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UVOD 
 

Uz Matu Kovaļeviĺa s kojim sam napisao prvu knjigu o Thompsonu postoje i 

drugi hrvatski domoljubi koji su dali veliki doprinos hrvatskoj priļi o Davidu  

Golijatu, tj. Kako je Thompson pobijedio hrvatske politiļare i njihove inozemne 

sponzore. 

Tako sam napisao knjige: 

J. Peļariĺ, Prof. dr. sc. don Josip Ļoriĺ!, dragovoljac.com., 2025.: 

https://www.dragovoljac.com/pecaric/josipcoric.pdf  

 J. Peļariĺ, Davorin Karaļiĺ, dragovoljac.com., 2025.: 

https://www.dragovoljac.com/pecaric/karacic.pdf  

J. Peļariĺ, Marijaļiĺ i Thompson u mojim zapisima, dragovoljac.com., 2025.: 

http://www.dragovoljac.com/pecaric/marijacicthompson.pdf  

Ova nova je o dr. sc. Josipu Stjepandiĺu i njegovom ogromnom doprinosu toj 

epskoj priļi. 

S dr. sc. Josipom Stjepandiĺem poļeo sam suraĽivati od momenta kada je veliki 

hrvatski biskup dr. Vlado Koġiĺ na njegov poticaj napisao knjigu "Biskup na prvoj 

crti". Stjepandiĺ i ja smo joj bili recenzenti i predstavili smo je u Sisku. 

Od tada smo puno puta suraĽivali a posebno bih ukazao na suradnju o i oko 

Peticije ZDS kojom smo branili legendarnu pjesmu Marka Perkoviĺa Thompsona 

"Bojna Ļavoglave". 

 

Akademik Josip Peļariļ 

 

 

 

 

 

  

https://www.dragovoljac.com/pecaric/josipcoric.pdf
https://www.dragovoljac.com/pecaric/karacic.pdf
http://www.dragovoljac.com/pecaric/marijacicthompson.pdf
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ZAJEDNIĻKA KNJIGA 
 

NIĠTA SE JOĠ PROMIJENILO NIJE, ZAGREB, 2017. 

 
U povodu 25. obljetnice meĽuna-rodnog priznanja Republike Hrvatske ovu 

knjigu posveĺujemo hrvatskim vitezovima, a napose pripadnicima HOS-a, 

koji su ginuli za Hrvatsku uz pozdrav  

ZA DOM SPREMNI 

 

 

MOJ GOVOR NA PREDSTAVLJANJU KNJIGE ĂDVA 

PISMA KOJA SU SKINULA MASKEñ U SPLITU 
 

Dozvolite mi da vas sve lijepo pozdravim i zahvalim se organizatoru Hrvatskoj 

udrugi Benedikt i predsjedniku Udruge g. Vidi Popoviĺu, domaĺinu 

Dominikanskom samostanu u Splitu predstavljaļima i dragim prijateljima jednom 

od najboljih hrvatskih kolumnista i publicista Josipu Joviĺu i dr. sc. Josipu 
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Stjepandiĺu koji je napisao i sjajni Predgovor knjizi, a suauthor je i prvog pisma 

u knjizi ï Peticije ZDS. Poseban gost nam je Marko Perkoviĺ Thompson, zbog 

koga je i napisano to prvo pismo ï pismo obrane hrvatkog branitelja i njegove 

pjesme "Bojna Ļavoglave" od najava kaģnjavanja.  

Mnogi u Hrvatskoj govore kako se u medijima stalno nameĺu priļe o ustaġama i 

partizanima, a zapravo se radi o suptilnom pokuġaju da se hrvatski branitelji i 

Domovinski rat poistovjete s nametnutom slikom o Ustaġama i NDH. Na to, ļini 

mi se bez nekog velikog uspjeha, pokuġavam upozoriti svojim knjigama. O tome 

govorim veĺ u naslovu prethodne knjige ĂĢIVJELA NAM ANTIFAĠISTIĻKA, TJ. 

BRANITELJSKA HRVATSKA".  

Zapravo radi se tome da je dojuļeraġnja vlast u Hrvatskoj predvodila provoĽenje 

velikosrpskog Memoranduma SANU 2. po kome se izjednaļavaju agresori i 

napadnuti. U tom cilju je ponajbolje stalno govoriti o ustaġama, proizvoditi 

nekakav faġizam i tako natjerati Hrvate da se stalno brane i tako ne stignu ni 

pomisliti na ļinjenicu da su nedavno preģivjeli i pobijedili u ratu protiv 

velikosrpskog faġistiļkog agresora. Pobijedivġi velikosrpske faġiste hrvatski 

branitelji su postali istinski antifaġisti. 

Pozdrav ZA DOM SPREMNI im je u tom pogledu posebno vaģan jer su ga koristili 

Hrvati i u Drugom svjetskom ratu i u Domovinskom ratu pa tako velikosrpskim 

slugama iz RH (znate za moju tvrdnju iz 1987. kako Srbi djele Hrvate na Ustaġe i 

Srpske sluge i kako ja ne volim biti sluga) pruģa idealni primjer za izjednaļavanje 

NDH i Domovinskog rata i svih nas koji volimo hrvatsku drģavu i radujemo joj 

se.  

Na ģalost, ima i Hrvata koji se boje suprotstaviti se takovim poistovjeĺivanjima 

jer bi morali jasno i glasno reĺi da to rade   velikosrpske sluge u cilju sprovoĽenja 

spomenutog Memoranduma SANU 2.  

A srpske sluge u Hrvatskoj itekako znaju koliko je veliki znaļaj "Bojne Ļavoglave" 

i pozdrava ZDS u Domovinskom ratu. Zato se od 2000. godine stalno napadaju i 

Thompson i ZDS, a ne spominje ļetniļka pjesma "Slobodane, ġalji nam salate / 

Bit ĺe mesa, klat ĺe mo Hrvate, a danas ï zbog naġegh pisma ï pokuġavaju 

razdvojiti sam poļetak "Bojne" tj.pozdravZDS od ostatka pjesme (valjda iz 

uvjerenjada glupi Hrvati ne znaju da je to jedna jedina i neponovljiva "Bojna 

Ļavoglave"). 

To je tako zorno pokazao Prosvjed zbog zabrane Z1 televizije. Ono ġto bi 

Hrvatima trebalo biti najvaģnije jeste priznanje Milanoviĺa o njegovom 

sudjelovanju u velikosrpskom Memorandumu SANU 2 (podsjetit ĺu vas da je on 

od HNES-a etiļki osuĽen za veleizdaju) . òJuļer smo vidjeli filofaġistiļki marġ u 

Zagrebu, to je ono ġto donosi HDZ, to neĺemo dozvoliti, to se neĺe raditi u 

Zagrebu, najstraġnije u toj priļi, da je to predvoĽeno dvojicom filofaġista, a jedan 

od njih je potpredsjednik Sabora. Prvi put da duģnosnik doĽe pred instituciju, i to 

pred jedno neovisno vijeĺe, i upadne jednoj graĽanki, Zagrepļanki, uglednoj 

novinarki, koja samo radi svoj posao, poklanjajuĺi joj ļetniļke kokarde i insinuira 

da nije Hrvatica.ò 

Doista, ġto moģe biti veĺe priznanje sluģenju Memorandumu od poistovjeĺivanja 

onih koji su pobijedili velikosrpske faġiste s ï vjerovali ili ne ï faġistima. Istina je 



                                 JOSIP STJEPANDIĹ I ZHOMPSON                                            12 

 

 

da moģemo tako shvatiti i njegove tvrdnje poslije gubitka vlasti da su veĺina 

Hrvata Ustaġe, a oļit dokaz je i dok je vlast bila u njihovim rukama kada su ģeljeli 

povuĺi tuģbu za genocid protiv velikosrpskog faġistiļkog agresora. Time su 

sigurno bitno utjecali na nedonoġenje pravedne presude. Ali i takva presuda kakva 

jest pokazuje da su sve radili kao izvrġitelji velikosrpskog Memoranduma SANU 

2, jer je u njoj jasno oznaļen agresor koji je u cilju osvajanja hrvatskih teritorija 

vrġio genocidne radnje. Da su uspjeli s povlaļenjem optuģbe lakġe bi im bilo 

"dokazati" da su naġi branitelji zapravo faġisti, zar ne? 

Prof. Zdravko Tomac (direktno.hr, 30. 09. 2016.) kaģe: 

Kaģnjavanje televizije Z1 trodnevnom zabranom emitiranja i 

neargumentiranom presudom da se na toj televiziji dogodio govor mrģnje, 

agencija za telekomunikacije stala je u obranu ļetniġtva a neopravdano kaznila 

one koji govore istinu o ļetniġtvu. 

 Time je uļinjena nevjerojatna ġteta hrvatskom narodu i posebno hrvatskim 

braniteljima. Hrvatski narod i hrvatski branitelji borili su se protiv ļetniļke 

agresije u Domovinskom ratu. U trajnom sjeĺanju generacija hrvatskog naroda 

ostat ĺe snimka ļetnika kako pjevaju u okupiranom Vukovaru "Slobo ġalji nam 

salate bit ĺe mesa klat ĺemo Hrvate" 

Zapravo je i sama obrana ļetniġtva itekako vaģna u Memorandumu SANU 2 jer 

se time osigurava joġ veĺi pritisak na branitelje kroz njihovu faġizaciju i 

poistovjeĺivanjem sa slikom koja je stvorena o NDH. Koliko su jadne te 

velikosrpske sluge ponajbolje nam pokazuje Igor Vukiļ, ļiji je otac Srbin kao 

dijete bio u Jasenovcu. Naslov njegovog najnovijeg teksta u Hrvatskom tjedniku 

(28. 01. 2016.):  

NDH i ZAVNOH u Ustavu bi trebali zamjeniti mjesta ï AVNOJ i ZAVNOH 

borili su se za Jugoslaviju i u ime toga cilja masovno su pogubili ļitave narodne 

skupine. 

MeĽutim mislim da je to ġto SPC provodi velikosrpsku politiku ovdje manje 

znaļajno.  

Koliko su srpske sluge uspjeġne u tome vidimo i ovih dana kada se neki poznati 

branitelji i pravaġi ograĽuju od pozdrava s kojim su njihovi prijatelju ginuli u 

Domovinskom ratu. I to danas kada su isapali smijeġni sliļnim napadima na 

prijedlog da se Hrvatski sabor ponovno nazove Hrvatski drģavni sabor! 

Ovdje je joġ znaļajnije ġto se to dogaĽa povodom Prosvjeda za TV Z1 povodom 

tvrdnji gĽe Rakiĺ koje su oļito rasistiļke. Zato sam namjeravao poslati navedenoj 

gĽi pismo: 

 

PODNESETE OSTAVKU ZBOG RASISTIĻKOG VRIJEņANJA HRVATA! 

Poġtovana gĽo Rakiĺ, 

Obraĺam Vam se zbog poznate ļinjenice da je Vijeĺe za elektroniļke medije, 

kome  ste Vi predsjednica, donijelo odluku o oduzimanju koncesije televiziji Z1 na 

tri dana. Oduzeta je zbog emitiranja emisije "Markov trg" koju je urednik i voditelj 

Marko Juriļ odjavio porukom svima koji ġeĺu Cvjetnim trgom da budu oprezni 

jer je blizu crkva u kojoj stoluju ļetniļki vikari. 
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Ne mislim da ste Vi i ļlanovi Vijeĺa toliko priglupi da niste odmah shvatili da se 

radi o satiriļnom zavrġetku emisije, jer bar spominjanje Ăļetniļkih vikarañ je 

oļita asocijacija na Ăustaġkog vikarañ kako je blaģenog Stepinca nazvao jedan 

ļlan Vlade RS. 

 Zapravo i da nije satira to bi znaļilo da tvrdite kako su Hrvati niģa rasa pa ne 

mogu govoriti isto ġto kaģe neki srpski ministar, zar ne? (ne treba nas ļuditi kada 

i sdam Porfirije kaģe da je to "medijski napad pojedinaca i udruga na SPC, njene 

sveĺenike i srpski narod u RH, pa njihova vojska je "juļer" bjeģala poput 

zeļeva;JP). 

Joġ viġe sam se ġokirao vidjevġi ġto ste odgovorili g. Juriļu (ĂBujicañ, 27. 01. 

2016.), a o ļemu je pisao i sam Juriļ: 

Na kratkom razgovoru u Agenciji za elektroniļke medije pitao sam Mirjanu 

Rakiĺ da mi citira u kojem sam djelu svoje satiriļke odjave ġirio mrģnju ili poticao 

na nasilje. 

Mirjana Rakiĺ mi je odgovorila: òVaġa ideja ne potiļe graĽane na misao da ģive 

u sigurnoj drģavi.ò 

http://www.maxportal.hr/marko-juric-sto-sam-sve-rekao-mirjani-rakic-i-zasto-

ona-brani-pupovcev-govor-mrznje-2/ 

Doista je priglupa tvrdnja da satira moģe poticati graĽane da ne ģive u sigurnoj 

drģavi, pa ne vjerujem da ste na to mislili. Ostaje mi objaġnjenje kako Vi smatrate 

da su Hrvati priglupi ljudi, koji ne znaju ġto je satira, pa je tako neġto doista 

moguĺe! Ti priglupi Hrvati su po Vama shvatili Juriļa kako tvrdi da ĺe Ăļetniļki 

vikariñ iz crkve doista juriti po Cvjetnom trgu s noģevima u rukama, zar ne? 

Mene, kao pripadnika hrvatskog naroda, ste duboko povrijedili, a uvjeren sam i 

mnoge druge Hrvate. Zato smatran da je najmanje ġto moģete uļiniti jeste Vaġa 

neopoziva ostavka na funkciju koju ste iskoristili da tako rasistiļki vrijeĽate nas 

Hrvate. 

Akademik Josip Peļariĺ 

Zagreb, 28. 01. 2016. 

Odustao sam od slanja takovog pisma jer je oļito da je besmisleno pisati Mirjani 

Rakiĺ. Primjerenije bi bilo o tome pisati Hrvatskom (drģavnom) saboru ili DORH-

u, zar ne?  

Vratimo se Milanoviĺu. Zapravo, znamo da ljudi teġke kvalifikacije koje se odnose 

na njih kaģu za druge. A Milanoviĺ je izgleda koristio i rijeļ "filonacizam". A 

rasizam i jest neġto ġto je vezano uz nacizam, zar ne? Da doista ljudi puno toga 

kaģu sami o sebi, zar ne? 

Drugo pismo govori o najavi zabrane knjige o Jasenovcu u kojoj se daje istina o 

ovom logoru. Laģi o Jasenovcu su oduvijek imale vaģnu ulogu u borbi za oļuvanje 

Jugoslavije. To se danas joġ proġiruje jer priļajuĺi o Jasenovcu skriva se istina o 

brojnim srpskim konc-logorima devedesih godina proġlog stoljeĺa. O tome treba 

pogledati ļlanak dr. sc. Stjepana Razuma "Logor Jasenovac je komunistiļko- 

velikosrbski mit", Hrvatska vjernost. Ļasopis za hrvatski martirologij. Gospiĺ, 

10./2015., br. 11, kolovoz 2015., str. 55-58. Dakle i tu srpske sluge u RH pomaģu 

realizaciji velikosrpskog Memoranduma SANU 2. 

http://www.maxportal.hr/marko-juric-sto-sam-sve-rekao-mirjani-rakic-i-zasto-ona-brani-pupovcev-govor-mrznje-2/
http://www.maxportal.hr/marko-juric-sto-sam-sve-rekao-mirjani-rakic-i-zasto-ona-brani-pupovcev-govor-mrznje-2/
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Kako u tom ļlanku dr. Razum govori i o drugom naġem pismu, ja ĺu svoje 

izlaganje zavrġiti s tim djelom njegova teksta: 

Pismo Hrvatskoj akademiji znanosti i umjetnosti 

Povodom nerazumnog napada navedenih samoproglaġenih ñuļiteljaò na ļlanove 

Druġtva za istraģivanje trostrukog logora Jasenovac, prof. dr. sc. Matko Maruġiĺ 

i akademik Josip Peļariĺ sastavili su pismo predsjedniku Hrvatske akademije 

znanosti i umjetnosti, Zvonku Kusiĺu, u kojem traģe da Akademija donese 

deklaraciju o slobodi znanstvenoga istraģivanja i ñda djeluje kao autoritet, 

inicijator, organizator i medijator u znanstvenim raspravama o nerijeġenim 

pitanjima u odnosu na dogaĽaje u Hrvatskoj u vrijeme II. svjetskoga rata i poslije 

njegaò. Taj je zahtjev supodpisalo oko 200 akademika, biskupa, profesora i 

znanstvenika. 

Zahtjev je vrlo vaģan prije svega zbog toga ġto se preko njega, a osobito preko 

zahtijevane deklaracije o slobodi znanstvenoga istraģivanja oslobaĽa hrvatsku 

sveobĺu, a osobito znanstvenu javnost od nametnutih autoriteta koji sebe smatraju 

vlasnicima istine, a sve ostale, koji tu istinu propituju, guraju na stranu. 

Uvaģavajuĺi ovaj zahtjev Akademija ĺe osloboditi znanstvene moguĺnosti 

hrvatskih znanstvenika i pospjeġit ĺe oļiġĺenje hrvatskoga javnoga prostora, 

zagaĽenog jugoslavenġtinom i totalitaristiļkim komunizmom. Neki novinari tim 

povodom piġu da se ovim zahtjevom traģi lustracija hrvatske sveuļiliġne 

zajednice. 

Bez obzira na prijam ovoga zahtjeva kod Akademije, veĺ je sam zahtjev poluļio 

veliki uspjeh zbog toga ġto je hrvatska javnost postala svjesna da su joj 

samoproglaġeni jugokomunistiļki autoriteti nepotrebni i da je doġlo vrijeme da se 

ti autoriteti konaļno ukljuļe u hrvatsku stvarnost ili da nestanu s javne pozornice. 

HVALA! 

 

2. veljaļe 2016. 
 

www.hu-benedikt.hr. 

 

  

http://www.hu-benedikt.hr/
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ZA DOM SPREMNI TJ. SMRT FAĠISTIĻKOM 

ANTIFAĠIZMU 
 

Mirela Paviĺ nam je u svojoj najnovijoj kolumni "Plaġikracija" (Hrvatski tjednik, 

04. 02. 2015.) najbolje objasnila zaġto srpskim slugama u RH smeta pozdrav ZA 

DOM SPREMNI. Zavrġila ga je s  

SMRT FAĠISTIĻKOM ANTIFAĠIZMU! LIAM SHI! 

Doista je velika vjerojatnost da oni kad ļuju ZDS (ili kako to Kinezi kaģu Liam 

shi) to doista doģive kao Smrt faġistiļkom antifaġizmu. 

Znamo da je pozdrav ZDS na kineskom prvi u Hrvatskoj objavio dr. sc. Josip 

Stjepandiĺ. Radeĺi u Njemaļkoj s kolegama iz razliļitih drģava ustanovio je kako 

taj isti pozdrav postoji u mnogim drģavama. To se i moglo oļekivati jer bi bilo 

doista nevjerojatno da najljepġi pozdrav bude neġto ļega smo se samo mi sjetili, 

zar ne? 

Zanimljivo je da je dr. Stjepandiĺ u istom broju Hrvatskog tjednika objavio svoje 

otvoreno pismo rijeļkom gradonaļelniku koje takoĽer zavrġava s LIAM SHI: 

 

Kada biste prema pok. Vidasu bili tako blagi i puni razumijevanja kao prema 

Frljiĺu, spora ne bi bilo 

Ġtovani druģe Obersnel, 

s velikim zanimanjem ļitao sam Vaġ odgovor objavljen u ĂHrvatskom tjednikuñ 

br. 589 od 7. sijeļnja. Kao prvo, moram Vam ļestitati da ste napokon poļeli ļitati 

ĂHrvatski tjednikñ, trenutaļno najbolju tiskovinu u Hrvatskoj. Preporuļam Vam 

pretplatu, kako biste postigli makar protuteģu prema neokomunistiļkim 

tiskovinama, yutarnjim i yuļernjim, novim i dalmatinskim, koji ģive od ekonomski 

besmislenih, ali skupo plaĺenih oglasa iz stanovitih krugova, a svoju egzistenciju 

brane predsteļajnom nagodbom, s ciljem da bi izokrenuli sliku stvarnosti, umjesto 

da informiraju. Isto tako, uļinili biste veliku stvar, kad biste ĂHrvatski tjednikñ 

preporuļili ļlanovima Vaġe Partije. Tu se mogu dobiti neke vrlo korisne 

informacije npr. o laģima i manipulacijama o Jasenovcu, da o razvoju 

Plaġikracije ne govorimo. 

U Vaġ sukob sa ģupnikom Zovkom ne bih ģelio ulaziti, makar je ģestina Vaġe 

kritike vrlo znakovita. Podsjeĺa me na ona stara, dobra vremena, kad je optuģba 

da se ĂCrkva bavi politikomñ bila uvod u njezin progon. Je li to Vaġ jedini 

nesporazum s njim ili Vam stalno krv pije, ģaoka otrovna klerofaġistiļka? 

Slobodno upitam da li ste vlļ. Zovka prijavili njegovu biskupu i ġto Vam je on na 

to odgovorio? Mislim da bi to zanimalo sveopĺu javnost, napose ļitatelje HT. 

Vaġe brojke o dobrim djelima za hrvatske branitelje zbilja su impresivne. Ġteta da 

niste naveli koliko ste zahtjeva za potporu odbili i koliko je samoubojstava zbog 

toga poļinjeno, da bi se dobila sveukupna slika. Usporedba s iznosima novca 

darovanim Ăantifaġistimañ, udbaġima i kosovcima bila bi sigurno vrlo zanimljiva. 

Isto tako pretpostavljam da bi Vam hrvatski branitelji bili zahvalni kad biste u 

Vaġem djelokrugu dio novca odvojili za njegu znakovlja Republike Hrvatske. 

Pozorni promatraļi uoļili su da je hrvatski stijeg u Vaġem gradu ļesto u 
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nepriliļnome poloģaju i stanju, a Vas to nimalo ne brine. Kako je to moguĺe u 

jednom ureĽenome gradu poput Rijeke? Nije li Vas bilo sram da hrvatski stijeg 

stoji na pola koplja na onaj dan, kad bi zapravo morao svijetliti i vijoriti iznad 

grada? Znate li koliko to vrijeĽa hrvatske branitelje? 

Lijepo je da ste se pobrinuli za nadgrobni kamen za preminulog branitelja Vidasa. 

Da ste poġtovali njegovu posljednju volju i taj kamen opremili onako kako je 

pokojnik ģelio, pokazali biste svoju ljudsku veliļinu i nitko pa ni vlļ. Zovko ne bi 

se bunio. Ovako, otvarate opravdanu sumnju u Vaġe znanje i stvarne nakane. Vaġe 

obrazloģenje nema uporiġta u zakonu (npr. presuda Prekrġajnog suda Zagreb VII-

J-D-3504-2008 od 14.4.2009). Je li pravomoĺni pravorijek hrvatskog suda za Vas 

mjerodavan ili pak samo sud Vaġe Partije? Znaļi li to da hoĺete isprovocirati 

pravni spor? Hoĺete prikazati pok. Vidasa kao zloļinca? Ili ĺe na njegovu 

nadgrobnome spomeniku uskoro osvanuti crvena zvijezda petokraka, Ăsimbol 

ljubavi, zajedniġtva i slobodeñ (pogotovo u Vukovaru, gdje se pok. Vidas borio!)? 

Je li to kontinuitet ponaġanja koje pokazuje intendant Vaġeg Ăjugoslovenskog 

pozoriġtañ, koji izmeĽu ostalog negira postojanje hrvatskog jezika? Joġ jedna 

povrjeda Ustava, na koju uopĺe niste reagirali, da o sankcijama ne govorimo!? 

Ļovjek da se zapita, kad ĺe te uvesti ĺirilicu u Rijeku, ako potajno veĺ niste!? 

Oprostite, ali teġko je oteti se dojmu da je oġtrica zakona kod Vas rezervirana za 

domoljube poput pok. Vidasa. Kad biste prema njemu bili tako blagi, puni 

razumijevanja kao prema Vaġem intendantu, spora ne bi bilo. 

Glede pozdrava ñZa dom spremniò akademik Josip Peļariĺ napisao je cijelu 

knjigu. U privitku Vam ġaljem stenogram moje prezentacije ove knjige odrģane 

18. prosinca 2015. Ja sam se ovom temom poļeo baviti kad je hrvatski vitez Josip 

Ġimuniĺ bio onako bezduġno kaģnjen. Da li sluļajno, prijavu su podnijela dva 

velikosrbina iz Rijeke! Ġimuniĺa poznam kao uzornog ġportaġa iz Njemaļke. Malo 

koji Hrvat ostvario je ugled kao on, o ļemu ne treba troġiti rijeļi. Ako se selidbom 

iz Njemaļke u Hrvatsku prometnuo u rasista i ksenofoba, onda je to jedino mogao 

prouzroļiti nepedagoġki utjecaj kukuriku vlasti u tome razdoblju. Ġimuniĺu je 

uļinjena velika nepravda! Umjesto njega, Milanoviĺa i Jovanoviĺa je trebalo 

kazniti kaznom neigranja recimo za sljedeĺih sto godina! 

Ukratko, pitao sam moje prijatelje i kolege iz oko tridesetak zemalja ġirom svijeta 

(regiyun pritom nije bio zastupljen) kakve emocije kod njih izaziva kad kakav 

ġportaġ kaģe da je ñza dom spremanò. Ne ĺete vjerovati, ali profesor iz Brazila je 

rekao da nakon ġto su njihovi nogometaġi izgubili sa 1:7, nogometaġima uopĺe ne 

vjeruje, pa ni onda kad kaģu da su ñLigado ¨ terra natalñ. Za njega je to pitanje 

ļasti. On je osobno uvijek ZDS. U Njemaļkoj je biti ZDS vrlina, koja se moģe 

testirati npr. na mreģnoj stranici Druge njemaļke televizije (ZDF): 

http://typentest.zdf.de/wie-heimatverbunden-sind-sie 

Da budem skroz iskren, ja sam na tome testu skroz propao (ali stoga ne ĺu zatraģiti 

ļlanstvo u Vaġoj Partiji!), a ako Vaġe fotografije ne varaju, Vi biste me hametice 

potukli veĺ u prvom pitanju: ñDa li volite domaĺe iĺe i piĺeò! Ġtoviġe, velika je 

ironija da ste Vi viġe ZDS nego svaki neuhranjeni predstavnik neprijateljske 

emigracije! 

http://typentest.zdf.de/wie-heimatverbunden-sind-sie
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Najzanimljiviji odgovor dobio sam iz najmnogoljudnije zemlje na svijetu. Jednom 

Kinezu velika je ļast kad mu se kaģe da je ZDS, doslovce prevedeno: Ăonaj koji 

odiġe domovinomñ ili Ăonaj po kome se moģe namirisati domovinuò (neġto kao 

Hercegovac ili Bokelj u Hrvatskoj). Zato ĺu ovo pismo zakljuļiti tim pozdravom. 

Da zakljuļim: nitko u svijetu nema problem reĺi da je za dom spreman, osim jedne 

agresivne manjine u Hrvatskoj, kojoj oļigledno i Vi pripadate. Da taj pozdrav nije 

izum Ante P. moģete utvrditi na poleĽini gore navedene knjige akademika 

Peļariĺa, gdje je citiran napjev koji su pjevala djeca u virovitiļkom kraju 1921. 

godine. Ili da predloģimo pozdrav: Za regiyun spremni? Bi li tada bio mir u kuĺi? 

Stoga ĺu ovo pismo zakljuļiti jednim, nadam se konstruktivnim prijedlogom: 

Organizirajte predstavljanje gore navedene knjige u Rijeci, koje bi odrģali 

akademik Peļariĺ, profesor Tomac (bivġi ļlan Vaġe Partije!) i moja malenkost. 

Pozovite zaintesiranu javnost, ona dva velikosrbina, intendanta Vaġeg 

Ăjugoslovenskog pozoriġtañ, sve protivnike Hrvatskog drģavnog sabora, 

neprijatelje Marka Perkoviĺa Thompsona, sve udbaġe i kosovce (kojih navodno 

ima puno u Rijeci), pa ĺemo razmijeniti argumente. Ako to ne uļinite, mogli biste 

proĺi kao komunistiļki dinosaur (previġe ideoloġke mase, a premalo pameti, da bi 

mogao preģivjeti). Ne brinite, ne ĺemo doĺi Ăs lijepom naġom haubicomñ (taj 

uradak Vas nije vrijeĽao, zar ne?) ili nekim drugim sliļnim instrumentom. Da 

Vaġe antifaġistiļko srce od sreĺe poskoļi, pozdravit ĺu Vas starim pozdravom iz 

Kine, bratske zemlje u kojoj joġ uvijek vlada Vaġa sestrinska Komunistiļka 

Partija: 

 (Liam Shi) 

 

Dr. Josip Stjepandiĺ 

Bensheim, Njemaļka 

 

S druge strane SMRT FAĠISTIĻKOM ANTIFAĠIZMU tjera srpske sluge da 

proļlaġavaju domoljubne Hrvate ustaġama. Dakle, imamo ono ġto sam objasnio 

krajem 1987.: 

- Ja sam Ustaġa! Znate, Srbi vam dijele Hrvate na Ustaġe i Srpske sluge. A ja vam 

ne volim biti sluga! 

Zapravo sam na neki naļin i predvidio da ĺe Milanoviĺ na kraju prihvatiti srpsku 

podjelu Hrvata. Na to su me podsjetili urednici s portala kamenjar.com jer su 

danas objavili tekst: 

Faġisti te napadnu, okupiraju, a kad ih pretvoriġ u zeļeve ï proglase te faġistom 

Radi se o predstavljanju moje knjige "Hrvatski genocid: Napravili zeļeve od 

Srba" iz 2014. godine koji je tada objavio portal narod.hr. S obzirom da je ï ļini 

se ï sam tekst izazvao priliļno zanimanje kod ļitatelja idanas, ġaljem vam ga 

ponovno: 

 

Akademik, hrvatski matematiļar, publicist Josip Peļariĺ veļeras je u dvorani 

Udruge specijalne policije iz Domovinskog rata predstavio svoju knjigu ñHrvatski 

genocid: Napravili zeļeve od Srbaò te je ustvrdio kako je odvjetnik i kolumnist 
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Zvonimir Hodak najbolje opisao njegovu knjigu rijeļima: ĂFaġisti te napadnu, 

okupiraju, razore, poubijaju mnoġtvo ljudi, a kad od njih napokon uļiniġ zeļeve, 

oni te proglase faġistom!ñ Njegovu knjigu ļine zapravo glavni tekstovi koje je on 

objavio kao kolumnist na portalu Dnevno.hr i u tjedniku 7Dnevno. Knjigu su 

predstavili Zvonimir Hodak, saborski zastupnik Miroslav TuĽman i admiral 

Davor Domaze Loġo.  

Hodak: Hrvatska je smjeġna zemlja, tragikomiļna  

ĂAkademik je napisao knjigu koja se sastoji od tvrdih ļinjenica protiv kojih ne 

moģemo reĺi niti jednu jedinu rijeļñ, ocijenio je Hodak te dodao kako Ăne moģemo 

ļak ni polemizirati ni o naslovu knjige jer ovo ġto je reļeno o zeļevima rekao je 

Slobodan Miloġeviĺ na jednoj sjednici Savjeta Jugoslavijeñ. ĂSve ġto Josip Peļariĺ 

piġe o ovoj smjeġnoj zemlji ï ovo ġto se dogaĽa Hrvatskoj zadnjih godina viġe nije 

nije smjeġno, to je tragikomiļno, ponekad tragiļnoñ, istaknuo je te dodao kako je 

dobro ġto se naġla osoba koja je napisala ovakvu knjigu a nije povjesniļar. 

Ustvrdio je kako je Thomsonov koncert u Belinu nisu zabranili Nijemci. ĂSve to 

dolazi od skoro legalnim kanalima iz Hrvatske u Njemaļkuñ, upozorio je. 

ĂThompsonu je zabranjeno da pjeva u Berlinu, Istri, Puli, ali Lepoj Breni nije 

zabranjeno da doģivi ovacije na Hrvatskoj radio televizijiñ, ustvrdio je Hodak te 

dodao kako je Ăova knjiga izvanredno dobrodoġla za one koji ģele istinu, za one 

kojima je istina pred oļima ali objektivno ne mogu u ovoj kostanacija snaga u 

drģavi i medijskoj blokadi koja vlada Hrvatskoj i doĺi do istineñ.  

TuĽman: Biti u nekolicini najboljih u svijetu ï irelevantno ako zagovaraġ hrvatske 

nacionalne intese 

ĂJosip Peļariĺ korisiti metodu paradoksa, a paradoks oznaļuje neoļekivano 

miġljenje, protuslovno zdravom razumu, proturjeļno, nastrano, besmislenoñ, 

ocijenio je TuĽman te dodao da on Ădovodi teze i poruke jedne anacionalne 

protuhrvatske politike do apsurdañ. Ustvrdio je da je Hrvatska zemlja apsurda gdje 

je istina postala laģ, a laģ postala istina, agresor je postao ģrtva, a ģrtva agresije 

zloļinac. Istaknuo je kako Peļariĺ u svojoj knjizi piġe o politiļarima, 

znanstvenicima ili nazovi znanstvenicima, Akademiji Redikula, o ambiciji Ive 

Goldsteina da postane akademik, drugim povjesniļarima. Pojasnio je kako je 

autor jedan od najpoznatijih, najproduktivnijih matematiļara u svijetu s 1000 

znanstvenih radova, autor dvadesetak knjiga koje je u pravilu objavio u vlastitoj 

naknadi, bez potpore znanstavnih institucija i na promocije mu ne dolaze 

predstavnici aktualne sluģbene vlasti ni predstavnici medija. ĂBiti jedan od 

nekolicine najboljih u svijetu potpuno je irelevantno ako zagovaraġ hrvatske 

nacionalne interese i vrijednosti kao ġto su domoljublje, istina i pravdañ, zakljuļio 

je TuĽman. Istaknuo je paradoks da, iako su mu nedostupni javni mediji, njegove 

misli i knjige ne moģe se uniġtiti jer korespondira sa suvremenim naļinom 

komuniciranja ï internetom. ĂZahvaljujuĺi interenetu Peļariĺa nije moguĺe 

uġutkati i zabraniti mu javno djelovanjeñ, zakljuļio je te dodao kako je ova knjiga 

dokaz da se Ăni misao hrvatske slobode, ni volja naroda za suverenoġĺu, ni pravo 

na istinu i buduĺnost ne mogu graditi na laģima i dezinformacijamañ. 

 

Domazet Loġo: Ova knjiga potvrĽuje da ĺe vremena istine doĺi 
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Komentirajuĺi naslov, Domazet Loġo je ustvrdio je da od 1995. godine do danas 

nitko o tome nije se usudio progovoriti. ĂNije to Miloġeviĺ sluļajno rekao ï rekao 

je iz razloga jer u operaciji Oluja su Srbi uz pomoĺ Britanaca imali dva planañ, 

ocijenio je te dodao kako je plan B koji se dogodio izdavanjem zapovijedi za 

evakuacijom. ĂMiloġeviĺ je tada definitvno shvatio da je izgubio rat s Hrvatimañ, 

zakljuļio je Loġo te dodao da umjesto da se to u Hrvatskoj afirmira, to je 

preġuĺeno. Istaknuo je da je temelj hrvatske drģave 5. kolovoz, Dan pobjede i 

domovinske zahvalnosti, te kako ne samo da ga trebaju slaviti Hrvati veĺ i Srbi. 

ĂUpravo zato jer su ih ti isti Hrvati sprijeļili da ne uļine genocid 10 puta veĺi nego 

u Srebrenici ï u Bihaĺuñ, istaknuo je te dodao kako Ăova knjiga potvrĽuje da ĺe 

vremena istine doĺi, isto kao ġto ĺe doĺi vrijeme nacionalnih drģavañ. Ustvrdio je 

da su Hrvati najveĺi antifaġisti jer su porazili 2 totalitarna sustava ï komunistiļki 

i ļetniļki. ĂHrvati su ļetiri puta spasili i obranili Bosnu i Hercegovinu, a ne 

dijeliliñ, ocijenio je te dodao kako su Ăprvi u povijesti Hrvati ti koji su sprijeļili 

genocid i vodili najļistiji rat u povijesti ratovañ. Istaknuo je kako ģivimo u 

vremenima paradoksa, inverzije vrednota i razdoblju unutarnje agresije. ĂProblem 

danas Hrvatske i branitelja je ġto se nismo nauļili pobjedniļki ponaġati, a to znaļi 

biti svjestan onog ġto jesiñ, zakljuļio je Domazet Loġo. Izvor: narod.hr 

 

http://kamenjar.com/fasisti-te-napadnu-okupiraju-a-kad-ih-pretvoris-u-zeceve-

proglase-te-fasistom/. 

 

Zapravo se ļini kako sam zasluģeno na crnim listama HRT-a kako tvrdi Mladen 

Pavckoviĺ: 

 

é kako to da na ovoj televiziji, koju vodi nekakvi Ăposljednji nositelj Titove 

ġtafeteñ, nikada, ali baġ nikada ne moģemo ļuti ni gledati hrvatske intelektualce, 

akademike poput Aralice, Jelļiĺa ili Peĺariĺa, ili redatelja Jakova Sedlara, a joġ 

manje one koji ureĽuju ili suraĽuju u ĂHrvatskom slovuñ, ĂHrvatskom tjednikuñ, 

na portalima poput ĂDirektnoñ i tome sliļno? 

 

http://kamenjar.com/mladen-pavkovic-na-crnim-listama-hrt-a-jedino-su-hrvati-

tako-je-bilo-tako-je-i-sada/ 

 

Naravno, meni je uvijek iznova ġokantno kada vidim to sluganstvo Srbima. Joġ je 

veĺe kada su hrvatski branitelji od srpskih ñhrabrihò vojnika napravili zeļeve. Iġlo 

jedotle da su ļak htjeli povuĺi I tuģbu za genocid samo zato da Srbija ne bi bila 

optuģena za genocid koji su naļinili u Hrvatskoj I nesamo njoj. Naravnoi, to ġto 

su se najveĺa drģavna tiojela stavilana stranu svojih gazda izostala je pravedna 

kazna, ali Srbija je ipak osuĽena kao agresor koji je u cilju osvajanja izvrġio niz 

genocidnih radnji. 

Da bi izljeļili straġan kompleks da su sluge onima od kojih su branitelji napravili 

zeļeve, stalno pokuġavaju izjednaļiti branitelje s ustaġama, faġistima I sl. Do juļer 

jeto bilo uvijeno, ali danas nastupaju otvoreno. 

http://kamenjar.com/fasisti-te-napadnu-okupiraju-a-kad-ih-pretvoris-u-zeceve-proglase-te-fasistom/
http://kamenjar.com/fasisti-te-napadnu-okupiraju-a-kad-ih-pretvoris-u-zeceve-proglase-te-fasistom/
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To je jako dobro jer nova hrvatska vlast mora konaļno vidjeti s kime ima posla i 

ñsluġatiò ġto kaģu srpske sluge. Naime, najbolji su ministri i drugi duģnosnici koje 

srpske sluge najviġe napadaju! U ovom trenutku to je oļiti ministar kulture dr. sc. 

Zlatko Hasanbegoviĺ. I svi bi se morali ugledati na njega! 

 

Akademik Josip Peļariĺ 

04. 02. 2016. 
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THOMPSONOV ZNAĻAJ 

(Odgovor gĽi Veri Primorac) 
 

Draga gĽo Vera, 

 

Zahvaljujem Vam na lijepim rijeļima koje ste mi uputili. S obzirom da dobivam 

sliļna pisma i od drugih ļitatelja mojih poruka, to mi doista puno znaļi, ali i 

obvezuje da nastavim sa svojim radom. 

  

Naslov:  Re: ZAĠTO BI TREBALO PODRĢATI KARAMARKA? 

Datum:  Sat, 11 Jun 2016 18:23:56 +0200 

Ġalje:  Vera Primorac  

Prima:  Josip Pecaric <pecaric@element.hr> 

  

Dragi Josipe, 

  

Ne mogu a da Vam ne izrazim osobnu zahvalnost zbog svega ġto ste ļinili i ġto 

ļinite. Dirnuli ste me u srce svojim obraĺanjem svima nama. Zato moram od srca 

reĺi: Iskreno Vam se divim. A onda i iskreno priznati: Bili ste mnogima, od samog 

poļetka, Zvijezda vodilja koja je visoko, i iznad svih ostalih, sjala i sjaji sve do 

sada. 

Bili ste mnogima , kada bi nam, ponekad,  ""potonule  laĽe", svojim tekstovima, 

knjigama i porukamaéi  poticaj  za dalju borbu.  

 Kaģete kako "  treba mu odati priznanje ġto nas je i njegova pjesma odrģala 

(mislili ste na Thompsona i slaģem se),  ali i dodajem: 

Trebamo i Vama odati i priznanje i zahvalu. 

Bili ste nam i putokaz i inspiracija za sve ono ġto smo mi, tek male kapi, tome 

mogli doprinijeti. 

A Vi ste nam, vjerujte mi,   svojim uradcima i osobnim angaģiranjem, uvijek 

podizali moral i davali snage za naġe djelovanje i pisanje. Pa, evo i sada, ali na 

jedan drugi naļin! 

Nisam bila ļlan HDZ, moram priznati. Jer, moja jedina stranka uvijek je bila- 

Hrvatski narod. Ma gdje bio.  

Ali, sada, kao ġto i Vi naglaġavate, treba biti uz Karamarka. Treba sprijeļiti 

"antifaġistiļke" vampire da se ponovo vrate na vlast i da nam ponovo piju krv 

i   ģive na naġoj grbaļi.  

Zbog toga sam se odluļila, baġ sada, uļlaniti u HDZ, iako pod stare dane  i ne baġ 

dobrog zdravlja. Jer, ako neġto  ne uļinim, ļini mi se da ĺu od bijesa-puknuti.  

 Ne ĺe NAS i ne ĺe ME- slomiti.   

Zato sam, upravo zbog Vas,  odluļila i ponovo pisati o svemu o ļemu i treba 

pisati. O svim izdajicama koje su se prodavale i prodaju " za Judine ġkude".  O 

svima onima koji nas kradu i rasprodaju. O svima onima koji nas ģele  raseliti i 

uniġtiti i moralno i materijalno. 

mailto:pecaric@element.hr
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O svima onima koji nam ģele nametnuti neke druge vrijednosti-i kulturne i 

duhovne. 

 Ali, ne ĺe iĺi!!! Hrvati jesu trpeĺi, ali kada se ļaġa ģuĺi prelije, nitko nam tada ne 

moģe stati na put. 

Nazivaju nas faġistima. 

Naġe domoljublje im je ustaġtvo. 

Izruguju se Lijepom naġom. 

Napadaju branitelje. 

Kaģu kako nam se u grudima skriva ustaġka zmija. 

Smeta im ĂZa dom spremni! 

A zar netko normalan moģe postojati a ne biti spremané za svoj DOM i 

DOMOVINU? 

Lako im je bilo prije, moram priznati,   manipulirati s narodom. Ali nema viġe! 

Istina je isplivala na svijetlo dana. U velikoj mjeri, zahvaljujuĺi i Vama i Vaġoj 

neizmjernoj ljubavi i odanosti prema Hrvatskoj i Hrvatima. 

HVALA VAM!!!  

Iskreno i s velikim poġtovanjem, 

Vera Primorac 

  

MeĽutim, treba uvijek voditi raļuna da je mali broj ljudi do kojih dopiru moji 

tekstovi i da se moj doprinos ne moģe usporeĽivati s doprinosom onih koji su na 

javnoj sceni stalno napadani, a s druge strane su dostupni svima i svojim porukama 

biti uzor svim naġim ljudima kojima je Hrvatska u srcu. 

Ġto se tiļe mog teksta o Karamarku ili bilo kome koga napadaju srpske sluge u 

RH poruka je jasna: 

Kada oni napadaju nekog Hrvata ï TREBA GA BRANITI. A sami sa sobom 

trebaju reġļistiti jeste li dovoljno pametni pa razumijete zaġto ga napoadaju oni 

koji ne vole Hrvatsku ili ne razumijete.  

Kmo sreĺe da su to shvatili mnogi drģavotvorni Hrvati kada je nakon 

proġlogodiġnjeg koncerta u Kninu nastavljen dugogodiġnji napad na Thompsona. 

U subotu smo dr. sc. Josip Stjepandiĺ i ja bili gosti biskupa Koġiĺa u Sisku 

na Thompsonovom humanitarnom koncertu.  Desetak tisuĺa ljudi okupilo se 

ispred sisaļke katedrale kako bi podrģalo potrebite studente Biskupijske 

zaklade ĂFra Bonifacije Ivan Pavletiĺñ.  Drugi puta u godinu i pol dana 

brojni Siġļani i gosti pristigli iz cijele Hrvatske i ovoga su puta pokazali svoje 

veliko srce i ģelju za pomoĺi. Bilo je sjajno biti meĽu tim ljudi, pogotovu ġto 

je bilo puno mladih.  

http://narod.hr/kultura/foto-thompson-pjevao-sisku-pred-deset-tisuca-ljudi-

stipendije-studentima  

Meni je posebno bilo drago jer Thompsonov koncert poļinje TuĽmanovim 

govorom, a dr. sc. Marko  Tokiĺ sa Sveuļiliġta u Mostaru je svojevremeno 

konstatirao kako moja Hrvatska ima ļetiri stupa: TuĽman, Dario 

Kordiĺ,Thompson i biskup Koġiĺ.  

  

http://narod.hr/kultura/foto-thompson-pjevao-sisku-pred-deset-tisuca-ljudi-stipendije-studentima
http://narod.hr/kultura/foto-thompson-pjevao-sisku-pred-deset-tisuca-ljudi-stipendije-studentima
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Kamo sreĺe da su neki drģavotvorni Hrvati razumjeli ġto se dogaĽa s naġom 

Peticijom ZDS, kojom smo branili Thompsona, ĂBojnu Ļavoglaveñ i naġe 

HOSovce. Kao ġto sam napisao u  tekstu koji komentirate:  

ĂBilo kako bilo, tada se pokazalo kako su i drģavotvorni Hrvati ï zbog vlasti ï 

spremni izdati one koji su nam svojom krvlju izborili slobodu.Tada su krenuli u 

poraz, nastavilo se s istim ponaġanjem na izborima...ñ 

Nije im niġta govorila ni ļinjenica da su svi koji su nas napadali izbjegavali reĺi 

da smo naġim Pismom branili Thompsona, ĂBojnu Ļavoglaveñ i HOS. 

Ļini se da su sada shvatili da svi oni koji napadaju Thompsona zapravo iskazuju 

svoju mrģnju prema hrvatskom narodu i hrvatskoj drģavi. Postali su ï nadam se ï 

svjesni da koliļina mrģnje prema Thompsonovim domoljubnim pjesmama i njemu 

samo pokazuje koliko je Thompson velika zaprijeka srpskim slugama u ostvarenju 

njihovih protuhrvatskih ciljeva. 

Moģda su oni koji nisu ljetos branili Thompsona, ĂBojnuñ i HOS razumijeli o 

ļemu se radi sada kada je na red doġla i Thompsonova pjesma ĂLijepa li siñ. 

Predsjednica kaģe 

ñOboģavam sluġati Thompsona, a sluġala sam ga ļesto u automobilu s mojom 

djecom dok su bila malaò, rekla je Kolinda Grabar Kitaroviĺ i dodala da ju je 

pjesma óLijepa li siô uvijek podsjeĺala na domovinu dok je radila izvan Hrvatske. 

http://kamenjar.com/kolinda-grabar-kitarovic-obozavam-slusati-thompsona/  

Tomislav Karamarlo: 

óDanas smo svi uz Vatrene. Ģelim vam da pokaģete junaļko srce i da uz 

gromoglasnu podrġku s tribina pokaģete zaġto smo nogometna nacija!ô ï 

objavljeno je na glavnom mreģnom profilu Tomislava Karamarka, a na tu je 

reļenicu pridruģen i video clip pjesme óLijepa li siô. 

Miljan Brkiĺ: 

Iskrene ļestitke hrvatskoj reprezentaciji na igri, Vedranu Ĺorluki ģelim brzi 

oporavak od svih udaraca koje je danas primio, a navijaļi ļekaju i na tribinama i 

pred ekranima nove prilike za navijanje: 

ñSve bih dao da je vidim 

ponosnu i lijepu kôo u snovima 

sve bih dao da je vidim i opet bih spreman stao, svoj bih ģivot daoò 

Nadajmo se da je to vrlo vaģan ali  prvi korak u ponaġanju naġih politiļara koji 

ģele biti hrvatski politiļari. Mnogo je vaģnije kada ĺe oni iz obrane preĺi u napad 

na one od kojih su hrvatski branitelji u Domovinskom ratu napravili Ăzeļevimañ 

i one koje te Ăzeļeveñ i danas podrģavaju i sluģe im!  

Proļitajte i kako su Hrvati Francuske stali u obranu Thompsonove navijaļke 

pjesme óLijepa li siô (naravno, ne moģemo oļekivati da je to podrģao tamoġnji 

veleposlanik, pa njegov otac je poļeo hajku na Thompsona prije petnaestak 

godina): 

http://narod.hr/clanak/procitajte-hrvati-francuske-stali-obranu-thompsonove-

navijacke-pjesme-lijepa-li -si  

Zvonimir Hodak u danaġnjoj kolumni piġe: 

Druga pomalo zaboravljena tema je priglupa diverzija koja je osvanula 12. lipnja 

2015. g., na travnjaku stadiona na Poljudu. Prisjetimo se uznemirujuĺeg ubojstva 

http://kamenjar.com/kolinda-grabar-kitarovic-obozavam-slusati-thompsona/
http://narod.hr/clanak/procitajte-hrvati-francuske-stali-obranu-thompsonove-navijacke-pjesme-lijepa-li-si
http://narod.hr/clanak/procitajte-hrvati-francuske-stali-obranu-thompsonove-navijacke-pjesme-lijepa-li-si
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koje se ne tako davno dogodilo u Splitu kada je na Marjanu ubijena meksikanska 

turistkinja. Bez znaļajnih tragova i ġto je joġ vaģnije bez vidljivog motiva splitska 

policija rijeġila je sluļaj. Ubojica je veĺ iza reġetaka. Kad piġem ovu kolumnu, 

toļno je godinu dana od kada je neki ñdesniļarski ustaġoidñ nanio veliku ġtetu 

demokratskom imidģu Lijepe Naġe. Proġla je godina dana, a od nacistiļkog 

diverzanta ni traga. Naravno, logikom naġih joġ iz Juge istreniranih medija 

svastiku je mogao nacrtati samo zadrti ognjiġtar koji, kad god dolazi kuĺi nakon 

utakmice, pozdravlja sve oko sebe sa ñZa dom spremni!ñ. Intelektualni proleteri, 

odnosno novinari, ģestoko su napali ñnepoznatog junakañ, oļito faġista koji je 

bacio sjenu na sjajne NOB tradicije nepokorenog Splita. Doġao ñfaġistñ ili 

nekadaġnji ònarodni neprijateljò i pod okriljem noĺi nacrtao zloglasni nacistiļki 

znak. Jednostavno, zar ne? Upozorava me gospodin Ervin Lapena na brojne 

nelogiļnosti pa ļak i gluposti u ovoj diverziji. Motiv je danas jasan svima, osim 

tipovima kao sto je Berto Ġuġak i Nada Hren. Cilj je bio diskreditirati toboģnju 

ñustaġku zmijuñ koja nesmetano plaġi hrvatske antife. Nitko nije ni spomenuo da 

se tu radilo o tehnoloġki i sigurnosno vrlo sloģenom procesu. ñUcrtavanjeñ u 

travnjak svastike velikih dimenzija da bi ona bila lako uoļljiva predstavlja 

tehniļki, tehnoloġki i sigurnosno vrlo komplicirani pothvat. Za to je potrebno 

struļno hortikulturno znanje, vjeġtina i iskustvo, tehniļka oprema i sredstva, 

herbicid i dovoljno vremena da se ļitava operacija provede, a da bi ñnacistñ mogao 

na vrijeme nestati.Za takav sinopsis potrebna je odgovarajuĺa logistiļka potpora 

te sigurnosno-obavijesni uvjeti. Kad joġ uzmemo u obzir neosporne ļinjenice da 

je stadion na Poljudu ograĽen, da postoje danonoĺni ļuvari, da postoji 80 

nadzornih kamera i da nitko nepozvan ne moģe uĺi ni izaĺi, onda se moģe 

zakljuļiti kako se radi o savrġenom scenariju koji je briljantno proveden. Sad se 

postavlja pitanje tko je mogao, neopaģen od 80 kamera, unijeti na travnjak 

tehniļku opremu, sredstva i posudu sa herbicidom te imati dovoljno vremena da 

sve to izvede i na kraju da neopaģen i nesnimljen sve to iznese sa stadiona? 

Hrvatska se naġla na naslovnicama liberalne Europe. Splitski orjunaġi mogli su uz 

bevandu zadovoljno zapaliti duvan, a Ante Tomiĺ, Jurica Paviļiĺ, Boris 

Deģuloviĺ, Branimir Pofuk, Jelena, Rada, Sanja i sliļni likovi mogli su joġ jednom 

poslati u ñcijeli svijetñ poruku kako njihov antifaġizam treba braniti i hraniti 

dodatnim eurima kako bi se oi ovdje idalje borili za ljudska prava i demokraciju. 

Danas je 12. lipanj ljeta Gospodnjeg 2016.g., a tko je zamislio i realizirao 

antihrvatsku diverziju na Poljudu ne znamo i vjerojatno nikada neĺemo ni 

doznati? Doļim je daleko zahtjevniji, teģi i zamrġeniji sluļaj nesretne Meksikanke 

rijeġen u roku òodmahò. 

http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/lovostaj-na-ina-u-prestao-je-

kada-je-lijes-s-tudmanom-spusten-u-zemlju-na-mirogoju-930063  

Mali ispravak prve reļenice. Predsjednica veĺ i ponavlja zahtjev da se konaļno 

uhvate poļinitelji diverzije na Poljudu!  

ĂPrije godinu dana, podmuklo, pod okriljem noĺi, iscrtana je svastika na Poljudu. 

Uvjerena sam da to nije uļinio nitko tko voli svoju Domovinu. Ponovno pozivam 

nadleģne institucije, prije svih MUP, da pronaĽu poļinitelje, a prave navijaļe da 

pokaģu kako se navija za naġu Hrvatsku.ñ 

http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/lovostaj-na-ina-u-prestao-je-kada-je-lijes-s-tudmanom-spusten-u-zemlju-na-mirogoju-930063
http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/lovostaj-na-ina-u-prestao-je-kada-je-lijes-s-tudmanom-spusten-u-zemlju-na-mirogoju-930063
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http://narod.hr/clanak/predsjednica-pozvala-prave-navijace-da-pokazu-se-navija-

nasu-hrvatsku  

Sigurno je u pravu ako vjeruje da ĺe tako jednostavnije izbiti na vidjelo koje su 

osobe iz vrha srpskih slugu u RH izravno upletene u ovu protuhrvatsku akciju. 

Oni kojima je to trebalo posluģiti da s optuģbe hrvatskog naroda na ustaġluk 

preokrenu na optuģbu za faġizam. Nekako mi se ļini da su i oni postali svjesni da 

im u narodu optuģba za ustaġluk niġta ne znaļi jer je veĺ oļita podjela u RH na 

one koji su ustaġe i one koji su srpske sluge. Drugim rijeļima, ļini se da je 

mnogima postalo jasno da je mnogo ogavnije biti srpski sluga jer je joġ i ļuveni 

kineski filozof i ratnik  Sun Tzu one koji rade protiv svog naroda nazvao 

najogavnijim ljudima! 

Hoĺe li i Predsjednica i Karamarko shvatiti kako su vaģniji branitelji, HOS, 

Thompson i ĂBojna Ļavoglaveñ, pa i Joe i njihov ZDS pa se konaļno suprostaviti 

ogavnim napadima na veliki broj Hrvata tako ġto ĺe sve one koji ih napadaju zbog 

pozdrava ZDS optuģiti za pruģanje potpore velikosrpsko faġistiļkoj agresiji na 

RH, tj. optuģiti njih za faġizam ï vidjet ĺemo: 

http://www.dnevno.hr/uncategorized/za-dom-spremni-vikali-navijaci-hrvatska-

ih-popljuvala-929963  

U subotu sam s Markom mogao popriļati i vidjeti kako isto mislimo i o ļinjenici 

kako se mnogi bezuspjeġno trude da ljude uvjere kako se trebaju odreĺi sebe samih 

ï tj. pozdrava ZDS. Umjesto da objasne istinu u ulozi ZDS u Domovinskom ratu 

i to da ZDS napadaju oni koji su bili na strani agresora.  

Pogledajte/posluġajte slijedeĺa dva linka: 

MILANOVIĹ STAO U OBRANU MAĢIĹA, SVOG FAĠISTE  

11. lipnja 2016.11. lipnja 2016.  

Zoran Milanoviĺ stao u obranu Marija Maģiĺa ujedno i ļlana mladeģi SDP-a 

Sisak. Za RTL televiziju je ukratko izjavio  ñNe vidim ļemu hajka na Marija 

Maģiĺa , njegovo je legitimno pravo traģiti zabranu neļega ġto nas sviju vrijeĽa 

zakljuļio je Milanoviĺ ò . 

Znaļi li ova izjava predsjednika SDP -a Zorana Milanoviĺa da i njega vrijeĽa 

pjesma Lijepa li si  Marka Perkoviĺa Thompsona ostavljamo vama na zakljuļak! 

Ovo je ujedno , usuĽujemo se reĺi presedan u novijom povijesti Hrvatske . 

http://www.gradjanska-akcija-official.com/milanovic-stao-u-obranu-mazica-

svoga-fasiste/  

Milanoviĺ i SDPovci slave 1.maj uz Thompsonov hit 'Lijepa li si', u Ļakovcu 

https://www.youtube.com/watch?v=Usjv3bLtoGY  

Slave uz pjesmu koja ih vrijeĽa. Oni su izbor mnogih koji im na izborima daju 

svoj glas! Pa samo srpskim slugama moģe smetati pjesma ĂLijepa li siñ, zar ne? 

Ġto bi rekao Sun Tzu ï najogavniji ljudi.  

Kako netko tko vjeruje da voli Hrvatsku moģe biti u bilo ļemu zajedno s ovakvim 

ljudima? Ako jesi ï razmisli malo. Moģda i shvatiġ u ļemu i zaġto grijeġiġ- Jednom 

sam rekao nekim naġim intelektualcima kada su napadali TuĽmana: 

Moģda ĺe te za desetak godina i razumjeti zaġto je to TuĽman uradio! 

Draga gĽo Primorac, moģda sam Vam pojasnio razloge zaġto sam napisao tekst  

ZAĠTO BI TREBALO PODRĢATI KARAMARKA? 

http://narod.hr/clanak/predsjednica-pozvala-prave-navijace-da-pokazu-se-navija-nasu-hrvatsku
http://narod.hr/clanak/predsjednica-pozvala-prave-navijace-da-pokazu-se-navija-nasu-hrvatsku
http://www.dnevno.hr/uncategorized/za-dom-spremni-vikali-navijaci-hrvatska-ih-popljuvala-929963
http://www.dnevno.hr/uncategorized/za-dom-spremni-vikali-navijaci-hrvatska-ih-popljuvala-929963
http://www.gradjanska-akcija-official.com/milanovic-stao-u-obranu-mazica-svoga-fasiste/
http://www.gradjanska-akcija-official.com/milanovic-stao-u-obranu-mazica-svoga-fasiste/
http://www.gradjanska-akcija-official.com/milanovic-stao-u-obranu-mazica-svoga-fasiste/
https://www.youtube.com/watch?v=Usjv3bLtoGY
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Biskup me pitao zaġto ga i ranije nisam napisao?  

Jednostavno zato ġto su ga sada poļeli napadati oni koji su ga do juļer podrģavali. 

Spremni su odreĺi se i najboljeg ministra dr. sc. Zlatka Hasanbegoviĺa iako im je 

stranka na Saboru svojim glasovanjem dala do znanja da treba iĺi putem kojemu 

je danas simbol ministar Hasanbegoviĺ. Da i ne spomenem kako im je dobra 

zamjena za njega Pupovac: 

http://www.dnevno.hr/vijesti/dnevni-detektor/vlada-s-pupovcem-znaci-da-je-

stepinac-zlocinac-pokolj-hrvata-u-srbu-junacki-cin-branitelji-kriminalci-a-

hrvatski-narod-genocidan 

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/prebrojavanje-krvnih-zrnaca-politicka-

korektnost-i-izdaja-hrvatske 

Moj tekst iskazuje nadu da ĺe Karamarko to shvatiti i krenuti oġtro tim putem. 

Ļini mi se da sadaġnja potpota Thompsonu koju daju danas i Predsjednica i 

Karamarko i Brkiĺ pokazuje da su shvatili poruku danu u tom mom tekstu (malo 

da sam sebi laskam) odnosno da su napokon sami zakljuļili isto ġto sam rekao u 

njemu! 

Hvala Vama draga gĽo Primorac 

Iskreno i s velikim poġtovanjem, 

Akademik Josip Peļariĺ 

P.S. Ako niġta drugo valjda vide kako je HOS prisutan u Francuskoj i ne samo sa 

ZDS. Zapravo ZDS je i na taj naļin tamo: 

  

NICOLIER NA TRIBINAMA  

 

FRANCUSKA SLAVI HRVATSKOG HEROJA: Merci, Jean Michel 

Nicolier!  

 

Snjeģana Vuļkoviĺ, Ponedjeljak, 13. Lipanj 2016 

  

Ovaj navijaļki potez naiġao je na odobravanje hrvatskih branitelja koji ģale 

za ļinjenicom da je veliki Jean Michel francuskoj javnosti uglavnom 

nepoznat, dok Hrvatska ne propuġta priliku zahvaliti mu se. 

Hrvatski navijaļi su tijekom nogometne utakmice razvukli transparent na kojem 

je pisalo ñMerci, Jean Michel Nicolierò. 

Tako su Francuzima, ali i cijeloj Europi, ukazali na heroja koji se kao strani 

dragovoljac prikljuļio obrani Hrvatske i Vukovara. 

Ovaj navijaļki potez naiġao je na odobravanje hrvatskih branitelja koji ģale za 

ļinjenicom da je veliki Jean Michel francuskoj javnosti uglavnom nepoznat, dok 

Hrvatska ne propuġta priliku zahvaliti mu se. 

Jedna od tih prilika, moģda i najbolja do sada, na nogometnim tribinama ovog 

velebnog natjecanja, pokazala je da se poginuli Jean ï ne zaboravljaé 

http://www.dnevno.hr/domovina/francuska-slavi-hrvatskog-heroja-merci-jean-

michel-nicolier-930103 

13. 06. 2016. 

http://www.dnevno.hr/vijesti/dnevni-detektor/vlada-s-pupovcem-znaci-da-je-stepinac-zlocinac-pokolj-hrvata-u-srbu-junacki-cin-branitelji-kriminalci-a-hrvatski-narod-genocidan
http://www.dnevno.hr/vijesti/dnevni-detektor/vlada-s-pupovcem-znaci-da-je-stepinac-zlocinac-pokolj-hrvata-u-srbu-junacki-cin-branitelji-kriminalci-a-hrvatski-narod-genocidan
http://www.dnevno.hr/vijesti/dnevni-detektor/vlada-s-pupovcem-znaci-da-je-stepinac-zlocinac-pokolj-hrvata-u-srbu-junacki-cin-branitelji-kriminalci-a-hrvatski-narod-genocidan
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/prebrojavanje-krvnih-zrnaca-politicka-korektnost-i-izdaja-hrvatske
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/prebrojavanje-krvnih-zrnaca-politicka-korektnost-i-izdaja-hrvatske
http://www.dnevno.hr/domovina/francuska-slavi-hrvatskog-heroja-merci-jean-michel-nicolier-930103
http://www.dnevno.hr/domovina/francuska-slavi-hrvatskog-heroja-merci-jean-michel-nicolier-930103
http://www.dnevno.hr/domovina/francuska-slavi-hrvatskog-heroja-merci-jean-michel-nicolier-930103
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PISMO PREDSJEDNICI - TKO POTPISUJE? 
 

Poġtovana Predsjednice RH gĽo Kolinda Grabar Kitaroviĺ, 

  

Sa ģaljenjem vidimo kako se proġlogodiġnja priļa iz Knina ponavlja. U pismu koje 

smo Vam tada poslali predloģili smo uvoĽenje pozdrava Za dom spremni u 

Hrvatsku vojsku upravo zbog incidenta s pjevanjem pjesme Bojna Ļavoglave koja  

predstavlja simbol Domovinskog rata.  

Znamo da je proġle godine na Paradi HV-a nastupao i HOS sa svojom zastavom 

na kojoj piġe ZDS, koji jeste pozdrav odobren od hrvatskih vlasti. 

Zato nije jasan tadaġnji Vaġ odgovor da je naġ zahtjev koji ima za cilj obranu 

Marka Perkoviĺa Thompsona i Bojne Ļavoglave u kome je reļeno da je on Ăna 

razini provokacijeñ. 

Neshvatljivo je kako hrvatskim vlastima smetaju simboli Domovinskog rata kao 

ġto je Bojna, pa ĺe Vas sigurno zanimati ġto o tome kaģe nedavni kandidat za 

Ustavnog suca RH g. Pero Kovaļeviĺ: 

 

PONAVLJA SE PROĠLOGODIĠNJA PRIĻA  

 

PERO KOVAĻEVIĹ UPOZORAVA: ZBOG LAJKANJA I DIJELJENJA 

óBOJNE ĻAVOGLAVEô MOGU VAS KAZNITI! 

  

Autor: I.G. Subota, 06. Kolovoz 2016. u 16:41  

"Kani li policija poļeti zabranjivati i ostale domoljubne pjesme nastale u 

Domovinskom ratu", pita se Pero Kovaļeviĺ.  

Pero Kovaļeviĺ, pravni ekspert za nacionalno zakonodavstvo na portalu 

Nezavisni.hr objavio je kolumnu u kojoj se osvrnuo na sinoĺnji dogaĽaj u Kninu 

i uruļenje obavijesti o poļinjenom prekrġaju Marku Perkoviĺu Thompsonu jer je 

pjevao Bojnu Ļavoglave. 

UĠUTKAVANJE THOMPSONA: Dobio prekrġajnu prijavu zbog glasnog 

pjevanja óZA DOM SPREMNIô, nakon toga mu blokirali Facebook stranicu?! 

 
U kolumni Kovaļeviĺ upozorava da se ñponavlja proġlogodiġnja priļa, stoga, 

kaģe, pazite i nemojte prenositi pjesmu Ļavoglave jer bi mogli prekrġajno 

odgovarati, zbog reproduciranja i lajkanja Bojne Ļavoglave moģete prekrġajno 

odgovaratiò. 

Nadalje navodi kako oni zasluģni za ovu ñļestitkuò Thompsonu zaboravljaju ñda 

je samo pjevao jednu od najveĺih domoljubnih hitova iz Domovinskog rata, 

pjesmu koja je dizala moral nama braniteljima. Pjesmu koja nije zabranjena niti 

je nama braniteljima nitko ne moģe zabranitiò. 

ñKani li policija poļeti zabranjivati i ostale domoljubne pjesme nastale u 

Domovinskom ratu, jer kako ĺe prekrġajni sud kazniti Perkoviĺa ġto pjeva pjesmu 

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/pero-kovacevic-upozorava-zbog-lajkanja-dijeljenja-bojne-cavoglave-mogu-vas-kazniti-944787
http://nezavisni.hr/pero-kovacevic-lajkanjem-pozdrava-za-dom-spremni-ili-cavoglava-mozete-prekrsajno-odgovarati/
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/usutkavanja-thompsona-dobio-prekrsajnu-prijavu-zbog-glasnog-pjevanja-dom-spremni-nakon-toga-mu-blokirali-facebook-stranicu-944566
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/usutkavanja-thompsona-dobio-prekrsajnu-prijavu-zbog-glasnog-pjevanja-dom-spremni-nakon-toga-mu-blokirali-facebook-stranicu-944566
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nastalu u Domovinskom ratu ili opet rade popis nepoĺudnih pjesama, kao nekad, 

od Vile Velebita itd.. Zar se opet vlast dodvorava ļetniļkim vojvodama Nikoliĺu i 

Vuļiĺu, kojima Ļavoglave bude loġe osjeĺaje, osjeĺaje poraza, zaleĽene krvi i 

straha kad ļuju Ļavoglaveé ñ, pita se Kovaļeviĺ te svoju kolumnu zavrġava 

rijeļima A.G. Moatoġa: 

ñSad samo mogu ponoviti: Hrvatska veĺ vidje dosta raznih ļuda, ali ne naĽe 

ġtrika za toliko Juda!ò 

  

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/pero-kovacevic-upozorava-zbog-lajkanja-

dijeljenja-bojne-cavoglave-mogu-vas-kazniti-944787  

  

S obzirom da g. Kovaĺeviĺ spominje srbijanske ļelnike u prilogu Vam ġaljem 

govor Aleksandra Vuļiĺa u Glini 1995. 

Uvjeren sam da danaġnja vlast ne misli, kao Vuļiĺ da je u pravu kada govori o 

ustaġkoj vlasti i zloļinaļkom reģima Franje TuĽmana iako se mnogi tzv. ljeviļari 

ili antifaġisti u RH itekako slaģu s Vuļiĺem. Tome smo svjedoci iz dana u dan. 

Ponavljanje proġlogodiġnje priļe samo pokazuju kako vlast mora uvaģiti naġu 

proġlogodiġnju peticiju. 

S poġtovanjem 

  

Akademik Josip Peļariĺ 

Biskup dr. sc. Vlado Koġiĺ 

  

P.S. Podsjeĺamo Vas: 

 a) Pokojna gĽa Vera Staniĺ i g. Pero Kovaļeviĺ su 1994 uvjerili predsjednika 

TuĽmana i ministra Ġuġka da se prizna status hrvatskog branitelja pripadnicima 

HOS-a; 

b) da je predsjednik TuĽman 1. listopada 1991(napisao je g. Kovaļeviĺ) donio 

zapovijed da postrojbe HOS-a ulaze u sastav OS RH; 

c) da je znakovlje postrojbi HOS-a sluģbeno odobrilo Ministarstbvo obrane 1994. 

sukladno Sluģbovniku OSRH. 

d) U zakon o pravima hrvatskih branitelja iz Domovinskog rata i ļlanova njihovih 

obitelji uvrsteni su pripadnici HOS-a, a promjenom vlasti 2000-e su im ta prava 

oduzeta. 

 

Pismo su joġ potpisali: 

 

Biskup prof. dr. sc. Valentin Pozaiĺ 

general Ljubo Ĺesiĺ Rojs  

general Marinko Kreġiĺ  

general Josip Ġtimac  

general Ivan Tolj 

dr. sc Josip Stjepandiĺ 

dr. sc. Stjepan Razum 

prof. dr.dr.h.c. Nikola H. Debeliĺ, veleposlanik u m. 

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/pero-kovacevic-upozorava-zbog-lajkanja-dijeljenja-bojne-cavoglave-mogu-vas-kazniti-944787
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/pero-kovacevic-upozorava-zbog-lajkanja-dijeljenja-bojne-cavoglave-mogu-vas-kazniti-944787
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Prof. dr. sc. Marin Ļikeġ, RGN, Sveuļiliġte u Zagrebu 

Prof. dr. sc. Zlatko Vrljiļak 

Prof. dr. sc. Fra Andrija Nikiĺ 

Mirela Paviĺ, kolumnistica 

Zvonimir Josip Tumbri 

Krunoslav Lukenda, Zadar 

Jozo Lukenda, Zadar 

Ivan Lukenda, Njemaļka 

Tereza Klier, Njemaļka  

Valerija Weiss, Njemaļka 

Damir Tuļkar, dipl. ing. 

Ivan Bradvica, dipl. ing. graĽ., knjiģevnik 

Marko Magdaleniĺ, KBF Zagreb 

Juraj Cigler, dipl. inģ. graĽ. Ļakovec  

Vicko Goluģa 

mr.sig. Ivan Lulic 

dr. Ruģica Ĺavar 

Pero Tadiĺ, hrvatski knjiģevnik 

Vinko Vice Ostojiĺ, hrvatski publicist 

Ivan Bastjanļiĺ, dipl. ing. stroj. 

ņurĽica Bastjanļiĺ, prof.  

Iva Bastjanļiĺ, baccalaurea 

Josip Marġiĺ  

Slobodan Marġiĺ  dragovoljac  DR 

Branko Hrkaļ, sam. likovni umjetnik 

Vera Primorac, knjiģevnica 

Stjepan Grgic, Toronto, Kanada 

Josip Kocijan 

Don Lazar Ļibariĺ 

ņivo Baġiĺ, Dubrovnik 

Damir Borovļak, dipl.ing., publicist, Zagreb 

Tomislav Beram, Australija 

Kreġimir Duvnjak, dipl. inģ., mag. phil., univ bacc. relig., Zagreb 

Zvonimir.R. Doġen 

Mate Suġac 

Dajana Glavota, prof.   

Hrvoje Glavota, dipl.ing. 

Alojzije Petracic, umirocljenik 

Danica Glavaġ 

Vlado Glavaġ 

Domagoj Musa mag. dipl ing. 

Stanko Ġariĺ, dipl. ing. (Najbolji hrvatski tamburaġi) 

Ivo Markulin,kap.d.pl. Preko 

Ankica Markulin, prof. Zadar 

Blaģena Magdiĺ, umirovljenica 
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Ivan Magdiĺ, umirovljeni ļasnik HV-a 

Dusko Abramovic, Toronto-Canada 

Nevena Abramovic, Toronto-Canda 

Jozo Ĺuk, dugogodiġni hrvaski javni djelatnik, Melbourne Australia 

Mario Filipi 

Roko Sikiriĺ, Lausanne 

Petar Gelo Urednik i voditelj Hrvatskog radija Melbourne 

Don AnĽelko Kaĺunko 

Mijo Maljkoviĺ, inovator 

Ivan Filipoviĺ, pomorac 

Slobodan B. Markic, P. Eng., Toronto 

Miljenko.Plisic 

Branko Haubrich, iur. 

Ivanka Haubrich 

Ivana Haubrich Mihoviloviĺ 

Kristina Vrebac 

Ivan Haubrich 

Manda Haubrich 

Stjepan Fiolic, Argentina 

Dr. sc. August Janekoviĺ 

V. Ġkolnik-Popoviĺ, dr. med. spec. ped. 

Dr. sc. Zvonimir Ġeparoviĺ, prof. emeritus 

07. 08. 2016. 
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TKO SU ĹOSIĹEVI SLJEDBENICI U HRVATSKOJ?  
 

Prof. dr. sc. Zdravko Tomac u tekstu ZDS i Statut grada Vukovara izbezumili petu 

kolonu u Hrvatskoj!, 7Dnevno, 04. 09. 2015. kaģe: 

Umjesto suoļavanja s istinom na djelu je u Hrvatskoj izmiġljanje hrvatskog 

faġizma i ustaġtva. Najbolji primjer je sve ono ġto se dogaĽa vezano za uporabu 

slogana ĂZa dom spremniñ, za vrijeme Domovinskog rata. 

Zato je u pravu nadbiskup Puljiĺ kada predlaģe da bi o toj tabu temi trebalo 

otvoriti kompetentne, struļne i znanstvene rasprave, kako bi se dali odgovori na 

slijedeĺa bitna pitanja oko  kojih se vode velike ideoloġke politiļke borbe. 

Prvo i najvaģnije pitanje je utvrditi ġto je znaļio pozdrav ĂZa dom spremniñ u 

Domovinskom ratu.  

Postoje razliļita miġljenja.  

Prvo je miġljenje da je to bio i ostao ustaġki pozdrav i da je i u Domovinskom ratu 

znaļio isto ġto i za vrijeme NDH. Na bazi takvog pojednostavljivanja logiļno je 

da se tvrdi da je vrijeme Domovinskog rata, a i danas, svi oni koji koriste izraz 

ĂZa dom spremniñ, obnavljaju ustaġku politiku i zalaģu se da se rehabilitira 

ustaġks politika u domoljubnu, kao ġto se rehabilitirala i ļetniļka politika.   

Drugo miġljenje je da je slogan ĂZa dom spremniñu Domovinskom ratu potpuno 

odvojen od NDH, Paveliĺa i ustaġke politike, da je on spontano nastao u borbi 

protiv ļetniļko faġistiļke agresije kao odgovor branitelja da su spremni obraniti 

svoj dom i svoju domovinu. Dakle, to miġljenje, koje i osobno zastupam, jer sam 

kao potpredsjednik Ratne vlade se svakodnevno suoļavao s tim problemom, 

potpuno je odvojeno od ustaġkog pozdrava ĂZa Paveliĺa i dom spremniñ i nema 

nikakve veze s ustaġtvom. 

Politiļki ciljevi TuĽmana i Ratne vlade jasno su definirani stvaranjem 

demokratske antifaġistiļke Hrvatske nasuprot NDH. Umjesto totalitarne NDH 

TuĽman i Vlada u novom Ustavu utvrdili su Hrvatsku kao demokratsku 

viġestranaļku drģavu sa najviġim ljudskim pravima. Donijeli smo i ustavni Zakon 

o pravima manjina, koji je na najviġoj razini jamļio manjinska prava, a posebno 

srpske manjine. 

Pozdrav ĂZa dom spremniñ je nastao u borbi protiv novog srpskog faġizma, koji 

je osporavao i dom i domovinu. I zato je bio tako masovno prihvaĺen. Dakle, nisu 

u pravu oni koji tvrde da u Domovinskom ratu nije dan novi sadrģaj pozdravu ĂZa 

dom spremniñ. Zato ima osnove i prijedlog da se taj pozdrav u Domovinskom ratu 

rehabilitira kao izvoran i potpuno razliļit od ustaġkog pozdrava jer su se 

branitelji borili za potpuno drukļiju Hrvatsku od ustaġke Hrvatske. 

Vjerujem da su svi potpisnici Pisma uvjereni da mnogi od onih koji zastupaju 

prvom miġljenje, zapravo sprovode u RH velikosrpski Memorandum SANU 2. 

Viġe puta sam upozorio da ĺe sljedeĺi izbori proteĺi u znaku borbe izmeĽu onih 

kojima je Domovinski rat svetinja i onih kojima je to tzv. antifaġizam. Zato se 

moja posljednja knjiga i zove ĂĢivjela nam antifaġistiļka, tj. braniteljska 

Hrvatskañ, jer su istinski antifaġisti hrvatski branitelji koji su pobijedili ļetniļko 

faġistiļku agresiju. Sjetimo se da su ļetniļko-faġistiļke horde nazivale naġe 
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branitelje ustaġama, a i naġa domovina im je bila ustaġka zemlja. Prirodno je, zato, 

da je njima i ZDS ustaġki pozdrav, Crkva u Hrvata im je Ustaġka crkva itd. itd.  

Pri tome se koriste laģima, jer znamo kako je laģ Srbima najviġe pomogla u 

povijesti. Dakle, uporno se u svim glavnim medijima tvrdi da je u pismu reļeno 

da se predlaģe uvoĽenje ZDS u Hrvatsku vojsku zato ġto je to stari hrvatski 

pozdrav. A to je spomenuto samo u sklopu navoĽenja prijedloga Mladog Jastreba. 

Dakle, preġuĺuje se da je Pismo pisano zato ġto je napadnut Marko Perkoviĺ 

Thompson i Bojna Ļavoglave. Izbjegava se da ljudi uopĺe pomisle da se radi o 

Domovinskom ratu, i da je napadnut Domovinski rat, da je posrijedi najava izbora 

u kojima ĺe se pokuġati marginalizirati branitelje, a veliļati Ăhrvatskeñ partizane. 

Izgleda da to na desnici nije jasno, pa da odmah poļnu braniti i hrvatskog 

branitelja Marka Perkoviĺa Thompsona i njegovu kultnu pjesmu iz Domovinskog 

rata ĂBojna Ļavoglaveñ ili podleģu pritiscima i odbijaju peticiju u kojoj se brane 

i Thompson i ĂBojnañ.  

Bio sam iznenaĽen kada sam vidio podnaslov ļlanka Iva Banca Smisao 

ustaġevanja danas, Jutarnji list, 05. 09. 2015.: 

Ako znate da je izborna strategija SDP-a ï uz malo populizma ï plaġenje 

opozicijskim ustaġtvom i Karamarkom, zaġto onda pomagati SDP-ovu morbidnu 

kampanju? 

Naime, pomislio sam da je konaļno Ivo Banac neġto i razumio. Na ģalost, ima 

malo napretka kod njega, ali je daleko od razumijevanja onoga o ļemu govorim. 

Ili se samo pravi lud? Podsjetio me je na jednog naġeg povjesniļara koji je 

predstavljajuĺi jednu moju knjigu postavio sam sebi pitanje: ĂĠto radi Peļariĺ u 

povijesnoj znanosti?ñ Odgovorio je: ĂUvodi red u nju!ñ 

Poslije je s tugom konstatirao kako je malo povjesniļara u RH koji znaju logiļki 

misliti. Zato i Banac u veĺem dijelu teksta ne raspravlja o onome ġto, kao ġto rekoh 

potpisnici nisu ni tvrdili, negira da se radi o starom hrvatskom pozdravu. I onda 

tupavo kaģe: 

Ļovjek bi pomislio da Josip Peļariĺ, koji godinama zabija nos tamo gdje mu nije 

mjesto, u neprobrano druġtvo naġih povjesniļara, kao matematiļar od glasa 

poznaje najelementarnije zakone logike. Ali ne, idemo od loġeg na gore. 

I danas se smijem kada se sjetim kako je Banac, braneĺi Goldsteine, napao prof. 

dr. sc. Miroslava TuĽmana, koji na Filozofskom fakultetu predaje o teoriji znanja, 

zato ġto je TuĽman govorio o jednoj mojoj knjizi upravo s aspekta teorije koju 

predaje. (U TuĽmanovoj knjizi, koja se koristi na FF-u, dan je i taj tekst o mojoj 

knjizi.) 

Iole pametniji ļovjek bi od nekoga tko sigurno zna logiļki razmiġljati, pokuġao 

neġto o tome i nauļiti. Ali ne. To ne vrijedi za Banca, zar ne? 

Da je Banac ugled povjesniļara zaloģio za utemeljenje i razvoj istinske povjesne 

znanosti na svome fakultetu, umjesto za svoje politiļke i karijerne ambicije u 

Hrvatskoj, zbog kojih je poļevġi od djelovanja u HHO tijekom rata, zatim 

promoviranja antihrvatskih stavova u BH, do ovoga i sliļnih pamfleta, ostavio 

veliku mrlju na svojoj znanstvenoj karijeri, vjerojatno danas ne bi bilo potrebe da 

se Hrvatska iscrpljuje priļama o ustaġluku. Upravo je Banac svojim nedjelima dao 

dodatno gorivo razvoju suvremenih memorandumskih planova i ciljeva. Zbog 
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toga ne samo matematiļari, veĺ svaki ģivi Hrvat, mora danas Ăzabadati nosñ u 

obrani svoga identiteta. A braniti Bojnu Ļavoglave je prije svega prag na kojem 

se brani Domovinski rat i hrvatski naciinalni identitet, a ne Ăustaġevanjeñ.  

Drugim rijeļima, Banca moģemo i razumjeti, jer je ne tako davno pripadao skupini 

koja je bila protiv branitelja, protiv Marka Perkoviĺa Thompsona, protiv ĂBojne 

Ļavoglaveñ. Zato u njegovoj raġļlambi njih nema. Da se ļitatelji ne dosjete ġto je 

bit naġeg pisma, zar ne? Moģda ĺe se ļitateljima uļiniti da je to malo otrovno s 

moje strane, ali ako je neki sveuļiliġni profesor proļitao Pismo, moģe jedino 

biti  ili nesposoban ili zlonamjeran ako ne spomene Thompsona i ĂBojnuñ! 

Recimo da nije proļitao, onda bi ļak i njegova raġļlamba o Ăustaġevanjuñ, mogla 

biti pristojna, tj. mogao bi biti pristojan prikaz onoga ġto rade oni koji sprovode 

Memorandum SANU 2 (naravno Banac ga ne spominje).  

Ovako nam ostaje samo konstatirati kako teġko moģemo doļekati da netko kao 

Banac razumije ono o ļemu govori profesor Tomac. Moģda se ļovjek i trudi, ali 

dokle god bude pisao ovako ostat ĺe na njemu sjena kako je u vrijeme 

Domovinskog rata bio na strani onih koji i danas tvrde da se radilo o graĽanskom 

ratu i sliļno, onih koji su priģeljkivali, kao i Josipoviĺ, osude generala Gotovine i 

Markaļa. Zato Banac i ne moģe Ăzabadati nosñ u tako neġto kao ġto je Domovinski 

rat i ĂBojna Ļavoglaveñ, zar ne? Moģda je veĺ i zaboravio za njih, pa misli da je 

Bojna Ļavoglave, doista pjesma iz NDH, kada kaģe: ĂZakaġnjelo ñZa dom 

spremniò, posve nerazumljivo Vinku Nikoliĺu 1969. u Barceloni, samo je jeka 

ovog stanja. Hrvatska je zemlja bez stvarne elite.ñ Da, doista bi Bancu trebalo 

postaviti pitanje: jesu li za njega ñBojna Ļavoglaveò iz 1991, te HOS, te 2. 

Gardijska brigada, koja je takodjer bila za dom spremna, ñustaġlukò? 

Ako je Banac proļitao Pismo i nije zlonamjerno Ăprevidioñ Thompsona i ĂBojnu 

Ļavoglaveñ, pitanje se moģe preformulirati: 

Koje je najvaģnije razdoblje u hrvatskoj povijesti za Banca, a koje za potpisnike? 

Za potpisnike je to jasno i dominantno Domovinski rat, a za Banca oļito Drugi 

svjetski rat. 

Ali, ipak je dobro ġto je Banac ovako zavrġio svoj tekst: 

P.S.: Prije par dana stigla je na potpis peticija dviju povjesniļarskih strukovnih 

udruga, u kojoj se negira teza da je pozdrav ñZa dom spremniò ikada u Hrvatskoj 

postojao izvan ustaġkog pokreta. TakoĽer se osuĽuju ñznanstvenici, sveuļiliġni 

nastavnici, akademici i (bivġi) ravnatelji javnih znanstvenih institutaò koji su 

tvrdili suprotno, bez dokaza da je ovaj pozdrav koriġten prije ustaġa, jer su time 

doveli u pitanje ne samo svoj ljudski, nego i znanstveni kredibilitet. Predlaģe se 

iskljuļenje dotiļnih iz ñsvih strukovnih udruga hrvatskih povjesniļaraò (ovo je 

dosta smjela odluka, posebno ako se zna da je malo tko izbaļen iz ovih udruga za 

mnogo gore stvari, a mogao bih se dosjetiti jednakih, ako ne i gorih, prijestupa u 

hagiografskom pojanju niza cijenjenih historiļara kad je rijeļ o povijesti titoizma) 

i pozivaju se nadleģne institucije (sveuļiliġta, HAZU, itd.) da ocijene postupke 

svojih profesora, odnosno ļlanova. 

Zavrġava se homilijom o tomu kakva je vaģnost ñkvalitetnog i odgovornog 

obrazovanja i javnog zalaganja za demokratskog (sic) i tolerantnog (sic) druġtva 

kakvo zavreĽuje zemlja ļlanica Europske Unijeò. Slaģem se da moramo povesti 
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raļuna o tomu tko i kako predstavlja hrvatsku povijest u javnim ustanovama. 

Krajnje je vrijeme za takvo ġto. No, ovako formulirana peticija to neĺe postiĺi. 

Stvar je otiġla predaleko. I ovdje je rijeļ o odsutnosti elite 

Dakle, slaģu pa skupljaju potpise vjerujuĺi da ĺe tako njihova laģ postati istina! 

A ġto drugo reĺi nego citirati Dobricu Ĺosiĺa koji za one kojima sluģe dvije 

povjesniļarske strukovne udruge kaģe: 

ĂMi Srbi laģemo da bismo obmanuli sebe, da utjeġimo drugog; laģemo iz 

samilosti, da nas nije strah, da ohrabrimo, da sakrijemo svoju i tuĽu bijedu... Laģ 

je vid naġeg patriotizma... Laģemo stvaralaļki, maġtovito, inventivno.ñ 

Bit ĺe zanimljivo vidjeti tko su Ĺosiĺevi sljedbenici u Hrvatskoj, zar ne? 

*  

Tekst je tiskan u mojoj knjizi ĂDva Pisma koja su skinula maske /  Na hrvatsku 

ġutnju nismo spremni, Zagreb, 2015. str. 269-275. 

Zapravo, dragi kolega Suniĺ, meni se ļini da je kolega Banac samo reklamirao 

tribinu na kojoj ĺe biti predstavljena i ta knjiga. Kao da je znao da je za naziv 

tribine uzet podnaslov te knjige: 

 

POZIVAMO VAS NA TRIBINU POD NAZIVOM 

NA HRVATSKU ĠUTNJU NISMO SPREMNI 

 

VJERONAUĻNA DVORANA U KRAPINI 

Trg sv. Nikole biskupa 1 

UTORAK, 15. STUDENOG 20016. U 19 SATI 

  

Gosti: 

akademik JOSIP PEĻARIĹ 

novinar MARKO LJUBIĹ 

moderator KRSTE RADAK 

  

Nakon izlaganja i predstavljanja knjiga gosti ĺe odgovarati na pitanja prisutnih. 

Predstavljene knjige moģete i nabaviti: 

J. Peļariĺ, ĂĢivjela nam antifaġistiļka, tj braniteljska Hrvatskañ 

J. Peļariĺ, ĂDva pisma koja su skinula maske: Na hrvatsku ġutnju nismo 

spremni!ñ 

J. Peļariĺ, ĂOba su palaò 

 

A kada se veĺ dr. Banac potrudio najaviti tu naġu tribinu u Prilogu dajem joġ jedan 

Ăodgovorñ dr. Bancu iz knjige, onaj dr. sc. Josipa Stjepandiĺa (str. 196.-200.) 

 

Akademik Josip Peļariĺ 

 

09. 11. 2016. 
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PRILOG:  

 

Dr.sc. Josip Stjepandiĺ, 

 

"SMISAO USTAĠEVANJA DANAS" 

 

Ġtovani gospodine Banac, 
 

s nevjericom sam proļitao otrovno ġtivo ñSmisao ustaġevanja danasò u ĂJutarnjem 

listuñ od 4.9.15 potpisano Vaġim imenom. Nakon ġto sam tekst proġao viġe puta, 

doġao sam do zakljuļka, da bi takav uradak viġe priliļio kakvom partijskom 

medijskom batinaġu ili pak supruzi vodeĺeg velikosrbina. Buduĺi se  oļito ne radi 

o krivotvorini kao u sluļaju izmiġljenoga intervjua Davora Butkoviĺa sa 

Sanaderom, jer biste veĺ reagirali, moram prihvatiti tu vrlo neugodnu ļinjenicu da 

je to Vaġa umotvorina, u kojoj napadate stanovitu peticiju kao ñpeticijsko 

ustaġevanjeò, poniģavajuĺi na taj naļin i ļitatelje koji su o tome zahtjevu mogli 

sami donijeti svoj sud.  

Puno toga ste nadrobili, pa se moram ograniļiti na tri teze: 

ñKako je moguĺe da su ustaġki veterani u emigraciji imali viġe pameti i 

osjeĺaja odgovornosti (i to joġ prije pola stoljeĺa) od pedeset naġih 

suvremenika (meĽu kojima ima i ljudi od ugleda)? Pustimo sada Branka 

Borkoviĺa, é, ali ġto ĺemo s tim silnim doktorima I akademicima? 

Ļovjek bi pomislio da Josip Peļariĺ, koji godinama zabija nos tamo gdje 

mu je nije mjesto, u neprobrano druġtvo naġih povjesniļara, kao 

matematiļar od glasa poznaje najelementarnije zakone logike. Ali ne, 

idemo od loġeg na gore.ò 

Moģda peticionaġima, preko daljinskog, upravlja neka nevidljiva sila? 

Po svemu sudeĺi, Nikoliĺ je joġ prije skoro pola stoljeĺa o Jasenovcu znao 

viġe nego Stjepan Razum danas. 

Kao prvo, autori i prvi potpisnici peticije, meĽu njima i ja, sigurno su 

premladi, da bi bili ustaġe, a opet dovoljno stari, da su iskusili ġto znaļi 

biti Hrvat tj. ñustaġaò u jugokomunistiļkom sustavu. Nisam ja Ăustaġaò 

bio svojom voljom, nego su tako prema meni postupali, od najranije 

mladosti! Umjesto da diskvalificirate potpisnike, bilo bi puno znanstveno 

primjerenije zapitati se ġto ih je ponukalo na taj korak? Ako ste ļitali tekst 

peticije, a bilo bi oļekivano jer je danima veĺ dostupna javnosti, a i zbog 

toga ġto odgovoran ļovjek kojemu je karijerni biljeg znanost ne komentira 

niti zauzima stavove o neļemu ġto ne poznaje, sigurno ste uoļili da 

povijest u njoj poļinje najranije 1991. godine. Kao povjesniļar morali 
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biste znati da se ZDS kao simbol koristio u viġe postrojbi Hrvatske vojske 

u Domovinskom ratu, te da jedna vrlo popularna pjesma zapoļinje tim 

pokliļem: 

https://www.youtube.com/watch?v=cUbCp2WgkYw 

Ova snimka preuzeta je 1.490.061 puta u posljednje 2 godine s 

komentarom: ñFamous war song from Croatia about a pissant village 

which was supposedly defended by these guys.ò Isto tako biste morali 

znati, kao suvremenik usprkos tome ġto ste zaloģili karijeru ozbiljnoga 

povjesniļara za bijedne sinekure joġ od besramne kampanje ondaġnjega 

HHO, ļiji ste visokorangirani ļlan bili, o zloļinima tijekom i nakon Oluje, 

da od godine 2000. naovamo traje nesmiljeni progon hrvatskih branitelja 

s oļiglednim ciljem da se kriminalizira Domovinski rat. Kome to nije 

jasno, neka pogleda originalno izdanje ñJutarnjeg listaò te HTV1 na dan 

oslobaĽajuĺe presude generalima u Den Haagu. Mislite da bi oko 2000 

branitelja poļinilo samoubojstvo, da se prema njima postupalo s viġe 

poġtovanja? Ako se ne varam, u toj drugoj najgoroj vladi u povijesti 

Hrvatske Vi ste bili ministar, pa ste se mogli pobrinuti za razjaġnjenje 

pojma ZDS na najviġoj drģavnoj razini, ali niste? Zaġto niste zabadali svoj 

istanļani nos tamo gdje je trebalo? Onda se ne smijete ļuditi da to 

pokuġavaju neki tamo akademici, biskupi, doktori, inģenjeri, te ostali 

ognjiġtarski i klerofaġistiļki nakot, njih 4.200 na broju!? Kad smo veĺ kod 

logike, tu ne trebaju silne titule, dovoljna je zdrava pamet: oni koji su 

devedesetih bili protiv predsjednika TuĽmana, danas su protiv branitelja 

i za svoj orjunaġki regiyun, a svi skupa protiv hrvatske drģave, zar ne? 

Kao drugo, na temelju bogatog iskustva s jugokomunistiļkim sustavom 

mogu Vam sa sigurnoġĺu reĺi: ako se neka negativna pojava ne moģe 

objasniti, onda sigurno Crkva stoji iza toga, na ļelu s ñustaġkim vikaromò 

Stepincem i Papom Poljakom, klerofaġistima mrskim! Zato nemojte se 

snebivati o ñnekoj nevidljivoj sili preko daljinskogéò nego oģeģite po 

sredini kao Vaġa uvijek budna i oġtroumna kolegica Slavica Lukiĺ: 

ñMaġtruko, meĽutim, istiļe da je priliļno siguran da su upravo spomenuti 

biskupi Vlado Koġiĺ i Valentin Pozaiĺ duhovni inicijatori peticije o 

povratku pozdrava ñZa dom spremniò u sluģbenu upotrebu. On smatra da 

nije rijeļ o izoliranoj i usamljenoj inicijativi, veĺ o dogaĽaju koji je odraz 

opĺeg rasta nacionalizma u Hrvatskoj.ò  

http://www.jutarnji.hr/vrstan-matematicar-i-amaterski-povjesnicar-

ridikuloznih-stavova/1405637/ 

Zato pitajte Maġtruka za ono ġto sami ne znate! On je provjereni kadar 

najviġega ranga iz Partije ñOZNA-sve-doznaò, pa po definiciji mora sve 

https://www.youtube.com/watch?v=cUbCp2WgkYw
http://www.jutarnji.hr/vrstan-matematicar-i-amaterski-povjesnicar-ridikuloznih-stavova/1405637/
http://www.jutarnji.hr/vrstan-matematicar-i-amaterski-povjesnicar-ridikuloznih-stavova/1405637/
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znati! Ili mislite da je Partija slala za veleposlanika u Vatikan prijatelje 

Katoliļke crkve ili hrvatskoga naroda? 

Kao treĺe, da ste Vi vjerni svome znanstvenom pozivu, da ste 

antikomunist kakvim se predstavljate, da Vam ģelja za politiļkom 

karijerom u Hrvatskoj nije toliko zaslijepila um zbog ļega ste od prvih 

dana dolaska u Hrvatsku odustali od univerzalnih znanstvenih principa u 

korist banalne druġtvene moĺi, Vi biste se veĺ davno bili pozabavili 

pitanjem moguĺih krivotvorenja broja i identiteta ģrtava u Jasenovcu (npr. 

dok ste bili ministar), pa dr.sc. Razum ne bi imao razloga ñzabijati svoj 

noséò On je to u meĽuvremenu uļinio, jer povijest razumije kao znanost, 

a ne kao dogmu, pa ĺemo vidjeti ġto ĺe se izleĺi. Ja iz svoje skromne 

perspektive mogu samo reĺi da sam se u ġkoli nasluġao toliko povijesnih 

laģi da hrvatskom narodu od sveg srca ģelim reviziju (propitivanje) 

povijesti. Zato sam se uļlanio u Druġtvo za istraģivanje trostrukog logora 

Jasenovac. Vi ste svoju priliku, da postanete ñrevizor novije hrvatske 

povijestiò  lakomisleno prokockali, pa zaġto se onda bunite? 

Umjesto zakljuļka: 

Vaġ je uradak u glavnim tezama i udarnim pojmovima vrlo sliļan ļlanku 

ñUstaġluk akademika Peļariĺa ġokirao javnostò, objavljen u ñVeļernjem listuò 

29.8.15.  Pogledajmo ġto o znakovitoj podudarnosti tekstova u ñJutarnjemò i 

ñVeļernjem listò u jednom drugom razdoblju piġe Vaġ kolega prof. dr. Josip 

Jurļeviĺ na 224. stranici njegove knjige ñSpaġavanje zloļinaļke buduĺnostiò: 

ñNobilo je strategiju obrane Perkoviĺa i cijele strukture od EU predstavio javno u 

hrvatskim medijima u nekoliko veoma opseģnih tekstova u dva najtiraģnija 

dnevna lista u Hrvatskoj (Jutarnji i Veļernji list), s kojima je poslovno i drugaļije 

povezan. U njima je Nobilo u samo dva dana (29. I 30. lipnja 2013) objavio 

ukupno neġto viġe od 25 kartica teksta. Ponajprije je zanimljivo ġto su tekstovi 

objavljeni u suboti i nedjelju, tj. odmah nakon ġto je Sabor u petak izglasao Lex 

Perkoviĺ, a veĺ u ponedjeljak (1. srpnja) RH je sluģbeno postala ļlanica EU. 

Jedino ġto se moģe logiļno zakljuļiti da su ovi tekstovi Ante Nobila unaprijed 

pripremljeni i precizno tempirani. S jedne strane, predstavljali su prvu i golemu 

javnu potporu strukturi vlasti koja je donijela skandalozne zakonske izmjene, a da 

nije bilo protuteģe u drugaļijem miġljenju. S druge je strane to bila jasna poruka 

EU i hrvatskoj javnosti o moĺi, rasprostranjenosti, ļvrstini i odluļnosti 

upravljaļke strukture RH u obrani Perkoviĺa te joġ viġe u obrani svojih poloģaja, 

interesa i svojeg radikalno nedemokratskog upravljaļkog modela.ñ 

Znakovito, zar ne? Je li sve to djelo onog Ădirigenta medijskog prostorañ, o kome 

je prije nekoliko dana u svojoj izjavi progovorio nadbiskup Puljiĺ? 

http://narod.hr/kultura/nadbiskup-puljic-manipulatori-su-izvrnuli-cinjenice-

podmetnuli-kukavicje-jaje-i-pripisali-mi-ono-sto-potpisnici-peticije-traze 

http://narod.hr/kultura/nadbiskup-puljic-manipulatori-su-izvrnuli-cinjenice-podmetnuli-kukavicje-jaje-i-pripisali-mi-ono-sto-potpisnici-peticije-traze
http://narod.hr/kultura/nadbiskup-puljic-manipulatori-su-izvrnuli-cinjenice-podmetnuli-kukavicje-jaje-i-pripisali-mi-ono-sto-potpisnici-peticije-traze
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Ļemu Vama trebaju takvi ļlanci? Zar niste tijekom dugog boravka u SAD nauļili 

pravila uljuĽene komunikacije? Hoĺete li zbilja isprovocirati sudski proces zbog 

sramoĺenja? Zaġto se nekoĺ ugledni profesor i znanstvenik spuġta na razinu 

partijskog medijskog batinaġa i zar bilo koja funkcija u Hrvatskoj ili u svijetu, 

vrijedi odustajanja od realno znaļajne karijere, digniteta i prepoznatljivosti koju 

ste stvarali tijekom ģivota? Zar ste tako brzo i lako odustali od naļela svijeta u 

kojemu ste ostvarili karijeru zarad agitpropovskih litanija kojima se sluģio 

komunistiļki reģim, a koji i danas upravo preko Vas i Vaġih kolega razara 

Hrvatsku? 

Ako doista hoĺete hrvatske biraļe motivirati da ne biraju aktualnu vlast, onda je 

dovoljan jedan redak, a ne cijeli ļlanak: ñNemojte birati njih, jer su ļak gori i od 

Raļanove vlade, u kojoj sam bio ministar, pa znam o ļemu govorim!ò Za onih 

100.000 (sto tisuĺa) posjetitelja Thompsonova koncerta u Kninu ne trebate brinuti. 

Oni su svoju dugoroļnu odluku veĺ donijeli. Moģda je u tome temeljni problem!? 

U Njemaļkoj, odakle Vam piġem, Ustav odreĽuje u ļlanku 17 da se bilo tko, sam 

ili s bilo kim drugim, smije obratiti zamolbom ili ģalbom nadleģnom organu ili 

predstavniļkom tijelu. Za vrijeme Domovinskog rata napisao sam viġe stotina 

pisama i peticija njemaļkim primateljima, koje su sigurno odraģavale (i) 

uzrujanost njihova autora, a da nikad nisam dobio nepristojan odgovor, da ovom 

nabacivanju blatom, koje i od Vas doģivljavamo, ne govorim. 

 

Sa ġtovanjem 

 

Dr.sc. Josip Stjepandiĺ 

 

7. rujna 2015. 

 

Kamenjar.com, 8.9.2015. 

Dragovoljac.com, 8.9.2015. 
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PRIJAVA PROTIV VIĠE POĻINITELJA ZBOG 

JAVNOG POTICANJA NA NASILJE I MRĢNJU 

(ĻLANAK 325. KZ RH) 
 

Ġtovani dame i gospodo, 

 

Publikacija 'Govor mrģnje i nasilje prema Srbima u 2015.' u izdanju Srpskog 

narodnog vijeĺa (SNV) i Vijeĺa srpske nacionalne manjine Grada Zagreba 

optuģuje za etniļki motivirano nasilje, prijetnje i govor mrģnje cijeli niz javnih 

osoba, meĽu kojima se nalazi i Predsjednica Republike Hrvatske Kolinda Grabar 

Kitaroviĺ.  

O utemeljenosti nekih optuģbi moglo bi se raspravljati, neke od njih su tako 

apsurdne, da se mora pitati da li takav dokument u svojoj sveukupnosti predstavlja 

ļin javnog poticanja na nasilje i mrģnju (ļlanak 325. KZ RH). 

Buduĺi da su portali i druġtvene mreģe preplavljeni reakcijama, ograniļit ĺu se na 

dva oļigledna primjera, koji sigurno zasluģuju Vaġu pozornost: 

1. Branimir Glavaġ, proslavljeni ratni general Hrvatske vojske i zastupnik u 

Saboru RH, nazvan je ratnim zloļincem (na stranicama 3, 29, 40, 41, 75, 

90), da bi veĺ na stranici 4 donesena istinita informacija o ukidanju 

dijelova presude kojom se Branimira Glavaġa tereti za zloļine poļinjene 

nad srpskim civilima u Osijeku 1991. godine, pa je on samo optuģenik. 

Isto tako donosi se informacija da je odvjetnik Zvonimir Hodak 

savjetovao Branimiru Glavaġu da tuģi Pupovca zato ġto ga je nazvao 

ratnim zloļincem (str. 5). Na str. 41 poglavlje 2.1 posveĺeno je Glavaġu, 

pa se opet tvrdi da Glavaġ nepravomoĺno osuĽen jer je pripadnicima HV-

a naredio muļenje i likvidaciju osjeļkih civila srpske nacionalnosti, ġto je 

laģno, jer je presuda ukinuta. Ovo uporno ponavljanje laģne tvrdnje teġko 

je drukļije interpretirati nego kao govor mrģnje protiv  Branimira 

Glavaġa. 

2. Na stranici 4 stoji sljedeĺa tvrdnja: Nakon demonstracije vojne moĺi u 

Zagrebu, proslava Oluje obiljeģena je i na samu godiġnjicu (5. avgusta) u 

Kninu, a zavrġila je koncertom Marka Perkoviĺa Thompsona i uzvicima 

ñUbij Srbinaò. Ista tvrdnja ponavlja se na stranicama 26 i 37. Kao vrlo 

pozorni sudionik proslave i koncerta u Kninu mogu posvjedoļiti da 

skandiranja ĂUbij Srbinañ nije bilo, niti na samom koncertu, niti na 

drugim mjestima na kojima sam se prije u Kninu nalazio, niti mi je netko 

od prijatelja priļao o takvom opaģanju. Cijela priredba proġla je u 

najboljem redu, poput hodoļaġĺa. Ta iznova ponavljana neistina mora se 

interpretirati kao govor mrģnje protiv Marka Perkoviĺa Thompsona. 
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Nadam se da dijelite moje miġljenje i da ĺe te postupiti po sluģbenoj duģnosti. 

 

Sa ġtovanjem 

 

Dr. Josip Stjepandiĺ  

 

13.3.2016 

 

 
 

Slika 1: Odgovor Drģavnog odvjetniġtva Republike Hrvatske 
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RADO ĹU POSVJEDOĻITI DA NA THOMPSONOVU 

KONCERTU U KNINU NIJE BILO NIKAKVOGA 

GOVORA MRĢNJE, A POGOTOVO NE PROTIV SRBA 
 

Ġto sve razotkriva Bulletin #6 SNV-a o govoru mrģnje i Ănasilju prema Srbimañ? 

Vozeĺi se 4. kolovoza lanjske godine prema moru sluġao sam pozorno HR1 u 

podne, kad je u emisiji ĂDogodilo se na danaġnji danñ emitiran sablaģnjiv prikaz 

ĂOlujeñ, kao da im je pritom pomagao Savo Ġtrbac. To je bio samo mali detalj u 

dimnoj zavjesi, koji su neokomunistiļki mediji i Ănevladineñ udruge pokuġali 

navuĺi preko srediġnje proslave u Kninu. Viġe puta sam gledao ġto javljaju portali 

i uvjerio se da skojevci naprosto traģe dlaku u jajetu. To me je potaklo da malo 

pozornije promatram druge sudionike proslave u Kninu. Nije bilo niļega, od ļega 

bi normalan gost trebao okrenuti glavu. Sveopĺi ushit, zajedniġtvo kao na 

hodoļaġĺu. Hrvati su slavili najveĺu pobjedu sa Ăsrcem u nebuñ. Nek se ljuti, 

kome smeta! 

Naveļer sam prvi puta u ģivotu nazoļio jednom rock-koncertu i ostao tamo do 

ponoĺi. Koristeĺi privilegij ñVIP-tribineò, zapravo primitivne stadionske tribine 

na maloj uzvisini, imao sam pregled nad cijelim stadionom. More hrvatskih 

barjaka i drugih navijaļkih rekvizita. Policije u uniformi bilo je puno, ali i oni  su 

uģivali u jedinstvenom ugoĽaju. Koliko mi je bilo moguĺe, kretao sam se unutar 

tribine. Posvuda veselo mnoġtvo, uglavnom mladeģ! Snimao sam i osluġkivao ġto 

se skandira i pjeva. Nisam ļuo nikakvo ĂUbijñ niti ĂMrzimñ niti ĂSrbinañ. Siguran 

sam da bih to bio ļuo, da je netko tako neġto skandirao. Osim toga, na stadionu su 

bile postavljene najmanje tri televizijske kamere, koje bi takve uzvike sigurno bile 

registrirale.   

Nakon svega mogu ļestitati Thompsonu i kao otac trojice sinova u dobi tipiļnih 

Thompsonovih posjetitelja mogu svim roditeljima preporuļiti da ġalju svoju djecu 

na njegove koncerte. Da je pameti i domoljublja, Thompson bi bio u novom 

kurikulumu, a ne raznorazni pedofili i jugofili. 

Da se Thompson naġao na popisu Ăveliļanstvenihñ, koji imaju ļast da ih SNV u 

svojem najnovijem uratku poļasti svojom tipiļnom porcijom velikosrpskog blata, 

posve je logiļno: on je njihova  Ăcrvena krpañ. Sliļno je postupanje prema 

proslavljenom ratnom generalu Glavaġu, kojega bilten viġe puta naziva ratnim 

zloļincem, iako je presuda davno ukinuta. Dopuġtajuĺi takvo kancerogeno 

ponaġanje bez najmanje reakcije, DORH ih zapravo podupire i odaġilje vrlo 

negativnu poruku, da je blaĺenje Hrvata u svakoj koliļini dopuġteno. Zato sam se 

odluļio poslati kaznenu prijavu zbog govora mrģnje i pozivam ļitatelje HT da mi 

se pridruģe. Rado ĺu posvjedoļiti da na Thompsonovu koncertu nije bilo nikakvog 

govora mrģnje, pogotovo ne protiv Srba. Velikosrbi izgleda ne znaju prestati, dok 

ne dobiju po nosu kao 1995. DORH bi to trebao konaļno uvidjeti, ili ga treba 

temeljito reformirati. 

24. oģujka 2016. 

 

Hrvatski tjednik 
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GLAVNOME UREDNIKU DEUTSCH WELLE 

BENJAMINU PARGANU  
 

Ġtovani gospodine Pargan, 

 

u odgovoru na moju raniju kritiku obeĺali ste mi da ĺete pozvati druge 

sugovornike u svrhu objektivnijeg izvjeġĺivanja. 

Na ģalost, Vaġe uredniġtvo opet si je priuġtilo autogol. Prilog ĂUstaġki pozdrav u 

Jasenovcuñ od 7.12.16  

 http://www.dw.com/hr/usta%C5%A1ki-pozdrav-u-jasenovcu/a-36681382 

takoĽer spada meĽu neokomunistiļke propagandne uratke, za koje ne bi smjelo 

biti mjesta u programu ugledne kuĺe poput Deutsche Welle. 

U prilogu je teġko naĺi jednu jedini ispravnu reļenicu. Podnaslov po kojemu 

ĂHrvatske vlasti ne uspijevaju se pravilno suoļiti s aktualnom pojavom i efektom 

najteģeg desniļarskog revizionizma na mjestu nekadaġnjeg konc-logora u NDHñ 

mogao je isto tako biti objavljen u Beogradu godine 1971, prije nasilnog ruġenja 

tzv. Hrvatskoga proljeĺa po marġalu Titu. 

Fakultet politiļkih znanosti u Zagrebu osnovala je Komunistiļka Partija 

ġezdesetih godina proġlog stoljeĺa. To se vidi u javnim istupima njihovih 

profesora, koji joġ uvijek nepokolebljivo stoje na crti svojih utemeljitelja. MeĽu 

najpoznatije predstavnike spada Vaġ sugovornik Berto Ġalaj, koji je bio jedan od 

kandidata za predsjednika Savjeta neokomunistiļke stranke SDP. Joġ samo u 

Sjevernoj Koreji moģemo naĺi sveuļiliġnoga profesora, koji drģi da je 

komunistiļki reģim Ăteorijski vrlo prihvatljiv, a u praksi  preteģito pozitivanñ! 

Takav veliļanstveni mudroslov nalazimo bez popratnog komentara na mreģnoj 

stranici vodeĺe njemaļke medijske kuĺe! 

Luka Bogdaniĺ, Vaġ sljedeĺi sugovornik, takoĽer govori o stvarima koje ili ne 

poznaje ili hotimiļno krivotvori. Predmetna organizacija HOS (Hrvatske oruģane 

snage) nastala je u kaotiļnom vremenu u zaļetku rata godine 1991. te skupljala 

dragovoljce, meĽu njima i strance. Kasnije ova organizacija ne samo da je 

ukljuļena u Hrvatsku vojsku, nego je (zu prethodnu suglasnost Ăantifaġistiļkih 

boracañ iz 2. Svjetskog rata!) primljena u meĽunarodnu udrugu ratnih veterana. 

Na njezinu grbu i stijegu nalazi se natpis ĂZa dom spremniñ (njemaļki: 

heimatverbunden). S tim oznakama sudjelovali su bez ikakvih zapreka na vojnom 

mimohodu 4. kolovoza 2015 u nazoļnosti hrvatske predsjednice i tadaġnjeg 

(neokomunistiļkog!) predsjednika vlade. Najpoznatiji ļlan HOS-a bio je Marko 

Perkoviĺ Thompson, koji je danas najomiljeniji hrvatski pjevaļ. Njegov prvi 

album, objavljen poļetkom 1992, resio je natpis ĂZa dom spremniñ. Izvrġni 

producent ovoga albuma bio je stanoviti Ivo Josipoviĺ, izdanak komunistiļke 

nomenklature i kasniji predsjednik Republike Hrvatske (2010 ï 2015). Ima li 

boljeg dokaza za neġkodljivost ovog pozdrava? 

 

http://www.dw.com/hr/usta%C5%A1ki-pozdrav-u-jasenovcu/a-36681382
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Slika 2: Ovojnica prve pjesme Marka Perkoviĺa Thompsona 

Krilatica ĂZa dom spremniñ poznata je viġe stoljeĺa. U privitku imate preslik iz 

lokalnih hrvatskih novina iz godine 1921. u vrijeme Kraljevine SHS (tzv. Prva 

Jugoslavija), koji pokazuje da su ġkolska djeca u sveļanim prigodama izvodila 

pjesme s tim tekstom (v. drugi odlomak u desnome stupcu).  

Da je Vaġ autor doista bio zainteresiran za cjelovitom informacijom, onda bi 

sigurno pogledao knjigu ĂDva pisma koja su skinula maskeñ svjetski poznatog 

matematiļara Josipa Peļariĺa, koji drģi prvo mjesto u svjetskoj statistici po broju 

znanstvenih radova ( https://www.researchgate.net/profile/Josip_Pecaric). U toj 

knjizi je izmeĽu ostalog gospoĽa Eva Kirchmayer-Biliĺ na stranicama 44-58 

navela razliļite izvedenice ove krilatice, koje su se koristile kroz povijest. 

Naposljetku ostaje nejasno kako bi se takova zabrana praktiļno izvela. Treba li 

Hrvatima opĺenito zabraniti da budu za dom ili samo spremni? Ili ĺemo tisuĺe 

starih knjiga i pjesmarica uz pomoĺ ġkara oļistiti od Ăfaġistiļkog sadrģajañ? 

Ġteta je da se Vaġ suradnik usredotoļio samo na propagandistiļke parole, a ne na 

temeljitu analizu! 

Ġto o toj temi ima reĺi jedan struļnjak (povjesniļar), moģete proļitati ovdje: 

http://direktno.hr/en/2014/direkt/70018/Vodi-se-hibridni-rat-protiv-nasïiz-

Banja-Luke-Beograda-ali-i-Hrvatske.htm 

Ja sam Vam prof. Jurļeviĺa veĺ preporuļio kao sugovornika. Ostaje nejasno, zaġto 

ne dopustite da razliļito miġljenje doĽe do izraza, iako je to Vaġa zakonska 

obveza. Vaġe postupanje metoda je onog totaritarnog sustava, kojeg Vaġ suradnik 

bezuspjeġno pokuġava prokazati u Hrvatskoj. 

Sa ġtovanjem 

Dr. Josip Stjepandiĺ 

11. prosinca 2016. 

 

Hrvatskonebo.com, 12.12.2016 

Dragovoljac.com, 12.12.2016 

http://direktno.hr/en/2014/direkt/70018/Vodi-se-hibridni-rat-protiv-nas–iz-Banja-Luke-Beograda-ali-i-Hrvatske.htm
http://direktno.hr/en/2014/direkt/70018/Vodi-se-hibridni-rat-protiv-nas–iz-Banja-Luke-Beograda-ali-i-Hrvatske.htm
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Narod.hr, 19.12.2016 

 
 

Slika 3: Preslik iz lista Virovitiļan poļetkom srpnja godine 1921. 
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STJEPANDIĹ I THOMPSON  U PEĻARIĹEVIM 

KNJIGAMA  
 

DVA PISMA KOJA SU SKINULA MASKE / NA 

HRVATSKU ĠUTNJU NISMO SPREMNI!, ZAGREB, 

2015. 
 

Dr. sc. Josip Stjepandiĺ, 

 

MENTALNI BLJESAK I TEKSTOVNA OLUJA ZA 

ISTINU I PRAVDU  
 

Nekim svojim prirodnim slijedom, poļetkom svakog semestra izlazi sljedeĺa nova 

knjiga akademika Josipa Peļariĺa, iako nije prvenstveno namijenjena niti 

studentima, niti akademskoj zajednici. Tako ni ova knjiga nije nikakvo 

iznenaĽenje, moģda samo njezin opseg, koji zorno pokazuje ļime se autor najviġe 

bavio tijekom proteklog ljeta. Buduĺi sam njezino nastajanje pratio iz neposredne 

(virtualne) blizine, a i doprinio s nekoliko stranica teksta, meni je pripala rijetka 

ļast da napiġem predgovor. 

Ġto nam donosi najnovija knjiga? Tu su sabrani dnevniļki zapisi, dokumenti i 

reagiranja tijekom kasnog proljeĺa i ljeta 2015. godine, koja otprilike tisuĺu 

odabranih primatelja primaju u redovitim, katkad dnevnim Ămail poslanicamañ 

akademika Peļariĺa, a ġire ļitateljstvo djelomiļno na meĽumreģnim portalima. U 

ģiģi autorova zanimanja nalaze se kao i uvijek istina i pravda. Ovaj puta povod su 

dva pisma iz pera akademika Peļariĺa i njegovih prijatelja upuĺena visokim 

duģnosnicima, koja su ļim su objavljena zadobila puno istomiġljenika i 

supotpisnika na jednoj strani, te izazvala buru i posvemaġnje skidanje maski na 

drugoj, suprotstavljenoj strani. 

Kao i u svim ranijim knjigama, tema je domoljublje, kontekst politika, srģ logika, 

komunikacijska metoda polemika u ozraļju gotovo totalitarne netrpeljivosti. 

Danaġnja je Hrvatska na ģalost drģava s ñtvorniļkom pogrjeġkomò, teġkim 
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strukturnim problemom koji potjeļe od nikad provedene lustracije. Slijedom toga, 

protivnici hrvatske drģave iskoļili su iz svojih zaklona, ļim je oruģje zaġutjelo, te 

nastavili tamo, gdje su godine 1990. stali. Posljedica je, da danas mnoge kljuļne 

pozicije u drģavi ļvrsto drģe neprijatelji hrvatske drģave, koji ne propuġtaju priliku 

da napakoste drģavi koja ih hrani, ġto se moģe uoļiti po apsurdnim postupcima u 

skoro svim sferama javnog ģivota. Na politiļkoj pozornici malo je sudionika koji 

su spremni suoļiti se i razotkriti takve postupke, ġto se najbolje vidjelo po njihovu 

mlakom drģanju prema bivġim predsjednicima, koje je Hrvatsko nacionalno 

etiļko sudiġte u meĽuvremenu osudilo za veleizdaju. Takvih apsurda svjestan je 

naravno akademik Peļariĺ, te ih razobliļuje i razara svojom ubitaļnom logikom. 

Pritom ne ġtedi ni truda ni vremena, ne ustupajuĺi niti pred ñmedijskim vuļjim 

ļoporomò, koji je u meĽuvremenu postao najjaļa orjunaġka falanga. 

U prvom sluļaju (ñPismo HAZUò) skupina povjesniļara i njihovih podupiratelja 

iz drugih zanimanja utemeljila je udrugu graĽana ñDruġtvo za istraģivanje 

trostrukog logora Jasenovacò, preskaļuĺi pritom poneku podmuklu 

administrativnu prepreku. Da su osnovali druġtvo za istraģivanje kamilice, smilja 

i draļa, sve bi bilo u najboljem redu i vjerojatno bi dobili kakvu drģavnu potporu. 

Jasenovac??? Ne, to nikako ne ide, jer je jednom veĺ odluļeno da je Jasenovac 

najveĺi srpski grad, ġto bi se dalo razumjeti da tamo poļiva viġe od 1,200.000 

ģrtava, koliko Beograd ima stanovnika! I svake godine ih je sve viġe, onako kako 

broj ģitelja Beograda raste. Dogma se mora sluġati, na zapovijed svemoĺne 

Partije! Mene su sedamdesetih godina proġlog stoljeĺa u ġkoli najprije uļili da je 

u Jasenovcu bilo 700.000 ģrtava. Dok sam zavrġio studij, ta je brojka po 

srbijanskim izvorima veĺ bila narasla na 1,300.000 ģrtava, da bi poslije bila 

korigirana na 80.000 ģrtava, ġto bi trenutaļno bila sluģbena brojka u Republici 

Hrvatskoj. Zaġto bi netko, tko je doģivio takvu jugokomunistiļku i velikosrpsku 

propagandu u njezinu najsurovijem originalu, vjerovao da je uopĺe postojao neki 

logor, a pogotovo ogroman broj ģrtava u njemu, koji nije dokazan tijekom 

neovisnog istraģivanja? Kao ġto su ļitatelji proġle knjige akademika  Peļariĺa 

ĂĢivjela nam antifaġistiļka tj. braniteljska Hrvatskañ ili Hrvatskog tjednika mogli 

proļitati, postoje ozbiljne, utemeljene sumnje, da je ova posljednja brojka od 

80.000 ģrtava takoĽer prenapuhana. Da bi se tomu stalo na kraj, povijest logora 

Jasenovac mora se temeljito istraģiti, koristeĺi najmodernije znanstvene metode 

umjesto dosadaġnje partijske dogme, a da se pritom ishod istraģivanja naravno ni 

u kojem obliku ne prejudicira. Tko zna, moģda se na koncu dokaģe da je u 

Jasenovcu bilo puno viġe ģrtava, nego ġto se dosad mislilo!? 

Ta skromna ambicija, da novoosnovana udruga pokrene istraģivanje, koje dosad 

nisu pokrenule moĺne i skupe drģavne institucije poput ministarstava, akademija, 

instituta itd, iako su imale mnogo razloga za to, izazvala je ģestoke negativne 

reakcije upravo kod onih, koji su tu inicijativu ï vjerojatno iz ideoloġkih razloga 

ï sami propustili pokrenuti. 

Da se ñantifaġistiò bune, moģe se interpretirati njihovom ģeljom da se makar do 

njihove smrti moģda sakrije neki mraļni dio njihove proġlosti, koji bi mogao 

nesmotreno izviriti na svjetlo dana. Ali ñmlade i mlaĽe zvijezde povijesne 

znanostiò, udruge civilnog druġtva, ñdocumentirani centri za suoļavanje s 
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proġloġĺuò i ostali nesalomljivi zaġtitnici ljudskih prava!? Lijepo li stoji na 

meĽumreģnoj stranici: ñĢrtve su predugo ļekale. Ģrtve nisu brojke. One imaju 

ime i prezime, ali i bliģnje koji su ih voljeli. Pomozite nam u stvaranju 

jedinstvenog poimeniļnog popisa ģrtava rata.ò Zaġto su oni protiv? Pa upravo to 

trebamo: poimeniļni popis svih ģrtava, koji se ne ĺe viġe moĺi manipulirati! Novo 

bi istraģivanje bilo izvrstan povod da se oni pokaģu kao perjanice istine i pravde, 

te da se joġ ļvrġĺe stisnu uz drģavnu, a moģda i briselsku sisu. 

U takvoj situaciji logiļno je da netko ġiru javnost podsjeti na temeljne zasade 

demokratskog druġtva, primjerice slobodu znanstvenog istraģivanja. Tu ļasnu 

misiju preuzeli su profesori Maruġiĺ i Peļariĺ, napisali pismo HAZU sa zahtjevom 

da ova donese Deklaraciju o slobodi znanstvenog istraģivanja, sakupili potpise te 

ga uputili primatelju. Koliko mi je poznato, akademik Zvonko Kusiĺ, predsjednik 

HAZU, najavio je da ĺe se Predsjedniġtvo Akademije oļitovati o njemu. Dosad 

mi nikakvo oļitovanje niti odgovor Akademije nije poznat. 

Dok se u prvom sluļaju na povod gleda sa sedamdesetgodiġnjim odmakom, pa 

malo koji suvremenik moģe govoriti o tome u svojstvu svjedoka, u drugom sluļaju 

povod je tu meĽu nama, dokumentiran na video i audio vrpcama, digitalnim 

medijima i meĽumreģju. Usprkos tomu, oni (da isti oni !) pokuġavaju zanijekati 

ļinjenicu da su tri rijeļi (za, dom, spremni) u tom redoslijedu  u Domovinskom 

ratu koriġtene u razliļitim sastavnicama Hrvatske vojske, te da su kao pozdrav ili 

pokliļ ovjekovjeļene u pjesmama i drugim djelima. Kako je Domovinski rat ne 

samo odlukama hrvatskih institucija, nego i rezolucijama Ujedinjenih naroda, te 

presudama dvaju meĽunarodnih sudova, utvrĽen kao pravedni, legalni, 

oslobodilaļki rat, logiļno bi bilo da se njegova ostavġtina preuzme u hrvatsku 

tradiciju. U svojoj najboljoj vjeri hrvatski pjevaļ Marko Perkoviĺ Thompson 

uģivo ili s nositelja filma i zvuka uveseljava svoje gledatelje i sluġatelje pjesmom 

ñBojna Ļavoglaveò koja zapoļinje upravo tim pokliļem. Slijedom toga, 

Thompsonov koncert postao je dijelom tradicije obiljeģavanja Dana domovinske 

zahvalnosti i hrvatskih branitelja, te Dana pobjede. 

Taj koncert iz godine u godinu prolazi u najboljem redu, u ġto sam se ove godine 

osobno mogao uvjeriti: zajedniġtvo kao na hodoļaġĺu. Nikakvog izgreda, kojeg bi 

paģljivi promatraļ mogao uoļiti s tribine kninskog stadiona punog besposlene 

interventne policije. Ali ne, to nekome smeta, pa se oko Thompsona svake godine 

u isto vrijeme plete mreģa laģi, podvala i ucjena. Reģimski su mediji ove godine 

stvarali ozraļje da bi milicija konaļno trebala postupati protiv Thompsona. 

Ta neugodna spoznaja bila je tema u druġtvu koje je 5. kolovoza popodne slavilo 

blagdan na OPG Paje Toġiĺa u Oklaju, u kome se rodila ideja da se takvom 

ocrnjivanju Domovinskog rata i hrvatskih branitelja moģe stati na kraj jedino ako 

se pozdrav ĂZa dom spremniñ uvede u sluģbenu uporabu u Hrvatsku vojsku, gdje 

je tijekom Domovinskog rata bio u ġirokoj uporabi, kako ĺe nas kasnije pouļiti 

Mario Filipi, dragovoljac Domovinskog rata i sam zagovornik ovog pozdrava. 

Ideju koju je formulirao Branko Borkoviĺ Mladi Jastreb akademik Peļariĺ je uz 

pomoĺ nas nekoliko pomagaļa pretoļio u pismo upuĺeno predsjednici Republike 

Hrvatske Kolindi Grabar Kitaroviĺ te predsjedniku HDZ-a i vjerojatnom buduĺem 

predsjedniku Vlade Republike Hrvatske Tomislavu Karamarku. 
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Ako je prvo pismo izazvalo buru, onda je reakcija na drugo pismo bio tropski 

uragan. Kao po zapovijedi, zapoļelo je nabacivanje blatom na nas potpisnike, pri 

ļemu su pale (skoro) sve maske. Akademik Peļariĺ viġe je puta bio optuģen za 

ñustaġlukò, tako da je onako jadan i bijedan mogao pomisliti ili da su ga u snu bez 

njegova znanja vratili u Beograd ili da su oni njegovi ñprijateljiò iz Beograda doġli 

u Zagreb, da mu malo uljepġaju ģivot. Kako mu je bilo u Beogradu, opisao je u 

jednom poglavlju ove knjige. Za mene je sve to bilo jako zabavno s jedne strane, 

kako su se nizale teorije urote, jer je bilo oļigledno da su protivnici potpuno 

zanemarili ġto u pismu stoji, da ih to zapravo uopĺe ne zanima. S druge strane bilo 

je vrlo zabrinjavajuĺe, kako su nas pored svih orjunaġkih medijskih batinaġa 

primjerice dva sveuļiliġna profesora s istog fakulteta, Ăpotpuno neovisniñ 

kolumnisti u dvije naoko suprotstavljene novine, gotovo sinkrono ñpoļastiliò 

komplimentima o naġoj toboģnjoj intelektualnoj ograniļenosti i iznimnoj 

pokvarenosti. Dobro je da nisu pozvali miliciju da nas pohapsi ili pak spremi u 

ludnicu! 

Posebno zanimljivo bilo je postupanje prema biskupima Koġiĺu i Pozaiĺu, te 

mnogim sveĺenicima, koji su potpisali peticiju. Slijedom nepisanog partijskog 

zakona, da iza druġtvenih dogaĽaja koji se ne dadu objasniti, sigurno stoji Crkva 

tj. klerofaġisti, odmah je krenuo juriġ, ultimativni zahtjev za oļitovanje i sankcije 

protiv dvojice biskupa. I tu se pokazala visoka razina koordiniranog agresivnog 

suglasja, tako da je nadbiskup Puljiĺ, predsjednik Hrvatske biskupske 

konferencije, na koncu javno zapitao stoji li iza takvih orkestriranih napada neki 

medijski dirigent. 

Ovaj prikaz ne bi bio potpun, kad bi se preskoļile reakcije Ădobrohotnihñ ļitatelja 

peticije, koje bi se mogle saģeti u dvije reļenice: ĂJeste li vi normalni, ġto ĺe na to 

reĺi NATO, EU, svijet? Oni tako neġto nikad ne ĺe dopustiti!ñ Kao da se nekog 

tiļe da li Hrvatska pozdravlja sa ZDS ili s Ăja uzduģ ï ti poprijekoñ odnosno ima 

li kunu ili talar za valutu.  

Primatelji naġeg pisma o njemu su se nekako nevoljko oļitovali. Predsjednica je 

preko svog suradnika  jednom izrazito orjunaġkom portalu poruļila da je peticija 

neozbiljna i na razini provokacije, dok je HDZ priopĺio na meĽumreģju da 

sluģbenih pozdrava ima dovoljno, te da je potrebno rjeġavati goruĺe probleme. Ni 

jedno ni drugo nisu se pak oļitovali o tome, da li Marka Perkoviĺa Thompsona 

treba proganjati zbog pozdrava ZDS i kako ĺe policija postupati dogodine, kad 

HDZ bude obnaġao vlast, ako Bog da i hrvatski biraļi tako izaberu. Da o ubogim 

hosovcima, koji su krvarili svuda gdje je trebalo, ne govorim. Sad bi se i njih 

toboģe trebalo staviti izvan zakona! 

Uzgred budi reļeno, u Njemaļkoj, gdje ģivim, ļlankom 17 Ustava propisano je 

pravo da se svatko smije obratiti obnaġatelju vlasti ili predstavniļkom tijelu, ġto 

dugi niz godina intenzivno koristim i uvijek dobijem odgovor. Za primatelje 

peticija u Njemaļkoj vrijedi jednostavno pravilo: nema neozbiljne ili 

provokativne peticije, nego samo odmjereni odgovor! 

U uvjerenju, da je dominantno razdoblje u hrvatskoj povijesti bilo od 1991. do 

1995. godine, pa prema tome zasluģuje posebnu paģnju u njegovanje hrvatske 

tradicije, autori se nisu osvrtali na podmetanja, da se peticijom pokuġava 
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rehabilitirati Ănacistiļki/faġistiļki pozdravñ, u ļemu je prednjaļila Ădrģavnañ 

Yugovizija. Bilo je zanimljivo sluġati uspjenjene Ăpolitiļke analitiļareñ, 

povjesniļare, profesionalce i amatere, kako se zaklinju, da ZDS nikada, na ļasnu 

skojevsku rijeļ zbilja nikada (!!!) nije bio u uporabi prije 1941. godine. To je 

izazvalo reakciju mnogih domoljuba koji su imaju posve druge informacije (zato 

smo ga i nazvali Ăstarim hrvatskim pozdravomñ), od kojih bih posebno istaknuo 

neumornog Miru Banoviĺa, koji je iskopao vrijedne informacije. Ovdje ĺu navesti 

podulji izvadak iz lista ĂVirovitiļanñ, broj 45 iz srpnja 1921. godine, u kojem se 

s istim ushiĺenjem izvjeġĺuje o velikoj sreĺi, da je kraljeviĺ Aleksandar izbjegao 

atentat, te o zabavici druġtva ĂOkriljeñ, na kojoj su ġkolska djeca u svome igrokazu 

slavila za dom i rod spremni: 

ĂĻovjeku stane pamet nad vijeġĺu, da je neki krvolok bacio na Vidovdan u 

Beogradu bombu u kola kraljeviĺa Aleksandra, koja je na veliku sreĺu cijele 

Jugoslavije zapela o ģicu u zraku, te eksplodirala, tako da su kola s regentom 

proġla i on ostao neozlijeĽen, dok je viġe njih od pratnje teġko ranjeno. 

é 

Hvaleĺi sveviġnjem ġto nam je oļuvao na ģivotu kraljeviĺa regenta kliļemo iz dna 

duġe: 

Ģivio kraljeviĺ Aleksandar! 
 

Zabavica ĂOkriljañ 

 

Druġtvo ĂOkriljeñ ima svrhu odijevati siromaġnu ġkolsku djecu u Virovitici i 

nabavljati im ġkolske knjige, pisaĺe i risaĺe stvari, da im se omoguĺi polaziti 

osnovnu ġkolu i u njoj napredovatié. 

é 

Nastojanjem uļiteljstva virovitiļkih ġkola stupila su dne 26. lipnja o.g. javno pred 

opĺinstvo ġkolska djeca za svoje siromaġne sudruge, ġto ima zamaġnu uzgajnu i 

oblikovnu (?) vrijednost, koji po Ľaļe, koje javno govorom, pjesmom, sviranjem 

djeluje, toli po sluġatelje. Siromaġno je Ľaļe izgovorilo jezgroviti proslov s 

oznaļenjem ġto im je ĂOkriljeñ darovalo, lijepo se zahvalilo i za daljnu potporu 

preporuļilo. 

é 

Cijeli igrokaz vrlo je pouļan, laganim i shvatljivim vezanim slogom sastavljen. U 

njem se ponavlja na bajoslovni naļin zemljopis. U prizornom smislu pripovijedaju 

oļevidci, ovdje lastavice, ġto su doģivjeli i vidjeli u preletenim (?) dalekim 

krajevima, spominju se slavni stari hrvatski knjiģevnici iz Dalmacije. Istiļu se na 

viġe mjesta i domoljubni osjeĺaji: 

 

Ne valja, braĺo, zaboraviti brata, 

A pomoĺ brza vrijedi poput zlata, 

Za brata ginuli su uvijek baġ Hrvati, 

Za rod i dom spremni ģivot datié 
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Svako je dijete svoju ulogu shodnim prikazivanjem razgovijetno i razumljivo 

izgovoriloé.ò 
 

Ako su djeca u Virovitici 1921. godine pjevala ñZa rod i dom spremni ģivot datiò, 

moģemo si zamisliti ġto su onda pjevali odrasli? Gdje bi bila Hrvatska, kad bi se 

njezini sveuļiliġni profesori povijesti bavili pouļnim igrokazima iz 1921. godine, 

a ne jugokomunistiļkom, protuhrvatskom propagandom? 

Na koncu ovog predgovora moram se kratko osvrnuti na onu drugu, 

profesionalnu, Ămatematiļkuñ stranu akademika Josipa Peļariĺa. Kada sam prije 

nekoliko godina ļuo tvrdnju da je objavio 1.000 (tisuĺu!) radova, najprije nisam 

mogao povjerovati, pa sam iġao gledati u meĽumreģje i znanstvene baze podataka 

poput Scopus-a. Broj radova je doista tako veliki, da je puno vjerojatnije da je 

akademik neke radove zaboravio staviti na popis, nego da je nadodao naslove, koji 

tamo ne pripadaju. 

Nekakvu ñtop listuò najplodnijih znanstvenika po mojim skromnim saznanjima 

nitko u svijetu ne vodi. Sama pomisao, da bi jedan hrvatski znanstvenik mogao 

biti pri ili ļak na samome vrhu svjetske liste, nije mi dala mira, pa sam ga 

nagovorio da se registrira u otvorenoj bazi podataka researchgate 

(https://www.researchgate.net/profile/Josip_Pecaric), koja podatke popunjava 

automatskom pretragom na meĽumreģju. Tamo je s trenutaļno 1634 registrirana 

objavljena rada prvi na listi najplodnijih znanstvenika u svijetu, dok je 

drugoplasirani na toj ljestvici negdje pri 1250 radova. S takvim opusom u nekoj 

drugoj zemlji Peļariĺ bi imao sve pogodnosti, a njegovo ime bi krasilo trgove, 

ulice i ġkole. Mnogi napadaļi na akademika Peļariĺa primaju plaĺu od Sveuļiliġta 

u Zagrebu, koje polako i sigurno klizi na dolje na popisu najboljih svjetskih 

sveuļiliġta. Kako i ne bi kad Ăzdrave snageñ, koje bi akademika Peļariĺa najradije 

najurile iz Akademije, kad bi mogle, gotovo nemaju nikakve meĽunarodno 

relevantne radove: Ivo Banac (3 rada u Scopus-u), Neven Budak (2), Ivo Goldstein 

(2), Tvrtko Jakovina (2), Hrvoje Klasiĺ (0), Ģarko Puhovski (1). Sigurno neĺu 

pogrijeġiti, ako ustvrdim, da bi ovi drugovi morali postati besmrtni, ako bi u svome 

buduĺem radu svojim sveukupnim zajedniļkim naporima htjeli dostiĺi znanstveni 

opus akademika Peļariĺa. 

Za usporedbu navest ĺu gospodu Isamu Akasaki, Hiroshi Amano, Shuji 

Nakamura, koji po Scopus-u (685, 680, 645) imaju viġe objavljenih radova nego 

akademik Peļariĺ (554). Ta trojica fiziļara dobili su naime skupno Nobelovu 

nagradu za fiziku za godinu 2014. Slijedom toga, sigurno nisam u krivu ako 

tvrdim da bi naġ akademik bio ozbiljan kandidat, da se daje Nobelova nagrada u 

matematici. 

Veselim se da je dragi Bog podario Hrvate takvim darom. Joġ kad bi to moji Hrvati 

shvatili i malo viġe sluġali akademika Peļariĺa, pogotovo u ovo predizborno 

vrijeme! 

 

Dr. sc. Josip Stjepandiĺ, Bensheim, 24. rujna 2015 

 

  

https://www.researchgate.net/profile/Josip_Pecaric


                                     JOSIP STJEPANDIĹ I THOMPSON                        51 

 
 

PISMO PREDSJEDNICI RH I PREDSJEDNIKU HDZ -A 

 
Ġtovana Predsjednice RH gĽo Kolinda Grabar Kitaroviĺ, 

Ġtovani Predsjedniļe HDZ-a g. Tomislave Karamarko, 

 

Najavljeno je kako ĺe ġibenska policija kazniti pjevaļa Marka Perkoviĺa 

Thompsona zbog uzvikivanja pozdrava ZA DOM SPREMNI na velikom koncertu 

u Kninu,   

Pozdrav je dio Thompsonove pjesme BOJNA ĻAVOGLAVE koju on izvodi veĺ 

25 godina. SVATKO u bilo kojoj demokratskoj sredini smije pjevati i recitirati 

stihove te pjesme sve dok ona nije sluģbeno ZABRANJENA. 

Pjesma, nastala u vrijeme kada je Hrvatska bila razoruģana, a UN joj je zabranio 

naoruģavanje tj. prepustio je velikosrpskoj agresiji, dizala je moral naroda.  

Moģe li i smije li netko kaģnjavati, zabranjivati ili prekrajati rijeļi te pjesme koja 

je dio povijesti hrvatskog naroda? 

Posljednji zapovjednik obrane Vukovara, Branko Borkoviĺ, poznat i pod 

nadimkom Mladi Jastreb, na svom se Facebooku osvrnuo na polemike oko 

pozdrava óZa dom - spremniô. Borkoviĺ smatra da bi se pozdrav trebao uvesti u 

sluģbenu vojnu uporabu: 

Koliko god se trudim proniknuti u problem starohrvatskog pozdrava ñZA DOM -

SPREMNIò ne mogu dokuļiti ġto je u njemu neprimjereno i nedoliļno. Osobno 

smatram da bi ga regularno trebalo uvesti u sluģbenu uporabu u oruģane snage. 

Otprilike bi se dogodilo isto ġto se dogodilo i s uvoĽenjem kune kao novca. 

Raznorazni anti ovi ili oni bi vriġtali par mjeseci, a nakon toga bi naġli neġto drugo 

ġto ih evocira na dane kada su njihovi preci (a i oni) tamanili Hrvate. Braĺo i 

sestre: ZA DOM ï SPREMNI! 

Postoje I sudske presude da se radi o starom hrvatskom pozdravu (vidjeti npr.:   

http://www.hrsvijet.net/index.php/vijesti/132-hrvatska/19334-sud-utvrdio-

pozdrav-za-dom-spremni-je-stari-hrvatski-pozdrav.). 

Sjetimo se, tvrdili su kako je uvoĽenje kune dokaz da je RH istovjetna s NDH. 

I doista je Borkoviĺ u pravu kada nas je podsjetio na velikog hrvatskog 

predsjednika akademika Franju TuĽmana i naļin na koji je on rijeġio pitanje kune. 

Danas oni koji su se opirali uvoĽenju kune vrlo rado primaju mirovinu u kunama, 

paļe, daju si je prebaciti na raļune u Srbiji. 

Pojam "Domu ili domovini odan/privrģen/predan/spreman" postoji u sliļnom 

obliku u svim zemljama i narodima, te budi nepodijeljeno pozitivna ļuvstva. 

UvoĽenjem takvog pozdrava u sluģbenu uporabu njegovala bi se hrvatska kultura 

i tradicija. U protivnom protivnici ovog pozdrava mogli bi sutra doĺi na ideju da 

nam zabrane naġ pleter, zagrebaļku katedralu ili ļak Sinjsku alku. 

Zato od vas ġtovana Predsjednice RH i ġtovani predsjedniļe HDZ-a traģimo da 

usvojite sugestiju Mladog Jastreba i predloģite izmjene zakona o hrvatskoj vojsci 

tj da se pozdrav ZA DOM - SPREMNI uvede u sluģbenu vojnu uporabu. 

 

akademik Josip Peļariĺ 

http://www.hrsvijet.net/index.php/vijesti/132-hrvatska/19334-sud-utvrdio-pozdrav-za-dom-spremni-je-stari-hrvatski-pozdrav
http://www.hrsvijet.net/index.php/vijesti/132-hrvatska/19334-sud-utvrdio-pozdrav-za-dom-spremni-je-stari-hrvatski-pozdrav
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prof. dr. Valentin Pozaiĺ, pomoĺni biskup zagrebaļki 

dr. sc. Vlado Koġiĺ, biskup sisaļki 

akademik Stanko Popoviĺ 

dr. sc. Mirko Valentiĺ, znanstvenik emeritus, bivġi ravnatelj Hrvatskog instituta 

za povijest 

dr. sc. Josip Stjepandiĺ, Njemaļka 

Josip Ġimuniĺ 

dr. sc. Henrik Heger Juriļan, Sveuļiliġte Pariz-Sorbona, dopisni ļan HAZU 

akademik Borislav Arapoviĺ, inozemni ļlan Ruske akademije zanosti 

Kreġimir Kraljeviĺ 

Franislav Staniĺ 

dr. sc. Zvonimir Ġeparoviĺ, Predsjednik Hrvatskog nacionalnog etiļkog sudiġta 

prof. dr. sc. Mislav Grgiĺ 

prof. dr. sc. Zlatko Vrljiļak 

dr. sc. Stjepan Razum 

prof. dr. sc. Nikica Ugleġiĺ 

prof. dr. sc. Ante Lauc 

prof. dr. sc. Darko Ģubriniĺ 

prof. dr. sc. Ivo Rendiĺ ï Mioļeviĺ 

dr. sc. Zvonimir Mariĺ, umirovljeni sveuļ. prof., bivġi diplomat 

prof. dr. sc. Ivan Karliĺ, KBF Sveuļiliġta u Zagrebu 

prof. dr. sc. Sreĺko Kovaļ 

prof.dr.sc.Ivica Veģa 

dr. Milan Jelic, ekonomist, sveuļilisni profesor hrvatskog jezika, odjel 

prevoditelji, na sveuļiliġtu u Buenos Airesu 

prof. dr. sc. Marin Ļikeġ 

Tomislav Josiĺ, SOHV 

Zvonimir Hodak. odvjetnik, kolumnist 

don AnĽelko Kaĺunko 

Velimir Bujanec, urednik i voditelj Tv Emisije óBujicaô 

dr. sc. Milko Brkoviĺ, umirovljeni znanstveni savjetnik i naslovni profesor u 

trajnim zvanjima 

prof. dr. sc. Ġime Vuļkov, dr. med. 

Nikola Ġtedul  

Slobodan Markic, P. Eng. Toronto  

dr. sc. Danijel Dugonjiĺ, dr. med. vet., Imunoloġki Zavod, Zagreb 

Stanko Ġariĺ, dipl. ing., Najbolji Hrvatski Tamburaġi (Ranije Zlatni Dukati) 

Damir Borovļak, dipl. ing., Zagreb 

Mr. Art. Eva Kirchmayer Bilic 

dr. sc. Amira Delic 

dr. sc. Ana Mrġiĺ 

prof. dr. sc. Dino Mihaljeviĺ Tolj 

prof. dr. sc Franjo Plavġiĺ 

dr.sc. Krunoslav Brļiĺ-Kostiĺ 

Mirela Paviĺ, prof., kolumnistica u Hrvatskom tjedniku 
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mr. sc. Marko Grubiġiĺ, predsjednik Hrvatskog Druġtva Politiļkih Zatvorenika 

Petar Mamiĺ,  glavni urednik Boka Cro Press-a, hrvatskog tjednika Iz Sydneya, 

Australija 

prof. dr. fra Andrija Nikiĺ, sa 1402 Napretkovca Iz Mostara i svim akademicima 

dr. sc. Mato Artukoviĺ, znanstveni savjetnik 

prof. dr. sc. Boris Ġirola 

Zlatko Mustapiĺ, direktor Festivala Melodije Hrvatskog Juga 

Blazenko Juracic, mag. komp., docent 

prof. dr. sc SerĽo Dokoza 

Mladen Ibler dr.med., bivġi veleposlanik RH 

Miljenko Stojiĺ, franjevac, knjiģevnik i novinar 

Mladen Pavkoviĺ, novinar i publicist 

dr. Ruģica Ĺavar, dr. stom. i dr. med. 

doc. dr. sc. Sreĺko Botriĺ 

doc. dr. sc. Ivan Poljakoviĺ 

prof. emer. dr. sc. Marija Kaġtelan-Macan 

general Ljubo Ĺesiĺ Rojs 

izv. prof. dr. sc. Mario Grļeviĺ 

general Marinko Kreġiĺ 

... 

Potpisnika je blizu 4200. Cijeli popis moģete vidjeti na: 

http://kamenjar.com/potpisnici-pismo-predsjednici-rh-i-predsjedniku-hdz-a/ 

 

Neke nasumiļno izabrane komentare moģete vidjeti na: 

http://kamenjar.com/najzanimljiviji-komentari-uz-peticiju-za-dom-spremni/ 

 

Komentar akademika Josipa Peļariĺa moģete vidjeti na: 

http://kamenjar.com/mogu-li -prijetnje-ponistiti-spremnost-za-svoj-dom/ 

  

http://kamenjar.com/potpisnici-pismo-predsjednici-rh-i-predsjedniku-hdz-a/
http://kamenjar.com/najzanimljiviji-komentari-uz-peticiju-za-dom-spremni/
http://kamenjar.com/mogu-li-prijetnje-ponistiti-spremnost-za-svoj-dom/
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Mogu li prijetnje ponistiti spremnost za svoj Dom? 

 

NE SMETA NJIMA DANAS PAVELIĹ, VEĹ HRVATSKA 

SAMOSVIJEST! 

INTERVJU: Branko Borkoviĺ, mladi jastreb  
Pismo Predsjednici RH i predsjedniku HDZ-a veĺ ima viġe o 3100 potpisnika. 

Kao ġto je poznato potpisuje se na portalu kamenjar.com i Kreġimir Kraljeviĺ mi 

je 20. 08. 2015. napisao: 

Oļito postoji odreĽeni pritisak, par ljudi mi se javilo da ih uklonim s popisa! +  

O kakvim pritiscima se radi postaje oļito kada se vidi naslov intervjua Mladog 

Jastreba u tjedniku 7Dnevno, 21. 08. 2015.: Prijete mi ubojstvom zbog prijedloga 

da óZa domô BUDE SLUĢBENI POZDRAV U OS RH. 

Evo tog dijela intervjua: 

Zbog ļega ste na facebooku promovirali pozdrav óZa dom spremniô? Nije li 

Hrvatska veĺ imala previġe problema zbog tog pozdrava? 

ï Ne vidim zaġto Hrvatske ima problem s tim pozdravom. Zar samo zato ġto nam 

nabijaju kompleks Ante Paveliĺa? I Tito i Paveliĺ bili su totalitaristi, a iza niti 

jednoga od njih nije bila veĺina hrvatskog naroda. Oni su óroĽeniô nakon ġto je 

Stjepana Radiĺa ubio predstavnik Srbije. Na sve ono pozitivno ġto je Radiĺ 

stvorio, oni su udarili negativan peļat. Pacifist sam, sljednik nauka braĺe Radiĺ i 

vjernik, ġto znaļi da ne mrzim i ne poseģem za tuĽim. U pozdravu óZa dom 

spremniô ne postoji niġta sporno. Ako budemo gledali podsjeĺa li neġto nekoga na 

Paveliĺa ili Tita, onda bi trebali ukinuti cijeli hrvatski narod. Ne samo stari 

hrvatski pozdrav. Taj pozdrav nema veze s Paveliĺem. Zrak, voda, hrana, odjeĺa 

i dom su temeljna ljudska prava koja ļovjek stjeļe roĽenjem. Protuboģje i 

protuprirodno je to nekome oduzimati. No, u Hrvatskoj su nam sve oduzeli osim 

zraka, a sada gledaju kako bi i to oteli. Ni dom, kao ustavna kategorija, nije im 

svet. Kada kaģem óza domô, brinem se za svoje, a ne za tuĽe. Nema tu niġta 

neprimjereno. Zar ĺemo zabraniti rijeļ óspremniô, kao ġto su zabranjivali slovo 

óuô, jer je to nekome smetalo, pa su umjesto Univerzijada, pisali Yniverzijada? 

óDomô je, osim toga, bio naziv glasila HSS-a joġ od 1905. godine, dakle davno 

prije Paveliĺa. Onima kojima taj pozdrav smeta, savjetujem da potraģe pomoĺ 

psihijatra Vojislava Stanimiroviĺa.ô 

Ostajete pri prijedlogu da óZa dom spremniô bude sluģbeni pozdrav u Oruģanim 

snagama, te pri tvrdnji da bi taj pozdrav s vremenom postao opĺe prihvaĺen, kao 

ġto je i kuna postala opĺe prihvaĺena hrvatska valuta? 

ï Ostajem kod svega ġto sam napisao na Facebooku. 

Jesu li vas napadali zbog te inicijative, koja je imala dosta veliki odjek? 

ï Itekako. Dobivao sam prijetnje i iz Hrvatske i iz Srbije. Prijetnje iz Hrvatske bile 

su puno ģeġĺe od onih iz Srbije. Prijetili su mi Hrvati. Poruļivali su da ĺe me noĺ 

progutati. To najbolje govori dokle je dovela ta histerija. Ipak, ostajem kod svog 

stava. Vaģno je napokon se suprotstaviti nabijanju kompleksa Hrvatima. Kada 

poĽemo kopati jame oko Jasenovca da napokon utvrdimo koliko je toļno tamo 

http://www.dnevno.hr/domovina/prijete-mi-ubojstvom-zbog-prijedloga-da-za-dom-bude-sluzbeni-pozdrav-u-os-rh-824258
http://www.dnevno.hr/domovina/prijete-mi-ubojstvom-zbog-prijedloga-da-za-dom-bude-sluzbeni-pozdrav-u-os-rh-824258
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ljudi stradalo, odmah smo ustaġe. Nigdje nema tijela, pa se pitam gdje je tih 

700.000 navodno ubijenih Srba? Pitam se, zaġto hrvatski politiļari stalno u 

Jasenovac idu s obranaġkim stavom? Tamo su stradali prije svega Hrvati. 

Poznato je da je i Vlatko Maļek 1941. zavrġio u Jasenovcu kao ideoloġki protivnik 

reģima Ante Paveliĺa. I nakon rata tamo su stradavali Hrvati. No, u danaġnjoj 

Hrvatskoj ne dopuġtaju znanstvenicima da to napokon istraģe! Toboģnji hrvatski 

povjesniļari napadaju svakoga tko poģeli doznati istinu o Jasenovcu. A kada 

nema znanstvenih istraģivanja uz pomoĺ kojih bi se doznala istina, ostaju 

krivotvorine i mit. Navodni povjesniļari (Goldstein, Jakovina, Klasiĺ) koji se 

rugaju onima koji ģele razbiti mit o Jasenovcu, trebali bi potraģiti pomoĺ u 

ordinaciji dr. Vojislava Stanimiroviĺa. Pitanje je kako su uopĺe doġli do svojih 

diploma. 

Naravno, nitko i ne oļekuje da ĺe prijetnje uplaġiti posljednjeg zapovjednika 

obrane Vukovara. Znamo koliku je ulogu pozdrav Za dom spremni odigrao u 

Domovinskom ratu. Zapravo svi oni koji nastoje taj pozdrav iskljuļivo vezati za 

Drugi svjetski rat, samo pokazuju svoj odnos prema Domovinskom ratu. Naime, 

tome znaju nasjesti i mnogi naġi ljudi tvrdeĺi kako je ta krilatica u ovakvom obliku 

ostala upamĺena prvenstveno kao ustaġki pozdrav (vidjeti npr. tekst Ivana Hrstiĺa 

u Prilozima). Ja nemam toliko godina da se sjeĺam Drugog svjetskog rata, pa ni 

onog razdoblja poslije njega kada su masovno ubijane ustaġe (ļitaj: svi Hrvati koji 

su bili za neovisnu hrvatsku drģavu). S druge strane srpski pozdrav s uzdignuta tri 

pozdrav je nastao u Domovinskom ratu kao simbol srpskih pobjeda i slavlja kada 

su za protivnika imali razoruģanu hrvatsku vojsku. Ali kada je nedavno u sluļaju 

progona naġeg Josipa Ġimuniĺa dana takova usporedba Srbi su se digli na noge 

tvrdeĺi kako nacionalni pozdrav moģe i napredovati, hoĺe reĺi mijenjati se. Tako 

je i njihov od tri skupljena prsta u Miloġeviĺevo vrijeme, dakle u vremenu kojega 

sve svi sjeĺamo, napredovao u tri raġirena prsta (vidi ostale priloge koji su prenijeti 

iz moje knjige HRVATSKI GENOCID: NAPRAVILI ZEĻEVE OD SRBA, 

Zagreb, 2014.).  

Zato mi je drago ġto je Mladi Jastreb i u ovom intervjuu ponovio i tvrdnju o starom 

hrvatskom pozdravu. Inaļe, znamo da je Mladi Jastreb sjajno ukazao na  analogan 

napad na TuĽmana i hrvatsku drģavu zbog uvoĽenja kune. Hrstiĺ u svom tekstu 

daje duhoviti komentar:  

No, gle apsurda, kakvo bi to bilo licemjerje zakonodavstva koje traģi da se kazna 

za ZDS plaĺa u ï kunama? 

Zapravo, s Mladim Jastrebom smo o prijedlogu da ZA DOM SPREMNI bude 

sluģbeni pozdrav u Hrvatskoj vojsci razgovarali dr. sc. Josip Stjepandiĺ i ja u 

Kninu. Na Thompsonovom koncertu smo se naġli i s Josipom Ġimuniĺem i 

govorili smo mu o tom prijedlogu koji je on odmah podrģao. I Ġimuniĺ i mi doġli 

smo dobrih sat vremena prije poļetka koncerta. Teġko je bilo i popriļati s njim jer 

su svi htjeli fotografirati se s njim. Naravno, drago nam je ġto je Ġimuniĺ jedan od 

prvih potpisnika naġeg pisma.  

Sjetimo se i nedavne provokacije Milorada Pupovca na N1 Televiziji: 

"Predsjednica drģave duģna je ġtiti od poklika "Za dom spremni" i "Ubij Srbina" 

koji se uzvikuju na stadionima'', 
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(Ġto mu je Predsjednica odgovorila moģete vidjeti na: 

http://direktno.hr/en/2014/direkt/22863/Evo-ġto-je-Predsjednica-RH-odgovorila-

Miloradu-Pupovcu-na-sinoĺnje-izjave.htm) 

Hrstiĺ i povezivanje ova dva poklika izvrsno komentirao u svom tekstu. Zapravo 

je Pupovļevo izjednaļavanje ta dva pozdrava straġna optuģba protiv njega i 

njegovog naroda. Naime, Hrvati viļu kako ĺe braniti svoj dom i domovinu, a 

Pupovac kaģe kako se to odnosi na Srbe jer ĺe oni opet napasti Hrvatsku. A 

Pupovac zna da mogu pobijediti samo ako se Hrvati ne brane, zar ne? 

Zapravo za nekoliko dana ĺemo zavrġiti s prikupljanjem potpisa i pismo poslati 

Predsjednici RH i Predsjedniku HDZ-a. Na neki naļin na to nas upuĺuje najnoviji 

tekst prof. dr. sc. Zdravka Tomca, Knin i Sinj pokazali su da je 'kukuriku politici' 

vrijeme iscurilo, 7Dnevno, 21. 08. 2015. u kome on kaģe: 

Najprije su htjeli sudski goniti Thompsona zbog pjesme Ļavoglave, a onda kada 

su vidjeli da bi se naġli na istoj poziciji kao ļetnici i velikosrbi onda su morali od 

toga odustati, pa su se morali zadovoljiti medijskim napadima. Stotinu tisuĺa ljudi 

na koncertu Marka Perkoviĺa Thompsona, koji se odvijao po istom scenariju kao 

i svake godine, ali sada ne u Ļavoglavama nego u Kninu, bio je zavrġni udarac 

Kukuriku koaliciji i njihov definitivni politiļki poraz. 

 

Josip Peļariĺ 
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Dr.sc. Josip Stjepandiĺ, 

 

"NA SRAMOTU ORGANIZATORA I POTPISNIKA"  

 

Ġtovani gospodine Despot, 

 

smatrao sam Vas jednim od vodeĺih pera ĂVeļernjeg listañ, koji je u 

meĽuvremenu pao na nevjerojatno niske grane (vidi moje otvoreno pismo: ĂDr. 

Josip Stjepandiĺ: Styrijina hrvatska izdanja su neokomunistiļka propagandna 

glasilañ, http://narod.hr/hrvatska/dr-josip-stjepandic-styrijina-hrvatska-izdanja-

su-neokomunisticka-propagandna-glasila). Da Vas podsjetim: prije dvije godine 

kratko smo se dopisivali na temu ĂLex Perkoviĺñ, kada smo dijelili isto miġljenje. 

Nakon Vaġeg danaġnjeg komentara moram, na ģalost, opaziti da ste se oļigledno 

prilagodili okruģenju, te podupirete Ăorjunaġki vuļji ļoporñ (definicija po 

admiralu Domazetu Loġi) skupa s kolegom Ĺuriĺem (joġ jedno veliko 

razoļarenje!). 

Oko pozdrava ZDS se zbilja lome koplja. Pa ġto? Postoje mnoga struļna miġljenja 

(npr. prof. dr. Josip Jurļeviĺ), po kojima je taj pozdrav mnogo stariji od ustaġkog 

pokreta. Zaġto bih ja, inģenjer po struci, roĽen 1961. godine, morao vjerovati 

Vama i drugu Klasiĺu, a ne Jurļeviĺu? Jeste li Vi moģda osobno ļuli takav 

pozdrav za vrijeme NDH? Jeste li ļitali prikaz gĽe Eve Kirchmayer Biliĺ s 

citatima iz povijesnih pjesama? Tu je i Vama sigurno poznata pravomoĺna 

presuda Prekrġajnog suda u Kninu od 22.11.2011, po kojoj je Ăpozdrav ZDS 

poznat kroz cijelu hrvatsku povijest joġ od vremena Ġubiĺa i Zrinskog te da time 

ne predstavlja nikakvo tkz. ustaġko obiljeģje kako mu se vjerojatno stavlja na 

teret.ñ 

Vi ste sigurno legalist, zar ne? Ako jeste, zaġto ne pitate DORH kako to da se nisu 

ģalili protiv citirane presude? Na koncu, moģete osobno prijaviti Marka Perkoviĺa 

Thompsona zbog njegova Ăsramotnog nastupa u Kninuñ (po rijeļima Vaġe 

kolegice Petre Maretiĺ Ģonja), pa ĺe te vidjeti sto ĺe Vam reĺi sud. 

Da, ja sam jedan od autora, organizatora i potpisnika predmetnog pisma, jer sam 

sit iskrivljivanja povijesti s ciljem tlaļenja hrvatskog naroda. Potjeļem iz jednog 

sela u Bosni, u kome su skoro svi odrasli muġkarci preģivjeli Drugi svjetski rat, 

ali svibanj 1945. tek svaki treĺi. Moji djedovi, bivġi domobrani, koji su mi tu i 

sliļne straġne ļinjenice povjerili, imali su Ăludu sreĺuñ da su se Ău pravo vrijemeñ 

razboljeli od tifusa, tako da im se Ăosloboditelji breñ nisu smjeli pribliģiti da izvrġe 

presudu Ău ime narodañ. U ġkoli su me pak uļili neġto posve drugo, Vi sigurno 

znate ġto. Stoga mislim da je krajnje vrijeme da se jugokomunistiļke laģi 

demontiraju, jedna po jedna. 

Ako Vi takve motive ne uoļavate niti uvaģavate, onda se morate pitati da li je Vaġ 

novinarski instinkt joġ u redu? Umjesto toga skupa s Vaġim kolegama pokuġavate 

nas potpisnike prikazati kao duġevne i morale nakaze. Jeste li uopĺe svjesni ġto 

ļinite? 
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Iako to ne priliļi niti mojim sklonostima niti mojoj dobi, toga 5. kolovoza u Kninu 

prvi puta u ģivotu nazoļio sam jednom rock-koncertu i ostao tamo do ponoĺi. Sve 

je proteklo u najboljem redu: zajedniġtvo kao na hodoļaġĺu. Bravo, Thompson! 

Bravo, Knin! Bravo, Hrvatska! Jedino nam je nedostajala predsjednica. Kad bi to 

joġ shvatio hrvatski reģimski tisak, koji je dan kasnije pisao kao da je to bio skup 

ljudoģdera na prisilnom dopustu, sram ih bilo! 

Zato je bilo neophodno da se pokrene takva peticija ï izmeĽu ostalog, da 6. 

kolovoza 2016. opet ne ļitamo duhovni smog Vaġe kolegice Petre. 

Vaġa tvrdnja  

ĂU suvremenoj Hrvatskoj nitko zdravorazuman, kojemu je stalo do zdravog 

domoljublja, taj ustaġki pozdrav neĺe nigdje koristiti, a joġ manje traģiti njegovu 

institucionalizaciju. Istina, i ta je peticija dio demokratskog folklora. Ali na 

sramotu svojih organizatora i potpisnika!ñ 

ġkolski je primjer sramoĺenja i mogla bi imati dalekoseģne pravne posljedice za 

Vas i Vaġeg izdavaļa. Ja se sigurno ne ĺu spuġtati na razinu da na sudu dokazujem 

da li i koliko sam Ăzdravorazumanñ. To najbolje znaju oni s kojima svakodnevno 

imam posla, svih rasa i boja koģe iz oko tridesetak zemalja ġirom svijeta. 

Upozoravam Vas na tu ļinjenicu zbog onih 4000 supotpisnika peticije, koji moģda 

ne dijele moj pomirljiv stav, i istodobno pozivam Vas i Vaġeg glavnog urednika 

da se ģurno ispriļate zbog te neprimjerene tvrdnje, te na taj naļin sprijeļite 

moguĺe negativne reakcije. 

Sa ġtovanjem 

Dr.sc. Josip Stjepandiĺ 

26. kolovoza 2015. 

 

Kamenjar.com, 27.8.2015 

Dragovoljac.com, 27.8.2015 

Croative.net, 27.8.2015 
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Dr. sc. Josip Stjepandiĺ, 

 

ODGOVOR ANTI GUGI  
 

Ġtovani gospodine Gugo, 

Ļitao sam puno Vaġih tekstova i slijedom toga kupio Vaġu knjigu ñOluja koju 

nismo mogli izbjeĺiñ. 

Upeļatljiv je bio Vaġ nastup na TV kad ste opisali kako je brat Vaġeg djeda laģno 

pripisan ģrtvama Jasenovca. 

Danas ste se dobro poskliznuli, piġuĺi o naġoj peticiji. 

U principu, Vaġ tekst sadrģi sve argumente, koji su autore i inicijatore 5.8.15 u 

popodnevnim satima u Oklaju ponukali da napiġu ovo pismo. 

Na ģalost, zakljuļci su Vam potpuno pogrjeġni. 

Vrlo skraĺeni i pojednostavljeni prikaz (ostale argumente vidi: 

http://croative.net/?p=35944): 

Memorandum 2 pokrenuo je napad na vitalne sastavnice hrvatske drģave i njezine 

simbole (zastava, himna, nogometni savezé). Najpodliji je napad na branitelje, 

izmeĽu ostalih na hosovce, meĽu njima Thompsona. 

Nadam se da se tu slaģemo. 

Onda smo malo razglabali o Ădomuñ i Ăspremanñ, pa sam ja dometnuo da je 

ñheimatverbundenñ u njemaļkom jedan posebno laskavi kompliment. 

Zakljuļak je bio da se kriminaliziranje HOS-a, Thompsona itd moģe zaustaviti, 

ako bi se ZDS uveo u sluģbenu uporabu (Ălegaliziraoñ), kako bi to vjerojatno 

uļinio predsjednik TuĽman, da je ģiv. 

Vi se pitate, ġto bi nam donijela takva odluka? 

Ja Vas pitam: ġto je alternativa? ĂRetuġiratiñ znakovlje HOS-a, najbolje pod 

okriljem mraka? Kriminalizirati Thompsona i Ġimuniĺa? 

Odgovaram Vam citatom: 

ñAnte Gugo, autor knjige o Oluji: Nije problem ġto oni laģu. Problem je ġto mi 

ġutimo.ò 

Ili Vinkovaļka TV: 

 

https://www.youtube.com/watch?v=VRNuOHPoEis 

 

Takva odluka donijela bi samosvijest, puno snaģnih signala da je hrvatska drģava 

uz SVE branitelje (hosovce, Thompsona), Ġimuniĺa itd!!! Njegovanje tradicije i 

kulture, koja traje viġe od 1000 godina, pa se ne moģe zamrljati dogaĽajima 

tijekom 4 (ļetiri) godine. Dotle bi neprijatelji hrvatske drģave vidjeli, gdje su im 

granice, te podvukli rep. 

Potencijalne opasnosti, koje Vi vidite, sigurno ne bi nastupile. Koga u EU zanima 

pozdrav u HV? 

Zar ne vidite da Ăljuti krajiġniciñ nose onu istu Ăġahovnicuñ koju su 1990. tako 

strasno odbijali? 

Znamo kako je to bilo s kunom. Sada ļak i Savo Ġtrbac prima mirovinu u kunama. 
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Ja ĺu se s Vama kladiti u veliku sumu, da ĺe Pupovac pozdravljati sa ZDS, ako bi 

se taj pozdrav uveo. 

 

Slagali se mi ili ne, nikako nije prihvatljivo da potpisnike peticije tako grubo 

diskvalificirate: ĂSvaġta su neki ljudi spremni uļiniti za joġ malo paģnje javnosti. 

Neki drugi nekritiļki vjeruju sijedim glavama i akademskim titulama.ñ 

 

Vaġ ļlanak ne bi niġta izgubio da ste ispustili te diskvalifikacije. Ļemu to? 

 

Sa ġtovanjem 

 

Dr.sc. Josip Stjepandiĺ 

 

28. kolovoza 2015. 

 

Kamenjar.com, 29.8.2015 

Dragovoljac.com, 29.8.2015 

Croative.net, 29.8.2015 
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PAKOĠTANE: PREDSTAVLJANJE KNJIGE 

 

 
 

Izuzetna mi je ļast i zadovoljstvo biti u Pakoġtanima u mjestu naġeg generala 

Gotovine. Zahvaljujem se svima nazoļnima a posebno naġem generalu i njegovoj 

supruzi. Ļuli smo pjesmu Ivana Pavla II. Bog je doista s pravom izabrao njega! 

Ali Bog je nama Hrvatima izabrao generala Antu Gotovinu. Bez njega ovakvih 

mojih knjiga bi bilo mnogo manje, ako bi ih uopĺe i bilo. Zahvaljujem se Opĺini 

Pakoġtane zabog organiziranja ovog predstavljanja. Posebnu zahvalnost dugujem 

naļelniku - Milivoju Kurtovu i predstavljaļu sjajnom prof. dr. sc. Ġimi Vuļkovu. 

Posebno im se moram zahvaliti zato ġto se predstavljanje odvija u vrijeme 

medijskih napada na mene. Evo jedne posljedice tih napada: 

ĂPoġtovani akademiļe Peļariĺu, 

pratim novinske napise u povodu prijedloga da se pozdrav "Za dom spremni" 

uvrsti u sluģbene pozdrave Hrvatske vojske, a koji je donesen zbog najave da ĺe 

pjevaļ Marko Perkoviĺ Thompson biti sudski procesuiran jer ga iznosi na poļetku 

svoje pjesme Bojna Ļavoglave.  

Buduĺi da ste Vi u javnosti izloģeni najveĺim pritiscima, ģelim Vam izraziti svoju 

podrġku, uz zamolbu da me uvrstite na popis onih koji su prijedlog u korist 

pozdrava "Za dom spremni" podrģali nakon obznane i reakcija u medijima. Ako 

takva posebna popisa nema, uvrstite me molim na glavni popis. 

S poġtovanjem, 

izv. prof. dr. sc. Mario Grļeviĺ 

P.S. 

Ovo moje pismo moģete slobodno citirati ili distribuirati.ñ  
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Inaļe prof. Grļeviĺ je Ļlan suradnik HAZU! Dakle, oļito je peticija dala svoje 

pozitivne rezultate. Zapravo i ona prijava protiv Thompsona nikako da stigne do 

njega, zar ne? A brzo ĺe svi oni konaļno nauļiti ono ġto im je i akademik Aralica 

objasnio juļer u Veļernjem listu, a ja napisao u pismu bivġem hrvatskom 

veleposlaniku dr. Mladenu Ibleru. Brzo ĺe oni nauļiti, neġto ġto bi trebalo biti 

jasno uļenicima prvih razreda osnovne ġkole, ustaġki pozdrav bio i moģe biti onaj 

pozdrav koji su koristile ustaġe, a to je kako mi je on i napisao : 

ñZa Poglavnika i dom - spremniò 

U NDH se koristio i pozdrav: 

ñZa dom - spremniò. 

Doista samo pokvareni ili priglupi mogu poistovjeĺivati ono ġto su koristile 

Ustaġe s onim ġto se koristilo u njihovoj drģavi. 

A napadi na mene podsjetili su me na jedno drugo otvoreno pismo. Na njega sam 

upozorio i u tom pismu dr. Ibleru: 

ĂSigurno se sjeĺate Pisma VSUN-a povodom prvostupanjskih presuda naġim 

generalima. I tada je bilo:  

Zaġto ste stavili da su presude rasistiļke?  

Vjerojatno je nekome smetalo i ġto smo u njima spomenuli spaġavanje Bihaĺa. I 

to je tada bilo skoro pa zabranjeno. Danas, 20 godina poslije, svi spominju 

spaġavanje Bihaĺa od genocida mnogo veĺeg od onog u Srebrenici.ñ 

To pismo nije moglo doĺi do glavnih medija iako ga je potpisalo 29 akademika i 

biskupa. Na prijedlog prof. dr. sc. Miroslava TuĽmana Pismo se moglo i 

supotpisati pa je to uļinilo preko 2300 naġih ljudi meĽu kojima je bilo oko 250 

sveuļiliġnih profesora i doktora znanosti. Pismo je bilo poslano u dva navrata 

ļlanovima VSUN-a, a proļitano je i na velikom prosvjednom skupu u Haagu i na 
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hrvatskom i na engleskom jeziku. Mislim da bih napravio neoprostivu pogrjeġku 

kada to pismo ne bi bilo proļitano i u Pakoġtanama. 

 

PISMO VIJEĹU SIGURNOSTI UJEDINJENIH NARODA 

 

Ne traģimo od vas da pokapate naġe mrtve. 

Ne traģimo od vas da nas branite od agresije i od terorizma. 

Ne traģimo od vas da zaġtitite naġe gradove od prekomjernoga granatiranja. 

Ne traģimo od vas da sprijeļite granatiranje glavnoga grada Hrvatske ï Zagreba. 

Ne traģimo od vas da sprijeļite barbarsko uniġtavanje grada Dubrovnika, 

spomenika svjetske baġtine. 

Ne traģimo od vas da sprijeļite granatiranje grada Ġibenika i uniġtavanje katedrale 

sv. Jakova, spomenika svjetske baġtine. 

Ne traģimo od vas da sprijeļite granatiranje gradova Zadra, Slavonskog Broda, 

Osijekaé 

Ne traģimo od vas da sprijeļite snajperiste da gaĽaju naġe graĽane dok se vraĺaju 

s posla. 

Ne traģimo od vas da sprijeļite strojnice i topove iz vojarne ĂMarġal Titoñ da 

pucaju po stanovnicima zagrebaļkih naselja Utrina, Travno i Dugave. 

Ne traģimo od vas da spasite hrvatsko selo Ĺelije, spaljeno i zajedno s crkvom 

sravnjeno sa zemljom. 

Ne traģimo od vas da sprijeļite pokolj dvanaest hrvatskih redarstvenika u Borovu 

Selu. 

Ne traģimo od vas da sprijeļite prekomjerno barbarsko granatiranje grada 

Vukovara, Vukovarske bolnice i ranjenika. 

Ne traģimo od vas da nama golorukima dozvolite da se naoruģamo i branimo. 

Ne traģimo od vas da sprijeļite masovni pokolj tri stotine ranjenika na Ovļari. 

Ne traģimo od vas da sprijeļite organizirani transport viġe tisuĺa Hrvata u 

koncentracijske logore u Srbiji, ni ubijanja, psiholoġka maltretiranja i silovanja. 

Ne traģimo od vas da sprijeļite pokolj osamdeset i ļetiri civila i branitelja u 

Ġkabrnji. Ne traģimo od vas da sprijeļite miniranje brane hidroelektrane 'Peruļa' 

s trideset tona eksploziva. 

Ne traģimo od vas da sprijeļite ruġenje hrvatskih mostova, paljenje i ruġenje 

hrvatskih kuĺa i da vratite stotine tisuĺa prognanih Hrvata. 

Ne traģimo od vas da sprijeļite ruġenje viġe od tisuĺu naġih katoliļkih crkava. 

Ne traģimo od vas da ļistite minska polja. 

Ne traģimo od vas da sprijeļite genocid, kulturocid i urbocid. 

Ne traģimo od vas da sprijeļite odvoz stoke i ģita u Srbiju. 

Ne traģimo od vas da sprijeļite pljaļku hrvatskih umjetnina i uniġtavanjehrvatske 

kulturne baġtine, ni uniġtavanje naġih netaknutih nacionalnih parkova i parkova 

prirode. 

Ne traģimo od vas da vratite u ģivot naġe 402 poginule djece u ratu. 

Ne traģimo od vas da vratite dijelove ruku, nogu i tijela naġa ranjena1044 djeteta. 

Ne traģimo od vas da oģivite roditelje za naġe 5497 djece, koja su bez njih ostala 

u ratu. 
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Mi sve to ne traģimo od vas, jer je za to i onako veĺ odavno kasno, ali i zato jer su 

sve to veĺ ionako obranili naġi Branitelji, koji su umjesto vas konaļno donijeli 

mir, a koje ste vi zatoļili u vaġemu Den Haagu! Zatoļili ste ih i zato ġto su umjesto 

vas spasili sto tisuĺa muslimana u vaġoj navodno zaġtiĺenoj zoni Bihaĺ, a poslije 

pokolja u takoĽer vaġoj zaġtiĺenoj zoni Srebrenica. 

Mi sve to ne traģimo od vas jer znamo da je za vas braniti svoj Dom, svoj Narod 

i svoju Drģavu samo PLANIRANI UROTNIĻKI ZLOĻIN! 

Mi ne traģimo od vas da oģivite naġe mrtve stradale u genocidu jer vi niste bogovi. 

Mi ļak ne traģimo od vas ni da pronaĽete naġe nestale, jer kod vas se umire lijepo, 

civilizirano i prirodno. 

Mi traģimo od vas: Vratite nam naġe ģive, naġe branitelje, koje ste vi zatoļili i 

osudili bez dokazane krivnje! Tako ĺete spasiti svoju ļast, zajedniļku ļast svih 

vas i svakoga pojedinaļno. A po njoj ĺe vas suditi povijest. 

Mi Hrvati samo to od vas traģimo. 

(U POVODU RASISTIĻKIH PRESUDA U HAAGU OD 15.4.2011.) 

 

Zbog pisma smo biskup Pozaiĺ, akademik Jelļiĺ i ja bili i kod ministra vanjskih 

poslova RH g. Jandrokoviĺa. Iako su bili pri kraju mandata obeĺali su da ĺe u svim 

svojim kontaktima, a to je bilo uoļi Generalne skupġtine UN-a, upozoravati 

kolege na to pismo. Najznaļajnija mi je bila ļinjenica da su bili jako zadovoljni 

ġto je pismo poslano i svim veleposlanstvima u RH. Zato sam ja 12 mojih pisama 

koji su poslana Predsjedniku Vlade RH Milanoviĺu s prijedlogom da generala 

Gotovinu zbog spaġavanja Bihaĺa od genocida mnogo veĺeg od onog u Srebrenici 

predloģi za Nobelovu nagradu za mir, a prije pravomoĺnih presuda uvijek slao i 

veleposlanicima u RH. 

Svi znamo kako je ameriļki sudac Meron kod ļitanja oslobaĽajuĺih presuda 

naglasio kako bi bilo nerazumno osuditi nekoga zbog oslobaĽanja svoje zemlje. 

Zapravo posebno bih istaknuo joġ dvije vaģne ļinjenice u kojoj je SAD odigrala 

vaģnu ulogu. Nakon prvog slanja naġeg pisma u UN, ameriļki vojni ataġe SAD-a 

u RH u vrijeme Oluje je u Hrvatskom listi kazao kako je general Gotovina spasio 

Bihaĺ od genocida ravnih onim u Drugom svjetskom ratu. Poslije toga je SAD 

otvorila svoje arhive o opsadi i spaġavanju Bihaĺa. Uradili su to poslije 17 godina, 

iako je uobiļajeno  ļekanje od 25 godina. Treba li to sve komentirati? 

Moje tekstove u svezi s Haagom tiskao sam u nizu knjiga, a posljednje je bila 

trilogija o rasizmu: Suda u Haagu, svjetskih moĺnika i domaĺih slugu. 

Veĺ naslovi mojih knjiga nose poruku, tj. naslovi govore za ġto se osobno zalaģem, 

a ļesto je to i mnogo ġire. 

Recimo knjiga 'Ako voliġ Hrvatsku svoju' tiskana je prije nedavnih predsjedniļkih 

izbora. Kao ġto znate ti izbori su i protekli u znaku 'prokazivanja' Josipoviĺa kao 

ļovjeka koji ne voli ni hrvatsku drģavu ni hrvatski narod. Dovoljno je podsjetiti 

da je Biskupska Konferencija uoļi tih izbora u svom proglasu govorila kakav treba 

biti predsjednik. Kazali su da za predsjednika treba birati onoga/onu koji/koja voli 

svoju drģavu i svoj narod. Pitam ja vas: Znate li za neku drģavu u kojoj predsjednik 

ne voli svoju drģavu i svoj narod? Postojala je samo jedna - Hrvatska i sreĺom, to 

se promijenilo na izborima. 
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Poslije nje tiskao sam knjigu ĂPropade im Crvena Hrvatskañ. Znamo da je 

Josipoviĺ obeĺao zacrveniti Hrvatsku. To su uporno radili sve do njegovo odlaska. 

Nauļili su da moraju barem priļati kako vole Hrvatsku, naravno Ăantifaġistiļkuñ. 

Koliko doista vole hrvatsku drģavu i hrvatski narod pokazuju svojim odnosom 

prema braniteljima. Zaġto sam stavio pod navodnicima ono antifaġistiļku? 

Na poļetku knjige koju danas predstavljam ĂĢivjela nam antifaġistiļka tj. 

braniteljska Hrvatskañ definirao sam one koji u Hrvatskoj kaģu za sebe da su 

antifaġisti, tj. definiram Ăantifaġisteñ Churchillovom tvrdnjom: 

Faġisti buduĺnosti nazivat ĺe sebe antifaġistima. 

Znamo da su oni ili sudjelovali ili su sljedbenici onih koji su izvrġitelji 

poslijeratnih masovnih ubojstava.  TakoĽer su izravno ili neizravno pomagali 

Miloġeviĺu u Domovinskom ratu. A sve to ih doista definira kao faġiste, jer je 

velikosrpska agresija na Hrvatsku bila faġistiļka agresija. A pravi antifaġisti su oni 

koji su se suprotstavili faġistiļkoj agresiji ï hrvatski branitelji! 

U knjizi moģete naĺi moja otvorena pisma za spas generala Branimira Glavaġa i 

branitelja Veljka Mariĺa. U prethodnim knjigama, pa i u ovoj posebnu paģnju 

poklonio sam Hrvatskom nacionalnom etiļkom sudiġtu i Druġtvu za istraģivanje 

trostrukog logora Jasenovac. Ovo drugo druġtvo je prije dva dana imalo godiġnju 

skupġtinu i tom prigodom je u Izvjeġĺu Predsjednika spomenuta i knjiga koju 

danas predstavljamo: 

Ovom prigodom potrebno je istaknuti osobiti doprinos upoznavanju hrvatske 

javnosti s naġim radom i opĺenito s problematikom jasenovaļkih logora 

akademika Josipa Peļariĺa. U mjesecu lipnju ove godine objavio je knjigu Ģivjela 

nam antifaġistiļka, tj. braniteljska Hrvatska, u kojoj je jedno cijelo poglavlje 

posvetio naġemu Druġtvu. On je uzorni promicatelj i uporni borac za istinu o 

hrvatskom narodu preko mnogih svojih ļlanaka objavljenih osobito na mreģnim 

sjediġtima Glasa Brotnja i Kamenjara. Nemjerljiv doprinos hrvatskoj istini dao je 

sa svojim suradnicima, s jedne strane s dr. Matkom Maruġiĺem, a s druge strane 

s dr. Josipom Stjepandiĺem. S dr. Maruġiĺem objavio je Pismo Hrvatskoj 

akademiji znanosti i umjetnosti u kojemu se traģi da HAZU donese deklaraciju o 

slobodi istraģivanja (http://glasbrotnja.net/vijesti/hrvatska/pismo-hrvatskoj-

akademiji-znanosti-i-umjetnosti-u-kojemu-se-trazi-da-hazu-donese-deklaraciju-

o-slobodi-istrazivanja, objavljeno 22.VII.2015.), a s dr. Stjepandiĺem, Pismo 

predsjednici RH i predsjedniku HDZ-a (http://kamenjar.com/pismo-predsjednici-

rh-i-predsjedniku-hdz-a/, objavljeno 12.VIII.2015.), u kojem traģe da 

predsjednica Kolinda Grabar-Kitaroviĺ i predsjednik HDZ-a Tomislav 

Karamarko predloģe izmjene zakona o hrvatskoj vojsci, tj. da se pozdrav ZA DOM 

ï SPREMNI uvede u sluģbenu vojnu uporabu. Oba su pisma vrlo znaļajna i po 

svom sadrģaju dalekoseģna, jer se njima mijenja odnos izmeĽu domoljubnih i 

protuhrvatskih snaga u hrvatskom druġtvu. Oba pisma supotpisao je veliki broj 

ljudi. 

Tajnik naġeg Druġtva je Igor Vukiĺ. Njegov otac, Srbin, je kao dijete s Kozare bio 

u logoru Jasenovac. U obitelji su mu priļali ġto je istina o Jasenovcu i on je danas 

sjajan istraģivaļ tog logora. Nedavno je dao i intervju Hrvatskom tjedniku, a veĺ 

u naslovu je njegova tvrdnja: Jasenovac je veĺa sramota Titove Jugoslavije, nego 
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Paveliĺeve NDH. Nisam sreo nikoga tko je gledao njegov nastup u ĂBujiciñ, a da 

nije oduġevljen njegovim nastupom. Evo ġto mi piġe o skupġtini: 

Poġtovani kolega Peļariĺu,  

Skupġtina je proġla u lijepom, leģernom tonu, jer je naġ predsjednik dr. Razum 

potaknuo se sve pripremi kako bi bilo come-il -faut (ili komi-fo, kako bi rekla 

Nuġiĺeva GospoĽa ministarka).  

Donijeli smo potrebne odluke koje traģi drģava i dodijelili pohvalnice za 

istraģivanje i doprinos druġtvu. 

Vaġa vas zasluģena pohvalnica tako ļeka, odnosno, moramo se dogovoriti kako 

da vam je predamo i ujedno organiziramo tim povodom neku malu sveļanost ....  

Nakon sluģbenog dijela u neformalnim smo se komentarima osvrnuli i na vaġe 

peticije, osobito onu za pozdrav Za dom spremni. Svi prisutni ļlanovi podrģavaju 

vas u nastojanju da se otvori rasprava o svim elementima hrvatske povijesti i 

nadaju se da ĺete nastaviti u tom smjeru.  

Pohvalnica je naġ najmanji oblik zahvale za ono ġto ste dosad napravili i ġto 

ustrajno radite. 

Do sljedeĺeg susreta, srdaļno Vas pozdravljam  

Igor Vukiĺ, tajnik DJL 

 

Naravno, mene i ovo a i ļinjenica da sam ļlan Predsjedniġtva HNES-a obvezuju 

da nastavim ovakav rad. Predsjednik HNES-a prof. dr. sc. Zvonimir Ġeparoviĺ je 

otkrivajuĺi prvi spomenik ģrtvama komunistiļkog terora ukazao i na moj rad. 

Na nastavak takovog rada obavezuje me i reagiranja nekih glavnih medija kakav 

je npr. ĂJutarnji listñ. Tako se naslovom ĂKoliko bi Hrvatska bila vrednija da se 

HAZU odrekne Peļariĺañ Jutarnji list upisuje u moje najveĺe fanove. Da, zar nije 

sjajno kad misle da samo zahvaljujuĺi meni Hrvatska moģe biti vrednija. 

Uostalom na nastavak ovakvog rada me obvezuje i otvoreno pismo koje sam 

svojevremeno pisao  s prof. dr. sc. Zdravkom Tomcem, joġ prije lokalnih izbora, 

koje smo zavrġili pozivom da nikada viġe ne dopustimo da Hrvatsku vode ljudi 

koji ne vole svoju drģavu i svoj narod.  

HVALA!  

 

https://kamenjar.com/pakostane-zivjela-nam-antifasisticka-tj-braniteljska-

hrvatska/  

https://www.youtube.com/watch?v=hnx_aqO6gCA   

https://kamenjar.com/pakostane-zivjela-nam-antifasisticka-tj-braniteljska-hrvatska/
https://kamenjar.com/pakostane-zivjela-nam-antifasisticka-tj-braniteljska-hrvatska/
https://www.youtube.com/watch?v=hnx_aqO6gCA
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Dr.sc. Josip Stjepandiĺ, 

 

VAĠA POLITIĻKA ANALIZA OD 29.8.15 

 

Ġtovani gospodine Despot, 

 

hvala na brzom odgovoru na moj mail! Moram Vas pohvaliti, da ste dijelom 

korigirali Vaġe izriļaje i doġli do nekih zbilja izvrsnih zakljuļaka, koje ĺu rado 

citirati: ñDanaġnja Hrvatska temelji se na Domovinskom ratu; DR je ujedinio sve 

Hrvate; Hrvati su se borili za neovisnost, protiv Jugoslavije, i to je jedina zdrava 

vrijednost, zdrav temelj na kojemu Hrvatska i Hrvati mogu i trebaju graditi svoju 

buduĺnost.ò 

Bravo! Tako lijepo sroļeno, kao da je od predsjednika TuĽmana. 

Ako je tako, u ļemu se slaģemo, kako je moguĺe da obiljeģja, pozdravi i pjesme 

nekih sastavnica Hrvatske vojske iz Domovinskog rata 24 godina kasnije postaju 

predmet (pokuġaja) zabrane? 

Kako to da je pjesma ñBojna Ļavoglaveò tada bila opĺe prihvaĺena, izvoĽena na 

TV, a sada bi trebala postati ñsramotnaò, te bi njen izvoĽaļ trebao (u najmanju 

ruku) prekrġajno odgovarati, kako tvrdi Vaġa kolegica Petra? 

Kako to da su HOS-ovci, sastavnica Hrvatske vojske, 1991. smjeli ginuti sa 

znakovljem ñZa dom spremniò, te za to stekli sva braniteljska prava, da bi sada, 

24 godine kasnije, ñRankoviĺeva krajiġka milicijaò (termin preuzet od Velimira 

Bujanca) po mraku poput lopova i huligana skrnavila njihov spomenik? 

Ġto biste Vi napravili s himnom Druge gardijske brigade Gromovi: "Za Dom 

spremni umrijeti gromoviéò? Retuġirati? Umijeġati malo ñkrajiġkog PTSP-aò (po 

terminologiji Bojana Glavaġeviĺa)? Ako je njezina himna izvan zakona, onda bi 

se i cijela brigada mogla naĺi izvan zakona, zar ne? Je li to smisao: zamijeniti 

Drugu gardijsku Drugom krajiġkom? Promijeniti himnu u: "Za kralja i otadģbinu 

umrijeti gromoviéò? 

Simboli su vraģja stvar. Ako nosim majicu sa simbolom ñUò ili ñU2ò na prsima, 

znam kako ĺe te reagirati. Ġto biste rekli na simbol ñU2ò (u na kvadrat): je li 

pozitivan ili negativan? Da je ñVeļernji listò djeliĺ ove energije, koju sad uludo 

troġi na pokuġaj sotoniziranja Marka Perkoviĺa Thompsona i naġe inicijative, 

uloģio na ukazivanje sve besmislenosti gore navedenih postupaka stanovnika 

krajiġkog kokoġinjca, za naġe pismo ne bi bilo potrebe. 

Kad smo veĺ kod Thompsona: kad on nastupa, to je za Vaġu kolegicu Petru 

ñsramotnoò, a kad njegove pjesme zapjeva drug PeĽa, poznati ustavnopravni 

struļnjak iz regiyuna, i to pod utjecajem ñdodatnih promilaò, onda je to 

ñavangarda radniļkog pokretaò! Ovako je sigurno nastupao mladi Kardelj: 

https://www.youtube.com/watch?v=29WuoIH4Mjc 

Kako to da nitko iz ĂVeļernjeg listañ druga PeĽu ne pita za njegovo ekspertno 

miġljenje o Thompsonu, koristeĺi njegov nepodijeljen ustavotvorni, ljudski, 

glazbeni, estetski i svaki drugi autoritet? Vaġ kolega ñlepi Branaò, nesuĽeni 

crkveni muzikaġ, bio bi idealan kandidat za takvu zadaĺu. Reļeno mi je da je po 
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nalogu Partije nedavno napisao izvrstan ļlanak o Sigetskoj bitki. Navodno je 

jadnik pritom zaboravio navesti da su najbliģi suborci Zrinjskog bili predci od 

drugova Zorana i Ive, te drugarice Vesne, pa je dobio drugarsku kritiku. Slijedom 

toga, oļekujem da se uskoro pojavi kakav skojevac s tvrdnjom da iza ZDS zapravo 

stoje prvi antifaġisti. 

Da je ZDS stari hrvatski pozdrav, tvrde i jezikoslovci npr. profesori Mario Grļeviĺ 

i Ivan Poljakoviĺ, te profesorica glazbe Eva Kirchmayer Biliĺ, koji za ĂVeļernji 

listñ oļigledno stoje na nekakvoj crnoj listi, pa ih se nikad niġta ne pita. Zato 

drugovi profesori s Fakulteta Partijske Znanosti mogu dobiti prostora, kada i 

koliko hoĺe, te napadati koga hoĺe, naravno prvenstveno Katoliļku crkvu, 

klerofaġiste mrske. 

Vi ste novinar, pa je besmisleno da od mene oļekujete da za Vas pribavljam 

informacije o znanstvenome opusu prof. dr. Josipa Jurļeviĺa. Ja Vam samo mogu 

reĺi da mi njegova najnovija knjiga ĂSpaġavanje zloļinaļke buduĺnostiñ puno 

pomaģe u razumijevanja odnosa u hrvatskom druġtvu i politici, a pogotovo za 

mene apsolutno iracionalne, gotovo samoubilaļke postupke medija poput 

ĂVeļernjeg listañ. Prof. Jurļeviĺa mogu Vam stoga kao sugovornika najtoplije 

preporuļiti, njegovu knjigu takoĽer. 

Nadalje, preporuļam Vam meĽumreģje, gdje se moze naĺi zbilja pouļnih 

informacija: 

http://m.tportal.hr/vijesti/325833/I-danas-bismo-registrirali-udrugu-Za-dom-

spremni.html 

Pomoĺnica proļelnika za udruge Grada Zagreba Dragica Kovaļ kaze sljedeĺe: 

Ă'Istraģivali smo taj pozdrav na Wikipediji i naġli smo da je to pozdrav koji se 

koristio i prije ģivota bana Jelaļiĺa. Da nam danas netko doĽe sa zahtjevom da 

ģeli osnovati udrugu s natpisom Za dom spremni, ne bismo imali argumenta da 

mu to odbijemo.ñ 

Vi uporno izbjegavate promatrati pravnu stranu Vaġe kritike. Najprije puno piġete 

o povijesti, da biste zakljuļili da je to posao povjesniļara! Predmetnu presudu 

Prekrġajnog suda u Kninu niste korektno citirali, ġto nije dostojno ozbiljnog 

novinara kao ġto ste Vi. Sud je u presudi naveo obranu optuģenog, te ju potom u 

cijelosti prihvatio. Da je bilo drugaļije, Sud bi naveo, koji dio obrane nije 

prihvatljiv, dok bi DORH (kojeg Vi uporno zaobilazite) reagirao, te izmijenio 

optuģnicu. Ovako je pravomoĺno odluļeno: Sud ne ĺe progoniti graĽanina, koji 

nosi obiljeģja ZDS u uvjerenju da je ZDS stari hrvatski pozdrav iz vremena Ġubiĺa 

i Zrinskih. Nije ġija, nego vrat, zar ne? 

Zar joġ imate iluzije, da bi nekakav postupak protiv ZDS mogao proĺi, a da se 

optuģenik ne pozove na sud u Kninu, te postupke Grada Zagreba. Da bi neġto 

moglo biti predmet progona, mora se najprije pravomoĺno zabraniti, zar ne? 

Na prigovore sa srpske strane ne treba gubiti vrijeme. Suverena drģava donosi 

odluke na temelju vlastitih potreba i interesa, a ne ravnajuĺi se po miġljenju 

kojekakvih vojvoda i po-ļetnika, koji su negativni internetski hit, jer su se uvijek 

nalazili na popriġtu najteģih zloļina: 

https://www.youtube.com/watch?v=QHfGtULnni8 
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Sjeĺate li se kako su srpski pobunjenici ģestoko odbijali Ăustaġku ġahovnicuñ 

1990. godine? Danas Ăljuti krajiġniciñ bez problema nose Ăġahovnicuñ na ļelu i 

uniformi. 

Sjeĺate li se reakcije na odluku predsjednika TuĽmana, da uvede kunu kao 

nacionalnu valutu? Danas ļak i Savo Ġtrbac prima mirovinu u kunama. 

Slijedom toga, kladit ĺu se s Vama u veliki iznos, da ĺe Milorad Pupovac (a i 

njegova vrlo oġtroumna supruga!) pozdravljati ZDS, ako se uvede, u bilo kojem 

obliku. 

Vaġe ustrajavanje na kvalifikacijama, koje potpadaju pod kriviļno djelo 

sramoĺenja, vrlo je neukusno, ali mi polako postaje razumljivo kao uzorak 

ponaġanja novinara ĂVeļernjeg listañ, jer je Vaġ mlaĽi kolega Ġpoljar juļer izlio 

kantu svoje najfinije izluļevine na akademika Peļariĺa i nas potpisnike. Kakva 

podudarnost: iste rijeļi kao da se radi o referendumu o braku iz 2013. godine! 

Kao ġto sam Vam veĺ poruļio u prvom mailu, ja na takve postupke ne ĺu reagirati 

pravnim sredstvima. Komentari Vaġih ļitatelja na portalu su Vam najbolja 

nagrada, ja tomu nemam ġto nadodati. Rado ĺu pak svjedoļiti, ako Vas tuģi netko 

od supotpisnika, kao ġto su najmanje trojica najavili. To bi mogla biti skupa 

zabava za Vas i Vaġeg izdavaļa, kojeg sam veĺ viġe puta upozorio na nedoliļne 

ļlanke, nedostojne ozbiljnog izdavaļa. Razmislite, razmislite. 

Akademik Peļariĺ zasluģuje pak posebno poġtovanje, a ne uvrjede i 

diskvalifikacije. Radi se o jednom posebno talentiranom, angaģiranom i 

uspjeġnom znanstveniku u svjetskim razmjerima. S ukupno 1627 registrirana 

objavljena rada, on prema mojim istraģivanjima predvodi listu najplodnijih 

znanstvenika u svijetu, slijedom baze podataka researchgate 

(https://www.researchgate.net/profile/Josip_Pecaric). Drugoplasirani je negdje 

pri 1250 radova. 

Na Vaġem mjestu, ja bih radije pitao vladajuĺe, kad ĺe konaļno donijeti ĂLex 

Peļariĺñ, kojim ĺe Peļariĺ ostati doģivotni zaposlenik Sveuļiliġta u Zagrebu. U 

protivnom, onog trenutka, kad on stupi u mirovinu, onih 1627 radova (otprilike 

svaki tjedan nadoda joġ jedan) ne ĺe se viġe brojati u bilancu Sveuļiliġta, pa ĺe se 

ono  morati osloniti samo na Ăzdrave snageñ (Josipoviĺ, Pusiĺ, Grļiĺ, Kregar, 

Flego itd), koji imaju po fantastiļna 0 do 2 objavljena rada u njihovoj cjelokupnoj 

karijeri, te odkliznuti nadolje na listi svjetskih sveuļiliġta. Vaġ oġtroumni mlaĽi 

kolega Ġpoljar mogao bi izraļunati u svojem sljedeĺem ļlanku koliko ĺe stotina 

godina Sveuļiliġte trebati da kompenzira gubitak toga Ăanticivilizacijskog, 

sramotnog, protuhrvatskog frontmenañ, mrak ga ļim prije progutao! 

To najrazvidnije pokazuje promaġenu ureĽivaļku politiku ĂVeļernjeg listañ, ali to 

je neka druga tema.  

Kao malo stariji gospodin, koji je tijekom svoje Ăanticivilizacijske, sramotne itdñ 

karijere upoznao tridesetak industrijskih zemalja ġirom svijeta i nigdje nije 

doģivio ovakvo nabacivanje blatom, dopustite da Vam napravim konstruktivan 

prijedlog: gospodine Despot, budite moj gost i pridruģite se mome druġtvu, u 

kojem bi se opet mogao naĺi Ăakademik frontmenñ i sliļni klasni neprijatelji, na 

Thompsonovu koncertu 5. kolovoza 2016! Uvjeren sam da ĺe te nakon tog 

usavrġavanja u domoljublju posve drukļije pisati. MlaĽeg kolegu Ġpoljara moģete 
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povesti sa sobom, ako on onu svoju kantu ostavi u uredu glavnog urednika 

ĂVeļernjeg listañ, gdje joj je po definiciji mjesto. 

Ah, skoro sam zaboravio: gospodarstvo! Da, tu bi se puno toga moglo napraviti! 

Kao ġto je poznato, Hrvati su posvuda uspjeġni, gdje Partija NIJE na vlasti. 

Domoljubna oporba na tome veĺ radi skupa s IFO institutom. Taj plan ne izgleda 

tako loġe kao ovo stalno kokodakanje iz krajiġkog kokoġinjca. Ja Vam mogu 

povjeriti da sam, doznavġi da se traģi lokacija za novu tvornicu vrlo uspjeġne 

Mercedes A-Klase, poļetkom 2014. godine tu informaciju dojavio preko 

posrednika u Vladu RH. Dobio sam nekakav nemuġti odgovor, koji sam 

interpretirao otprilike ovako: Zar ta neprijateljska emigracija nema vaģnijeg posla 

nego ometati nas skojevce i JBT gardiste u kadroviranju? 

Tvornica, koja ĺe skupa s dobavljaļima zaposliti oko 2500 djelatnika, veĺ se gradi 

u MaĽarskoj. Nazdravlje, stanovnici kokoġinjca i Vaġi apologeti u ĂVeļernjem 

listuñ! 

Sa ġtovanjem 

 

Dr.sc. Josip Stjepandiĺ 

 

30. kolovoza 2015. 

 

Kamenjar.com, 31.8.2015 

Dragovoljac.com, 31.8.2015 
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Dr.sc. Josip Stjepandiĺ, 

 

DRUGI ODGOVOR ANTI GUGI  

 
Ġtovani gospodine Gugo, 

 

Da skratimo raspravu (sutra je za mene radni dan), najprije ĺu Vam napisati kakav 

sam odgovor od Predsjednice oļekivao ja (tu govorim samo u svoje ime!): 

 

1. Vaġe pismo smo primili na znanje i razmatranje. 

2. Hrvatska vojska ukljuļujuĺi sve njezine sastavnice, njihovo znakovlje 
zaġtiĺena je zakonom. 

3. Predsjednica je veĺ dobila informaciju da se neke sastavnice HV poput 
HOS-a naknadno pokuġava kriminalizirati i kao vrhovna zapovjednica 

odluļno se protivi tomu. 

4. Predsjednica cijeni sveukupni doprinos Marka Perkoviĺa Thompsona i 
znat ce to iskazati na primjeren naļin kada za to doĽe vrijeme. 

 

Sada o Vaġim opservacijama. 

 

Kao prvo, kad ste poļeli s isprikom, onda ste se trebali ispriļati za sadrģaj, pun 

diskvalifikacija. Vi na ģalost, nastavljate u tom stilu, ġto drastiļno ograniļava 

moju spremnost na daljnju komunikaciju. Meni nije do prepucavanja, ja samo 

odgovaram na Vaġe teġke diskvalifikacije izreļene u predmetnom tekstu. Vi mi 

ļak niste dali ni Vaġu mail adresu, a moj odgovor nije objavljen na portalu 

politikaplus, ġto zbilja nije lijepo od Vas. 

Vi me ï niļim izazvani ï pokuġavate pouļavati s kim ĺu se druģiti, na kojem 

mjestu i ġto ĺu s njima poduzimati. Je li Vi to ozbiljno mislite ili se samo ġalite? 

U meĽuvremenu sam ñtriput punoljetanò, izvrsnog zdravlja, moj ñkompjutorò u 

glavi radi 18 sati na dan (koji put i u snu), ļak i po najveĺoj vruĺini. Za to se Vi 

ne trebate brinuti, hvala! U Oklaju smo bili na OPG hrvatskog branitelja Paje 

Toġiĺa, te slavili uz janjetinu. Za preporuļiti, ne samo za blagdan! 

Kako da interpretiram Vaġe rijeļi: ĂéI zato je Predsjednica odgovorila na jedini 

moguĺi naļin. Moģda i nije. Moģda ste joġ i dobro proġli.ñ Da me predsjednica 

osobno privede i zatvori u podrum Predsjedniļkih dvora do konca mandata? Na 

Vaġu preporuku? Dajte! 

Vaġe interpretacije su proizvoljne i pretjerane: ñJe li Vam jasno koliko ste ponizili 

instituciju Predsjednika Republike kad ste svoju inicijativu javno objavili prije 

nego ste je uputili Predsjednici Republike?ò 

Dapaļe, peticija je najobiļniji oblik komunikacije u demokratskom druġtvu. U 

mnogim zemljama postoji ustavna odredba da se svatko moģe obratiti nositelju 

drģavne ili javne funkcije i mora dobiti odgovor u zakonskom roku. Ja to pravo 

ovdje u Njemaļkoj povremeno koristim, te moram reĺi da njemaļki politiļari 
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spremno i s razumijevanjem razmatraju moje prijedloge i pitanja, kao u sluļaju 

zatoļenika Veljka Mariĺa, gdje to sigurno nije odmoglo pozitivnom pomaku u 

postupku. 

Odgovor predsjednice na naġe pismo bio je neprimjeren, ali ne vjerujem da je to 

njezino konaļno miġljenje. Kako je predsjednica MOGLA odgovoriti, imate gore. 

Duģnosnik u demokratskom svijetu najļeġĺe odgovara najprije reļenicom pod 1, 

pa onda naknadno ġalje dodatak. To je naprosto standard, kojeg ĺe se prije ili 

poslije poļeti drģati hrvatska predsjednica. 

Otkud Vi znate moj politiļki stav? Nisam ļlan nijedne stranke, nemam politiļku 

duģnost, niti ikakve ambicije. Ovo je inicijativa ZA DOMOLJUBE, a oni mogu 

imati vrlo razliļite politiļke stavove. MENI SE GADI OVO STALNO, 

PODMUKLO CIPELARENJE BRANITELJA, POGOTOVO VUKOVARACA, 

TO JE ZA POVRAĹATI! Zato sudjelujem u ovoj akciji. 

Bivġem predsjedniku ne bih se nikad obratio jer ga smatram veleizdajnikom, koji 

je etiļki osuĽen po Hrvatskom nacionalnom etiļkom sudiġtu, kojeg sam ļlan. Sve 

bitno stoji u presudi HNES-a. Sliļno miġljenje imam o skupini koja se zove Vlada 

RH, a ponaġaju se kao stanovnici krajiġkog kokoġinjca. Njima sam preko 

posrednika poslao poruku poļetkom 2014. godine, da se traģi dodatna lokacija za 

proizvodnju vrlo uspjeġne Mercedes A-Klase? Mercedes u Hrvatskoj? Moģda, ali 

ne s ovom vladom! Odgovorili su tako nemuġto, da mi je bilo ģao da sam ih uopĺe 

kontaktirao. Ako niste ļuli, tvornica za 2500 djelatnika gradi se veĺ u MaĽarskoj. 

Tamo crveni nisu na vlasti. 

Vaġa pitanja o Ăugroģavanju ustavnog poretkañ premaġuju pak moju sposobnost 

spoznaje. Tu pucate tako visoko, da Vas uz najbolju volju ne mogu slijediti. 

Moram dometnuti, da je HDZ naġu poruku oļigledno razumio, ġto se lako moģe 

iġļitati iz odgovora, te da ĺe ovo bezduġno cipelarenje branitelja prestati najkasnije 

onog dana kada HDZ stupi na vlast. Sad sam Vam otkrio, kome ĺu drģati fige. 

Vaġe pisanje o akademiku Josipu Peļariĺu ispod je svake kritike, ļime se uklapate 

u bjelodane  patoloġke devijacije u hrvatskome druġtvu. Akademik Peļariĺ pak 

zasluģuje posebno poġtovanje, a ne uvrede i diskvalifikacije. Ne mogu tvrditi da 

ga dobro poznam, ali sam iskreno poļaġĺen da me on ļesto naziva Ăprijateljem iz 

Njemaļkeñ. Radi se o jednom posebno talentiranom, angaģiranom i uspjeġnom 

znanstveniku u svjetskim razmjerima. Ja se po svojoj skromnoj procjeni ne 

ubrajam meĽu tupavije stanovnike Zemlje, te sam u svome okruģenju u druġtvu 

sliļnih Ăkalibarañ. Moram priznati da jednog tako oġtroumnog ļovjeka dosad 

nisam sreo. Dapaļe, s oduġevljenjem promatram njegov naļin razmiġljanja, a 

otkad primam njegove dnevne poslanice, postao sam nasmijaniji ļovjek. He, he, 

he! Veselim se da je dragi Bog podario Hrvate takvim darom. Joġ kad bi to moji 

Hrvati shvatili! 

Sluģbena hrvatska politika Peļariĺa manje-viġe ignorira, tako da je lani znanstveni 

skup u povodu svojih 1000 matematiļkih radova morao organizirati s nekoliko 

suradnika, bez potpore drģave. Mediji su skup potpuno ignorirali. Pretpostavljam 

da Vi o tome nikad niste pisali. 

S ukupno 1627 registrirana objavljena rada, akademik Peļariĺ prema mojim 

istraģivanjima predvodi listu najplodnijih znanstvenika u svijetu, slijedom baze 
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podataka researchgate (https://www.researchgate.net/profile/Josip_Pecaric). Ja se 

mogu pohvaliti da sam ga nagovorio da se registrira u ovoj bazi podataka, da bi 

oni uopĺe mogli sastaviti njegovu statistiku. Inaļe, drugoplasirani na toj ljestvici 

je negdje pri 1250 radova. U nekoj drugoj zemlji Peļariĺ bi imao sve pogodnosti, 

a njegovo ime bi krasilo trgove, ulice i ġkole. Da se daje Nobelova nagrada u 

matematici, on bi sigurno bio ozbiljan kandidat. 

Na Vaġem mjestu, ja bih stoga pitao vladu, kad ĺe konaļno donijeti ĂLex Peļariĺñ, 

po kojem ĺe Peļariĺ ostati doģivotni zaposlenik Sveuļiliġta u Zagrebu. U 

protivnom, onog trenutka, kad on stupi u mirovinu ili, ne daj Boģe, prerano ode 

na onaj svijet, onih 1627 radova (otprilike svaki tjedan nadoda joġ jedan) ne ĺe se 

viġe brojati u bilancu Sveuļiliġta, pa ĺe se ono  morati osloniti samo na Ăzdrave 

snageñ (Josipoviĺ, Pusiĺ, Grļiĺ, Kregar, Flego itd), koji imaju po fantastiļna 0 do 

2 objavljena rada u njihovoj cjelokupnoj karijeri, te otkliznuti nadolje na listi 

svjetskih Sveuļiliġta. Vi to vjerojatno ne znate, ali Europska komisija ĺe buduĺe 

znanstvene programe temeljiti i na rang listi sveuļiliġta prema kvantitativnim 

pokazateljima. To znaļi da ĺe zagrebaļko Sveuļiliġte sa i bez akademika Peļariĺa 

imati osjetno razliļitu teģinu u zahvatu fondova Europske unije. 

Nijemci kaģu za takve ljude: Von Peļariĺ lernen heisst siegen lernen! (Uļiti od 

Peļariĺa znaļi uļiti pobjeĽivati). I u toj disciplini je daleko iznad prosjeka. S 2,5 

ocijenjene doktorske disertacije na godinu, poboljġao bi prosjek najboljim 

sveuļiliġtima u Njemaļkoj, gdje taj prosjek leģi izmeĽu 1,5 i 1,9. 

Na koncu, moram priznati da me ļudi koliko se vi obazirete na miġljenje vojvode 

i po-ļetnika u Beogradu, koje je uvijek protuhrvatsko i ne moģe biti drukļije. Po 

njihovu ģivotopisu, koji se moģe saģeti u ove dvije minute filma 

 

https://www.youtube.com/watch?v=QHfGtULnni8 

 

oni tu ļast nikako ne zasluģuju i ja bih im to, da sam kojim sluļajem hrvatski 

politiļar, u svakoj zgodi pokazivao. 

To je kao na nogometnoj utakmici. Modriĺ doda loptu Mandģukiĺu pred golom. 

Ġto radi Mandģo, da li puca na gol ili pak pita ġto o tome misli vojvoda u 

Beogradu? 

Jeste li sluġali danas ġto vlada Republike Slovaļke kaģe o izbjegliļkog politici u 

EU: ñNeka se o tome brinu zemlje, koje su sudjelovale u tomu, da je ovaj problem 

uopĺe nastao.ò Nisam skroz, ali u principu sam suglasan. To je ponaġanje suverene 

drģave! 

 

Sa ġtovanjem 

 

Dr.sc. Josip Stjepandiĺ 

 

30. kolovoza 2015 

 

Kamenjar.com, 31.8.2015. 

Dragovoljac.com, 31.8.2015. 

https://www.researchgate.net/profile/Josip_Pecaric
https://www.youtube.com/watch?v=QHfGtULnni8
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JE LI KATEDRA ZA POVIJEST FF -A SRAMOTA 

SVEUĻILIĠTA U ZAGREBU? 
 

O sramotnoj Izjavi (navodno cijele) Katedre za povijest Filozofskog fakulteta 

Sveuļiliġta u Zagrebu piġu i ovaj tjedan u dnevno.hr njihovi sjajni kolumnisti 

Zvonimir Hodak i Marko Ljubiĺ. Hodak piġe: 

Oni su bili zauzeti svetom borbom Filozofskog faksa protiv krucijalnog problema 

RH ï pokliļem ZDS. Povijesniļari s Filozofskog fakulteta istiļu u svom proglasu 

da bi potpisnike peticije ZDS znanstvenike, sveuļiliġne profesore i akademike 

trebale ocijeniti nadleģne institucije. Vjerojatno su se sa sjetom sjetili partijskih 

ĺelija, gradskih komiteta, SUBNORA i kaznenih sudova bivġe Juge. Drugovi se 

digoġe na zadnje noge! Kôo u idiliļno doba, recimo, sedamdeset i prve godine. 

Kaģu drugovi: ñU ovom sluļaju to bi znaļilo da su potpisnici ove peticije trebali 

podastrijeti primjere uporabe ovog ustaġkog pozdrava prije pojave ustaġkog 

pokreta. Buduĺi da to nisu uļinili, odstupili su od temeljnih naļela znanstvenog 

rada i time doveli ne samo svoj ljudski nego i znanstveni kredibilitet u pitanje. U 

tom ĺemo smislu predloģiti njihovo iskljuļenje iz svih strukovnih udruga hrvatskih 

povjesniļarañ. Kako iza ovog ljeviļarskog pamfleta nije stao prof. dr. Ivo Banac, 

za oļekivati je da ĺe prijava protiv njega iĺi izravno vojnom sucu Ivanu Fumiĺu, 

a ostale potpisnike trebalo bi ñprevaspitatiñ. Boģe! 2015. g., a recidiv komunizma 

je galvaniziran u glavama ñhrvatskih povjesniļara.ñ Radi se o 30-ak profesora 

na ļelu s predstojnikom Odsjeka za povijest dr. Tvrtkom Jakovinom i glavnim 

reģiserom hajke Hrvojem Klasiĺem. Evo ljudi koji, zahvaljujuĺi nikad provedenoj 

lustraciji, joġ ģive u sferi javne i svake druge osude svih onih koji ne misle kao 

oni. Dr. Damir Agiĺ, dr. Neven Budak, dr. Ivo Goldstein, dr. Ivica Prlender, dr. 

Borislav Grgin, dr. Iskra Iveljiĺ, dr. Bruna Kuntiĺ Makviĺ, dr. Mirjana Matijeviĺ-

Sokol, dr. Nenad Moaļanin, dr. Drago Roksandiĺ, dr Mario Strecha, dr. Boģena 

Vranjeġ-Ġoljan i da ih ne nabrajam baġ sve. Nije sporno ġto drugovi i drugarice 

imaju svoj stav. Skandalozno je ġto ljeviļarske perjanice s jednog u suġtini 

neokomunistiļkog faksa odmah traģe iskljuļenje neistomiġljenika iz svih 

strukovnih udruga te dovode u pitanje kako njihov znanstveni tako i ljudski 

kredibilitet. To su nasljednici i sljedbenici Mladena Zvonareviĺa koji je 

sedamdeset i prve javno, zajedno s Joģom Horvatom i Gustavom Krklecom, traģio 

zatvaranje studenata i svih onih koji su potpisali Deklaraciju o nazivu i poloģaju 

hrvatskoga knjiģevnoga jezika. Za razliku od tih idiliļnih vremena, danas 

kriptokomunisti mogu pucati samo na osobni i znanstveni kredibilitet te traģiti: 

ñvan s njima iz svih strukovnih udrugaò. I tako drug do druga, eto nam povijesna 

udruga! 

Na veliļanstvenom skupu povodom Dana antifaġistiļke borbe na Trgu ģrtava 

faġizma, nisu dominirali antifaġistiļki borci veĺ antifaġistiļki specijalci. 

http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/i-hitler-nas-je-gledao-829552  

Ljubiĺ piġe:  

U tim odgovorima ne moģe ostati nejasno, hoĺe li hrvatska drģava u ime 

hrvatskoga naroda plaĺati desetine i stotine navodnih znanstvenika na 

http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/i-hitler-nas-je-gledao-829552
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sveuļiliġtima RH, koji dnevnom ritmikom, krivotvorinama oneļiġĺuju hrvatski 

identitet, otvoreno zagovaraju velikosrpske i ine ciljeve i interese i prijete 

svakome tko im se usudi javno i argumentirano suprotstaviti. Mora se znati, hoĺe 

li takvi tipovi, kao u aktualnom zahtjevu povjesniļara s Filozofskog fakulteta u 

Zagrebu, lustrirati Hrvatsku ili ĺe Hrvatska lustrirati njih? Karamarko i HDZ 

nemaju izbora ï ili ĺe lustrirati ili biti lustrirani. 

U tim odgovorima ne moģe ostati nejasno je li Katoliļka crkva opasnost za 

hrvatsko druġtvo, a njeni progonitelji ï njegova buduĺnost i ulaznica za nekakav 

napredni svijet i nova vremena. 

http://www.dnevno.hr/kolumnisti/marko-ljubic/kako-postati-karamarkov-ne-

otici-od-milanovica-829804  

U svezi s Ljubiĺevim upitom HDZ-u i njegovim ponaġanjem povodom 

oļekivanog dolaska na vlast treba spomenuti i tekst Gojka Boriĺa, Gebelsiĺi, 

vanjski i unutarnji / Klasiĺ ï neznalica, provokator i jugoslavenski komunist bez 

znanja i morala, Hrvatski tjednik, 03. 09. 2015., Naime u njemu Boriĺ raġļlanjuje 

djelovanje prof. dr. sc. Hrvoja Klasiĺa, za koga Hodak kaģe da je glavni reģiser 

hajke, i kroz Boriĺevu raġļlambu neznanja i morala stalno se provlaļi ļuĽenje 

kako netko takav moģe biti profesor na Zagrebaļkom sveuļiliġtu. (Ja bih samo 

ovdje iznio sumnju da je intelektualni kapacitet kao Klasiĺ u stanju biti bilo kakav 

reģiser, jer je uoļljivo veĺ i po Boriĺevoj analizi njegovoga znanstvenoga djela, 

da je on postao to ġto jeste upravo na modelu bespogovornoga sluģenja 

autoritetima koje mora sluġati i provoditi njihove zamisli, pa i teġko se 

kompromitirati kako u javnosti tako i u znanstvenim krugovima kojima po svemu 

nikada i nije pripadao. Otprilike po narodnoj ï budali i ġamar odgovara!) 

Spomenut ĺu zato samo jednu meni najstraġniju: Klasiĺu je Domovinski rat bio 

"graĽanski", a ļak je i Sud u Haagu u presudi tuģbe za genocid govorio o 

genocidnim radnjama u agresivnom ratu Srbije u cilju stvaranja Velike (i 

homogene) Srbije. Ako se sjetimo i sliļnih izjava Terġeliĺke u Beogradu, koju 

ogromnim novcima plaĺa RH, jasno je da se njihovi stavovi poklapaju sa 

stavovima vlasti i da je njima itekako vaģno da se ona ne promjeni. Drugo je naime 

pitanje, kako netko tko nosi zvanje doktora znanosti u bilo kojoj znanosti, smije 

suvereno javno promovirati stavove koji se ne mogu potkrijepiti ni jednim 

znanstvenim uporiġtem, a pogotovo na podruļju pravnih i politoloġkih znanosti, 

koje Klaisĺu oļito nisu bitne, jer je duģan odraditi prljavi posao, makar se, kako 

sam veĺ naveo potpuno kompromitirao. Za Terġeliļku ļovjek moģe naĺi ļak i 

opravdanje, jer njena misija nije u Hrvatskoj nikada bila ï misliti, nego blatiti po 

zadatku, a nije odgovorna ġtititi znanstveni integritet.  

Zato je Ljubiĺev upit Karamarku itekako vaģan. Da hoĺe li se u tom pogledu iġta 

promjeniti osim same promjene vlasti? 

Tu treba posebno ukazati na sjajni tekst Maria Filipija (novinar, publicist, 

dragovoljac, 100% HRVI) LJULJAJU SE STUPOVI LAĢI u kome on spominje 

ļetiri stupa laģi:  

1. Alojzije Stepinac 

2. Za dom spremni 

3. Jasenovac 

http://www.dnevno.hr/kolumnisti/marko-ljubic/kako-postati-karamarkov-ne-otici-od-milanovica-829804
http://www.dnevno.hr/kolumnisti/marko-ljubic/kako-postati-karamarkov-ne-otici-od-milanovica-829804
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4. Ustaġe 

Evo njegovog teksta oko ZDS: 

PANIKA OKO ĂZA DOM SPREMNIñ 

Kada je 1991. godine tada joġ nepoznati Marko Perkoviĺ Thompson lansirao 

pjesmu ĂBojna Ļavoglaveñ koja zapoļinje baġ s tim usklikom, nikome nije bilo 

na kraj pameti prigovarati mladom branitelju zbog toga. Razloga je bilo viġe. 

Protivnici Hrvatske bili su duboko u miġjim rupama i u njihovom kukaviļjem srcu 

nije bilo ni trunka snage za bilo kakvu manifestaciju vlastitoga stava. Osim toga, 

Thompson je tim usklikom na poļetku pjesme posvjedoļio da se je tako 

pozdravljalo na bojiġnicama ġirom zemlje, na mjestima gdje si bio siguran jedino 

da si ģiv tog trenutka. Niti pet sekundi ģivota unaprijed nije se moglo predvidjeti. 

Bio je to pozdrav na svim bojiġnicama i u svim postrojbama, ne samo u HOS-u. 

Nije to bio sluģbeni pozdrav proklamiran na nivou drģave, nego spontana 

manifestacija otpora na prvoj crti, meĽu nitima mreģe smrti, kao poruka 

neprijatelju. ĂĻekaju te oni koji su za dom spremni umrijetiñ. 

S vremenom su jadne kukavice ï novinari, politolozi, povjesniļari, srpski 

propagandisti i sliļni, iziġli iz miġjih rupa i poļeli najprije polako, a onda sve jaļe 

napadati taj stari hrvatski pokliļ. Ali nakon ġto im je pred nosom pao mit o 

zloļestom Stepincu, uhvatila ih je panika. Ako padne i drugi stup, lako bi mogla 

pasti i cijela kuĺa laģi, a oni sami postali bi ono ġto veĺ odavno jesu ï otpad. Zato 

su podigli neviĽenu hajku na sve nas koji svjedoļimo da je pokliļ ĂZa dom 

spremniñ nerazdvoijivi dio hrvatskog naroda i zato je neuniġtiv. 

Sada meĽutim dolazi na red posljednji adut. Ako je Za dom spremni nerazdvojivi 

dio hrvatskog naroda, onda je to dokaz da su Hrvati doista zloļinaļki i genocidni 

narod. A za dokazivanje takvih tvrdnji joġ im stoje na raspolaganju preostala dva 

stupa. 

http://glasbrotnja.net/vijesti/hrvatska/ljuljaju-se-stupovi-lazi  

Odavno je Thompson i njegove pjesme nadrastao ļovjeka Marka Perkoviĺa, 

odavno su upravo njegove pjesme i golemo nacionalno oduġevljenje koje 

izazivaju na svakome mjestu, postale vrlo opasan simbol nacionalnoga otpora 

nasilnome skretanju hrvatske slobode u naruļje dojuļeraġnjih i novih gospodara. 

Zbog toga je Thompson stup ovoga druġtva, zbog toga je toliko napadan, zbog 

toga je opasna njegova pjesma do te mjere da se ļak i na koġarkaġkom turniru u 

Zagrebu ni na jednoj utakmici nije smjela pustiti okupljenome narodu ï Lijepa li 

si. To je jedna od tisuĺa sitnica koje ukazuju mudrome ļovjeku da niġta nije 

sluļajno i da se sve dogaĽa po minuciozno pripremljenom scenariju zatiranja 

svega hrvatskoga. 

Dodajmo ovome joġ samo kako je poznati hrvatski znanstvenik Josip Stjepandiĺ, 

koji ģivi i radi u Njemaļkoj, a jedan je od glavnih organizatora Peticije ZDS, 

posebno naglasio kako je samo onaj prvi spot "Bojna Ļavoglave" u zadnje dvije 

godine na Internetu vidjelo nekih 1,500,000 ljudi.  

(https://www.youtube.com/watch?v=cUbCp2WgkYw 

Ova snimka preuzeta je 1.490.061 puta u posljednje 2 godine s komentarom: 

ñFamous war song from Croatia about a pissant village which was supposedly 

defended by these guys.ò) 

http://glasbrotnja.net/vijesti/hrvatska/ljuljaju-se-stupovi-lazi
https://www.youtube.com/watch?v=cUbCp2WgkYw
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A kad vidimo tko su ti kojima je to straġno iz opisa Maria Filipija, jasno je da je 

to njima doista straġno, zar ne?  

A meni kao profesoru na Zagrebaļkom sveuļiliġtu zapravo je najstraġnije vidjeti 

toliku glupost (kako tvrde) cijele jedne Katedre na tom istom sveuļiliġtu. Oni 

pripisuju potpisnicima Inicijative ZDS ono ġto i malo dijete vidi da je rekao Mladi 

Jastreb ("starohrvatski pozdrav"), dakle Thompsona i Bojnu Ļavoglave povezuju 

s Drugim svjetskim ratom (Stjepandiĺ piġe Bancu ono ġto setako odnosilo na 

CIJELU katedru: "Ako ste ļitali tekst peticije, a bilo bi oļekivano jer je danima 

veĺ dostupna javnosti, a i zbog toga ġto odgovoran ļovjek kojemu je karijerni 

biljeg znanost ne komentira niti zauzima stavove o neļemu ġto ne poznaje, sigurno 

ste uoļili da povijest u njoj poļinje najranije 1991. godine. Kao povjesniļar 

morali biste znati da se ZDS kao simbol koristio u viġe postrojbi Hrvatske vojske 

u Domovinskom ratu, te da jedna vrlo popularna pjesma zapoļinje tim 

pokliļem.ò)  

Je li cijela Katedra za povijest Sveuļiliġta takva da im Bojna i hrvatski branitelj 

Thompson nije dio Domovinskog rata!? Ġto bi se drugo tada mogli reĺi osim: 

Jadne li Katedre. Ali i jadnog li Fakulteta na kojoj je ona i jadnog li sveuļiliġta 

koji ġute o tome! 

Zapravo, sramotno pismo je postalo poznato javnosti zahvaljujuĺi dr. Bancu pa 

sam ga ja veĺ komentirao na osnovu onoga ġto je on napisao. Ļak se i sam naslov 

teksta, poslanog Jutarnjem listu koji ga, oļekivano, nije objavio odnosi  na njih 

TKO SU ĹOSIĹEVI SLJEDBENICI U HRVATSKOJ? Tekst zavrġava ovako: 

Dakle, slaģu pa skupljaju potpise vjerujuĺi da ĺe tako njihova laģ postati istina! 

"A ġto drugo reĺi nego citirati Dobricu Ĺosiĺa koji za one kojima sluģe dvije 

povjesniļarske strukovne udruge kaģe: 

ĂMi Srbi laģemo da bismo obmanuli sebe, da utjeġimo drugog; laģemo iz 

samilosti, da nas nije strah, da ohrabrimo, da sakrijemo svoju i tuĽu bijedu... Laģ 

je vid naġeg patriotizma... Laģemo stvaralaļki, maġtovito, inventivno.ñ 

Bit ĺe zanimljivo vidjeti tko su Ĺosiĺevi sljedbenici u Hrvatskoj, zar ne?" 

Doista je li moguĺe da je cijela Katedra za povijest Filozofskog fakulteta 

sastavljena od sljedbenika Dobrice Ĺosiĺa? Sreĺom nije. Ivo Banac pojaġnjava: 

"U vezi s izjavom povjesniļarskih udruga o kojoj sam pisao proġlog tjedna, Novi 

list (6. rujna) objavio je ļlanak novinara L. Tomiļiĺa u kojemu se tvrdi da sam 

jedini na Odsjeku za povijest bio protiv ove izjave. Ļinjenica je da je uz izjavu od 

oko 35 anketiranih (u nekim mailovima ima ih viġe, u nekima manje) 17 bilo za, 

dodatna 3 s rezervama oko pojedinih toļaka, 1 protiv, a 15 se nije izjasnilo. Kao 

uvijek, poluinformacije su specijalitet ideologiziranih medija i njihovih suflera.  

http://www.jutarnji.hr/kako-unistiti-palmiru/1414740/  

 

Ipak, moģemo samo ponoviti ono ġto je joġ uvijek zanimljivo jer pismo Katedre 

za povijestFF-a s potpisnicima nije objavljeno: 

To su Ĺosiĺevi sljedbenici u Hrvatskoj? 

 

  

http://www.jutarnji.hr/kako-unistiti-palmiru/1414740/
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PISMO HAZU  

 
Akademik Zvonko Kusiĺ 

Predsjednik, Hrvatska akademija znanosti i umjetnosti 

Zrinski trg 11, 10000 Zagreb 

  

Predmet: traģenja da Hrvatska akademija znanosti i umjetnosti donese deklaraciju 

o slobodi istraģivanja, peticija 

  

Poġtovani akademiļe Kusiĺu, 

dostavljamo Vam peticiju kojom traģimo da Hrvatska akademija znanosti i 

umjetnosti donese deklaraciju o slobodi svih istraģivanja i da djeluje kao autoritet, 

inicijator, organizator i medijator u znanstvenim raspravama o nerijeġenim 

pitanjima u odnosu na dogaĽaje u Hrvatskoj u vrijeme II. svjetskoga rata i poslije 

njega. 

Briga o slobodi znanstvenoga istraģivanja logiļna je zadaĺa najviġe znanstvene 

nacionalne ustanove kojoj ste na ļelu. Oļekujemo da HAZU bude nositelj 

rasprave koja bi ta pitanja oslobodila politike te organizirala da se sva ona 

slobodno razmotre u duhu ravnopravnosti, otvorenosti i objektivnosti. To znaļi da 

analize i rasprave moraju poļivati na znanstvenom pristupu, gdje su podatci iznad 

svakog svjetonazora, teorije ili uvjerenja. Valjanost i snaga podataka utvrĽuju se 

klasiļnim znanstvenim metodama, a odgovori se doseģu suglasjem kompetentnih 

struļnjaka i samo na osnovi podataka pouzdanih prema znanstvenim kriterijima.  

Potpisujuĺi ovu peticiju, bivġa saborska zastupnica Gordana Turiĺ je konstatirala: 

S osobitim zadovoljstvom supotpisujem Vaġe pismo Akademiji, posebice stoga, ġto 

sam - kao bivġa podpredsjednica ukinute Drģavne komisije za istraģivanje ģrtava 

Drugoga svjetskog rata i poraĺa ï svjesna moguĺih otpora  istraģivanjima koja 

traģe istinu o toj tematici. 

Tekst sa ġirim obrazloģenjem peticije i s imenima njezinih potpisnika ġaljemo Vam 

u privitku. 

S poġtovanjem, 

prof. dr. sc. Matko Maruġiĺ 

akademik Josip Peļariĺ  

 

20. 07. 2015. 

 

PISMO HAZU 

 

Akademik Zvonko Kusiĺ, predsjednik 

Hrvatska akademija znanosti i umjetnosti 

Zrinski trg 11, 10000 Zagreb 

 

Predmet: traģenje da Hrvatska akademija znanosti i umjetnosti donese deklaraciju 

o slobodi znanstvenoga istraģivanja i da djeluje kao autoritet, inicijator, 
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organizator i medijator u znanstvenim raspravama o nerijeġenim pitanjima u 

odnosu na dogaĽaje u Hrvatskoj u vrijeme II. svjetskoga rata i poslije njega 

 

Poġtovani gospodine akademiļe Kusiĺu, 

obraĺamo se Hrvatskoj akademiji znanosti i umjetnosti (HAZU), obraĺajuĺi se 

Vama kao njezinu predsjedniku. Ļasnoj akademiji obraĺamo se kao najviġem 

hrvatskom znanstvenom autoritetu, predlaģuĺi i traģeĺi da Akademija javno istupi 

u obranu slobode znanstvenih istraģivanja i znanstvenoga raspravljanja. Nadalje 

predlaģemo i traģimo da Akademija preuzme odgovornost za 

znanstvenoistraģivaļke aspekte nerijeġenih pitanja dogaĽaja u Hrvatskoj u 

vrijeme II. svjetskoga rata i poslije njega i da u tom pogledu djeluje kao autoritet, 

inicijator, organizator i medijator u znanstvenim raspravama u odnosu na ta 

pitanja. 

Na taj smo se korak odluļili, zabrinuti nedavnim reakcijama nekih hrvatskih 

povjesniļara, sveuļiliġnih nastavnika i savjetnika Predsjednika Vlade na tiskanje 

knjige ĂJasenovaļki logori ï istraģivanjañ, autora Vladimira Horvata, Igora 

Vukiĺa, Stipe Piliĺa i Blanke Matkoviĺ. Izdavaļ je ĂDruġtvo za istraģivanje 

trostrukog logora Jasenovacñ. Knjiga je tiskana u Zagrebu ove godine (ISBN 978-

953-58565-0-4.). 

Kritika, zapravo napad na knjigu doġao je odmah nakon njezina predstavljanja u 

Splitu; ĂSlobodna Dalmacijañ od 21. lipnja 2015. na str. 24 i 25 donijela je reakcije 

Slavka Goldsteina, Hrvoja Klasiĺa i Tvrtka Jakovine. Naģalost, kritike navedenih 

osoba nisu bile zasnovane na znanstvenim ili logiļkim argumentima, nego na 

uvredama i prijetnjama (citati u kurzivu). 

G. Klasiĺ je izjavio da to (ta knjiga) pokazuje da ovom druġtvu ostaje jedno vaģno 

suļeljavanje ï Katoliļke crkve s vlastitom proġloġĺu. Nama to zvuļi kao poziv na 

novo ĂsuĽenje Alojziju Stepincuñ. G. Jakovina taj tip izjava i djelovanje tog 

Druġtva smatra gadljivim i njega je 70 godina nakon zatvaranja Jasenovca 

sramota da se te teme otvaraju na ovakav naļin. 

G. Slavko Goldstein je dao izjavu koja najviġe zabrinjava. Ni njega ne zanima 

znanost ni argumenti, nego se poziva na Ănegiranje holokaustañ (engl. Ăholocaust 

denialñ), koje je kaģnjivo u Sjedinjenim Ameriļkim Drģavama. On tuĽe 

argumente naziva neistinama i ocjenjuje da on za takve stvari viġe nema 

tolerancije. 

Zabrinuti smo tako ruģnim reagiranjima na knjigu koja ima pretenziju da bude 

znanstvena, ozbiljna i pristojna, zbog dvaju razloga. Prvi je da uljuĽeno i 

demokratsko druġtvo ne moģe dopustiti zabranu znanstvenih istraģivanja i 

raspravu o argumentima koji istraģivaļima stoje na raspolaganju. Drugo, radi se 

o vrlo osjetljivoj i nacionalno, povijesno, druġtveno i politiļki vrlo vaģnoj temi, 

koja je poznata po izobliļenjima i politiļkoj, druġtvenoj i obrazovnoj zloporabi, 

pa u odnosu na nju svaka zabrana, nasilje i arogancija, netolerancija i politikanstvo 

samo otvaraju dodatne rane i produbljuju podjele u druġtvu. 

Znanstveni normativni sustav sastoji se od dvaju dijelova: temeljnih pretpostavki 

koje jasno prihvaĺaju svi znanstvenici i stvarnih, strogih pravila, koja imaju znaļaj 

zapovijedi. 
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Temeljne su pretpostavke znanstvenoistraģivaļke etike: a) stvarnost svijeta oko 

nas, b) moguĺnost njegova razumijevanja, barem do neke mjere, c) vrijednost 

formalne logike u njegovu opisu, d) moguĺnost otkrivanja uzroka nekim 

pojavama. 

Ne smatramo se izravno pozvanim ocijeniti je li sve navedeno u reļenoj knjizi 

toļno i potpuno istinito. To ne ģelimo ni tvrditi, ali i ï ne moramo! U ovom se 

sluļaju prije svega radi o slobodi istraģivanja i govora, potom o metodologiji 

istraģivanja, a tek na kraju, nakon joġ mnogo rada i rasprava, o dosezanju 

konsenzusa kompetentnih struļnjaka o istini koja nam je dostupna. Otvoreno, 

uljuĽeno i znanstveno knjiga poziva svakoga tko zna neġto drugo da joj se 

suprotstavi, da se usporede podatci i izvori i da se tako pribliģimo istini koliko je 

ona ļovjeku dostupna. 

Znanstvena se istraģivanja ne mogu provoditi bez neograniļene slobode miġljenja 

i istraģivanja. To znaļi da na rezultat znanstvenoga istraģivanja ne smije djelovati 

ni jedan neznanstveni ļimbenik, a da je znanstveni rezultat naļelno dobar, uvijek 

bolji od neznanja, i da nema zabranjenoga znanja. Pojedinac, ustanova ili druġtvo 

mogu odrediti istraģivaļki prioritet, ali ne mogu se sluģiti stvarnim ili prikrivenim 

popisom zabranjenoga znanja. Doduġe, moģe se zabraniti primjena nekoga znanja 

u praksi, ali stjecanje znanja ne moģe se ograniļavati. 

Jedino ograniļenje slobodi istraģivanja jest znanstvenoistraģivaļka etika. 

Znanstvenik se podreĽuje normativnomu sustavu zasnovanome na vrijednostima 

koje pripadaju znanosti samoj. Znanstvenikovo prihvaĺanje normativnoga sustava 

znanosti proistjeļe iz njegove ģelje za struļnim prihvaĺanjem i priznanjem. 

Nepoġtovanje etiļkih normi znanstvenoga rada uzrokuje iskljuļenje znanstvenika 

iz znanstvene zajednice. 

Dopustite da podsjetimo na temeljna pravila znanstvenoistraģivaļke etike, koja 

proistjeļu iz prirode i obiljeģja znanosti: 

¶ Budi poġten! 

¶ Budi objektivan i pravedan! (U davanju prednosti podatcima i 

zamislima.) 

¶ Nikada ne mijenjaj i ne izmiġljaj podatke! 

¶ Ustraj na toļnosti! 

¶ Ne budi pristran! (U odnosu prema podatcima i zamislima svojih 

suparnika.) 

¶ Ne ustukni, nego nastoj rijeġiti problem! 

Naģalost, bojimo se da kolege koji su dali izjave za reļeni broj dnevnika 

ĂSlobodna Dalmacijañ nisu to uļinili na tragu tih temeljnih pravila 

znanstvenoistraģivaļke etike. 

Zato traģimo od Hrvatske akademije znanosti i umjetnosti da svojim autoritetom 

i poznavanjem prije svega zaġtiti slobodu istraģivanja i pravo znanstvenika ali i 

laika na iznoġenje argumenata. Hrvatska akademija znanosti i umjetnosti mora se 

suprotstaviti svakom pokuġaju zabrane istraģivanja, prijetnjama znanstvenicima i 

graĽanima, pa i vrijeĽanju osjeĺaja svih koji u raspravama sudjeluju. 

Jednako tako, predlaģemo Hrvatskoj akademiji znanosti i umjetnosti da organizira 

okrugle stolove, simpozije i suļeljavanja svih ljudi koji imaju konkretne 
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argumente i podatke, i da pod zaġtitom svojega ugleda i znanstvene ekspertize 

raspravu drģi demokratskom i otvorenom, a istodobno u granicama pristojnosti i 

tolerancije i u okvirima metodologije koja odreĽuje znanstvenoistraģivaļku 

logiku, dokazivanje i zakljuļivanje. 

Rasprava o argumentima knjige ĂJasenovaļki logori ï istraģivanjañ, kao i drugih 

istraģivaļkih izvjeġĺa o osjetljivim temama, uopĺe ne bi trebala biti optereĺena 

politiļkim i svjetonazorskim utezima, nego se samo oslanjati na argumente i naġu 

ģelju i pravo da doznamo svu istinu koja se iz svih postojeĺih i buduĺih dokaza 

moģe iġļitati. 

 

akademik Josip Peļariĺ 

prof. dr. sc. Matko Maruġiĺ 

akademik Andrej Dujella 

dr. sc. Vlado Koġiĺ, biskup sisaļki 

akademik Dubravko Jelļiĺ 

akademik Marin Hraste 

akademik Andrija Kaġtelan 

dr. sc. Mile Bogoviĺ, biskup gospiĺko-senjski 

prof. dr. sc. Zvonimir Janko, dopisni ļlan HAZU, Sveuļiliġte u Heidelbergu 

prof. dr. Valentin Pozaiĺ, pomoĺni biskup zagrebaļki  

Ante Ivas, biskup ġibenski 

akademik Stanko Popoviĺ 

akademik Ģarko Dadiĺ 

akademik Ivan Aralica 

prof. dr. Ante Sekuliĺ, dopisni ļlan HAZU-a 

akademik Frano Krġiniĺ 

dr. sc. Marin Bariġiĺ, nadbiskup, metropolit splitsko-makarski 

mons. Josip Mrzljak, biskup varaģdinski 

akademik Stjepan Gamulin 

prof. dr. sc. Dubravka Sesar, ļlan suradnik HAZU, razred za filologiju 

izv. prof. dr. sc. Mario Grļeviĺ, ļlan suradnik HAZU,  razred za filologiju 

dr. sc. Henrik Heger Juriļan, Sveuļiliġte Pariz-Sorbona, dopisni ļan HAZU 

Ante Glibota, potpredsjednik Europske akademije znanosti, umjetnosti i 

knjiģevnosti   

prof. em. dr. sc. Zvonimir Ġeparoviĺ, ļlan Europske akademije znanosti i 

umjetnosti 

prof. dr. sc. Ivica Veģa, ļlan Europske akademije industrijskog management 

prof. dr. sc.  fra Andrija Nikiĺ, predsjednika HAZU sa sjediġtem u Mostaru  

dr. sc. Josip Stjepandiĺ, Njemaļka 

prof. dr. sc. Ivan Malļiĺ  

doc. dr. sc. Dubravko Jeliĺ 

doc. dr. sc. Ivan Bokan 

prof. dr. sc. Sreĺko Kovaļ 

dr. sc. Mato Artukoviĺ, znanstveni savjetnik 

dr. sc. Hrvoje Kaliniĺ 
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izv. prof. dr. sc. Milica Klariļiĺ Bakula 

izv. prof. dr. sc. Borka Jadrijeviĺ     

prof. dr. sc. Boris Ġirola 

dr. sc. Stjepan Koģul    

dr. sc. Stjepan Razum                                                        

prof. dr. sc. Boro Mioļ 

prof. emer. dr. sc. Ivo Soljaļiĺ 

mr. sc. Ante Milinoviĺ, znanstveni savjetnik  

dr. sc .AnĽelko Mijatoviĺ  

prof. dr. sc. Boģo Goluģa, Proļelnik Studija povijesti i voditelj 

Poslijediplomskoga studija Sveuļiliġte u Mostaru Filozofski fakultet 

prof. dr. sc. Nikica Ugleġiĺ 

dr. sc. Zlatko Vuļiĺ 

doc. dr. sc. Branko Hebrang 

prof. dr. sc. Ivan Karliĺ, KBF Sveuļiliġta u Zagrebu 

prof. dr. sc. Milko Brkoviĺ 

doc. dr. sc. Zlatko Begonja 

prof. dr. dr. h.c. Nikola Debeliĺ, veleposlanik u m. 

dr. sc. Miroslav Banoviĺ 

prof. dr. sc. Darko Ģubriniĺ 

prof. dr. sc. Slavko Kovaļiĺ 

prof. dr. Stipe Kutleġa 

Mladen Ibler, dr. med., veleposlanik RH u mirovini 

dr. sc. Anto Orlovac, sveĺenik 

dr. sc. Vladimir David, Australija 

prof. dr. sc. Jerko Barbiĺ 

prof. dr. sc. Mihovil Bioļiĺ 

prof. dr. sc. Nikola Bradariĺ 

dr. sc. Rok Ļivljak 

prof. dr. sc. Marija Definis Gojanoviĺ 

prof. dr. sc. Marinko Erceg 

prof. dr. sc. Mladen Kuftinec 

prof. dr. sc. Ilija Kuzman 

prof. dr. sc. Ana Maruġiĺ 

prof. dr. sc. Darko Oreġkoviĺ 

prof. dr. sc. Davor Pavuna 

prof. dr. sc. Stojan Poliĺ 

prof. dr. sc. Ivan Poljakoviĺ 

Branko Salaj, veleposlanik RH u mirovini, bivġi direktor HINE 

izv. prof. dr. sc. Danica Galeġiĺ Ljubanoviĺ 

dr. sc. Marko Jerļinoviĺ 

prof. dr. sc. Andrija Hebrang 

prof. dr. sc. Ana Jeronļiĺ 

dr. sc. Kreġimir Buġiĺ 

dr. sc. Davor Peĺnjak  
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prof. dr. sc. Vladimir Mikuliļiĺ 

dr. sc. Vine Mihaljeviĺ 

Marija Peakiĺ-Mikuljan, bivġa predsjednica Druġtva hrvatskih knjiģevnika    

prof. dr. sc. Marin Ļikeġ 

mr. sci. Gordana Turiĺ,  bivġa podpredsjednica ukinute Drģavne komisije za 

istraģivanje ģrtava Drugoga svjetskog rata i poraĺa  

dr. Tomislav Djurasovic, München 

doc. dr. sc. Sreĺko Botriĺ 

prof. dr. sc. Ante Lauc 

mr.art. Eva Kirchmayer Biliĺ, Muziļka akademija, Zagreb                         

prof. dr. sc. Ivan Periĺ 

prof. dr. sc. Miroslav TuĽman  

prof. dr. sc. Neven Elezoviĺ 

dr. sc. Vladimir Horvat       

doc. dr. sc.Mario Puljiz   

doc. dr. sc. Julije Jakġetiĺ  

doc. dr. sc. Josip Dukiĺ  

prof. dr. Sven Seiwerth 

prof. dr. sc. Zvonimir Janoviĺ, umirovljeni redoviti professor u trajnom zvanju 

dr. sc. Vladimir Ĺepuliĺ,umir. prof. FER-a   

Rozina Paliĺ-Jelaviĺ, Odsjek za povijest hrvatske glazbe HAZU 

doc. dr. sc. Maja Andriĺ 

izv. prof. dr. sc. Anita Matkoviĺ 

prof. dr. sc. Zoran Vatavuk 

prof. dr. sc. Ivan Petroviĺ 

dr. sc. Frano Glavina 

Nikola Ġtedul, Master of Arts Honours, ģrtva atentata  

dr. sc. Pero Vidoviĺ SJ, bibliļar 

Benjamin Toliĺ, filozof, diplomat, publicist I kolumnist 

izv. prof. dr. sc., Ruģica Razum 

mr. sc. Josip Ungarov, dobitnik drģavne nagrade za znanost 

prof. dr. sc. Tomislav Ģivkoviĺ 

izv. prof. dr. sc.Mario Krniĺ 

dr. sc. Domagoj Jamiļiĺ, znanstv. Savjetnik 

prof. dr. sc. Branko Jeren  

prof.dr.sc. Ġimun Kriģanac 

dr. sc. Niksa Krstulovic 

prof. dr. sc. Nedjeljko Periĺ 

prof. dr. sc. Mislav Grgiĺ 

prof. dr. sc. Zdravko Tomac 

prof. dr. sc. Mladen Parlov 

dr. sc. Zvonimir Mariĺ, sveuļ. prof. u m., bivġi diplomat 

prof. dr. sc. Stipe Tadiĺ, znanstveni savjetnik 

doc. dr. sc. Ambroz Ļivljak 

dr. sc. Miroslav MeĽimorec 
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Prof. dr. sc. Vlado Jukiĺ 

dr. sc. Stjepan Kuġar, red. prof. na Hrvatskom katoliļkom sveuļiliġtu 

prof. dr. sc. Marinko Vidoviĺ, bibliļar 

prof. dr. sc. Zlatko Vrljicak  

dr. sc. fra Smiljan Dragan Koģul O.F.M. (Duhovni ravnatelj Pokreta krunice za 

obraĺenje i mir) 

prof. dr. sc. Ġime Vuļkov 

prof. dr. sc. Mijo Nikiĺ, SJ 

Vjekoslav Krsnik, prvi glavni urednik HINE 

doc. dr. sc. Ljiljanka Kvesiĺ, Mostar 

dr. sc. Marija Buzov, znanstvena savjetnica 

red. prof. art. ņuro Tikvica, pijanist, Muziļka akademija Sveuļiliġta u Zagrebu 

dr. sc. Davorin Lovriĺ  

dr. sc. Osor Bariġiĺ 

dr. sc. Ante Vuļkoviĺ 

dr. sc. Irena Zakarija Grkoviĺ 

prof. dr. sc. Stipan Jankoviĺ 

prof. dr. sc. Antonija Balenoviĺ 

prof. dr.sc. Ģeljko Jeriļeviĺ  

Marko Perkoviĺ Thompson 

Miljenko Stojiĺ, franjevac, knjiģevnik i novinar 

prof. dr. sc. Ivica Grkoviĺ 

prof. dr. sc. Zoran Vatavuk 

prof. dr. sc. Mladen Petravic  

prof. dr. sc. Ivan Bodrozic 

prof. dr. sc. Luka Tomaġeviĺ 
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OBA SU PALA, ZAGREB, 2016. 
 

AKO SVI ĠUTE, NE ĹE SISAĻKI BISKUP MSGR. 

VLADO KOĠIĹ 

Moju knjigu "Ako voliġ Hrvatsku svoju" je  u Mostaru 05, 12. 2014. predstavio 

doc. dr. sc. Marko Tokiĺ. Tokiĺ je naglasio (Glas Brotnja, 05. 12. 2014.) da ļetiri 

stupa moje Hrvatske ļine: Franjo TuĽman, Dario Kordiĺ, Marko Perkoviĺ-

Thompson i biskup Vlado Koġiĺ. Kako sam viġe puta naglasio ta "moja" Hrvatska 

je zapravo hrvatska Hrvatska kojoj teģe svi drģavotvorni Hrvati. Svakim danom 

mnogima u Hrvatskoj (a i van nje) postaje sve viġe jasno koliki je znaļaj 

biskupa,koji se sam sebe ponajbolje definirao naslovom svoje knjige "Biskup na 

prvoj crti". 

Sve to se ponajbolje moglo vidjeti ovih dana. Komentirajuĺi tekst Benjamina 

Toliĺa o zasluzi biskupa Koġiĺa za to ġto danas imamo mandatara vlade sam 

rekao: 

Nemam dvojbe da je istup biskupa Koġiĺa itekako puno doprinio jer je nemoguĺe 

da iole misleĺi drģavotvorni Hrvat nije svjestan koliko on znaļi i njemu i bilo 

kojem drģavotvornom Hrvatu. 

S prijateljima sam na ġaljiv naļin to dalje komentirao jer se iz dana u dan 

pokazivalo da je to doista toļno:                      

 

Josip Stjepandiĺ: 

Je li biskup Koġiĺ odluļio mandatara? 

Takve vijesti iz partijskog tiska upravo prenose na HRT4. 

Ako je istina, da je jedan politiļar konaļno doġao do pameti, onda se jako veselim!  

Kako je lijepo sluġati kad skojevci cvile!  

Josip Peļariĺ: 

Zar nisam neġto sliļno i ja napisao:))) 

 

Josip Stjepandiĺ: 

 

To je intelektualni stupanj viġi od akademika: kad te partija poļne plagirati.  

 

Marijana Petir: 

Vas dva Josipa ste stvarno neumorni!!! 

 

Josip Stjepandiĺ: 
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http://www.jutarnji.hr/obitelj-boze-petrova-tesko-je-podnijela-napad-biskupa-

koscica--komunisti-su-hrvatskom-narodu-nanijeli-najvise-zla-u-njegovoj-

povijesti--/1484873/ 

 

Ovaj Yutarnji ne moģe preģaliti! : ))) 

Josip Peļariĺ: 

"Naġi sveĺenici, voĽeni Duhov Svetim, ponekad vide viġe od graĽana. Hvala 

naġem biskupu Koġiĺu za hrabrosti, na poruci koju je izaslao i neka ga za to dobro 

blagoslovi naġ Svemoguĺi Bog." 

 

Proļitajte viġe na http://kamenjar.com/komunisti-opet-u-cudu-crkva-i-biskupi-

za-sve-im-krivi/, Kamenjar 

 

Znaļaj istupa biskupa Koġiĺa (Vidjet priloge) danas su komentirali i u Hrvatskom 

tjedniku i na portalu dnevno.hr. 

Tako u BONUSu Hrvatskog tjednika nalazimo: 

 

 

Msgr. Koġiĺ pravodobno upozorio Petrova 

 

Ako svi ġute, ne ĺe sisaļki biskup msgr. Vlado Koġiĺ. Ne mogavġi otrpjeti 

protunaravnu i protunarodnu koaliciju izmeĽu Mosta i SDP-a, na svome je 

Facebook-profilu izrazio je svoje razoļaranje Mostom. Kaģe da to nije most, nego 

mostobran za spaġavanje SDP-a, tj. komunista koji su hrvatskom narodu nanijeli 

najviġe zla u njegovoj povijesti. Most je po rezultatima treĺa snaga na hrvatskoj 

sceni, ali oni ģele mnogo viġe. Hoĺe biti prvi i postavljati svima uvjete. A to se 

zove u moralnoj teologiji preuzetnost, dakle preuzimanje kompetencija koje ti ne 

pripadaju. "Petrov je i nesiguran ï ļudne li kombinacije: psihijatar i politiļar! - ali 

posve slijep! Onaj je stari lisac, lopina i prevarant, a ovaj naivļina i zapravo ï 

izdajica. Neka nam se Bog smiluje", istaknuo je msgr. Koġiĺ. Moģda je to i 

utjecalo na Petrova da odustane od koalicije sa SDP-om. 

 

Hrvatski tjednik, 24. 12. 2015. 

 

Uslijedili su napadi svih onih koji podrģavaju, kako sam nedavno rekao, Srpsku 

Hrvatsku ili Srpsko-hrvatsku Hrvatsku. To je danas sjajno raġļlanio Marko 

Ljubiĺ: 

 

boģiĺni detektor  

 

BISKUP JE GOVORIO PETROVU KOJI GA RAZUMIJE A NE 

MILANOVIĹU! 

http://www.jutarnji.hr/obitelj-boze-petrova-tesko-je-podnijela-napad-biskupa-koscica--komunisti-su-hrvatskom-narodu-nanijeli-najvise-zla-u-njegovoj-povijesti--/1484873/
http://www.jutarnji.hr/obitelj-boze-petrova-tesko-je-podnijela-napad-biskupa-koscica--komunisti-su-hrvatskom-narodu-nanijeli-najvise-zla-u-njegovoj-povijesti--/1484873/
http://www.jutarnji.hr/obitelj-boze-petrova-tesko-je-podnijela-napad-biskupa-koscica--komunisti-su-hrvatskom-narodu-nanijeli-najvise-zla-u-njegovoj-povijesti--/1484873/
http://kamenjar.com/komunisti-opet-u-cudu-crkva-i-biskupi-za-sve-im-krivi/
http://kamenjar.com/komunisti-opet-u-cudu-crkva-i-biskupi-za-sve-im-krivi/
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/biskup-je-govorio-petrovu-koji-ga-razumije-ne-milanovicu-874235
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Marko Ljubiĺ  

 

Biskup Koġiĺ je rekao istinu, otuda takav urlik zla u Hrvatskoj nakon 

njegovih rijeļi. 

Katolici u Hrvatskoj pitaju se ovih dana koliko su rijeļi biskupa Koġiĺa utjecale 

na ļudesni preokret u raspletu postizborne politiļke drame. Antikatolici se ne 

pitaju previġe, oni znaju. Ġto ne znaju ï slute. 

Znaļi li to da bolje razumiju utjecaj poruka biskupa svojoj Crkvi? 

Ne. 

Bolje znaju tko je ģestoki, trajni, snaģni i povijesno nepokoreni zid njihovim 

idejama, namjerama, ciljevima i htijenjima. Znaju to, jer to baġtine, jer je 

neprijateljstvo i negacija njihov razlog postojanja, a razlog i svrha krġĺanskog 

naroda to nije, pa se lako zaboravi zlo i njegove ruģne i slatke pojavnosti. U 

Hrvatskoj se danas, baġ kao i unatrag pedeset godina, baġ kao i unatrag dvadeset 

i pet godina, baġ kao i unatrag petnaest godina, trajno, uporno, ģestoko i brutalno 

vodi nekada tihi, nekada vidljivi, nekada nevidljivi rat do istrijebljena ljutih 

neprijatelja, zla i dobra. 

A to nije uvijek, nije ni najļeġĺe vidljivo, jer niġta nema zaboravnije od ļovjeka, 

niġta veĺe od sitnice svakodnevne koja usmjerava naġe ģivote, niġta upornije od 

zloļeste namjere i samog zla. 

Biskup Koġiĺ je oġtrim rijeļima upozorio Boģu Petrova, a zapravo svoj narod i 

svoju ģivu Crkvu. Petrova je upozorio jer je znao da Petrov i moģe, i zna ļuti 

poruke ljudi oko sebe. 

Nije upozorio politiļara Milanoviĺa, jer on ne bi bio moguĺ da zna ļuti i 

prepoznati svoju ljudsku zajednicu. 

Ġto je pogreġno rekao biskup Koġiĺ? 

Niġta. 

Da nije niġta pogreġno rekao, da nije nimalo preoġtro reagirao, najbolji dokaz su 

erupcija mrģnje, nasrtaja, linļa sa svih strana i na svim dostupnim kanalima 

ljudske komunikacije u naġoj Hrvatskoj. Njegove rijeļi su imale egzorcistiļki 

uļinak, pri kojima se zlo paklenski otima, trese, udara i razbija sve oko sebe u 

samrtnom hropcu. 

I upravo tome svjedoļimo na druġtvenim mreģama, na portalima, u medijima i s 

politiļkih govornica. 

Zar je pogrijeġio Biskup ġto je rekao javno da su komunisti nanijeli najviġe zla 

hrvatskome narodu u njegovoj povijesti? 
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Zar je pogrijeġio ġto je rekao da je Milanoviĺ Ălisac, lopina i prevarantñ i zar je 

pogrijeġio upozorenjem da je Petrov naivļina ļiji koraci vode u ï izdaju? 

Ni u ļemu nije pogrijeġio. 

Biskup nije govorio o Zoranu Milanoviĺu, suprugu njegove ģene, ocu njegove 

djece, neļijemu sinu, bratu, prijatelju. Biskup je govorio o politiļaru Milanoviĺu. 

Zar nije politiļar Milanoviĺ Ălopina,lisac, prevarantñ? 

Zar nekoga zdrava razuma, ļistoga srca i krġĺanskoga morala, nekoga bez straha 

i pomanjkanja samopoġtovanja pred zagluġujuĺom tutnjavom brisanja i trganja 

naġih korijena i zamagljivanja naġih putova, treba podsjeĺati da je sve to na ģalost 

surovo toļno, kao ġto je ļesto surova istina, kao ġto je u konaļnici surov kriģ, koji 

svijetli pred krġĺanima. 

Kriģ nije prihvatljiv i lijep zbog straviļne smrti na njemu, veĺ zbog simbolike 

ģrtve Raspetoga. 

Biskup je rekao istinu, otuda takav urlik zla u Hrvatskoj nakon njegovih rijeļi. 

Biskup Koġiĺ je prije svega postupio kao biskup Katoliļke crkve, toļno na 

autentiļnom tragu i uļenju EvanĽelja, na nauku naġe katoliļke vjere. 

Ni viġe ni manje. 

Tko se srami toga, tko je spreman zanemariti u ime krivotvorene i umjetne kulture 

laģi kao esencije dijaloga, odnoġenja izmeĽu ljudi u ureĽenome druġtvu, u 

hrvatskom druġtvu, spreman je ne traģeĺi istinu u svome srcu i duġi, odustati od 

Biskupa. 

Biskup Koġiĺ je viġe puta pokazao da nije trgovac, da nije farizej, da nije spreman 

skrivati svoje ljudske i krġĺanske stavove i naļela, te da nije spreman u ime laģnog 

civilizacijskog sjaja, odreĺi se Isusova nauka i svoje vjere, a joġ manje poruke 

svojoj Crkvi. 

To je njegova duģnost danas i ovdje, a ne kako antikatolici koji se imenuju 

ateistima, humanistima, graĽanima, europejcima, internacionalistima, 

promicateljima ljubavi i dobra, ravnopravnosti, povlaļenje u zatvorene prostore, 

zagovaraju, nasrĺu i traģe ï odustati od ģive Crkve u ime laģne Ănebeske crkveñ. 

Biskupi ne bi trebali postojati kada bi njihovo poslanje bilo ono ġto priģeljkuju i 

joġ od vremena Isusa Krista, nasiljem pokuġavaju postiĺi neprijatelji i laģni 

proroci antikrġĺanskih silnica. 

To je potpuno odvajanje sveĺenika od ģivota i iz ģivota, od druġtva i ļovjeka u 

nekakav apstraktni nebeski prostor, izvan utjecaja i vrednota Boģijeg naroda i ģive 

Crkve. 

Biskupi su biskupi i sveĺenici na zemlji, u Hrvatskoj, a ne na nebesima, jer tamo 

je jedini biskup, jedini arbitar, jedini ï svemoguĺi Bog. 
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On je nagrada biskupu za djelovanje na zemlji, zbog toga slavimo i Boģiĺ, jer je 

poslao svoga Sina meĽu ljude potvrĽujuĺi trajno upravo ovo ġto radi biskup Vlado 

Koġiĺ. 

Milanoviĺ politiļar je i lopina, i prevarant, i lisac po definiciji, jer ideja koja 

poniģava narod, kojoj je namjera i cilj oduzeti mu osobnost, oduzeti mu ljudsko 

dostojanstvo i autentiļnu slobodu izbora i odluļivanja, mora biti i prijetvorna, 

mora varati, mora biti lukava kao lisica i mora biti lopov. 

Ne govori Biskup o lopovu koji ĺe ukrasti jabuku u duĺanu, novac iz banke, govori 

o opasnijem lopovu, koga je u zapletima suvremene civilizacije teġko otkriti i 

primjereno moralno oznaļiti. To je najļeġĺe vrlo sjajan i prihvatljiv lopov, ļesto 

lijep i izazovan kao grijeh, lopov koji svome narodu krade ime, prezime, korijene, 

krade mu prepoznatljivost, dostojanstvo i autentiļnost bez koje niti jedna 

civilizacija nije nikada opstala, a kamo li se razvijala. 

To je lopov koji prije svega krade nadu, a zar ima Boģiĺa bez nade. 

Krġĺani vjeruju da civilizacija, da sve vrijednosti moraju poļivati na ljubavi, a ne 

na mrģnji, na dobru, a ne zlu, da je Isus put, a ne sjaj onih koji bacaju trnje po tom 

putu. A hrvatski narod je krġĺanski narod ili ga neĺe biti. 

Zbog tog lopovluka vriġti biskup Koġiĺ i zbog toga je njegov vrisak duboko 

duhovan, odvaģan, hrabar, proroļanski i u konaļnici ï evenĽeoski. 

Koġiĺ me je podsjetio na rijeļi Ivana Krstitelja Herodu Antipi koji je ģivio u 

bezboģnom braku sa svojom neĺakinjom Herodijadom. Upravo je to neprirodno 

prileģniġtvo sa ģenom vlastitog brata, koja je prije toga ģivjela sa svojim 

stricem, oġtro kritizirao Ivan Krstitelj i to je bio izravan povod za njegovo 

smaknuĺe. 

Nije li neprirodno prileģniġtvo savez jednoga katolika i antikatolika koji bi trebao 

upravljati hrvatskim narodom, nije li to izravan put u izdaju svojih naļela, svojih 

korijena, svoga imena i ļasti. 

Milanoviĺ je rekao Ămiñ ili Ăoniñ. 

To je njegov politiļki program, to je ideja koja je trebala figurativno odsjeĺi glavu 

Ivanu Krstitelju po drugi i tko zna koji sve ne put, na tlu hrvatskoga naroda, pred 

njegovim oļima. 

I ġto je trebao Biskup? 

A ġto treba hrvatski narod, biskupova ģiva Crkva, na Herodov urlik i zahtjev 

njegove prileģnice? 

Ġutjeti? 

Drģati glavu hrvatskome Ivanu Krstitelju dok mu je Herod odsjeca za nagradu 

njegovoj prileģnici? Javna ġutnja na histeriju i mrģnju prema Biskupu je 

odsjecanje glave Ivanu Krstitelju. 
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Nije se ni Ivan blagim rijeļima osvrnuo na Herodova zlodjela, niti je Isus njeģno 

postupio uniġtavajuĺi trgovce u Hramu. 

Biskupove oġtre rijeļi bile su krik prijateljstva i duhovne potpore mladom ļovjeku 

koji nema izvorne politiļke zastranjenosti i koji nikada nije slijedio Ăherode i 

herodijadeñ u njihovim zlodjelima. Niti je ikada odsjecao Ăglaveñ svome narodu. 

Nije ni Milanoviĺ mnogi ĺe reĺi. 

Nije stvarno, ali jest simboliļki, tisuĺama rijeļi, poruka, politiļkih postupaka i 

poticanjem na iste u svojoj blizini. 

Biskup Vlado Koġiĺ je veĺ sada prepoznatljivi simbol nove, autentiļne, ali i one 

svevremenske Stepinļeve Crkve, koja neĺe ni pod koju cijenu odustati od svojih 

naļela i svojih zavjeta. I, koju ĺe dok ģivi i spominje se, razapinjati. 

Ļak i kada u samoj Crkvi to svi ne vide. 

Sudbina vizonara i proroka jest upravo to. 

A svako doba treba i ima svoje proroke. 

Prorok se ne moģe biti bez osobne hrabrosti, s kojom je na zagrebaļkom 

aerodromu doļekao osuĽenoga Darija Kordiĺa, prema kojemu je zlo nanovo 

nasrnulo nastojeĺi u ļovjeku Kordiĺu ubiti duh koga nije slomio zatvor. Duh 

prema kojemu je, zbog nemoguĺnosti uniġtenja, trajno nasrtalo zlo, neljudsko, 

necivilizacijsko i nekrġĺansko suĽenje i suci, pri kojemu osuĽenik nema pravo na 

ljudsku i krġĺansku obranu, jer je gomila drģala uģe prebaļeno preko grane. 

Biskupi ne smiju u gomilu. 

Biskup ni tada nije presuĽivao drģavama, nije si uzimao prava drģavnoga poretka, 

niti je traģio Ăcarevoñ upravo slijedeĺi Isusove rijeļi, ali je uzimao svojom 

duhovnom, sveĺeniļkom, ljudskom i moralnom obvezom stati ispred ļovjeka 

koga cinici, prevaranti, pokvarenjaci i farizeji kamenuju. 

Nije lako u vremenima kada je brutalna relativizacija naļela tolika, pa ļak nije 

zaobiġla ni Biskupovu subraĺu u crkvenim redovima, na oltarima i 

propovjedaonicama, primiti toliko kamenja u nebranjena prsa. Nije to ni obiļan 

duhovni i svakodnevni izraz zavjeta i vjere. 

To je neġto viġe od toga, a biskup Vlado Koġiĺ se nikada nije bojao isturiti prsa 

ispred svoga naroda, ispred grijeġnika, ģestoko se sukobljavajuĺi s grijehom i 

zlom, a ġtiteĺi stvarnoga ili krivotvorenoga grijeġnika. Nikada nije bjeģao od 

zaġtite ļovjeka u takvim trenucima. 

Zbog toga osjeĺam ponos kao katolik zbog takvoga Biskupa i ponos kao Hrvat 

zbog takvoga sunarodnjaka i suvremenika. 

Da, ja vjerujem, da je viġe od bilo koga svojom porukom utjecao na Boģu Petrova. 

I hvala Bogu da jest. 
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Je li to loġe i umanjuje li vrijednost Boģe Petrova? 

Nikako. Upravo suprotno. 

Ima li ljepġega saznanja i ljepġe ļestitke za Boģiĺ, kao i privilegije izreĺi je svojim 

ļitateljima, ġto i ļinim uz Boģji blagoslov svima. 

dnevno.hr, 24. 12. 2015.                       
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Dr. sc. Josip Stjepandiĺ, 
 

VRATITI UNIVERZALNE VRIJEDNOSTI NA 

NJIHOVO PRAVO MJESTO  
 
Predstavljanje knjige -  kino-sala  Tisno 11. kolovoza 2015. 

Na samom poļetku don Lazar Ļibariĺ izmolio je Oļe,naġ za Domovinu i kratko 

sve pozdravio, a onda dao rijeļ predstavljaļu knjige: 

 

Dragi imenjaļe akademiļe Peļariĺu, 

ġtovani don Lazare, organizatore ovog okupljanja, 

ġtovani dame i gospodo, 

rado sam se odazvao pozivu da budem predstavljaļ najnovije knjige Josipa 

Peļariĺa pod naslovom 

ĢIVJELA NAM ANTIFAĠISTIĻKA TJ. BRANITELJSKA HRVATSKA 

Tu zadaĺu prihvaĺam tako rekuĺ po sluģbenoj duģnosti. Kao prvo, uobiļajeni 

predstavljaļi poput profesora Tomca, TuĽmana, Ġeparoviĺa, Peġorde i drugih 

danas nisu u Tisnome, pa sam rado uskoļio kao prva zamjena. Kao drugo, ja 

spadam medu primatelje i ļitatelje redovitih poslanica naġeg akademika, pa me to 

na stanoviti naļin obvezuje da uzvratim tu besplatnu, a vrlo korisnu uslugu. Kao 

treĺe, ali ne nevaģno, ja imam solidnu zbirku njegovih prijaġnjih knjiga, pa mi to 

daje pravo i za poneku kritiļnu misao. Samo da Vas sve podsjetim na legendarni 

naslov njegove pretposljednje knjige: ñPropade im crvena Hrvatskaò. Ja ĺu 

nadodati: ñI Titov gardist óbleda licaô skupa s njomeò. 

Za pisanu dokumentaciju, koja je namijenjena sljedeĺoj poslanici, te sljedeĺoj 

knjizi naġeg akademika izabrao sam ovaj naslov: 

 

Vratiti univerzalne vrijednosti na njihovo pravo mjesto 

 

Ja, inaļe, ģivim u Njemaļkoj, skupa s cijelom obitelji, koja je ovdje gotovo u 

punom sastavu nazoļna, pa ih sve lijepo pozdravljam na ovoj nesvakidaġnjoj 

priredbi, koja je i za njih premijera. Akademika Peļariĺa upoznao sam prije tri 

godine, nakon ġto sam u duljem razdoblju sluġao o njegovim prijedlozima i 

otvorenim pismima da se naġe generale predloģi za Nobelovu nagradu za mir, 

umjesto da im se sudi pred onim rasistiļkim sudom u Den Haag-u. Moram 

priznati, da je u to tome razdoblju petnaestogodiġnje politiļke tame u Hrvatskoj, 

dok se oļekivalo kad ĺe sljedeĺeg junaka Domovinskog rata odvesti na odstrijel 

pred neki sud, bio jedan od svega nekoliko glasova, da braniteljska Hrvatska joġ 

nije duhom klonula. 

Upoznavajuĺi naġeg akademika ļuo sam, naravno, odmah i za njegov impozantni 

struļni i znanstveni opus od preko 1000 radova, koji samo izlistan po naslovima 

na papiru obuhvaĺa jednu broġuru od 60-tak stranica. To me onda ponukalo da 

zavirim u baze znanstvenih podataka, koje se mogu naĺi na internetu. Za one koji 

se ne bave znanoġĺu, takve baze sluģe, s jedne strane, za brzu potragu za 
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znanstvenom literaturom i, s druge strane, kao jedno od pomoĺnih sredstava za 

vrednovanje znanstvenika. Ako se ne varam, hrvatski Zakon o visokom ġkolstvu 

propisuje, na primjer, za nastavno zvanje docent doktorat znanosti plus jedan 

znanstveni rad u ļasopisu viġe kvalitete, koji se onda automatski prenosi u 

znanstvenu bazu Scopus. Akademik Peļariĺ ima u Scopusu oko 520 radova, ġto 

je zbilja izvan svake mjere. Skoro za kazniti!? Ili za oduzeti po partijskoj liniji, pa 

onda podijeliti siromasima, o kojima ĺu malo kasnije. Velim ñoko 520ò, jer taj 

broj raste skoro svakog tjedna. Samo da Vam dadem usporedbu da ja imam oko 

30 radova u Scopusu, iako to kod mene nije nikakav uvjet, nego viġe pitanje 

ugleda u struļnim krugovima. Najbolji znanstvenici koje ja osobno poznajem 

imaju izmedu 150 i 350 objavljenih radova. Onda sam promatrao hrvatske 

znanstvenike, koji su mi poimeniļno poznati, te naġao braļni par Maruġiĺ 

(lijeļnici) s odprilike po 250 radova.  

Od politiļara tu je najbolji ministar Mornar s cijelih 19 radova kao redoviti 

profesor u trajnom zvanju, dok su perjanice ñregiyunaġkogò uma poput 

Josipoviĺa, Pusiĺke, Grļiĺa, Kregara registrirane s jednim do dva rada. U vasceloj, 

slavnoj akademskoj karijeri, koja im je makar pomogla da se dokopaju najviġih 

duznosti! 

Akademik mi je rekao da ima neki profesor Agarwal iz Amerike sa oko 800 

radova, ġto se pokazalo toļnim. Potom sam iġao gledati nobelovce posljednjih 

godina, pa sam naġao da su trojica Japanaca, koji su dobili Nobelovu nagradu za 

fiziku lanjske godine, kao po dogovoru objavili izmeĽu 620 i 680 radova svaki. 

Po toj bi logici naġ akademik jamaļno uġao u uģi izbor za Nobelovu nagradu, kad 

bi se ona davala za zasluge u matematici. 

To mi ipak nije davalo mira, jer kako Nijemci kaģu: ĂKnapp daneben ist auch 

vorbeiñ (I promaġaj za dlaku ostaje promaġaj). Traģio sam bazu koja bi ga vodila 

s 1000 radova s njegove osobne liste, tako da skoļi na prvo mjesto ili makar blizu 

prvog mjesta. Na svijetu! Onda sam iġao gledati baze Google Scholar i 

researchgate, koje rade podpuno automatski, poġto se korisnik registrira. 

Nagovorio sam akademika da se tamo registrira i vidi ļuda. Google Scholar naġao 

je od prve preko 740 radova, dok se researchgate doslovce malo zaguġio, te u viġe 

koraka naġao preko 1600 radova, meĽu kojima je oko 20-tak duplikata! (Tu igru 

sigurno znadete iz Javne ustanove Jasenovac, gdje se broj ģrtava mnoģi, kako 

kojoj vlasti odgovara!) Aktualna brojka je 1625 radova. Posebnost ove baze je da 

od autora traģi da Ăklikomñ potvrdi da je svaki naĽeni rad njegov, ġto znaļi da je 

akademik morao teġko raditi. 

MeĽutim, rad se isplatio, jer nakon toga nisam naġao nijednog drugog 

znanstvenika s toliko radova, tako ni one gore pobrojane. Niti administrator u bazi 

researchgate nije mi mogao dalje pomoĺi, jer oni ne rade usporedbe niti rang liste. 

Tako slijedom navedenog mogu s punim pravom reĺi da je Josip Peļariĺ 

znanstvenik i spisatelj s najviġe registriranih i u internetu dostupnih radova na 

svijetu (po mojim skromnim saznanjima, koja sigurno nisu za baciti). Ļestitam! 

Zbilja sam zadivljen i ujedno poļaġĺen! Postoji i jedna druga statistika, kojom bi 

akademik Peļariĺ, popravio prosjek i najboljim svjetskim sveuļiliġtima, a ne samo 

Sveuļiliġtu u Zagrebu. U posljednjih dvadeset godina on je bio mentor i recenzent 
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za u prosjeku 2,5 doktorske disertacije na godinu. Za usporedbu: na najboljim 

njemaļkim sveuļiliġtima taj prosjek se kreĺe od 1,5 do 1,9. 

Nakon ovoga uvoda nameĺe se pitanje ġto jednog takvog znanstvenika sili da se 

bavi drugim temama, koje s matematikom imaju malo ili nemaju nikakve veze. 

Zar nema gospodin akademik u naprednim godinama pametnijeg posla? Ġto je 

snaġlo naġeg akademika da je postao, kako se to u hrvatskom medijskom prostoru 

kaģe, politiļki analitiļar i spisatelj, koji svaki dan prebire po novinama i portalima, 

te analizira i oponira, koji put ģestoko i otrovno? 

Odgovor je naravno vrlo jednostavan: nad Hrvatskom se nadvilo zlo, veliko zlo, 

koje ļak niti jednog akademika matematiļara ne moģe ostaviti hladnim po strani. 

Hrvatska je samostalna veĺ 23 godine, ali nije skroz suverena drģava, jer ne moģe 

na miru proslaviti niti svoj najveĺi blagdan. O socijalnoj drģavi moģemo govoriti 

mi koji dolazimo na primjer iz Njemaļke, gdje se na specijalistiļki pregled ļeka 

najviġe mjesec dana, a u hitnom sluļaju nekoliko sati. O istini i pravdi u Hrvatskoj 

moģe se, na ģalost, govoriti u kategoriji pustih ģelja i legendi. Ako govorimo o 

univerzalnim vrijednostima, onda su one u Hrvatskoj pomaknute ili malo 

nakrivljene ili pak na glavu postavljene, onako kako Komunistiļkoj Partiji i 

njezinim satelitima u datom trenutku odgovara. 

Upravo je to prostor, koji je akademik Peļariĺ izabrao za svoje javno djelovanje. 

Njegov knjiģevni opus proģet je, poļam od njegovih katkad dnevnih poslanica, 

univerzalnim vrijednostima poput: istina, pravda, domoljublje, vjera, sloboda, 

pogotovo znanstvenog rada. Tamo gdje se hrvatski domoljubi organiziraju za 

potrebe istine i pravde, on je svuda u prvim redovima. Tako je jedan od osnivaļa 

Hrvatskog nacionalnog etiļkog sudiġta, te prvih ļlanova Druġtva za istraģivanje 

trostrukog logora Jasenovac. Povrh toga, on je redoviti autor peticija i predstavki 

prema najviġim drģavnim duģnosnicima i tijelima, u ļemu mu ja u posljednje 

vrijeme pomalo pomaģem. Znate kako se kaģe u partijskom ģargonu: ñGdje se 

ognjiġtari skupljaju, niti neprijateljska emigracija ne moģe biti daleko!ò Tako smo 

slaveĺi Dan pobjede i domovinske zahvalnosti odnosno Dan hrvatskih branitelja, 

te sluġajuĺi neke otrovne komentare na besprijekorni koncert Marka Perkoviĺa 

Thompsona u Kninu, na kome je sve proteklu u duhu najiskrenijeg domoljublja i 

bez najmanjeg izgreda (o ļemu kao sudionici moģemo osobno posvjedoļiti), 

zajedniļki zakljuļili da pokrenemo peticiju prema Predsjednici Republike 

Hrvatske Kolindi Grabar Kitaroviĺ te vjerojatnom buduĺem predsjedniku Vlade 

Republike Hrvatske Tomislavu Karamarku s ciljem da se stari hrvatski pozdrav 

ñZa dom spremniò uvede kao sluģbeni pozdrav u hrvatskoj vojsci. Time bi se ta 

nepotrebna rasprava zakljuļila za sva vremena. 

Samo da podsjetim na teme o kojima piġe domoljub Peļariĺ: Domovinski Rat, 

progon branitelja poput Gotovine, Markaļa, Glavaġa, Stoģera za obranu hrvatskog 

Vukovara, Jasenovaļki mit, Marko Perkoviĺ Thompson, te veleizdaja kao 

konstanta hrvatske politike u posljednjih 15 godina. 

U najnovijoj knjizi akademik Peļariĺ obraļunava se s tipiļnim orjunaġkim laģima 

i podmetanjima: razkrinkava tzv. antifaġiste kao najgore faġiste (za one koji 

sumnjaju, neka broje zvijezde petokrake u slikama razruġenog Vukovara), 

prikazuje ispravno da su hrvatski branitelji zapravo vodeĺi antifaġisti u modernoj 
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Europi  (iako se oni sami tako ne nazivaju), jos viġe demontira Jasenovaļki mit 

(koji ĺe, ako Bog da, u novoosnovanom Druġtvu naĺi kvalificirane, objektivne i 

neutralne istrazivaļe), zalaģe se za utamniļene branitelje Branimira Glavaġa (koji 

je u meĽuvremenu odlukom Ustavnog suda puġten na slobodu) te Veljka Mariĺa 

(koji je protupravno i protuustavno jos uvijek u zatvoru). Knjiga je ureġena 

prilozima drugih autora, pri ļemu istiļem nadahnute pjesme Vicka Goluģe. 

Umjesto zakljuļka: Da je Hrvatska onakva drģava, kakvu bismo mi ģeljeli da jeste, 

onda bi akademik Peļariĺ kao povremeni stanovnik Tisnog imao svoj trg ili makar 

ġkolu ili ļitaonicu, a da o glavnom gradu Zagrebu, gdje stalno ģivi, ne govorim. 

Ovo predstavljanje ne bi organizirao domaĺi ģupnik, ļime naravno ne ģelim 

nikako umanjiti zasluge don Lazara, nego naļelnik opĺine osobno, koji bi iz toga 

napravio lokalnu, a moģda i regionalnu feġtu. Na ģalost, Hrvatska, pa ni Tisno, 

nije onakva kakva bi mogla i trebala biti, pa ĺe akademik Peļariĺ imati joġ povoda 

i materijala za kritiļko pisanje. Ja mu pritom ģelim puno nadahnuĺa i dobro 

zdravlje! 

Stoga Vam kao predstavljaļ i kolekcionar knjigu Josipa Peļariĺa ñĢivjela nam 

antifaġistiļka tj. braniteljska Hrvatskaò najtoplije preporuļam za Vas osobno, kao 

i za Vaġe najbliģe, pogotovo mlade naraġtaje. Nasuprot yugoviziji, koja se poput 

otrovne zmije sakrila iza imena HTV, i njoj sliļnim medijima regiyunaġke 

orijentacije, knjiga je objektivni prikaz politiļkih dogaĽanja u proljeĺe 2015. 

godine, a pogotovo terora neokomunistiļke vlasti prema hrvatskim braniteljima, 

ali i dokument sve jaļeg odpora neokomunistiļkoj propagandi i veleizdaji 

hrvatskih nacionalnih interesa, iskazanim kroz Hrvatsko nacionalno etiļko sudiġte 

i Druġtvo za istraģivanje trostrukog logora Jasenovac. Ova knjiga ĺe Vam pomoĺi 

da vratite univerzalne vrijednosti na njihovo pravo mjesto. 

Zato dragi Hrvati u Tisnom i ġirom Hrvatske: posluġajte akademika Peļariĺa i 

prvom prigodom izaberite vlast kakvu zasluģujete. Ova sada, u drģavi i u opĺini, 

daleko je od toga! Pred izbore iskljuļite televizore, a ukljuļite pamet, kako jednom 

reļe naġ akademik. 

 

Glasilo Ģupe Svetog Duha Tisno 

Godiġte XI. Godina 2015. - Broj 3 (25) Velika Gospa 2015., str. 24-30. 
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HOĹEMO LI PONOVNO IMATI HRVATSKU 

HRVATSKU?  
 

JOSIP PEĻARIĹ: óDVA PISMA KOJA SU SKINULA MASKE. NA 

HRVATSKU ĠUTNJU NISMO SPREMNIô 

 
Predstavljanje knjige ĂDva pisma koja su skinula maske. Na hrvatsku ġutnju 

nismo spremniñ akademika Josipa Peļariĺa odrģano je u ļetvrtak 17. prosinca u 

sisaļkom Velikom Kaptolu. O knjizi su govorili Nikola Ġtedul, Marko Ljubiĺ, dr. 

sc. Josip Stjepandiĺ i autor. 

Pozdravljajuĺi okupljene, a posebno autora akad. Peļariĺa biskup je podsjetio 

kako je on najbolji hrvatski matematiļar i meĽu prvim matematiļarima svijeta. 

ĂOno ġto on prosuĽuje o aktualnim i povijesnim dogaĽajima je stvarno vrijedno 

jer je matematiļkom toļnoġĺu reļeno. Zato ga vrijedi posluġati i zato je on jedno 

veliko svjetlo u tami naġeg suverenog hrvatskog druġtvañ, rekao je biskup. 

Peticija da se pozdrav ĂZa dom spremniñ uvede kao sluģbeni pozdrav 

Hrvatske vojske 

Govoreĺi o kojim je to pismima rijeļ, Nikola Ġtedul je istaknuo kako se zapravo 

radi o obraĺanju Hrvatskoj akademiji znanosti i umjetnosti, da javno istupi u 

obranu slobode znanstvenih istraģivanja i znanstvenoga raspravljanja, posebice u 

sluļaju logora Jasenovac, te peticija da se pozdrav ĂZa dom spremniñ uvede kao 

sluģbeni pozdrav Hrvatske vojske, a koja je upuĺena Predsjednici Kolindi Grabar-

Kitaroviĺ i predsjedniku HDZ-a Tomislavu Karamarku. 

ĂOve dvije peticije su skinule maske onima kojima su upuĺene, ali i ġiroj 

druġtvenoj jasnosti, odnosno onima koji su na njih reagirali i zbog toga su za mene 

izuzetno vaģne. Ona su potaknule neġto ġto je vaģno znat u naġem druġtvu, tko je 

tkoñ. 

Kampanja koja se pokrenula protiv potpisnika ovih peticija 

Marko Ljubiĺ rekao je kako mu je kao novinaru bilo zanimljivo vidjeti kampanju 

koja se pokrenula protiv potpisnika ovih peticija, ali i naļin na koji je reagirala 

jasnost, odnosno kontrolirani mediji. ĂAko se vratimo 25 godina unazad, jasno je 

bilo dosta toga. 

Jasno je bilo tko je neprijatelj s kim se borimo i kakav je ulog. Imali smo jasno 

vodstvo i viziju da se ne smije dopustiti da nas nema. Danas 25 godina nakon toga 

mi se nalazimo u poziciji da imamo potpuno iste probleme, kao ljudi nismo 

ugroģeni, moģemo jesti, spavati i hodati, ali nismo slobodni, ne moģemo govoriti. 

Dva udara na potpisnike ovoga pisma su udari na hrvatsku inteligenciju, ali i dio 

kontinuiranih napada na hrvatske biskupe i crkvu koji su podrģali ova pisma. 

Jako su ozbiljne Milanoviĺeve rijeļi óMi ili oni! 

Zaġto je vaģno pokoriti biskupa Koġiĺa i akad. Peļariĺa? Zato ġto su jedan i drugi 

stupovi suvremenog hrvatskog identiteta. Nitko osim akad. Peļariĺa i biskupa 

Koġiĺa nije tako duboko zarezao u bit druġtvenih odnosa kod nas. 
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Nama se danas dogaĽa nastavak onoga ġto je 1945. godine pretoļeno u politiļki 

program. Jako su ozbiljne Milanoviĺeve rijeļi koji su neki opisali kao politiļki 

folklor óMi ili oni!ô. 

To su upozoravajuĺe ļinjenice koje nam govore odluļnosti jedne strane da 

iskorijeni i pretvori u posluġnike onu druguñ, upozorio je Ljubiĺ. 

I danas se slavi pokolj Hrvata u Lici pod zaġtitom jakih policijskih snaga 

Dr. Josip Stjepandiĺ rekao je kako u Hrvatskoj postoji velik problem s 

takozvanom partijskom istinom. ĂMoramo biti svjesni ļinjenice da je komunizam 

ostavio pustoġ na veĺini podruļja druġtvenog ģivota. Jedna od najgorih laģi 

socijalistiļke revolucije koju je taj reģim ostavio je ona o genocidnosti Hrvata. 

Ja sam u tom okruģju odrastao i jedan od najgorih primjera, u razdoblju od 45 

godina, je Dan ustanka naroda i narodnosti SR Hrvatske, kada se zapravo slavio 

pokolj Hrvata u Lici. Taj se óblagdanô i danas slavi pod zaġtitom jakih policijskih 

snaga. Nije stoga pogreġno reĺi da su Hrvati u povijesti mogli birali izmeĽu uloge 

srpske sluge ili nacionalista tj. ustaġa, onih koji nisu pristali biti sluge. Biti ópoġten 

Hrvat i intelektualacô mogao je biti onaj koji ġiri i reproducira komunistiļke laģi 

bez obzira koliko one bile apsurdne. Taj rat je iza nas viġe od 70 godina, 

Domovinski preko 20 godina, a i danas se pitamo kada ĺe se to promijenitiñ, rekao 

je dr. Stjepandiĺ te se u nastavku osvrnuo na nedostatak ģelje u Hrvatskoj da 

se ustanovi ġto realnija sliku dogaĽaja u Jasenovcu i stvarnom broju ģrtava, a o 

ļemu upozorava i Druġtvo za istraģivanje trostrukog logora Jasenovac. 

Od 2000. godine u stalnoj borbi za óhrvatsku Hrvatskuô 

Na kraju okupljenima se obratio i autor akademik Peļariĺ istaknuvġi kako su 

Hrvati od 2000. godine u stalnoj borbi za óhrvatsku Hrvatskuô, te kako primjeri od 

prozivanja predsjednice da se ogradi od pozdrava ĂZa dom spremniñ, do pozivanja 

na kaģnjavanje i Marka Perkoviĺa Thompsona i Josipa Ġimuniĺa govore u kakvoj 

se Hrvatskoj danas nalazimo. 

Na kraju akad. Peļariĺ se i zapitao ĂHoĺemo li ponovo imati óhrvatsku 

Hrvatsku?ñ. 

 

Izvor: Narod.hr 

 

http://narod.hr/kultura/josip-pecaric-dva-pisma-koja-su-skinula-maske-na-

hrvatsku-sutnju-nismo-spremni 

 

 

  

http://narod.hr/hrvatska/sto-se-tocno-dogadalo-s-mreznim-jasenovackim-popisom-lipnja-2015-godine
http://narod.hr/kultura/josip-pecaric-dva-pisma-koja-su-skinula-maske-na-hrvatsku-sutnju-nismo-spremni
http://narod.hr/kultura/josip-pecaric-dva-pisma-koja-su-skinula-maske-na-hrvatsku-sutnju-nismo-spremni
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STJEPAN RAZUM  
 

DVA JAVNA PISMA  
 

Predstavljanje knjige: PEĻARIĹ, Josip. Dva pisma koja su skinula maske. Pn: Na 

hrvatsku ġutnju nismo spremni! Vlastita naklada. Zagreb, 2015., 406 stranica.1* 

 

1. Poġtovani sluġatelji, uvaģeni akademiļe Peļariĺu, dragi sudrugovi u 

predstavljanju. Dopustite mi da na poļetku izrazim zadovoljstvo zbog ovoga 

predstavljanja ovdje u Travnom. Mnogo se kulturnih i znanstvenih dogaĽanja 

dogaĽa u naġem Zagrebu, ġto se i priliļi, jer on je naġa hrvatska prijestolnica. Ali 

ta su dogaĽanja uglavnom u njegovu srediġtu ili oko srediġta, pa je njima dotaknut 

samo odreĽeni broj ljudi. Svojim dolaskom k vama veļeras u Travno, ovdje u 

Novi Zagreb, ģelimo da u ta kulturna dogaĽanja bude ukljuļen veĺi broj ljudi, jer 

se radi o zaista vaģnim stvarima. 

 Sinoĺ sam nazoļio u Tribini Grada Zagreba predstavljanju knjige Javora 

Novaka, ñBeogradska Hrvatskaò, koje je bilo u isto vrijeme dok je akademik 

Peļariĺ sa svojim suradnicima ovu knjigu predstavljao u gradu Sisku. Obje te 

knjige odraģavaju naġu politiļku svakodnevnicu, u kojoj su nakon smrti prvoga 

hrvatskoga predsjednika obnovljene Hrvatske, dr. Franje TuĽmana, preuzeli 

vodstvo oni koji Hrvatsku ne vole. 

 Okosnica knjige koju veļeras predstavljamo su dva pisma, upuĺena 

javnim ustanovama i osobama, jedno iz sredine srpnja, drugo iz sredine kolovoza 

ove godine. 

 2. Prvim pismom u knjizi, koje je vremenski zapravo drugo (javnosti je 

prvi put predoļeno 12. kolovoza 2015.), akademik Josip Peļariĺ i viġe tisuĺa 

podpisnika traģe od hrvatske Predsjednice Kolinde Grabar-Kitaroviĺ i 

predsjednika Hrvatske demokratske zajednice Tomislava Karamarka, da predloģe 

izmjene zakona o hrvatskoj vojsci, kojom bi se hrvatski pozdrav ñZa dom ï 

spremniò uveo u sluģbenu vojnu uporabu. Za pisanje tog pisma postoji razlog i 

povod. 

 Razlog za njegovo pisanje je antihrvatska hajka na jedan od ljepġih 

hrvatskih pozdrava, ñZa dom ï spremniò, koja je svoj vrhunac doģivjela ljetos, 

nakon proslave Dana pobjede i domovinske zahvalnosti i Dana hrvatskih 

branitelja, na kojoj je proslavi sudjelovalo hrvatski branitelj i pjevaļ Marko 

Perkoviĺ ï Thompson, meĽu inim, i sa svojom ļuvenom pjesmom ñBojna 

Ļavoglaveò koja zapoļinje upravo tim pozdravom, pa je zbog njezinoga izvoĽenja 

ġibenska policija, prema pisanju javnih priobĺajnica, najavila njegovo 

kaģnjavanje. 

 O toj su ļinjenici na sam dan proslave (5. kolovoza) raspravljali akademik 

Peļariĺ sa svojim prijateljima, meĽu kojima je bio i dr. Josip Stjepandiĺ. O tom 

 
1 * Ovo je tekst predstavljanja, odrģanog 18. prosinca 2015. u dvorani ģupnog srediġta 

ģupe Sv. Luke u Zagrebu-Travno. 
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se pitanju na svojoj mreģnoj obrazini izjasnio i posljednji zapovjednik obrane 

Vukovara, Branko Borkoviĺ ï Mladi Jastreb, u smislu da on ne vidi niġta spornoga 

u tom pozdravu, nego ġtoviġe, predlaģe da ga se uvede u sluģbenu uporabu u 

oruģane snage. Taj Borkoviĺev prijedlog bio je povod akademiku Peļariĺu i 

njegovim prijateljima da su napisali navedeno pismo, objavili ga na mreģnom 

sjediġtu Kamenjara i pozvali ļitatelje da ga supodpiġu. Podpisi su poļeli stizati u 

tolikom broju da ih vrijedni voditelj tog sjediġta, Kreġimir Kraljeviĺ, jedva stizao 

posloģiti i objavljivati. 

 MeĽu podpisnicima se nalaze akademici, biskupi, doktori znanosti, 

sveuļiliġtni profesori, knjiģevnici, generali - dakle, mnoge javne osobe, a joġ viġe 

onih koji su javnosti nepoznati. U knjizi nisu, naģalost, objavljena sva imena, veĺ 

samo poļetak tog dugog popisa, s biljeġkom da je pismo podpisalo blizu 4200 

osoba, ļija je imena moguĺe vidjeti na mreģnom sjediġtu Kamenjara. 

 Nakon objave pisma uslijedila je histeriļna hajka protiv autora i protiv 

podpisnika, kao i protiv Branka Borkoviĺa. On u jednom razgovoru kaģe: Zrak, 

voda, hrana, odjeĺa i dom su temeljna ljudska prava koja ļovjek stjeļe roĽenjem. 

Protuboģje i protuprirodno je to nekome oduzimati. No, u Hrvatskoj su nam sve 

oduzeli osim zraka, a sada gledaju kako bi i to oteli. Ni dom, kao ustavna 

kategorija, nije im svet. Kada kaģem óza domô, brinem se za svoje, a ne za tuĽe. 

Nema tu niġta neprimjereno. Zar ĺemo zabraniti rijeļ óspremniô, kao ġto su 

zabranjivali slovo óuô, jer je to  nekome smetalo... (str. 26-27). Bez obzira na 

pritisak reģimskih medijskih posluġnika i na prijetnje, Borkoviĺ je ostao ļvrst i 

dosljedan svome prvome prijedlogu da se navedeni pozdrav uvede u Hrvatske 

oruģane snage. Peļariĺ o tome piġe: Naravno, nitko i ne oļekuje da ĺe prijetnje 

uplaġiti posljednjeg zapovjednika obrane Vukovara. Znamo koliku je ulogu 

pozdrav óZa dom spremniô odigrao u Domovinskom ratu (str. 28). 

 To je kljuļna rijeļ koju Peļariĺ dalje objaġnjava. Naime, osporavatelji 

pozdrava ñZa dom ï spremniò nasilno ga veģu uz Drugi svjetski rat, ģeleĺi ga time 

ocrniti i proglasiti neprihvatljivim. A Peļariĺ i u osnovnom pismu i u svim 

susljednim tekstovima tumaļi da se radi o pozdravu iz Domovinskog rata. 

Odbacujuĺi taj pozdrav, odbacio bi se Domovinski rat, odbacio bi se rezultat 

Domovinskoga rata, a to znaļi slobodna i neovisna Republika Hrvatska. To 

zapravo hoĺe osporavatelji i mrzitelji pozdrava ñZa dom ï spremniò. 

 Da je to upravo tako svjedoļi i najnoviji primjer o kojem ļitamo u 

óHrvatskom tjednikuô (br. 586). Hrvatskom, vukovarskom branitelju i ļasniku 

HOS-a, Boġku Vidasu, koji je umro 2. rujna 2015., a prije smrti zaģelio je da mu 

na nadgrobnom spomeniku bude nadpis ñZa dom ï spremniò, njezino ostvarenje 

nije dopustio jugokomunistiļki rijeļki gradonaļelnik Vojko Obersnel. Pokojni 

Vidas pod geslom pozdrava ñZa dom ï spremniò bio je u Domovinskom ratu 

spreman umrijeti za slobodu Hrvatske i svakog njezinog dijela, a crveni 

gradonaļelnik ne moģe se nikako osloboditi svoje ideoloġke matrice da je taj 

pozdrav za vrijeme II. svjetskog rata zaprljan i da ga se ne smije dalje 

upotrebljavati. Naravno, njemu je i dalje crvena zvijezda pod kojom su uļinjeni 

najstraġniji zloļini, ne samo u Hrvatskoj, veĺ i u cijeloj Europi, sasvim 

prihvatljiva, a sve ġto je u svezi s Nezavisnom Drģavnom Hrvatskom predstavlja 
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mu crnu rupu, pa bi on i svi njemu sliļni i Domovinski rat htjeli proglasiti crnom 

rupom. 

 Bogu hvala, pored onih koji i danas ne vole Hrvatsku, a takvih je prema 

procjeni predsjednika TuĽmana 20-30%, ima i hrvatski misleĺih ljudi koji znaju 

da je Nezavisna Drģava Hrvatska jedan od temelja i danaġnje slobodne i neovisne 

Republike Hrvatske, bez obzira ġto u uvodnom dijelu hrvatskoga Ustava piġe 

drugļije, kao ġto znaju da bez hrvatskih branitelja koji su bili spremni u 

obranbeno-oslobodilaļkom Domovinskom ratu umrijeti za svoju Domovinu, ne 

bi bilo danaġnje slobodne, neovisne i meĽunarodno priznate Republike Hrvatske. 

 Stoga, pozdrav ñZa dom ï spremniò predstavlja sve ono najljepġe, 

najhumanije, najdomoljubnije ġto je poticalo naġe hrvatske branitelje da se ģrtvuju 

za naġu dragu domovinu Hrvatsku. 

 Peļariĺ, kao vodeĺi hrvatski umnik dobro je prepoznao narav toga 

hrvatskoga pozdrava, i ne bojeĺi se osporavatelja, odluļno predloģio samoj 

hrvatskoj Predsjednici i vodeĺem ļovjeku tadaġnje oporbe, a nadajuĺi se da ĺe 

doĺi na vlast, njegovo uvoĽenje u sluģbenu uporabu Hrvatskih oruģanih snaga, jer 

samo na taj naļin prestalo bi njegovo ocrnjivanje, a ġto je joġ vaģnije, nijekanje 

zasluga hrvatskih branitelja koji su pod tim pozdravom umirali za svoju 

Domovinu. 

 3. Drugo pismo ove knjige objavljeno je 17. srpnja 2015., te je, nakon 

prikupljenih podpisa, 20. srpnja 2015. poslano predsjedniku Hrvatske akademije 

znanosti i umjetnosti, akademiku Zvonku Kusiĺu. Sastavljaļi pisma su prof. dr. 

zn. Matko Maruġiĺ iz Splita i akademik Josip Peļariĺ iz Zagreba. To pismo je 

takoĽer zahtjev ili peticija kojom njegovi sastavljaļi i svi supodpisnici, koji su u 

knjizi ovaj puta objavljeni imenom i prezimenom, traģe da Hrvatska akademija 

znanosti i umjetnosti donese deklaraciju o slobodi svih istraģivanja i da djeluje 

kao autoritet, inicijator, organizator i medijator u znanstvenim raspravama o 

nerijeġenim pitanjima u odnosu na dogaĽaje u Hrvatskoj za vrijeme II. svjetskoga 

rata i poslije njega. 

 I to pismo ima svoj razlog i povod. Razlog se nalazi u nametnutom 

jugokomunistiļkom svjetonazoru po kojem su sva dogaĽanja za vrijeme II. 

svjetskoga rata tumaļena crno-bijelom tehnikom, po kojoj partizanija predstavlja 

svijetlu stranu hrvatske povijesti, a Hrvatske oruģane snage, sastavljene od ustaġa 

i domobrana, tamnu stranu povijest. Taj se svjetonazor ģilavo odrģava i u 

slobodnoj Republici Hrvatskoj, unatoļ razotkrivanju straġnih zloļina uļinjenih od 

strane partizana i njihovih komunistiļkih ideologa, s kojima je svaka usporedba 

Hrvatskih oruģanih snaga neprimjerena. 

 Povod pak ovom pismu jest napad tih jugokomunistiļkih ģilavih ostataka, 

oļitovanih u Slavku Goldġtajnu, Hrvoju Klasiĺu i Tvrdku Jakovini, na skupinu 

hrvatskih povjesniļara i drugih znanstvenika okupljenih oko Druġtva za 

istraģivanje trostrukog logora Jasenovac, koji se dogodio povodom objavljivanja 

njihove knjige ñJasenovaļki logori ï istraģivanjaò. Naime, novijim istraģivanjem 

doġlo se do nepobitnih dokaza i spoznaja da ratni sabirni logor u Jasenovcu nije 

bio logor uniġtenja, veĺ sabirni, radni i tranzitni logor, dijelom za ljude koji su 

ugroģavali drģavni poredak, a dijelom za skupine ljudi koje je trebalo zbrinuti 
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buduĺi da su uslijed ratnih dogaĽanja ostali bez svojih domova. Isto tako je 

utvrĽeno da je taj logor iskoriġten od strane partizanske i komunistiļke vlasti 

nakon rada, pa je on u poratnom vremenu trajao duģe nego u ratnom, uglavnom 

do 1951. godine. U njemu su nakon rata masovno ubijani hrvatski domoljubi, koji 

su u kriģnim putovima dovedeni do Jasenovca i tu ubijeni, a nakon toga u 

Jasenovac su dovoĽeni neposluġni ļlanovi komunistiļke partije, tzv. 

informbiroovci koji su ostali vjerni Staljinu i samim time ugroģavali 

jugoslavenskog diktatora Josipa Broza, samozvanog Tito; u Jasenovcu su bili 

zatvoreni dok nisu preseljeni na Goli otok. 

 Dakle, objavom te knjige, hrvatski su povjesniļari ugrozili izgraĽeni mit 

o Jasenovcu, o kojem je akademik Peļariĺ predhodno napisao veĺ nekoliko knjiga, 

a na tom su mitu jugokoministiļke elite gradile svoj povlaġteni poloģaj u druġtvu. 

Osjetivġi se ugroģenim u svom povlaġtenom poloģaju, napali su znanstvenike na 

neznanstveni naļin, ġto je dr. Maruġiĺu i akademiku Peļariĺu dalo povoda da 

napiġu navedeno pismo. 

 4. Sluģbeni odgovori kako na jedno, tako i na drugo pismo nisu 

zadovoljavajuĺi, niti su na razini ustanova i osoba kojima su bila upuĺena. 

Reakcija pak javnosti nakon njihove objave bila je dvostruka. Hrvatski umnici i 

obiļni hrvatski ljudi podrģali su oba pisma i izraģavali su radost i velika 

oļekivanja u smislu njihova traģenja. Nasuprot njima, jugoslavenski Hrvati, 

beogradski posluġnici, napali su pisma iz svih raspoloģivih oruģja. Akademik 

Peļariĺ objavio je u knjizi mnoge javne reakcije i svoje odgovore na njih. Premda 

mu je poznat odnos duhovnih, umnih i znanstvenih snaga unutar hrvatskoga 

druġtva, akademik Peļariĺ, a s njime i mi mnogi, ostali smo iznenaĽeni 

negativnom reakcijom pojedinih novinara, za koje smo bili uvjereni da su hrvatski 

novinari, a ne jugoslavenski novinari. Negativne reakcije doġle su do izraģaja 

osobito glede zahtjeva o uvoĽenju pozdrava ñZa dom ï spremniò u sluģbenu 

uporabu u Hrvatskim oruģanim snagama. Oļito je da su, ne samo oļigledni 

jugokomunistiļki ostatci zaraģeni jugokomunistiļkom ideologijom, veĺ i mnogi 

hrvatski javni radnici nisu se oslobodili zarazne klice te pogubne za hrvatsku 

obstojnost ideologije. Naģalost, i vrh hrvatske politike tom je klicom zaraģen. U 

tom smislu, ova dva pisma su zaista skinula maske s lica svih onih koji su se glede 

njihova sadrģaja na ovaj ili onaj naļin oļitovali. 

 Akademiku Peļariĺu i svima nama ne preostaje drugo nego i dalje se boriti 

za hrvatsku Hrvatsku i za one vrijednosti na kojima je Hrvatska izgraĽena, jer ĺe 

samo na njima moĺi i obstati. Jedno od sredstava te borbe je javni govor, stoga i 

podnaslov knjige, ñNa hrvatsku ġutnju nismo spremni!ò, jest u isto vrijeme 

programski za naġe buduĺe djelovanje. 

 Hvala na pozornosti! 
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OTVORENO PISMO USTAVNOM SUDU RH 

Poġtovani sudci Ustavnog suda RH, 

Traģimo od vas da zaustavite ismijavanje sudskih i drugih odluka kojima je za cilj 

kaģnjavanje poznatog hrvatskog nogometaġa Josipa Ġimuniĺa. Povod naġem 

zahtjevu je dan u sljedeĺem tekstu (dnevno.hr, 08. 01. 2016.): 

Ne slaģu se s  visinom kazne  

ĠIMUNIĹ POD PROGONOM: Opĺinsko drģavno odvjetniġtvo traģi veĺu kaznu! 

Autor: Boris Biġko  

"Nakon toga je s uzdignutom rukom, ponovno okrenut prema gledateljima, 

uzviknuo 'Za dom', na ġto su gledatelji odgovorili sa 'Spremni' odnosno opisano 

je ponovljeno tri puta", stoji u priopĺenju Opĺinskog drģavnog odvjetniġtva. 

Opĺinsko drģavno odvjetniġtvo u Zagrebu ģalilo se na presudu Prekrġajnog suda 

u Zagrebu po kojoj je bivġi hrvatski nogometni reprezentativac Joe Ġimuniĺ 

kaģnjen kaznom od 5000 kuna zbog uzvika ñZa domò nakon utakmice nogometne 

reprezentacije. 

ñOpĺinsko drģavno odvjetniġtvo u Zagrebu, po primitku presude Prekrġajnog suda 

u Zagrebu protiv 37-godiġnjeg hrvatskog drģavljanina kojom je proglaġen krivim 

za poļinjenje prekrġaja iz ļlanka 4. stavak 1. podstavak 7. Zakona o sprjeļavanju 

nereda na ġportskim natjecanjima te mu je izreļena novļana kazna u iznosu od 

5000,00 kuna, uloģilo ģalbu na tu presuduò, stoji u priopĺenju. ñPredloģeno je da 

Visoki prekrġajni sud presudu Republike Hrvatske presudu preinaļi i okrivljeniku 

izrekne stroģu novļanu kaznuò, navodi se u priopĺenju Opĺinskog drģavnog 

odvjetniġtva u Zagrebu. 

Dodaju da je Ġimuniĺ bio svjestan da uzvik ñZa domò uz odzdrav ñSpremniò 

simbolizira sluģbeni pozdrav za vrijeme totalitarnog reģima Nezavisne drģave 

Hrvatske odnosno da kao takav predstavlja manifestaciju rasistiļke ideologije, 

prijezir prema drugim ljudima zbog njihove vjerske i etniļke pripadnosti te 

trivijaliziranje ģrtava zloļina protiv ļovjeļnosti. ñNakon toga je s uzdignutom 

rukom, ponovno okrenut prema gledateljima, uzviknuo óZa domô, na ġto su 

gledatelji odgovorili sa óSpremniô odnosno opisano je ponovljeno tri putaò, stoji 

u priopĺenju Opĺinskog drģavnog odvjetniġtva. 

ñOkrivljeniku je stavljeno na teret da je dobacivao gledateljima poruke ļiji sadrģaj 

potiļe mrģnju na temelju rasne, nacionalne i vjerske pripadnosti, ļime je poļinio 

prekrġaj iz ļlanka 4. stavak 1. podstavak 7. Zakona o sprjeļavanju nereda na 

ġportskim natjecanjima kaģnjiv po ļlanku 39. a, stavak 1., toļka 2. istog Zakona. 

Na navedenu je presudu ovo drģavno odvjetniġtvo 7. sijeļnja uloģilo ģalbu zbog 

odluke o prekrġajno pravnoj sankciji (ļl. 194. st. 1. toļ. 4. u svezi s ļl. 198. st. 1. 

Prekrġajnog zakona) buduĺi da drģavno odvjetniġtvo smatra kako je izreļena 

novļana kazna preniska s obzirom na sve okolnosti predmetnog sluļaja (ODO u 

Zagrebu je u optuģnom prijedlogu predlagalo kaznu od 25.000,00 kuna) i kako 

http://www.dnevno.hr/author/boris-bisko
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sud nije cijenio otegotne okolnosti, a to su svojstvo poļinitelja i intenzitet 

poļinjenja prekrġajaò, dodaju iz Opĺinskog drģavnog odvjetniġtva. 

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/simunic-pod-progonom-opcinsko-

drzavno-odvjetnistvo-trazi-vecu-kaznu-879266  

Kao ġto vidite u najcrnjoj maniri iz vremena komunistiļke diktature Opĺinsko 

drģavno odvjetniġtvo u Zagrebu tvrdi kako je  Ġimuniĺ bio svjestan da uzvik ñZa 

domò uz odzdrav ñSpremniò simbolizira sluģbeni pozdrav za vrijeme totalitarnog 

reģima Nezavisne drģave Hrvatske odnosno da kao takav predstavlja 

manifestaciju rasistiļke ideologije, prijezir prema drugim ljudima zbog njihove 

vjerske i etniļke pripadnosti te trivijaliziranje ģrtava zloļina protiv ļovjeļnosti. 

Takova tvrdnja doista predstavlja ismijavanje sudstva u RH jer su poznate 

oslobaĽajuĺe presude hrvatskih sudova zbog pozdrava ZA DOM SPREMNI 

(vidjeti npr. Odluku Prektġajnog suda u Kninu:   

http://www.hrsvijet.net/index.php/vijesti/132-hrvatska/19334-sud-utvrdio-

pozdrav-za-dom-spremni-je-stari-hrvatski-pozdrav.). 

Obiļno se spominje i druga takova presuda: Presuda Prekrġajnog suda u Zagrebu, 

23. 12. 2009., mada postoji i odluka istog suda od 04. 04. 2009. 

Pitam vas kako je mogao Prekrġajni sud u Zagrebu poslije ovakvih presuda kazniti 

Josipa Ġimuniĺa. Pa valjda je i vama jasno da se radi o pritisku politiļara. 

Da skandalozno ponaġanje sudova i Drģavnog odvjetniġtva u RH bude joġ veĺe 

upozorit ĺu vas na  sluļaj suĽenja predsjedniku HĻSP-a Josipu Miljku koji mi je 

o tome pisao: 

 

Poġtovani akademiļe, evo jedan prilog raspravi o pozdravu Za dom spremni i 

ustaġtvu. HĻSP je jedina politiļka stranka koja u sluģbenim aktima ima 

registriran pozdrav: Za dom spremni. Kada sam zbog toga bio na sudu po prijavi 

naļelnika prve PP Zagreb, Velimira Tiġme (inaļe Srbin), sutkinja Vlatkica Juriĺ 

je bila zaprepaġtena kako je to moguĺe da HĻSP ima to u sluģbeno potvrĽenom 

Ustavu (Statutu), i morala s velikim ģaljenjem donijeti oslobaĽajuĺu presudu. U 

definiciji presude je izbjegla jasno odreĽenje, pa sam se ja ģalio na tu 

oslobaĽajuĺu presudu (naravno da se nemam pravo ģaliti na oslobaĽajuĺu 

presudu), ġto mi je drugostupanjski sud i kazao u rjeġenju. Bila je sporna naġa 

zastava koja je visjela na zgradi u Frankopanskoj 2, Zagreb, na kojoj je ispod 

stranaļkog grba naġ pozdrav; Za dom spremni. Sutkinja je mene oslobodila jer 

kao nisam ja osobno, kao odgovorna osoba izvjesio tu zastavu, pa ne mogu 

direktno biti odgovoran. Stoga sam se i ģalio na presudu, jer se ostavlja prostor 

za inkriminaciju legalno registrirane stranaļke zastave. To je bilo negdje 

2009/10. 

 

Pogledajte i: 

http://www.tportal.hr/325833/I-danas-bismo-registrirali-udrugu-Za-dom-

spremni.html 

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/simunic-pod-progonom-opcinsko-drzavno-odvjetnistvo-trazi-vecu-kaznu-879266
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/simunic-pod-progonom-opcinsko-drzavno-odvjetnistvo-trazi-vecu-kaznu-879266
http://www.hrsvijet.net/index.php/vijesti/132-hrvatska/19334-sud-utvrdio-pozdrav-za-dom-spremni-je-stari-hrvatski-pozdrav
http://www.hrsvijet.net/index.php/vijesti/132-hrvatska/19334-sud-utvrdio-pozdrav-za-dom-spremni-je-stari-hrvatski-pozdrav
http://www.tportal.hr/325833/I-danas-bismo-registrirali-udrugu-Za-dom-spremni.html
http://www.tportal.hr/325833/I-danas-bismo-registrirali-udrugu-Za-dom-spremni.html
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(ĂNaime, ministar Kotromanoviĺ pod svojim ministarstvom, u sastavu HV-a, vodi 

i specijalnu postrojbu 'Gromovi' koja u svojoj himni ima pokliļ 'Za dom 

spremni'.ñ) 

Jasno je da je napadom na Josipa Ġimuniĺa naļinje golema ġteta i njemu i 

hrvatskoj nogometnoj reprezentaciji. Ali neshvatljiva je boljġeviļka tvrdnja da je 

netko neġto ZNAO. Ili je samo opet dobro poznata priļa o neprijateljskoj ustaġkoj 

emigraciji? 

Zbog svega navedenog traģimo od vas da zaustavite ovakvo ismijavanje sudstva 

u RH i zaustavite progon vrlog hrvatskog domoljuba i svjetski poznatog 

nogometaġa! 

S poġtovanjem, 

akademik Josip Peļariĺ 

dr. sc. Henrik Heger Juriļan, dopisni ļlan Hrvatske akademije znanosti i 

umjetnosti 

general Ljubo Ĺesiĺ Rojs 

general Ivan Tolj 

general Marinko Kreġiĺ 

Marko Perkoviĺ Thompson 

prof. dr. sc. Mirko Valentiĺ, znanstvenik emeritus  

dr. sc. Josip Stjepandiĺ 

dr. sc. Stjepan Razum 

Ante Glibota, potpredsjednik Europske akademije znanosti, umjetnosti i 

knjiģevnosti 

prof. dr. fra Andrija Nikiĺ, predsjednik HAZU sa sjediġtem u Mostaru i Hrvatskog 

kulturnog druġtva Napredak u Mostaru sa 1410 ļlanova 

prof. em. dr. sc Zvonimir Ġeparoviĺ 

prof. dr. sc. Ivo Rendiĺ - Mioļeviĺ 

dr. sc. Mato Artukoviĺ, znanstveni savjetnik 

prof. dr. SerĽo Dokoza 

prof. dr. sc. Mladen Parlov 

prof. dr. sc. Milko Brkoviĺ 

prof. dr. sc. Boro Mioļ  

prof. dr. sc.Vladimir Ĺepuliĺ 

prof. dr. sc. Ivan Karliĺ, KBF Sveuļiliġta u Zagrebu 

prof. dr. sc. Ivan Kordiĺ 

prof. dr. sc.  Darko Ģubriniĺ 

prof. dr. sci. Ivan Malļiĺ  

prof. dr.dr.h.c. Nikola Debeliĺ, veleposlanik u m. 

prof. dr. sc. Milan Nosiĺ 

prof. dr. sc. Ante Lauc 

prof. dr. sc. Marin Ļikeġ 

prof. dr.sc. Boris Ġirola 

prof. em. dr. sc. Ante Ļuvalo 

prof. dr sc. Ivan Petroviĺ 
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prof. dr. sc. Tanja Puġiĺ 

prof. dr. sc. Ivica Veģa 

Marko Magdaleniĺ, prof., KBF Sveuļiliġta u Zagrebu 

prof. dr.. sc. Stipe Kutleġa 

dr. sc. Drago Katoviĺ, prof emeritus 

Zvonimir Mariĺ, umirovljeni sveuļ. prof. i bivġi diplomat 

dr. sc. Ivo Soljaļiĺ, prof emeritus 

izv. prof. dr. sc. Vladimir Dananiĺ 

doc. dr. sc. Snjeģana Trojaļanec 

doc. dr. sc. Hrvoje Kaliniĺ 

dr. sc. Antun-Ante Deliĺ, dragovoljac Domovinskog rata 

dr.sc. Vladimir David  

dr. ing. Marijan Papic, Vancouver, Canada  

dr. sc.Miroslav Banoviĺ 

dr. Mladen Smolļec dipl.ing.graĽ. 

dr. sc. Davor Peĺnjak, Institut za filozofiju, Zagreb 

dr. sc. August Janekoviĺ 

ņuro Vidmaroviĺ, knjiģevnik 

Mladen Ibler dr.med., bivġi veleposlanik RH 

mr. sc. Gordana Turiĺ, dipl. ing. 

Marija Peakiĺ-Mikuljan, knjiģevnica 

Ante Nadomir Tadiĺ Ġutra, prof., Knin 

Nenad Piskaļ, knjiģevnik i kolumnist 

Siniġa Posariĺ, knjiģevnik iz Rijeke 

Vera Primorac, prof., knjiģevnica 

Ivan Bradvica,dipl.ing.graĽ.,knjiģevnik 

Petar Vuliĺ, knjiģevnik 

prof. Malkica Dugeļ, hrvatska pjesnikinja  

Janko Buļar, knjiģevnik i humanist 

Damir Borovļak, dipl. ing., publicist 

Mladen Pavkoviĺ, novinar i publicist  

Rudi Tomic, novinar i publicist, Toronto, Kanada   

(...) 
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PIĠEM PISMA ODGOVORA NEMA! 2. / JE LI 

AKADEMIJI VAĢNA ZNANOST, ZAGREB, 2017. 
 

PISMO PREDSJEDNIKU «NAVODNE HRVATSKE 

AKADEMIJE ZNANOSTI I UMJETNOSTI» 2 

 
Poġtovani g. Predsjedniļe HAZU, 

Poġtovano Predsjedniġtvo, 

Poġtovane kolegice akademkinje, poġtovane kolege akademici, 

 

Zahvaljujem se Predsjedniku akademiku Zv onku Kusiĺu na lijepom izlaganju. 

MeĽutim s obzirom da je juļer u Hrvatskom saboru Glavni tajnik Akademije 

akademik Pavao Rudan branio naġe izvjeġĺe za proġlu godinu i ukazao na neke 

veoma vaģne ļinjenice mislim da ih trebam komentirati zato da bi se time mogli 

pohvaliti i sljedeĺe godine. Iz izlaganja Predsjednika Kusiĺa oļito je da ste 

zadovoljni nastupom Glavnog tajnika. 

Ali ja sam dobio informaciju od jednog kolumniste, jednog kolege sa sveuļiliġta 

i jednog saborskog zastupnika (a veĺ imamo i na youtube) koji se baġ ne sluģi na 

ļast ni njemu ni Akademiji: 

ñGlavni tajnik HAZU akademik Rudan Vas je spomenuo, ne izrijekom doduġe, 

ali mu je poseban krimen vaġ  prijedlog Predsjednici da se u Hrvatsku vojsku 

uvede pozdrav "Za dom spremni", te mu je problematiļno Vaġe roĽenje u Crnoj 

Gori i studiranje u Beogradu itd.ò Preciznosti radi spomenimo da se radi o 

prijedlogu Mladog Jastreba koji su potpisnici Peticije ZDS podrģali. 

Istina je da sam u proġloj godini napisao knjigu ñDva pisma koja su skinula 

maskeò, meĽutim Pismo ZDS nije upuĺeno Akademiji veĺ Pismo HAZU i 

potpisalo ga je niz akademika, nadbiskupa, biskupa, sveuļiliġnih nastavnika i 

drugi javnih osoba. Logiļno bi bilo oļekivati da ï ako veĺ govori o tome u sklopu 

Izvjeġĺa o radu HAZU ï govori o tom pismu. Istina Akademija je odgovorila 

poslije viġe od dva mjeseca i odgovor je doģivio niz podrugljivih komentara. To 

ġto je propustila tada uļiniti Akademija ove godine je uļinila Biskupska 

konferencija i kardinal Bozaniĺ u svom govoru u Vukovaru. 

 
2 Naslov je dan na portalu Kamenjar.com: 

http://kamenjar.com/pismo-predsjedniku-navodne-hrvatske-akademije-znanosti-

i-umjetnosti/  

 
 

http://kamenjar.com/pismo-predsjedniku-navodne-hrvatske-akademije-znanosti-i-umjetnosti/
http://kamenjar.com/pismo-predsjedniku-navodne-hrvatske-akademije-znanosti-i-umjetnosti/
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S druge strane ļinjenica da je u ime Akademije Glavni tajnik spomenuo moje 

roĽenje u Crnoj Gori itekako je veoma znaļajna! Prva pomisao je kako je time 

uvrijedio sve Hrvate izvan Hrvatske koji Hrvatsku vide kao svoju domovinu. I to 

u ime Akademije! A ovdje vas je Predsjednik, ne bez ponosa, izvjestio i o posjeti 

mom Kotoru. 

MeĽutim, kada sam prije dvije godine traģio da se sve vas obavijesti o 

predstavljanju knjige ñHrvatski genocid: Napravili zeļeve od Srbaò, dakle knjige 

satiriļnog naslova koji govori o izjavi Slobodana Miloġeviĺa, a koju je 

predstavljao admiral Davor Domazet Loġo (danas ļlan Vijeĺa za domovinsku 

sigurnost Predsjednice RH., J.P.) Glavni tajnik je to odbio uļiniti. Ne samo da je 

na taj naļin branio Voģda od poruge nego je tvrdio neġto zbog ļega sam ga sam 

doģivio kao nekoga kome je Miloġeviĺ veoma drag. Naime iznio je posebnu 

teoriju o prebrojavanju krvnih zrnaca tvrdeĺi da su mi, dok sam ģivio u Srbiji, Srbi 

bili sunarodnjaci. O tome sam pisao i Predsjedniku i objavio u tjedniku 7Dnevno3 

ne navodeĺi ime Glavnog tajnika. MeĽutim od juļer je jasno da je u takav pogled 

ukljuļena i Akademija jer u njeno ime Glavni tajnik spominje i Crnu Goru. Oļito 

sam po tom velikom dostignuĺu Akademije tada bio Crnogorac. Valjda sam i 

izabran u Dukljansku akademiju nauka i umjetnosti, o ļemu vas je izvjestio 

Predsjednik, zato ġto sam Crnogorac. Uostalom, kako je svojevremeno tvrdio i 

sam Miloġeviĺ u Haagu kada je proļitao moju knjigu ñSramotni sud u Haaguò i 

traģio dozvolu da je kopira. Pri tome, jasno, tako neġto ne vaģi za Srbe! Sam 

Glavni tajnik je takvo svoje ponaġanje sam i definirao u Saboru: Identifikacija s 

agresorom. A svoju zaġtitu Slobodana Miloġeviĺa pokuġao je u Saboru obraniti 

govoreĺi lijepim rijeļima o akademiku Franji TuĽmanu, mada dvojim da govoreĺi 

o mojoj biografiji nije ģelio asocirati i na ļinjenicu da je i veliki hrvatski 

predsjednik takoĽer ģivio i radio u Beogradu. A da je ipak Glavni tajnik dobar 

srpski uļenik pokazuje da je morao neġto malo reĺi i neistinito. Nisam zavrġio 

fakultet 1975. nego 1972. kao prvi u svojoj generaciji upisa iako sam 400 dana 

bio u bolnici, a magistrirao sam poļetkom 1975. S obzirom da Glavni tajnik 

izuļava moju biografiju joġ od vremena neizbora prof. dr. Iva Goldsteina u HAZU 

sigurno je to morao znati. Morao bih objaviti i smijeġne odgovore Glavnog tajnika 

iz prepiske koju ste vi svi dobili u onoj knjizi koju sam tada napisao oko tog izbora 

i poslao samo Predsjedniġtvu HAZU. Naime, sada Glavni tajnik veliļa dr. 

TuĽmana, a ta pisma ĺe pokazati koliko mu je bilo do Oca moderne Hrvatske kada 

se borio da u HAZU uĽe onaj koji je velikog hrvatskog predsjednika proglasio 

najveĺim revizionistom u Hrvatskoj povijesti! Zar to nije degutantno? 

S obzirom da je oļito Akademiji vrlo vaģna Peticija ZDS, molim Vas da imate u 

vidu da je o njoj dosta pisano i u mojoj knjizi ñOba su palaò, koja je objavljena 

ove godine, Mogu Vam, poġtovani Predsjedniļe Akademije, u tu svrhu poslati 

pismo koje sam dobio u ime Predsjednice RH prije predstavljanja te knjige u 

Klubu Veterana Zagreba u nazoļnosti viġe TuĽmanovih generala u kome piġe: 

 
3 Vidi u Prilozima. 
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ñPredsjednica Republike srdaļno Vam ļestita na novoj knjizi, joġ jednom prinosu 

ġto ga dajete suvremenoj domoljubnoj politiļkoj misli, te upuĺuje srdaļne 

pozdrave Vama, poġtovanim promotorima i svim sudionicima predstavljanja.ò 

Postoji moguĺnost da ova dvojakost u prebrojavanju krvnih zrnaca za Srbe i 

Hrvate ipak nije stav Akademije. Naime javljeno mi je i sljedeĺe:  

ñU sklopu izvjeġĺa HAZU zastupnik Bunjac postavio pitanje Jovanoviĺu 

pozivajuĺi se na dr. sc. Josipa Stjepandiĺa o sukobu interesa. Ovaj mu je 

odgovorio da je dr. Stjepandiĺ frustriran...ò Ovdje se radi o optuģbi poznatog 

hrvatskog znanstvenika koji ģivi i radi u Njemaļkoj, a koji je glavni urednik ili 

urednik viġe znanstvenih ļasopisa. On je pored Jovanoviĺa optuģio i Glavnog 

tajnika HAZU za znanstveno nepoġtenje, a o tome je izvjestio i Akademiju, a i 

akademika Rudana. Glavni tajnik je arogantno odgovorio upleĺuĺi u taj odgovor 

i mene! A Jovanoviĺ je sebe optuģio po onom dobro poznatom ï na izuzetcima se 

potvrĽuje pravilo. Naime, on je naġao izuzetak nekoga tko i inaļe puno objavljuje, 

pa je puno objavljivao dok je bio na nekoj funkciji. Naġ ñvelikiò znanstvenik je 

tako sebe poistovjetio s takvim znanstvenikom. Vjerovali ili ne! 

A pitanje je tko je doista frustriran? Evo juļer su tri moja doktora proġli na Vijeĺu 

FER-a za redovite profesore. Tri ļasopisa koja sam stvorio su na CC I/ili na SCIE 

listama. Na web of Sciences imam 574 rada, a Jovanoviĺ ima ļak 5 CC radova od 

kojih su mu tri u ļasopisu ļiji je glavni urednik Glavni tajnik HAZU, a koji je sada 

zajedno s Jovanoviĺem optuģen za znanstveno nepoġtenje! Valjda je zato sebe 

usporedio s jako produktivnim znanstvenikom! Misli naġ bivġi ministar: Kada veĺ 

toliko objavljuje u ļasopisu Glavnog tajnika HAZU onda na takvu usporedbu ima 

pravo!  

A sva tri moja ļasopisa su po Scopusu bolje rangirani od ļasopisa akademika 

Rudana, pa me i ne ļudi ġto Upravni odbor HRZZ-a u kome je i Glavni tajnik 

HAZU smatra kako moji ļasopisi nisu dobri ļasopisi.  

A sve to doista nekoga mora frustrirati, zar ne? Napomenut ĺu samo da je u 

odgovoru na pitanje zastupnika Miġiĺa, Glavni tajnik uime Akademije govorio 

uvredljivo o Hrvatima znanstvenicima u dijaspori. Logiļno je da tako govori o 

njima kada ga je jedan od njih prijavio za znanstveno nepoġtenje, zar ne? 

Naravno, nije na meni da odgovorim ġto je istina. Radi li se o ñznanstvenomò 

otkriĺu HAZU, ili o koriġtenju Sabora za pravdanje optuģenih za znanstveno 

nepoġtenje uvjerenih da je dovoljno nekoga napasti zbog Peticije ZDS pa da ne 

moraju govoriti o svom znanstvenom nepoġtenju. Kako je Peticija ZDS pisana 

zbog obrane od napada na Thompsona i simbola Domovinskog rata ñBojne 

Ļavoglaveò, moģda bi moglo optuģenim za znanstveno nepoġtenje pomoĺi to ġto 

je Pupovac juļer zapravo traģio da se mladima zabrani pjevati Thompsonove 

pjesme. A da i ne spominjem zahtjev za povrat imena Hrvatski drģavni sabor ili 

priļu o Predsjednici i povjesnoj hrvatskoj zastavi.  

Nadam se ipak da ĺe mi Akademija razrijeġiti dvojbu: krvna zrnca ili optuģba za 

znanstveno nepoġtenje!  

Akademik Josip Peļariĺ 

15. 12. 2016. 
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AKADEMIKA RUDANA ZA PREDSJEDNIKA HAZU!  

(Pismo Predsjedniku HAZU) 
  

Poġtovani Predsjedniļe HAZU g. akademiļe Zvonko Kusiĺu, 

 

Vidim da moj govor joġ nije poslan kolegama akademicima. To nije ni loġe jer im 

moģete poslati i ovaj e-mail. Kolegama ĺe biti zanimljivo znati da je Glavni tajnik, 

niļim izazvan, napao kolegu Popoviĺa i mene u Hrvatskom saboru i kako. Nazvao 

je Oca moderne hrvatske drģave akademika Franju TuĽmana 

ĂNajveliļanstvenijim ļovjekom na ovim prostorimañ ġto je doista toļno. MeĽutim 

degutantno je da to kaģe ļovjek koji istovremeno tvrdi da su oni koji su ģivjeli u 

Srbiji u to vrijeme bili Srbi. Prevodeĺi ono ġto je tvrdio za mene eto takav nam 

ĂSrbinñ onda doĽe u Hrvatsku i stvori drģavuJ. 

Time se on, vjerovali ili ne, dodvorava veĺinskoj stranci, a posebno Predsjednici 

kada tvrdi da je naġe Pismo ZDS  (obrana Thompsona i ĂBojne Ļavoglave) 

provokacija, a Predsjednica je tvrdila da je samo Ăna raziniñ provokacije. Zapravo 

pitanje je, kada znamo kakvo je njeno iskustvo s hrvatskom povijesnom zastavom, 

ruga li se njoj Glavni tajnik HAZU? 

Ģalosno je da to veĺini kolega u Akademiji sam napad u Saboru koji se prenosi na 

televiziji na kolege niġta ne znaļi, pa je takovo sramotno ponaġanje i dovelo da 

sam odrģao samo polovinu svog govora. 

Kako je Glavni tajnik imao kod sebe i knjigu koju je Akademija izdala 1995. na 

prijedlog akademika TuĽmana, oļito je on unaprijed isplanirao taj svoj istup. 

Zaġto? 

Logiļno je pretpostaviti da kolega sebe vidi kao Vaġeg nasljednika pa je iskoristio 

Sabor u kome je veĺinska stranka HDZ da im se predstavi u najljepġem svijetlu. 

Pri tome je zaboravio da je u Saboru dr. Miroslav TuĽman koji se rodio u 

Beogradu pa je i on bio Srbin po teoriji Glavnog tajnika, a koju je HAZU oļito 

prihvatila. 

Da stvar bude gora, tu svoju Ăteorijuñ o ĂTuĽmanovom Srpstvuñ Glavni tajnik je 

izloģio kada nije dozvolio da se obavijest o predstavljanju moje knjige satiriļnog 

naslova poġalje svim akademicima.  

U e-mailu Vama u kome se traģi da se ipak kolege obavijeste o predstavljanju, 

vidi se joġ jedan razlog zaġto to nije uļinjeno: ĂSrbinñ prof. dr. sc. Miroslav 

TuĽman je takoĽer bio predstavljaļ te knjige! Pa zar da Akademija ġalje obavijest 

o predstavljanju knjige nekadaġnjeg ĂCrnogorcañ koju predstavlja nekadaġnji 

ĂSrbinñ. Evo tog e-maila u kome je dana cijela prepiska:  

  

Naslov:  Re: pozivnica 

Datum:  Tue, 22 Apr 2014 17:34:59 +0200 

Ġalje:  Josip Pecaric <pecaric@element.hr> 

Prima:  Kabinet Predsjednika <kabpred@hazu.hr> 

CC:  rudan@hazu.hr 

mailto:pecaric@element.hr
mailto:kabpred@hazu.hr
mailto:rudan@hazu.hr
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Poġtovani Predsjedniļe HAZU, 

Inaļe, veĺ sam pisao o ovakvim velikosrpskim porukama, samo iz vremena 

Slobodana Miloġeviĺa. Zaļudilo me je da toga imamo i danas, u Hrvatskoj i u 

HAZU! 

Naime, u vrijeme neposredno prije rata priļala mi je jedna moja stara Kotorka 

kako ju je jedna prijateljica, s kojom je to bila od djetinstva i cijeli ģivot su iġle 

jedna drugoj u kuĺu, uvjeravala da smo mi Hrvati iz Boke zapravo Crnogorci, jer 

je Boka u Crnoj Gori. Dakle potpuno istovjetno tvrdnji akademika Rudana 

(GLAVNOG TAJNIKA HAZU!), da su mi dok sam bio u Beogradu tamoġnji Srbi 

bili sunarodnjaci. Moja Kotorka je rekla prijateljici: Znaļi li to da su i Srbi iz 

Knina zapravo Hrvati? 

I prijateljica joj nikada viġe nije doġla u kuĺu. 

Ako je stav akademika Rudana stav HAZU, bilo bi bolje odmah promjeniti ime u 

SAZU. 

S  poġtovanjem, 

akademik Josip Peļariĺ 

P.S. Nadam se da ĺu Vaġ stav dobiti prije same promocije jer se priļa izvrsno  

uklapa u ono o ļemu govori moja knjiga! 

  

Dana 22.4.2014. 14:41, Josip Pecaric je napisao: 

Poġtovani Predsjedniļe HAZU, 

Ġaljem Vam ponovno pozivnicu za promociju moje knjige s citatom Slobodana 

Miloġeviĺa s kojim bi hrvatsku javnost trebala upoznati Akademija, a ne ja. 

Molim takoĽer da mi ubuduĺe, po bilo kojem pitanju kada su u pitanju hrvatske 

teme, ako ne moģete osobno odgovoriti Vi, zaduģite nekoga tko se barem malo 

razumije u ono o ļemu govori. Akademik Rudan to sigurno nije. Nisam odavno 

ļuo niġta tako glupo kao njegovu tvrdnju da su Srbi, dok sam ģivio tamo, bili moji 

sunarodnjaci. 

Moģda bi nekim akademicima doista Vi trebali odrģati teļaj o takvim temama. 

S poġtovanjem, 

Akademik Josip Peļariĺ 

P.S. Smijeġno mi je zaġto je akademik Rudan imao potrebu usporeĽivati moj rad 

sa svojim. Objasnite mu da to nije jednostavno kada se radi o razliļitim oblastima. 

Jedini, kakav takav pokuġaj je napravljen za ļasopise (prema Scopusu). Vidim da 

je njegov ļasopis na 12. mjestu a moja tri su ispred njegovog na 1., 2. i 6. mjestu. 

Pozivamo Vas na predstavljanje knjige akademika Josipa Peļariĺa: 

      

HRVATSKI GENOCID: 

NAPRAVILI ZEĻEVE OD SRBA 

  

Knjigu ĺe predstaviti: 

  

Zvonimir Hodak, odvjetnik i kolumnist 

Prof. dr. Miroslav TuĽman, saborski zastupnik 
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Admiral Domagoj Domazet Loġo 

i autor 

  

Predstavljane knjige odrģat ĺe se u ļetvrtak 24. 04. 2014. u dvorani Udruge 

specijalne policije iz Domovinskog rata, Trg ģrtava faġizma 1, Zagreb, s poļetkom 

u 19h. 

  

"Molim vas, ġest tisuĺa Hrvata branilo je Vukovar pola godine; napadala je cijela 

Prva armija, zrakoplovstvo, ļudo, sva sila koju je imala JNA, a oni nisu obranili 

Knin, kojemu se moģe priĺi samo iz tri pravca; nisu ga mogli braniti ni 12 sati!? 

Oni ga nisu branili, jer prema svim izvjeġĺima koje smo dobili od policajaca, 

graĽana i ostalih, ļim je prestala topniļka priprema u sedam naveļer, oni su 

naredili ï bjeģaniju! Prema tome, tu nije bilo nikakvog otpora niti je bilo 

borbenog dodira s hrvatskim snagama. (...) Tamo je palo nareĽenje da svi izaĽu 

iz Krajine istog dana, ļak bez ostvarenog kontakta s hrvatskom vojskom na 

najveĺem dijelu fronte. (...) Pitanje je tko je, zaista, donio odluku da krajiġko 

rukovodstvo napusti Krajinu? Takva je odluka, kada su imali sve uvjete za obranu, 

izazvala egzodus. Sada to treba biti razlogom da Jugoslavija jurne tamo braniti 

te teritorije, s kojih su oni utekli kao zeļevi?! " 

  

Slobodan Miloġeviĺ  

na sjednici Vrhovnog savjeta obrane Jugoslavije  

14. kolovoza 1995.,  

nakon operacije Oluja. 

  

ĂOdgovorñ Glavnog tajnika je i juļer bio sliļan kao i dr. Stjepandiĺu: 

Nepoznati gospodine, 

dozvolite mi, lijepo Vas molim, odgovoriti Vam gotovo istim rijeļima kao ġto 

sam prije nekoliko godina odgovorio na e-mailove gospodinu akademiku 

Josipu Peļariĺu: POĠTOVANI, LIJEPO VAS MOLIM NE OPTEREĹUJTE 

MOJE RAĻUNALO VAĠIM URADCIMA, NAJLJEPĠE ZAHVALJUJEM, 

PAVAO RUDAN.  

Moramo priznati da ga veĺ ovako inteligentan odgovor prikazuje kao izvrsnog 

kandidata za Vaġeg nasljednika, zar ne? 

S obzirom da je nekadaġnjeg ĂSrbinañ Franju TuĽmana prof. dr. sc. Ivo Goldstein 

(po Ăteorijiñ Glavnog tajnika takoĽer bivġeg ĂSrbinañ jer je doktorirao u 

Beogradu) proglasio najveĺim revizionistom u Hrvatskoj povijesti (bolje reĺi 

Srpsko-hrvatskoj istoriji) u prilogu Vam ponovno ġaljem pismo Razredu za 

druġtvene znanosti ĂNETOLERANTNIñ REVIZIONISTI u kome se daje govor 

nekadaġnjeg ĂSrbinañ prof. dr. sc. Miroslava TuĽmana na predstavljanju moje 

knjige koje sam spomenuo u onom podrugljivom pismu Predsjedniku i 

Predsjedniġtvu HAZU koje imate u Prilogu mom govoru kojega sam uspio do 

polovice izgovoriti u HAZU!  
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STJEPANDIĹ I POPOVIĹ KOMENTIRAJU RUDANA!  

  
Pismo dr. sc. Stjepandiĺa  

PREDSJEDNIKU HRVATSKE AKADEMIJE ZNANOSTI I UMJETNOSTI I 

AKADEMICIMA  

objavljeno je na internetu (hrvatsko nebo, dragovoljac) pa ga moģete tamo i 

proļitati.  

Izdvajam samo: 

ĂGlavni tajnik HAZU ne samo da nije reagirao na neprimjereni rjeļnik 

zastupnika Jovanoviĺa koji je akademika Paara nazvao plagijatorom i laģovom, 

nego je pohvalio znanstvenu izvrsnost tog istog Jovanoviĺa, usporedivġi ga s 

nobelovcem Steven Chu-om, te kao kolateralne ģrtve opleo po dvojici drugih 

akademika (Josip Peļariĺ, Stanko Popoviĺ), optuģujuĺi ovog prvog za njegov 

toboģe nedostojni ģivotni put (roĽen u Crnoj Gori, studirao i radio u Beogradu), 

pa ġto ĺe on nama pisati neke peticije po Zagrebu. Zamislimo kakva bi reakcija 

bila u sabornici, da je Peļariĺ kojim sluļajem Srbin, Ģidov ili Rom!?ñ 

http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2016/12/19/dr-josip-stjepandic-

predsjedniku-hrvatske-akademije-znanosti-i-umjetnosti-i-akademicima/  

http://www.dragovoljac.com/index.php/razno/1956-dr-stjepandic-o-nastupu-

glavnog-tajnika-hazu-rudana-u-saborskoj-raspravi-14-12-16  

  

Evo reagiranja akademika Stanka Popoviĺa (18. 12. 2016.): 

  

KRATKI OSVRT NA IZLAGANJE AKADEMIKA PAVLA RUDANA, 

GLAVNOGA TAJNIKA HAZU, U HRVATSKOME SABORU 14. 12. 2016. 

PRIGODOM PODNOĠENJA IZVJEĠĹA O RADU HAZU U 2015. 

  

Odjednom, izvan konteksta, akademik Pavao Rudan je rekao: 

  

ĂMi imamo razliļite ljude u Akademiji i ti ljudi predlaģu razliļite stvari. Neki ljudi 

na primjer iz Akademije, dvojica, predlaģu i predloģili su gospoĽi predsjednici 

Republike da se u Hrvatsku vojsku uvede pozdrav ĂZa dom spremniñ i iz ureda 

gospoĽe predsjednice odliļno su odgovorili: To je neozbiljno i na granici 

provokacije!   

Ja bih rekao da je to stvarno moģda i provokacija, jer ļovjek koji je to predloģio 

je roĽen 1948. godine u Socijalistiļkoj Republici Crnoj Gori. Zavrġio je studij na 

Univerzitetu u Beogradu 1975. godine. Zavrġio je magisterij nauka na 

Univerzitetu u Beogradu 1977. godine. Postigao je stupanj doktora nauka na 

Univerzitetu u Beogradu 1982. godine i onda dolazi nama ovdje i predlaģe nam 

takve stvari. 

Onaj drugi, koji je uz njega to takoĽer napravio, ļlan je Saveza komunista i 

sekretar na Prirodoslovno-matematiļkom fakultetu. Ja kao lijeļnik shvaĺam 

kolege ġto znaļi identifikacija s agresorom i da su se neki ljudi uistinu uplaġili 

nekih stvari.ñ 

http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2016/12/19/dr-josip-stjepandic-predsjedniku-hrvatske-akademije-znanosti-i-umjetnosti-i-akademicima/
http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2016/12/19/dr-josip-stjepandic-predsjedniku-hrvatske-akademije-znanosti-i-umjetnosti-i-akademicima/
http://www.dragovoljac.com/index.php/razno/1956-dr-stjepandic-o-nastupu-glavnog-tajnika-hazu-rudana-u-saborskoj-raspravi-14-12-16
http://www.dragovoljac.com/index.php/razno/1956-dr-stjepandic-o-nastupu-glavnog-tajnika-hazu-rudana-u-saborskoj-raspravi-14-12-16
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Taj drugi sam, priznam, ja. Drago mi je da akademik Pavao Rudan prouļava moju 

biografiju. Ali, radi potpunosti moje biografije navodim i sljedeĺe podatke. 

Bio sam ļlan SK od 1956. (od zavrġnoga razreda gimnazije, kada mi je bilo 

nepunih 18 godina) do 1967. (prvo student na PMF-u u Zagrebu, pa znanstveni 

novak u IRB-u).  

U IRB-u me Radniļki savjet zaduģio za provoĽenje izbora za novi saziv 

Radniļkoga savjeta (oko 1965., ne sjeĺam se toļno). Moje izborno povjerenstvo 

sazvalo je kandidacijski zbor zaposlenika, te se na popisu kandidata naġlo 45 

osoba, a biralo se 15. Tvrdim da su to bili prvi demokratski izbori u Hrvatskoj. 

Optuģili su me iz Gradskoga komiteta SK da sam omoguĺio potencijalni izbor 

neprijatelja u Radniļki savjet IRB-a.  

U okviru SK u IRB-u prireĽivali smo javne tribine na kojima su nastupali uvaģeni 

profesori i javni djelatnici koji baġ i nisu bili po volji vodstvu SK.  

Dvadesetak ļlanova SK i neļlanova (svi znanstvenici u IRB-u) sastavilo je izjavu 

o unaprjeĽenju demokratizacije druġtva koju smo poslali sredstvima priopĺavanja, 

pa i u list Komunist. Nijedne novine nisu objavile izjavu. Kao supotpisnik izjave, 

a i zbog javnih tribina, pozvan sam na razgovor (ustvari raport) kod Mike Tripala 

i kod Marinka Grujiĺa (tada jednoga od  vodeĺih ļlanova SK u Zagrebu). 

Istupio sam iz ļlanstva SK 1967. (godinu prije obrane doktorata i odlaska na 

usavrġavanje u Veliku Britaniju). Naveo sam u Gradskom komitetu SK da istupam 

zato jer se nije niġta promijenilo u SK i nakon uklanjanja Aleksandra Rankoviĺa 

(1966.), te da i ojaļan dogmatski demokratski centralizam. Sa mnom i nakon 

mene, joġ je dvadesetak kolegica i kolega u IRB-u istupilo iz ļlanstva SK.  

Nije mi jasno ġto znaļi i na koga se odnosi (prethodno citiran) navod akademika 

Pavla Rudana: Ja kao lijeļnik shvaĺam kolege ġto znaļi identifikacija s agresorom 

i da su se neki ljudi uistinu uplaġili nekih stvari.  

Pismo Predsjednici RH s prijedlogom da se pozdrav Za dom spremni uvede u 

sluģbenu vojnu uporabu nastalo je zbog najave ġibenske policije da ĺe kazniti 

pjevaļa Marka Perkoviĺa Thompsona zbog uzvikivanja pozdrava Za dom (u 

pjesmi Ļavoglave) na ġto su njegovi sluġatelji odgovorili Spremni na koncertu u 

Kninu 5. kolovoza 2015. Pismo je potpisalo oko 4000 osoba. Kaģnjavanje 

Thompsona dovelo bi do velikih uliļnih nereda s nepredvidivim posljedicama i to 

u jeku turistiļke sezone. Desetci tisuĺa mladih koji sluġaju Thompsona nemaju 

nikakvu vezu s NDH. TakoĽer gotovo niġta ne znaju o komunistiļkom reģimu u 

Jugoslaviji i u Hrvatskoj. Pripadnici HOS-a branili su domovinu s tim pozdravom. 

Nosili su svoje znamenje i na vojnoj paradi u Zagrebu 4. kolovoza  2015. i na 

obiljeģavanju  25. godiġnjice okupacije Vukovara 18. studenoga 2016., i to pred 

cijelim drģavnim vrhom.  Pozdrav Za dom spremni puno je stariji od reģima u 

NDH. Pripadnici HOS-a su priznati hrvatski branitelji, prema Zakonu o pravima 

hrvatskih branitelja iz Domovinskog rata (2013.), te smiju nositi vojne odore iz 

Domovinskog rata prema Pravilniku o vojnim odorama (2011.).  

  

MOJ KOMENTAR poslan akademicima: 
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"Ļudi me da akademik Rudan, kada veĺ prouļava i biografiju kolege Popoviĺa, 

nije u Saboru spomenuo njegove domoljubne tekstove. Nije valjda zato ġto mu je 

ipak draģi komunistiļki reģim pa u Akademiji zabranjuje najave predstavljanje 

moje knjige koju promoviraju admiral Davor Domazet Loġo i prof. dr. sc. (a i 

general) Miroslav TuĽman. 

Pozz 

Josip Peļariĺ 

roĽen 1948. u Crnoj Gori, doktorirao u Beogradu 1982. i onda doġao u Hrvatsku 

soliti ljudima pamet, pa ļak postao akademki 2000.g ġto je sramota jer je Rudan 

to postao 2006., a roĽen je 1942 i to u Zagrebu." 

A moģda sam ih samo trebao uputiti na tekst Zvonimira Hodaka: 

"Naravno, na ovim prostorima vrijedi ñpraviloñ George Orwella iz njegovog 

romana ò1984ò. Svi smo jednaki, ali neki su joġ malo jednakiji. Naime, ono ġto i 

po presudi ESLJP vrijedi za crvenu zvijezdu ne vrijedi ZDS. Bez obzira ġto je HOS 

regularni dio Oruģanih snaga RH, a HOS-ov grb sluģbeno registriran u vrijeme 

vlade Ivice Raļana. I kad podvuļemo zajedniļki nazivnik ġto nam ostaje. Oni koji 

su s crvenom zvijezdom ģarili, palili i klali po Lijepoj naġoj nemaju zbog isticanja 

tog simbola ni jednu prekrġajnu prijavu. Oni pak koji su pod znakom ZDS od 

Ļavoglava pa do Oluje branili ovu zemlju od agresora odlaze pred prekrġajne 

sudove, izloģeni su harangi onih koji su ļetiri godine na ñistoļnom stajanjuñ 

ģestoko navijali za svoje igraļe Kadijeviĺa, Adģiĺa, Arkana, Mladiĺa, Martiĺa i 

lijeve medijske kolone. No, bitku su definitivno izgubili. ZDS ostaje simbol inata 

agresiji, JNA, orijuni i taj simbol postaje to ļvrġĺi i ģeġĺi ġto je ñstoka sitnog 

zubañ glasnija u svom roktanju." 

Naravno, treba proļitati cijeli Hodakov tekst! 

 

http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/galvanizirani-jugo-mozgovi-

nikako-ne-mogu-shvatiti-da-ne-postoji-sarafciger-kojim-bi-se-uklonila-spomen-

ploca-s-grbom-hos-a-984221/  

 

Josip Peļariĺ 

19. 12. 2016. 

  

http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/galvanizirani-jugo-mozgovi-nikako-ne-mogu-shvatiti-da-ne-postoji-sarafciger-kojim-bi-se-uklonila-spomen-ploca-s-grbom-hos-a-984221/
http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/galvanizirani-jugo-mozgovi-nikako-ne-mogu-shvatiti-da-ne-postoji-sarafciger-kojim-bi-se-uklonila-spomen-ploca-s-grbom-hos-a-984221/
http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/galvanizirani-jugo-mozgovi-nikako-ne-mogu-shvatiti-da-ne-postoji-sarafciger-kojim-bi-se-uklonila-spomen-ploca-s-grbom-hos-a-984221/
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DNEVNIK U ZNAKU óZA DOM SPREMNIô, ZAGREB, 

2017. 

 

GOVOR MRĢNJE I POZIV NA NASILJE PREMA 

HRVATSKIM BRANITELJIMA U 2015. OD STRANE 

SRPSKE MANJINE U REPUBLICI HRVATSKOJ  
  

Pupovac je ñodgovorioò Brkiĺu. Zapravo nije niġta smislenom mogao ni reĺi osim 

to da je Brkiĺ ñnajpoznatiji diplomac u Hrvatskojñ. Ļinjenica jest da je Brkiĺ 

mnogo viġe vremena potroġio u pravljenje zeļeva , da parafraziramo Slobodana 

Miloġeviĺa, od Pupovļeve braĺe i ostale srpske vojske. 

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/pupovac-odgovorio-brkicu-brkicu-

vracam-etikete-mozda-mu-pomognu-da-ude-u-vladu-902573  

Bivġi ministar obrane Andrija Hebrang, koga vjerovali ili ne, ne spominju za 

Direktno hr. komentirao je verbalni sukob izmeĽu Milorada Pupovca i Milijana 

Brkiĺa. U potpunosti je podrģao Brkiĺa kazavġi da Pupovac odavno ne predstavlja 

stav srpske nacionalne manjine. Sam naslov I podnaslov teksta je posebno 

zanimljiv:  

Hebrang objasnio zaġto su u pravu svi koji smatraju Pupovca uvredom 

Gospodin Pupovac se osjeĺa ugroģenim vjerojatno zato ġto je izbore izgubila 

vlada u kojoj je treĺina duģnosnika bila srpske nacionalnosti, kazao je Hebrang 

Hebrang je postavio nekoliko pitanja za Milorada Pupovca. 

"Javno ga pitam imaju li Hrvati u Srbiji i djeliĺ onih prava koje ima srpska 

manjina u Hrvatskoj?! Pitam ga zaġto je zagovarao ĺirilicu u Vukovaru, kad je 

svaka agresorska granata i svaka ļahura imala ĺiriliļni natpis. Pitam ga ne bi li 

se mi Hrvati trebali osjeĺati ugroģenima kad se prema hrvatskim braniteljima 

hrvatska politika i hrvatsko pravosuĽe odnose loġije nego prema bivġim 

pripadnicima agresorske vojske. Osjeĺa li se ugroģenim zato ġto hrvatski 

proraļun financira list koji vrijeĽa hrvatska obiljeģja? Smatram uvredom svog 

naroda to ġto Milorad Pupovac nikad nije priznao srpsku agresiju i za nju se 

ispriļao, kao i to da nitko nije osuĽen za smrt osam tisuĺa hrvatskih civila, meĽu 

kojima su ļak polovina ubijene ģene i djeca. Imam puno sliļnih pitanja za 

gospodina Pupovca, ali od njega ne oļekujem suvisle odgovore jer on za svoju 

korist politizira hrvatsku proġlost i hrvatsku sadaġnjost. Pa zato svima koji 

njegove izjave vrijeĽaju poruļujem da nije vaģno ġto kaģe, nego tko kaģe". 

http://direktno.hr/en/2014/direkt/41492/Hebrang-objasnio-zaġto-su-u-pravu-svi-

koji-smatraju-Pupovca-uvredom.htm  

  

Da je za Pupovca vaģna RH kao krava muzara vidi se veĺ iz naslova teksta: 

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/pupovac-odgovorio-brkicu-brkicu-vracam-etikete-mozda-mu-pomognu-da-ude-u-vladu-902573
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/pupovac-odgovorio-brkicu-brkicu-vracam-etikete-mozda-mu-pomognu-da-ude-u-vladu-902573
http://direktno.hr/en/2014/direkt/41492/Hebrang-objasnio-za%C5%A1to-su-u-pravu-svi-koji-smatraju-Pupovca-uvredom.htm
http://direktno.hr/en/2014/direkt/41492/Hebrang-objasnio-za%C5%A1to-su-u-pravu-svi-koji-smatraju-Pupovca-uvredom.htm
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Pupovac: ako netko misli uguġiti manjine smanjivanjem novaca ï neĺe 

http://direktno.hr/en/2014/domovina/41613/Pupovac-ako-netko-misli-uguġiti-

manjine-smanjivanjem-novaca---neĺe.htm  

Naravno, Pupovac u manjine ne ubraja one Srbe ï hrvatske branitelje, koji bi 

doista itekako zasluģili brigu i pomoĺ i hrvatske drģave i svih nas! Kao da je 

uredniġtvo portala Glas Brotnja to  i oļekivalo od njega pa je naslov mog 

prethodnog teksta PREDSJEDNICA KOLINDA GRABAR-KITAROVIĹ U 

GOVORU MRĢNJE I NASILJU PREMA SRBIMA U 2015. bio: 

Josip Peļariĺ: Kako SNV koristi novac koji im daje hrvatski narod pokazao je 

njihov bilten óGOVOR MRĢNJE I NASILJE PREMA SRBIMA ó 

http://glasbrotnja.net/kolumne-akademik-josip-pecaric/78558  

  

Veĺ sam konstatirsao kako je tekst iz Novosti prepun laĺģi i poluistina (Ăpoluistina 

je gora od laģiñ). Ali poznato je da je laģ najviġe pomogla Srbima u njihovoj 

povijesti. Dakle, oni rade ono ġto jedino znaju (u ratu i nenaoruģani Hrvati od njih 

naprave zeļeve) ï laģu. Problem je u njihovim slugama u Hrvatskoj. Pa upravo 

jeiz Novosti potekla laģ o ustaġkoj kapi ministra Hasanbegoviĺa, i imali su 

podrġku cijele Ălijeveñ Hrvatske. Davno sam konstatirao: Jednom sluga ï uvijek 

sluga! Jednom izdajica ï uvijek izdajica! 

O laģima i poluistinama u ovom srpskom pamfletu moģete pogledatu  u tekstu: 

Ģeljko Sakiĺ: Pupovac prozvao za govor mrģnje u suradnji s proustaġkim 

strankama 

http://narod.hr/hrvatska/zeljko-sakic-pupovac-prozvao-za-govor-mrznje-u-

suradnji-s-proustaskim-strankama  

  

Zapravo je bismisleno upozoravatri na sve laģp i poluistine kod onih kojima je laģ 

najviġe pomogla u povijesti, kako reļe bivġi predsjednik Srbije knjiģevnik Dobrica 

Ĺosiĺ, koji je tu istinu i opjevao: 

ĂMi Srbi laģemo da bismo obmanuli sebe, da utjeġimo drugog; laģemo iz 

samilosti, da nas nije strah, da ohrabrimo, da sakrijemo svoju i tuĽu bijedu... 

Laģ je vid naġeg patriotizma... Laģemo stvaralaļki, maġtovito, inventivno.ñ 

  

Ġto oļekivati od njih kada u RH nije sankcionirano morbidno pozivanje na 

ubojstvo Thompsona, na ġto nas upozoravaju Thompsonovi fanovi: 

 

REAKCIJA NA SRPSKI BILTEN 

 

PORUKA PUPOVCU i SNV-u od Thompsonovih fanova: Znamo ġto ih smeta, 

moģda su se prepoznali u njegovim stihovima! 

 

(é). 

  

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/poruka-pupovcu-thompsonovih-fanova-

znamo-sto-vas-smeta-prepoznali-ste-se-u-njegovim-stihovima-902412  

  

http://direktno.hr/en/2014/domovina/41613/Pupovac-ako-netko-misli-ugu%C5%A1iti-manjine-smanjivanjem-novaca---ne%C4%87e.htm
http://direktno.hr/en/2014/domovina/41613/Pupovac-ako-netko-misli-ugu%C5%A1iti-manjine-smanjivanjem-novaca---ne%C4%87e.htm
http://glasbrotnja.net/kolumne-akademik-josip-pecaric/78558
http://narod.hr/hrvatska/zeljko-sakic-pupovac-prozvao-za-govor-mrznje-u-suradnji-s-proustaskim-strankama
http://narod.hr/hrvatska/zeljko-sakic-pupovac-prozvao-za-govor-mrznje-u-suradnji-s-proustaskim-strankama
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/poruka-pupovcu-thompsonovih-fanova-znamo-sto-vas-smeta-prepoznali-ste-se-u-njegovim-stihovima-902412
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/poruka-pupovcu-thompsonovih-fanova-znamo-sto-vas-smeta-prepoznali-ste-se-u-njegovim-stihovima-902412
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/poruka-pupovcu-thompsonovih-fanova-znamo-sto-vas-smeta-prepoznali-ste-se-u-njegovim-stihovima-902412
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Oļekivano, oklevetani ili Ăoklevetaniñ reagiraju razliļito. Jedni se zahvaljuju 

Novostima i Pupovcu jer su po njihovom izboru uvrġteni u ponajbolje Hrvate na 

ļelu s Predsjednicom. (Podsjetit ĺu na tekst s portala direktno.hr 

GOVOR MRĢNJE - BILTEN SNV-A: NAPALI PREDSJEDNICU, SMETA IM I 

THOMPSON I NAĠ KOLUMNIST.  

Uz predsjednicu izdvojili su Thompsona, a onda se hvale ġto je s njima i njihov 

kolumnist.) 

  

BOĢIDAR ALIĹ: PORUKA MILORADU PUPOVCU 

  

ñPoġtovani druģeò  

MILORAD PUPOVAC,  

Ovim Vam se kratkim pisamcem, iskreno zahvaljujem, ġto ste i mene,uvrstili u 

Vaġu  

TISKOVINU MRĢNJE  

naspram  

ISTAKNUTIH HRVATA  

I DOMAJE NAM HRVATSKE  

u Vaġem biltenļiĺué.  

  

Bio bih, uistinu zabrinut za sebe i svoje djelovanje,da me niste uvrstili megju  

NAJĻASNIJE HRVATE  

é.Tomislava Karamarka, Marka Perkoviĺa Thompsona, Marka Juriļa,Velimira 

Bujanca  

i joġ mnoge, meni,a i SVIM HRVATICAMA  

i HRVATIMA drage i ļasne ljude !  

  

Posebice sam Vam zahvalan ġto sam i u druġtvu gospodje  

PREDSJEDNICE HRVATSKE  

Kolinde Grabar Kitaroviĺ  

!  

Ovime Vas izvjeġĺujem kako sam Vaġu tiskovinu  

i Vaġeg novinara Viktora Ivanļiĺa tuģio prijeko odvjetniļkog ureda  

g. Ģeljka Olujiĺaé  

  

U nadi,kako ĺu naĺi svoje mjesto i u Vaġem  

BILTENĻIĹU MRĢNJE  

i u 2016.godini Gospodnjoj,  

pozdravljam Vasé  

BOG I HRVATI ! 

 Boģidar Aliĺ 

 

http://kamenjar.com/bozidar-alic/  

  

Mladen Iveziĺ komentira: 

http://kamenjar.com/bozidar-alic/
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Ljudi, Srbi! 

  

Na 26. s. vaġega Bulletina br. 6. objaviste moje ime s joġ podosta imane ļastnih i 

mudrih ljudi pa Vam na tome zahvaljujem kao i na ļinjenici da me oznaļavate 

kao revizionista. 

Ġteta ġto niste ļitali koju od mojih 7 knjiga. 

Ondje ĺete vidjeti moje pohvale Momļilu ņujiĺu, ļetnicima Banje Luke i Ozren 

planine pa sve na zapad, koji su do svrġetka Nezavisne Drģave Hrvatske ratovali 

za Poglavnika. 

Ustaġki reģim nije bio zloļinaļki, ġto su priznali i Tito i njegovi jer nikada nisu 

podignuli tzv. obtuģnicu Paveliĺ-Artukoviĺ i Poglavnika, nikada nitko od 1945. 

godine nije ni pokuġao obtuģiti za ratne zloļine i sl. 

Tijekom Nezavisne k nama su doma, u srediġte Zagreba, dolazili medaļki ļetnici 

u punoj opremi. Zloglasna i krvavoruka (skoro 100 % srbska) titovska Ġesta liļka 

divizija uvijek se ģalila da, ako napadne hrvatski Bilaj, ustaġama pomaģu medaļki 

ļetnici a, napadne li Medak, ļetnicima pomaģu bilajski ustaġe. 

Ne ġirim ja nikakvu mrģnju, nego to ļini Pupovac s kompanijom, ġto stalno ģele 

sukobiti pravoslavce i Srbe s Hrvatima 

  

Nasuprot krvoloļnosti partizanske i ļetniļke literature, evo vam jedna ustaġka, 

koju je pjesnik Stjepko Trontl posvetio nekoj materi koju je svakodnevno, i u 

snijegu i vjetru viĽao na groblju: 

  

Ustaġki grob 

  

Bio je s onima ġto nisu vjeru 

u Boga i pravdu gubili. 

Godinu dana je tomu; 

i sinka su joj ubili. 

  

A bio je majci jedina sreĺa, 

mrtav jedina misao. 

Ne plaļi za mnom, mamo moja, 

tako je sinak pisao. 

  

Razcvjetalu treġnju donijela mu je, 

pred grobom zastala mama. 

Tu bukti baklja, vienac tu je 

i trobojka; on je s nama. 

  

Ljudi Srbi! 

Budite sa mnom: Za dom spremni! 

                                                                                Mladen Iveziĺ 
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Naravno ima i drugaļijih reagiranja: 

  

Marko Juriļ: Pupovļev ġovinistiļki pamflet u najcrnjoj udbaġkoj maniri 

prokazivanja  

(é) 

Zamislite kakve bi bile reakcije kada bi neka hrvatska udruga objavila popis 

nepoĺudnih Srba?  

 

http://kamenjar.com/marko-juric-pupovcev-sovinisticki-pamflet-u-najcrnjoj-

udbaskoj-maniri-prokazivanja/ 

 

Poznati hrvatsko kolumnist, knjiģevnik Nenad Piskaļ opisuje kako je on oklevetan 

pa kaģe: 

Autor s pravom drģi, da je u njegovom sluļaju rijeļ o etniļki, jednostranaļki, 

jednoetniļki i totalitarno motiviranomnapadu SNV-a i VSNMGZ-a na njegov 

osobni integritet, njegovu hrvatsku narodnost, ljudsko, profesionalno i 

braniteljsko dostojanstvo, ļast i ugled, koje uģiva kao Hrvat, hrvatski drģavljanin, 

kolumnist, knjiģevnik i hrvatski branitelj, kao i napad na ugled i vjerodostojnost 

elektroniļkog medija u kojemu godinama objavljuje. Ġtoviġe, da je rijeļ o 

perfidnom govoru mrģnje, suptilnoj prijetnji i nedvojbenom nasilju, ġto u 

konaļnici predstavlja napad nareļenih nakladnika i, djelomiļno, stranke SDSS, 

na slobodu govora i miġljenja zajamļenih Ustavom Republike Hrvatske, a sve 

zbog toga kako bi se spornom publikacijom u domaĺoj i inozemnoj javnosti stvorio 

laģni dojam o ugroģenosti Srba u Hrvatskoj, te tako nanijela ġteta meĽunarodnom 

ugledu Republike Hrvatske, ġto je po mom miġljenju krajnji cilj publikacije. Mit o 

ugroģenosti Srba .u Hrvatskoj hrvatska je historiografija znanstveno obradila, pa 

ga ovdje nije potrebno dodatno obrazlagati, ali ĺe radovi hrvatskih povjesnika o 

toj temi dobro doĺi u dokaznom postupku. 

Traģim odvjetnika i djelovanje mjerodavnih drģavnih ustanova 

Oklevetani autor izraģava solidarnost s drugim osobama, poļevġi od predsjednice 

Republike Hrvatske, gospoĽeKolinde Grabar-Kitaroviĺ, koje su se, kao i on, 

zlonamjerno, specijalnoratovskim metodama pronaġle u spornoj publikaciji SNV-

a i VSNMGZ. Pozivam oklevetane kolege novinare da se okupimo oko zajedniļke 

tuģbe i paralelno predlaģem im i privatnu tuģbu. Bez sudbenoga pravorijeka, ova 

ĺe se praksa nastaviti. 

Stoga obavjeġtavam javnost da je ovaj tekst skica za privatnu tuģbu protiv 

nakladnika. Prema meni je izvrġeno jednoetniļki, jednostranaļki, politiļki i etno-

trgovaļki motivirano nasilje. Moj tekst je iskoriġten za protuhrvatsko djelovanje. 

Kako oklevetani autor nema znanja i vjeġtine potrebne za voĽenje sudbenoga 

procesa, ovim putem poziva odvjetnike, doma i u izvandomovinstvu, bez obzira na 

njihovu nacionalnost, da mu se jave ako ģele pro bono voditi sudbeni proces. Pro 

bono zato ġto autor (zajedno s medijem u kojem objavljuje) nije poput SNV-a, 

VSNMGZ-a i SDSS-a na izdaġnoj proraļunskoj skrbi. 

Bez obzira na najavljenu privatnu i eventualnu zajedniļku tuģbu, tuzemno i 

inozemno oklevetani autor poziva mjerodavne drģavne sluģbe da izaĽu iz puģeve 

http://kamenjar.com/marko-juric-pupovcev-sovinisticki-pamflet-u-najcrnjoj-udbaskoj-maniri-prokazivanja/
http://kamenjar.com/marko-juric-pupovcev-sovinisticki-pamflet-u-najcrnjoj-udbaskoj-maniri-prokazivanja/
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kuĺice i da se po sluģbenoj duģnosti, bez straha od bilo koga, prihvate posla 

otkrivanja i procesuiranja protuhrvatskog djelovanja, osobito onoga 

financiranoga hrvatskim novcima. GOVOR MRĢNJE I NASILJE PREMA 

SRBIMA U 2015. radikalan je primjer ġirenja etniļke netrpeljivosti. Ļudi me da 

je to promaklo uredniļkom oku Saġe Miloġeviĺa. 

http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/nenad-piskac/23097-nenad-piskac-

trazim-odvjetnika-za-spor-protiv-srpskog-narodnog-vijeca.html  

  

Zapravo logiļno im je na udaru ï prije svih . Predsjednica. Njen izbor oznaļio je 

poļetak pada. Ostao im je sami ILI MI ï ILI ONI, tj. od branitelja stvarati Ustaġe. 

Nedavo sam Vam poslao slijedeĺe: 

 

Dr. Stjepandiĺ se ruga:) : 

  

Naslov:  Puppy protiv mladog jastreba 

Datum:  Tue, 8 Mar 2016 15:57:31 +0000 

Ġalje:  Stjepandic, Josip  

Prima:  Josip Pecaric <pecaric@element.hr> 

http://www.tportal.hr/vijesti/hrvatska/419461/HDZ-je-napustio-demokrscanstvo-

zato-raste-govor-mrznje-i-nasilje.html 

ĂUpozorila je i na inicijativu da se u sluģbenu vojnu uporabu vrati ustaġki pozdrav 

'Za dom spremni' koju je, podsjeĺa, pokrenuo Branko Borkoviĺ koji 'slovi za 

najizglednijeg kandidata za ministra branitelja'. 'Ovu inicijativu predsjednica 

Republike osudila je tek nakon inzistiranja javnosti', dodala je Opaļiĺ.ñ 

Imenjace, da se kandidiramo za kakvog ministra, pa da nas SDSS poklopi. Kakva 

bi to bila cast!?  

MOJ KOMENTAR: 

Ipak im je na kraju i ZDS kriva Predsjednica:))) 

ILI:  

Ġto god viġe se neki drģavotvorni Hrvate trude dokazati crvenim faġistima tj. 

srpskim slugama da niszu ustaġe, to ĺe ih ovi sve viġe i viġe optuģivati za to. 

Nisu ni oni glupi - protivnika tuļeġ ongdje gdje pokaģe slabost!!! 

  

Jesu li se ipak previġe razigrali? 

Hrvatska vlast treba omoguĺiti Pupovcu i sliļnima da dokaģu istinitost njegovih 

rijeļi: 

Ovo je i moja zemlja, kao i zemlja onih koje predstavljam! 

http://direktno.hr/en/2014/direkt/41396/Pupovac-Brki%C4%87u-Ovo-je-i-moja-

zemlja-kao-i-zemlja-onih-koje-predstavljam.htm 

  

Ne dajte im hrvatske (ustaġke) kune i onda ĺe doista moĺi pokazati da je ovo doista 

njihova zemlja! 

  

Akademik Josip Peļariĺ 

 

http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/nenad-piskac/23097-nenad-piskac-trazim-odvjetnika-za-spor-protiv-srpskog-narodnog-vijeca.html
http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/nenad-piskac/23097-nenad-piskac-trazim-odvjetnika-za-spor-protiv-srpskog-narodnog-vijeca.html
mailto:pecaric@element.hr
http://www.tportal.hr/vijesti/hrvatska/419461/HDZ-je-napustio-demokrscanstvo-zato-raste-govor-mrznje-i-nasilje.html
http://www.tportal.hr/vijesti/hrvatska/419461/HDZ-je-napustio-demokrscanstvo-zato-raste-govor-mrznje-i-nasilje.html
http://direktno.hr/en/2014/direkt/41396/Pupovac-Brki%C4%87u-Ovo-je-i-moja-zemlja-kao-i-zemlja-onih-koje-predstavljam.htm
http://direktno.hr/en/2014/direkt/41396/Pupovac-Brki%C4%87u-Ovo-je-i-moja-zemlja-kao-i-zemlja-onih-koje-predstavljam.htm


                                     JOSIP STJEPANDIĹ I THOMPSON                        121 

 
 

13.04.-19.04.2016. 

http://www.hkv.hr/izdvojeno/nae-teme/dnevnik/23615-josip-pecaric-

dnevnik-srijeda-13-travnja -utorak-19-travnja -2016.html 

Josip Peļariĺ ï Dnevnik: Srijeda, 13. travnja - utorak, 19. travnja 2016.  

Portal HKV-a: 21. travnja 2016.  

 

DNEVNIK JOSIPA PEĻARIĹA: SRIJEDA, 13. 

TRAVNJA - UTORAK, 19. TRAVNJA 2016. 
(...) 

Ļetvrtak, 14. travnja 2016. 

Re: Dokle ĺe te dopustati klevetanje? 

Datum: Thu, 14 Apr 2016 04:41:41 +0200 

Ġalje: Josip Pecaric <pecaric@element.hr> 

Prima: Stjepandic, Josip, sinisa.kovacic@hrt.hr <sinisa.kovacic@hrt.hr>, 

jozo.barisic@hrt.hr <jozo.barisic@hrt.hr> 

CC: Igor Vukiĺ, Razum, dr. Stjepan Razum, Jakov Sedlar, Velimir Bujanec 

Ġtovani kolega dr. Stjepandiĺu, 

U potpunosti podrģavam sve ġto ste naveli u Vaġem pismu. 

Jedino u svezi s Vaġom preporukom za ļitanje moje knjige ĂDva pisma koja su 

skinula maske: za hrvatsku ġutnju nismo spremniñ moram Vas izvjestiti da sam 

prije dva dana poslao g. Kovaļiĺu moj tekst"Za dom spremniò itekako smeta 

poraģenima u Domovinskom ratu i srpskim slugama u RH koji predstavlja 

odgovor na napade kojima su izloģeni vodeĺi ljudi hrvatskog naroda u Crnoj Gori. 

(poveznica) 

Naime, povodom mog izbora za Dopisnog ļlana Dukljanske akademije nauka i 

umjetnosti bio sam gost predsjednika Hrvatskoga nacionalnog vijeĺa Crne Gore 

g. Zvonimira Dekoviĺa i g. Adrijana Vuksanoviĺa, predsjednika Hrvatske krovne 

zajednice ĂDux Croatorumñ. Tom prigodom pridruģila nam se i ministrica u Vladi 

CG gĽa Marija Vuļinoviĺ. 

Napisao sam g. Kovaļiĺu: 

"Vi odluļite treba li HTV pomoĺi HGI i naġoj ministrici u CG." 

Kao ġto se moģe vidjeti u Prilogu mog odgovora na taj napad ministrica kaģe kako 

im crtaju metu na ļelima! Kako je u naslovu mog teksta ZDS ne mogu vjerovati 

da je g. Kovaļiĺ propustio poslati moj tekst onima koji su pripremali emisiju o 

kojoj govorite. 

Zapravo pitam se je li ta emisija pomoĺ Hrvatima Crne Gore i njihovoj tj. naġoj 

ministrici u Vladi CG koju sam traģio? 

http://www.hkv.hr/izdvojeno/nae-teme/dnevnik/23615-josip-pecaric-dnevnik-srijeda-13-travnja-utorak-19-travnja-2016.html
http://www.hkv.hr/izdvojeno/nae-teme/dnevnik/23615-josip-pecaric-dnevnik-srijeda-13-travnja-utorak-19-travnja-2016.html
mailto:pecaric@element.hr
mailto:sinisa.kovacic@hrt.hr
mailto:sinisa.kovacic@hrt.hr
mailto:jozo.barisic@hrt.hr
mailto:jozo.barisic@hrt.hr
http://kamenjar.com/za-dom-spremni-itekako-smeta-porazenima-u-domovinskom-ratu-srpskim-slugama-u-rh/
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Ġto se tiļe blaĺenja g. Bujanca nadam se da ste uspjeli gledati i njegovu danaġnju 

Bujicu u kojoj je gostovao g. Anto ņapiĺ. ņapiĺ je odrģao lekciju hrvatskim 

politiļarima. Zapravo ih je pokuġao nauļiti ono o ļemu ja odavno piġem u svojim 

tekstovima: NAPAD JE NAJBOLJA OBRANA, odnosno ono ġto je govorio 

kardinal Kuhariĺ: Razgovarajte s velikima s polaziġta principa, nikada na 

koljenima. Principi su oruģje. I zato kad Hrvatska ļistih ruku i ļiste savjesti 

nastupi pred svijetom, ona je jaka i pred jakima. 

A ti veliki, koji i danas napadaju RH su podrģavali velikosrpsku faġistiļku agresiju 

na Hrvatska! 

O pozdravu ZDS iznio je g. ņapiĺ istovjetne stavove koje zastupam i u knjizi koju 

spominjete i u tekstu koji sam poslao ravnatelju HTV-a. Najavio je g. ņapiĺ i 

ponovni zahtjev za dekriminalizaciju pozdrava HOS-a i mnogih drugih branitelja 

u Domovinskom ratu pa, ako je potrebno, i referendum po tom pitanju u 

organizaciji svih hrvatskih HOS-ovaca. Drugim rijeļima najavljuje neġto sliļno 

Peticiji ZDS, koja je povod da se danas vodeĺi ljudi Hrvata Crne Gore 

proglaġavaju ustaġama. 

 

Sa ġtovanjem, 

akademik Josip Peļariĺ 

P.S. Ako niste veĺ proļitali dr. Razuma spominje veliki hrvatski biskup dr. Vlado 

Koġiĺ u tekstu: Zar je sve komunistiļko i danas svetinja u koju se ne smije dirati? 

Ģalosno je da se ovako ġalju poruke koje ģele opravdati zloļinaļki komunistiļki 

reģim. 

Zaġto se ne smiju postaviti pitanja o partizanskim zloļinima? Poznajem dobro dr. 

Stjepana Razuma, on je veoma struļan, marljiv i iskren ļovjek, on ne bi izimiġljao 

kada kaģe, kao vrsni povjesniļar i arhivist, da ima dokaze da su partizani u 

Jasenovcu svoje zloļince podmetnuli drģavi NDH. Zaġto se ne smije znanstveno 

to istraģivati? Zar je sve komunistiļko i danas svetinja u koju se ne smije dirati? 

Poznajem i gosp. Jakova Sedlara. Njegov film otvara pitanja, bio sam na 

njegovom prikazivanju u Zagrebu i poslije razgovarao sa Slavkom Goldsteinom. 

On mi je odmah rekao da su izjave Ljubice Ġtefan pune laģi, na ġto sam mu 

odgovorio da je to znanstveno istraģivanje: neka svaka strana iznese svoje 

argumente, a javnost ĺe sama zakljuļiti ġto je laģ a ġto istina. Ļudi me k tome da 

su sve javne informativne emisije, kao i naġi politiļari, izbjegli iznijeti ļinjenicu 

da se meĽu Srbima javljaju i oni koji ģele doĺi 22. travnja u Jasenovac i koji 

osporavaju Pupovcu monopol nad srpskim stavovi u Hrvatskoj. Zaġto se veĺ 

jednom ne odmakne naġa javnost od takvih ljudi koji siju podjele i zaġto im se 

naġi politiļari klanjaju? Apsurd! Zamislite da se u Srbiji vlasti s toliko puzavosti 

brinu oko toga ġto ĺe Hrvati reĺi? Neshvatljivo! (poveznica) 

 

13.4.2016. u 23:20, Stjepandic, Josip je napisao/la: 

Ġtovani gospodo, 

http://kamenjar.com/vlado-kosic-zar-je-sve-komunisticko-danas-svetinja-u-koju-se-ne-smije-dirati/
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Koliko god sam se veselio neminovnoj smjeni na ļelu HRT, bojim se da Vam 

naprosto nedostaje hrabrosti za neophodne promjene. 

Veĺ sam Vas upozorio da Radmanove najavne ġpice tipa ĂIde Tito preko 

Romanijeñ treba ģurno povuĺi i vratiti ĂOdu slobodiñ. 

Onda drug Novokmet, koji je prije ļetiri godine, ako se dobro sjeĺam, pokazao 

neograniļenu skojevsku brutalnost. Ļime je on zasluģio da vodi emisiju poput 

veļeraġnjeg ĂOtvorenogñ? 

Izgleda da je klevetanje u neograniļenim koliļinama, pogotovo prema osobama 

koje nisu bile nazoļne: ļelnika Druġtva za istraģivanje trostrukog logora 

Jasenovac, te redatelja Jakova Sedlara, bilo jedina svrha ove emisije. 

Hoĺete li sakupiti pristojnosti, pa im se ispriļati da Vaġ voditelj nijednom nije 

upozorio goste u studiju da ne klevetaju osobe koje nisu nazoļne? 

Mogli biste pokazati malo graĽanske hrabrosti, pa pozvati kao goste gospodu 

Razuma, Vukiĺa (starijeg i mlaĽeg) i Sedlara, pa zovite orjunaġe koje hoĺete da 

razmijene argumente o Jasenovcu. Ili puno jednostavnije: prikaģite film 

ĂJasenovac ï Istinañ, pa napravite raspravu nakon prikazivanja. 

Kako kao (bivġi) ļelnici novinarske organizacije gledate na ponovljeno blaĺenje 

Vaġeg kolege Bujanca? O gledanosti  njegove ĂTV Bujiceñ HRT ĺe dugo moĺi 

samo sanjati! 

Glede pozdrava ĂZa dom spremniñ preporuļam Vam ļitanje  knjige akademika 

Peļariĺa ĂDva pisma koja su skinula maske: za hrvatsku ġutnju nismo spremniñ, 

te studij presuda hrvatskih sudova na tu temu, da Vaġi novinari ne moraju 

ponavljati notorne gluposti! 

Sa ġtovanjem 

Dr. Josip Stjepandiĺ 

 

I dok se pitam hoĺe li HTV braniti Hrvate u Boki sv. Leopolda, stiģe odgovor iz 

Ureda Predsjednice. 

Marko Skejo, ratni zapovjednik IX bojne HOS-a ñRafael vitez Bobanò, predloģio 

je da se pozdrav ñZa dom spremniò unese u novi zakon o hrvatskim braniteljima, 

i tako zauvijek zaġtiti. 

Iz Ureda predsjednice na upit Novog lista nisu izravno odgovorili, nego su ih 

podsjetili na objavu ureda predsjednice od 25. kolovoza 2015. na sliļnu temu pa 

citirali ovako: 

ñInicijativa da se pozdrav ñZa dom spremniò uvede kao sluģbeni pozdrav u 

Oruģane snage RH neozbiljna je, neprihvatljiva i na razini provokacijeò. 

Tada su jugo-komunistiļki mediji izbjegavali da se u bilo kom kontekstu izbjegne 

vezivanje Peticije za Domovinski rat, tj. izbjegavali su sam pomen da smo peticiju 

pokrenuli zbog napada na Thompsona i "Bojnu Ļavoglave" i vezivali su je s NDH. 

Sada je sam HOS pokrenuo istovjetnu inicijativu i dobio istovjetan 

odgovor:NJIHOV DOPRINOS U DOMOVINSKOM RATU JE NEBITAN i 

onda je stvarno na razini provokacije kad netko pozdrav dijela regularnih postrojbi 

HV iz Domovinskog rata predloģi da se unese u novi zakon o hrvatskim 

braniteljima. Doista, ti HOS-ovci su tim pozdravom ledili krv agresorima koji su 
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sve hrvatske branitelje proglasili ustaġama. Ja sam samo naivno vjerovao da 

branitelji nisu ustaġe mnogima u RH. 

Naivan kakav jesam tada sam napisao i pismo koje je objavljeno tek u mojoj 

nedavnoj knjizi "Oba su pala": 

29.8.2015. u 7:53, Josip Pecaric je napisao/la: 

Poġtovana gĽo Predsjednice RH, 

Vaġ neprimjeren odgovor na pismo koji smo uputili Vama i Predsjedniku HDZ-a 

o pozdravu Za dom spremni pokrenuo je pravu hajku na nas potpisnike. Samo 

juļer sam morao napisati tri reagiranja na takove napade. Npr. samo je u Jutarnjem 

listu od 27. 08. 2015. bilo tri takova ļlanka. U prilogu Vam dajem moje reagiranje 

na te ļlanke iz Jutarnjeg lista. 

Kao ġto vidite meni ne smeta ta hajka kada sam ja u pitanju, ali ne mogu ostati 

ravnoduġan na napade koje doģivljavaju drugi potpisnici. 

Zapravo ja (a vjerujem i drugi potpisnici) bih Vam trebao biti zahvalan jer je kao 

posljedica te hajke doġlo i reagiranje Crkve u Hrvata, tj. Hrvatske biskupske 

konferencije. Pogledajte ovaj dio tog reagiranja: Ostajuĺi na demokratskoj razini, 

imao bih prijedlog s obzirom na ovu i sliļne teme o kojima se nerijetko traģi 

oļitovanje putem peticije ili referenduma. Pogotovu kad se radi o dvoznaļnim i 

nedovoljno definiranim pojmovima koji najļeġĺe izazivaju napetosti i prijepore. 

Ili pak ako ideje i prijedlozi daju ġiroku moguĺnost manipulacije ljudskim 

osjeĺajima, vrijednostima ili tome sliļno. A ļini se da pozdrav ñZa dom spremniò 

ulazi u to podruļje dvoznaļnosti i nejasnoĺe, navodi Puljiĺ. 

ñSmatram, stoga, kako bi bilo korisno i svrsishodno o odreĽenom predmetu, koji 

u danom trenutku zaokuplja javnost, prirediti prigodan skup ljudi od struke koji 

ĺe dati svoje struļne i znanstvene priloge. A nakon toga, temeljem zakljuļaka s 

toga skupa eventualno poduzeti oļitovanje putem potpisa ili referenduma. U 

protivnom, postoji opasnost da se neku zanimljivu inicijativu óprivatiziraô, a ona 

moģe imati obiljeģja ġireg, opĺeg interesa, pa je ġteta ako nema znanstvenu i 

struļnu podlogu. Pogotovu ako nosi ópolitiļkuô ili neku drugu etiketu, ġto je onda 

izlaģe joġ veĺoj pogibelji i moguĺnosti manipuliranja, navijanja i stvaranja 

nepotrebnih napetosti i druġtvenog raslojavanja, umjesto konstruktivnih rasprava, 

razgovora, dogovora i zakljuļakaò, kaģe se u izjavi predsjednika HBK-a Ģelimira 

Puljiĺa.(poveznica) 

 

Zapravo, Crkva u Hrvata pokazuje ne samo kakav je primjeren odgovor na naġe 

Pismo Vama i Predsjedniku HDZ-a veĺ je potpuno u skladu s jednim drugim 

pismom koji smo profesor dr. sc. Matko Maruġiĺ i ja uputili mojoj akademiji tj. 

Predsjedniku HAZU akademiku Zvonku Kusiĺu. 

U prilogu Vam dajem i to pismo i pozivam Vas da budete njegov potpisnik. Na 

taj naļin Vaġ doprinos da se u RH poļne postupati onako kako traģi i HBK i 

potpisnici ovog pisma bio bi nemjerljiv. 

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/oglasila-se-crkva-stav-oko-pozdrava-za-dom-spremni-je-osobna-stvar-svakog-pojedinca-825834
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Upravo zato mogu reĺi kako bi mi bila velika ļast, a siguran sam i profesoru 

Maruġiĺu i ostalim potpisnicima da Vaġ potpis bude na prvom mjestu. 

S poġtovanjem, 

Akademik Josip Peļariĺ 

 

Ili su samo Pupovac i njegovi iz SNV na pravi naļin upozorili naġu Predsjednicu 

jer su je u svom ļuvenom Biltenu veĺ optuģili za progon Srba spominjuĺi nju i 

Peticiju ZDS. Uspjeġna prevencija, zar ne? 

Zahvaljujuĺi biskupu Koġiĺu i njegovoj juļeraġnjoj propovijedi Hrvatska zna 

koliko je sv. Leopold ljubio svoj hrvatski narod: "Premda je sv. Leopold kao 

sveĺenik veoma kratko djelovao u Domovini, on nikada nije zatajio da je Hrvat. 

Kada je 1917. bjesnio rat izmeĽu talijanskih i austro-ugarskih snaga, talijanska je 

vlada naredila da svi drģavljani Austro-ugarske u pograniļnom podruļju trebaju 

prihvatiti talijansko drģavljanstvo ili ĺe biti zatoļeni u juģnoj Italiji. Kada su ga 

njegova redovniļka braĺa nagovarala da uzme talijansko drģavljanstvo, jer da je 

to tek puka formalnost, on je odluļno odgovorio: ĂNe, krv nije voda! Ne moģe se 

izdati krv!ñ... Molimo ga za naġ hrvatski narod, da se nitko ne stidi svoga roda ni 

svoje domovine, da istinski ljubimo svoj narod, ļinimo dobro svima i da ponosno 

znamo, poput njega ï pa ako treba i trpjeti zbog toga ï isticati tko smo i kome 

pripadamo. Molimo za naġe narodne voĽe da ne savijaju ġiju pred nepravdama i 

neistinama, veĺ da ponosno sluģe svojem narodu." (poveznica) 

 

Biskup poslije mise piġe: ñKrv nije voda, ne moģe se izdati krv!ò 

Moj Boģe, koje divno iskustvo ï blizina sa svecem, i to joġ Hrvatom koji je ljubio 

svoj narod! 

S druge strane ï medijski prostor zagaĽen je raspravom o bojkotu Jasenovca onih 

koji su nezadovoljni ġto se (konaļno) otvorila javna rasprava o laģima koje se oko 

toga vrte veĺ desetljeĺima, a zbog ļega je i TuĽman bio u zatvoru. To je dakle 

nedodirljiva tema za one koji su 1980. poslali TuĽmana u zatvor kao ġto i sad ģele 

zabraniti svako, pa i znanstveno istraģivanje o tome. Jesmo li onda uopĺe napustili 

komunizam? Umjesto da se naġ politiļki vrh posipa pepelom i udvara sijaļima 

laģi, trebali bi poticati znanstveno istraģivanje u komunizmu zabranjenih tema 

koje su stalno kao omļa bila Hrvatima oko vrata. A onda potpora kandidatkinji za 

UN! Ja nisam juļer mogao vjerovati ġto sam ļuo. I da nema nitko izdvojeno 

miġljenje! Ļestitam HSP AS-u koji danas izrazi drukļije miġljenje (nema njihovu 

potporu niti za predsjednicu kuĺnog savjeta, op. JP)! Ako bude, ġto se nadam da 

neĺe, tuģiteljica Hrvatske, premda je iz RH, ļelna osoba UN-a, tada mogu naġa 

ġestorica Hrvata koji veĺ godinama ļekaju presudu u Haagu, a ja se svako jutro 

Bogu molim za njih da budu osloboĽeni, znati da oni tamo i ostaju. Na ģalost, 

premda nevini, osuĽeni. I s njima naġa domovina. Straġno! Zato je bolje da se ja 

vratim mislima svetom Leopoldu, rodoljubu koji se nije htio odreĺi svoje hrvatske 

nacionalne pripadnosti premda je znao da mu slijedi dvogodiġnji progon. Rekao 

http://www.biskupija-sisak.hr/index.php/biskup/homilije/3422-misa-u-zagrebakoj-katedrali-uz-tijelo-sv-leopolda-bogdana-mandia
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je: ñKrv nije voda, ne moģe se izdati krv!ò Sveti Leopolde, moli za nas, moli za 

svoj hrvatski narod! mons. Vlado Koġiĺ, biskup sisaļki. (poveznica) 

Kako nas ponosnim ļini ona kolona hrvatskih ljudi koji satima ļekaju da bi se 

poklonili naġem hrvatskom svetcu iz moje Boke. Na uģas svih mrzitelja hrvatskog 

naroda i hrvatske drģave! 

(...) 

Ponedjeljak, 18. 04. 2016. 

 

Je li iġta bolje s novim vlastima? Pisao sam im: 

 

Naslov: Re: Drugo pismo Ministru Mornaru 

Datum: Mon, 21 Mar 2016 11:36:55 +0100 

Ġalje: Josip Pecaric <pecaric@element.hr> 

Prima: znanost@mzos.hr 

CC: ministar <ministar@mzos.hr> 

 

Poġtovani kolega prof. Zadro, 

Joġ je predhodni ministar poslao Upravi za znanost i tehnologiju moju ģalbu oko 

postupaka HHZZ-a u svezi s projektom kome sam glavni istraģivaļ. 

Pisao sam i sadaġnjem ministru prof. Ġustaru ali i od ovog ministarstva nikakvog 

odgovora (proslijedit ĺu Vam e-mail koji sam poslao u viġe navrata samom 

Ministru). 

U ļemu je problem? Moje drģavotvorno djelovanje, nezamjeranje ili...? Valjda je 

lakġe gaziti po nekih tamo 37 matematiļara, nego se nekome zamjeriti? 

S poġtovanjem 

akademik Josip Peļariĺ 

09.12.2015 u 09:26, ministar je napisao/la: 

Poġtovani akademiļe Peļariĺ, 

Ovom prilikom potvrĽujem da sam zaprimio Vaġe dopise vezane uz dolje opisane 

probleme s Hrvatskom zakladom za znanostte Vas obavjeġtavam da sami ste 

odmah proslijedio Upravi za znanost i tehnologiju radi provjere i daljnjeg 

sluģbenog postupanja. Kada ovaj postupak bude dovrġen obavijestiti ĺemo Vas o 

ishodu. 

S poġtovanjem, 

Ministar 

Prof. dr. sc. VedranMornar 

 

Ponovno  sam nazvao Upravu za znanost i tehnologiju MZOĠ-a. Provjerit ĺe i 

javiti mi. Koliko sam razumio netko je tamo zaduģen za to. Bit ĺe zanimljivo 

vidjeti rasplet, ako gau opĺe bude. Tko sa zdravim razumom moģe povjerovati da 

Upravnom odboru Zaklade smeta ġto su od tri ļasopisa iz oblasti o kojoj je rijeļ 

koji su na svjetskiml istama ï dva izlaze u RH, a u treĺem je jedan Hrvat u 

http://kamenjar.com/biskup-kosic-krv-nije-voda-ne-moze-se-izdati-krv/
mailto:pecaric@element.hr
mailto:znanost@mzos.hr
mailto:ministar@mzos.hr
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Editorial Boardu. Itd.,itd. Igrom sluļaja danas me o tome pita i moja dekanica. 

Ģeli poslati zvaniļan dopis Ministarstvu oko toga. 

Nije mi lako pisati ovaj dnevnik. Sedam dana piġeġ i razglabaġ a onda u 

ponedjeljak proļitaġ Hodaka. On u svojoj kolumni na duhoviti naļin opiġe sve ġto 

si pisao. Pogledajte poļetak i kraj njegoba danaġnjeg teksta na dnevno.hr: 

òSi vis pacem, para bellumò rekli su Latini. Ako ģeliġ mir spremaj se za rat. 

Politiļka scena u Lijepoj Naġoj najblaģe reļeno je histeriļna. Sliļna onoj iz druge 

polovice 91. godine. Nakon toga doġlo je do rata. Dr. Franjo TuĽman i suradnici 

demokratskom konverzijom pretvoriġe se u ustaġe. Nije se pazilo na nijanse. 

NajmlaĽi Titov general TuĽman, Stipe Mesiĺ, Josip Boljkovac, Vladimir Ġeks, 

Slavko Degoricija, Josip Manoliĺ, Hrvoje Ġariniĺ, general Ġpegelj i da ne 

nabrajam do beskonaļnosti, svi su bili proglaġeni ustaġama. Ljuta trava na ljutu 

ranu. Ļitava inozemna demokratska javnost ogorļeno se digla na noge, na ļelu sa 

Martiĺem, Babiĺem, Hadģiĺem, Arkanom, generalom Mladiĺem itd. MeĽutim, 

ñStranka opasnih namjerañ je, na ļuĽenje demokratske javnosti, glatko dobila 

izbore. ñDemokratska javnostñ je izaġla iz Sabora kad se trebalo glasovati o 

ñrazvodu brakañ sa òslobodarskimò Beogradom. ñUstaġeñ su, za par godina, u 

olujnoj utakmici nabili partizane sa 5:0, te isti posjedaġe u traktore i sa svojim 

vjernim navijaļima dadoġe petama vjetra. U ovih 25.g., pokazalo se samo jedno: 

povijest se ponavlja i ponavlja. Ustaġe su opet u modi i na sceni. 

(...) 

Kolinda je nedavno pronaġla sveti gral mudrosti ustvrdivġi da NDH nije bila ni 

nezavisna ni samostalna. U principu je to toļno s obzirom na okolnosti u kojima 

je nastala i odrģavala se. Ja imam za Kolindu jedno puno lakġe pitanje na 

politiļkom kvizu: koliko je Hrvatska danas samostalna? Koliko slobodna i 

neovisna dok ustraġeno osluġkuje Augustina Polokaja koji ġalje direktive 

Europske komisije, NATO-a i bezbojnih ļinovnika iz Bruxellesa? Ļinovnika koji 

se ne usude ni proĺi kraj kvarta Molenbeek, a kamoli uĺi u njega. Ali zato su puni 

hrabrosti kad treba nasapunati glavu naġoj politiļkoj poltronskoj eliti. Zato ĺe biti 

prijeko potrebno pridruģiti se ġto prije Poljskoj, Ļeġkoj, Slovaļkoj i MaĽarskoj 

koje barem nastoje iskazati svoju drģavnost na brodu, zvanom EU, a koji pomalo 

sliļi na Titanik. 

Dr. Stjepandiĺ me upozorava: 

ĂKako su drugovi kreativni, kao u stara dobra vremena! Naime u Telegramu 

razglabaju s odvjetnikom Miljeviĺem kako bi se Sedlara moglo kazneno goditi 

zbog filma. Poļeli su ljetos sa zabranom knjiga. Pa nije proġlo. Nastavili s knjigom 

na knjigu, pa se ispostavilo da su opet iġli laģima na istinu. Ostalo je joġ jedino 

nekoga zatvoriti! 

Bolje oni Sedlara zbog filma nego netko Goldsteine zbog laģi u knjizi, zar ne? I 

sv. Leopold Bogdan Mandiĺ je na sebi mogao osjetiti, kako kaģe Davor Dijanoviĺ, 

tu ģivotinjsku, beskrajnu mrģnju prema Hrvatskoj. Ali prije svega veliku ljubav 

onih, koji kao on ne izdaju krv. Ovih dana mu je odalo poļast 200.000 vjernika. 

Moju (vidimo i Hodakovu) tvrdnju kako se ģeli branitelje izjednaļiti s ustaġama, 

tj. sa onom Ăistinomñ o ustaġama koji su oni stvorili tijekom duge vladavine, na 

drugaļiji naļin komentira Vjekoslav Krsnik: 
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ĂU pozadini ove bjesomuļne kampanje nalazi se nastojanje da se ustrajavanjem 

na tzv. antifaġistiļkim temeljima drģave Domovinski rat i osamostaljenje 

Republike Hrvatske ideoloġki i politiļki proglase sljednicima NDH-a. Takva 

klima je posljedica ļinjenice da u Hrvatskoj nikad nije provedena lustracija, pa su 

mnogi komunistiļki kadrovi ali i njihovi nasljednici ostali mentalno zatoļeni u 

komunistiļkoj Jugoslaviji.ñ 

Jedan od onih koji ne izdaju krv je Marko Perkoviĺ Thompson. Davno sam rekao 

da on svojim pjesmama viġe naġu mladost nauļi o domoljublju od svih nas u 

ġkolstvu. Jednom je rekao da sam ga ja viġe branio nego ġto je on branio sam sebe. 

Da, i knjige sam pisao zbog njega. Ali zar to nije logiļno? Pa bolje je da on smiġlja 

pjesme kojima uļi naġu mladeģ kako treba voljetiobitelj, branitelje, domovinu i 

Boga.U subotu je gostovao na vjerskoj tribini za mlade u Katoliļkoj osnovnoj 

ġkoli u Ġibeniku. Odgovarajuĺi na pitanja ļasne sestre Renate Azinoviĺ, govorio 

je o svojem ģivotu, djetinjstvu u Ļavoglavama, Domovinskom ratu, vjeri i 

obraĺenju koje mu se dogodilo kada je prije 16 godina upoznao jednu molitvenu 

zajednicu kroz koju je dublje uronio u duhovni ģivot. Vijest je to koju su neki 

lijevi mediji odmah obojili posprdnim epitetima i britkim komentarima o tome da 

Thompson ñobrazujeò mlade ñustaġkim pozdravom óZa dom spremni'ò. 

Danas su im odgovorili na njegovom portalu. Izdvajam sam ovo iz izvrsnog 

odgovora onima koji za judine ġkude izdaju krv: ĂNevjerojatna je mrģnja 

pojedinih medija u Hrvatskoj. Naime, rijeļi domoljubne pjesme ñĻAVOGLAVEò 

koja je u Domovinskom ratu braniteljima dizala moral, proglaġavati ustaġkom 

samo je potvrda kompatibilnosti i homogeniziranja lijevog faġizma s jugo-

komunistiļkom politikom, tj. proglaġavanja hrvatskih branitelja ustaġama. 

Sjetimo se samo bivġeg predsjednika Ive Josipoviĺa i njegovih rijeļi o 

USTAĠKIM ZMIJAMA koje je uporno ponavljao, a koje joġ uvijek nije 

imenovao. Kad vidimo ġto piġu mediji skloni takvoj politici, svima nam je jasno 

na koga je mislio ï na hrvatske branitelje, u prvom redu na postrojbe HOS-a 

kojima je i Thompson u poļetku rata pripadao.ñ 

Danaġnje Fakultetsko vijeĺe me potpuno iscrpilo (preko tri sata), pa ĺu zavrġiti s 

komentarom Josipa Joviĺa o podrġci vladajuĺih Vesni Pusiĺ: 

ĂOstaju nam dva moguĺa odgovora. Ili je Oreġkoviĺev kabinet popustio pred 

meĽunarodnim diplomatskim pritiskom, ġto je veĺ pravilo, ili je HDZ u nekom 

tihom dogovoru s HNS-om oko neke nove koalicije. Izgleda nevjerojatno, ali 

Machiavelli i njegove Ăkonstelacijske istineñ i relativni principi su oļito vjeļni.ñ 

Danas je napokon, istina na odreĽeno vrijeme doġao doma Veljko Mariĺ! 

Obavezno proļitati Predraga Miġiĺa. 

(...) 

  

http://kamenjar.com/predrag-misic-tko-sam-ja-da-pisem-sto-je-dobro-sto-lose/
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29. 06. 2016. 
 

"POMIRBA"  

 
Vidimo iz dana u dan kako mnogi u RH pokuġavaju nametnuti da na izborima 

bude jamo jedan kandidat.  

Prof. dr. sc. Zdravko Tomac kaģe:  

Ne skrivaju se ambicije stranih sila i politika da direktno upravljaju Hrvatskom i 

da odluļuju tko u Hrvatskoj moģe a tko ne moģe biti ministar, tko ĺe u Hrvatskoj 

biti predsjednik politiļke stranke ili predsjednik Vlade, Sabora.  

Pokuġava se Hrvatskoj nametnuti i strategija kojom Hrvatska treba, moģe odnosno 

smije ili ne smije iĺi. Svaki dan moģemo ļitati, sluġati izjave o kojima mnogi iz 

inozemstva ali i u zemlji kaģu neĺe se dozvoliti da Hrvatska ide sliļnim putem 

kojim idu MaĽarska, Poljska i Slovaļka.  

Straġno je to sluġati jer to ruġi Hrvatsku kao suverenu drģavu, to vrijeĽa hrvatski 

narod jer ga ļini glupim i nesposobnim da sam odluļuje o svojoj sudbini. To znaļi 

da se osporava hrvatskom narodu temeljno pravo da samo utvrĽuje svoju 

strategiju, da nam se ģele nametnuti politiļki tutori. A da je to tako pokazuju 

brojne akcije direktnog mijeġanja u hrvatsku unutraġnju politiku stranih 

veleposlanika, stranih politiļara i institucija koje su se toliko obezobrazili da viġe 

ni ne skrivaju svoje namjere da se prema nama odnose kao prema maloumnom 

narodu. 

(...)  

HDZ ima joġ jednu povijesnu ġansu da na djelu pokaģe kako funkcionira 

demokracija. Sustav da svi ļlanovi biraju vodstvo je dobar ali samo u jednom 

sluļaju ako se bira izmeĽu viġe kandidata.  

MeĽutim, da bi se biralo izmeĽu viġe kandidata mora postojati ravnopravnost 

kandidata. Svi kandidati moraju imati ista prava i za sve kandidate na jednak naļin 

mora raditi stranaļka maġinerija. Vodstvo stranke mora jasno utvrditi pravila da 

se nikom ne smije prije izbora davati prednost. 

Tek u takvim uvjetima neposredni izbori su festival demokracije a ne karikatura 

demokracije. Naļin kako se poļelo s izborima u HDZ-u bio je suprotan tome i 

dobro je ġto su napravljene korekcije, ali joġ uvijek ne u potpunosti.  

HDZ je velika stranka i bilo bi straġno kada bi imao samo jednog sposobnog 

kandidata. Samo kandidat koji je izabran u demokratskoj proceduri, u 

konkurenciji viġe kandidata, moģe imati legimitet i legalitet na parlamentarnim 

izborima.  

http://direktno.hr/en/2014/direkt/52752/Prof-Tomac-o-kaosu-u-kojem-

%C5%BEivimo-Hrvatski-narode-sa%C4%8Duvaj-svoju-du%C5%A1u.htm  

Zapravo ne radi se o pokuġaju da se nametne mnogima podoban kandidat, veĺ je 

bit da se kao kandidat ne pojavi dr. sc. Zlatko Hasanbegoviĺ. Kako sada   stoje 

stvari s viġe kandidata, koji sliļejedan drugom kao jaje jajetu, nema ġanse da se 

http://direktno.hr/en/2014/direkt/52752/Prof-Tomac-o-kaosu-u-kojem-%C5%BEivimo-Hrvatski-narode-sa%C4%8Duvaj-svoju-du%C5%A1u.htm
http://direktno.hr/en/2014/direkt/52752/Prof-Tomac-o-kaosu-u-kojem-%C5%BEivimo-Hrvatski-narode-sa%C4%8Duvaj-svoju-du%C5%A1u.htm
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iġta promjeni u Hrvatskoj. MeĽutim, s Hasanbegoviĺem u kampanji i drugi 

kandidat bi se morao ponaġati sliļno njemu pa bi mediji bili ispunjeni istinskim 

interesima za RH.A to treba sprijeļiti. Jer velika pobjeda "Hasanbegoviĺeva" 

HDZ-a osigurava ponosnu i dostojanstvenu, a ne posluġniļku Hrvatsku.  

A svima onima koji to ģele sprijeļiti i osigurati daljnu pokornost svjetskim 

moĺnicima koja u kontinuitetu traje od 2000. godine puna su usta TuĽmanove 

pomirbe. Istina je TuĽman je stvorio Hrvatsku pozivajuĺi na pomirbu djece 

partizana i ustaġa. Ne na pomirbu ideologija.  A mnoga djeca partizana i ustaġa 

su  takvu Hrvatsku i ostvarili.  

Naravno, bilo je mnogo onih koji nisu ģeljeli Hrvatsku. TuĽman je davao mnoge 

ustupke da bi ġto viġe takovih pridobio za neovisnu drģavu. Pa i kada je bilo oļito 

da se lideri oporbe nisu radovali "Oluji".  

Kada je postalo jasno da je ideja pomirbe ostvarila  ġto je trebala ostvariti i da viġe 

nije potrebna, sam TuĽman ju je i okonļao govoreĺi o  Judinim ġkudama (novac 

za koji se tko prodaje, za koji ļini prljave usluge nekome, [prodati se za Judine 

ġkude]): 

"Mi neĺemo dopustiti ostacima jugokomunistiļkog sustava, niti jugosrpskog, 

stanje kakvo smo bili zatekli u Hrvatskoj uspostavom hrvatske slobode i 

demokracije. Neĺemo dopustiti da nam sve to dovedu u pitanje. Neĺemo to 

dopustiti tim jugokomunistiļkim ostacima, ali ni onim politiļkim diletantima, 

bezglavim smuġenjacima koji ne vide o ļemu se zapravo radi danas u Hrvatskoj i 

u svijetu sa kojekakvim regionalnim planovima...Neĺemo dopustiti onima koji se 

veģu i sa crnim vragom protiv hrvatske slobode i hrvatske nezavisnosti, ne samo 

sa crnim, nego i zelenim i ģutim vragovima...Neĺemo dopustiti onim koji se 

povezuju sa svima protivnicima hrvatske samostalnosti, ne samo povezuju nego 

im se nude, ne samo da im se nude nego im se prodaju za Judine ġkude, kao ġto se 

i sami hvale da dobivaju dotacije iz svih centara svijeta, a povezuju se od 

fundamentalistiļkih ekstremista, do kojekakvih laģnih propovjednika, 

pseudodemokratskih obmanjivaļa koji nam danas propovijedaju velike ideje o 

ljudskim pravima i slobodama medija."  

U knjizi: Dr. Franjo TuĽman ï vizije i postignuĺa, Rasprave za okruglim stolom 

uz drugu obljetnicu smrti prvoga hrvatskoga predsjednika, Zagreb 2002., moģe se 

naļi i moja rasprava u kojoj tvrdim upravo to da je TuĽmanova pomirba uspjeġno 

okonļana jer se pomirba odnosi na djelove jednog te istog naroda. Naime, kakva 

pomirba moģe biti ostvarena izmeĽu Hrvata i Jugoslavena, kada su to razliļiti 

narodi. Zapravo opet ista priļa priļa o srpskim slugama i onima koji danas u 

Hrvatskoj sprovode velikosrpski Memorandum SANU 2. 

Znaļaj TuĽmanovih rijeļi o judinim ġkudama itekako dobro zna ï a tko bi drugi 

ï Thompson pa s njima zadnjih godina poļinje svaki njegov koncert.  

Dok HDZ-ovi politiļari priļaju besmislene priļe o "pomirbi" Milanoviĺ 

mobilizira sve koji su protiv neovisne Hrvatske priznajuĺi s "MI ili ONI" da nema 

nikakve veze s hrvatskim narodom (vidjeli smo ovih dana da mu smeta i "Lijepa 

li si") i tako ne biva potpuno potuļen na izborima. Otvoreno pokazuju koliko im 
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jue dragaļinjenica da je "Srbima laģ najviġe pomogla u povijesti", pa ne prestaju 

s laģima o Hasanbegoviĺevoj "ustaġkoj" kapi. Tako i danas drģavotvorni Hrvati 

moraju opovrgavati takove laģi srpskih slugu. Najnoviji sluļaj je reagiranje  dr. 

sc. Josipa Stjepandiĺa:  

http://hrvatskonebo.com/2016/06/29/dr-josip-stjepandic-hoce-li -druga-

njemacka-televizija-zdf-uskoro-pokrenuti-hajku-protiv-dimnjacara/  

Naravno, srpske sluge se tako dokazuju svojim gazdama da eto i oni koriste ono 

ġto je gazdamanajviġe pomoglo u povijesti, a s druge strane postiģu podizanja 

straha kod HDZ. Sve samo da ne shvate ġto im poruļuju iz Hrvatskog tjednika od 

23. 06. 2016. Naime, na naslovnici piġe:  

ZLATKO HASANBEGOVIĹ MOĢE SPASITI HDZ I PREGAZITI LJEVICU 

NA IZBORIMA.  

Kao Povjesniļar Hasanbegoviĺ itekako razumije TuĽmanove rijeļi o zavrġetku 

pomirbe tj. O judinim ġkudama, ali sigurno razumije ġto o "pomirbi" nedavno u 

Bujici kaģe njegov kolega povjesniļar mons. Juraj Kolariĺ: 

Isus je sa desne strane stavio dobre i vjerne, a sa lijeve prokletnike koji ĺe gorjeti 

u paklu. To su oni Milanoviĺevi, sa desne smo mi, a s lijeve oni.  

http://direktno.hr/en/2014/direkt/52341/J-Kolari%C4%87-%C4%8Cini-se-da-se-

komunisti%C4%8Dki-ostaci-u-ovoj-zemlji-umno%C5%BEavaju.htm  

 

Da, sprijeļiti Hasanbegoviĺa po svaku cijenu. Dr. sc. Damir Peġorda je cijelu 

operaciju izvrsno nazvao "Sanader II":  

Upravo ta ļinjenica navela je vanjske i unutraġnje zakulisne upravljaļe politiļkim 

procesima u Hrvatskoj da stave u pogon plan ''Sanader II''. Izgleda da se procesi 

u Hrvatskoj ne mogu kontrolirati bez da se kontrolira HDZ. Gledajuĺi kako se 

razvija ta igra oko izbora novog ļelnika HDZ-a, ļini mi se da ĺe novi Sanader biti 

Andrej Plenkoviĺ. Oko toga se, ļini se, slaģu i Ġeks i Milanoviĺ, i ''osnivaļi HDZ-

a'' i detuĽmanizatori, i Jutarnji i Veļernji.  

http://www.hkv.hr/izdvojeno/nae-teme/pitali-smo/24292-sto-bi-hdz-kao-stranka-

trebao-uciniti-u-narednom-razdoblju.html  

 

Da, kao bore se da Milanoviĺ ne doĽe na vlast a sve ļine da do toga doĽe! 

  

http://hrvatskonebo.com/2016/06/29/dr-josip-stjepandic-hoce-li-druga-njemacka-televizija-zdf-uskoro-pokrenuti-hajku-protiv-dimnjacara/
http://hrvatskonebo.com/2016/06/29/dr-josip-stjepandic-hoce-li-druga-njemacka-televizija-zdf-uskoro-pokrenuti-hajku-protiv-dimnjacara/
http://direktno.hr/en/2014/direkt/52341/J-Kolari%C4%87-%C4%8Cini-se-da-se-komunisti%C4%8Dki-ostaci-u-ovoj-zemlji-umno%C5%BEavaju.htm
http://direktno.hr/en/2014/direkt/52341/J-Kolari%C4%87-%C4%8Cini-se-da-se-komunisti%C4%8Dki-ostaci-u-ovoj-zemlji-umno%C5%BEavaju.htm
http://www.hkv.hr/izdvojeno/nae-teme/pitali-smo/24292-sto-bi-hdz-kao-stranka-trebao-uciniti-u-narednom-razdoblju.html
http://www.hkv.hr/izdvojeno/nae-teme/pitali-smo/24292-sto-bi-hdz-kao-stranka-trebao-uciniti-u-narednom-razdoblju.html
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12. 08. 2016. 

 

PREDSTAVLJANJE KNJIGE ĂOBA SU PALAñ U 

SKRADINU  

 

mr. sc. Antonijo Brajkoviĺ 
 

Poġtovani sugraĽani, dragi prijatelji,  

hvala vam ġto ste veļeras ovdje i predstavljate svoj Grad, iskazujuĺi tako na 

najbolji naļin dobrodoġlicu i gostoprimstvo naġim veļeraġnjim gostima.  

Skradin je naselje ļiji urbani kontinuitet seģe u doba antike, doba u kojem je ovaj 

grad biljeģio svoje vrhunce kao upravno, gospodarsko i kulturno srediġte ovog 

dijela Dalmacije, zadrģavjuĺi taj istaknuti poloģaj i vaģnost kroz srednjovjekovno 

i novovjekovno doba. Danas, u suvremenoj Hrvatskoj, iako brojļano malen, duga 

povijesna  tradiciju i kulturna ostavġtina bile su razlog da se naselje Skradin titulira 

gradom. Iako svjesni da moģda nikad neĺe zasjati nekadaġnjim sjajem, vaģnosti i 

veliļinom, organizacijom ovakvih manifestacija doprinosimo njegovom 

kulturnom razvoju i opravdavamo urbane atribute na ponos svih onih koji ga vole. 

Jedan od onih koji ga vole i posjeĺuju je  i  gospodin Josip Stjepandiĺ, dr. 

strojarstva, porijeklom iz Modriļe a na privremenom radu u Njemaļkoj, koji je 

ovdje s obitelji na odmoru. Buduĺi da ga s akademikom Peļariĺom veģe 

akademska srodnost, druġtvena angaģiranost, domoljubni interes i prijateljstvo, 

predloģio nam je moguĺnost predstavljanja njegove knjige, ġto smo sa vrlo rado 

prihvatili. A upravo ĺe dr. Stjepandiĺ u uvodnom ekspozeu najaviti veļeraġnju 

temu i njenog glavnog protagonista, akademika Peļariĺa, koji je veļars ovdje da 

bi s nama podjelio misli, stavove, ideje... iz svoje knjige Oba su pala.  

Akademik Paļariĺ iznimna je osoba hrvatske znanstvene scene, roĽen u zaljevu 

hrvatskih svetaca, gradu Kotoru 1948, diplomirao je 1972., magistrirao 1975., a 

doktorirao je 1982. godine matematiļke znanosti disertacijom "Jensenova i 

povezane nejednakosti". Redoviti je profesor na Tekstilno-tehnoloġkom fakultetu 

Sveuļiliġta u Zagrebu, voditelj seminara "Nejednakosti i primjene" na 

Matematiļkom odjelu PMF-a i glavni istraģivaļ istoimenoga projekta Republike 

Hrvatske. Osim ġto je redoviti ļlan HAZU, aktivni je ļlan The New York 

Academy of Science i dopisni ļlan Dukljanske akademije znanosti i umjetnosti. 

Jedan je od vodeĺih svjetskih struļnjaka u podruļju teorije nejednakosti i 

najcitiraniji hrvatskih matematiļar s objavljenih preko 1100 znanstvenih radova i 

viġe desetaka znanstvenih i publicistiļkih naslova u kojima se bavi temama 

kljuļnim za razumijevanje suvremenih procesa i stvaranja hrvatske drģave.  

Samo ovih nekoliko biografskih crtica akademika Peļariĺa jasno ukazuju da 

ispred nas stoji ļovjek grandiozne intelektualne snage i kreativne produktivnosti. 

Ļovjek kojeg je ģivotni i profesionalni put uspeo na znanstveni Olimp, dajuĺi mu 

pravo na besmrtnost kao dar za ustrajnost i napor iz kojeg su stvorene ideje.  

https://hr.wikipedia.org/wiki/1972.
https://hr.wikipedia.org/wiki/1975.
https://hr.wikipedia.org/wiki/1982.
https://hr.wikipedia.org/wiki/Tekstilno-tehnolo%C5%A1ki_fakultet
https://hr.wikipedia.org/wiki/Tekstilno-tehnolo%C5%A1ki_fakultet
https://hr.wikipedia.org/wiki/HAZU


                                     JOSIP STJEPANDIĹ I THOMPSON                        133 

 
 

Naģalost, ġiroj javnosti gotovo je nepoznat po idejama i talentu koji mu je podarila 

Providnost, dakle prirodnim znanostima i matematici, koja u svojoj kompleksnosti 

sadrģi niti neraspetive i nedokuļive za veĺinu nas obiļnih smrtnika, ali zbog 

zakonitosti i egzaktnosti koja je odreĽuje, te ideoloġkoj bjelini, za istraģivaļa i 

znastvenika kao ġto je akademik Peļariĺ neusporedivo je lakġa od puta zbog kojeg 

je ovdje i zbog kojeg ga poznajemo. A poznajemo ga po snaģnom domoljubnom 

angaģmanu i dobrim idejama, baġ kao ono biblijsko stablo ġto se prepoznajemo 

po plodovima. Dobro stablo dobre plodove raĽa. 

Promiġljajuĺi o sudbini vlastitog naroda, o nametnutim mu ideoloġkim zabludama 

i paradigmama, te moralnim i vrijednosnim inverzijama, akademik Peļariĺ 

namjerno izabire teģi put, put sluģenja Domovini i naciji, put ļija je misija ġirenja 

ideje koje imaju uporiġte u istini, pravdi, ljubavi prema Domovini i vrijednostima 

koji jednu naciju ļine jaļom i spremnijom na izazove koje u sebi nose suvremeni 

civilizacijski tokovi. 

Taj put je teģi jer ulazi u podruļje koje snaģno ideoloġki kontaminirano i u posjedu 

onih koji streme biti gospodari proġlosti i sadaġnjosti, a ļiji monopol na istinu 

ugroģava buduĺnost ove nacije. U to podruļje akademik Peļariĺ ulazi 

bezkompromisno i hrabro, donoseĺi znanstvenu objektivnost, nove ideje i 

drukļiju paradigmu u kojima nema mjesta za laģi i programirane istine. 

Metodoloġki precizno, primjenjujuĺi iskustva znanstveno istraģivaļkog rada iz 

podruļja prirodnih znanosti, akademik Peļariĺ u svojim ostvarenjima (koja imaju 

nacionalno, povijesno i politiļko opravdanje) ulazi u polemike, iznosi ļinjenice, 

objavljuje rezultate, objaġnjava i stvara ideje koje mogu biti temelj za razvoj 

druġtvenih i politiļkih vrijednosti na kojima treba poļivati zdravo i  prosperitetno 

druġtvo.  

Kao i svaki beskompromisni znastvenik i istraģivaļ, akademik Peļariĺ je predmet 

osporavanja, napada i difamacije, s druge strane, njegov rad predmet je hvaljenja, 

divljenja i neskrivenog oboģavanja svih onih koji vjeruju u istinu njegovih ideja. 

A metafiziļka istina je samo jedna i kao organizatoru nam je drago ġto smo u 

prilici predstaviti vam akademika Peļariĺa i njegov dosadaġnji znanstveni i 

publicistiļki rad, odnosno dati priliku za prosudbu o tome koliko su ideje koje 

ĺemo ovdje ļuti blizu istini. 

 

Josip Peļariĺ 
Danas predstavljamo neobiļnu knjigu ï knjigu ĂOba su palañ. Ona ļini cijelinu s 

knjigom ĂDva pisma koja su skinula maske / Na hrvatsku ġutnju nismo spremni!ñ 

o kojoj je veĺ govorio dr. sc. Josip Stjepandiĺ. Kao ġto sam napomenuo na 

predstavljanju u Tisnom u obje knjige je dan niz tekstova posveĺenih napadu na 

Marka Perkoviĺa Thompsona zato ġto je na proslavi u Kninu 5. kolovoza pjevao 

pjesmu ĂBojna Ļavoglaveñ koja poļinje s pozdravom ZA DOM SPREMNI!. 

Mnogi mladi u RH vjerojatno ne znaju koliko se puno puta Bojna izvodila na 

radiju i na TV-u za vijeme Domovinskog rata i da je ta pjesma simbol 

Domovinskog rata. 
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Kako je napad na Thomsona zbog Bojne bio par dana prije predstavljanja u 

Tisnom doista je neobiļno imati na predstavljanju dvije knjige o tom napadu, zar 

ne? Kao da sam nadmaġio sam sebe. Naime, godinama sam bio gost australskih 

sveuļiliġta. Jednom nas je moj suradnik Professor Bertrand Mond u Melbourneu 

sa sveuļiliġta vozio kuĺi. Ankica i ja smo primijetili kako on kao pokvarena ploļa 

ponavlja sam sebi u bradu: ĂDva dana ï dva rada!ñ I doista sam u ta dva dana 

uspio napraviti dva rada. A sada evo imamo dvije knjige u dva dana. 

Jasno vam je da se ġalim jer se radi o potpuno istovjetnom napadu na Thompsona 

i Bojnu Ļavoglave od proġle godine. A evo kako je ovogodiġnji napad na 

Thompsona opisao poznati hrvatski knjiģevnik Hrvoje Hitrec: 

ĂSrediġnju proslavu Oluje u Kninu prenosila je Hrvatska radiotelevizija a 

Thompson obeĺao da u sluģbenom i sluģbeno prenoġenom dijelu koncerta ne ĺe 

pjevati Ļavoglave. Izvrstan je potez da je Knin povezan s Vukovarom, akcijom za 

Vodotoranj, kao i da se izvode pjesme iz svih dijelova Hrvatske, pa naravno i iz 

Istre koju Boris Miletiĺ nakon svinjarije s putovnicom i dalje (za javnost) navodno 

ipak drģi hrvatskim teritorijem. Malo je reterirao. Moģda ipak dopusti da kroz 

tunel Uļka putujemo pokazujuĺi na izlazu samo osobnu iskaznicu. 

Kamere su brzo ugaġene kada je Thompson poļeo pjevati Ļavoglave, uz pratnju 

naroda i policije, to jest policija ga je pratila nakon ġto je siġao s pozornice i 

htjela mu uvaliti prekrġajni papir koji je odbio potpisati jer je kazna propisana u 

njemaļkim markama a one viġe nisu u optjecaju i ne zna kako ih nabaviti, pa ĺe 

na tomu i ostati. Glede pozdrava ZDS koji u prekrġajnom ni kaznenom obliku nije 

naveden pa ostaje u sferi nagaĽanja (kako je opazio i Orepiĺ): izreļen je od 

hosovaca koji su s tim pozdravom ginuli u Domovinskom ratu, u ustroju Hrvatske 

vojske, daleko od muenchenske prve crte. A glede srpske zastave, vjerojatno se 

radilo o samozapaljenju ï natopljena je hrvatskom krvlju koja lako plane u 

nezaboravu. 

Iz Beograda je ļetniļka klateģ na vlasti kojoj su ruke joġ krvave iz prve polovice 

devedesetih, poslala novu, valjda desetu notu, pa je tako do sada u Zagreb poslan 

cijeli notni zapis pjesme ĂSpremte se, spremte ļetniciñ.! 

http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/hhitrec/24620-h-hitrec-2.html  

MeĽutim, Thompson nije obeĺao da u sluģbeno prenoġenom dijelu koncerta ne ĺe 

pjevati Bojnu Ļavoglave! Dr. Stjepandiĺ i ja smo prije koncerta bili u 

Ļavoglavama. Thompson nam je rekao da je dogovor da Bojna Ļavoglave ide u 

sklopu vatrometa i odjavne ġpice odmah nakon "E moj narode". Tako su 

dogovorili s njegovim menadģerom Zdravkom Bariġiĺem. Thompson nam je 

rekao da on ne vjeruje da ĺe tako i biti i da oni sigurno neĺe poġtivati dogovor. 

Zajedno smo doġli u Knin. Tamo su mu organizatori rekli o promjeni. Zanimljivo 

je bilo i to da su traģili i stanku od dvije minute da prije njegovog nastavka 

koncerta dva orkestra siĽu s tribine. Je li i to bila igra da bi se poslije moglo tvrditi 

kao ġto jeste kako je Thompson pjevao Bojnu poslije zavrġetka koncerta? 

Kasnije mi je Thompson rekao da je Bariġiĺ vjerovao u tu priļu o zavrġetku 

prenoġenog dijela koncerta Bojnom Ļavoglave i bio je ljut zbog promjene odjavne 

ġpice.  

http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/hhitrec/24620-h-hitrec-2.html
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Ma ja ti nisam uzrujan zbog toga, ali ne znam ġta im neistina triba ï rekao mi je 

Thompson. 

Ja moram priznati da sam se i ja nadao da ipak Marka neĺe prevariti i dr. 

Stjepandiĺ zna kako sam bio ljut isto kao i Thompsonov menadģer.  

Otiġli smo iz Knina, a da nismo znali za dogaĽaj s milicijom, pardon policijom. 

Sutradan su mi prijatelji javili za to sramotno ponaġanje policije. MeĽu njima i 

biskup sisaļki dr. Vlado Koġiĺ koji nije mogao doĺi u Knin jer su ga branitelji 

zamolili da odrģi misu u Sisku. Tko veĺ nije neka obavezno proļita njegovu 

homiliju: 

http://www.biskupija-sisak.hr/index.php/biskup/homilije/3575-homilija-na-dan-

pobjede-i-domovinske-zahvalnosti-i-dan-hrvatskih-branitelja-2016  

Sjajna kolumnistica Hrvatskog tjednika Mirela Paviĺ mi ju je ovako 

prokomentirala: Biskup Koġiĺ imao sjajnuuuu propovid u Sisku...suze mi na oļi,  

U nedjelju prije odlaska u Sinj na Alku poslao sam prijateljima novo pismo 

Predsjednici RH. Pismo je odmah objavljeno na nekim hrvatskim portalima, a 

potpisali su ga uz mene i kolege Stjepandiĺa i dvojica biskupa Vlado Koġiĺ i 

Valentin Pozaiĺ i generali  Ljubo Ĺesiĺ Rojs, Marinko Kreġiĺ, Josip Ġtimac i Ivan 

Tolj.  

Jedan naġ poznati sveļenik mi je napisao istog dana: 

Postovani g. Peļariĺu, 

    Zaġto traģiti naġ pozdrav 'ZA DOM' kao sluģbeni pozdrav u HV. Potreban je 

kao jedan od normalnih pozdrava u Hrvatskoj; Hvaljen Isus, Dobar dan, Bog s 

vama, ģivjeli, lijepi pozdrav...  

Bog s Vama. ZA DOM - SPREMAN. 

Odgovorio sam mu: 

On to veĺ jest jer su HOS-ovci dio HV. 

Vlast to samo treba javno reĺi! 

Pozz 

Josip 

Zapravo, to naġe Pismo Predsjednici, koje je zvaniļno poslano juļer, zavrġili smo 

ovako: 

Podsjeĺamo Vas: 

 a) Pokojna gĽa Vera Staniĺ i g. Pero Kovaļeviĺ su 1994 uvjerili predsjednika 

TuĽmana i ministra Ġuġka da se prizna status hrvatskog branitelja pripadnicima 

HOS-a; 

b) da je predsjednik TuĽman 1. listopada 1991(napisao je g. Kovaļeviĺ) donio 

zapovijed da postrojbe HOS-a ulaze u sastav OS RH; 

c) da je znakovlje postrojbi HOS-a sluģbeno odobrilo Ministarstbvo obrane 1994. 

sukladno Sluģbovniku OSRH. 

d) U zakon o pravima hrvatskih branitelja iz Domovinskog rata i ļlanova njihovih 

obitelji uvrġteni su pripadnici HOS-a, a promjenom vlasti 2000-e su im ta prava 

oduzeta. 

Zapravo su to ļinjenice o kojima sam veĺ pisao, o njima sam govorio nedavno u 

Bujici, a upozorio sam i Ustavni sud kada Vrhovni sud nije smatrao potrebnim 

poġtivati ove ļinjenice u sluļaju Josipa Ġimuniĺa. 

http://www.biskupija-sisak.hr/index.php/biskup/homilije/3575-homilija-na-dan-pobjede-i-domovinske-zahvalnosti-i-dan-hrvatskih-branitelja-2016
http://www.biskupija-sisak.hr/index.php/biskup/homilije/3575-homilija-na-dan-pobjede-i-domovinske-zahvalnosti-i-dan-hrvatskih-branitelja-2016
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Juļer su na CroPortalu objavili ļlanak u kome su istraģili spomenute ļinjenice u 

svijetlu danas vaģeĺih zakona u ļlanku: 'ZA DOM SPREMNI' VEĹ JE 

REGULIRAN I ZAĠTIĹEN ZAKONIMA REPUBLIKE HRVATSKE: 

ĂNakon bezbroj novinarskih upita predstavnicima Vlade RH, Predsjednici 

Republike, voĽama parlamentarnih stranaka i ostalim politiļarima i njihovom 

izmotavanju ili dodvoravanju potencijalnoj koaliciji i glasaļima, povjesniļarima 

i pravnicima, je li pozdrav "Za dom spremni" zabranjen zakonom i je li to 

povijesni hrvatski ili samo ustaġki pozdrav, mi nudimo jednostavan odgovor i to 

surfajuĺi samo 15-ak minuta, ġto su naravno mogli i oni koji nam vode ili bi ģeljeli 

voditi drģavu. 

Ne ulazeĺi u to je li pozdrav "Za dom spremni" povijesni pozdrav prije Drugog 

svjetskog rata, sa sigurnoġĺu moģemo potvrditi da NIJE zabranjen zakonom. Ne 

samo da nije zabranjen veĺ je reguliran zakonom kao i sva obiljeģja i odore iz 

Domovinskog rata. 

Naime, Zakonom o pravima hrvatskih branitelja iz Domovinskog rata i ļlanova 

njihovih obitelji od 12. veljaļe 2013. u ļlanku 2. stavak 1. precizirano je tko su to 

hrvatski branitelji iz Domovinskog rata.ñ 

U tekstu se daje link na taj zakon i ġto je dano u Ļlanku 2 tog Zakona 

(http://narodne-novine.nn.hr/clanci/sluzbeni/2013_02_19_322.html) 

i komentira taj ļlanak: 

ĂDakle, zakonom je regulirano da su pripadnici Hrvatskih obrambenih snaga 

(HOS) hrvatski branitelji iz Domovinskog rata, a buduĺi da su sve postrojbe imale 

svoja obiljeģja na odorama, tako je i HOS imao znak s natpisom "Za dom spremni" 

koji je bio i uzvik na postrojavanjima.ñ 

Potom upozoravaju na Pravilnik Ministarstva obrane o vojnim odorama  

(http://narodne-novine.nn.hr/clanci/sluzbeni/2011_05_58_1268.html): 

ĂNadalje, ļlankom 18. Pravilnika o vojnim odorama (NN broj 58/11 i 113/11) 

propisano je da hrvatski branitelji iz Domovinskog rata mogu u sveļanim 

prigodama u OS RH i u prigodama sluģbenog obiljeģavanja obljetnica vezanih uz 

dogaĽaje u kojima su sudjelovali u Domovinskom ratu ili na obljetnicama 

zbivanja iz Domovinskog rata nositi sluģbene vojne odore, ako ih posjeduju, a 

mogu nositi i vojne odore iz Domovinskog rata. 

Ako sagledamo ovaj Zakon o pravima hrvatskih branitelja iz Domovinskog rata i 

ļlanova njihovih obitelji i pravilnik Ministarstva obrane o noġenju vojnih odora, 

a znajuĺi kako izgleda odora i dijelovi odore HOS-a u Domovinskom ratu te da 

se na njima nalazi "Za dom spremni", dolazimo do zakljuļka da su sva dosadaġnja 

postupanja hrvatske policije i pravosuĽa o oduzimanju predmeta, kaģnjavanju na 

javnim skupovima zbog rijeļi "Za dom spremni" protuzakonita, a izjave naġih 

politiļara ukazuju da ne poznaju zakone koje bi oni u najveĺoj mjeri trebali ġtititi. 

Temeljem spomenutog zakona dolazimo do zakljuļka da je i presuda suda u 

sluļaju Josipa Ġimuniĺa nezakonita jer tvrdnja suda da je pozdrav "Za dom 

spremni" ustaġki, a ne osvrĺuĺi se na Domovinski rat, upravo je politiļka presuda 

koja se ne temelji na zakonima Republike Hrvatske, a to upravo potvrĽuje i ovaj 

zakon. 

http://narodne-novine.nn.hr/clanci/sluzbeni/2013_02_19_322.html
http://narodne-novine.nn.hr/clanci/sluzbeni/2011_05_58_1268.html
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Preostaje im samo jedno objaġnjenje koje bi bilo suludo, a isto tako bilo bi i ļisto 

silovanje zakona, a to je kad kaģu: moģete nositi ali ne smijete izgovarati pozdrav 

"Za dom spremni". 

Dakle, kome pravo, a kome krivo, ali pozdrav "Za dom spremni" je pozdrav iz 

Domovinskog rata i kao takav je dozvoljen.  

Zapravo, ako smo pravna drģava onda bi se doista trebalo poġtivati hrvatski zakoni 

i ono ġto kaģe Predsjednica Republike Kolindi Grabar Kitaroviĺ. Naime ona je 

izjavila u nedjelju naveļer:  

"Pravosudni organi, pravosudna tijela trebaju rijeġavati pitanje (pozdrava) 'Za 

dom spremni' i sliļno...ñ 

Zapravo lako je pretpostaviti ġto je ona mislila pod tim rjeġavanjem kada je i sama 

tvrdila da je ZDS Ăustaġki pozdravñ! 

Oļito bi neki u PravosuĽu sami morali odgovarati jer su svojim nepoznavanjem 

zakona osuĽivali ljude. Najdrastiļniji sluļaj je onaj Josipa Ġimuniĺa poslije hajke 

na njega od bivġeg ministra Jovanoviĺa. Hoĺe li ikada odgovarati i mnogi 

politiļari ġto se ne suprostavljaju pritiscima i osudama iz svijeta zbog zakonski 

dozvoljenog pozdrava iz Domovinskog rata ï pozdrava ZDS? 

Sve to sugerira da ĺe vlast koja nije sposobna oduprijeti se pritiscima iz svijeta i 

hrvatskih komunista, kojima nikada nije bila draga naġa pobjeda u Domovinskom 

ratu, upravo zato ġto je ZDS zakonit pozdrav traģit ĺe njegovu zabranu. Zapravo 

oni i napadaju ZDS kako kaģe sjajni kolumnist Marko Ljubiĺ ne zbog toga jer je 

to bio Paveliĺev pozdrav, a bio je, ne zbog toga jer je danaġnjoj Hrvatskoj 

potreban Paveliĺ kao izvoriġna paradigma, jer nije uopĺe, nego zbog toga jer je 

pod tim pozdravom ratovao slavni HOS, tisuĺe mladiĺa i djevojaka, koji su dali 

viġe od sedamsto ģivota u ratu za Hrvatsku i nikada ih nitko nije optuģio za jedan 

jedini pojedinļani eksces, zloļin. Nikada nitko.Kako onda opravdati naziv 

vukovarskoga mosta s imenom legende Domovinskog rata ï Jean Michel 

Nicolierom? Dakle, Hrvatska braneĺi ĂZa dom spremniñ ne brani ustaġe, 

Paveliĺa, faġizam ili iskazuje simpatije prema jednome totalitarizmu, nego 

suprotno - iskazuje poġtovanje prema onima koji su pod tim pozdravom slomili 

jedini realni nacifaġizam u sjeĺanju suvremene Europe nakon Drugog svijetskog 

rata, onaj srpski iz devedesetih. 

Ăhttp://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/ostalo/prilozi-graana/24616-m-ljubic- 

za buduĺnost ili sa stranim moĺnicima u ugodnu beogradko-bruxsellesku 

fotelju.rezimu.html  

Zato se lako moģe dogoditi ono ġto tvrdi naġ poznati odvjetnik i kolumnist 

Zvonimir Hodak: 

A ZDS ĺe na koncu zavrġit na referendumu. Ļiji ishod se unaprijed zna. Dotle 

neka zaborave svi vlastodrġci u RH da ĺe ZDS suzbit policijskim i pravosudnim 

mjerama. Nema ġanse. S tim usklikom iġlo se u Domovinski rat. S tim usklikom 

ginulo se u Domovinskom ratu. Jugo-nostalgiļare, medijske ljeviļare i gledatelje 

Ģikine dinastije moģe spasiti samo nada da ĺe Hrvati na demokratskom 

referendumu odbaciti ZDS. Kad bi taj, za sada imaginarni referendum, ikada bio 

raspisan onda bih savjetovao Anti Tomiĺu, Jurici Paviļiĺu, Miljenku Jergoviĺu, 

Jeleni Lovriĺ, Miloradu Pupovcu, Marku Ġpoljaru, Silvani Perici, Tvrtku 

http://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/ostalo/prilozi-graana/24616-m-ljubic-%20za%20budućnost%20ili%20sa%20stranim%20moćnicima%20u%20ugodnu%20beogradko-bruxsellesku%20fotelju.rezimu.html
http://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/ostalo/prilozi-graana/24616-m-ljubic-%20za%20budućnost%20ili%20sa%20stranim%20moćnicima%20u%20ugodnu%20beogradko-bruxsellesku%20fotelju.rezimu.html
http://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/ostalo/prilozi-graana/24616-m-ljubic-%20za%20budućnost%20ili%20sa%20stranim%20moćnicima%20u%20ugodnu%20beogradko-bruxsellesku%20fotelju.rezimu.html
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Jakovini, Hrvoju Klasiĺu, Draganu Markovini i sliļnim likovima da ujedno 

predloģe da se graĽani izjasne jesu li za to da ustaġka kuna i dalje ostane sredstvo 

plaĺanja u RH. Ha, ha é kakva hiprokrizija. ZDS ih uģasava, ali kuna koja je 

istinska poglavnikova valuta, im je usprkos toga prirasla i srcu i dģepu. Sve u 

svemu djeļje bolesti hrvatskog medijskog prostora su neizljeļive. 

http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/idiote-koji-su-zapalili-srpsku-

zastavu-treba-kazniti-hrvati-ne-pale-tude-zastave-mi-svojim-pobjedama-

prisiljavamo-na-paljenje-nasih-zastava-945057 

Zapravo bio bi to referendum o Hrvatskoj. Referendum koji bi pokazao koliko 

sam bio u pravu kada sam tvrdio kako Srbi dijele Hrvate na ustaġe i srpske sluge. 

Referendum koji bi pokazao ima li danas viġe srpskih sluga tj. onih koji ne ģele 

neovisnu Hrvatsku od 20-25 posto kako je svojevremeno tvrdio TuĽman! Moja 

pozicija je poznata: Ja vam ne volim biti sluga! 

Zavrġit ĺu s porukom vlastima Luke Podruga u danaġnjem Hrvatskom tjedniku: 

ĂTrenutaļna hrvatska vlast, od predsjednice do premijera, a posebno vladajuĺa 

koalicija HDZ i MOST, svojim odlukama pokazat ĺe svoje domoljublje i 

opredijeljenost. Mogu birati izmeĽu zaġtite nacionalnih interesa i sluģenja 

Beogradu, izmeĽu ulizivanja antihrvatskim antifaġistima i zaġtite digniteta 

Domovinskog rata i branitelja. IzmeĽu njih sinova Udbe i nas sinova Oluje. Izbor 

je lagan i jednostavan, kao 1991., s hrvatskim narodom u teġku borbu ili sa 

stranim moĺnicima u ugodnu beogradsko-bruxsellesku fotelju.ñ  

HVALA!  

 

Skradin, 11. kolovoza 2016. 

 

  

http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/idiote-koji-su-zapalili-srpsku-zastavu-treba-kazniti-hrvati-ne-pale-tude-zastave-mi-svojim-pobjedama-prisiljavamo-na-paljenje-nasih-zastava-945057
http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/idiote-koji-su-zapalili-srpsku-zastavu-treba-kazniti-hrvati-ne-pale-tude-zastave-mi-svojim-pobjedama-prisiljavamo-na-paljenje-nasih-zastava-945057
http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/idiote-koji-su-zapalili-srpsku-zastavu-treba-kazniti-hrvati-ne-pale-tude-zastave-mi-svojim-pobjedama-prisiljavamo-na-paljenje-nasih-zastava-945057
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20. 08. 2016. 

 

MALI CRVENI U GLAVI  
 

Vjerovali ili ne danaġnji napadi na ZDS i HOS podsjeĺaju me na jednu staru priļu 

koju sam viġe puta ispriļao, Naime, kada sam 1992. godine doġao u Australiju na 

poziv sveuļiliġta La Trobe (Melbourne) javio sam se naġim ljudima tamo. Veĺ na 

prvom susretu s njima upozorio sam ih, kroz ġalu, na nas - Hrvate iz domovine: 

Znate, svi mi koji smo odrasli u komunizmu imamo jednog malog crvenog u 

svojim glavama. A znate, operacije na mozgu su vam najteģe. I sam ponekad 

otkrijem da sam postupio onako kako diktira taj mali crveni. Onda odem 

pred ogledalo i pljunem u gada. 

Takovih mojih nastupa sjeĺa se i gosp. Zdenko Mariļiĺ iz Geelonga koji piġe 

u Vjesniku od 22.veljaļe 1994.god.: 

"Poznati hrvatski matematiļar, naġ Bokelj, Josip Peļariĺ, reļe nam prije 

dvije godine da se u uļvrġĺenju drģave Hrvatske i ostvarenju demokracije 

valja budno paziti "ideojugoslavenļiĺa" koji se, pritajen, joġ uvijek nada, a 

kod nekih jugonostalgiļnih Hrvata, strpljivo je skriven negdje u malom 

mozgu". 

Bio sam u posjeti Melbourneu i 2000. g. Rekli su mi: 

ĂProfesore, na izborima je pobijedio onaj Vaġ 'mali crveni u glavi'.ñ 

Pobjedio je i tada i kasnije i sada ide s parolom MI ILI ONI. Otvoreno nastupaju 

isto kao i Srbija. Sjetimo se kako smo i tijekom domovinskog rata svi bili ustaġe. 

To smo im i danas, ali tako otvoreno se poistovjeĺuju sa Srbima i to tvrde hrvatski 

tzv. antifaġisti. Napad na ZDS im je pri tome vrlo bitan. Svi znamo kako oni samo 

sprovode velikosrpski Memorandum SANU 2, pa to nije neobiļno. 

Mnogo je zanimljivije kada tzv. drģavotvorni Hrvati napadaju ZDS. 

Dr. sc. Josip Stjepandiĺ me upozorio na ņapiĺev nastup u emisiji ĂKarte na stolñ 

Osjeļke TV 11. 08. 2016.: 

https://www.youtube.com/watch?v=xx1CJKlZ_ao 

U e-mailu je posebno izdvojio neke ņapiļeve misli: 

Ako je iġta bilo sporno na tome pozdravu, mi smo to 1991. godine isprali. 

Ako ga je trebalo zabraniti, onda je to trebalo biti uļinjeno 1991. godine. 

Taj pozdrav je zadnja linija obrane pravaġtva. 

Mi se moramo spremati na referendum, na kome ne ĺemo loġe proĺi. 

Tadaġnji gradonacelnik Dubrovnika bio je kod nas u Starļeviĺevu domu i traģio 

je od nas jednu bojnu HOS-a, a ako to ne moģemo, onda nekô poġaljemo oznake 

HOS-a da dignu moral ostalim braniteljima. 

HOS-ovci su najzasluzniji za obranu SrĽa 

Ako bi se to zabranilo, onda bi se moglo zabraniti i kunu. 

Bilo je prijedloga da se izbaci slovo U. 

Stjepandiĺ komentira: 

Joġ nikad nisam doģivio ovako mudrog ĥapiĺa i to kod antifa voditelja! 

https://www.youtube.com/watch?v=xx1CJKlZ_ao
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Zapravo poslije naġeg proġlogodiġnjeg pisma Predsjednici i g. Karamarku stalno 

smo upozoravali kako je taj napad na ZDS zapravo napad na HOS i branitelje. 

ņapiĺ ovako nastupa u viġe svojih nastupa pa tako i u zadnjim brojevima tjednika 

Hrvatski tjednik i 7Dnevno. 

Razumljivo je zaġto neki iz HDZ-a i danas napadaju ZDS. Pa to je HDZ radio joġ 

od Sanaderovog vremena kada su mnogi danaġnji HDZ-ovci bili visoko 

pozicionirani u tadaġnjoj vlasti. Pa najveĺi napadi na Thompsona bili su u tim 

vremenima, zar ne? 

U tim vremenim mnogi hrvatski intelektualci su branili Thompsona: 

Poġtovani gospodine Marko Perkoviĺ Thompson, 

Nadamo se da s prijezirom gledate na podmetanja i ovu prljavu kampanju koja se 

vodi protiv Vas. Zahvalni smo Vam na djelu, koje svojom glazbom, pjesmama i 

javnim nastupima darujete hrvatskom narodu i svim ljudima dobre volje. Vaġi 

nastupi pobuĽuju plemenite osjeĺaje solidarnosti, a emocije bude optimizam koji 

iz ravnoduġja i rezignacije podiģe mnoġtvo ljudi. 

Zato ġto cijenimo i poġtujemo Vaġ rad ovim putem Vam javno izraģavamo potporu 

te ģelimo da Vas ne obeshrabre sitna, prizemna i priglupa podmetanja koja su se 

razbuktala poslije Vaġeg iznimnoga nastupa na Trgu bana Jelaļiĺa u Zagrebu, 

koji su organizirali hrvatski branitelji. 

U Zagrebu, 20. lipnja 2008. 

Vremena se mijenjaju. Joġ proġle godine naġe pismo napisano poslije novog 

napada na Thompsona i ĂBojnu Ļavoglaveñ bili smo ustaġoidni akademici i 

biskupi. Neki povjesniļari s Filozofskog fakulteta su htjeli udaljivati s posla svoje 

kolege koji su mislili ovako kako smo citirali ņapiĺa, a i sami smo to napisali i 

govorili. Da sve to bude smijeġno pokazuje ļinjenica da je dan prije 

Thompsonovog nastupa u Kninu bila vojna parada u Zagrebu na kojoj su 

sudjelovali HOS-ovci sa svojom zastavom na kojoj piġe ZA DOM SPREMNI. A 

to je i odobreno hrvatskim zakonima. 

Izgledalo je da ĺe nastaviti isto i ove godine. Razlika je bila samo u tome ġto su 

proġle godine spominjali samo ZDS ne spominjuĺi previġe ĂBojnuñ da ljudi ne bi 

shvatili da je po srijedi napad na Domovinski rat. Ove godine se iġlo otvoreno uz 

niz napada na spomenike HOS-ovcima u ļast tih izuzetnih branitelja iz 

Domovinskog rata. 

Tako u Hrvatskom tjedniku u ĂFusnotama za fah idioteñ izdvajaju rijeļi Vlaha 

Orepiĺa: 

ĂZa dom spremniñ u Kninu bilo je politiļko djelovanje Hasanbegoviĺa i 

Thompsona. Zloupotrijebili su proslavu. 

HT: Ako je netko zlorabio, onda je vaġa milicija, piġuĺi protuzakonite prijave 

protiv Thompsona. Njegova pjesma nije zabranjena, kao ni taj pozdrav, uostalom. 

Zapravo, Orepiĺ je i izjavio da to zna, ali je valjda poslao miliciju, pardon policiju, 

da pokaģe u kom smjeru treba mijenjati zakon. Ili je samo postupio s poznatim 

milicijskim djelovanjem: NEPOZNATI POĻINITELJ ï HRVATSKE 

NACIONALNOSTI. 

Sreĺom danas je neġto bolja situacija. U hrvatskim vlastima ima izvrsnih ljudi. 

Nije samo Hasanbegoviĺ na kojega nas upozorava i ĂĠef milicijeñ. Tu je i 
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akademik Ģeljko Reiner koji je u nemilisti zbog prijedloga o povratku imena 

ĂHrvatski drģavni saborñ, ali i ministar branitelja Tomo Medved koji se zahvalio 

Thompsonu za ono isto za ġto ga je pokuġala privesti Orepoviĺeva milicija: 

Dragi Marko, 

ģelio bih ti se ovim putem zahvaliti na dobroj suradnji i tvom svesrdnom 

angaģmanu na koncertu 'Pobjeda za heroje - Knin za Vukovar' prilikom sveļanog 

obiljeģavanja Dana pobjede i domovinske zahvalnost, Dana hrvatskih branitelja 

i 21. VRO 'Oluja' u Kninu. Tvoj nadasve domoljuban duh i promicanje vrijednosti 

pravednog i osloboditeljskog Domovinskog rata bili su snaģna potpora i 

hvalevrijedan primjer domoljublja i snage hrvatskog zajedniġtva. Ponosan sam 

ġto si bio dio veliļanstvenog dogaĽaja i svojom izvedbom sudjelovao u 

plemenitom cilju obnove vukovarskog Vodotornja, simbola hrvatskog otpora. 

S poġtovanjem, 

ministar Tomo Medved 

10. kolovoza 2016. 

Da, osom godina poslije zahvale hrvatskih intelektualaca, Thompson dobija 

zahvalu i od hrvatskih vlasti.  

Jest zabavno kada se pogleda ġto radi ministar policije, ali nije iznenaĽujuĺe kada 

znamo da se on okruģio kadrovima bivġeg ministra Ranka Ostojiĺa, zar ne? 

Naravno ministar Medved je hrvatski generala i on dobro zna da je napad na HOS-

ovce i na ĂBojnu Ļavoglaveñ napad na Domovinski rat. 

Pokuġali su s Hagom i naġim generalima, a ostao im je ZDS i ļinjenica da mnogi 

HDZ-oci itekako imaju neļistu savjest i s generalima i s Bojnom Ļavoglave i s 

HOS-ovcima... 

Naravno, neĺe im poslije ministrovog pisma iĺi lako s napadima na Thompsona i 

na ĂBojnuñ. Ostali su im samo HOS-ovci i ZDS. Vidimo kako se i dalje napada 

HOS. A za ZDS ļitam o novoj taktici koju su Ăprodaliñ ļak i predsjedniku HAZU 

kome su neprihvatljivi i pozdrav ĂZa dom spremniñ i pozdrav ĂSmrt faġizmu ï 

sloboda naroduñ. 

Kako se svi drģavotvorni Hrvati pozivaju na ļinjenicu da je danaġnja hrvatska 

drģava izborena u Domovinskom ratu pokuġao sam ustanoviti od kuda to 

postovjeĺivanje ova dva pozdrava. Nitko ne spori da su ZDS koristili pa i ginuli s 

njime mnogi branitelji. Pa ako su ta dva pozdrava isti valja reĺi da je i ĂSmrt 

faġizmu ï sloboda naroduñ pozdrav koji su uzvikivali neki koji su branili Hrvatsku 

u Domovinskom ratu. Nisam uspio pronaĺi. Dapaļe nedavno u Sisku ļuo sam 

priļu kako su branitelji ï djeca i ustaġa i partizana ï pjevali u ratu ustaġke pjesme. 

Upita jedan od djece partizana kako to da on pjeva ustaġke pjesme odgovorio je: 

ĂKako da ih ne pjevam kada vidim koliko se Srbi boje kad ih ļuju!ñ 

Da i ne spomenem kako je bilo suprotno. Zloļinci su u agresiji nosili zvjezdu 

petokraku.  

Uostalom takovima ih je proglasio i stalni MeĽunarodni sud u Haagu kada u 

presudi za tuģbe o genocidu piġe o agresiji u cilju stvaranja homogene velike 

Srbije pri ļemu je uļinjeno niz genocidnih radnji pa se  i navode mjesta tih velikih 

zloļina! 
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Pitam se ġto kaģu oni tzv. drģavotvorni Hrvati koji su sudjelovali u napadima na 

nas koji smo branili i Thompsona i ĂBojnu Ļavoglaveñ? Jesu li to radili iz interesa 

ili je samo iz njihovih glava govorio onaj mali crveni o kojemu sam govorio joġ 

1992. godine u Melbourne-u? A ako su shvatili jesu li otiġli pred ogledalo i 

pljunuli gada? 
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05. 09. 2016. 

 

HASANBEGOVIĹ O ZDS 
 

Jedan dragi prijatelj mi je poslao slijedeĺe: 

http://direktno.hr/en/2014/direkt/60108/Hasanbegovi%C4%87-o-medijima-

Karamarku-Plenkovi%C4%87u-Titu-Zdravku-Mami%C4%87u.htm 

Poklonici pozdrava 'Za dom spremni!' kaģu da je to stari hrvatski pozdrav, ġto 

vi mislite? 

"Za dom spremni je naravno pozdrav koji je bio sluģbeni pozdrav ustaġkog 

pokreta o tome nema nikakvih dvojbi! On je obiljeģen brojnim hipotekama i ne 

vidim razloga da se poseģe za njim u modernoj demokratskoj Hrvatskoj kao i za 

bilo koji drugim krilaticama dolazile one iz propale jugoslavenske komunistiļke 

baġtine ili iz baġtine ustaġkog pokreta i NDH...". 

Pita me on popuġta li i on? 

Zapravo Hasanbegoviĺ samo pokazuje da nije sluļajno u politici. 

Nije on ni ranije govorio drugaļije. Naime treba pogledati ostatak razgovora o 

ZDS: 

Treba li prekidati utakmice kada se ļuje taj pozdrav? 

"Ja sam doġao iz navijaļke subkulture, koja ĺe uvijek poļivati na jednoj vrsti 

prkosa i bunta. Treba stvoriti takvo druġtveno ozraļje u kojem neĺe biti nikakvog 

posezanja uzvicima i povicima." 

Treba li onda taj pozdrav zabraniti? 

"Ja sam protiv bilo kakvih zabrana, u SAD-u apsolutno niġta nije zabranjeno, ni 

jedna simbolika. Zabranama se niġta ne moģe postiĺi. Moģe se postiĺi samo 

stvaranjem jednog zdravog druġtvenog ozraļja i odgojem." 

Dakle u RH danas ne postoji zdravo druġtveno ozraļje. To je vidljivo i iz ovog 

odgovora. Ļinjenice oko Domovinskog rata i pozdrava ZDS, o dokumentima u 

RH u kojima se odobrava ZDS u takovom ozraļju ni spomena. 

Ali pogledajmo i ostatak razgovora koji je itekako vezan sa ZDS: 

Pips, Chips & Videoclips ili Marko Perkoviĺ Thompson, ġto sluġa ministar 

kulture? 

ñPipsi su iz mog kvarta, oni su iznjedrili navijaļku himnu koja je postala vrsta 

kultne pjesme, kao i pjesma Ļavoglave gospodina Perkoviĺa, koju su devesetih 

godina sluġali oni i koji bi je sada zabranjivali.ò 

Ġto mislite o toj pjesmi? 

ñTo je povijesna pjesma, jedna o najpopularnjih ratnih pjesama, koja je toliko 

bila popularna da ima i razliļite obrade, koje su koristile i druge strane u ratnom 

sukobu.ò 

Ġto mislite o Marku Perkoviĺu Thompsonu? 

ñPrivatno rijeļ je o jednom simpatiļnom, skromnom i ljubaznom ļovjeku, a kao 

glazbenik, poġtujem ļinjenicu ġto mu nitko ne moģe osporiti da je najpopularniji 

izvoĽaļ. Bez obzira ġto ga bojkotiraju radio postaje, on je primjer da se moģe doĺi 

do publike, do koje mnoge pseudo-estradne veliļine mogu samo sanjati da ĺe doĺi, 

http://direktno.hr/en/2014/direkt/60108/Hasanbegovi%C4%87-o-medijima-Karamarku-Plenkovi%C4%87u-Titu-Zdravku-Mami%C4%87u.htm
http://direktno.hr/en/2014/direkt/60108/Hasanbegovi%C4%87-o-medijima-Karamarku-Plenkovi%C4%87u-Titu-Zdravku-Mami%C4%87u.htm
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i bez povlaļenja za ruku urednika radio i TV postaja. Poġtujem to ġto radi. Sadrģaj 

njegovih pjesam ima tu jednu necioalno-religijsku tematiku, koja govori o jednim 

vrednotama, koje su, naravno, bliske i meni.ò 

U ovom dijelu intervjua Hasanbegoviĺ je rekao puno toga i o ZDS govoreĺi o 

napadima na Thompsona i na pjesmu ĂBojna Ļavoglaveñ koja poļinje s tim 

pozdravom. Drugim rijeļima Hasanbegoviĺ pokazuje kako postaje vrhunski 

politiļar koji antife "u zdrav mozak" jer im u lice poruļuje da je i ZDS uz 

Ļavoglave postao dio slavne oslobodilaļke ratne povjesti. 

Zapravo i samo pitanje o ZDS je nekorektno postavljeno jer je danas veĺ mnogima 

jasno da se radi o napadima na Domovinski rat i posebno na HOS-ovce koji su u 

samom poļetku Domovinskog rata, tj. agresije Srbije i Crne Gore na Hrvatsku bili 

strah i trepet agresorskim vojnicima. Svi oni koji su ģeljeli opstanak Jugoslavije 

ni danas im to ne mogu oprostiti i kroz napade na ZDS se zapravo svete 

HOSovcima i svima koji su s tim pozdravom branili hrvatsku of faġistiļke agresije 

na Hrvatsku. 

Naravno to povezivanje s ustaġtvom im dobro doĽe da i Domovinski rat danas 

proglase ustaġkim ratom. Ono ġto nije uspjelo agresou koji su stalno govorili o 

hrvatskim braniteljima kao u ustaġama, a hrvatsku drģavu nazivali ustaġkom 

drģavom uspijeva danas jer smo imali i u vrhu vlasti ljude koji su sprovodili 

velikosrpski Memorandum SANU 2. Ako na izborima pobijedi tzv Narodna 

koalicija (valjda Nenarodna) imat ĺemo to opet.  

Uostalom napadi i u Ġvicarskoj na Thompsona danas su oļiti rukopis onih u RH 

koji mrze i hrvatski narod i hrvatsku drģavu. Ili u Ăsluļajuñ Ġimuniĺ. 

Zato je zanimljiv savjet koji sam dobio od Mirele Paviĺ u Hrvatskom tjedniku 01. 

09. 2016.: 

Munjena Ģaba im (ĺuprijaġimsa, op. JP) je veĺ darovala preko RTL-a jedan 

mandat jerbo po anketama jemaju 4,7 posto u jednoj jedinici. Otkad je to 5 posto, 

ne znan, pitala bih akademika Peļariĺa ka vrsna matematiļara (ġto je onom 

razlikon i more li se zanemarit ili je to  joġ jedan bjesomuļni kreketluk iz moļvare 

i reklamni trik u nadi kako nitko neĺe skontat) ma ļovik jema posla i trudi se oko 

Thompsonova koncerta u Ġvicarskoj. Piġe pisma. Gluvima i slipima. Moģda da 

prova na ĺirilici? Bila bi fora. Odma bi se svi sjatili misleĺ kako im piġe 'onaj ļija 

pisma se tribaju proļitat', a i navali bi ļitat. More bit da bi im neġto upalo u oko. 

Brvno, a ne trun. ... A kud ĺemo... bit spremni kad ni za dom ne smimo bit?!) Liam 

shi! 

Zapravo Hasanbegoviĺ itekako dobro zna da se napadima na ZDS napada HOS, 

jer je i sam to osjetion na vlastitoj koģi kada je zbog HOS-ovske kape postao 

ustaġa! Uostalom kao i predsjednik Sabora zbog zahtjeva za povratak imena 

Hrvatski drģavni sabor. Napadi su uvijek s pozivanjem na ustaġe. Misle na ustaġe 

iz devedesetih kako su im objasnili autori Memoranduma 2, a govore u onima iz 

Drugog svjetskog rata.  

Naravno ima i onih koji zbog interesa i prihvataju takove napade, a ministar im se 

ruga rijeļima: koju su devesetih godina sluġali oni i koji bi je sada zabranjivali. 

S druge strane uvijek treba govoriti o sjajnim nastupima ministra branitelja Tome 

Medveda koji izravno kaģe isto ġto i Hasanbegoviĺ govori na opisani naļin. Bio 
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sam u Udbini kada je na misi od svih nazoļnih ministar i general dobio najveĺi 

pljesak. U Bujici je nedavno rekao istinu i o Thompsonu i o Bojni Ļavoglave i o 

HOS-ovcima. Ponovimo i ovdje njegove rijeļi iz pisma zahvale Thompsonu: 

ĂTvoj nadasve domoljuban duh i promicanje vrijednosti pravednog i 

osloboditeljskog Domovinskog rata bili su snaģna potpora i hvalevrijedan primjer 

domoljublja i snage hrvatskog zajedniġtva.ñ 

Ono ġto proslavljeni hrvatski ratnik i k tomu i genera otvoreno kaģe, drugi moraju 

reĺi izmeĽu redova. Problem je u onima koji ne kaģu. Tako je dr. sc. Josip 

Stjepandiĺ poslao vodeĺim HDZ-ovcima svoj link i komentar: 

http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2016/09/05/dr-josip-stjepandic-sanitarni-

koridor-oko-pasaluka-druga-nerona/ 

Ja mislio da ste Vi u kampanji, pa napisah ono ġto se Vi oļito ne usudite glasno 

reĺi... 

A u tekstu je dan i govor biskupa Koġiĺa u Ludbregu u svetiġtu i mjestu zavjeta 

Hrvatskoga drģavnog sabora. Ne treba ļuditi ġto ĺe se priļati i politiļkom 

govoru u crkvi. Vjerojatno im Hrvatski drģavni sabor takoĽer nema veze s 

politikom, zar ne? Zapravo problem je i sama biskupova homiliju u kojoj biskup 

koji je i doktor znanosti zapravo odgovara na takove napade, ġto i konstatiraju u 

naslovu teksta na portalu narod.hr: 

Ġto piġe u Doktrinalnoj noti o nekim pitanjima vezanim uz sudjelovanje katolika 

u politiļkom ģivotu? 

http://narod.hr/kultura/evo-sto-pise-doktrinalnoj-noti-nekim-pitanjima-vezanim-

sudjelovanje-katolika-politickom-zivotu  

Sliļno piġe i Nenad Piskaļ: 

Drugovi, nije vaġ problem samo biskup Koġiĺ, veĺ i Kongregacija za nauk vjere 

http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/nenad-piskac/24796-ludbreska-

propovijed-ozbiljni-vjernici-ne-glasuju-suprotivo-vjerskim-nacelima.html  

Ili im smeta jednostavna istina koju je u naslovu izvukao Portal HKV-a: 

Biskup Vlado Koġiĺ: Pitanje svih pitanja i temelj opstanka naroda je demografska 

obnova. 

http://www.hkv.hr/vijesti/komentari/24792-biskup-vlado-kosic-pitanje-svih-

pitanja-i-temelj-opstanka-naroda-je-demografska-obnova.html  

Prijatelj mi priļa kako zna viġe HDZ-ovaca koji prigovaraju naġem biskupu. Kaģu 

svugdje na televizijama, novinama politika, a onda odu u crkvu i opet politika. U 

TuĽmanovo vrijeme bi im smetalo ġto svugdje na televizijama i novinama imaju 

prosrpsku politiku, pa bi bili sretni da negdje ļuju i neġto prohrvatsko. Ili kako 

kaģe Mladen Pavkoviĺ: Biskup Koġiĺ je Ăcrvenim vragovimañ sasuo istinu u ï 

lice!  

http://kamenjar.com/mladen-pavkovic-biskup-kosic-crvenim-vragovima-sasuo-

istinu-lice/  

Zato Stjepandiĺev prigovor vodeĺim ljudima HDZ-a itekako ima veliku teģinu! 

Podsjetit ĺu da i prof. dr. sc. Andrija Hebrang govori o faġistiļkoj agresiji na 

Hrvatsku. Tako i u najnovijem tekstu u Hrvatskom tjedniku od 01. 09. 2016. u 

djelu tekata ĂUmjesto isprike, faġisti nas optuģuju za faġizamñ: 

http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2016/09/05/dr-josip-stjepandic-sanitarni-koridor-oko-pasaluka-druga-nerona/
http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2016/09/05/dr-josip-stjepandic-sanitarni-koridor-oko-pasaluka-druga-nerona/
http://narod.hr/kultura/evo-sto-pise-doktrinalnoj-noti-nekim-pitanjima-vezanim-sudjelovanje-katolika-politickom-zivotu
http://narod.hr/kultura/evo-sto-pise-doktrinalnoj-noti-nekim-pitanjima-vezanim-sudjelovanje-katolika-politickom-zivotu
http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/nenad-piskac/24796-ludbreska-propovijed-ozbiljni-vjernici-ne-glasuju-suprotivo-vjerskim-nacelima.html
http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/nenad-piskac/24796-ludbreska-propovijed-ozbiljni-vjernici-ne-glasuju-suprotivo-vjerskim-nacelima.html
http://www.hkv.hr/vijesti/komentari/24792-biskup-vlado-kosic-pitanje-svih-pitanja-i-temelj-opstanka-naroda-je-demografska-obnova.html
http://www.hkv.hr/vijesti/komentari/24792-biskup-vlado-kosic-pitanje-svih-pitanja-i-temelj-opstanka-naroda-je-demografska-obnova.html
http://kamenjar.com/mladen-pavkovic-biskup-kosic-crvenim-vragovima-sasuo-istinu-lice/
http://kamenjar.com/mladen-pavkovic-biskup-kosic-crvenim-vragovima-sasuo-istinu-lice/
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ĂDanas u kontroliranim medijima, kao ni u hrvatskim uĽģbenicima, ne ĺete naĺi 

podatke o straġnoj srpskoj agresiji sa svim obiljeģjima faġizma. Pobili su 7.263 

civila ( uz joġ oko 1.000 skrivenih grobova), od ļega su polovica ubijenih ģene i 

djeca! To je posljedica faġistiļke ideologije protjerivanja Hrvata s teritorija koje 

napravili ukupnu ġtetu ( direktnu i gospodarsku indirektnu) od 400 milijarda 

dolara! U logore na podruļju Srbije odveli su 30.000 zarobljenika. MeĽu kojima 

3.000 ģena i 500 djece! NajmlaĽe dijete ubijeno u srpskome logoru imalo je samo 

6 mjeseci.ñ 

Ne zaboravimo, ti koji ne dozvoljavaju danas u RH spominjanje i ovakovih 

podataka i ne dozvoljavaju prisjeļanje kako su branitelje nazivali ustaġama 

najglasnij su u optuģbama na ZDS proglaġavajuĺii HOS-ovce ustaġama. Ovi 

podatci nisu vaģni, ali ZDS jeste.  

Zapravo je oļitt rukopis Memoranduma SANU 2, zar ne? 

I Hebrang kao i ja govori o agresorima kao o faġistima. Zapravo je u pravu je 

Marko Ljubiĺ kada o danaġnjoj Srbiji govori kao o pronacistiļkoj drģavi jer 

agresija na Hrvatsku je prije bila nacistiļka nego faġistiļka. I sam sam govoreĺi o 

faġistiļkoj agresiji usporeġivao s nacizmom. Sjetimo se Miloġeviĺevih rijeļi: 

ĂSrbija i Crna Gora su dva oka u istoj glavi.ñ  

I usporedimo ih s Hitlerovim: 

ĂNjemaļka i Austrija su dva oka u istoj glavi.ñ 

MeĽutim, koristio sam rijeļ faġizam upravo zboļ ļinjenice ġto su oni koji su 

podrģavali Miloġeviĺa u to vrijeme sebe nazivali antifaġistima. Valjda po onom 

Churchillovom:  

ĂFaġisti ĺe sebe u buduĺnosti nazivati antifaġistima.!ñ 

Pitanje je kada ĺe Hrvati poļeti razmiġljati drugaļije. Zar nije logiļno da se 

upitaju: Ako su hrvatski branitelji ustaġe i ako je TuĽmanova Hrvatska ustaġka 

drģava, a mi znamo koliko su veliļanstveni hrvatski drģavi i hrvatska drģava koja 

je stvorena usprkos silnim nastojanjima svjetskih moĺnika, poruļuju li oni nama 

da su i ustaġe bili tsakovi? 

Kako god okrenem opet doĽem na svoju priļu iz 1987. godine ï godine kada je 

Miloġeviĺ i doġao na vlast u Srbiji kada sam konstatirao kako Srbi djele Hrvate na 

Ustaġe i Srpske sluge rekao: ĂJa vam ne volim biti sluga!ñ 

Bilo kako bilo srpske sluge u RH stalno o ZDS, dok Srbi uskoro grade spomenik 

Miloġeviĺu. Ne bi me iznenadilo da na spomeniku stave pokliļ s kojim su se 

pripremali za rat: 

ĂSrbija i Crna Gora su dva oka u istoj glavi.ñ 
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O7. 12. 2016. 

 

ZDS I HOS SMETAJU NOVOJ POMIRBI: POMIRBI 

DJECE PARTIZANA IZ SVIH STRANAKA  
 

Nema, vjerojatno niti jednog hrvatskog intelektualca kojiemu nije jasno da je sve 

legalno sa spomen-obiljeģjem poginulim HOS-ovcima u Jasenovcu. To je bilo 

jasno ļak i onim navodno lijevim sve dok im Vulin iz Beograda nije otvorio oļi. 

Tako je Vulin otvorio oļi i danaġnjoj vlasti. Tako se oni ponosno brane od optuģbi 

za faġizam. Jer optuģli ih istinski faġisti! A oni se kao brane, ali ni u snu ne smiju 

im uzvratiti i reĺi tko je tu doista faġist.  

Ne smiju ili ne ģele? 

 

POMIRBA DJECE PARTIZANA IZ SVIH STRANAKA 

Zato se Plenkoviĺ i Stier pravdaju zbog spomenika poginulim pripadnicima HOS-

a tako ġto pokuġavaju svaliti nekakvu odgovornost na vladu SDP-a. Iako je sve po 

zakonu i iako bi morali biti ponosni na ljude koji su obranili Hrvatsku od 

najstraġnijeg nacifaġizma u Europi nakon Drugog svjetskog rata. Oni se upravo 

sljedbenicima toga nacifaġizma ï pravdaju! 

To im kaģe i Marko Ljubiĺ, i Letica i tko sve ne joġ. 

S druge strane Bauk se sjeĺa ġto je TuĽman govorio o HOS-ovcima 1992. Ali ne 

i svega ġto je uradio poslije toga. 

U pismu Predsjednici od 07. 08. 2016. koje potpisuju biskup Koġiĺ i ja, a 

supotpisali su ga i drugi (npr. biskup prof. dr. sc. Valentin Pozaiĺ, general Ljubo 

Ĺesiĺ Rojs, general Marinko Kreġiĺ, general Josip Ġtimac, general Ivan Tolj, dr. 

sc Josip Stjepandiĺ, dr. sc. Stjepan Razum, prof. dr.dr.h.c. Nikola H. Debeliĺ, 

veleposlanik u m., Pprof. dr. sc. Marin Ļikeġ, RGN, Sveuļiliġte u Zagrebu, prof. 

dr. sc. Zlatko Vrljiļak, prof. dr. sc. Fra Andrija Nikiĺ, Mirela Paviĺ, kolumnistica 

itd.) piġemo i o tome: 

 

Podsjeĺamo Vas: 

 a) Pokojna gĽa Vera Staniĺ i g. Pero Kovaļeviĺ su 1994 uvjerili predsjednika 

TuĽmana i ministra Ġuġka da se prizna status hrvatskog branitelja pripadnicima 

HOS-a; 

b) da je predsjednik TuĽman 1. listopada 1991 (napisao je g. Kovaļeviĺ) donio 

zapovijed da postrojbe HOS-a ulaze u sastav OS RH; 

c) da je znakovlje postrojbi HOS-a sluģbeno odobrilo Ministarstbvo obrane 1994. 

sukladno Sluģbovniku OSRH. 

d) U zakon o pravima hrvatskih branitelja iz Domovinskog rata i ļlanova njihovih 

obitelji uvrsteni su pripadnici HOS-a, a promjenom vlasti 2000-e su im ta prava 

oduzeta. 

Dakle Bauk misli da je to bilo prije 1992.  Kaģu da je studirao matematiku i ne 

moģe se pohvaliti sa svojim prosjekom ocjena? Ali to bi ipak morao znati, zar ne? 
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Ili misli da TuĽman nije shvatio ġto znaļi to ġto njegovu drģavu Srbi i srpske sluge 

u RH nazivaju Ustaġkom TuĽmanovom drģavom., a hrvatske branitelje ustaġama? 

Ili je samo daleko od Baukove moĺi razumijevanja ġto to znaļi? 

Joġ je drastiļniji primjer Bojana Glavaġeviĺa. 

Siniġa Glavaġeviĺ krajem 1991. kaģe:  

''Da nije bilo HOS-a, Vukovar bi pao veĺ u rujnu mjesecu 1991."Branili su zemlju 

i rame u rame, ko ratnici svjetla stali protiv tame...ñ 

http://www.braniteljski-portal.hr/Novosti/HRVATSKI-BRANITELJI/Da-nije-

bilo-HOS-a-Vukovar-bi-pao-vec-u-rujnu-mjesecu.-VIDEO 

 

Danas mu se vlastiti sin ruga kao veliki ratnik tame: 

 

Glavaġeviĺ prozvao Plenkoviĺa: Maknite HOS-ovu ploļu, to je sramota! 

 

SDP-ovci Bojan Glavaġeviĺ i Arsen Bauk najavili su da ĺe svakoga dana u 

Saboru upozoraviti premijera Plenkoviĺa da mora maknuti HOS-ovu spomen 

ploļu s natpisom 'Za dom spremni' iz Jasenovca. 

http://direktno.hr/en/2014/direkt/69827/Glava%C5%A1evi%C4%87-prozvao-

Plenkovi%C4%87a-Maknite-HOS-ovu-plo%C4%8Du-to-je-sramota!.htm 

Hoĺe li im neko od drģavotvornih svaki dan citirati Siniġu? 

Siniġu Glavaġeviĺa od tog ratnika tame, njegovog sina, zapravo brane na portalu 

narod.hr: 

 

ñOnoga dana kad je kuna uvedena kao plateģno sredstvo u RH, prestala je biti 

samo moneta NDH i postala je novac u Republici Hrvatskoj! 

Onoga dana kada je prvi puta u neovisnoj Republici Hrvatskoj intonirana ñLijepa 

naġaò, prestala je biti samo himna NDH i postala je drģavna himna RH. 

Onoga dana kad su u vojne jedinice mlade RH preuzeti ļinovi i nazivlje koji su se 

koristili u HOS NDH prestali su biti samo nazivi vojnih jedinica HOS NDH i 

postali su ļinovi i nazivi ZNG te HOS-a, a kasnije HV! 

Onoga dana kad je ñZa dom spremniò prvi puta koriġten u dragovoljcima HOS-

a u obrani od agresije na RH, prestao je biti samo pozdrav koriġten u NDH i 

postao je pozdrav koriġten u vojnim jedinicama dragovoljaca Domovinskog rata. 

Onoga dana kada je prvi hrvatski dragovoljac HOS-a poloģio svoj ģivot za obranu 

Republike Hrvatske pod pozdravom ñZa dom spremniò, to je prestao biti samo 

ratni pozdrav vojnih jedinica Republike Hrvatske veĺ je postao i simbol trajne i 

vjeļne, nesebiļne krvne ģrtve ugraĽene u temelje opstojnosti Republike Hrvatske. 

Onoga dana nakon svega toga, kad i jedan hrvatski duģnosnik dovede pozdrav 

ñZa dom spremniò pod znak sumnje i propitivanja dovodi cijeli Domovinski rat 

pod znak pitanja i automatski obezvreĽuje braniteljsku hrvatsku prolivenu krv i 

ģrtvu za naġu neovisnu Domovinu!ò 

http://www.braniteljski-portal.hr/Novosti/HRVATSKI-BRANITELJI/Da-nije-bilo-HOS-a-Vukovar-bi-pao-vec-u-rujnu-mjesecu.-VIDEO
http://www.braniteljski-portal.hr/Novosti/HRVATSKI-BRANITELJI/Da-nije-bilo-HOS-a-Vukovar-bi-pao-vec-u-rujnu-mjesecu.-VIDEO
http://direktno.hr/en/2014/direkt/69827/Glava%C5%A1evi%C4%87-prozvao-Plenkovi%C4%87a-Maknite-HOS-ovu-plo%C4%8Du-to-je-sramota%21.htm
http://direktno.hr/en/2014/direkt/69827/Glava%C5%A1evi%C4%87-prozvao-Plenkovi%C4%87a-Maknite-HOS-ovu-plo%C4%8Du-to-je-sramota%21.htm
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http://narod.hr/hrvatska/marcelijian-vrsanic-dom-spremni-postao-simbol-trajne-

nesebicne-krvne-zrtve-hrvatsku  

Vicko Goluģa zapravo komentira Plenkoviĺevu rolu u novoj pomirbi kada kaģe: 

Ļista genijalnost Marcela Holjevca 

Sjetimo se: 

A ako sve to skupa smeta Plenkoviĺu, neka se sjeti tko mu je omoguĺio da ima 

drģavu u kojoj je on premijer. On sam sigurno tome nije pripomogao. Najmanje 

ġto duguje onima koji su poginuli da bi postojala njegova fotelja je pokloniti se 

njihovoj ģrtvi i biti kuġ. Jer, ako je pred par tjedana mogao iĺi u Vukovar i 

pokloniti se braniteljima koji su poginuli u borbi protiv antifaġistiļke petokrake s 

pokliļem óZa dom spremniô, a nerijetko i s U na kapi, onda neka se pokloni i ovoj 

jedanaestorici, ili bar neka ġuti ï i neka poruļi svom koalicijskom partneru 

Pupovcu da isto tako ġuti. A ako misle govoriti, neka prvo maknu petokrake, 

Titove trgove, i razne ñDrugarice i drugoveò, pa ĺemo razgovarati. Civilizirano, 

bez provokacija. 

http://www.dnevno.hr/kolumnisti/dosta-je-bilo-emocionalnog-ucjenjivanja-

jasenovcem-i-antifasizmom-980270#axzz4Ry53r7Vi 

Obiteljska stranka konstatira: 

ĂUbojice ponovno ubijaju po Hrvatskoj. Ovaj put, kao i uvijek do sada, to ļini 

koalicija velikosrba, jugofaġista i ļetnika. Ova koalicija je na vlasti u Republici 

Srbiji, pri vlasti i u oporbi u Republici Hrvatskoj, te rasprostranjena po medijskim 

kuĺama, udrugama i institucijama Hrvatske drģave. Opĺi napad je poļeo na znak 

Aleksandra Vulina, ministra laģi u Republici Srbiji. 

I umjesto da hrvatske vlasti odluļno odgovore pitanjem: Tko je ubio bojovnike 

HOS-a, koji su branili Jasenovac i Hrvatsku, ona neġto nemuġto trabunja o 

registraciji udruge HOS-a, o nekakvom zakonu koji ĺe, valjda, zabraniti pokliļ 

ZA DOM SPREMNI i povijesni hrvatski grb, e da bi se agresore udobrovoljilo i 

kako bismo im mi, konaļno, dokazali da nismo ustaġe. 

Pitamo Plenkoviĺa: Jeste li zaġtitili ponovno javno masakriranje naġih, u obrani 

Domovine, poginulih ratnika i njihovih obitelji? Jeste li zatraģili ratnu odġtetu i 

priznanje agresije zloļinaļke srbijanske drģave? 

Pitamo hrvatsku Vladu: Ļega se bojite? Ako ġtitite prava i interese hrvatskog 

naroda i drģave nemate se ļega bojati. Ne polaģete, valjda, raļune Vulinu, Vuļiĺu 

i ostalim ļetniļko-velikosrpskim snagama, raznim piskaralima, subverzivnim 

udrugama i Komunistiļkoj partiji (trenutni naziv Socijaldemokratska partija). 

Vaġa duģnost je braniti nas da se ne bismo, kao i 1991., ponovno morali sami 

braniti. 

Vrijeme je za punu istinu, a ne udovoljavanje velikosrpsko-jugokomunistiļkim 

laģljivcima, mrziteljima i ubojicama.ñ 

http://narod.hr/hrvatska/marcelijian-vrsanic-dom-spremni-postao-simbol-trajne-nesebicne-krvne-zrtve-hrvatsku
http://narod.hr/hrvatska/marcelijian-vrsanic-dom-spremni-postao-simbol-trajne-nesebicne-krvne-zrtve-hrvatsku
http://www.dnevno.hr/kolumnisti/dosta-je-bilo-emocionalnog-ucjenjivanja-jasenovcem-i-antifasizmom-980270#axzz4Ry53r7Vi
http://www.dnevno.hr/kolumnisti/dosta-je-bilo-emocionalnog-ucjenjivanja-jasenovcem-i-antifasizmom-980270#axzz4Ry53r7Vi
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http://glasbrotnja.net/tko-ubio-bojovnike-hos-a-jasenovcu/ 

Kako je sve davno poļelo napadima na Thompsona, obradujmo ih: 

Thompsonova Antologija ponovo najprodavanije izdanje tjedna 

http://narod.hr/hrvatska/thompsonova-antologija-najprodavanije-izdanje-tjedna  

Ipak, najdraģe ĺe im biti vidjeti kako je to sve komenirao Mladen Iveziĺ: 

 

HRVATSKI ZVEKAN (2.)  

  

Sve za dom! 

 (O ģilavosti kontrarevolucije u Hrvatskoj) 

 Bilo je to lijepo sunļano jutro, 25. svibnja 1972., na sam Dan Mladosti, Titov 

roĽendan, na koji se Tito nije rodio. Drug Milorad Pupovac, mlad udbaġki 

aktivist, rano je skoļio na noge i odazvao se telefonskome pozivu. 

- Ġta je, Jovanoviĺu? 

- Druģe kapetane, izgleda da smo opet zabrljali, odgovori ponizan 

glas. Dal' moģe da doĽete. 

- Jel to u onaj duĺan? 

- Jeste. 

- Evo, dolazim za ļas-dva. Ti drģi sve pod kontrolu. Sve blokiraj! 

- Razumem, druģe kapetane! 

Pupovac nije ģurio. Uvijek je djelovao u civilu, pa nije morao lickati uniformu. 

Imao je svoga udbaġkog ġofera. Taj nije baġ dobro poznavao Zagreb, ali je zato 

gazio sve pred sobom, pa se nikad nije kasnilo. 

- Kaģi, Jovane, ġta ste opet zabrljali, oġtro upita Pupovac. 

- Ma, vidite, mi smo upali u taj duĺan jer smo imali osnovane sumnje da se 

onde skuplja kontrarevolucija i veģbaju teroriste. Sada je doġla inostrana ġtampa 

pa moģe da bidne veliki skandal. 

- Ġta je, ġta se dogodilo? 

- Evo, mi smo u taj duĺan naġli druga gradskoga sekretara kako, da kaģem, 

trti drugaricu Vesnu, iako smo upali noĺu. Nema ni traga teroristima. 

- Pa ġta ste onda upadali? 

- Na duĺanu je velikim slovima pisalo 'Sve za dom', pa smo zakljuļili da su 

to ustaġi. 

- Pa to piġe veĺ 30 godina. 

- Eto vidite, kako su oni ģilavi! Zato smo mi i skoļili, da ih polovimo. 

- A zaġto ste sve polomili? To je duĺan sa pokuĺstvo. 

- Jer smo videli, druģe Milorade, i parolu Za dom, u duĺanu. 

- Ma nemoj? 

- Jeste. Istina, na drugome je delu zida pisalo 'ovinu s Titom, naprijed'. 

- Pa to je naġa parola, vole jedan! 

- Ma jeste, druģe kapetane. Ali nismo odma sve videli. A na vrata je pisalo 

ono njihovo slovo! 

- Koje? 

- 'U', druģe kapetane. Pisalo je Ulaz. Sos veliko U!!! 

- Niġta, Jovane. Pozovi Igora Mandiĺa, on ĺe to nekako da zabaġuri. 

http://glasbrotnja.net/tko-ubio-bojovnike-hos-a-jasenovcu/
http://narod.hr/hrvatska/thompsonova-antologija-najprodavanije-izdanje-tjedna
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Vaģno je ġta ĺe da piġu naġe novine, ko pita za inostranstvo. 

Pupovac je odpustio vozaļa i pjeġice poġao u Partiju. 

- Da, dobro sam se setio. Igoru Mandiĺu smo dali uredniġtvo stripova u 

NIĠP Vjesniku. Jeste da je objavio onaj kapitalistiļki Alan Ford, ali to je kritika. 

Osim toga, u tome prevodu, kada Broj Jedan komanduje, on ne pita 'spremni', 

nego 'pripravni'. Nema mrdaġ sa ustaġtvo! 

Veselo koraļajuĺi, poļeo je Milorad Pupovac zviģdukati svoju omiljenu pjesmu. 

Odjednom osjeti masu teģkih udaraca pendrekom: 

- Ġta to fuĺkaġ, ustaġo? Slaviġ Francetiĺa, vikahu milicajci dok su ga tukli. 

- Ma ne, drugovi... 

- Ġta ne! To je ona 'on ne viļe jao meni, veĺ on viļe za dom spremni', 

ko da mi ne znamo, ko da smo mi mutavi. 

Slomljen na podu, Milorad je pokuġavao: 

- Ma ne, drugovi, to je titovska 'na Kordunu grob do groba, traģi majka 

sina svoga'. 

Udarci nisu prestajali. 

Dok mu se od bolova svijest mraļila, Milorad Pupovac ļvrsto prisegnu: 

'ako preģivim, pisaĺu drugu Titi: Dragi druģe Tito, molim te da zabraniġ sve 

hrvacke reļi, celu Hrvacku i svi Hrvati, zabrani i sve melodije, svu muziku, jer je 

ovde sve ustaġko'. 

*  

Ġto drugo reĺi nego: 

Poġtovana djeco partizana iz svih stranaka, 

SRETNA VAM NOVA POMIRBA. 

Akademik Josip Peļariĺ 
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ZA DOM SPREMNI VS. ZVIJEZDA PETOKRAKA  
 

Kardinal Franjo Kuhariĺ je na susretu u Predsjedniļkim dvorima, 29. rujna 1997. 

rekao: 

çRazgovarajte s velikima s polaziġta principa, nikada na koljenima. 

Principi su oruģje. I zato kad Hrvatska ļistih ruku i ļiste savjesti nastupi 

pred svijetom, ona je jaka i pred jakima.» 

Na ģalost od 2000.-e godine kao da nema u Hrvatskoj politiļara koji razumije ovo 

pravilo.  

To pokazuje i Marko Ljubiĺ u svom najnovijem tekstu: 

Hrvatskoj je cilj trajno rijeġiti odnose sa Srbijom i bez obzira na pritiske danas, 

upravo danas u ovakvoj Europi ima za to najbolju priliku. Njemaļka ranjivost 

zbog sankcija, koju uz ostalo popravlja podvodeĺi Hrvatsku Srbiji, ili bar 

pokuġavajuĺi, kako bi nam mogli postrojiti poļasnu gardu, dati nam kakvu 

pohvalu ili nagradu izvan festivalske konkurencije za neki Hribarov film, prilika 

je da Hrvatska jednostavno kaģe ï moramo poġtovati naļela. 

A ta naļela su: 

Agresor na Hrvatsku, Srbija, mora platiti ratnu ġtetu, pri ļemu su perverzne priļe 

o tome da bi Srbija bankrotirala. Ne bi. Ġtetu treba plaĺati pedagoġki, stotinu 

godina, na naļin da boli, ali ne ugroģava, da se na toj obavezi odgajaju generacije 

Srba. 

Srbija mora vratiti Hrvatskoj sve ġto Hrvatskoj kao slobodnoj drģavi iz zajedniļke 

ili specifiļne povijesti pripada. Baġ sve i bez cjenkanja. Od arhiva, do svih vrsta 

umjetnina, dobara, svega. 

Konaļno, ako bi Hrvatska danas pristala ovakvoj Srbiji, s rukama s kojih se cijedi 

krv stotina tisuĺa ljudi joġ uvijek, otvoriti proces bezuvjetnoga pribliģavanja 

Europskoj uniji, odnosno preko nekih banalnih proceduralnih finti, preko kojih 

smo, da se ne zavaravamo uz ustupke Srbiji i mi postali ļlanicom, onda je nuģno 

hrvatskom narodu jasno reĺi da je takva Europska unija propast civilizacije te da 

nam je bolje biti izvan toga zla. Jer afirmacija zla i naļela ujedinjene Europe nisu 

moguĺi u istom identitetu. 

Dakle, ġto je u ovome trenutku kljuļno prepoznati? 

Ļija je rijeļ teģa, Plenkoviĺeva da Srbija mora ispuniti kriterije za ulazak u 

Europsku uniju, pri ļemu navodi nekoliko, redom gotovo nebitnih i sekundarnih 

zahtjeva Hrvatske, ne otvarajuĺi uopĺe pitanja koja je trajno cementirao Stalni 

meĽunarodni sud u Haagu proglaġavajuĺi Srbiju agresorom i meĽunarodnim 

zloļincem, ili Merkeliļina da je strateġki interes Europske unije prikljuļenje 

ovakve Srbije, ujedno obaveza Hrvatske uz isticanje te obaveze kao nekakve 

privilegije tipa budali ġamara? 

http://narod.hr/hrvatska/marko-ljubic-je-li -plenkovic-dobio-vojne-pocasti-u-

berlinu-na-kredit-ili -za-zasluge  

http://narod.hr/hrvatska/marko-ljubic-je-li-plenkovic-dobio-vojne-pocasti-u-berlinu-na-kredit-ili-za-zasluge
http://narod.hr/hrvatska/marko-ljubic-je-li-plenkovic-dobio-vojne-pocasti-u-berlinu-na-kredit-ili-za-zasluge
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Ali nije me Ljubiĺ ponovno podsjetio na kardinala, veĺ razgovor s prijateljima 

oko najavljenog povjerenstva koje treba odluļivati o simbolima iz proġlosti.  

Konstatirao sam kako bi tu komisiju trebali nazvati pravim imenom: Komisija za 

izjednaļavanje ģrtve i agresora u Domovinskom ratu. 

Zaġto? 

Pa veĺ sama nakana da se usporeĽuje zvijezda petokraka i pozdrav Za dom 

spremni je van svake pameti.  

Svaki narod, svaka drģava koja je nastala i obranila se u ratu od agresora nikada 

ne bi ni pomislila niti formirala komisiju koja treba u isti koġ znakovlje agresora 

i branitelja.  

Ļinjenica je da danas u RH imamo situaciju da su agresorski simboli dobrodoġli, 

ali braniteljski nisu. Prijedlog je moģda motiviran time da je bolje i izjednaļiti 

ģrtvu i agresora, nego imati sadaġnju situaciju kada se svi koji su bili ili su joġ 

uvijek protiv hrvatske drģave nametnuli takovu perverznu situaciju. Njima je 

Domovinski rat zloļin, ali to ne smiju javno reĺi pa se pozivaju na nekakav 

antifaġizam Hude jame ili Drugi svjetski rat. Zapravo najtoļnije ih je zvati srpskim 

slugama jer je jednostavno usporediti ġto traģe oni a ġto oni iz Srbije. Dapaļe lako 

je ustanoviti da rade ono ġto im diktiraju iz Srbije. 

http://kamenjar.com/vlatko-cvrtila-srbija-nas-zeli-diskreditirati-prikazati-

nestabilnu-drzavu-koja-koketira-s-prosloscu/   

http://direktno.hr/en/2014/direkt/70085/Tomac-'Novi'-SDP-u-samom-poļetku-

nadmaġio-sve-Milanoviĺeve-grozote.htm  

http://www.maxportal.hr/premium-sadrzaj/bernardic-plenkovic-mora-ukloniti-

spomenik-hos-u-i-reci-da-je-ndh-najveca-sramota-hrvatke-povijesti/   

http://www.hrsvijet.net/index.php/vijesti/132-hrvatska/45229-tomac-bernardic-

mora-znati-da-je-45-a-je-bila-godina-masovnih-zlocina-i-hudih-jama  

http://kamenjar.com/igor-peternel-neunistiva-ekipica-istom-partijskom-zadatku/ 

http://www.maxportal.hr/premium-sadrzaj/ovo-je-verica-niksic-a-ovo-lazi-

branimira-pofuka-iz-vecernjaka-o-aleksandri-zec/   

http://www.dnevno.hr/vijesti/komentari/da-izmedu-402-djece-ubijene-u-agresiji-

i-aleksandre-zec-postoji-uzasna-razlika-ona-jedina-nije-ubijena-zbog-

nacionalnosti-982240/#axzz4SFQ7Qo9G  

  

Takvima se sjajno ruga, jer drugo i ne zasluģuju, Zvonimir Hodak: 

ñTo je stvarno apsurdistan! Zemlja je to kojoj se nameĺe etniļka odgovornost za 

jedan brutalni zloļin, za ubojstvo Aleksandre Zec, a da pritom nitko ne smije ni 

spomenuti 402 djece ubijene za vrijeme agresije na tu zemlju. Jedna novinarska 

budaletina postavlja pitanje u kakvoj je uzroļnoj vezi smrt 402 djeteta sa 

ubojstvom obitelji Zec. Ġto mu odgovoriti nego ñidi bre da se leļiġñ mada je po 

svoj prilici neizljeļiv. Zemlja je to u kojoj skoro svakodnevno ļitamo ñmudreñ 

analize dnevno-politiļkih dogaĽaja od ļovjeka koji je svojim svjedoļenjem 

1972.g. otpravio u Staru Gradiġku mnoge studente koji su u jednom trenutku 

povjerovali u Hrvatsku. Ļovjek koji je detaljno opisao grozne zloļine HV-a u Oluji 

te u obliku knjige sve to poslao u Haag. Tu knjigu je Haġki sud proglasio potpuno 

pravno irelevantnom i nije dobila status dokaza. I danas taj ļovjek, Ģarko 

http://kamenjar.com/vlatko-cvrtila-srbija-nas-zeli-diskreditirati-prikazati-nestabilnu-drzavu-koja-koketira-s-prosloscu/
http://kamenjar.com/vlatko-cvrtila-srbija-nas-zeli-diskreditirati-prikazati-nestabilnu-drzavu-koja-koketira-s-prosloscu/
http://direktno.hr/en/2014/direkt/70085/Tomac-%27Novi%27-SDP-u-samom-po%C4%8Detku-nadma%C5%A1io-sve-Milanovi%C4%87eve-grozote.htm
http://direktno.hr/en/2014/direkt/70085/Tomac-%27Novi%27-SDP-u-samom-po%C4%8Detku-nadma%C5%A1io-sve-Milanovi%C4%87eve-grozote.htm
http://www.maxportal.hr/premium-sadrzaj/bernardic-plenkovic-mora-ukloniti-spomenik-hos-u-i-reci-da-je-ndh-najveca-sramota-hrvatke-povijesti/
http://www.maxportal.hr/premium-sadrzaj/bernardic-plenkovic-mora-ukloniti-spomenik-hos-u-i-reci-da-je-ndh-najveca-sramota-hrvatke-povijesti/
http://www.hrsvijet.net/index.php/vijesti/132-hrvatska/45229-tomac-bernardic-mora-znati-da-je-45-a-je-bila-godina-masovnih-zlocina-i-hudih-jama
http://www.hrsvijet.net/index.php/vijesti/132-hrvatska/45229-tomac-bernardic-mora-znati-da-je-45-a-je-bila-godina-masovnih-zlocina-i-hudih-jama
http://kamenjar.com/igor-peternel-neunistiva-ekipica-istom-partijskom-zadatku/
http://www.maxportal.hr/premium-sadrzaj/ovo-je-verica-niksic-a-ovo-lazi-branimira-pofuka-iz-vecernjaka-o-aleksandri-zec/
http://www.maxportal.hr/premium-sadrzaj/ovo-je-verica-niksic-a-ovo-lazi-branimira-pofuka-iz-vecernjaka-o-aleksandri-zec/
http://www.dnevno.hr/vijesti/komentari/da-izmedu-402-djece-ubijene-u-agresiji-i-aleksandre-zec-postoji-uzasna-razlika-ona-jedina-nije-ubijena-zbog-nacionalnosti-982240/#axzz4SFQ7Qo9G
http://www.dnevno.hr/vijesti/komentari/da-izmedu-402-djece-ubijene-u-agresiji-i-aleksandre-zec-postoji-uzasna-razlika-ona-jedina-nije-ubijena-zbog-nacionalnosti-982240/#axzz4SFQ7Qo9G
http://www.dnevno.hr/vijesti/komentari/da-izmedu-402-djece-ubijene-u-agresiji-i-aleksandre-zec-postoji-uzasna-razlika-ona-jedina-nije-ubijena-zbog-nacionalnosti-982240/#axzz4SFQ7Qo9G
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Puhovski, kaģe: ñAko neĺe drģava, spornu ploļu trebaju skinuti graĽaniñ. Koji 

graĽani? Moģda oni koji su ubili 11 boraca HOS-a? Moģda graĽani Borova sela 

koji su digli spomenik ļetniļkom ubojici Vukaġinu Ġoġkoļaninu i koji mirno 

godinama ponosno stoji na oltaru otadģbine. Moģda graĽanin Bojan Glavaġeviĺ 

koji mudruje: ñSramotan spomenik u Jasenovcu, faġistiļki jeñ. Mudri Bojan koji 

je to postao naknadno, nakon rata. Vjerojatno je flomasterom na muda dodao 

slovo R. Njegov otac Siniġa Glavaġeviĺ, hrvatski ratni heroj javio je iz Vukovara: 

ñDa nije bilo HOS-a Vukovar bi pao u rujnu mjesecuñ. Njegova jabuka nije pala 

daleko od stabla, ali je naģalost bila istrulilaé Drģava smo u kojoj òfol legalistiò 

tipa Puhovskog, Glavaġeviĺa, Hrvoja Klasiĺa, Jelene Lovriĺ, Milorada Pupovca 

éskaļu na zadnje noge zbog HOS-ovog grba koji je potvrĽen u Uredu drģavne 

uprave kao integralni dio znaka Udruge dragovoljaca HOS-a. Kao takav je 

legitimno registriran pri Ministarstvu uprave joġ 1993.g. Pred Visokim vojnim 

sudom voĽen je bio proces Paragi, Dedakoviĺu i ņapiĺu u kojem je poanta bila 

ideja da se HOS proglasi paravojnom jedinicom pod vodstvom trojice optuģenih. 

Sva trojica su osloboĽena. UtvrĽeno je da je HOS regularna jedinica HV-a. Tu 

presudu suca Kosa potvrdio je i Vrhovni sud RH. Usput reļeno, svu trojicu 

optuģenika branio sam ja i zato si uzimam pravo raspravljati o statusu HOS-a koji 

danas osporavaju upravo oni koji su priģeljkivali i osuĽujuĺu presudu na Visokom 

vojnom sudu u Zagrebu ili oni koji su pred hosovcima bjeģali kao zeļevi kako je 

to plastiļno u ļasu iskrenosti rekao njihov Slobodan Miloġeviĺ. Ĺiriliļne ploļe u 

Vukovaru. Kome to smeta? 

http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/bakir-kao-i-uostalom-vulin-

iskusni-pokerasi-vade-iz-rukava-adut-koji-odlucuje-ustase-

982047/#axzz4SFQ7Qo9G  

Hitrec upozorava i da se itekako treba utvrditi povijesna istina. Predlagaļima je 

problem Jasenovac, dakle srpko-komunistiļki mit kojima su ļuvali Jugoslaviju. 

Laģ koju su koristili svo vrijeme najveĺe moguĺe Srbije koju su zvali Jugoslavija, 

pa je prirodno da je srpskim slugama taj mit vaģan i danas. Danas kada su hrvatski 

branitelji od vojske njihovih gazda napravili zeļeve to im je jedino ostalo: 

U aferoznom tjednu hrvatsko-srpska ĺelija naġla je joġ jednu poslasticu za 

opanjkavanje, za faġi-ranje Hrvatske. U mjestu Jasenovcu podignuta je ploļa 

ubijenim pripadnicima HOS-a, s velikim kriģem i sitno ispisanim slovima na 

njihovu ratnom i mirnodopskom obiljeģju, Za dom spremni. Zagrebaļko-

beogradska ĺelija podignula se na noge lagane, zar u Jasenovcu, urlaju po 

medijima i u Saboru, miļite to odmah. Ploļa ih je razgnjevila viġe od filma 

ĂJasenovac ï istinañ ili znanstvenih istraģivanja Igora Vukiĺa i Blanke Matkoviĺ 

o trostrukom logoru Jasenovac. Ne ģele oni znati da su hrabri jasenovaļki HOS-

ovci s tim rijeļima ginuli za slobodu moderne, demokratske Hrvatske, ne ģele znati 

niġta drugo do li da je to navodno iskljuļivo ustaġki pozdrav, jer povijest ne znaju, 

a o Drugom svjetskom ratu uļili su iz solunaġkih udģbenika. Stvar se malo 

zakomplicirala buduĺi da je dokazana zakonitost tih triju rijeļi na hosovskoj 

oznaci, pa je ĺelija progutala slinu. (Usput: na ne tako davnoj vojnoj smotri u 

Moskvi, razgovijetno se ļulo kako ruski vojnici gromko viļu: ĂZa dom svoj!ñ) 

http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/bakir-kao-i-uostalom-vulin-iskusni-pokerasi-vade-iz-rukava-adut-koji-odlucuje-ustase-982047/#axzz4SFQ7Qo9G
http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/bakir-kao-i-uostalom-vulin-iskusni-pokerasi-vade-iz-rukava-adut-koji-odlucuje-ustase-982047/#axzz4SFQ7Qo9G
http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/bakir-kao-i-uostalom-vulin-iskusni-pokerasi-vade-iz-rukava-adut-koji-odlucuje-ustase-982047/#axzz4SFQ7Qo9G
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Kad smo veĺ kod Jasenovca i predimenzioniranja, doġlo mi je u ruke izvjeġĺe 

Petra Lungova, ataġea, upuĺeno bugarskom veleposlaniku Jordanu Meļkarovu - 

o posjetu stranih duģnosnika akreditiranih u Zagrebu hrvatskom 

koncentracijskom logoru Jasenovac. Dokument br. 40/ T. A. Iz Bugarskog 

drģavnog arhiva, objavljen u zborniku Bugarska i NDH 1991.- 1944. Izvjeġĺe je 

pisano u Zagrebu 7. veljaļe 1942., vrlo iscrpno. Skupina akreditiranih, meĽu 

kojima je bio i Lungov, sastojala se od predstavnika njemaļkih, maĽarskih, 

bugarskih i rumunjskih ataġea za tisak, a bila je tu i predstavnica Associated 

Pressa. Iz opġirnog teksta izdvajam biljeġku o kartoteci svih zatoļenika koja se 

ļuvala u zgradi u mjestu Jasenovac, o dokumentima u tri primjerka. Dalje navodi 

Lungov da se godiġnje iz drģavnoga proraļuna odvaja za logore 200 milijuna 

kuna. ĂU Hrvatskoj ima pet koncentracijskih logora sa 20.000 zatoļenikañ, piġe 

ataġe, Ă a u logoru Jasenovac smjeġteno je oko 1500 ljudi.ñ Odveli su skupinu i u 

sam logor , okruģen bodljikavom ģicom i drvenim kulama za straģu, vidjeli ljude 

koji ondje rade u ropskim uvjetima, u ģeljezariji, ciglani i pilani i drugdje. Svaki 

zatoļenik je imao broj na Ătraciñ , Ģidovi su nosili ģute trake, Srbi plave, a Hrvati 

crvene. Lungov je nabrojio desetak baraka, te dodao da se gradi joġ 25. 

Skupinu su vodili Eugen Kvaternik i ĂMaksñ, kako Lungov bez prezimena navodi 

privremenog zapovjednika logora. Kvaternik je hvalio kartoteke zatoļenika, 

nazivajuĺi ih vrlo dobrim. 

Gdje su te kartoteke? 

Da ruski vojnici gromko viļu: 

ZA DOM SVOJ! 

S druge strane na objede po njemaļkom tisku u kojima sudjeluju srpske sluge iz 

RH reagira dr. sc. Josip Stjepandiĺ: 

http://www.dragovoljac.com/index.php/razno/1523-dr-stjepandic-treba-li -

hrvatima-zabraniti-da-budu-za-dom-ili -samo-spremni  

Naravno on iznova upozorava kako je i Ivo Josipoviĺ za ZDS kad mu to koristi 

za zgrtanje ustaġkih kuna! Uostalom svima njima su ustaġke kune drage i obilato 

ih nagraĽuju njima. 

http://www.hrsvijet.net/index.php/kolumna-damir-pesorda/45231-damir-

pesorda-kregar-i-napoleon  

http://www.dnevno.hr/vijesti/svijet/general-glasnovic-u-ndh-je-bio-pozdrav-za-

dom-spremni-i-novac-se-zvao-kuna-kako-to-da-miloradima-pupovcima-ne-

smeta-kuna-982070/#axzz4SFQ7Qo9G  

http://direktno.hr/en/2014/dijaspora/70301/VIDEO-Glasnoviĺ-u-Australiji-

opleo-po-komunistima-te-komentirao-NDH.htm  

http://www.hrsvijet.net/index.php/vijesti/43-glas-hrsvijeta/45241-lustracija-je-

primarna-za-opstanak-drzave-hrvatske  

Podsjetimo se da im je prvi na udaru bio Marko Perkoviĺ Thompson. Od njega 

su stalno dobivali isti odgovor. Dan je i u naslovu njegovog najnovijeg intervjua: 

http://narod.hr/kultura/marko-perkovic-thompson-svog-stava-pjesme-ne-

odricem-se-pa-makar-me-zabranili-cijelom-svijetu  

http://kamenjar.com/thompson-svog-stava-neke-pjesme-se-ne-odricem-pa-

makar-me-zabranili-cijelom-svijetu/   

http://www.dragovoljac.com/index.php/razno/1523-dr-stjepandic-treba-li-hrvatima-zabraniti-da-budu-za-dom-ili-samo-spremni
http://www.dragovoljac.com/index.php/razno/1523-dr-stjepandic-treba-li-hrvatima-zabraniti-da-budu-za-dom-ili-samo-spremni
http://www.hrsvijet.net/index.php/kolumna-damir-pesorda/45231-damir-pesorda-kregar-i-napoleon
http://www.hrsvijet.net/index.php/kolumna-damir-pesorda/45231-damir-pesorda-kregar-i-napoleon
http://www.dnevno.hr/vijesti/svijet/general-glasnovic-u-ndh-je-bio-pozdrav-za-dom-spremni-i-novac-se-zvao-kuna-kako-to-da-miloradima-pupovcima-ne-smeta-kuna-982070/#axzz4SFQ7Qo9G
http://www.dnevno.hr/vijesti/svijet/general-glasnovic-u-ndh-je-bio-pozdrav-za-dom-spremni-i-novac-se-zvao-kuna-kako-to-da-miloradima-pupovcima-ne-smeta-kuna-982070/#axzz4SFQ7Qo9G
http://www.dnevno.hr/vijesti/svijet/general-glasnovic-u-ndh-je-bio-pozdrav-za-dom-spremni-i-novac-se-zvao-kuna-kako-to-da-miloradima-pupovcima-ne-smeta-kuna-982070/#axzz4SFQ7Qo9G
http://direktno.hr/en/2014/dijaspora/70301/VIDEO-Glasnovi_-u-Australiji-opleo-po-komunistima-te-komentirao-NDH.htm
http://direktno.hr/en/2014/dijaspora/70301/VIDEO-Glasnovi_-u-Australiji-opleo-po-komunistima-te-komentirao-NDH.htm
http://www.hrsvijet.net/index.php/vijesti/43-glas-hrsvijeta/45241-lustracija-je-primarna-za-opstanak-drzave-hrvatske
http://www.hrsvijet.net/index.php/vijesti/43-glas-hrsvijeta/45241-lustracija-je-primarna-za-opstanak-drzave-hrvatske
http://narod.hr/kultura/marko-perkovic-thompson-svog-stava-pjesme-ne-odricem-se-pa-makar-me-zabranili-cijelom-svijetu
http://narod.hr/kultura/marko-perkovic-thompson-svog-stava-pjesme-ne-odricem-se-pa-makar-me-zabranili-cijelom-svijetu
http://kamenjar.com/thompson-svog-stava-neke-pjesme-se-ne-odricem-pa-makar-me-zabranili-cijelom-svijetu/
http://kamenjar.com/thompson-svog-stava-neke-pjesme-se-ne-odricem-pa-makar-me-zabranili-cijelom-svijetu/
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Smeta im i HNES: 

http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/j-novak/25527-j-novak-novo-vodstvo-

hrvatskog-zrtvoslovnog-drustva.html 

http://www.hkv.hr/hrvatski-tjednik/25493-hnes-kao-zov-hrvatske-savjesti.html  

http://direktno.hr/en/2014/domovina/70303/Ovako-Petrov-odgovara-Ġeparoviĺu-

braneĺi-'svog'-ministra-Orepiĺa.htm  

 Naravno oni uvijek tvrdo zastupaju svoja prosrpska stajaliġta. Kada su na vlasti 

ili oļekuju povratak na vlast izravno ih propagiraju, a kada nisu onda se pozivaju 

na drugi svjetski rat. Kao srpske sluge znaju da je laģ najviġe pomogla u povijesti. 

Dodajmo da je poluistina gora od laģi. Zato je proġlo ljeto prikrivano  da je peticija 

ZDS bila u obranu Thompsona i ñBojne Ļavoglaveò, dakle simbola Domovinskog 

rata, a od ljetos se ide otvoreno na njih. Na HOS-ovce! Jer su se Srbi paniļno 

bojali HOS-ovaca. 

Imaju sreĺu ġto gazde znaju ġto treba raditi. Uvijek kada ne mogu ostvariti njihove 

interese srpske sluge dovedu nekog iz HDZ-a na vlast. Nekog koji se naġao u 

HDZ-u samo zato ġto smo pobijedili u ratu, a jednako dobro bi se snaġao i u SDP-

u, da nije tako bilo. 

Kada Raļan nije smio uhapsiti generala Gotovinu, doveli su na vlast Sanadera. To 

sam svojevremeno i predvidio tvrdnjom: 

Kad gazda mijenja slugu, uvijek naĽe boljeg slugu! 

Mnogi drģavotvorni Hrvati sumnjaju da je isti sluļaj i sada. Je li Plenkoviĺ onaj 

koji ĺe im definitivno donjeti tako ģeljeno izjednaļavanje ģrtve i agresora? Boji li 

se on reĺi, kao i svi drugi od 2000.-e stranim gazdama da su podrģavali srpski 

faġizam i agresiju na Hrvatsku? 

Evo ġto im poruļuje Holjevac: 

Zato je premijer Plenkoviĺ iz Briselske bojne u kojoj su mu Milanoviĺ i Sanader 

bili suborci posve promaġio kad je rekao kako  je 70 godina od 2. svjetskog rata 

sazrelo vrijeme za konsenzus u Hrvatskoj. Ne radi se uopĺe o Drugom svjetskom 

ratu. HOS nije sudjelovao u Drugom svjetskom ratu, iako se pozivaju na neke 

ideoloġke aspekte ustaġtva. Radi se o Domovinskom ratu. Domovinski rat je 

zavrġio prije 21 godinu, i sazrelo je vrijeme da se postigne konsenzus, koji glasi: 

ï Nitko u Hrvatskoj nema pravo sporiti bilo kakva spomen obiljeģja veteranima 

Domovinskog rata, bilo gdje u RH. Ġto se ñZDSò tiļe, to je bio sluģbeni pozdrav 

te postrojbe, i dio je sluģbenog i ozakonjenog znakovlja te postrojbe. Ako nekom 

taj pozdrav smeta, neka prvo zabrani ñantifaġistiļkoò znakovlje poput petokrake 

pod kojima su ubijani i progonjeni Hrvati u Hrvatskoj, od 45. do 95., i pod kojim 

se ratovalo protiv Hrvatske, pa moģemo razgovarati. Ako nekom smeta samo 

postavljanje spomen obiljeģja poginulim braniteljima u ñsvetom srpskomò 

Jasenovcu, neovisno o ñZDSò, onda je to veĺi problem, onda taj netko ne poġtuje 

samu hrvatsku neovisnost i smatra branitelje iz DR kao takve ustaġama, pa mu 

kao takvom zapravo nije ni mjesto u neovisnoj Hrvatskoj. A po reakcijama, od 

onih iz Istre do onih iz Vlade, reklo bi se da je upravo to veĺini problem. 

Dodao bih dvije stvari. 

Prvo: kada kaģu da je ZDS ustaġki pozdrav, treba se sjetiti da su u Domovinskom 

ratu Srbi i ñantifaġistiò nazivali branitelje ustaġama. Sve branitelje, a ne samo 

http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/j-novak/25527-j-novak-novo-vodstvo-hrvatskog-zrtvoslovnog-drustva.html
http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/j-novak/25527-j-novak-novo-vodstvo-hrvatskog-zrtvoslovnog-drustva.html
http://www.hkv.hr/hrvatski-tjednik/25493-hnes-kao-zov-hrvatske-savjesti.html
http://direktno.hr/en/2014/domovina/70303/Ovako-Petrov-odgovara-_eparovi_u-brane_i-%27svog%27-ministra-Orepi_a.htm
http://direktno.hr/en/2014/domovina/70303/Ovako-Petrov-odgovara-_eparovi_u-brane_i-%27svog%27-ministra-Orepi_a.htm
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HOS-ovce. A hrvatsku drģavu su nazivali TuĽmanova ustaġka drģava. Dakle treba 

tzv antifaġistima priznati da su u pravu  to uzeti kao njihovo priznanje da su i u 

Domovinskom ratu bili na strani faġistiļkog agresora. 

Drugo: Kada govore o braniteljima i svima koji su bili za slobodnu i neovisnu 

hrvatsku drģavu kao o faġistima isto tako treba to shvatiti kao priznanje da su bili 

na strani faġistiļkog agresora. Oni sebe proglaġavaju antifaġistima zbog hudih 

jama i kriģnih putova, a branitelje koji su slomili istinsku faġistiļku agresiju 

proglaġavaju faġistima. Zapravo sami sebe definiraju kao faġiste. 

I zbog jednog i zbog drugog jasno je kako je veleizdaja u RH veoma protifabilno 

zanimanje! 

  

Josip Peļariĺ 
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THOMPSON ï PJESMOM ZA HRVATSKU, ZAGREB, 

2017. 
 

DR. SC. STIJEPO MIJOVIĹ KOĻAN 

 

THOMPSON JE DOKAZANI I OSVJEDOĻENI 

HRVATSKI NARODNI JUNAK  
 

Dragi Stijepo, 

Zahvaljujem Ti na Tvom komentaru mog teksta Branitelji dodjeljuju Thompsonu 

veliku zlatnu plaketu: 

 

Dragi Joġko,   

Nedavno sam pao s dva metra visine na leĽa Ii teġko se povrijedio: patim u teġkim 

bolovima, a analgetike ne smijem uzimatié Niġta ne mogu raditi, no ipak ide 

pomalo nabolje, a dokaz je da  reagiram na ovo oko  Marka Perkoviĺa.  

 Bavio sam se nekada miġlju da napiġem neġto, a da on pjeva, jer je moja pjesma 

EVO I JA, s onim ñobadva su paliò(navedenim u stihu!) nadahnjivala borce na 

bojiġnici, baġ oko Ġibenika, no  Thompson piġe sam i ja mu ne trebam. Osim toga, 

moji su stihovi  ipak intelektualni i nisu baġ svi za masovnu uporabu.  No, ovo  ġto 

ĺu Ti sada napisati je istinto. 

Negdje 1992. ,valjda,  u ranoj dionici obrambenog rata svakako, na  Splavnici u 

Zagrebu sam ļuo glasno puġtenu glazbu koja me podsjetila na kvazi-narodnu i 

nije mi se sviĽala. No, ļujem i ovaj stih, izgovoren/odpjevan odrjeġito, snaģno: 

NEĹETE U ĻAVOGLAVE DOK SMO ĢIVI MI! Nisam znao ni tko pjeva, ni kako 

se zove pjesma, ni gdje su te Ļavoglave, ali sve sam shvatio: bio sam dirnut do 

suza. To me toliko osokolilo da sam bio siguran u pobjedu u Domovinskom ratu. 

Ili nas neĺe biti ģivih! Taj njegov stih meni je dovoljan i danas. Taj stih, s 

domoljubnog kritiļko-prosudbenog  motriġta, vrijedi viġe nego sve ġto smo  svi mi 

hvatski pjesnici napisali o ratu i Domovini, ali ponajprije stoga jer ga je znao 

odpjevati, jer je to doprlo do mase. 

Ġkolovan sam knjiģevno-teorijski i znam ġto govorim:.ima sedam  glavnih i 

dvadesetak i viġe posebnih knjiģevno-kritiļkih motriġa, a  ono domoljubno je 

jedno od njih. S toga motriġta, Thompsonu nema premca. Thompson, to je 

hrvatski narod. On je dokazani i osvjedoļeni hrvatski narodni junak (podcrtao 

JP)! 

Ako mu Predsjednica ne dodijeli najviġe drģavno odliļje, pogrijeġila je.   

Pozdravljam Te 

Stijepo 
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Obradovao si me tim komentarom ali i rastuģilo me to o Tvojoj povredi. 

Posebno mi je zanimljiv Tvoj komentar kada znamo kako je moj kolega akademik 

Jalġa Flamengo odbio Hrvatskom tjedniku dati svoju izjavu o Thompsonu. 

Posebno zato ġto si Ti i pjesnik i znanstvenik. 

Naime, pjesnik Jakġa Fiamengo je rekao da nema niġta protiv Marka Perkoviĺa 

Thompsona, ali da ne ģeli sudjelovati u anketi jer je on akademik i to nije njegova 

razina, ali priznaje da je rijeļ o socioloġkome fenomenu. 

Na neki naļin miġljenje ovog mog kolege akademika je bitno drugaļije od Tvoga 

jer je Thompson njemu iskljuļivo socioloġki fenomen. 

Istina, i pjesme kolege Flamenga su uglazbene i rado ih se pjeva. Ali ne kao 

Thompsonove, zar ne? Malo mi je neobiļno da kolega nije vodio raļuna o tome 

jer se odnah nameĺe pomisao o hrvatskom jalu. 

S druge strane smijeġno je govoriti o nekakvoj razini akademika jer je za Hrvatski 

tjednik izjavu dao veliki hrvatski knjiģevnik akademik Ivan Aralica. Araliļin 

komentar prenio je i portal narod.hr: 

https://narod.hr/kultura/akademik-aralica-thompson-genij-kojega-otkrio-drugi-

genij-zdenko-runjic  

Uostalom i poslije Tvog komentara - komentara pjesnika i znanstvenika 

Flamengov komentar ispada pomalo smijeġan.  

S druge strane kao napredak doģivljavam to ġto je jedan drugi naġ kolega 

znanstvenik  kolumnist Nino Raspudiĺ izbjegao odgovor rekavġi da se trenutno 

odmara od medija i svega. Podsjetit ĺu na njegovo reagiranje u sluļaju Josipa 

Ġimuniĺa kada mu je odgovorila  Karolina Vidoviĺ Kriġto: 

Ako trebamo uzeti u obzir kontekst koji nam je povijesno najbliģi i koji nam 

je najviġe obiljeģio uporabu ovog pokliļa ï a trebamo! ï onda je to kontekst 

hrvatskog Domovinskog rata, od 1991. godine. Mnoge postrojbe ZNG -e, 

Hrvatske vojske, HOS, imaju svoje himne u kojima je pokliļ ñZa dom 

spremniò. Vojnici koji su s krunicom oko vrata obranili Hrvatsku u ļasnom, 

pravednom, obrambenom Domovinskom ratu pozdravljali su se i bodrili 

pokliļem ñZa dom spremniò. Bili su spremni umrijeti za svoju domovinu. 

Kljuļno je naglasiti da je rijeļ o ï na meĽunarodnom sudu potvrĽenoj ï 

ļasnoj obrani od vojne agresije. 

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/vidovic-kristo-prozvala-raspudica-zbog-

za-dom-spremni-zastrasujuce-je-tvoje-neznanje-ili -iskrivljavanje-istine-112725/  

To nije utjecalo na Raspudiĺa pa je na sliļan naļin komentirao i naġu Peticiju ZDS 

prije dvije godine, dakle peticiju kojoj je u osnovi bila obrana Thompsona i ĂBojne 

Ļavoglave, , o ļemu je puno govorio u svojim nastupima dr. sc. Josip Stjepandiĺ 

pitajuĺi nazoļne bi li takvom profesoru povjerili ġkolovanje svoje djece. Meni je 

drago pomisliti da su ovi Raspudiĺevi razlozi zapravo napredak u njegovim 

promiġljanjima, tj. naznaka da je razumio to ġto mu je naġa Karolina objaġnjavala 

joġ prije tri godine. 

Komentirao bih joġ samo to ġto je aktualni ministar branitelja Tomo Medved 

svrstan meĽu one koji nisu ģeljeli odgovoriti Ăpravdajuĺi se da ga ionako napadaju 

sa svih strana i da nema vremenañ.  

https://narod.hr/kultura/akademik-aralica-thompson-genij-kojega-otkrio-drugi-genij-zdenko-runjic
https://narod.hr/kultura/akademik-aralica-thompson-genij-kojega-otkrio-drugi-genij-zdenko-runjic
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/vidovic-kristo-prozvala-raspudica-zbog-za-dom-spremni-zastrasujuce-je-tvoje-neznanje-ili-iskrivljavanje-istine-112725/
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/vidovic-kristo-prozvala-raspudica-zbog-za-dom-spremni-zastrasujuce-je-tvoje-neznanje-ili-iskrivljavanje-istine-112725/
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Znamo da je Medved sve rekao time ġto je njegovo ministarstvo pomoglo 

odrģavanje koncerta u Slunju, a i time ġto je meta napada. Podsjetimo se samo 

kako je on reagirao proġle godine kada je i tada kao ministar pozvao Thompsona 

u Knin, a onda mu se zahvalio pismom koje moģeġ naĺi i u mojoj knjizi Dnevnik 

u znaku ĂZa dom spremniñ nakon ġto je Thompsona  pokuġala privesti tada 

Orepoviĺeva milicija: 

Dragi Marko, 

ģelio bih ti se ovim putem zahvaliti na dobroj suradnji i tvom svesrdnom 

angaģmanu na koncertu 'Pobjeda za heroje - Knin za Vukovar' prilikom sveļanog 

obiljeģavanja Dana pobjede i domovinske zahvalnost, Dana hrvatskih branitelja 

i 21. VRO 'Oluja' u Kninu. Tvoj nadasve domoljuban duh i promicanje vrijednosti 

pravednog i osloboditeljskog Domovinskog rata bili su snaģna potpora i 

hvalevrijedan primjer domoljublja i snage hrvatskog zajedniġtva. Ponosan sam 

ġto si bio dio veliļanstvenog dogaĽaja i svojom izvedbom sudjelovao u 

plemenitom cilju obnove vukovarskog Vodotornja, simbola hrvatskog otpora. 

S poġtovanjem, 

ministar Tomo Medved 

10. kolovoza 2016. 

Meni se ļini  da se trebalo pitati premijera Plenkoviĺa o tome, jer je bilo za 

oļekivati kada veĺ sam ministar Medved govori o napadima na njega da ga 

Predsjednik Vlade zaġtiti, zar ne? (U Prilogu Ti ġaljem tekst o reagiranju 

Predsjednice).  

S druge strane Mirela Paviĺ (Hrvatski tjednik, 24. 08. 2017.) piġe: 

Naġa lipai ġesna pricidnica je bila u Australiji i Novom Zelandu. Sve je 

proskakutala, provjerila i obiġla. Ilipo bila doļekana, obuļena, lipo govorila. I 

nosiĺima pozdravljala. Pa su se niki ljutili ġto nije obiġla oni dom di je bista. Mala 

misli vako: moģda je pogriġila,  moģda i nije. Ona jeveĺ odbila pridragog 

akademika s inicijativom oko pozdrava ĂZDSñ, ġto znaļi da taj pozdrav 

poistovjeĺuje ( i ona) s NDH. Ako naġi ljudi tamoka brez ikakve osude vlasti, drģe 

Paveliĺev spomenik u svojin prostorijama, mogla je i svrnit, popit nes kavu, pojist 

kakav kolaļ. Ma ionako je ka ,ustaġicu, ne bi stiglo popisat u friġko izvjeġĺe. 

Moģda za Dogodine. Al pricidnica ne voli bit u izvjeġĺima. I jema pravo s te 

strane. Ma jope, ako se zbog dobrosusidskih ( vrag ih odniĺe viġe) odnosa sastaje 

sa svakin oloġem, zaġto bi ju, zbog eventualnoga posjeta, iko moga osudit za 

posjet. O ZDS moje miġljenje znadete. HOS. Amen. I briga meġto ona, i bilo ko 

drugi o tome mislu. Tu  san tvrdoglava ka mazgusina. I ne dan. 

Pri tome treba stalno imati na umu ono na ġto nam ukazuje Marko Ljubiĺ u tekstu: 

Identitetski simboli i baġtina nastoje se internacionalno kriminalizirati: 

Drugi oblik internacionalizacije unutarnjega ustrojstva Hrvatske je veĺ uoļeni 

bojkot najvaģnijega hrvatskoga nacionalnoga blagdana ï Dana pobjede i 

domovinske zahvalnosti, za koji je praktiļni uvod bio prosvjedni mimohod 

veleposlanika na ļelu s ameriļkom veleposlanicom iza Pupovca u Jasenovcu. 

Nije to samo obiļan prosvjed, niti bojkot. 
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To je izraziti pritisak i internacionalizacija, te prihvaĺanje velikosrpskih 

agesivnih politiļkih ciljeva, te izravan pravac usmjeravanja Republike Hrvatske 

pod novi, ovakav ili onakav, beogradski kiġobran. 

Nema sumnje. 

Jer povod su identitetski simboli i baġtina koja se nastoji internacionalno 

kriminalizirati uz potporu i otvorenu kapitulaciju drģavne politike, izravno 

nalijeģuĺi na polustoljetnu propagandu o opasnom hrvatskom narodu zaraģenom 

virusom genocidnosti. 

Drģavna politika na to ġuti, a nacija kljuļa. Drģava suglasnost takvom 

meĽunarodnom pritisku daje progonom hrvatskih ratnih veterana, 

inkriminacijom domovinskog oslobodiliļakog rata i njegove pobjedniļke 

simbolike. Zato nije pitanje banalnoga postupanja policije ili prekrġaja, nastup 

Marka Perkoviĺa Thompsona i progon njegove i svehrvatske pjesme Bojna 

Ļavoglave, zato nije banalno pitanje hapġenje Skeje, Markuġa i HOS-ovaca, zato 

nije banalno pitanje ploļa poginulim HOS-ovcima u Jasenovcu, zato nisu nimalo 

benigne hodajuĺe politiļke i druġtveno-vrijednosne krivotovorine kao ġto su 

Pupovac ili Kajtazi, koji zanemarujuĺi svijeģe iskustvene dogaĽaje i realnost 

stanja u Hrvatskoj, dnevno iritiraju zdrav razum nikada dokazanim navodima, a 

stotinu puta dokazanim laģima, i preoblikuju kolektivnu memoriju i povijesni 

identitet hrvatskoga naroda. 

http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/m-ljubic/27399-m-ljubic-plenkovicevu-

sudbinu-odredit-ce-vec-u-rujnu-kurikularna-reforma-istambulska-konvencija-i-

hrt-ii -dio.html  

Na kraju, dragi Stijepo, joġ jednom hvala na Tvom e-mailu uz ģelje za brzim 

ozdravljenjem. 

Tvoj, 

Joġko 

 

Dragi Joġko,  

Hvala Tebi na lijepim rijeļima i valjanim objaġnjenjima, neġto od toga i ja sam 

proļitao. 

Premda Thompson nije moj glazbeno-estetski izbor, jer sam odrastao uz 

starogradske dalmatinske melodije i tamburicu mojega oca, koji je i napravio i na 

njoj svirao ( jednom slomljenu, danas je obnavljaju studenti i profesori Odjela 

restauracije drva Sveuļiliġta u Dubrovniku) onaj  stih NEĹETE U ĻAVOGLAVE 

DOK SMO ĢIVI MI uistinu ga ļini hrvatskim vitezom i junakom koji to nije samo 

napisao i odpjevao, nego i odģivio i ostvario, ġto je najvaģnije. 

No, kada je veĺ o tomu rijeļ, zaprepaġĺuje koliko je danas u Hrvatskoj 

petokolonaġa veliksrbskoga faġizma, sve do vrhova hrvatske vlasti i  skupa s 

bjelosvjetskom diplomacijom koja na laģima i podvalama ļetnika Hrvatskoj, 

hodoļasti u Jasenovac. Neki i ne znaju da su  to, petokolonaġi velikosrbstva i 

ļetniġtva jer su nasjeli na velikosrbske promiļbene laģi. 

Primjerice, Igor Vukiĺ, mladi hrvatski znanstvenik,  DOKAZUJE da u Jasenovcu 

nije ubijeno niti jedno jedino srbsko  niti ikoje drugo dijete, kako trubi faġistiļka 

velikosrbska okupatorska obmana i podvala.  

http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/m-ljubic/27399-m-ljubic-plenkovicevu-sudbinu-odredit-ce-vec-u-rujnu-kurikularna-reforma-istambulska-konvencija-i-hrt-ii-dio.html
http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/m-ljubic/27399-m-ljubic-plenkovicevu-sudbinu-odredit-ce-vec-u-rujnu-kurikularna-reforma-istambulska-konvencija-i-hrt-ii-dio.html
http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/m-ljubic/27399-m-ljubic-plenkovicevu-sudbinu-odredit-ce-vec-u-rujnu-kurikularna-reforma-istambulska-konvencija-i-hrt-ii-dio.html
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Vaģna napomena: Vukiĺ je Srbin. Takve Srbe u Hrvatskoj rado smo primali i 

primamo, oni su dio nas, a oni koji, naoruģani laģima o Jasenovcu i inaļe, 

okupiraju  Hrvatsku, pljuju po naġemu junaku Thompsonu i sliļno, gade nam se. 

Joġ viġe se gade, sudeĺi prema tekstovima nekih drugih Srba u Hrvatskoj 

(Trbojeviĺ, Vlahoviĺé), samim hrvatskim Srbima. 

Toliko sada. Pripremam za tisak dva romana, oba se dijelom dogaĽaju u Tvojoj, 

ali i mojoj  Boki.  Sav san trenutno u tomu! 

Dom i Domovinu braniti uvijek sam spreman, kao i svi poġteni ljudi u njoj, i 

Hrvati i Srbi i svi ostali. 

ĂA KAD SMO POVIJEST RAZOTKRILI POSVE/ I PROUĻILI SVE ZNANO/ 

NAĠLI SMO DA JE NAOPAKO/ SVE O NAMA PRIKAZANOñ. Samo sam 

neznatno parafrazirao proroļke stihove pok. Josipa Severa, sjajnog pjesnika i 

antifaġista, kakav sam u namjeri i sam,  ali tko su to danas  u Hrvatskoj faġisti!? 

Zar to nije i viġe nego jasno.  

Dante je izdajnike Domovine strpao u deveti krug pakla. Kamo ide hrvatska 

vlada? 

Pozdravljam Te, Mirjana takoĽer. Pozdravi Ankicu i kĺeri. 

 

Stijepo 

 

Dragi Stijepo, 

 

Da, s pravom se pitaġ: 

Dante je izdajnike Domovine strpao u deveti krug pakla. Kamo ide hrvatska 

vlada? 

Ġto je rekao Marko Ljubiĺ na Laudato TV: Ne treba nam stabilna vlada ako izdaje 

hrvatske interese: 

https://narod.hr/hrvatska/video-marko-ljubic-krajnje-vrijeme-suprotstaviti-se-zlu 

Naravno i u Vladi ima poneļeg dobrog. Tako iz Ministarstva pravosuĽa najavljuju 

pobjedu branitelja nad srpskim slugama (Ti ih nazivaġ petokolonaġi velikosrbstva 

i ļetniġtva)  u svezi s ploĺom u Jasenovcu, uz pravdanje da HOS-ovci nisu smjeli 

provocirati srpske sluge: 

http://direktno.hr/direkt/ministar-pravosuda-potvrdio-ploca-poginulim-

pripadnicima-hos-ostaje-95919/  

Ja govorim o srpskim slugama, a Ti ih nazivaġ petokolonaġi velikosrbstva i 

ļetniġtva. Kako je o njima pisao Matoġ, ne trebam Tebe podsjeĺati.  

(Tu ne mislim na Srbe u RH. O njihovom ponaġanju moģeġ pogledati: 

http://direktno.hr/medijskipartneri/pupovcu-smeta-thompson-nema-nista-protiv-

mile-delije-94404/ ) 

Zgodno je pogledati kako to radi Mladen Pavkoviĺ, predsjednik Udruge hrvatskih 

branitelja Domovinskog rata 91. (UHBDR91.), u tekstu: SRAMNA POMIRBA 

SRAMNOG JAKOVINE! 

Opet i opet ne govori istinu. Spomen ploļa koju naziva ĂZa dom spremniñ je 

spomen-ploļa poginulim pripadnicima HOS-a u Domovinskome ratu, a nikako ne 

poginulim borcima NDH-a. To bi barem morao znati. A koncert o kojem govori, 

https://narod.hr/hrvatska/video-marko-ljubic-krajnje-vrijeme-suprotstaviti-se-zlu
http://direktno.hr/direkt/ministar-pravosuda-potvrdio-ploca-poginulim-pripadnicima-hos-ostaje-95919/
http://direktno.hr/direkt/ministar-pravosuda-potvrdio-ploca-poginulim-pripadnicima-hos-ostaje-95919/
http://direktno.hr/medijskipartneri/pupovcu-smeta-thompson-nema-nista-protiv-mile-delije-94404/
http://direktno.hr/medijskipartneri/pupovcu-smeta-thompson-nema-nista-protiv-mile-delije-94404/
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a odnosi se na Marka Perkoviĺa Thompsona, ne poļinje s Ăustaġkim usklicimañ 

veĺ onim usklicima s kojima su se borili hrvatski branitelji 1991. Ġto tada ovaj i 

ovakav nije rekao hrvatskim dragovoljcima, recimo u  Vukovaru, Osijeku, Voĺinu, 

Pakracu, Vinkovcima, Kninu i drugim gradovima i mjestima, da na rukavima ne 

nose oznaku HOS-a na kojoj piġe ĂZa dom spremniñ ili bolje da pod tom oznakom 

ne ginu za slobodnu, samostalnu i neovisnu hrvatsku drģavu? 

Dakle, gdje si, gospodine ili druģe Jakovina, bio 1991.? 

http://www.dragovoljac.com/index.php/razno/6592-mladen-pavkovic-sramna-

pomirba-sramnog-jakovine  

Podsjetit ĺu Te da je to onaj isti Jakovina koji je iste (prosrpske) laģi koristio i 

povodom naġe Peticije ZDS od prije dvije godime s kojom smo branili 

Thompsona i ĂBojnu Ļavoglaveñ. Ļak je viġe od 50% Katedre za povijest 

Filozofskog fakulteta traģilo da se povjesniļari koji su potpisali Peticiju udalje iz 

strukovnih organizacija. 

Sliļno piġe i Milan Ivkoġiĺ: 

Bude li Thompson kaģnjen zbog pjesme ñĻavoglaveò koja poļinje pokliļem ñZa 

dom ï spremniò, onda bi tisuĺe ljudi koje se okupljaju u Kumrovcu na proslavi 

Titova roĽendana trebale biti prijavljene i kaģnjene jer kliļu diktatoru, 

totalitarnom voĽi i zloļincu krivom za smaknuĺa desetaka tisuĺa ljudi, za 

najstraġnije zatvore i logore u koje su trpani njegovi politiļki protivnici (Goli 

otok, Stara Gradiġkaé), za ubojstva hrvatskih politiļkih emigranataé Razmjeri 

i grozota zala u NDH i komunistiļkoj Jugoslaviji manje-viġe su isti. Ali kad je rijeļ 

o samostalnoj Hrvatskoj, razlika je neusporediva. Mnogi duģnosnici bivġe 

komunistiļke vlasti bili su i u vlastima smostalne Hrvatske, a komunisti su se 

zadrģali i u razliļitim institucijama, pa i u pravosuĽu. Mnoge medije odrģali su ili 

nove pokrenuli komunistiļki urednici i novinari, a rjeļnik kojim se sluģe u 

optuģbama protiv politiļkih protivnika i ñustaġaò isti je kao i u komunizmué Da 

je tome tako, pokazuje ļinjenica da je ministar policije Davor Boģinoviĺ bio 

komunistiļki duģnosnik, a Andrej Plenkoviĺ je na maturalnom ispitu zrelosti 

ñsazrioò citirajuĺi Marxa i Kardelja. Pa su za kaznu Thompsonu ï spremni, 

prenosi vecernji.hr. 

Jugonostalgiļari ģive u drģavi koju nisu ģeljeli 

 Svako se jutro bude u drģavi koju nisu ģeljeli, prisiljeni su posvuda gledati njezine 

simbole, zacijelo ih iritiraju i veliki uspjesi hrvatskih sportaġa koje prate 

nacionalna slavljaé A smeta im i religija, pa su se u povodu Velike Gospe bivġi 

ļlan Saveza komunista i bivġi predsjednik Ivo Josipoviĺ te bivġi ļlan Partije i bivġi 

jugoslavenski veleposlanik u Vatikanu Ivica Maġtruko ģestoko okomili na obilje 

vjerskog programa na HTV-u. Maġtruko kaģe kako nije rijeļ samo ñvelikom broju 

specijaliziranih religijskih emisijaò nego i o prilozima o kulturi, politici, 

sportuéò, u svima ñosim u Vakulinoj vremenskoj prognozi.ò Koja neistina! 

Religjske emisije ļine samo koji postotak ukupnog programa HTV-a. Ta neistina 

i ne mora biti izgovorena iz sklonosti laģima nego iz uspomena na sretno 

Maġtrukovo i Josipoviĺevo vrijeme kad je doista komunistiļka religija bila i u 

ñprilozima o kulturi, politici, sportuéò, a preko zabrana nekih rijeļi i u 

vremenskoj prognozi. U 90 posto programa! 

http://www.dragovoljac.com/index.php/razno/6592-mladen-pavkovic-sramna-pomirba-sramnog-jakovine
http://www.dragovoljac.com/index.php/razno/6592-mladen-pavkovic-sramna-pomirba-sramnog-jakovine


164                            JOSIP STJEPANDIĹ I THOMPSON  

 
 
http://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/6585-bozinovic-i-

plenkovic-za-kaznjavanje-thompsona-spremni  

Kao da je Ivkoġiĺ razradio onu moju tvrdnju iz vremena Raļanove vladavine kako 

on vlada drģaviom ļije ime ne voli, a ja ģivim u drģavi ļije ime volim pa je  meni 

mnogo bolje, zar ne? 

Dragi Stijepo, zavrġit ĺu ovaj e-mail jednim reagiranjem na naġu prepisku. Naime, 

naġ pjesnik Ivan Bradvica mi piġe: 

 

Gospodine Josipe! 

Nakon pjesme o Thompsonu evo mog kratkog stava o njemu: 

Thompsone 

Tvoja rijeļ,Tvoj glas,Tvoj stav se ļuje 

Tvoja duġa Domovinu oplemenjuje 

u Tebi prepoznajemo sebe 

mi smo ono ġto pjevaġ Ti 

mi znamo naġu slobodu slaviti. 

 

Evo pjesme: 

Marko Perkoviĺu Thompsone 

 

Marko Thompsone 

iz Tvog glasa slavljeniļki zvone 

rijeļi i osjeĺaji ģivotoljublja 

koje glazba sljublja 

u buduĺnost potomstva 

hrvatskog zraka, kopna i pomorstva. 

Hrvatstvo slave 

pronosom istine prave. 

Prihvatio Te je puk 

njegov si istinski slavoluk 

luļonoġa gdje Hrvata ima 

ljubav si meĽu Hrvatima. 

Neka Te poģivi Bog 

na ponos naroda svog. 

Pjevaj danas, pjevaj sutra 

vedra su s Tobom sva jutra. 

Duġa nakon naġe ģrtve cvate 

Marko brate 

pjevaj u slobodi mira 

hrvatskog veselja naġeg odabira. 

 

Naravno raduje  me ġto pripremam za tisak dva romana koja se dijelom dogaĽaju 

u naġoj  Boki.  

Tvoj, 

Joġko 

http://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/6585-bozinovic-i-plenkovic-za-kaznjavanje-thompsona-spremni
http://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/6585-bozinovic-i-plenkovic-za-kaznjavanje-thompsona-spremni
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NAPAD NA THOMPSONA NAPAD JE NA HRVATSKU  

 
REAGIRAO I THOMPSON: 

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/thompson-o-zabrani-iz-slovenije-

ocekujem-da-me-drzava-zastiti-kao-hrvatskog-gradanina-1026119/ 

https://narod.hr/hrvatska/thompson-ocekujem-da-me-drzava-zastiti-hrvatskog-

gradanina-to-da-moji-fanovi-siritelji-mrznje-nacisti-fasisti-ne-stoji 

 

Druga reagiranja. 

 

Thompsonovi fanovi: 

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/prekipjelo-im-230-tisuca-thompsonovih-

fanova-zahtijeva-odgovor-od-drzavnog-vrha-rh-je-li -marko-perkovic-fasist-a-

mi-huligani-1026016/ 

http://direktno.hr/zivot/smatra-li -hrvatska-drzava-marka-perkovica-thompsona-

fasistom-koji-sije-mrznjug-85891/ 

 

Prof. Tomac: 

http://direktno.hr/direkt/tomac-o-zabrani-thompsona-na-ljutu-ranu-uzvratiti-

istom-mjerom-85913/ 

 

Prof. Hebrang: 

http://direktno.hr/direkt/hebrang-bi-li -slovenija-bila-neovisna-da-nije-bilo-ljudi-

poput-thompsonag-85877/ 

 

Dr. Stjepandiĺ: 

http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2017/05/18/j-stjepandic-stovana-

gospodo-predsjednice-republike-hrvatske-stovani-predsjednice-vlade-republike-

hrvatske/ 

 

Moje reagiranje prenilo viġe portala: 

http://kamenjar.com/pismo-gradonacelniku-maribora/ 

http://glasbrotnja.net/akademik-pecaric-pismo-gradonacelniku-maribora/ 

 

http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2017/05/17/akademik-josip-pecaric-

gradonacelniku-maribora/ 

http://dragovoljac.com/index.php/razno/4999-pismo-gradonacelniku-maribora 

 

Neġto radi i vlast: 

http://direktno.hr/direkt/plenkovic-o-zabrani-thompsona-predsjednica-

razgovarala-s-pahorom-85912/ 

http://direktno.hr/direkt/ekskluzivno-stierovo-ministarstvo-o-zabrani-

thompsona-u-sloveniji-85893/ 

 

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/thompson-o-zabrani-iz-slovenije-ocekujem-da-me-drzava-zastiti-kao-hrvatskog-gradanina-1026119/
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/thompson-o-zabrani-iz-slovenije-ocekujem-da-me-drzava-zastiti-kao-hrvatskog-gradanina-1026119/
https://narod.hr/hrvatska/thompson-ocekujem-da-me-drzava-zastiti-hrvatskog-gradanina-to-da-moji-fanovi-siritelji-mrznje-nacisti-fasisti-ne-stoji
https://narod.hr/hrvatska/thompson-ocekujem-da-me-drzava-zastiti-hrvatskog-gradanina-to-da-moji-fanovi-siritelji-mrznje-nacisti-fasisti-ne-stoji
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/prekipjelo-im-230-tisuca-thompsonovih-fanova-zahtijeva-odgovor-od-drzavnog-vrha-rh-je-li-marko-perkovic-fasist-a-mi-huligani-1026016/
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/prekipjelo-im-230-tisuca-thompsonovih-fanova-zahtijeva-odgovor-od-drzavnog-vrha-rh-je-li-marko-perkovic-fasist-a-mi-huligani-1026016/
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/prekipjelo-im-230-tisuca-thompsonovih-fanova-zahtijeva-odgovor-od-drzavnog-vrha-rh-je-li-marko-perkovic-fasist-a-mi-huligani-1026016/
http://direktno.hr/zivot/smatra-li-hrvatska-drzava-marka-perkovica-thompsona-fasistom-koji-sije-mrznjug-85891/
http://direktno.hr/zivot/smatra-li-hrvatska-drzava-marka-perkovica-thompsona-fasistom-koji-sije-mrznjug-85891/
http://direktno.hr/direkt/tomac-o-zabrani-thompsona-na-ljutu-ranu-uzvratiti-istom-mjerom-85913/
http://direktno.hr/direkt/tomac-o-zabrani-thompsona-na-ljutu-ranu-uzvratiti-istom-mjerom-85913/
http://direktno.hr/direkt/hebrang-bi-li-slovenija-bila-neovisna-da-nije-bilo-ljudi-poput-thompsonag-85877/
http://direktno.hr/direkt/hebrang-bi-li-slovenija-bila-neovisna-da-nije-bilo-ljudi-poput-thompsonag-85877/
http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2017/05/18/j-stjepandic-stovana-gospodo-predsjednice-republike-hrvatske-stovani-predsjednice-vlade-republike-hrvatske/
http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2017/05/18/j-stjepandic-stovana-gospodo-predsjednice-republike-hrvatske-stovani-predsjednice-vlade-republike-hrvatske/
http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2017/05/18/j-stjepandic-stovana-gospodo-predsjednice-republike-hrvatske-stovani-predsjednice-vlade-republike-hrvatske/
http://kamenjar.com/pismo-gradonacelniku-maribora/
http://glasbrotnja.net/akademik-pecaric-pismo-gradonacelniku-maribora/
http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2017/05/17/akademik-josip-pecaric-gradonacelniku-maribora/
http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2017/05/17/akademik-josip-pecaric-gradonacelniku-maribora/
http://dragovoljac.com/index.php/razno/4999-pismo-gradonacelniku-maribora
http://direktno.hr/direkt/plenkovic-o-zabrani-thompsona-predsjednica-razgovarala-s-pahorom-85912/
http://direktno.hr/direkt/plenkovic-o-zabrani-thompsona-predsjednica-razgovarala-s-pahorom-85912/
http://direktno.hr/direkt/ekskluzivno-stierovo-ministarstvo-o-zabrani-thompsona-u-sloveniji-85893/
http://direktno.hr/direkt/ekskluzivno-stierovo-ministarstvo-o-zabrani-thompsona-u-sloveniji-85893/
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SVETI LI SE DANAĠNJA VLAST PROF. 

MIHAJLOVIĹU? 

  
Damir Peġorda je u Hrvatskom tjedniku od 01. 06. 2017. objavio tekst ļiji naslov 

sve kaģe: PLENKOVIĹ JE OD TUņMANOVE STRANKE ZADRĢAO SAMO 

IME ĻAK SE ODRIĻE I BIRAĻKOG TIJELA DIJELA HDZ-A. 

To je toļno, ali sve ġto u tekstu Peġorda piġe pokazuje kako zapravo Plenkoviĺ 

stalno pokazuje biraļkom tijelu HDZ-a kakve su mu namjere.  

Prvo je iskoristio najpopularnijeg HDZ-ovca dr. sc. Zlatka Hasanbegoviĺa da 

pobjedi na izborima, a onda je na njegovom ministarsko mjesto doveo Ninu 

Obuljen Korģinek koja je prije toga imala vidnu ulogu u protuhrvatskim prljavim 

rabotama (general Praljak, HAVC,...). Jasno je bilo da ĺe se takvi postupci 

nastaviti. Peġorda piġe o Ănjenimñ kadrovima: nova-stara ravnateljica HINE 

Branka Valentiĺ, novi (istovjetan starom) ravnatelj HAVC-a Danijel Rafaeliĺ. 

Plenkoviĺ itekako ne da ni velposlanike koje je prethodna vlast postavila, ipak su 

se neki posebno isticali svojim antihrvatskoim djelovanjem. Posebno mu je drag 

Ivo Goldstein. Vjerojatno zbog ļuvene Titove slike u njegovom veleposlanstvu u 

Parizu pa ga je zbog toga nagradio i ļlanstvom u Povjerenstvu za suoļavanje s 

proġloġĺu (netko se mora boriti da se ne promjeni laģna slika o NDH, zar ne?) ili 

veleposlanika Joġka Para (koji mu je drag zbog ponaġanja prema Predsjednici RH 

koja se zalaģe za suverenistiļku politiku RH). 

Kada se sjetimo veleposlanice u Beļu i njenog odnosa u napadima na Marka 

Perkoviĺa Thompsona, ostavlja me u uvjerenju da je Plenkoviĺ samo otvarao usta 

kada je nedavno prepuna dvorana Lisinski sa cijelim drģavnim vrhom pjevala 

Thompsonovu pjesmu ĂLijepa li siñ.  

http://kamenjar.com/lisinskim-se-orilo-herceg-bosno-srce-ponosno/  

Zato me i ne ļudi ġto ja dobivam ovakva upozorenja iz Hercegovine: 

  

Naslov:  Thompsonovi koncerti u BiH 

Datum:  Sat, 3 Jun 2017 16:21:11 +0200 

Ġalje:  Vide  

Prima:  'Josip Peļariĺ' <pecaric@element.hr> 

  

Poġtovani akademiļe,  

Ne znam pratite li vijesti oko najava Thompsonovih koncerata u Mostaru, Novom 

Travnikué   

Linkovi:  

http://www.dnevnik.ba/dogadaji/zbog-thompsona-nacelnik-opcine-novi-travnik-

priziva-nerede-u-vlastitom-gradu 

http://www.tvrtko.info/?p=51185 

http://www.dnevnik.ba/dogadaji/iz-njemacke-na-thompsonov-koncert-u-novi-

travnik-dolazi-5-autobusa 

http://kamenjar.com/lisinskim-se-orilo-herceg-bosno-srce-ponosno/
mailto:pecaric@element.hr
http://www.dnevnik.ba/dogadaji/zbog-thompsona-nacelnik-opcine-novi-travnik-priziva-nerede-u-vlastitom-gradu
http://www.dnevnik.ba/dogadaji/zbog-thompsona-nacelnik-opcine-novi-travnik-priziva-nerede-u-vlastitom-gradu
http://www.tvrtko.info/?p=51185
http://www.dnevnik.ba/dogadaji/iz-njemacke-na-thompsonov-koncert-u-novi-travnik-dolazi-5-autobusa
http://www.dnevnik.ba/dogadaji/iz-njemacke-na-thompsonov-koncert-u-novi-travnik-dolazi-5-autobusa
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http://www.dnevno.hr/vijesti/regija/jos-jedan-udar-na-thompsona-sdp-mostar-

trazi-zabranu-koncerta-i-skupa-podrske-sestorici-duznosnika-herceg-bosne-

1027998/ 

http://bljesak.info/rubrika/vijesti/clanak/sda-optuzuje-da-se-koncertom-

thompsona-zeli-stvoriti-nova-kriza-u-mostaru/200348 

 Pozdrav! 

  

Zapravo se Thompsona napada kroz svo vrijeme od 2000-e godine i to samo 

pokazuje veliļinu samog Thompsona i njegovih pjesama i  zasluga ne samo u 

Domovinskom ratu veĺ i kroz svo ovo vrijeme od smrti Hrvatskog Predsjednika 

do danas. Zapravo napadi u Sloveniji i Bih samo pokazuju da srpske sluge gube 

bitku protiv Thompsona u RH, pa im drugovi iz susjednih drģava moraju pomoĺi. 

  

Peġorda kaģe i slijedeĺe: 

  Slaven Letica tvrdi da mu je Andrej Plenkoviĺ rekao da u izboru Drage Prgometa 

za HDZ-ova kandidata za gradonaļelnika HDZ-a nije sluļajno pogrijeġio, nego 

se ģeli rijeġiti tog dijela biraļkog tijela koje glasuje za Hasanbegoviĺa, Brunu 

Esih i sliļne politiļare. Ako je tomu uistinu tako, onda je to bio znak Plenkoviĺ 

namjerava preobraziti HDZ u stranku koja od TuĽmana baġtini samo ime. Ipak, 

malo je ļudno da se neka politiļka stranka ģeli rijeġiti dijela svojih biraļa. No, s 

druge strane ako Plenkoviĺ tu svoju nakanu uistinu i javno iskaģe, bila bi to 

poġtena gesta s njegove strane. Prvi put nakon TuĽmana jedan bi lider HDZ-a 

uskladio svoje rijeļi i djela. Pa ako bi mu glasaļi i dalje nastavili davati 

povjerenje, ne bi se imali nakon izbora pravo ģaliti da su prevareni. 

http://hrsvijet.net/index.php/kolumna-damir-pesorda/46907-damir-pesorda-

rijeci-i-djela  

Oļito se Peġorda i ja razlikujemo vrlo malo u svojim precjenama, tj. on smatra da 

Plenkoviĺ tu svoju najavu treba javno iskazati, a ja mislim da je sa svim tim 

postupcima on to veĺ i jeste uļinio. 

Pri tome treba govoriti ne samo o spomenutom, ne samo o odnosu prema 

braniteljima kroz svo ovo vrijreme od 2000. godine, nego i nebrizi vlasti o onima 

koji su se stalno borili za hrvatske vrjednote i zbog njih stradavali. Koliko im te 

hrvatske vrjednote niġta ne znaļe pokazuju upravo ļinjenice da takvim 

stradalnicima ne pokuġavaju pomoĺi ni kada su na vlasti. 

O jednom od takvih sluļajeva je govorio i dr. sc. Josip Stjepandiĺ na 

predstavljanju naġih knjiga u Splitu jer je dr. Stjepandiĺ odigrao veliku ulogu u 

napadima na ministra Bariġiĺa zbog navodnog plagijata: 

Ministar mi se zahvalio kako priliļi i darovao mi jednu svoju knjigu. 

Ļinjenicu da me ministar upoznao, te da vjerojatno cijeni moje miġljene, iskoristio 

sam  da ga upozorim na neke protuzakonite radnje puno prije njagova mandata, 

koje bi on konaļno morao ispraviti. Primjerice sluļaj ravnatelja ġkole Kreġimira 

Mihajloviĺa, koji je izgubio posao jer je izvjesio plakat s generalom Gotovinom, 

(...) 

Ġto mislite: kako je ministar Bariġiĺ reagirao? 

http://www.dnevno.hr/vijesti/regija/jos-jedan-udar-na-thompsona-sdp-mostar-trazi-zabranu-koncerta-i-skupa-podrske-sestorici-duznosnika-herceg-bosne-1027998/
http://www.dnevno.hr/vijesti/regija/jos-jedan-udar-na-thompsona-sdp-mostar-trazi-zabranu-koncerta-i-skupa-podrske-sestorici-duznosnika-herceg-bosne-1027998/
http://www.dnevno.hr/vijesti/regija/jos-jedan-udar-na-thompsona-sdp-mostar-trazi-zabranu-koncerta-i-skupa-podrske-sestorici-duznosnika-herceg-bosne-1027998/
http://bljesak.info/rubrika/vijesti/clanak/sda-optuzuje-da-se-koncertom-thompsona-zeli-stvoriti-nova-kriza-u-mostaru/200348
http://bljesak.info/rubrika/vijesti/clanak/sda-optuzuje-da-se-koncertom-thompsona-zeli-stvoriti-nova-kriza-u-mostaru/200348
http://hrsvijet.net/index.php/kolumna-damir-pesorda/46907-damir-pesorda-rijeci-i-djela
http://hrsvijet.net/index.php/kolumna-damir-pesorda/46907-damir-pesorda-rijeci-i-djela
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Nikako! Nakon ġto je njegova tajnica potvrdila primitak mojih pisama, nikakvog 

odgovora nisam dobio.  

Ministar me viġe ne poznaje! Kladimo se da viġe ne zna tko su Kreġimir Mihajloviĺ 

i é?  

To je ta nova VJERODOSTOJNOST u vladi ĂEUROPSKE DIMENZIJEñ! 

  

Zato ĺu ovaj tekst zavrġiti s e-mailom koji sam sam dobio od prof. Mihajloviĺa: 

  

Datum:  Fri, 2 Jun 2017 23:07:35 +0200 

Ġalje:  Kreġimir Mihajloviĺ  

Prima:  Josip Pecaric <pecaric@element.hr> 

  

Poġtovani i dragi Josipe,  

Uvijek ste mi davali potporu i pisali o onome ġto se dogodilo sa mnom.  

U reviziji sudskog spora neki sudac Vrhovnog suda  Jadranko Jug poniġtio je 

kompletnu moju dobivenu presudu 

Kako bi bogodovali Mirjani Jermol prilikom reizbora za ravnateljicu.  

Sada ġkola tuģi mene i vrlo brzo zakazuju suĽenja.  

U dogovoru s gospoĽom Miġetiĺ, mojom odvjetnicom,pozivam vas ako ģelite i 

ako moģete nazoļiti suĽenju  zakazanom za srijedu, 7.6.2017. s poļetkom u 12 

sati kako bi sutkinja vidjela da ipak ima ljudi koji prate  sve ġto se dogaĽalo, ġto 

se dogaĽa i ġto  ĺe se joġ dogaĽati a u svezi moga sluļaja. 

Ispod je preslik sa podacima o broju predmeta i koja sutkinja vodi predmet.  

Hvala,   

mir i dobro, boģji blagoslov,  

S poġtovanjem. 

                            Kreġimir Mihajloviĺ  

  

Rasprava 07.06.2017. 

                                                                                              

 u 12 sati, sudac Sanja Lovriĺ  

  

OPĹINSKI GRAņANSKI SUD U ZAGREBU 

  

Tuģitelj: OSNOVNA ĠKOLA PETRA ZRINSKOGA 

   

Tuģeni: Kreġimir Mihajloviĺ, OIB: 87511602205 

  

 Vjerujem da ĺe puno vas koji proļitate ovaj tekst moĺi doĺi i pruģiti potporu prof. 

Mihajloviĺu, kada je hrvatska vlast zaboravila zbog ļega je on u nemilosti, a 

zapravo se samo trudi podsjetiti nas da su mnogi od njih bili na vlasti kada su 

proganjani naġi generali. Svete li se oni, zapravo, prof. Mihajloviĺu? 

 

  

mailto:pecaric@element.hr
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AGENCIJA ZA ELEKTRONIĻKE MEDIJE 

 

PRIJAVA PROTIV AGENCIJE HINA ZBOG ĠIRENJA 

NETOĻNIH INFORMACIJA 
 

Ġtovani dame i gospodo,  

HINA je dne 8. ili 9. kolovoza 2017. prenijela vijest, koju su preuzeli mnogi 

korisnici njezinih usluga, koja sadrģi i sljedeĺi odlomak:  

ĂéAli je identitet pjevaļa koji je s pozornice zapjevao pjesmu ñBojna Ļavoglaveò 

poznat, kao i ļinjenica da ta pjesma poļinje s uzvikom ñZa dom spremniò zbog 

ļega je proġle godine na proslavi Oluje u Kninu bio prekrġajno prijavljen i na 

Prekrġajnom sudu novļano kaģnjen (potcrtao J.S.), te je kasnije rekao da je taj 

pozdrav dio pjesme koja nije zabranjena i koja njeguje sjeĺanje na Domovinski 

rat.  

Izvor npr:  

https://www.vecernji.hr/vijesti/marko-perkovic-thompson-prekrsajno-prijavljen-

zbog-krsenja-javnog-reda-i-mira-na-koncertu-u-slunju-1187567  

http://www.jutarnji.hr/vijesti/hrvatska/thompsonu-sjela-prekrsajna-prijava-

policija-pomocu-snimki-pokusava-pronaci-ljude-koji-su-skandirali-ustaske-

pozrave-i-nosili-neprimjerena-obiljezja/6448687/  

Kako je pjevaļ dan kasnije priopĺio, on nikada nije bio kaģnjen na Prekrġajnom 

sudu:  

http://www.jutarnji.hr/vijesti/hrvatska/thompsonov-menadzment-upozorio-na-

veliku-gresku-thompson-nikad-nije-kaznjen-zbog-bojne-cavoglave-

proslogodisnji-postupak-u-tijeku/6450250/  

Ovakvo postupanje uredniġtva HINA je krajnje neobjektivno te neprofesionalno, 

pa Vas pozivam da protiv HINA te njezinih odgovornih osoba poduzmete 

odgovarajuĺe mjere zbog krivog informiranja i uznemiravanja javnosti. To je tim 

nuģnije jer se radi o srediġnjem servisu za mnoge medije, koje vijesti HINA-e 

preuzimaju bez provjere istinitosti. Veļernji list ļak nije niti objavio ispravak na 

mreģnome izdanju.  

 

Sa ġtovanjem  

 

Dr. Josip Stjepandiĺ  
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ZAHVALA BISKUPU KOĠIĹU 

 
Poġtovani Oļe biskupe, 

 

Zahvaljujemo se na Vaġim rijeļima s kojima, ne prvi put, toļno opisujete 

ponaġanje hrvatskih vlasti: 

ï Je li moguĺe da hrvatska policija hapsi hrvatske branitelje? Kakva je sad opet 

ova protuhrvatska vlast koja se usuĽuje to ļiniti u Kninu na proslavi Dana 

pobjede?.  

Ļinjenica je da veĺ drugu godinu u Kninu vlast hapse hrvatske branitelje iz redova 

HOS-a koji na svoj dan uzvikuju svoj pokliļ iz Domovinskog rata. Isto tako 

napadaju veĺ treĺu godinu na isti dan hrvatskog branitelja Marka Perkoviĺa 

Thompsona zbog izvoĽenja njegove pjesme ĂBojna Ļavoglaveñ koja je postala 

jedan od simbola Domovinskog rata. Pogledajte Thompsonov odgovor: 

http://kamenjar.com/thompson-odgovorio-prijavu-zbog-koncerta-slunju/ 

 ĂU svom odgovoru MUP se poziva na Ă postojeĺu sudsku praksu, ali i temeljem 

odluke Ustavnog suda broj: U-III -2588/2016. od 8. studenoga 2016. prihvaĺeno 

je pravno stajaliġte da uzvikivanje spomenutog pozdrava ispunjava obiljeģja 

navedenog prekrġaja.ñ 

To je potpuna neistina jer su drugi sudovi donosili drugaļije odluke i prije i poslije 

te odluke.  

Dakle neistina je da se radi o postojeĺoj sudskoj praksi. Policija sprovodi zakone, 

a ne postoji zakon po kome je zabranjen pokliļ ZDS. A kada se to radi po volji 

politike, onda to viġe nije demokratska drģava! Spomenimo da zapravo policija 

radi suprotno tome jer se napada i tvrdi da je ustaġki i sam znak HOS-a u kome 

postoji i pokliļ ZDS koje su hrvatske vlasti odobrile. 

http://kamenjar.com/udruge-hos-a-podizu-tuzbe/  

A poznato je da su koalicijski partneri prozivali i pozivali HDZ da se postupa na 

ovakav naļin. Poznato je da su oni i ranije imali sliļne zahtjeve, kao npr. kada su 

traģili da se povuļe tuģba za genocid. 

Znamo da bi i to bilo u interesu onoga ġto propagira velikosrpski Memorandum 

SANU 2 jer je presuda stalnog Suda u Haagu po kojoj je Srbija agresor na 

Hrvatsku i koja je u toj agresiju uļinila niz genocidnih radnji u potpunoj 

suprotnosti s ciljevima Memoranduma. 

Istom cilju sluģe i ovi napadi na pokliļ HOS-ovaca ZA DOM SPREMNI. Pokliļ 

koji su u Domovinskom ratu koristili ti legendarni hrvatski branitelji proslavivġi 

se i u Vukovaru, i u Ġkabrnji, i u Dubrovniku... 

Upravo zbog istinitosti Vaġih poruka izloģeni ste tolikim uvredama. 

Uvjereni smo da ĺete i u buducnosti nepokolebljivo promicati istinu i pravdu. 

Zato primite izraze naġe velike zahvalnosti. 

 

Akademik Josip Peļariĺ 

Dr. sc. Josip Stjepandiĺ 

 

http://kamenjar.com/thompson-odgovorio-prijavu-zbog-koncerta-slunju/
http://kamenjar.com/udruge-hos-a-podizu-tuzbe/
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POLITIKA ĠARAFCIGER 
 

U subotu je dr. Stjepandiĺ na povratku sa sluģbenog puta u Italiju svratio i 

u Zagreb.  

Kaģem mu kako me iznenadila ļinjenica da je malo naġih portala prenjelo 

njegovo pismo Predsjedniku Vlade. Ja sam naġao Pismo samo na dva portala. 

Posebno smo komentirali kako je kolegica iz Ġangaja komentirala ZDS. 

(Vidjeti:  

http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2017/06/22/dr-josip-stjepandic-stovani-

gospodine-predsjednice-vlade-republike-hrvatske/ ) 

Kaģe mi kolega Stjepandiĺ da uskoro ide u Kinu pa ĺe joġ viġe razgovarati s 

tamoġnjim znanstvenicima o tom pozdravu naġih HOS-ovaca i mnogih 

drugih hrvatskih branitelja.   

A moģda je naġim portalima veĺ bilo previġe tekstova o pismu kojega je 

Predsjedniku Vlade napisao biskup Koġiĺ. Ļini mi se da je ta dva pisma spojila 

naġa sjajna kolumnistica Mirela Paviĺ koja svoju kolumnu u Hrvatskom tjedniku 

od 29. lipnja 2017, zavrġava ovako: 

Liam shi! 

I pozdrav biskupu Koġiĺu, ma di bija! 

Imenjaku sam rekao kako je moj dojam kako je na djelu dogovor PLOĻA ZA 

PLOĻU. Dakle skidanje ploļa na Trgu jednom od 10 najveĺih zloļinaca s jedne 

strane i ploļe hrvatskim junacima u Jasenovcu o ļemu i piġe Stjepandiĺ 

Plenkoviĺu: 

Isto tako, oļigledno je da ne pratite vrlo informativnu emisiju TV Bujica. Da tomu 

nije tako, onda biste sigurno doġli do svjedoļenja don Miljenka Babaiĺa 

(29.4.2016) da su dubrovaļki branitelji, razoļarani kad nisu mogu dobiti dodatno 

pojaļanje od HOS-a, od njega zatraģili da poġalje makar njihove oznake. 

Da agresori su se paniļno bojali naġih HOSovaca! 

Uvijek treba naglasiti da su za skidanje ploļa u Zagrebu najzasluģniji Bruna Esih 

i Zlatko Hasanbegoviĺ!  

Jasno je bilo da je ploļa u Jasenovcu bila dio nagodbe HDZ-a i HNS-a 20. 06. 

2017. kada je o njoj progovorio sam Plenkoviĺ. Komentirao sam prijateljima: 

 

ANDREJ PLENKOVIĹ 

HOS je u Jasenovcu mogao staviti ploļu bez grba i problema ne bi bilo 

http://direktno.hr/direkt/hos-jasenovcu-mogao-staviti-plocu-bez-grba-i-

problema-ne-bi-bilo-89452/ 

ZAPRAVO: 

HOS u Jasenovcu nije morao staviti ploļu i problema ne bi bilo 

ili:  

HOS se nije morao boriti u Domovinskom ratu i problema ne bi bilo 

ili:  

Branitelji se nisu morali boriti u Domovinskom ratu i problema ne bi bilo 

I OPET BI IMALI VLAST KOJA RADI ĠTO SRBI TRAĢE! 

http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2017/06/22/dr-josip-stjepandic-stovani-gospodine-predsjednice-vlade-republike-hrvatske/
http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2017/06/22/dr-josip-stjepandic-stovani-gospodine-predsjednice-vlade-republike-hrvatske/
http://direktno.hr/direkt/hos-jasenovcu-mogao-staviti-plocu-bez-grba-i-problema-ne-bi-bilo-89452/
http://direktno.hr/direkt/hos-jasenovcu-mogao-staviti-plocu-bez-grba-i-problema-ne-bi-bilo-89452/
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TKO JE ONO NEĠTO SPOMINJAO POLITIĻKU PROSTITUCIJU? 

Kasnije sam se korigirao: 

Toļnije: OVO SU ISPRAVNE PREMISE! 

(Nadam se: Oļita je poruga na komentar Predsjednika Vlade da je biskup svoje 

pismo pisao na pogrjeġnim premisama.) 

Naravno i sami HNS-ovci slavodobitno najavljuju skidanje ploļe u Jasenovcu za 

mjesec dana. Njima je to doista vaģno jer se za to najsnaģnije zauzela njihova 

bivġa predsjednica, od HNES-a etiļki osuĽena veleizdajnica Vesna Pusiĺ 

zahtjevajuĺi da vlast ġarafcigerom skine tu ploļu. Podsjetit ĺu vas da su jednom 

od HOSovaca ļija su imena dana na toj ploļi upravo ġarafcigerom faġistiļki 

agresori na Hrvatsku iskopali oļi! 

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/veliki-dan-za-hrvate-osudeni-stjepan-

mesic-vesna-pusic-milorad-pupovac-793979/ 

S druge strane Ministaru Uprave nisu drage najave Premijera kako je politika 

iznad prava pa se u medijima najavilo kako bi njegovo Ministarstvo moglo odbiti 

zahtjev za uklanjanjem ploļe jer nema pravne osnove buduĺi je HOS-ov grb 

odobren od Ministarstva uprave joġ u vrijeme Raļanove vlade. 

O tome su u Bruxellesu pitali premijera Plenkoviĺa, no on tvrdi da ta informacija 

nije istinita. 

http://dnevnik.hr/vijesti/hrvatska/sdp-ovac-predrag-matic-objasnio-zasto-nece-

glasati-za-skidanje-ploce-hos-a-u-jasenovcu---480701.html  

Zato bi politiļku prostituciju o kojoj je govorio biskup Koġiĺ zapravo trebali 

nazvati POLITIKA ĠARAFCIGER!  

Iako je tako ne zovu o toj politici moģemo proļitati u izvrsnim raġļlambama 

Marka Ljubiĺa: 

https://narod.hr/hrvatska/marko-ljubic-antifasizam-smrtonosan-hrvatsku-

slobodu-nezavisnost  

https://narod.hr/hrvatska/marko-ljubic-proglasavajuci-temeljne-nacionalne-

zadace-zaokruzenim-plenkovic-se-ruga-hrvatskoj  

http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/m-ljubic/27083-m-ljubic-hrvatska-ce-

biti-na-konju-tek-kad-budak-jovanovic-klasic-ili -pusic-budu-na-magarcu.html  

Nedugo poslije Plenkoviĺa na scenu stupa Predsjednik Ustavnog suda RH 

Miroslav Ġeparoviĺ koji o ploļi u Jasenovcu u Saboru odgovara na pitanje 

zastupnika iz redova naroda koji je izvrġio faġistiļku agresiju na Hrvatsku i koji 

je npr. svojim laģima o pokrġtavanju 11.000 srpske djece i osobno sudjelovao u 

toj agresiji i od HNES-a takoĽer etiļki osuġĽeni veleizdajnik Milorad Pupovac, pa 

kaģe: 

"Nemam dileme, ploļi s pozdravom 'Za dom spremni' u Jasenovcu nije mjesto.To 

je simbol stradanja ģrtava ustaġkog reģima. Uvaģavam branitelje i siguran sam 

da nisu ģeljeli veliļati NDH, ali s takvim pozdravom mogu povrijediti ģrtve. Neka 

Vlada naĽe zakonit naļin da se ploļa ukloni", 

https://www.24sata.hr/news/separovic-ploci-u-jasenovcu-za-dom-spremni-nije-

mjesto-530200  

Zapravo je nevjerojatno kako neki ljudi pljuju po svojoj struci. Tako ovdje 

pravnik i predsjednik Ustavnog suda zna da govori neistinu jer se na ploļi u 

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/veliki-dan-za-hrvate-osudeni-stjepan-mesic-vesna-pusic-milorad-pupovac-793979/
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/veliki-dan-za-hrvate-osudeni-stjepan-mesic-vesna-pusic-milorad-pupovac-793979/
http://dnevnik.hr/vijesti/hrvatska/sdp-ovac-predrag-matic-objasnio-zasto-nece-glasati-za-skidanje-ploce-hos-a-u-jasenovcu---480701.html
http://dnevnik.hr/vijesti/hrvatska/sdp-ovac-predrag-matic-objasnio-zasto-nece-glasati-za-skidanje-ploce-hos-a-u-jasenovcu---480701.html
https://narod.hr/hrvatska/marko-ljubic-antifasizam-smrtonosan-hrvatsku-slobodu-nezavisnost
https://narod.hr/hrvatska/marko-ljubic-antifasizam-smrtonosan-hrvatsku-slobodu-nezavisnost
https://narod.hr/hrvatska/marko-ljubic-proglasavajuci-temeljne-nacionalne-zadace-zaokruzenim-plenkovic-se-ruga-hrvatskoj
https://narod.hr/hrvatska/marko-ljubic-proglasavajuci-temeljne-nacionalne-zadace-zaokruzenim-plenkovic-se-ruga-hrvatskoj
http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/m-ljubic/27083-m-ljubic-hrvatska-ce-biti-na-konju-tek-kad-budak-jovanovic-klasic-ili-pusic-budu-na-magarcu.html
http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/m-ljubic/27083-m-ljubic-hrvatska-ce-biti-na-konju-tek-kad-budak-jovanovic-klasic-ili-pusic-budu-na-magarcu.html
https://www.24sata.hr/news/separovic-ploci-u-jasenovcu-za-dom-spremni-nije-mjesto-530200
https://www.24sata.hr/news/separovic-ploci-u-jasenovcu-za-dom-spremni-nije-mjesto-530200
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Jasenovcu ne nalazi pozdrav ZDS veĺ je on u sklopu grba HOS-a koji je 

legalan u RH. Ne treba biti previġe inteligentan pa znati da tvrdnja da se na 

ploļi nalazi pozdrav ZDS podrazumjeva da je on stavljen sam po sebi na njoj. 

Dakle, ļovjek koji bi trebao osuĽivati krġenje prava u RH pa i Politikom 

ġarafciger, sam ih krġi. I upravo pokazujuĺi u Saboru da mu je interes 

politiļara koji ga biraju vaģniji od struke i onoga ġto bi kao predsjednik 

Ustavnog suda trebao raditi nama garantira da ĺe on biti i izabran, zar ne? 

Podsjetimo da su ustavni sudci, s izuzetkom ļasnog ustavnog sudca 

Miroslava Ġumanoviĺa, sliļno nepoġtenje pokazali i u sluļaju Josipa 

Ġimuniĺa (npr. moja knjiga Dnevnik u znaku 'Za dom spremni' zavrġava 

teksatom: Ustavnom sudu RH je Domovinski rat zapravo 'oiticanje mrģnje na 

temelju rasne, nacionalne i vjerske pripadnosti'. 

Nemojmo zaboraviti da se i Marko Perkoviĺ Thompson sustavno proganja 

joġ od 2000.-e godine, zbog pjesme Bojna Ļavoglave koja poļinje s 

pozdravom ZDS! Pa i naslov najnovije kolumne Zvonimira Hodaka sve kaģe 

i o tom progonu: 

Pjesma óĻavoglaveô je antifaġistiļka ï s njom na usnama borili su se ļetiri godine 

protiv crnih ļetniļkih i crvenih JNA faġista! 

http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/pjesma-cavoglave-je-

antifasisticka-s-njom-na-usnama-borili-su-se-cetiri-godine-protiv-crnih-

cetnickih-i-crvenih-jna-fasista-1037284/  

Prije nekoliko dana sam govorio o gaģenju struke od strane Predsjednika 

Ustavnog suda jednom kolegi sa Sveuļiliġta i komentirao kako me ļudi da 

poslije istupa Predsjednika Vlade ļlanovi vladinog Vijeĺa za suoļavanje s 

proġloġĺu nisu podnjeli ostavke na to ļlanstvo. Znamo da je to Vijeĺe Vlada 

i formirala zbog ploļe u Jasenovcu, zapravo zato ġto nisu imali petlje reĺi 

istinu o tvrdnji da na toj ploļi stoji ZDS i optuģiti one koji traģe da se 

oskrnavi neġto ġto je u RH odobreno. Podsjetimo se npr. kako je to najavila 

TV N1:  

Ovo Vijeĺe je, podsjetimo, naļin na koji je Vlada reagirala nakon ġto je nedaleko 

od najveĺeg koncentracijskog logora NDH, u samom Jasenovcu, postavljena 

ploļa s ustaġkim pozdravom "Za dom spremni". 

http://hr.n1info.com/a182424/Vijesti/Ovo-su-clanovi-Vijeca-za-suocavanje-s-

prosloscu.html 

I onda doĽem doma i doznam kako o tome govori predsjednik tog Vijeĺa: 

Vijeĺe nije razgovaralo ni o ploļi HOS-a u Jasenovcu, a Kusiĺ objaġnjava da se 

neĺe baviti pojedinaļnim sluļajevima veĺ ĺe predloģiti opĺenite preporuke. 

"Nadamo se da ĺe to biti na neki naļin korisno Vladi, da ĺe ih Vlada prihvatiti, 

ne samo ova vlada nego i sljedeĺe vlade. To je cilj Vijeĺa, da u konaļnici postavi 

temelje koji ĺe moĺi sluģiti kao jedna konstanta za buduĺe generacije", rekao je te 

apelirao na medije koji prate rad Vijeĺa kazavġi kako je njihova uloga velika u 

tome kako ĺe javnost prihvatiti odluke Vijeĺa. 

http://direktno.hr/domovina/odrzana-prva-sjednica-vijeca-za-suocavanje-s-

prosloscu-90434/  

http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/pjesma-cavoglave-je-antifasisticka-s-njom-na-usnama-borili-su-se-cetiri-godine-protiv-crnih-cetnickih-i-crvenih-jna-fasista-1037284/
http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/pjesma-cavoglave-je-antifasisticka-s-njom-na-usnama-borili-su-se-cetiri-godine-protiv-crnih-cetnickih-i-crvenih-jna-fasista-1037284/
http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/pjesma-cavoglave-je-antifasisticka-s-njom-na-usnama-borili-su-se-cetiri-godine-protiv-crnih-cetnickih-i-crvenih-jna-fasista-1037284/
http://hr.n1info.com/a182424/Vijesti/Ovo-su-clanovi-Vijeca-za-suocavanje-s-prosloscu.html
http://hr.n1info.com/a182424/Vijesti/Ovo-su-clanovi-Vijeca-za-suocavanje-s-prosloscu.html
http://direktno.hr/domovina/odrzana-prva-sjednica-vijeca-za-suocavanje-s-prosloscu-90434/
http://direktno.hr/domovina/odrzana-prva-sjednica-vijeca-za-suocavanje-s-prosloscu-90434/


174                            JOSIP STJEPANDIĹ I THOMPSON  

 
 
I tako je Vijeĺe formirano zbog HOS-ove ploļe u Jasenovcu, onda nam najave 

njeno skidanje bez obzira ġto to Vijeĺe postoji, da bi nas samo Vijeĺe izvjestilo da 

se oni neĺe baviti takvim pojedinaļnim sluļajevima. Kako bi i mogli kada su se u 

HDZ-u i HNS-u dogovorili da oni to sami rijeġe, zar ne? 

A zapravo Vijeĺe ne moģe niġta rijeġiti jer je to pitanje najopĺenitije pitanje koje 

se postavlja pred Vijeĺe. 

Naime HOSovci su branitelji i odnos prema njima je odnos prema Domovinskom 

ratu. Jasno je da HNS-ovci imaju interes istovjetan interesu faġistiļkog  agresora, 

tj. nametnuti kao prioritet u RH partizanski pokret i tzv. antifaĽġizam. Davno sam 

nazvao ovo ġto moģemo nazvati i politiļkom prostitucijom i politikom ġarafciger 

ï pomirba djece partizana iz svih stranaka. Dakle, partizani i antifaġisti (zapravo 

crveni faġisti) su vaģniji od branitelja. Borba za Jugoslaviju u II. Svjetskom ratu 

je vaģnija od borbe branitelja za Hrvatsku u Domovinskom ratu.  

Slavko Goldstein je tzv. antifaġistima poruļio u momentu kada su osnivali njihovu 

Ligu: Odrecite se Tita, a branite antifaġizam. 

Zato je vaģnija ploļa u Jasenovcu nego trg u Zagrebu, jer je ploļa u Jasenovcu 

podignuta u spomen na istinske antifaġiste, u spomen onima  koji su izgubili svoje 

ģivote braneĺi Hrvatsku od faġistiļkog velikosrpskog agresora, a koji su imali i 

imaju i danas podrġku tzv. antifaġista a zapravo crvenih faġista!  

A to i jest Politika ġarafciger, zar ne? 
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MATEMATIKA, PJESME I NOGOMET. ZAGREB, 2018.  
 

NEODRĢANO PREDSTAVLJANJE KNJIGE DNEVNIK 

U ZNAKU ñZA DOM SPREMNIò 
 

 
 

 Na ģalost veļeras nije odrģano najavljeno predstavljanje knjige ñDnevnik u znaku 
óZa dom spremniôò u Udruzi specijalne policije iz Domovinskog rata s 

predstavljaļima prof. dr. sc. Zdravkom Tomcem, dr. sc. Damirom Peġordom i 

odvjetnikom Zvonimirom Hodakom. Ispriļavam im se ġto do predstavljanja nije 

doġlo! Knjiga je tiskana zahvaljujuĺi gospodi Vinku Markulinu i Branku Hrkaļu. 

Predstavljanje se trebalo odrģati na dan kada je pred ģalbenim vijeĺem 

MeĽunarodnog kaznenog suda za bivġu Jugoslaviju (ICTY) u Haagu zapoļela 

sedmodnevna rasprava o ģalbama koje su na prvostupanjsku presudu podnijela 

ġestorica bosanskohercegovaļkih Hrvata osuĽenih za navodne ratne zloļine u BiH 

i o ģalbi tuģiteljstva. Zato sam ovo Predstavljanje ģelio posvetiti njima. Sve ih 

lijepo pozdravljam i moram se joġ jednom pohvaliti da mi je general Praljak jedan 

od najdraģih prijatelja! Zato moram posebno pozdraviti i generala Mija Jeliĺa koji 

je danas doġao na ñpredstavljanjeò jer je sigurno najzasluģniji ġto danas mnogo 

viġe u RH znamo o zloļinima nad Hrvatima u BiH.  

A ta ġestorica Hrvata su danas optuģeni u Haagu i zato ġto u RH ima puno 

veleizdajica pa je moguĺe u danaġnjem svijetu suditi Hrvatima zato ġto su branili 

i obranili svoja ognjiġta.  

I ova knjiga je nastala iz sliļnih razloga. Faġistiļku velikosrpsku agresiju na 

Hrvatsku pomagali su svjetski moĺnici. Ģeljeli su da planiranim genocidom u 

Bihaĺu proglase Srbe pobjednikom u ratu u BiH. Hrvatska im je to onemoguļila. 

Sudili su nam zbog toga, ali su generali Gotovina i Markaļ osloboĽeni. Sada im 
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ostaje ovo suĽenje za osvetu zbog izostanka planirane srpske pobjede. Pokuġaj 

kriminalizacije Domovinskog rata zbog ñOlujeò im je propao i svjesni su da im 

ostaje jedino pozdrav ZDS! Pozdrav s kojim su ginuli mnogi hrvatski branitelji i 

koji je bio sluģbeni pozdrav naġih HOS-ovaca kojih su se straġno bojali. Bojali su 

se ļak i njihovih oznaka. Pozdrav im je vaģan jer ovi u RH koji su izgubili u 

Domovinskom ratu nisu smjeli javno to pokazati, pa su poistovjeļivali hrvatske 

branitelje sa ustaġama iz Drugog svjetskog rata.  

Na ģalost itekako su imali uspjeha u tome pa i ovaj ñDnevnikò koji sadrģi tekstove 

od sredine 2. do sredine 12. mjeseca zavrġava mojim reagiranjem na sramotnu 

odluku Ustavnog suda RH o Josipu Ġimuniĺu. Joe je trebao biti gost na ovom 

predstavljanju, ali zbog obaveza oko reprezentacije nije mogao doĺi i pa njegove 

pozdrave nisam mogao prenijeti nazoļnima! 

Nisam mogao prenijeti ni pozdrave Predsjednice RH. Evo ġto sam u svezi s tim 

napisao kolegama akademicima: 

Poġtovane kolegice akademkinje, 

poġtovani kolege akademici, 

Ġaljem vam odgovor gĽe Predsjednice na moj poziv da bude nazoļna na 

predstavljanje moje knjige "Dnevnik u znaku 'Za dom spremni'". 
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S obzirom da ona pozdravlja sudionike predstavljanja knjige koj u naslovu ima 

pozdrav ZA DOM SPREMNI, a nedavno je Akademija u Hrvatskom saboru kroz 

usta Glavnog tajnika napala akademika Popovica i mene zbog Peticije ZDS (u 

raspravi o radu Akademije!), pozivajuĺi se upravo na Predsjedniļino reagiranje 

od prije dvije godine, mislite li da je ovaj odgovor viġe odgovor vama nego 

sudionicima Predstavljanja? 

Sliļno pitanje moģe se postaviti u urednicima i vlasnicima ñJutarnjeg listaò poslije 

nedavnog sliļnog na mene zato ġto sam, zajedno s dr. sc. Josipom Stjepandiĺem, 

posvetio knjigu ñNiġta se joġ promjenilo nijeò hrvatskim braniteljima, a napose 

HOS-ovcima koji su uz taj pozdrav ginuli za Domovinu. Kao ġto znate i Peticija 

ZDS je pisana poslije napada na hrvatskog branitelja Marka Perkoviĺa 

Thompsona i njegove legendarne pjesme ñBojna Ļavoglaveò.  

Vjerojatno bi Akademija i vi osobno trebali prosvjedovati kod Predsjednice zbog 

ovog njenog pisma. Najviġa znanstvena ustanova u RH u Hrvatskom saboru da 

svoje miġljenje o tome, a Predsjednica ovim pismom dovodi u sumnju to 

miġljenje! Straġno, zar ne? 

Nedavno je Predsjednica imala i intervju pa pogledajte ġto je tada odgovorila o 

sliļnim napadima: 

Recite mi zaġto ploļu u Jasenovcu nije trebalo dirati? 

ñZato ġto ta ploļa nije usmjerena prema onome ġto se dogaĽalo u Drugom 

svjetskom ratu u Jasenovcu. To nije usmjereno na ono ġto se dogodilo desecima 

tisuĺa ljudi koji su patili u tom logoru. To je ploļa koja je podignuti 11 mladiĺa 

koji su se borili za Hrvatskuò. 

Zar ne biste to shvatili kao provokaciju da ste srpska manjina, ili ģidovska? 

ñUpravo je potrebno o tome razgovarati kako bi se to raġļistilo i kako bi bilo 

sasvim jasno da poruka nije ustaġoizacija, veĺ je poruka pijetet prema tim 

mladiĺima. Nemojmo minorizirati ģrtve iz Domovinskog rataò. 

Moģe se ģrtvama odati poļast i na drugaļiji naļin nego sa ñZa dom spremniò? 

ñSlaģem se da se moģe. No, ġto ĺete uļiniti ukoliko je to legalan logo koji nikad 

dosad nije doveden u pitanje. Sad najednom to postaje pitanje broj jedan u 

Hrvatskoj, dok imamo puno bitnijih problemaò. 

http://kamenjar.com/kolinda-grabar-kitarovic-srbija-ta-koja-potencira-

puzajuce-ustastvo-ga-ne-vidim/ 

  

Za razliku od HAZU i ñJutarnjeg listaò oļito Predsjednica itekako dobro zna od 

kuda ópuġu vjetroviô napada na hrvatske branitelje, zar ne? 

Kako je uopĺe moguĺe da vi u Akademiji to ne znate?  

Ne znate, dok sjajni hrvatski kolumnist i podpredsjednik HNiP-a Marko Ljubiĺ 

piġe o knjizi i slijedeĺe: 

ñKako god reagirao drģavni vrh, aktualne politike, pa i cijeli svijet, ta priļa je 

zavrġena onoga trenutka kad je prvi branitelj umro s tim pozdravom braneĺi 

slobodu pred srpskim agresorom, te dostigla punu legitimaciju kad je na 

stadionima tisuĺe ljudi poļelo vikati usprkos, i u inat, zabranama ï Za dom 

spremni.ò 

Valjda misleĺi i na HAZU Ljubiĺ nastavlja: 

http://kamenjar.com/kolinda-grabar-kitarovic-srbija-ta-koja-potencira-puzajuce-ustastvo-ga-ne-vidim/
http://kamenjar.com/kolinda-grabar-kitarovic-srbija-ta-koja-potencira-puzajuce-ustastvo-ga-ne-vidim/
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Nitko nikada nije uspio zaustaviti, kriminalizirati, protjerati misao i uzvik tolikoga 

broja ljudi, a da istodobno tim progonom nije samome sebi presudio zauvijek. 

Presudio kao gubitniku. 

Peļariĺ to vidi, a ģaliti je ljude koji to ne vide. 

http://narod.hr/kultura/marko-ljubic-pecaricev-zds-instrument-slobode-zato-ne-

moze-biti-mrznja 

http://kamenjar.com/marko-ljubic-pecaricev-zds-instrument-slobode/ 

Zato i ovo pismo vama zavrġavam naslovom njegova teksta: 

  

Peļariĺev ZDS je instrument slobode. 

  

S poġtovanjem 

Akademik Josip Peļariĺ 

  

Sigurno se svi sjeļaju da je prije dvije godine zapoļet cijeli niz napada na mnoge 

potpisnike Peticije ZDS poslije tadaġnje ocjene Predsjednice kako je ona na razini 

provokacije. Tako je i nastalo ġest mojih knjiga: 

Dva pisma koja su skinula maske / Na hrvatsku ġutnju nismo spremni!, Zagreb, 

2015.  

Oba su pala, Zagreb, 2016. 

Piġem pisma, odgovora nema 1. / Navodna Hrvatska zaklada za znanost, Zagreb, 

2017. 

Piġem pisma, odgovora nema 1. / Je li Akademiji vaģna znanost? Zagreb, 2017. 

Niġta se joġ promijenilo nije (s dr. sc. Josipom Stjepandiĺem), Zagreb, 2017. 

Dnevnik u znaku ñZa dom spremniò, Zagreb, 2017. 

Drugim rijeļima kada bi promatrali moj dnevnik od Peticije ZDS on bi se sastojao 

od ovih ġest knjiga. 

U tom razdoblju oļita je i promjena poļetnog predsjedniļinog stava. Bez obzira 

ġto su sliļnu sudbinu i napade doģivjeli poslije nas i akademik Reiner zbog 

prijedloga o Hrvatskom DRĢAVNOM Saboru i sama Predsjednica zbog 

povijesne hrvatske zastave, ipak ĺu Vas ovdje samo podsjetiti jednog mog teksta 

iz tog vremena: KAKO SMO OBRANLI KOLINDU. Tekst je dan u mojoj knjizi 

ñDva pisma koja su skinula maske / Na hrvatsku ġutnju nismo spremniò, a moģe 

se naĺi i na portalu kamenjar.com: 

http://kamenjar.com/kako-smo-obranili-kolindu/ 

Naime, Damir Peġorda ļiji uvodni tekst imate u ovoj knjizi je u intervjuu na 

pitanje kako ocjenjuje dosadaġnji rad predsjednice Kolinde Grabar Kitaroviĺ 

tada odgovorio: 

  

Da se razumijemo, izuzetno je vaģno da je na izborima za predsjednika drģave 

Kolinda Grabar Kitaroviĺ pobijedila Ivu Josipoviĺa. Ġto se tiļe njezinih poteza 

na funkciji predsjednice Republike Hrvatske, oni su u velikoj mjeri limitirani 

predsjedniļkim ovlastima i otvorenim neprijateljstvom aktualne vlasti. Dosada 

njezino drģanje i aktivnosti ocjenjujem dobrim, no glede prijepora oko pozdrava 

http://narod.hr/kultura/marko-ljubic-pecaricev-zds-instrument-slobode-zato-ne-moze-biti-mrznja
http://narod.hr/kultura/marko-ljubic-pecaricev-zds-instrument-slobode-zato-ne-moze-biti-mrznja
http://kamenjar.com/marko-ljubic-pecaricev-zds-instrument-slobode/
http://kamenjar.com/kako-smo-obranili-kolindu/
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òZa dom spremniò mogla se elegantnije izvuĺi. Akademik Peļariĺ nije zasluģio 

da ga se naziva neozbiljnim ili provokatorom. 

  

U svom tekstu sam komentirao: 

A zapravo, mislim da moj prijatelj dr. Peġorda nije u pravu. 

Moģda je Predsjednici takvo grubo obraļanje ponajbolji potez. 

  

Tada je tekst doģivljen kao satiriļan. A ja sam mislio ozbiljno. Poslije stalnih 

napada kojima je ona danas izloģena, vrijedi ponovno proļitati kako sam to tada 

obrazloģio. Pri tome se sjetite da je tada predsjednik Vlade bio Milanoviĺ. Bili su 

uvjereni u pobjedu i veĺ slijedeĺeg ljeta otvoreno su napali i Thompsona i ñBojnu 

Ļavoglaveò, a potom i ñLjepa li siò. 

  

Zapravo tekst Marka Ljubiĺa sam doģivio kao dar za imendan, Za taj tekst je jedan 

ļitatelj napisao: Ļista poezija. S druge strane Vicko Goluģa je I napisao pjesmu: 

  

Ljubav! 

 

U tebi Hrvatska gori 

stvorena u ratu svetom, 

iz tebe ļovjek zbori, 

ne srljaj za kolonom petom! 

 

U tebi ļovjek blista, 

domoljub, akademik, div! 

Tvoja je namjera ļista, 

ne biti mrtav a ģiv. 

 

Zato je dnevnik tvoj 

u znaku za Dom spreman, 

ljubavi boģanske boj, 

a mrģnja za jugoneman. 

 

Zato je dnevnik tvoj 

spomenik borbi ļistoj, 

umrlim za Dom svoj 

u ljubavi Bogu istoj! 

 

Sretan imendan! 

 

Hvala i Vicku koji i ne zna da sam danas namjeravao zavrġiti predstavljanje s 

njegovom ļestitkom, Trebalo je bioti iznenaĽenje za njega jer je doġao na 

ñpredstavljanjeò.  

  

Akademik Josip Peļariĺ  
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MALKICA DUGEĻ, TKO TO PRAVO IMA?  
 

 

Dragi prijatelji, 

Istu ļestitku ġaljem i svima vama. 

Vaġ, 

Josip 

 

Naslov:  Re: Reakcija na osudu krivobraniteljice 

Datum:  Wed, 12 Apr 2017 19:03:03 +0200 

Ġalje:  Josip Peļariĺ <pecaric@element.hr> 

Prima:  Malkica Dugec <mdugec@marcom-net.de>, Ured Predsjednica 

<ured@predsjednica.hr>, predsjednik@vlada.hr 

<predsjednik@vlada.hr>, Marko Perkovic 

<mpt.cavoglave@gmail.com>, Marko Skejo 

<markoskejo@gmail.com>, damir.markus@sk.t-com.hr 

 

Draga gĽo Dugeļ, 

Zahvaljujem se na prekrasnoj ļestitki. 

Sretan i blagoslovljen Uskrs ģelim i ja Vama. 

Iste ģelje Predsjednici RH, Predsjedniku Sabora i Predsjedniku Vlade, koji 

sigurno vrlo jednostavno mogu zaġtititi HOS-ov pozdrav ZDS pa sigurno najviġe 

i zasluģuju ļestitku s Vaġom pjesmom. 

Iste ģelje i braniteljima koji su najviġe izloģeni tim napadima gospodi Marku 

Perkoviĺu Thompsonu, Marku Skeju i Damiru Markuġu. 

Vaġ, 

Josip Peļariĺ 

 

4/12/17 u 5:38 PM, Malkica Dugec je napisao/la: 

 

Vrlo poġtovani i dragi akademiļe Peļariĺu!  

Kada smo, ne tako davno, objavili naġu peticiju kojom smo prije svega ģeljeli 

obraniti  

domoljubnog hrvatskog pjevaļa Marka Perkoviĺa Tompsona i njegovu pjesmu 

"Ļavoglave" 

koja poļinje uzvikom "Za  dom spremni!"- nismo mogli ni sanjati kako ĺe se 

uzbuditi  

mnogobrojni mrzitelji hrvatstva i drage nam domovine Republike hrvatske. Ļini 

se da se ti 

zli duhovi ne smiruju i da sve viġe i viġe mrģnje i zlih namjera, siju naġom 

domovinom. 

I ne stide se svoga naznanja ni svojih ļovjeka nedostojnih postupaka, 

 Posebno me danas uznemirilo saznanje o postupku pravobraniteljice  gĽe Lore 

Vidoviĺ,  

mailto:pecaric@element.hr
mailto:mdugec@marcom-net.de
mailto:ured@predsjednica.hr
mailto:predsjednik@vlada.hr
mailto:predsjednik@vlada.hr
mailto:mpt.cavoglave@gmail.com
mailto:markoskejo@gmail.com
mailto:damir.markus@sk.t-com.hr
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a  o ļemu govori Vaġe e-pismo, tj. tekst "Hrvatska milicija na djelu" kao i tekst 

poġtovanog gosp. dr-a Josipa Stjepandiĺa, koji je argumentima istine i vrlo 

edukativno upozorio na- 

vedenu krivobraniteljicu (namjerno iskrivljavam tu imenicu) . Kao ġto veĺ znate, 

poġtovani gospodine Peļariĺu, ja piġem pjesme pa sam i danas pjesmom "Tko to 

pravo ima?"  

koju Vam ġaljem u privitku, reagirala na uļinjenu nam nepravdu. Budete li 

smatrali  

prikladnim, slobodno ju moģete ġiriti meĽu prijateljima i istomiġljenicima  koji 

vole  

Hrvatsku, naġ jedini i dragi dom. Koristim ovu priliku da Vama i vaġim 

najmilijima zaģelim 

SRETAN I BLAGOSLOVLJEN USKRS , dobro zdravlje i ļvrstu vjeru u sve ġto 

ļinite za dobro 

svog hrvatskog naroda. 

Vaġa Malkica Dugeļ 

 

        TKO TO PRAVO IMA?  

 

        Ima li ġto ljepġe, draģe 

        Od rijeļi ġto ljubav pravu 

        I vjeru u dobro snaģe? 

        I je li  na svijetu svom 

        Iġta veĺe i svetije 

        Nego ġto je rodni dom? 

        Rijeļ utjeġi, vjerom sladi.  

        Sretno doba djeci gradi 

        Za sav ģivot ovozemni. 

        Pa zar rijeļi:"Za dom spremni" 

        Nisu ļista ljubav samo  

        Sa kojom nas majka rodi 

        Da u miru i slobodi 

        Po pravici ģivjet znamo, 

        Jer ni draģe, ni svetije 

        Niġta na tom svijetu nije 

        Od rodnoga doma svoga!  

        I zar itko (osim Boga) 

        Pravo ima  

        Na svijetu tome 

        Zabraniti Hrvatima 

        Ljubav prema domu svome?  

        Ļije spletke, ļije zloĺe 
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        Hrvatima branit hoĺe  

        Da zavjetom :"Za dom spremni" 

        Ģive ģivot ovozemni, 

        Da jedino domu svome 

        Na jeziku hrvatskome 

        Vjeru, ljubav ispovjede, 

        S njime zlo i dobro slijede, 

        Rade, plaļu, s njim se smiju... 

        KAD ZATREBA, ZA DOM MRIJU!  

 

Malkica Dugeļ        12.4.2017. 
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Josip Peļariĺ 
 

PREDSTAVLJANJE KNJIGE ĂDNEVNIK U ZNAKU 

ñZA DOM SPREMNIò 

 
Dozvolite mi da vas sve lijepo pozdravim i zahvalim se ġto ste u ovolikom broju 

doġli na ovo predstavljanje i posebno poļasnog gosta g. Damira Markuġa. 

Josip Ġimuniĺ je u Kanadi i on vas sve pozdravlja. S napadima na njega i zavrġava 

ova knjiga. Zahvaljujem se organizatoru Udruzi zagrebaļki dragovoljci branitelji 

Vukovara na ļelu s naġom Zoricom Greguriĺ koja je najzasluģnija ġto se ovo 

predstavljanje uopĺe odrģalo i koja je sjajno i sudjelovala u njemu. Posebna 

zahvalnost i HVIDRI Zagreb u ļijem Domu smo se okupili. Knjiga je tiskana 

zahvaljujuĺi gospodi Vinku Markulinu, Stanku Ġariĺu i Branku Hrkaļu pa i njima 

ide posebna zahvalnost. 

Danas je s nama trebao biti i prof. dr. sc. Zdravko Tomac. Umjesto ovdje on je u 

bolnici pa ga pozdravljam u ime svih nas. Imamo veliko zadovoljstvo ġto je 

umjesto prof. Tomca danas govorio prof. dr. sc. Josip Jurļeviĺ, koji je i inaļe 

trebao predstavljati ovu knjigu, ali je zauzet predstavljanjima svoje najnovije 

knjige. Zvonimir Hodak i Marko Ljubiĺ su i danas pokazali zaġto ih smatraju 

ponajboljim hrvatskim kolumnistima. 

Joġ jedan naġ sjajni kolumnist Damir Peġorda, nesuĽeni predstavljaļ na onom 

neodrģanom predstavljanju napisao je prikaz knjige iz koga izdvajam: 

ĂMoram priznati da sam u poļetku i sam mislio da bespotrebno poteģe to pitanje, 

no kako je vrijeme odmicalo, postajalo mi je sve jasnije da je Peļariĺ dobro 

predosjetio ġto ĺe se dogaĽati. Stalnim povezivanjem Hrvatske s NDH Hrvatska 

je postala svojevrsni talac odreĽenih interesnih, ideoloġkih i etniļkih skupina. 

Uzalud se vlast svake godine po viġe puta zaklinjala da neĺe skrenuti s 

antifaġistiļkog puta, dovoljno je bilo da na nekom stadionu navijaļi iz protesta 

viknu Za dom spremni, pa da se cijela Hrvatska pribije na stup srama kao 

faġistiļka. Tomu bi mogla doskoļiti samo ona vlast koja je dostatno zrela, 

samosvojna i domoljubna da rehabilitira pozdrav koji sadrģajem nikomu 

normalnomu ne moģe biti sporan, a koji je svojim besprijekornim angaģmanom u 

obrani domovine pripadnici HOS-a  oļistila od svih eventualno negativnih 

konotacija iz proġlosti.ñ 

Da imamo takvu vlast ne bi ni nastale mojih ġest knjiga: 

Dva pisma koja su skinula maske / Na hrvatsku ġutnju nismo spremni!, Zagreb, 

2015.  

Oba su pala, Zagreb, 2016. 

Piġem pisma, odgovora nema 1. / Navodna Hrvatska zaklada za znanost, 

Zagreb, 2017. 

Piġem pisma, odgovora nema 2. / Je li Akademiji vaģna znanost? Zagreb, 2017. 

Niġta se joġ promijenilo nije (s dr. sc. Josipom Stjepandiĺem), Zagreb, 2017. 

Dnevnik u znaku ñZa dom spremniò, Zagreb, 2017. 
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Danas, na dan ovog predstavljanja Kazimir Mikaġek-Kazo na Kamenjar.com piġe 

za njih kako nemaju snage dodatno zaġtititi najljepġi braniteljski pozdrav ĂZa 

dom spremniñ veĺ poniģavaju akademika Josipa Peļariĺa jednog od najveĺih 

matematiļara u povijesti Hrvatske dozvoljavajuĺi da se s njim naġutavaju bijedna 

partijska novinarska piskarala na ļelu s veleizdajnicima iz Srpskih novosti, a ti 

isti veleizdajnici  debelo su plaĺeni iz drģavnog proraļuna. 

Knjige Ăpiġem pisma, odgovora nema 1. i 2.ñ poklonio sam Predsjednici RH, 

Predsjednicima Sabora i Vlade i Ministru znanosti, tako se iz njih mogu uvjeriti 

kakvi su napadi zbog ZDS kod nas, kako se napada i moje suradnike, znanstveni 

rad i obitelj. 

A onima na vlasti moramo stalno govoriti i ukazivati na interes hrvatskog naroda. 

Kada ga oni ne provode. Iako je Udruga zagrebaļki dragovoljci branitelji 

Vukovara poslala mnogima iz vlasti pozivnice na ovo predstavljanje, ja sam u 

nekoliko sluļajeva to i sam uļinio otvorenim pismima. Na primjer g.  Andreju 

Fiġtravecu gradonaļelniļeku grada Maribora ili gĽi Lori Vidoviĺ, puļkoj 

pravobraniteljeci RH. 

Neĺu ovdje navoditi ġto sam pisao u pozivu puļkoj pravobraniteljici jer je o njoj 

prije dva dana pisao i g. Hodak. Kako je o knjizi sjajan tekst napisao g. Marko 

Ljubiĺ, koji bih ģelio tiskati umjesto predgovora neke naredne moje knjige i red 

je da ovdje viġe citiram g. Hodaka: 

"... I tako je naġa Lora sa 12 godina staģa dobila ģivotnu priliku da pomete pod 

Lijeve naġe s HOS-om. ñPripravilañ se Lora, kako bi rekli Zagorci, i otkrila 

Slavici Lukiĺ majku svih istina: òPozdrav ñZa dom spremniñ je posve jasno 

nezakonit!ñ Slavica bi mogla na kraju godine uĺi u najuģi izbor za Pulitzera. Ali 

nisam posve siguran bi li Slavica najpoznatiju svjetsku novinarsku nagradu 

ģeljela uopĺe primiti. Naime, Joseph Pulitzer, roĽen je 1847.g, neġto viġe od 100 

godina prije rekordnog smaknuĺa Mile Budaka. Ġto i nije neki problem. Ali je 

problem ġto je nesretni Joseph roĽen 10. travnja pa bi naġa Lora mogla zakljuļiti 

da je njegovo roĽenje ñposve jasno nezakonitoñ. Da je Lora proļitala Zakon o 

pravima hrvatskih branitelja iz Domovinskog rata i ļlanova njihovih obitelji od 

12.veljaļe 2013.g. vidjela bi u ļlanku 2. stavak 1. tko su sve hrvatski branitelji iz 

Domovinskog rata. IzmeĽu ostalih izrijekom se navodi da su to ļlanovi Hrvatskih 

obrambenih snaga (HOS). Moģda Lori fale one tri nesretne godine pa ne zna da 

je Raļanovo Ministarstvo uprave priznalo HOS i njegov vojni grb ñZa dom 

spremniñ kao legalan i legitiman, a ġto znaļi da se smije slobodno koristiti. Ali 

naġa Lora je pravnica pa je, da bude òziherò, uġla u statistiļku analizu sudske 

prakse u odnosu na taj pozdrav koji uniġtio miran i pastoralan san naġim 

antifama. Lora ni ne pomiġlja da u Pulitzerovoj analizi otkrije u kojem je to 

zakonskom tekstu izrijekom navedeno da je ZDS ñposve jasno nezakonitñ. Poziva 

se na Visoki prekrġajni sud i Ustavni sud RH. Krasno! MeĽutim, rjeġenja u 

prekrġajnom postupku donose niģi prekrġajni sudovi. Na ģalost po Loru i Slavicu 

tu statistika pokazuje malo viġe od bikinija. Nedavno je sudac Prekrġajnog suda 

u Daruvaru Petar Malivuk oslobodio vukovarskog branitelja Damira Markuġa s 

jednostavnim obrazloģenjem da je pozdrav ñZa dom spremniñ legalan pozdrav 

potvrĽen rjeġenjem Ministarstva uprave RH. I ġto sad? Jasno je danas i zadnjoj 
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budali da je borba hrvatske ljevice, antifa i gledatelja Ģikine dinastije protiv 

legendarnog pozdrava iz Domovinskog rata ļista utopija. HOS-ovci su ulazili u 

bitke od Vukovara do Dubrovnika s tim pokliļem, umirali su s tim pokliļem na 

ustima i dobili rat da bi jednog dana Lora Vidoviĺ mogla sjesti u fotelju 

pravobraniteljice i s visoka pljuckat po njima. Taj pozdrav koristio se i u NDH. 

Da i ġto onda? U toj, kako komunjare vole reĺi ñtakozvanoj drģaviñ, pjevala se i 

Lijepa naġaé plaĺalo se kunama pa to Loru ne uģasava." 

Kao ġto vidimo i g. Hodak piġe o naġem danaġnjem poļasnom gostu.  

O tom suĽenju g. Markuġu sam i ja pisao u tekstu KAKO NAM HRVATSKA 

VLAST ĻESTITA USKRS? koji je bio svojevrsna pozivnica za danaġnje 

predstavljanje Predsjedniku Vlade RH i Ministru policije. 

Zapravo pokuġavam odgovoriti na pitanje je li  hrvatska vlast za istinu spremna. 

Zato ĺu ovo predstavljanje zavrġiti s mojim pokuġajem odgovora na to pitanje iz 

te Ăpozivniceñ Predsjedniku i Ministru:  

ĂNaġ poznati povjesniļar prof. dr. sc.  Ivo Rendiĺ ï Mioļeviĺ kao da odgovara na 

to veĺ u naslovu svog teksta:  

Vijeĺe za suoļavanje s proġloġĺu prilika za rehabilitaciju komunizma. 

Ļlanak poļinje izvrsnom raġlambom revionizama u nas: 

Tri su vrste povijesnoga revizionizma u Hrvatskoj. Hrvatski znanstveni 

revizionizam ima za cilj sruġiti laģi komunistiļke i srpske historiografije glede 

NDH priznajuĺi i svodeĺi na istinitu mjeru zloļine ustaġkoga reģima od 1941. do 

1945. 

Srpski negacionistiļki revizionizam ima zadatak negirati velikosrpski projekt u 

dugom trajanju i zloļine poļinjene u ime toga projekta.  

Konaļno komunistiļki antirevizionizam, podrģavajuĺi srpski negacionistiļki 

revizionizam, izbjegava povijesnu reviziju bojeĺi se razotkrivanja istine o biti 

jugokomunistiļkoga totalitarizma. Huda jama i mnoge novootkrivene masovne 

grobnice, komemoracije u ļast politiļkoga zatvorenika Marka Veselice, itd. Itd. 

razotkrivaju zloļinaļku bit Titove Ădiktature s ljudskim licemñ i podrivaju temelje 

vlasti slijednika Komunistiļke partije Hrvatske (Jugoslavije). 

Komunistiļki antirevizionizam podrģavaju i neki povjesniļari, koji dovode u 

pitanje svoju znanstvenu moralnost. Doista ta nemoralnost ide toliko daleko da im 

je danas hit proglaġavati hrvatske branitelje faġistima i time rehabilitirati 

faġistiļkog velikosrpskog agresora u Domovinskom ratu. 

Za postizanje tog cilja najvaģniji su napadi na pozdrav ZA DOM SPREMNI HOS-

ovaca i mnogih drugih branitelja. Kulminiralo je s ploļom u Jasenovcu jer je taj 

pozdrav u sklopu znaka HOS-a koji je odobren u RH, pa tako posredno iskazuju 

svoje nepoġtovanje i prema samoj drģavi. To je utoliko odvratnije jer su hrvatski 

branitelji napravili od Ăhrabrihñ srpskih ratnika ï ZEĻEVE. A zapravo i sebe 

svrstavaju u faġiste podrģavajuĺi velikosrpski faġizam 

O tome sam ļesto pisao tvrdeĺi da su hrvatski branitelji ANTIFAĠISTI jer su 

pobijedili velikosrpski faġizam. Dakle i HOS-ovci i svi oni koji su branili 

domovinu s tim usklikom na ustima. 

Zapravo predsjednik je i saļinio komisiju od koje ģeli kompromis, ġto bi rekao 

prof. Rendiĺ-Mioļiĺ kompromis izmeĽu onih koji dovode u pitanje svoju 

http://www.hrsvijet.net/index.php/vijesti/132-hrvatska/46449-vijece-za-suocavanje-s-prosloscu-prilika-za-rehabilitaciju-komunizma
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znanstvenu moralnost i onih koji je ne dovode u pitanje. Kakav ĺe to Ăznanstveni 

moralñ biti bit ĺe doista zanimljivo vidjeti. 

A da Vlada misli ozbiljno u tome pokazuje upravo pozdrav ZDS. Prethodne dvije 

vlade su pokuġale kazniti Marka Perkoviĺa Thompsona zato ġto je u Kninu pjevao 

legendarnu pjesmu iz Domovinskog rata Bojnu Ļavoglave koja poļinje 

pozdravom ZDS. 

ĂMilicijañ Ministra u sadaġnjoj, i proġloj Vladi, Vlaha Orepiĺa dva puta u nepunoj 

godini dana ģeli kazniti legendarnog ratnog zapovjednika HOS-a Marka Skeju. 

Zapravo je ovaj drugi nedavni zato ġto je na obiljeģavanju 26. godiġnjice osnutka 

IX. bojne HOS-a óRafael vitez Bobanô okupljene pozdravljao sa óZa dom 

spremniô. Meni najupeļatljivija poruka Vlade za Uskrs! 

Davorin Karaļiĺ, odvjetnik koji je braneĺi HOS-ovca Damira Markuġa na sudu u 

Daruvaru obranio i pozdrav óZa dom spremniô, u Bujici kaģe: 

ñZakon o prekrġajima protiv javnog reda i mira naslijeĽen je iz bivġe Jugoslavije. 

(...)! Na sudu u Daruvaru smo dokazali da se pozdravljanjem sa óZa dom spremniô 

ne veliļa NDH, nego odaje poļast borbenoj postrojbi koja je dala nemjerljiv 

doprinos u obrani Hrvatske. Kako uopĺe nekome asocijacija na NDH moģe biti 

ispred doprinosa obrani Hrvatske i ļistoĺe Domovinskog rata (podcrtao JP)?! Ġto 

je s hrvatskom kunom, ġto sa grbom, himnom?! I one su koriġtene za vrijeme NDH. 

Netko bi se izgleda, za nekoliko godina mogao sjetiti mijenjati ļak i kroviġte Crkve 

sv. Marka,ò komentirao je Karaļiĺ u emisiji. 

Presudu iz Daruvara kojom je obranjen pozdrav ZDS donio je sudac Malivuk 

Jovanoviĺ, inaļe hrvatski graĽanin srpske nacionalnosti: ñManje je vaģno koje je 

nacionalnosti taj sudac. Vaģnije je koliko je profesionalan, predan u svom radu i 

objektivan. Iako je bio izloģen pritiscima, presudio je ļasno i u skladu sa svojom 

savjeġĺu te naravno ï pravom. Vrlo je dobro analizirao ļinjenice i donio je odluku 

koju je odliļno obrazloģio. Sudac je utvrdio da se radi o pozdravu koji su koristili 

vojnici HOS-a u obrani domovine. Pozdrav je izgovaran u kontekstu obrane 

Hrvatske i kao takav ne bi trebao remetiti javni red i miréò 

I dok je sudac inaļe hrvatski graĽanin srpske nacionalnosti profesionalan, predan 

u svom radu i objektivan postavlja se pitanje: Moģe li se to oļekivati od hrvatskih 

vlasti? 

Ili nam je to veĺ odgovorio sam predsjednik svojim komentarom kako Komisija 

zapravo ne smije dovesti u sumnju Ăistinuñ o ustaġama i partizanima. 

Akademik Ivan Aralica je na dodjeli nagrade ñZlatno srceò  udruga branitelja koje 

su proistekle iz Domovinskog rata hrvatskom redatelju Jakovu Sedlaru upozorio 

kako se u RH i filmom provodi ta propaganda jer u Ăhrvatskimñ filmovima neĺete 

naĺi scene zloļina koje su ļinili partizani, veĺ samo scene s ustaġama u takvim 

scenama. Tako se u svjesti hrvatskih ljudi ugraĽuje Ăļinjenicañ kako takove 

zloļine nisu ļinili partizani veĺ samo ustaġe. Dakle i na taj naļin se postiģe 

velikosrpski interes, koji su zapravo provodili komunistiļki antirevizionisti (taj 

sukob tzv. antifaġista a zapravo faġista i branitelja koji su istinski antifaġisti vidjeli 

smo i kod dodjele nagrade Gradan Zagreba Jakovu Sedlaru, op. JP). 

Jesu li ģrtve komunistiļkiog antirevizionizma Plenkoviĺ i Orepiĺ, ne znam, ali  

treba svakako podsjetiti ġto je o ZDS govorio ministar Orepiĺ. 
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Nedavno je govoreĺi o HOS-ovoj ploļi postavljenoj u Jasenovcu Orepiĺ kazao 

kako je jasno da je "Za dom spremni" ustaġki pozdrav, iako su na toj ploļi "pod 

kriģem" imena poginulih u Domovinskom ratu. 

"Niti je NDH uspio uprljati kriģ, niti ĺe Domovinski rat isprati 'Za dom spremni'. 

Imamo jasne presude i policija se mora drģati te prakse", zakljuļio je Orepiĺ za 

N1. 

Naravno, ne misli na praksu ļasnog sudca srpske nacionalnosti iz presude 

Markuġu, veĺ samo na one presude koje su u skladu s velikosrpskim 

Memorandumom SANU 2. 

Pri tome odgovor i nije krajnje glup kao ġto je bio onaj poslije proslave u Kninu: 

 ñOdgovor trebaju dati povjesniļari koji se jasno trebaju odrediti prema 

pozdravu, kao i pravosuĽe. Hrvatska policija ĺe, kao i do sada, postupati u skladu 

sa zakonom. Upravo zbog kontroverznih tumaļenja, drģim bitnim da se to jasno u 

zakonu pozicioniraò, kazao je.  

A njegova Ămilicijañ je ģeljelja kaģnjavati iako znaju da to po zakonu nije 

kaģnjivo. Nekako nas samo podsjeļaju na miliciju iz proġle drģave i onog ļuvenog 

izvjeġĺa Mostarske milicije o Ănepoznatom poļinitelju hrvatske nacionalnostiñ, 

zar ne? 

Zato zakljuļimo ovu priļu ponavljajuĺi rijeļi Markuġevog odvjetnika 

ĂPozdravljanjem sa óZa dom spremniô ne veliļa se NDH, nego odaje poļast 

borbenoj postrojbi koja je dala nemjerljiv doprinos u obrani Hrvatske. Kako 

uopĺe nekome asocijacija na NDH moģe biti ispred doprinosa obrani Hrvatske i 

ļistoĺe Domovinskog rata.ñ 

Ministru u Vladi RH oļito moģe! A Predsjedniku Vlade RH?ñ 

*  

Odaziv tj. neodaziv pozvanih na ovo predstavljanje koje je organizirala Udruga 

zagrebaļki dragovoljci branitelji Vukovara u Domu branitelja HVIDRA puno 

nam govori, zar ne? Puno govori i ļinjenica da je Predsjednica pozdravila 

sudionike onog predstavljanja koje unatoļ tome i nije odrģano. U viġe navrata 

upozoravao sam na njenu suverenistiļku politiku. U danaġnjem Hrvatskom 

tjedniku Ivica Marijaļiĺ govori kako je upravo to razlog razlaza Predsjednice RH 

i Predsjednika Vlade RH jer se Plenkoviĺ protivi takvoj politici. On je, kaģe 

Marijaļiĺ, skloniji politici Europske unije. Njoj je bliģi interes hrvatskog naroda, 

a njemu interes europskih moĺnika. Je li to moguĺe? 
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PREDSTAVLJANJE KNJIGA U SPLITU  
 

DIJELOVI IZLAGANJA DR. JOSIPA STJEPANDIĹA PRIGODOM 

PREDSTAVLJANJA KNJIGE ĂNIĠTA SE JOĠ PROMIJENILO NIJEñ 

U SPLITU 26. SVIBNJA 2017. 

 
Najvaģnija poruka koju veļeras hoĺu prenijeti jest da ste Vi u Hrvatskoj izloģeni 

jednoj trajnoj podmukloj manipulativnoj kampanji, uglavnom preko dirigiranih 

medija. Teġko je govoriti o ciljevima takve kampanje. Jedan od njih je sigurno 

stvaranja ozraļja trajnog kaosa u kojemu je upravljanje drģavom jako oteģano, pa 

su stvarne reforme teġko ostvarive. To je pogodno okruģenje za one koji hoĺe 

zadrģati svoje pozicije. 

U ovome trenutku to znaļi da bi se zacementirali rezultati ļetiri godine kukulele 

vlasti. Mislim da se to dade iġļitati iz viġe prijepornih odluka aktualne vlasti. 

Kome se takva situacija ne sviĽa, nek izvoli otiĺi u neku drugu zemlju. Nikad 

ranije granice nisu bile tako propusne. Na koncu konca, upravo to se dogaĽa: 3-4 

iseljeniļka autobusa  svaki dan napuġtaju Hrvatsku. 

Gotovo svaka informativna emisija na HTV-u govori u prilog gornjoj 

pretpostavci. 

Dat ĺu Vam vrlo jednostavan primjer: 

U emisiji Otvoreno dana 28. veljaļe gost Damir Novotni, koji je predstavljen kao 

Ăugledni ekonomski analitiļarñ, iznio je izmiġljotinu da je tvrtka Peugeot (PSA) u 

vlasniġtvu francuske drģave tako sposobna i moĺna, te je preuzela njemaļki Opel. 

Tijekom rasprave predloģio je takav model za Hrvatsku. Slijedom toga takav 

postupak mogao bi se primijeniti na ĂAgrokorñ. 

Istina je bitno drukļija. Peugeot je privatna tvrtka, u kojoj je obitelj Peugeot 

najveĺi dioniļar, a francuska drģava preko jednog holdinga drģi udio od svega 

13%, koliko ima i kineski dioniļar Dongfeng. 

Ja sam joġ tijekom emisije uputio mail voditelju Mislavu Togonalu i upozorio ga 

na oļigledno ciljanu obmanu. On se drugi dan zahvalio. 

Ġto se potom dogodilo? 

Dotiļni Ăugledni ekonomski analitiļarñ nastupa svaki drugi-treĺi dan na drģavnoj 

televiziciji te promiļe de facto preuzimanje dugova najveĺe hrvatske tvrtke na 

teret drģave, ġto se kasnije i dogodilo. 

U toj svezi ne smiju se zaboraviti hajke, pogotovo one na pojedine ļlanove Vlade. 

Zapoļelo je s ministrom Crnojom, pa Hasanbegoviĺem, Karamarkom, pa 

Bariġiĺem, te na koncu smo imali hajku na ministra Zdravka Mariĺa, iako je on 

oļigledno veliki struļnjak na svojemu podruļju, te nadzire drģavnu riznicu puno 

bolje od svih svojih predġasnika. 

Mjehur zvani ĂAgrokorñ je pukao, na vidjelo su izbili dugovi u visini od najmanje 

treĺine drģavnog proraļuna, iako je tvrtka u svome zavrġnom raļunu svake godine 

iskazivala dobit. 

Tko je kriv? Po njima: Zdravko Mariĺ, bivġi menedģer iz drugog reda. 
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Zbog njega je stranka kodnog imena Ĺuprija, koja funkcionira kao generator 

kaosa po predloġku udbe, de facto sruġila Vladu, a da nitko nije zatraģio 

odgovornost Uprave ĂAgrokorañ, njezina nadzornog odbora, revizorske kuĺe, 

HNB, te drģavnih agencija, koje su po sluzbenoj duģnosti imale uvid u poslovne 

knjige ĂAgrokorañ! 

Jednu za Mariĺa olakotnu okolnost nitko nije iznio, a mnogi bi to morali znati: 

izvrġni direktor poput njega vezan je menedģerskim ugovorom, koji ga obvezuje 

na ġutnju i nakon prestanka toga ugovora. Ukoliko bi ga prekrġio, riskirao bi 

veliku odġtetu, koja bi ga financijski uniġtila. Samo ako bi doġao u posjed 

dokumenta, koji bi dokazivao kriminal, bio bi duģan tako neġto prijaviti, ali ļak i 

u tome sluļaju morao bi najprije podnijeti internu prijavu. 

Stoga Zdravko Mariĺ niti ranije niti sada nije mogao niġta poduzeti na temelju 

svojih saznanja kao djelatnik ĂAgrokorañ. On nije imao uvid u sve poslovne 

knjige, te svoja saznanja o ĂAgrokoruñ moģe iznositi samo kao svjedok ili 

eventualno osumnjiļenik pred istraģnim organima. Od njega se nikakva dodatna 

informacija ne moģe dobiti. Postoje najmanje dvadesetak osoba, koje bi puno viġe 

mogle doprinijeti u rasvjetljavanju ovoga sluļaja, ali njih izgleda nitko nizaġto ne 

sumnjiļi. Zanimljivo! 

Pretposljednja hajka bila je ona na podrubak (fusnotu), koja je umalo ministra 

Bariġiĺa koġtala pozicije ministra.  

S obzirom da sam sam sudjelovao na strani obrane, nakon viġe desetaka stranica 

teksta, koje ĺu moģda sloģiti u sljedeĺu knjigu, mogu sam reĺi da je nevjerojatno 

iz ļega se sve moģe isplesti hajka, te ġto sve drģavni mediji poput televizije ne ĺe 

uzeti za povod za napad na Ăsvogañ ministra. 

Da stvar bude zanimljivija, javljali su mi se svakojaki ljudi, te me prijateljski 

upozoravali da ne znadem koga ja to branim. Zbilja: nisam ni znao, jer ga prije 

nisam poznavao, a niti me previġe zanimalo! Ja sam to ļinio u uvjerenju da branim 

hrvatskog ministra od hajke drugova skojevaca! Iz mojih rijeļi moģete zakljuļiti 

da mi je to bilo zabavno. 

Ļuo sam da su me zbog toga neki Spliĺani posebno hvalili na facebook-u. Srdaļno 

im zahvaljujem i obeĺajem da ĺu u sliļnoj situaciji opet postupiti na isti naļin. 

Neuspjeġna hajka imala je i svoj mali epilog. Ministar mi se zahvalio kako priliļi 

i darovao mi jednu svoju knjigu. 

Ļinjenicu da me ministar upoznao, te da vjerojatno cijeni moje miġljene, iskoristio 

sam  da ga upozorim na neke protuzakonite radnje puno prije njagova mandata, 

koje bi on konaļno morao ispraviti. Primjerice sluļaj ravnatelja ġkole Kreġimira 

Mihajloviĺa, koji je izgubio posao jer je izvjesio plakat s generalom Gotovinom, 

te moga imenjaka, akademika Peļariĺa, kojeg u njegovoj domovini Hrvatskoj 

progone protiv svakoga zakona i logike. Toliko da znadete: nakon ġto je glavni 

tajnik HAZU u Saboru ģestoko napao akademike Peļariĺa i Popoviĺa, priġao mu 

je Vaġ, splitski gradonaļelniļki kandidat i pruģio ruku, valjda zbog dobro 

obavljenog posla!  

Ġto mislite: kako je ministar Bariġiĺ reagirao? 

Nikako! Nakon ġto je njegova tajnica potvrdila primitak mojih pisama, nikakvog 

odgovora nisam dobio.  
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Ministar me viġe ne poznaje! Kladimo se da viġe ne zna tko su Kreġimir 

Mihajloviĺ i Josip Peļariĺ?  

To je ta nova VJERODOSTOJNOST u vladi ĂEUROPSKE DIMENZIJEñ! 

Na ģalost, to potkrjepljuje onu gornju pretpostavku, da je ova Vlada tu da zadrģi 

postojeĺe stanje. 

Da se vratim na naġu knjigu. Na stranicama 249-251 moģete naĺi moju prijepisku 

s bivġim njemaļkim ministrom vanjskih poslova, a sadaġnjim predsjednikom 

Steinmeier-om zbog napada njegova stranaļkog kolege Josipa Juratoviĺa na 

Oreġkoviĺevu vladu. 

Veĺ nakon 4 (ĻETIRI) radna dana dobio sam odgovor na pitanje koje uopĺe nisam 

bio postavio! 

MeĽutim, ġto je puno vaģnije: Juratoviĺ je istom prekinuo s napadima i, koliko ja 

znam, otada se ponaġa vrlo uzdrģano i pristojno, kako to priliļi zastupniku u 

njemaļkome Bundestagu. Ako je sve to sluļajno, onda je to radosni sluļaj, zar 

ne? 

U tom okruģenju dirigiranih hajki, nameĺe se pitanje kako se tome oduprijeti? 

Odgovor je tako jednostavan: pruģiti otpor i to inteligentno, znaļi bez primjene 

ikakvog oblika sile. Otprilike onako kako su to uļinili Vukovarci u sluļaju 

ĺiriliļnih ploļa, samo bez razbijanja istih. Sada vidimo da su pobijedili, naġi 

vukovarski junaci. 

U tome pogledu ste me Vi Spliĺani teġko razoļarali dopustivġi da se u Vaġemu 

gradu odrģi kazaliġna predstava koja vrijeĽa vjerske osjeĺaje ne samo katolika, 

nego i muslimana, i to sve pod drģavnim pokroviteljstvom na teret drģavnoga 

proraļuna! 

Ja sam bio uvjeren da ĺe se Split diĺi na noge! 

Ļuo sam da se taj dan okupilo oko 500 prosvjednika. Da ih je bilo recimo 20.000, 

ġto za grad veliļine Splita nije puno, predstava bi sigurno bila otkazana, te 

MINISTARKA NEKULTURE N.O. ne bi uopĺe doġla u napast braniti taj nasrtaj 

na zdravu pamet, ļestit duh i ļistu duġu. 

Imamo isto tako nedavni primjer najnovije hajke na Marka Perkoviĺa Thompsona. 

Puno sam o tome pisao, ġto se moģe naĺi na portalima npr hrvatskonebo. 

Nije potrebno ponavljati da problem nije u osobi MPT, niti u njegovim koncertima 

(ja sam pribivao na 3 te nisam visio niġta sporno), niti u njegovima pjesmama. 

Problem je u VRIJEDNOSTIMA koje on zastupa, te SIMBOLU koji on 

utjelovljuje. 

Kad se ļovjek malo uģivi u njegove pjesme, onda si lako moģe predoļiti kako je 

to bilo u Ļavoglavama u jesen 1991. godine. Zato su pjesmu ĂBojna Ļavoglaveñ 

preuzeli Boġnjaci i Ukrajinci, kad su se naġli i sliļnoj situaciji. 

S obzirom da hrvatski politiļari ne ļine ono ġto bi morali ļiniti, moģda je pravo 

vrijeme da ih Vi (graĽani i biraļi) podsjetite na to. Vidjeli smo proteklih dana 

kako predsjednica Grabar Kitaroviĺ ģivahno pjeva pjesmu ĂLijepa li siñ.  

Nije li pravo vrijeme da ona i predsjednik Vlade Plenkoviĺ u druġtvu obitelji 

nazoļe jednom Thomsonovu koncertu, pa zapjevaju u zboru? 

Siguran sam da bi to donijelo preokret. 

Onda bismo mi objavili knjigu ñPokrenuli su Hrvatskuò ili tako nekako. 
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PREDSTAVLJANJE U TISNOM  

 
IZLAGANJE DR. JOSIPA STJEPANDIĹA U POVODU 

PREDSTAVLJANJA KNJIGE ñDNEVNIK U ZNAKU óZA DOM 

SPREMNI'ò AKADEMIKA JOSIPA PEĻARIĹA U TISNOME, 7. 

KOLOVOZA 2017. GODINE 
 

Vremenska podudarnost velikih hrvatskih svetkovina te predstavljanje knjige 

ñDnevnik u znaku óZa dom spremni'ò u Tisnome nije skroz sluļajna. Naime, kako 

akademik Peļariĺ tako i ja provodimo ljetnji dopust na Ġibenskoj rivijeri, ovo je 

joġ jedna prigoda da progovorimo o nekim od goruĺih problema u Hrvatskoj. Tko 

je ikad mogao pomisliti da bi pojam óZa dom spremniô mogao postati izvrstan 

pokazatelj stanja duha u Hrvatskoj? 

Ļinjenica da je ovo predstavljanje  smjeġteno u ģupni dvor, a ne u puno prikladniju 

druġtvenu dvoranu opĺine Tisno, zorno pokazuje da u Republici Hrvatskoj puno 

toga ne ġtima, a najveĺi grijeh je izgleda pokazati na tu bolnu ļinjenicu, kao ġto to 

godinama uporno ļini akademik Peļariĺ. 

Iako mene nije tako lako iznenaditi, osim velikom glupoġĺu, bio sam priliļno 

iznenaĽen udarnom vijeġĺu, koju su prenijeli svi tzv. mainstream mediji proġlog 

tjedna, da naļelnik Opĺine Tisno i saborski zastupnik SDP-a Ivan Klarin nije 

dozvolio da predstavljanje knjige ñDnevnik u znaku óZa dom spremni'ò 

akademika Josipa Peļariĺa bude odrģano u opĺinskim prostorijama. 

Svi su prenijeli HINA-inu vijest, a nitko se nije potrudio nadodati tko je Josip 

Peļariĺ i ġto je on to dosad u ģivotu skrivio, da mu se zabranjuje predstavljanje 

knjige u javnome prostoru. Tako je javnosti uskraĺena informacija da se radi o 

redovitom ļlanu HAZU, koji je u svojoj 40-godiġnjoj karijeri objavio bijednih 

1770 znanstvenih i inih publikacija, pro broju i kvaliteti kao jedno manje 

sveuļiliste (oko 100 puta viġe nego profesori Vesna Pusiĺ i Ivo Josipoviĺ skupa), 

pa je u toj kako se ono reļe europskoj dimenziji najplodniji ģiveĺi znanstvenik na 

svijetu! Da se ne muļite preraļunavati, to Vam je otprilike jedan rad na tjedan. 

Ne spominju mediji niti ļlanak 20 Ustava RH, koji izrijekom kaģe: ĂTko se 

ogrijeġi o odredbe Ustava o ljudskim pravima i temeljnim slobodama, osobno je 

odgovoran i ne moģe se opravdati viġim nalogom.ñ 

Malo dalje najviġi pravni akt Republike Hrvatske naime propisuje: 

Ļlanak 38: ĂJamļi se sloboda miġljenja i izraģavanja misli (ļak i akademiku 

Peļariĺu i njegovim istomiġljenicima, opaska J.S.). Sloboda izraģavanja misli 

obuhvaĺa osobito slobodu tiska i drugih sredstava priopĺavanja, slobodu govora i 

javnog nastupaé(neovisno o miġljenju deģurnih antifaġista, op J.S.)ò 

Ļlanak 31: ĂNitko ne moģe biti kaģnjen za djelo koje prije nego je poļinjeno nije 

bilo utvrĽeno zakonom ili meĽunarodnim pravom kao kazneno djeloéñ 

Dosad nije poznato da bi neki zakon izrijekom zabranjivao uporabu ZDS. Dapaļe, 

po zakonu o oruģanim snagama grbovi i zastave povijesnih postrojbi zaġtiĺene su, 

pa i grb te zastava HOS-a.  
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Uvaģeni naļelnik i saborski zastupnik, koji je veĺ ranije plijenio pozornost svojom 

struļnom rasļlambom o ispravnome oblikovanju te uporabom velikog slova U, da 

bi ga najbolje bilo poslati na usavrġavanje u Uzbekistan, ako ne u Ugandu, bio je 

citiran sljedeĺim rijeļima: 

ĂéVeliku zahvalnost iskazujemo i antifaġistiļkim borcima i braniteljima u 

Domovinskom ratu i smatramo da bi predstavljanje ovakve knjige, sa sluģbenim 

pozdravom iz doba NDH, bila uvreda za preko 500 obitelji s podruļja Murtera 

kojima su ļlanovi obitelji poginuli u Drugom svjetskom ratu, boreĺi se protiv 

faġistiļkog okupatora kojemu je ZDS bio sluģbeni pozdravò, izjavio je Klarin. 

Previġe je besmislica izrekao naļelnik i saborski zastupnik u nekoliko reļenica, 

da bi se moglo na sve reagirati u primjerenom vremenu. Ja ga ne bih ģelio previse 

kuditi, jer njegovo ogromno neznanje oļigledno poļiva na njegovu oskudnome 

obrazovanju, koje je poput korifeja samoupravno socijalistiļke znanosti recimo 

druga Mirka Meĺave usavrġavao na partijskim teļajevima u Kumrovcu. 

Inaļe, uvijek je zanimljivo ļuti glas naroda, pa bio on pozitivan ili negativan. Tako 

sudionica pod nadimkom iva sch piġe na portalu narodhr o naļelniku Klarinu: 

ñRoĽen je 16. srpnja 1985. u Jezerima, Tisno. Zavrġio Upravnu ġkolu u Ġibeniku 

(SSS ï upravni referent)ò 

Optuģio biskupa Koġiĺa da je sam kriv ġto je primio prijetnje smrĺu!!! Ġto drugo 

oļekivati od sdp-ovih kadrovika i óintelektualacaô sa srednjom ġkolom (mladih, 

urbanih, obrazovanih, demokratiļnih :)? 

Logiļno da jedan takav zabranjuje javni nastup akademiku sa relevantnim 

svjetskim znanstvenim radovima. 

MlaĽahni Ivan ima osobnu imovinu od cca 4 mil. kuna (nekretnine i auti) plus 

uġteĽevinu u novcu od cca 500 000 kn plus neke dionice. Je li to stekao radom ili 

je naslijedio ili je kombinacija ili mu je partija pomogla ne znaméñ 

Buduĺi da nemam moguĺnosti kako bih provjerio istinitost ovih navoda, pozivam 

naļelnika da ove podatke o svojemu imovinskom stanju potvrdi ili opovrgne. Ako 

su istiniti, bilo bi zanimljivo doznati kako je stekao ovu zavidnu imovinu. Moģda 

se u tome krije lijek za zaustavljanje masovnog iseljavanja mladih, da se 

jednostavno svi ugledaju na naļelnika Klarina? 

Onda bih se dragovoljno javio za progon po Partiji. 

Ja naravno naļelniku zelim sve najbolje, pogotovo da mu Bog u kojeg on ne 

vjeruje prosvijetli razum, pa se poļne makar pridrģavati Ustava i zakona (i to bi 

bio ogroman napredak). 

Naime, pojam ĂZa Dom spremanñ odnosno u mnoģini ĂZa Dom spremniñ 

predstavlja najbolju SVJETSKU PRAKSU, pa bi ga se moralo u najmanju ruku 

poġtovati. To pogotovo vrijedi za one u vlasti, koji se u prsa busaju svojim 

europskim dimenzijama, inkluzivnoġĺu, mainstream-om te drugim tuĽicama, koje 

niti iznadprosjeļno obrazovani Hrvati najbolje ne razumiju. 

O tome pojmu i ja sam napisao dosta tekstova (neki se nalaze i u ovoj knjizi), 

snimio sam i jedan kratki film na ļetiri jezika, koji moģete naĺi na meĽumreģju ili 

kod akademika Peļariĺa, zato ĺu raġļlambu skratiti na kineski opis. 

Naime u Narodnoj Republici Kini, koja je nedvojbeno dugo vrijeme posve 

antifaġistiļka i gdje je na vlasti joġ uvijek Komunistiļka Partija (molim dojavite 
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to naļelniku Klarinu, kad on to dosad nije doznao!), pojam ĂLiam Shiñ (Za Dom 

spremni) izraz je posebne ļasti. 

Pitao sam o tome jednu mladu docenticu iz Ġangaja, ciljajuĺi na sudbinu naġeg 

imenjaka Ġimuniĺa, koji je zbog ZDS gotovo stavljen izvan zakona. 

ĂPrvo rijeļ po rijeļ.  se sastoji od  i ⁹Znak  znaļi ñistiò na kineskom, a 

 znaļi ñsrceò, pa onda znak  oznaļava sve one koji imaju isti osjeĺaj u srcu, 

a to je ljubav; znak  napravljen je od znaka  i znaka . Znak  znaļi ñkrovò, 

a  znaļi grob. Tako znak  pokazuje na nutarnji vid doma, dom koji mi pruģa 

krov, u kojem mogu biti kad i koliko ģelim, a u konaļnici ĺu za njega raditi, 

umrijeti, i u njemu biti pokopana. 

Drugo, izraz  izraģava intimni osjeĺaj ovisnosti o neļemu. Dom je viġe od 

kuĺe, lokacije, ljudi koje volim. To je mjesto u kojem ĺe se moje srce nastaniti. 

Kao rijeļi pjesme Michaela Buble-a ñHomeò (dom) ï ñSamo ģelim iĺi doma, 

draga, iĺi ĺu domaé Pusti me da idem doma, bit ĺe u redu. Bit ĺu doma veļeras, 

dolazim doma.ò 

Treĺe, mislim da je to rijeļ pohvale i ļasti. 

^-^ Previġe mislim.ò 

Na moje pitanje da li taj pojam moģe opisivati raspoloģenje ġportaġa pred vaģnu 

utakmicu, dobio sam sljedeĺi odgovor: 

ñAko se izraz  koristi za situaciju koju si opisao, s jedne strane predstavlja 

sportaġa koji je u isti mah i nervozan i ozbiljan u pogledu nadolazeĺeg natjecanja, 

pa bi se moģda ģelio vratiti u svoju udobnu ġpilju. Dom ĺe mu pruģiti sigurnost i 

hrabrost za novi izazov. S druge strane, ljubav prema domu dat ĺe mu snagu i moĺ 

te ĺe ga uļiniti hrabrim da se bori za dom. Naprijed!ñ 

Nakon ġto sam prije nekoliko mjeseci dobio ovaj krasan opis toga pojma, upoznao 

sam s njim predsjednika Vlade RH Plenkoviĺa, meĽutim nije bilo nikakvog 

odgovora. Dapaļe, ako ispravno interpretiram postupanje krajinske milicije 

pardon hrvatske policije prema hrvatskim braniteljima prije dva dana u Kninu, 

gospodin Plenkoviĺ ustrajava u sukobu, koji moģe samo izgubiti. 

Upravo bi on imao sve razloge da izaĽe pred narod te utvrdi da se hrvatski 

domoljubi (a to su prema gornjem opisu oni koji su za Dom spremni umrijeti) 

nalaze u najboljem druġtvu najveĺih svjetskih naroda: Kineza, Japanaca, 

Brazilaca, Nijemaca itd. 

U protivnom Hrvatska bi morala prekinuti diplomatske odnose, pa moģda i 

objaviti rat Kini, ako to veĺ nije uļinio naļelnik Klarin. Kinezi su naime svi ZDS, 

prema tome pripadnici ustaġkog pokreta, ako ispravno slijedima druga Klarina. 

Nedvojbeno je da je Marko Polo joġ u 13. stoljeĺu  ili prenio ustaġki pozdrav iz 

Hrvatske u Kinu ili obrnuto! Zato bi toga velikana srednjevjekovnog ustaġkog 

pokreta trebalo zabraniti te ukloniti sva njegova znamenja. To bi bilo 

vjerodostojno! 

Onda bi na scenu stupila neprijateljska emigracija. To su Vam oni likovi, koji po 

kongenijalnom odvjetniku Nobilu postavljaju bombe ispod luftmadraca 

njemaļkih turista. (Ako sutra pukne kakav madrac, onda znadete tko je kriv!) 

Emigracija se u meduvremenu organizirala te pripremila tuģbu pred Europskim 
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sudom za ljudska prava. Tuģbu bi podnijela skupina graĽana iz viġe europskih 

zemalja, toliko da se znade. Ja sam samo jedan od njih. KolovoĽa. 

Ja sam ovo svoje izlaganje pomalo protkao ironijom i sarkazmom, mozda i 

ciniznom. Nemojte mi zamjeriti, jer dugo godina ģivim u Njemackoj, gdje sam 

naviknut da vlast postupa koliko-toliko racionalno. Toliko gluposti, 

nepromiġljenosti, uvrjeda i sliļnih negativnih radnji, koje hrvatska vlast poduzima 

protiv svojega naroda, meni je vrijedno svake osude. S obzirom da se nalazimo u 

crkvenome prostoru, uskratit ĺu Vam plastiļniji opis ġto o njima mislim i osjeĺam. 

 

Dr. Josip Stjepandi 

 

GOVOR J-. PEĻARIĹA 

 

Ġaljuĺi danas ponovno pozivnicu za ovo predstavljanje napisao sam prijateljima: 

ĂPredigra hapġenja HOS-ovaca u Kninu na ļelu s legendarnim Skejom imala je 

svoju predigru u Tisnom :)ñ 

Kao ġto znate g. Naļelnik Opĺine Tisno je na naġu molbu da se ovo predstavljanje 

odrģi u kinu za medije izjavio da nam je neĺe dati zbog naslova knjige u kome je 

pozdrav HOS-ovaca ZA DOM SPREMNI. 

Niz domoljubnih portala prenio je moj odgovor koji sam poslao g. Naļelniku. 

Kakva je sloboda tiska u RH najbolje govori ļinjenica da portali, novine ili HTV 

koji su prenijeli naļelnikovu izjavu nisu prenijeli i moj odgovor. 

  

>http://kamenjar.com/pecaric-odgovorio-nacelniku-tisnog-klarinu-radite-isto-

sto-su-radili-velikosrpski-fasisticki-agresori/ 

Oļito su se bojali prenijeti odgovor za koji je portal direktno.hr npr. dan s 

naslovom: Upravo su se faġisti bojali pokliļa HOS-ovaca. Zbog onih od vas koji 

nisu proļitali moj odgovor evo ga: 

 

(ODGOVOR NAĻELNIKU OPĹINE TISNO G. IVANU KLARINU) 

http://kamenjar.com/pecaric-odgovorio-nacelniku-tisnog-klarinu-radite-isto-sto-su-radili-velikosrpski-fasisticki-agresori/
http://kamenjar.com/pecaric-odgovorio-nacelniku-tisnog-klarinu-radite-isto-sto-su-radili-velikosrpski-fasisticki-agresori/
http://kamenjar.com/pecaric-odgovorio-nacelniku-tisnog-klarinu-radite-isto-sto-su-radili-velikosrpski-fasisticki-agresori/
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Sutradan je don Lazar dobio odgovor na naġ zahtjev iz koga smo doznali kako je 

problem u tome ġto su joġ uvijek radovi u kino dvorani! 
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I dok sam se ja ļudio kako se u tri dana moģe jedan politiļar dati dva tako razliļita 

odgovora nisam ni slutio da ĺe dogaĽaji u Kninu pokazati kako to nije niġta u 

odnosu na ono ġto nam naġi politiļari mogu prirediti. 

Istina veĺ sam komentirao ļinjenicu da ĺe Thompson imati ove godine koncert u 

Slunju a ne u Kninu, a u razgovoru s Mladenom Pavkoviĺem, koji je prenjelo 

desetak domoljubnih portala, govorio sam koliko su napadali moj rad, suradnike 

i obitelj od Peticije ZDS od prije dvije godine kada smo branili Thompsona i 

Bojnu Ļavoglave. 

Ove godine ih je i naġ poznati kolumnist Tihomir Dujmoviĺ upozorio tekstom 

kojim im veĺ u naslovu sve kaģe: 

Tko ne razumije Thompsonovu simboliku, stvarno niġta ne razumije 

A Dujmoviĺ im otvoreno i kaģe kako je prvi prijedlog Pupovļevih beogradskih 

mentora i vjerojatno njega samog, da Thompson ne bi trebao pjevati u Kninu, je 

veĺ kako vidimo prihvaĺen! 

>http://direktno.hr/kolumne/tko-ne-razumije-thompsonovu-simboliku-stvarno-

nista-ne-razumije-93924/ 

Sliļno i Zvinimir Hodak kaģe kako vlast sluġa infantilne ljeviļarske savjete ñġeste 

liļkeñ u naġim dnevnicima: ispriļajmo se komġijama! Valjda zato ġto su nam 

ostavili iza sebe 15.876 poginulih, 2.959 ranjenih dragovoljaca i branitelja, 8.000 

poginulih civila, 404 ubijena hrvatska djeteta, 1.044 hrvatska djeteta ranjena, 

7.169 ranjenih hrvatskih civila i 500.000 prognanih Hrvata. I sve to u 

obrambenom ratu. I sad bi se Pofuk i Terġeliļka ispriļavali. Cmizdrite za Titom, 

to je ionako vaġ problem, a ne naġ. Indeks neki dan javlja: ñNjemaļki list ļudi se 

ukidanju Titova trga. Zaġto se odriļete svojeg najpoznatijeg drģavnika?ñ Nitko 

ne postavlja pitanje zaġto su se Nijemci odrekli svog najpoznatijeg drģavnika 

Hitlera. 

>http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/oluja-im-izaziva-jal-i-bijes-

iz-godine-u-godinu-treca-armija-evrope-a-popusila-ko-mali-pisa-1049130/ 

Zapravo, Hodak na svoj naļin govori o onima koji u Hrvatskoj sprovode 

velikosrpski Memorandum SANU 2, o ļemu sam pisao u svom odgovoru g. 

Naļelniku. 

Zapravo za te koji sprovode Memorandum SANU 2. Vlast prireĽuje proslavu u 

Kninu, na kojoj im ljudi ne dolaze, a za narod u Slunju s veliļanstvenim 

Thompsonovim koncertom na kojemu je bilo najmanje 50,000 ljudi kako kaģe 

policija, a vjerojatno i mnogo viġe. 

Zato i poznati kolumnist Marko Ljubiĺ piġe o dvije Hrvatske: jedna u Kninu, a 

druga u Slunju, pa za ovu drugu kaģe: 

Hrvatska iz Slunja je autentiļna, pobjedniļka, duhovna i silna Hvatska, koje je 

nepobjediva, ļiji je duh bio vezivno tkivo i pokretaļ nacionalne epopeje ne samo 

i prvenstveno u olujnom zanosu devedeset pete, nego puno ranije, u ljetnim i 

jesenjim mjesecima devedeset i prve, kad su mladiĺi, djevojke, ģene i muġkarci 

izvan druġtvenih elita, izvan povlaġtenosti i izvan bilo kakvih kalkulacija i 

druġtvenih oļekivanja, u tenisicama stali pred tenkove i vojnu srpsku maġineriju. 

Dodao bih i s krunicom oko vrata! 

http://kamenjar.com/marko-ljubic-drzava-obiljezava-kninu-a-narod-slavi-slunju/
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U Peticiji prije dvije godine smo govorili i o naġim HOS-ovcima! Isto se ponovilo 

i proġle godine samo su tada ti napadi i na Thompsona i na Bojnu Ļavoglave bili 

otvoreni jer su ljeviļari oļekivali pobjedu na izborima. Kaznili su Thompsona ġto 

je pjevao Bojnu Ļavoglave na isti naļin kako je to uvijek radio tj. poļeo sa ZA 

DOM, da bi mu okupljenih stotinjak tisuĺa  ljudi odgovorilo SPREMNI! 

Tada su prvi put i priveli ratnog zapovjednika IX. Bojne HOS-a Marka Skeja. 

Isto se ponovilo i ove godine! 

Podsjetimo se ponovno zaġto: 

Policija je u subotu u Kninu na proslavi Dana pobjede uhitila nekoliko osoba, a 

meĽu uhiĺenima nalazi se i ratni zapovjednik IX. bojne HOS-a, pukovnik Marko 

Skejo, piġe Maxportal. 

Prema rijeļima oļevidaca, interventna policija naġla se ñu roku od minuteò, 

muġkarce je ñstrpala u maricuò i odvezla u policijsku postaju. Policija je u Ulici 

dr. Franje TuĽmana uhitila nekolicinu muġkaraca jer su uzvikivali ñZa dom 

spremniò. Muġkarci su bili obuļeni u crne majice, a okupljeni graĽani 

prosvjedovali su protiv privoĽenja. 

MeĽu uhiĺenima je, kako javlja Maxportal, i Marko Skejo, ratni zapovjednik IX. 

boje HOS-a.  Ta ratna postrojba sudjelovala u presudnim bitkama za obranu 

Hrvatske, a najpoznatije su bitka za Ġkabrnju i obrana SrĽa u Dubrovaļkog 

zaleĽa. 

Ġkabrnju je HOS, gotovo u okruģenju, drģao 42 dana, a napadali su je Martiĺevi 

teritorijalci, postrojbe Kapetana Dragana, Crvene beretke Milorada Ulemeka 

Legije i Arkanovci. 

Nakon  poraza u sukobu s HOS-ovcima Legija je s Crvenim beretkama napustio 

Hrvatsku i nikad se viġe nije vratio. 

O tome je na svjedoļenju na suĽenju Slobodanu Miloġeviĺu u Haagu govorio 

Kapetan Dragan. 

>http://www.dnevno.hr/vijesti/crna-kronika/u-kninu-uhiceni-hos-ovci-koji-su-

razbili-arkana-i-legiju-na-skabrnji-1048976/ 

Legendarni branitelj Vukovara HOS-ovac Damir Markuġ, inaļe poļasni gost 

predstavljanja knjige u Zagrebu, je joġ upozorio kako je ove godine policija -

osiguranje u crkvi na Misi za Domovinu nije dozvoljavala ulazak u majicama 

HOS-a .. 

>https://narod.hr/hrvatska/bozinoviceva-uhicenja-u-kninu-tko-je-i-kada-

zabranio-znakovlje-legalne-postrojbe-hrvatske-vojske 

Oļito je Marin Vlahoviĺ u pravu kada nam veĺ u naslovu svoga teksta kaģe: 

Hrvati trebaju biti svjesni, ako su za dom spremni, moraju biti spremni i za zatvor 

>http://www.dnevno.hr/vijesti/komentari/hrvati-trebaju-biti-svjesni-ako-su-za-

dom-spremni-moraju-biti-spremni-i-za-zatvor-1048888/ 

bez obzira na reagiranje Ministarstva branitelja na njegov tekst: 

>http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/reakcija-ministarstva-branitelja-na-nas-

clanak-dvije-proslave-da-ali-nema-govora-o-podjeli-1049135/ 

Zapravo najnovija dogaĽanja samo pokazuju zaġto sam veĺ ġest knjiga napisao o 

ovome: 

http://kamenjar.com/pismo-predsjednici-rh-i-predsjedniku-hdz-a/
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Peļariĺ. Dva pisma koja su skinula maske / Na hrvatsku ġutnju nismo spremni!, 

Zagreb, 2015. pp.406. 

Peļariĺ, Oba su pala, Zagreb, 2016., str.392. 

Peļariĺ, Piġem pisma odgovora nema! 1. / Navodna Hrvatska zaklada za znanost, 

Zagreb, 2017. str. 245. 

Peļariĺ, Piġem pisma odgovora nema! 2. / Je li Akademiji vaģna znanost, Zagreb, 

2017. str. 212. 

Peļariĺ, J. Stjepandiĺ, Niġta se joġ promijenilo nije, Zagreb, 2017. str. 346. 

Peļariĺ, Dnevnik u znaku óZa dom spremniô, Zagreb, 2017. str. 312. 

A i ovogodiġnju proslavu u Kninu kao da sam opisao piġuĺi i u ovoj knjizi koju 

danas predstavljamo o novom pomirenju ï POMIRENJU DJECE PARTIZANA 

IZ SVIH STRANAKA!  

Kako  inaļe razumjeti ovakvo ponaġanje hrvatskih vlasti poslije rijeļi koje je o 

ĂOlujiñ nedavno izgovorio, ugostivġi u Pentagonu hrvatskog ministra 

obrane Damira Krstiļeviĺa, njegov ameriļki kolega, umirovljeni general James 

Mattis dajuĺi jednostavnu i sveobuhvatnu kvalifikaciju hrvatske ñOlujeò: ñTo je 

operacija koja se ovdje u Americi prouļava i pokazuje ġto dobro predvoĽena, 

dobro opremljena i dobro istrenirana snaga, politiļki dobro predvoĽena, moģe 

napraviti i preokrenuti.ò 

 

Josip Peļariĺ 

  

http://kamenjar.com/americki-ministar-obrane-james-mattis-hrvatska-mala-zemlja-se-bori-znatno-kategorije/
http://kamenjar.com/americki-ministar-obrane-james-mattis-hrvatska-mala-zemlja-se-bori-znatno-kategorije/
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PISMO PREDSJEDNICI AKADEMIKA PEĻARIĹA I 

BISKUPA KOĠIĹA   

Dva dijela Zakljuļaka Vijeĺa za suoļavanje s posljedicama vladavine 

nedemokratskih reģima zapravo me podsjeĺa na dva naġa otvorena pisma iz 2015. 

godine. Na prvi dio podsjeĺa pismo koje smo prof. dr. sc. Matko Maruġiĺ i ja 

poslali HAZU u kojemu izlaģimo opĺa naļela za koja smo se zalagali i koje je 

potpisalo niz akademika, biskupa, nadbiskupa, sveuļiliġnih profesora i dr. Na to 

pismo su ovih dana upozorili i biskup Koġiĺ (TV) i naġ poznati kolumnist Ljubiĺ 

(TV, kolumne). Na drugi dio podsjeĺa Peticija ZDS nastala povodom napada na 

ñBojnu Ļavoglaveò i Thompsona. Sliļno drugom dijelu Zakljĺaka ovog Vijeĺa i 

tada su napadi bili zasnovani na neistinitim prikazivanju onog ġto je dano u Peticiji 

o pozdravu ZDS. Tada su iz Ureda Predsjednice RH tvrdili da je ta Peticija ñna 

razini provokacijeò i to je bio signal mniogima za hajku na potpisnike.  

Najprljaviju ulogu, barem ġto se mene tiļe odigrao je prof. dr. sc. Damir Boras 

koji je na valu detuĽmanizacije postao dekan jednog takovog fakulteta kakav je 

Filozofski fakultet u Zagrebu, a potom i njihov kandidat za rektora. Ovih dana je 

ponovno izabran za rektora i to - vjerovali ili ne - uz veliku podrġku drģavotvornih 

Hrvata kojima nije smetalo ġto je to postigao ñgazeĺiò po svom mentoru (prof. dr. 

sc. Miroslav TuĽman koji mu je omoguĺio da poslije 15 godina rada na tom 

fakultetu u 48.  godini ģivota doktorira).  Npr. prof. TuĽman je osnovao katedru 

Organizacija znanja, i bio ġef  katedre cijelo vrijeme dok Boras nije postao rektor. 

Kad Boras postao rektor smjenili su prof. TuĽmana bez da se njego o tome uopĺe 

obavjestilo prije smjene ili poslje. Inaļe ta Borasova doktorandica je magistrirala 

kod TuĽmana, sudjelovala je u drugim napadima na prof. TuĽmana, a Boras je 

poslije toga prije vremena predloģio za unapreĽenje za redovitog profesora. 

Svega toga oko ZDS sjeĺa se kolumnistica Hrvatskog tjednika Mirela Paviĺ, pa 

me je spomenula i u najnovijoj kolumni u kojoj komentira Zakljuļke Vijeĺa: 

"Zato nikako mala ne da taj pozdraviĺ. Podsiĺa kud se vaik vraĺaġ kad odlutaġ. U 

sriĺu oli nesriĺu. I na pridragoga akademika (pogodite tko je to, JP). I na novoga 

pricidnika HAZUD-a, dr. Stjepandiĺa koji mi je darova 'liamshizenje' na 

vikoviļnu uporabu. A mala to 'liam shi' oduġevljeno privatila ka nahoļe, oli 

gladnoga ĺukicu na snigu. Pa ustrepeĺe njime kad mi se stisne srce, oli od diġpeta, 

oli tuge, oli kakve ranice. Izgleda kako ĺu na njemu morat i ostat jerbo  kineski 

meljen 'iznimno' svaki ļetvrtkiĺ. I obeĺajen ġefiki i Plenkyju da ĺe ostat tako. Reklo 

je povjerenstvo 'iznimno'. A ja uvik bila 'iznimka'. Etogac. Ļasna piJonirska evo: 

ne ĺu ga ġkiļat na Thompsonu, ne ĺu ga ciknit ni s jedne tribine i pokrit ĺu rukan 

oļi kad ga vidin digod na kapici oli spomeniku. Okrenit ĺu glavu da natpis ne 

gledan. I zaļepit uġi kad ga neko usklikne (dakuĺe, ta se piJonirsko-ļasna od 

nikidan konta, jope ako ĺe mala lagat, ae). Motivacija. Zbog 'hrabrosti'. Istinske, 

a ne laģne i hinjene. U svakon kontekstu. Danas." 

  

Zapravo puno o radu Vijeĺa moģete vidjeti u tom broju Hrvatskog tjednika. Ivicu 

Marijaļiĺa svakako treba proļitati: Plenkovi ĺI Kusiĺ u sluģbi srbijanskoga 
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MEMORANDUMA 2.- ali I njegov razgovor s jednim od onih koji su potpisnici 

tih sramotnih ZaKljuļaka Predsjednika Matice hrvatske akademika Stjepana 

Damjanoviĺa. Damjanoviĺ konstatira (vjerovali ili ne): 

Nisam pravnik, nisam ni povjesniļar, i ne znam zaġto nismo zakljuļili da je 

pozdrav Za dom spremni dvoznaļan kao i crvena zvijezda, 

Predsjednik Matice hrvatske nam je ļovjek koji potpisuje, a ne zna ġto je potpisao.  

Ne ļudi onda da je iz takve Matice hrvatske izbaļenA takova HRVATSKA 

veliļina kakav je akademik Dubravko Jelļiĺ! 

Kako mi je iz uredniġtva portala dragovoljac.com sugerirano ponavljanje nekih 

tekstova iz mojih knjiga povezanih s ovom problematikom, odluļio sam se da vam 

ponovim pismo koje sam zajedno s velikim HRVATSKIM biskupom dr. Vladom 

Koġiĺem poslao Predsjednici 2016. Godine objavljen u knjizi: Josip Peļariĺ, Josip 

Stjepandiĺ: NIĠTA SE JOĠ PROMIJENILO NIJE str. 182.-188.: 

  

Poġtovana Predsjednice RH gĽo Kolinda Grabar Kitaroviĺ,  

Sa ģaljenjem vidimo kako se proġlogodiġnja priļa iz Knina ponavlja. U pismu koje 

smo Vam tada poslali predloģili smo uvoĽenje pozdrava Za dom spremni u 

Hrvatsku vojsku upravo zbog incidenta s pjevanjem pjesme Bojna Ļavoglave koja  

predstavlja simbol Domovinskog rata.  

Znamo da je proġle godine na Paradi HV-a nastupao i HOS sa svojom zastavom 

na kojoj piġe ZDS, koji jeste pozdrav odobren od hrvatskih vlasti. 

Zato nije jasan tadaġnji Vaġ odgovor da je naġ zahtjev koji ima za cilj obranu 

Marka Perkoviĺa Thompsona i Bojne Ļavoglave u kome je reļeno da je on Ăna 

razini provokacijeñ. 

Neshvatljivo je kako hrvatskim vlastima smetaju simboli Domovinskog rata kao 

ġto je Bojna, pa ĺe Vas sigurno zanimati ġto o tome kaģe nedavni kandidat za 

Ustavnog suca RH g. Pero Kovaļeviĺ: 

  

PONAVLJA SE PROĠLOGODIĠNJA PRIĻA  

  

PERO KOVAĻEVIĹ UPOZORAVA: ZBOG LAJKANJA I DIJELJENJA 

óBOJNE ĻAVOGLAVEô MOGU VAS KAZNITI! 

  

Autor: I.G. Subota, 06. Kolovoz 2016. u 16:41  

"Kani li policija poļeti zabranjivati i ostale domoljubne pjesme nastale u 

Domovinskom ratu", pita se Pero Kovaļeviĺ.  

Pero Kovaļeviĺ, pravni ekspert za nacionalno zakonodavstvo na portalu 

Nezavisni.hr objavio je kolumnu u kojoj se osvrnuo na sinoĺnji dogaĽaj u Kninu 

i uruļenje obavijesti o poļinjenom prekrġaju Marku Perkoviĺu Thompsonu jer je 

pjevao Bojnu Ļavoglave. 

 
UĠUTKAVANJE THOMPSONA: Dobio prekrġajnu prijavu zbog glasnog 

pjevanja óZA DOM SPREMNIô, nakon toga mu blokirali Facebook stranicu?! 

 

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/pero-kovacevic-upozorava-zbog-lajkanja-dijeljenja-bojne-cavoglave-mogu-vas-kazniti-944787
http://nezavisni.hr/pero-kovacevic-lajkanjem-pozdrava-za-dom-spremni-ili-cavoglava-mozete-prekrsajno-odgovarati/
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/usutkavanja-thompsona-dobio-prekrsajnu-prijavu-zbog-glasnog-pjevanja-dom-spremni-nakon-toga-mu-blokirali-facebook-stranicu-944566
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/usutkavanja-thompsona-dobio-prekrsajnu-prijavu-zbog-glasnog-pjevanja-dom-spremni-nakon-toga-mu-blokirali-facebook-stranicu-944566
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U kolumni Kovaļeviĺ upozorava da se ñponavlja proġlogodiġnja priļa, stoga, 

kaģe, pazite i nemojte prenositi pjesmu Ļavoglave jer bi mogli prekrġajno 

odgovarati, zbog reproduciranja i lajkanja Bojne Ļavoglave moģete prekrġajno 

odgovaratiò. 

Nadalje navodi kako oni zasluģni za ovu ñļestitkuò Thompsonu zaboravljaju ñda 

je samo pjevao jednu od najveĺih domoljubnih hitova iz Domovinskog rata, 

pjesmu koja je dizala moral nama braniteljima. Pjesmu koja nije zabranjena niti 

je nama braniteljima nitko ne moģe zabranitiò. 

ñKani li policija poļeti zabranjivati i ostale domoljubne pjesme nastale u 

Domovinskom ratu, jer kako ĺe prekrġajni sud kazniti Perkoviĺa ġto pjeva pjesmu 

nastalu u Domovinskom ratu ili opet rade popis nepoĺudnih pjesama, kao nekad, 

od Vile Velebita itd.. Zar se opet vlast dodvorava ļetniļkim vojvodama Nikoliĺu i 

Vuļiĺu, kojima Ļavoglave bude loġe osjeĺaje, osjeĺaje poraza, zaleĽene krvi i 

straha kad ļuju Ļavoglaveé ñ, pita se Kovaļeviĺ te svoju kolumnu zavrġava 

rijeļima A.G. Moatoġa: 

ñSad samo mogu ponoviti: Hrvatska veĺ vidje dosta raznih ļuda, ali ne naĽe 

ġtrika za toliko Juda!ò  

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/pero-kovacevic-upozorava-zbog-lajkanja-

dijeljenja-bojne-cavoglave-mogu-vas-kazniti-944787  

  

S obzirom da g. Kovaĺeviĺ spominje srbijanske ļelnike u prilogu Vam ġaljemo 

govor Aleksandra Vuļiĺa u Glini 1995. 

Uvjereni smo da danaġnja vlast ne misli, kao Vuļiĺ da je u pravu kada govori o 

ustaġkoj vlasti i zloļinaļkom reģima Franje TuĽmana iako se mnogi tzv. ljeviļari 

ili antifaġisti u RH itekako slaģu s Vuļiĺem. Tome smo svjedoci iz dana u dan. 

Ponavljanje proġlogodiġnje priļe samo pokazuju kako vlast mora uvaģiti naġu 

proġlogodiġnju peticiju. 

  

S poġtovanjem 

  

Akademik Josip Peļariĺ 

Biskup dr. sc. Vlado Koġiĺ 

  

P.S. Podsjeĺamo Vas: 

 a) Pokojna gĽa Vera Staniĺ i g. Pero Kovaļeviĺ su 1994 uvjerili predsjednika 

TuĽmana i ministra Ġuġka da se prizna status hrvatskog branitelja pripadnicima 

HOS-a; 

b) da je predsjednik TuĽman 1. listopada 1991(napisao je g. Kovaļeviĺ) donio 

zapovijed da postrojbe HOS-a ulaze u sastav OS RH; 

c) da je znakovlje postrojbi HOS-a sluģbeno odobrilo Ministarstbvo obrane 1994. 

sukladno Sluģbovniku OSRH. 

d) U zakon o pravima hrvatskih branitelja iz Domovinskog rata i ļlanova njihovih 

obitelji uvrsteni su pripadnici HOS-a, a promjenom vlasti 2000-e su im ta prava 

oduzeta. 

  

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/pero-kovacevic-upozorava-zbog-lajkanja-dijeljenja-bojne-cavoglave-mogu-vas-kazniti-944787
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/pero-kovacevic-upozorava-zbog-lajkanja-dijeljenja-bojne-cavoglave-mogu-vas-kazniti-944787
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Pismo su joġ potpisali: 

  

Biskup prof. dr. sc. Valentin Pozaiĺ 

general Ljubo Ĺesiĺ Rojs  

general Marinko Kreġiĺ  

general Josip Ġtimac  

general Ivan Tolj 

dr. sc Josip Stjepandiĺ 

dr. sc. Stjepan Razum 

prof. dr.dr.h.c. Nikola H. Debeliĺ, veleposlanik u m. 

Prof. dr. sc. Marin Ļikeġ, RGN, Sveuļiliġte u Zagrebu 

Prof. dr. sc. Zlatko Vrljiļak 

Prof. dr. sc. fra Andrija Nikiĺ 

Mirela Paviĺ, kolumnistica 

(é)  

07. 08. 2016.  

  

PRILOG:  

  

Govor Aleksandra Vuļiĺa (danas predsjednika Vlade Republike Srbije) u 

okupiranoj Glini 20.03.1995., ļetiri i pol mjeseca prije oslobodilaļke 

operacije Oluja 

  

Braĺo Srbi i sestre Srpkinje, pozdravljam junaļki narod srpske Banije i srpske 

Gline, vas koji ste podigli prvi baklju slobode tamo 26. juna joġ 91. godine, vas 

koji ste prvi krenuli na ustaġku vlast, vas koji ste prvi oslobodili neke srpske 

teritorije u Republici Srpskoj Krajini. Nikada viġe ustaġka vlast ovde neĺe moĺi 

da doĽe. Nikada viġe oruģanim putem. Nikada viġe onako kako su to namerili. 

Onako kako je zloļinaļki reģim Franje TuĽmana veĺ pokuġao. Vi ste ih u tome na 

najbolji naļin spreļili. Pokuġaĺe drugaļijim, perfidnijim metodama. Uz pomoĺ 

meĽunarodnih sila, zapadnih zemalja, a preko njihovih slugu u Beogradu ï tu 

mislim na Slobodana Miloġeviĺa i njegovu nesreĺnu ģenu Mirjanu Markoviĺ ï i 

njihovih jataka ovde u Krajini, predsednika krajinske vlade Borislava Mikeliĺa. 

Seĺate se da je Slobodan Miloġeviĺ i onaj njegov kurir Borislav Joviĺ, pri 

potpisivanju Vanceovog plana, da su rekli da ĺe kod prvog napada ustaġkih snaga 

na Krajinu jugoslovenska vojska doĺi da pomogne, doĺi da interveniġte. Ima ovde 

ljudi koji se toga sigurno seĺaju. Ġta je bilo, koliko je puta Hrvatska napala Srpsku 

Krajinu? Nekoliko puta! I na miljevaļki plato, i u medaļkom dģepu na Divoselo, 

Poļitelj i Maslenicu. Gde je bila jugoslovenska vojska, gdje je bio Bora Joviĺ? 

Nigde niste mogli da ih vidite, nigde niste mogli da ih ļujete. Lagali su! Lagali su 

jer su to neļasni ljudi, ljudi kojima nije do morala, ljudi kojima nije do srpstva. 

Ġta je joġ uradio Slobodan Miloġeviĺ, po nagovoru one njegove ģene? Prihvatio je 

bio onaj Vance-Owenov plan, ģeleĺi ï seĺate se tad je Republika Srpska trebala 

da dobije 42% teritorija bivġe BiH, ali bez kopnenog koridora za Bosansku 

Krajinu, bez kopnene veze za Srpsku Krajinu. I rekao bi Miloġeviĺ: eto braĺo, hteo 
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sam da ģivimo zajedno, a sad ne moģemo, nemamo viġe nikakvu kopnenu vezu, 

pa ĺete morati u Hrvatsku. Sve je to hteo predsednik Srbije, ali na veliku sreĺu 

srpski narod u Republici Srpskoj i srpski narod u Republici Srpskoj Krajini su 

odbacili njegove izdajniļke namere i dalje se junaļki bore za slobodu sopstvenog 

naroda i za odrģanje svojih teritorija. 

Vi se braĺo ovde ne borite nizaġta ġta nije vaġe, veĺ samo da saļuvate ono ġto je 

oduvek bilo srpsko. I to mora ostati srpsko. Ġta joġ radi Slobodan Miloġeviĺ? 

Seĺate se pred tri, ļetiri godine da je svako veļe na drģavnoj televiziji bilo u 

Dnevnicima po 20 minuta, po pola sata, o onome ġto se deġava u Srpskoj Krajini, 

o onome ġto se deġava na Baniji, Kordunu, u Lici. Ġta sada ima na drģavnoj 

televiziji? Ima samo poneko privredno ļudo Borislava Mikeliĺa, valjda kako mu 

borci imaju 30 dinara platu. To je neġto. I ġta joġ ima? Kakvo je vreme u Krajini. 

Eto ġta njih samo interesuje. Niġta viġe nema od vesti u Krajini. Kao da je to 

inostranstvo, kao da je to u Hrvatskoj. E neĺe moĺi! Nikada Srpska Krajina, nikada 

Glina neĺe biti hrvatska! Nikada Banija neĺe nazad u Hrvatsku! I ono ġto je ostalo 

u Srbiji simpatizera Slobodana Miloġeviĺa, onih koji tek sad shvataju svu 

pogubnost njegove politike, kad ih pitate, ne znaju u kakvoj ĺe drģavi ģiveti 

sutradan. Niko viġe ne zna ni u ovoj sali za kakvu se drģavu zalaģe Slobodan 

Miloġeviĺ. Oĺe li mu to biti Beogradski paġaluk ili nekakva AVNOJ-ska 

Jugoslavija, kakva ĺe to drģava biti? Ukoliko srpski radikali pobede i poraze 

predsednika Srbije, vi znate da ĺete ģiveti u Velikoj Srbiji, jedinstvenoj srpskoj 

drģavi i tu odstupanja biti neĺe! Ģiveli! 

  

TEKST JE TRANSKRIPT VIDEO ZAPISA IZ 1995.: 

https://www.youtube.com/watch?v=vu5qvsloewU 

VIDEO IZ 2013. U KOJEM VUĻIĹ TVRDI DA NIKADA TAMO NIJE BIO: 

https://www.youtube.com/watch?v=ReVwofRQVPY 

  

(Ukupno je bilo 74 supotpisnika Pisma Predsjednici  ï vidjeti spomenutu knjigu: 

NIĠTA SE JOĠ PROMIJENILO NIJE; JP) 

  

*  

  

Posebno je zanimljivo ġto smo Vuļiĺev govor poslali Predsjednici u prilogu ovog 

pisma jer znamo koliko je on bio zanimljiv i danas kada je Vuļiĺ na poziv 

Predsjednice posjetio RH i tom prigodom lagao o ovom govoru.  

Podsjeĺa li vas Vuļiĺev govor i na Zakljuļke Vijeĺa za suoļavanje s posljedicama 

vladavine nedemokratskih reģima?  

Je li i to Pismo Predsjednici iz 2016. godine zapravo odgovor na Zakljuļke Vijeĺa 

za suoļavanje s posljedicama vladavine nedemokratskih reģima? 

  

Josip Peļariĺ  

https://www.youtube.com/watch?v=vu5qvsloewU
https://www.youtube.com/watch?v=ReVwofRQVPY
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POSLANE KNJIGE  
  

Datum:  Mon, 3 Apr 2017 13:55:04 +0200 

Ġalje:  Josip Peļariĺ <pecaric@element.hr> 

Prima:  Ured Predsjednica <ured@predsjednica.hr>, predsjednik@sabor.hr, 

predsjednik@vlada.hr <predsjednik@vlada.hr>, 

andrej.plenkovic@vlada.hr <andrej.plenkovic@vlada.hr>, ministar 

<ministar@mzos.hr>, sbarisic@phy.hr 

CC:  Andrej Dujella <duje@math.hr>, nejednakosti@googlegroups.com 

 
Poġtovana gĽo Predsjednice RH, 

Poġtovani g. Predsjedniļe Hrvatskog sabora, 

Poġtovani g. Predsjedniļe Hrvatske vlade, 

Poġtovani g. Ministru znanosti i obrazovanja, 

  

U subotu sam vam poslao moje knjige: ñPiġem pisma, odgovora nema! 1. / 

Navodna Hrvatska naklada za znanostò 

i 

ñPiġem pisma, odgovora nema! 2. / Je li Akademiji vaģna znanostò 

Povod za to je ļinjenica da je proġlo veĺ deset mjeseci od treĺe godine Projekta 

Nejednakosti i primjene HRZZ-a, a da nismo dobili od HRZZ-a ocjenu  rada u 

drugoj godini.  

U prvoj knjizi  na str. 149-157 dan je Popis (Tablica) radova koje smo dali uz 

Izvjeġĺe za drugu godinu rada na Projektu. Dajem vam ga i u prilogu ovog pisma. 

Oļito nam je njihovim neodgovaranjem skoro dvije godine  onemoguĺen rad na 

Projektu koji traje ļetiri godine. Sredstva smo dobili za prvu godinu, a za drugu 

su nam dali pola sredstava, ali su i tu polovinu umanjili za sredstva za koju su 

traģili povrat. A traģili su povrat, kako moģete i vidjeti u prvoj knjizi za neġto ġto 

su nama odobrili i ġto smo uradili. 

Mislim, da vi moģete naĺi normalne recenzente koji lako mogu shvatiti kako u 

HRZZ-u ne znaju ili ne ģele ocijeniti project Nejednakosti i primjene na  naļin 

kako to dolikuje nekoj znanstvenoj ustanovi. 

Mnogi u RH i van nje misle da se radi o politiļkoj odmazdi zbog mog 

publicistiļkog I drģavotvornog djelovanja. 

Tako dr. sc. Josip Stjepandiĺ piġe (Hrvatski tjednik, 30. oģujka 2017.) : 

ñDrugi, drastiļan primjer, jest akademika Josipa Peļariĺa,  kojeg je kukulele 

vlast rezala gdje je stigla. Najprije su mu uzeli projekt, onda otpustili kĺer (tzv. 

ñkolateralna ģrtvaò po M. TuĽmanu), da bi mu aktualna vlast ukinula subvenciju 

za znanstvene ļasopise, iako njih 3 spadaju meĽu 6 najboljih ļasopisa u 

Hrvatskoj. Buduĺi da su o ovome sluļaju veĺ napisane knjige, oļekivalo se da ĺe 

ministar Bariġiĺ odmah po preuzimanju duģnosti pozvati Drģavnu reviziju i 

DORH da malo promotre Hrvatsku zakladu za znanost. Dosad za to na ģalost 

nema nikakvih naznaka.ò 
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I doista druga knjiga pokazuje da je to otiġlo toliko daleko da je u Hrvatskom 

saboru, na raspravi o radu Akademije, Glavni tajnik Akademije govorio o Peticiji 

ZDS, spominjuĺi u svom napadu kao glavne argumente gdje se tko rodio ili stekao 

neku diploma, a da to nije zasmetalo niti jednom zastupniku u Saboru   

A Peticija je pisana kao potpora Marku Perkoviĺu Thompsonu i njegovoj ñBojni 

Ļavoglaveò, koja poļinje sa ZDS! 

A i najnovija istraģivanja pokazuju da je unatoļ viġegodiġnjem medijskom linļu 

veĺina naroda podrģava HOS-ov pozdrav ZDS, bolje reĺi podrģava ļinjenicu da 

ova drģava postoji zahvaljujuĺi Domovinskom ratu. 

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/bravo-hrvatska-za-dom-spremni-pozdrav-

podrzava-vise-od-50-posto-hrvata-1013884/ 

Doista je nevjerojatno da se itko kaģnjava zbog mog publicistiļkog i 

drģavotvornog rada, a kaģnjavanje 36 znanstvenika koji su moji suradnici je 

straġno! To ide toliko daleko da im se ne odobrava ni novi project pozivanjem da 

su ļlanovi mog projekta, dakle projekta kojega deset mjeseci od kako smo u 

njegovoj treĺoj godini nisu ocijenili- A za rad u drugoj nisu dali sredstva ni za 

drugu polovinu druge godine, uz oduzimanje dijela za prvu godinu uz 

obrazloģenje koje je doista neġto ġto bi trebali promatrati u bolnici  u Vrapļu. 

Zato vam predlaģem da na osnovu popisa radova koji imate natjerate HRZZ da 

nadoknadi sredstva koja smo odradili i tako omoguĺi nastavak rada u ļetvrtoj 

godini onima koji su spremni uopĺe raditi na projektu jedne takve ustanove kao 

ġto je HRZZ. Mi stariji istraģivaļi to ne ģelimo, ali mlaĽi moraju zbog svog 

napredovanja. 

TakoĽer, oļekujem da ĺe te po zavrġetku tog projekta osigurati da se HRZZ ne 

sveti i dalje suradnicima na ovom projektu kada se budu ponovo natjecali. MlaĽi 

suradnici itekako moraju imati potporu u RH u svom znanstvenom radu, a po 

novom zakonu su uvjeti za njihovo napredovanje joġ veĺi nego do sada,  

Izgleda da je sretna okolnost ġto je od mojih 220 suradnika, samo neġto viġe od 40 

u RH, pa su jedino oni mogli biti izloģeni ovoj ñosvetiò!  

Zapravo mi je drago primijetiti kako je Predsjednica RH gĽa Kolinda Grabar-

Kitaroviĺ ispravno procijenila spomenute osjeĺaje naġih ljudi pa je nedavmo 

pozdravila sudionike predstavljanja moje knjige Dnevnik u znaku ñZa dom 

spremni. Time je i potvrdila svoju suverenistiļku politiku! 

Normalno bi bilo da nisu na udaru ni HOS, ni Bojna Ļavoglave, ni Hrvatski 

Drģavni Sabor, ni hrvatska povijesna zastava, veĺ oni koji napadaju vrijednosti 

Domovinskog rata i hrvatski jezik jer na njima poļiva ova drģava. Ali takvi se ne 

napadaju, veĺ suradnici i obitelji onih koji traģe da RH bude suverena drģava ï 

onakva kakvu nam je ostavio njen predsjednik akademik Franjo TuĽman.  

Vi u svakom sluļaju moģete pomoĺi da se ispravi nepravda kojoj su izloģeni moji 

suradnici!   

S poġtovanjem, 

Prof. dr. sc. Josip Peļariĺ 

Redoviti ļlan HAZU, Dopisni ļlan DANU 

 

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/bravo-hrvatska-za-dom-spremni-pozdrav-podrzava-vise-od-50-posto-hrvata-1013884/
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/bravo-hrvatska-za-dom-spremni-pozdrav-podrzava-vise-od-50-posto-hrvata-1013884/
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BOLJI SU IZGUBILI!  

 
Dragi prijatelji, 
Bolji su izgubili! 
Ļestitam vatrenim uz e-mail Ankice iz Splita: 
Naslov:  Fw: Ģelja Daliĺa i Modriĺa 
Datum:  Sun, 15 Jul 2018 20:39:23 +0200 
  
Dragi profesore Peļariĺ,   
  
Ponosna sam na nase igraļe, klanjam im se,  oni su nas ujedinili i pokazali kako 

se svojim radom, zalaganjem i zajedniġtvom voli svoja domovima, kako se moģe 

biti najbolji i da se moģe imati svjetski uspjeh, a ne da imamo najloġije rezultate 

u Europi i cijele porodice odlaze iz HRVATSKE, iako imamo sve preduvjete za 

najbolji ģivot u svojoj prelijepoj domovini, prekrasnoj sve od Zagorja, Slavonije, 

Istre, Dalmacije, mora. 
  
Molim dragog Boga da se oni koji upravljaju naġom HRVATSKOM ugledaju na 

naġe igraļe, a ne da sluģe svjetskim moĺnicima. 
  
Zamislite, igraļi iz prostora jedne male HRVATSKE od 4.000.000 ljudi 

protiv igraļa iz prostora cijelog svijeta sa milijardama stanovnika i doġli do samog 

vrha.  
  
Neka ih dragi Bog blagoslovi za prelijepe trenutke koje su priuġtili svojoj 

domovini, ġto su nas ujedinili i uļinili ponosnim, uļinili da se zna za moju 

HRVATSKU , da je PROUD TO BE CROAT u svijetu.  
  
Osobno sam osjetila takav ponos i zahvalnost joġ jedino nakon pobjede u Oluji, 

zato ġto sam kao velika veĺina nas razoļarana kako se upravlja naġom drģavom, a 

naġi igraļi na ļelu sa malim, a tako velikim MODRIĹEM, mi ponovo vratili nadu. 
  
Svaka im ļast, oni su heroji naġe drage i jedine nam H R V A T S K E. 
  
Ankica iz Splita  
  
Vatreni ostaju za mnoge u svijetu Ăpobjednici srcañ: 
https://narod.hr/sport/svjetski-mediji-odusevljeni-vatrenima-hrabri-hrvati-ostaju-

mnoge-pobjednici-srca-ovom-finalu-nema-porazenih  
Da nismo uzalud  upozoravali da ĺe oni koji ne vole Hrvatsku poļeti raditi da se 

PONIĠTI sve pozitivno ġto nam se dogodilo s Vatrenima, tj. da su veĺ poļeli raditi 

pokazuje i to da je dr. sc. Josip Stjepandiĺ inaĺe predsjednik HAZUDD-a, veĺ 

poļeo odgovarati na takve podmukle napade: 

https://narod.hr/sport/svjetski-mediji-odusevljeni-vatrenima-hrabri-hrvati-ostaju-mnoge-pobjednici-srca-ovom-finalu-nema-porazenih
https://narod.hr/sport/svjetski-mediji-odusevljeni-vatrenima-hrabri-hrvati-ostaju-mnoge-pobjednici-srca-ovom-finalu-nema-porazenih


                                     JOSIP STJEPANDIĹ I THOMPSON                        207 

 
 

http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2018/07/15/dr-josip-stjepandic-kao-da-je-

autorica-zavrsila-brzi-tecaj-jugokomunizma/  
Veĺ to pokazuje kako nisam pogrijeġio kada sam upozorio na neispunjavanje ģelje 

Daliĺa i Modriĺa. Vidjet ĺemo jesu li hrvatski politiļari uporni u pokazivanju 

takvog sramotnog odnosa prema ovim istinskim hrvatskim velikanima: 
https://narod.hr/sport/unatoc-nezasluzenom-porazu-finalu-sp-a-sjajna-atmosfera-

autobusu-vatrenih-odzvanjaju-pjesme-thompsona-skore  
A narod slavi uz ĂBojnu Ļavoglaveñ: 
https://www.dnevno.hr/sport/navijaci/video-navijaci-slave-srebro-vatrenih-uz-

thompsona-poslusajte-kako-ulicama-grmi-bojna-cavoglave-1193767/  
Vidjet ĺemo hoĺe li biti Thompsona na doļeku ili ĺe pobjediti ono o ļemu piġe 

Stareġina: 
https://narod.hr/hrvatska/visnja-staresina-nogometno-cudo-sinovi-oluje-djece-

komunizma  
  
Josip Peļariĺ 
  

http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2018/07/15/dr-josip-stjepandic-kao-da-je-autorica-zavrsila-brzi-tecaj-jugokomunizma/
http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2018/07/15/dr-josip-stjepandic-kao-da-je-autorica-zavrsila-brzi-tecaj-jugokomunizma/
https://narod.hr/sport/unatoc-nezasluzenom-porazu-finalu-sp-a-sjajna-atmosfera-autobusu-vatrenih-odzvanjaju-pjesme-thompsona-skore
https://narod.hr/sport/unatoc-nezasluzenom-porazu-finalu-sp-a-sjajna-atmosfera-autobusu-vatrenih-odzvanjaju-pjesme-thompsona-skore
https://www.dnevno.hr/sport/navijaci/video-navijaci-slave-srebro-vatrenih-uz-thompsona-poslusajte-kako-ulicama-grmi-bojna-cavoglave-1193767/
https://www.dnevno.hr/sport/navijaci/video-navijaci-slave-srebro-vatrenih-uz-thompsona-poslusajte-kako-ulicama-grmi-bojna-cavoglave-1193767/
https://narod.hr/hrvatska/visnja-staresina-nogometno-cudo-sinovi-oluje-djece-komunizma
https://narod.hr/hrvatska/visnja-staresina-nogometno-cudo-sinovi-oluje-djece-komunizma
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DA, MI NISMO SRPSKE SLUGE - MI SMO USTAĠE!  

Cijeli svijet se divi Vatrenima. Pogledajte samo ovaj tekst:  

www.bitno.net/vjera/aktualnosti/jedan-od-najcitanijih-katolickih-portala-u-

poljskoj-nabrojao-pet-stvari-koje-svi-katolici-mogu-nauciti-od-hrvata/ 

Puno puta sam govorio o podjeli Hrvata na Ustaġe i Srpske sluge. Morate 

razumjeti koliko je teġko ovim drugima. Sve su uļinili da njihove gazde kojima 

vjerno sluģe pobijede u ratu.  

Razoruģali su Hrvatsku itd, itd.  

A onda hrvatski branitelji napraviġe od Srba zeļeve! 

A oni im i dalje sluģe.  

Sjajne sluge zar ne. 

Javljaju mi da na srpskoj televiziji satima raspravljaju o Thompsonu, vatrenima, 

ustaġama, ĂOlujiñ (ļitaj: zeļevima) i sl.  Jadne Srpske sluge u RH. Oni joġ nemaju 

toliko prostora u medijima da slijhede svoje gazde. Teģak je posao biti sluga, zar 

ne? 

Netko je komentirao ï besmisleno je njima dokazivati da nismo ustaġe. 

Pa i jeste besmisleno jer oni znaju da to nije toļno. 

Kako to? 

Jer njima je voljeti i boriti se za Hrvatsku, za hrvatski narod istovjetno s Ăbiti 

ustaġañ. 

Juļer sam vam pisao o tome. Jeste li pogledali snimak ĂBujiceñ u kojoj je naġ 

poznati fiziļar i bivġi savjetnik ameriļkog predsjednika dr. sc. Davor Pavuna 

govorio o tome (Prvi Peļariĺev Pouļak): 

  

Naslov:  Re: B(E)LJAK 

Datum:  Wed, 18 Jul 2018 19:28:13 -0700 

Ġalje:  Davor Pavuna <davor.pavuna@gmail.com> 

Prima:  pecaric@element.hr 

  

Dragi Voljeni Casni Brate Pecaricu! 

Mnogi ne poznaju  Prvi Pecaricev Poucak (PPP),  niti Majku-Matematike-

Logiku: 

1) PRVI Pecaricev Poucak, koji SVAKI domoljuban gradjanin mora znati 

napamet u 3 ujutro: 

Tko nije za SANU2 (= za velikosrbiju i masonsku Orwell  ''drzavu'') taj 

je   ''ustasa''  ! 

2) Posljedicno: 

Ako izuzmemo oko 10'000 masonskih i SANU-slugana, mrzitelje koji kontroliraju 

medije i vlast, svi 'ostali' tj. oko 95-99% Hrvata (od skoro 7 milijuna planetarno) 

su (po PPP)  'ustase' ! 

SANU2 svjesni Branitelji ... Dalic, Modric, Pecaric, Thompson ... Vatreni  ... 

... i cijeli NAROD su NORMALNI, domoljubni  HRVATI !  

3) Po Prvom Pecaricevom Poucku, Narod nije za SANU2, niti za masoneriju: 

http://www.bitno.net/vjera/aktualnosti/jedan-od-najcitanijih-katolickih-portala-u-poljskoj-nabrojao-pet-stvari-koje-svi-katolici-mogu-nauciti-od-hrvata/
http://www.bitno.net/vjera/aktualnosti/jedan-od-najcitanijih-katolickih-portala-u-poljskoj-nabrojao-pet-stvari-koje-svi-katolici-mogu-nauciti-od-hrvata/
mailto:davor.pavuna@gmail.com
mailto:pecaric@element.hr
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Dakle, po PPP  :   Hrvati su ''ustase''  ...  i kolokvijalno tako mi6-udba-yu-vlast i 

govori o narodu !  

  

P.S. Usput, po definiciji cak demoNkracije, to ipak ne moze biti ''drzavni udar'':-

) 

P.P.S.  Kako li se úU$$R slugani misle oporaviti, kad >500'000 NORMALNIH, 

''koji su cekali tramvaj'' nije moguce samo tako anihilirati:  u boj, u boj, za Dom 

Svoj ! 

Bog i Hrvati  :-) 

  

Andrea Latinoviĺ zapravo piġe o PPP kada svoj tekst naslovljava:  

Gjenero: Pjevanjem Thompsona Vatreni poruļuju - mi nismo establiġment, mi 

smo dio naroda 

https://direktno.hr/direkt/gjenero-pjevanjem-thompsona-vatreni-porucuju-mi-

nismo-establisment-mi-smo-dio-naroda-128707/  

Naravno, taj portal se smatra HDZ-ovim pa ļlanak zapravo pokuġava opravdati 

politiku te stranke. A to moģe samo kod naivnih jer svi znaju da ono ġto 

predsjednik te stranke misli, njegov glasnogovornim Ăprivatnoñ javno kaģe: 

https://kamenjar.com/s-drzavnim-udarima-u-demokratskoj-zemlji-se-ne-sali-u-

bilo-kojem-kontekstu/  

Zapravo je zabavno vidjeti koliki je strah kod njih izazvao uspjeh onih koji su sa 

svojim narodom, a ne s njima! 

A nije im lako: 

https://kamenjar.com/nije-vrsaljko-legao-na-voljenu-zastavu-s-onakvim-

djecacki-snenim-izrazom-lica-zato-sto-je-slusao-jazz/ 

https://kamenjar.com/bujica-specijal-docek-zlatka-dalica-u-varazdinu/ 

https://www.hkv.hr/razgovori/29871-n-prkacin-mozemo-vise-ali-nas-oni-koji-

nam-stavljaju-okove-komunisticke-proslosti-koce-i-vuku-u-svoj-mulj.html  

https://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/ostalo/prilozi-graana/29873-prof-dr-sc-

zdravko-tomac-samo-emocionalni-hrvati-trebaju-upravljati-hrvatskom-

drzavom.html  

Osniva se i nova stranka: 

https://www.hkv.hr/vijesti/politika/29866-poticajna-skupine-za-osnivanje-

pokreta-za-hrvatsku-buducnost-phb-proglas-hrvatskomu-narodu.html  

Usporedite ġto nam Plenkoviĺ govori preko svog glasnogovornika (da nije tako 

odmah bi mu se zahvalio na uslugana) i predsjednik HAZUDD-a dr. sc. Josip 

Stjepandiĺ: 

http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2018/07/19/dr-josip-stjepandic-

urednistvu-suddeutsche-zeitung-magazina-vas-clanak-warum-dieser-auftritt-der-

kroaten-alles-kaputt-macht-je-vrhunac-poruge-i-zlocestih-podmetanja/  

Stjepandiĺ po tko zna koji put radi ono ġto treba hrvatska drģava! 

Jasno je zaġto je i u samom HAZUDD-u imao za protivnike one kojima smetaju i 

TuĽman i biskup Koġiĺ i Thompson, zar ne? 

MeĽutim, ļlanica HAZUDD-a je i komentirala njegov tekst: 

 

https://direktno.hr/direkt/gjenero-pjevanjem-thompsona-vatreni-porucuju-mi-nismo-establisment-mi-smo-dio-naroda-128707/
https://direktno.hr/direkt/gjenero-pjevanjem-thompsona-vatreni-porucuju-mi-nismo-establisment-mi-smo-dio-naroda-128707/
https://kamenjar.com/s-drzavnim-udarima-u-demokratskoj-zemlji-se-ne-sali-u-bilo-kojem-kontekstu/
https://kamenjar.com/s-drzavnim-udarima-u-demokratskoj-zemlji-se-ne-sali-u-bilo-kojem-kontekstu/
https://kamenjar.com/nije-vrsaljko-legao-na-voljenu-zastavu-s-onakvim-djecacki-snenim-izrazom-lica-zato-sto-je-slusao-jazz/
https://kamenjar.com/nije-vrsaljko-legao-na-voljenu-zastavu-s-onakvim-djecacki-snenim-izrazom-lica-zato-sto-je-slusao-jazz/
https://kamenjar.com/bujica-specijal-docek-zlatka-dalica-u-varazdinu/
https://www.hkv.hr/razgovori/29871-n-prkacin-mozemo-vise-ali-nas-oni-koji-nam-stavljaju-okove-komunisticke-proslosti-koce-i-vuku-u-svoj-mulj.html
https://www.hkv.hr/razgovori/29871-n-prkacin-mozemo-vise-ali-nas-oni-koji-nam-stavljaju-okove-komunisticke-proslosti-koce-i-vuku-u-svoj-mulj.html
https://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/ostalo/prilozi-graana/29873-prof-dr-sc-zdravko-tomac-samo-emocionalni-hrvati-trebaju-upravljati-hrvatskom-drzavom.html
https://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/ostalo/prilozi-graana/29873-prof-dr-sc-zdravko-tomac-samo-emocionalni-hrvati-trebaju-upravljati-hrvatskom-drzavom.html
https://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/ostalo/prilozi-graana/29873-prof-dr-sc-zdravko-tomac-samo-emocionalni-hrvati-trebaju-upravljati-hrvatskom-drzavom.html
https://www.hkv.hr/vijesti/politika/29866-poticajna-skupine-za-osnivanje-pokreta-za-hrvatsku-buducnost-phb-proglas-hrvatskomu-narodu.html
https://www.hkv.hr/vijesti/politika/29866-poticajna-skupine-za-osnivanje-pokreta-za-hrvatsku-buducnost-phb-proglas-hrvatskomu-narodu.html
http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2018/07/19/dr-josip-stjepandic-urednistvu-suddeutsche-zeitung-magazina-vas-clanak-warum-dieser-auftritt-der-kroaten-alles-kaputt-macht-je-vrhunac-poruge-i-zlocestih-podmetanja/
http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2018/07/19/dr-josip-stjepandic-urednistvu-suddeutsche-zeitung-magazina-vas-clanak-warum-dieser-auftritt-der-kroaten-alles-kaputt-macht-je-vrhunac-poruge-i-zlocestih-podmetanja/
http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2018/07/19/dr-josip-stjepandic-urednistvu-suddeutsche-zeitung-magazina-vas-clanak-warum-dieser-auftritt-der-kroaten-alles-kaputt-macht-je-vrhunac-poruge-i-zlocestih-podmetanja/


210                            JOSIP STJEPANDIĹ I THOMPSON  

 
 
Maria Dubravac 

HRVAT 

Ne dirajte u Hrvata potomak je slavnih ljudi. 

Kud koraļa svuda nosi hrabro srce usred grudi. 

Ne dirajte u Hrvata on je kao vatra ģiva. 

Ne boji se krvi, rata, ljubav za dom ne sakriva. 

Ne dirajte u Hrvata on je slika mrtvog djeda. 

Poġtenje mu duġu hvata, tuĽe neĺe svoje ne da. 

Ne dirajte u Hrvata po svijetu mu leģe kosti, 

Rad' tuĽinca nepoznata podnio je ģrtve dosti. 

Ne dirajte u Hrvata svakome ĺe pomoĺ dati. 

Srce mu od suhog zlata, takvi su vam svi  

Hrvati. 

Hrvatska je Zemlja sveta, nek paklena ļuje neman, 

Dok je vijeka, dok je svijeta, Hrvat bit ĺe Za Dom spreman! 

Marija Dubravac, Melbourne, 1970. 

 

Bravo g. Stjepandiĺu! Duġmani, ostavite Hrvate na miru. 

  

Kako je glavnu ulogu u mom juļeraġnjem tekstu imao ļovjek s dva prezimena 

(izludit ĺu jer vidim u danaġnjem ĂHrvatskom tjedniku i teĺu varijantu ï Mirela 

Paviĺ tvrdi kako je on  Beljak-Bljakson koga privlaļe drugi muġki, izgleda), 

moram spomenuti ļinjenicu da je prva na njegovu sramotnu izjavu reagirala 

Marijana Petir: 

https://kamenjar.com/marijana-petir-beljak-je-sramota-hrvatske-politike/  

Pogledajte i ovo: 

https://narod.hr/sport/zasto-vatreni-toliko-vole-thompsona  

Odgovorio im je  Paul Pogba (svijet je obiġla njegova fotografija kako se klanja 

Zlatku Daliĺu na veliļanstvenom uspjehu): 

https://direktno.hr/sport/dalic-predivno-odgovorio-pogbi-zbog-fotografije-koja-

je-obisla-svijet-128690/  

  

Zakljuļak prepustimo Marinu Vlahoviĺu (danaġnji Hrvatski tjednik):  

Nakon ġto je Hrvatska nogometna reprezentacija pokorila svijet i ostvarila 

senzacionalni uspjeh, imamo atipiļnu politiļku situaciju. Kako je hrvatska 

vanjska politika dotakla dno, jer sve domoljubno i vrijedno iz nje je protjerano, 

naġi domaĺi priuļeni birokrati partijskoga mentalnog sklopa i bez trunke 

nacionalnog ponosa, naġli su se u neoļekivanim okolnostima i prilikama.. Stranci 

se dive naciji koju oni preziru. 

 

 Josip Peļariĺ  

  

https://www.facebook.com/people/Maria-Dubravac/100008146899867
https://kamenjar.com/marijana-petir-beljak-je-sramota-hrvatske-politike/
https://narod.hr/sport/zasto-vatreni-toliko-vole-thompsona
https://direktno.hr/sport/dalic-predivno-odgovorio-pogbi-zbog-fotografije-koja-je-obisla-svijet-128690/
https://direktno.hr/sport/dalic-predivno-odgovorio-pogbi-zbog-fotografije-koja-je-obisla-svijet-128690/
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DR. JOSIP STJEPANDIĹ, IZLAGANJE NA 

PREDSTAVLJANJU KNJIGE ĂTHOMPSON ï 

PJESMOM ZA HRVATSKUñ 
 

Kastel Suĺurac, na Dan pobjede i domovinske zahvalnosti, Dan hrvatskih 

branitelja, 5.8.2018 

Tisno, 6.8.2018 

 

Meni je osobita ļast i zadovoljstvo da veĺ ļetvrtu godinu zaredom njegujem 

posebnu tradiciju: predstavljanje knjige akademika Josipa Peļariĺa u sklopu 

mojega dopusta na Jadranu, u kojem dvije svetkovine, proslava Dan pobjede i 

domovinske zahvalnosti, Dan hrvatskih branitelja te sinjska Alka zauzimaju 

posebno mjesto. 

Ove godine je ovo ļak prvo predstavljanje, jer su nam se do danaġnjeg dana 

zajedniļki planovi oko predstavljanja bili nekako izjalovili. 

Za one koji ne znaju, Josip Peļariĺ, koji za manje od mjesec dana navrġava 70 

godina, je diplomirani inģenjer te magistar elektrotehnike, doktor matematiļkih 

znanosti, redoviti profesor matematike, redoviti ļlan Hrvatske akademije znanosti 

i umjetnosti te dopisni ļlan Dukljanske akademije nauka i umjetnosti. Zapravo, 

taj nepojmljivi znanstveni opus s najmanje 1.782 objavljena rada, ġto je red  

veliļine jednog manjeg sveuļiliġta (178 profesora s u prosjeku 10 radova), uļinio 

ga je poznatim u znanstvenim krugovima ġirom svijeta. Ako pak veleznanstvenike 

poput Ive Josipoviĺa, Vesne Pusiĺ ili Branka Grļiĺa uzmemo za mjerilo, onda bi 

opus naġeg akademika bio usporediv s opusom sveukupno oko 500 profesora na 

fruġkogorskom sveuļiliġtu srednje veliļine. 

Sav taj uļinak zagrebaļko Sveuļiliġte te Republika Hrvatska dobiju za jednu 

profesorsku plaĺu, jedan ured te jedan sluģbeni kompjutor! 

Znanost je u meĽuvremenu postala roba, koja se prvenstveno mjeri u koliļini tj. 

broju objavljenih radova te kakvoĺi tj. citiranosti od koga i u kojem ļasopisu. U 

toj disciplini, akademik Peļariĺ je nenadmaġan, pogotovo za hrvatske pojmove. 

Inaļe sam popis radova naġeg akademika je sam za sebe gotovo znanstveni rad s 

preko 60 stranica. Popis koautora, njih 231 iz cijelog svijeta, isto je impozantan, 

jer tko ne bi ģelio objavljivati s njim? 

Ja sam naravno ushiĺen da takav opus pripada jednome Hrvatu, a pogotovo 

mojemu prijatelju, pa ĺu ovo predstavljanje autora zavrġiti svjeģim citatom jednog 

njegovog kolege matematiļara, Lars-Erik Persson-a iz Ġvedske: ĂNe samo ja nego 

i mnogi drugi promatramo ga kao KRALJA NEJEDNAKOSTI te smo ponosni da 

moģemo raditi u njegovu kraljevstvuñ.  

Sa posebnim ģaljenjem moram ponoviti vrlo neugodnu ļinjenicu da je akademik 

Josip Peļariĺ, skupa s obitelji, veĺ dulje vrijeme, izloģen razliļitim oblicima 

diskriminacije i zlostavljanja, ġto nikako nije primjereno zemlji u srcu Europe,  

koju vodi samozvana ĂEuropska Dimenzijañ. O tome je veĺ bilo rijeļi i ja ĺu si 

uzeti za pravo sve te svinjarije iznositi na svjetlo dana, dokle god ne prestanu. Za 

mene je znakovito te ujedno neshvatljivo da se nitko iz hrvatske akademske 
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zajednice nije pobunio protiv ovakvog postupanja prema njihovome istaknutome 

kolegi. 

MeĽutim, mi danas ne govorimo o najplodnijem svjetskom znanstveniku, nego o 

spisatelju domoljubnih politiļkih tema i njegovoj 43. knjizi izvan podruļja 

matematike, ġto je vrlo opseģan opus za svakog spisatelja. Naslov knjige 

ĂThompson ï pjesmom za Hrvatskuñ zvuļi nekako prigodno, jer se u Hrvatskoj 

zbog naļina kako je stekla neovisnost te Domovinskog rata niģu blagdani i 

spomendani, pogotovo od poļetka proljeĺa. 

Usprkos tomu, suoļeni smo s otvorenom opstrukcijom te neprijateljstvom na 

razliļitim razinama vlasti. Dok je za prva dva predstavljanja u Tisnom na 

raspolaganju stajala priliļno prostrana kino dvorana, koja se ionako rijetko koristi, 

od lanjske godine tome se usprotivio naļelnik Ivan Klarin, SDP. Drug naļelnik 

naime ima svrġenu samo srednju ġkolu, a na studiju prava, koji baġ ne spada meĽu 

najteģe studije, negdje je zapelo, ali mu to ne smeta da bi bio tuģitelj, sudac te 

sudski izvrġitelj u jednoj osobi. Bez ikakve svjedodģbe! Moģda jednog dana ipak 

zasluģi kakav fruġkogorski doktorat poput njegovih uzora.  

Citiram s lokalnog portala Rudinapress: 

Ăï Analizirajuĺi tekstove navedenih autora i onih koji bi predstavljali navedenu 

knjigu, naiġao sam na brojne teze koje nisu u skladu s preambulom Ustava RH te 

koji na opasan naļin revidiraju hrvatsku povijest ï napisao je u odgovoru ģupniku 

naļelnik Klarin, te je od njega zatraģio da se viġe ne obraĺa s ovakvim zahtjevima. 

ï Poġtovani gospodine ģupniļe, molim Vas da ubuduĺe izbjegnete slanje zahtjeva 

za predstavljanje knjiga istih ili sliļnih  autora u prostorijama u vlasniġtvu Opĺine 

Tisno, jer iste neĺu odobriti. Otok Murter je podruļje snaģne antifaġistiļke 

povijesti koju navedeni autori relativiziraju ġto je za mene osobno, a vjerujem i za 

velik dio stanovnika naġeg otoka, nedopustivo ï napisao je Ivan Klarin u 

odbijenici ģupniku don Lazaru Ļibariĺu.ñ 

Intelektualno na razini druga Mirka Meĺave, a fanatizam na razini besmrtnog 

druga Moġe Pijade. Ne daj, Boģe, da taj dobije kakvo moĺno oruģje u svoje ruke! 

Dobro informirani izvori mi prenose informaciju, a ja ju navodim s ogradom, da 

se portal Rudinapress financira iz sredstava opĺine Tisno, a poneġto nadoda i 

Ģupanija. 

To navodim iz razloga ġto je lani na tome portalu objavljen vrlo ruģan ļlanak o 

predstavljanju knjige akademika Peļariĺa ñDnevnik u znaku Za dom spremniò, 

nakon ġto je novinar tijekom predstavljanja postupao vrlo upadljivo, kao da je 

traģio neku inkriminirajuĺu iglu u plastu sijena. 

Moj ispravak naravno nije bio objavljen. Dapaļe, dobio sam porciju uvrjeda, koje 

svaki pristojan ļovjek ne ģeli niti citirati. 

Manipulacija, iskrivljivanje, blaĺenje, krive optuģbe ï svega toga smo svjedoci 

gotovo svakodnevno kad su u pitanju hrvatski branitelji, a pogotovo Marko 

Perkoviĺ Thompson. Neġto od toga blata moramo podnijeti i mi Thompsonovi 

zagovornici, zar ne? 

Ġto smo sve prije petnaest godina mogli proļitati o generalu Anti Gotovini: 

pljaļka draguljarnice, krijumļarenje ovoga ili onoga... Ġto je od tih optuģbi ostalo? 
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Niġta! Je li se netko od tih piskarala u medijima ispriļao? Koliko znam, nije, nego 

su se samo prebacili na druge ģrtve. 

Jedna od stalnih meta je Marko Perkoviĺ Thompson, za kojeg u najboljem sluļaju 

kaģu da je kontroverzan. 

Smeta im poļetak ĂBojne Ļavoglaveñ! Ovih dana mogli smo sluġati, da je i Oliver 

Dragojeviĺ u isto vrijeme kad i Thompson pjevao pjesmu ĂTopnik sa Ġirokog 

Brijegañ sa stihom Ăspreman sam uvijek braniti Domñ. 

Zanima me hoĺe li i njega posthumno napasti? 

MeĽutim, dogaĽaji posljednjih tjedana, pogotovo vezani uz epohalni uspjeh 

nogometne reprezentacije, pokazuju da je Marko Perkoviĺ Thomson zamjenska, 

simboliļna meta, a da je cilj zapravo sve ġto hrvatski diġe i utjeļe na druge, 

pogotovo na hrvatsku mladeģ, da i oni ļine to isto. 

Prisjetimo se da je Domovinski rat simboliļki poļeo 13. svibnja 1990. godine na 

Maksimiru kada su navijaļi Crvene zvezde uz blagonaklono drģanje milicije kao 

ï ġto ĺemo kasnije doznati ï Ătampon zonañ divljali i sprijeļili odigravanje 

nogometne utakmice. Ono ġto je njihov voĽa Arkan na stadionu uļinio fiziļkom 

silom, godinu dana kasnije poduzeli su uz pomoĺ oruģja tzv. Jugoslavenske 

narodne armije.  

Bilo je i tada ne malo politiļara, koji su izjednaļavali krivnju tj. krivili hrvatski 

nacionalizam zbog povampirenog ļetniġtva koje ĺe u godinama ġto su slijedile 

milijune zaviti u crno. 

Eto, sada imamo ni manje ni viġe opĺinskog naļelnika, koji na temelju svoje 

ġkolske izobrazbe u opĺinskoj upravi ne bi smio raditi niġta kompliciranije od 

pisanja pisama te ispunjavanja formulara te niġta ne bi smio niti potpisivati osim 

primitka poġte. MeĽutim, on si uzima za pravo tumaļenje Ustava te poduzimanje 

mjera sa zakonskom snagom. Da bi situacija bila gora, nema izgleda nikoga, tko 

bi ga u tome htio sprijeļiti!? U Opĺinskom vijeĺu Tisnog navodno postoji i 

oporbeni blok, koji se ï kakva sluļajnost ï uopĺe ne javlja. Kao da ne postoji! 

Ģupan iz Ġibenika, pozvan u pomoĺ oko uporabe dvorane te na predstavljanje, isto 

tako se ne oglaġava. 

Je li se to meni samo priļinjava ĂIstanbulska koalicijañ HDZ-SDP pod vodstvom 

stranke koljaļa s Ovļare Gorana Hadģiĺa ili je ona veĺ odavno na vlasti? 

Ne smijemo imati iluzije da je naļelnik Klarin pao s neba. Njega je netko izabrao, 

kao i njegovu krotku oporbu, ģupana u Ġibeniku i tako dalje. To je bila velika 

pogrjeġka! 

Na temelju iskustava s predstavljanjem ove knjige, mogu Vas pozvati da to sloģno 

Ăistanbulsko  druġtvoñ, koaliciju manje-viġe otvorenih protivnika domovine, 

obitelji, vjere s karikaturalnim Ăļuvarom Kristova grobañ (ispriļavam se za 

moguĺe svetogrĽe, ali se ne mogu obuzdati!) te sliļnim licemjerima i ljigavcima, 

nikad, zbilja nikad viġe ne birate! Nikad! 

Ġto im prije to kaģete u lice, to bolje! Kako ono pjeva Thompson: 

Ă...Joġ govore da smo kontroverzni 

ali to su kuļine i trice 

argumenti podli i bezvezni 

istinu im kaģimo u lice...ñ 
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Moģda se povuku prije redovitih izbora. 

Na logiļno pitanje koga onda birati, ne mogu Vam izravno odgovoriti. Ako u 

Hrvatskoj ima viġe od pola milijuna duġa, koje su u stanju na suncu provesti i 

slaviti cijeli dan bez najmanjeg izgreda, onda meĽu njima sigurno ima nekoliko 

stotina ļestitih, odanih i sposobnih ljudi, koji su u stanju voditi ovu zemlju, 

ģupaniju i opĺinu. Osvrnite se oko sebe te dobro pogledajte! 

Takvu preporuku ne ĺete dobiti u Ămainstreamñ medijima.  

Profesionalni laģovi postoje da bi lagali. 

Zato je ova knjiga tako znaļajna. 

Zapravo, sve ġto probija oļiglednu, koordiniranu medijsku blokadu, namijenjenu 

manipulaciji najġirih slojeva hrvatskog naroda, a pogotovo onih ġto posjeĺuju 

Thompsonove koncerte, jer je upravo ta mladeģ onako ushiĺeno, ali uredno i 

dostojanstveno doļekala nogometne viceprvake u Zagrebu. 

Ă...Oļitovala je da je, usprkos trajnomu medijskomu pranju mozga i politiļkomu 

zaglupljivanju i manipuliranju, naravna, svjesno hrvatska, domoljubna, bez 

ikakve nacionalne iskljuļivosti ili ġovinizma. Hrvatska mladost na tim je 

skupovima pokazala da se znade radovati, da znade slaviti, pjevati, biti razdragana 

u punini uvjerenja u snagu dobra i moguĺnost uspjeha. Takva hrvatska mladost 

jamac je opstanka hrvatskoga naroda usprkos svim neprijateljstvima, nedaĺama i 

negativnim politiļkim i ideoloġkim trendovima kojima je sustavno izloģena. 

Takva mladost izraz je tihe veĺine u hrvatskom druġtvu koju se neprestano 

preodgaja, koju se trajno obmanjuje i kojom se zajedno s hrvatskom drģavom 

gotovo katastrofalno upravlja. Tzv. politiļke elite davno su prezrele takvu sliku 

hrvatskoga naroda, od njega se odijelile, ġtoviġe uzdigle se iznad njega, a sada su 

doģivjele koliko je stvarnost drugaļija od njihovih priģeljkivanja i koliko je dubok 

jaz izmeĽu njih i zdrave jezgre hrvatskoga naroda...ñ 

Ovo je citat monsinjora Ivana Mikleniĺa u povodu doļeka, koji ĺe nam svima 

ostati u dubokome sjeĺanju. Tkogod je ikad bio na Thompsonovu koncertu, morao 

je dobiti sliļan dojam. 

Kao ġto sportski uspjesi redovito ujedinjuju sve Hrvate oko njihove nacionalne 

izabrane vrste, tako i Thompson svojom glazbom i nastupima budi i podsjeĺa na 

temeljne vrijednosti hrvatskog naroda. 

A akademik Josip Peļariĺ tome nadoda desert u obliku njegove ubitaļne logike. 

Zato su njegove knjige tako vrijedne, a ja imam cijelu zbirku. 

Vama ģelim puno zabave i novih spoznaja pri ļitanju, a akademiku joġ puno 

ovakvih knjiga! 

 

https://kamenjar.com/znanstvena-fantastika-sss-nacelnik-tisnog-dijeli-lekcije-

akademiku/  

http://dragovoljac.com/index.php/razno/12379-dr-josip-stjepandic-izlaganje-na-

predstavljanju-knjige-thompson-pjesmom-za-hrvatsku   

https://narod.hr/hrvatska/predstavljanje-knjige-akademika-josipa-pecarica-

thompson-pjesmom-za-hrvatsku  

  

https://kamenjar.com/znanstvena-fantastika-sss-nacelnik-tisnog-dijeli-lekcije-akademiku/
https://kamenjar.com/znanstvena-fantastika-sss-nacelnik-tisnog-dijeli-lekcije-akademiku/
http://dragovoljac.com/index.php/razno/12379-dr-josip-stjepandic-izlaganje-na-predstavljanju-knjige-thompson-pjesmom-za-hrvatsku
http://dragovoljac.com/index.php/razno/12379-dr-josip-stjepandic-izlaganje-na-predstavljanju-knjige-thompson-pjesmom-za-hrvatsku
https://narod.hr/hrvatska/predstavljanje-knjige-akademika-josipa-pecarica-thompson-pjesmom-za-hrvatsku
https://narod.hr/hrvatska/predstavljanje-knjige-akademika-josipa-pecarica-thompson-pjesmom-za-hrvatsku
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BRANITELJI HRVATSKIH VRJEDNOTA  

 

(GOVOR NA PREDSTAVLJANJU U KAĠTEL SUĹURCU) 
 

Dopustite mi da vas sve lijepo pozdravim i zahvalim se don Ivanu Deliĺu ġto 

je omoguĺio predstavljanje knjige ĂThompson ï Pjesmom za Hrvatskuñ u svetiġtu 

Gospe na Hladi Zahvaljujem se i predsjedniku HAZUDD-a dr. sc. Josipu 

Stjepandiĺu na izvrsnom predstavljanju. 

Zapravo su prostori Crkve u Hrvata najbolja mjesta gdje se moģe predstaviti 

knjiga o Thompsonu, jer Thompson pjeva o onim vrjednotama o kojima nas uļi 

Crkva: Ljubav prema Bogu, Domovini, Braniteljima, Obitelji, Ponosu... 

A bivġi francuski vojni biskup Michel Dubost na MeĽunarodnom vojnom 

hodoļaġĺu u Lurdu je rekao da se divi Hrvatima, jer mi imamo neġto ġto sve viġe 

nestaje, imamo vrijednosti koje se u Europi gube, a bez kojih ona ne moģe ģivjeti. 

(Hrvatsko slovo, 3. sijeļnja 2003.) 

Jednom mi je ove rijeļi prokomentirao don AnĽelko Kaĺunko:  

Evo ġto sam ja doģivio u Lurdu na vojnom hodoļaġĺu sredinom svibnja 2005. 

Nakon nedjeljne meĽunarodne mise na trgu ispred Bazilike Sv. Krunice 

upoznavao sam se s kolegama oko sebe. Bili su to vojni sveĺenici iz Ļeġke, 

Slovaļke, Njemaļke, Italije... Mladi sveĺenik, koji je do mene bio tijekom 

cijele mise, bio je kapelan talijanske mornarice u zapovjedniġtvu u pomorskom 

srediġtu La Spezia. Kad sam mu rekao da sam Hrvat, stao me je grliti i gotovo 

plaļnim glasom ponavljati: ĂGrazie, don Angelo, hvala, don AnĽelko, vi ste naġa 

buduĺnost, vi ste buduĺnost Europe...ñ Ja sam se gotovo ġokirao ne oļekujuĺi 

takvu reakciju i kad sam se pribrao rekao sam: ĂDa, da, mi zajedno...ñ ali on me 

odmah prekinuo i nastavio ponavljati: ĂNe, ne, nego vi, vi ste naġa buduĺnost, 

Hrvati su buduĺnost Europe...!ñ itd. To je ponovio nekoliko puta. To ĺu zapamtiti 

dok god sam ģiv i taj mi je susret tako duboko u sjeĺanju kao da se juļer dogodio. 

Eto, ni danas ne mogu vjerovati da drugi o nama tako dobro misle, premda 

razumijem zaġto. A mi, buduĺi da poznajemo svoje mane i svoj jad, vjerojatno smo 

u svemu tome malko i prekritiļni prema sebi. Moģda je i bolje tako. U svakom 

sluļaju moģemo reĺi da nitko sebe ne poznaje tako dobro kao ġto ga poznaju 

drugi. Kad je o Lurdu rijeļ, naġi vojnici i policajci na tome hodoļaġĺu fasciniraju 

svojim ponaġanjem i svojom poboģnoġĺu cijeli svijet i zato su takve reakcije. Osim 

toga, sve vojske svijeta, za razliku od obiļnoga puka, koji ima (dez)informacije 

samo s televizije, znaju dobro ġto je bilo u Domovinskom ratu i svake godine 

srdaļno pljeġĺu pobjedniļkoj Hrvatskoj vojsci. 

A danas smo doģivjeli da skoro cijeli svijet slavi Hrvatsku poslije velikog uspjeha 

Vatrenih. A Vatreni su samo isticali vrjednote o kojima je govorio francuski vojni 

biskup i o kojima pjeva Thompson. Na kraju su traģili da ih doļeka Thompson, 

ļovjek koji svo vrijeme promiļe hrvatske vrijednote i koji je zbog toga stalno na 

udaru svih onih koji ne vole Hrvatsku, ili za interes svjetskih moĺnika pokuġavaju 

'ubiti' te vrjednote u hrvatskom narodu. 
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Zapravo Vatreni su ponajbolje pokazali koliko su za svjetske moĺnike opasne te 

vrjednote. Pa u mjesec dana skoro cijeli svijet je pokazao da su im one vaģne i 

oduġevljen je hrvatskim narodom koji ih je uspio ï unatoļ svim nevoljama ï 

saļuvati. Ļini se ï saļuvati za cijeli svijet! I dok nam je don Kaĺunko govorio 

kako sve vojske svijeta, za razliku od obiļnoga puka, koji ima (dez)informacije 

samo s televizije, znaju dobro dobro ġto je bilo u Domovinskom ratu, zahvaljuĺi 

Vatrenima obiļan puk u cijelom svijetu mogao je vidjeti te hrvatske vrjednote na 

djelu. I pokazao je koliko su im te vrjednote drage! 

Zato su oni koji posluġno izvrġavaju zahtjeve svjetskih moĺnika i pokuġali 

sprijeļiti sudjelovanje Thompsona na doļeku Vatrenih i nastavljaju hajku protiv 

Thompsona i Vatrenih. Jer hrvatske vrjednote o kojima je joġ prije 15 godina 

govorio francuski vojni biskup su doista opasnost za njih. Zato i vlasti u Hrvatskoj 

pokazuju prema Thompsonu i Vatrenima takav prezir unatoļ tome ġto je danas 

Ăpodjelañ u hrvatskom narodu izrazito nepovoljna za slugansku vlast: 95% naroda 

se ponosi svojim vrjednotama, a zanemarivih 5% je protiv. Pri tome se ponaġaju 

kao bijesni psi jer su svjesni da im je zadatak na kome rade ï dakle uniġtenje 

neovisne Hrvatske ï definitivno propao. 

Ne zaboravimo da je Thompson u svojim pjesmama predvidio kakav ĺe biti kraj 

Domovinskog rata. A to je razlog viġe za mrģnju prema njemu. O tom kraju sam 

i napisao knjigu: Hrvatski genocid ï Napravili zeļave od Srba. Vidi i danas 

ļestitku na portalu dragovoljac.com: 

Sretan vam 5. kolovoza, dan kada smo od srba napravili zeļeve 

Podsjeĺam vas da se radi o parafraziranju rijeļi Slobodana Miloġeviĺa izreļene 

tjedan dana poslije ĂOlujeñ kada je za srpsku vojsku rekao da su pobjegli kao 

zeļevi. Glavni tajnik HAZU je odbio poslati pozive na predstavljanje te moje 

nepodobne knjige. Zar netko smije rugati se drugu Miloġeviĺu. A to je doista 

straġno, zar ne? Zato me je ļovjek prozivao i u Hrvatskom Saboru zbog Peticije 

ZDS kojom smo svojevremeno branili Thompsona i ĂBojnu Ļavoglaveñ. 

Zapravo i naslov knjige i ļestitka portala dragovoljac.com je poruka kako se 

odnositi prema svim mrziteljima Hrvatske. Treba im se rugati. Tako se narugao i 

Zdravko Piliĺ Tiġnjanima ne treba Google. Imaju naļelnika! Tamoġnjem 

naļelniku kada je odbio dozvoliti predstavljanje knjige u sluģbenim prostorijama: 

https://sibenski.slobodnadalmacija.hr/kolumne/govoreci-

otvoreno/clanak/id/558869/tisnjanima-ne-treba-google-imaju-nacelnika 

Moģda je malo nezgodno da na ovom mjestu govorio o tome kako se nekome 

treba rugati. Ali Bog nije bez razloga stvorio glupane, zar ne? 

Knjiga koju danas predstavljamo treĺa je moja knjiga o Thompsonu. Sam 

Thompson kaģe da sam ga branio viġe nego ġto je on branio samoga sebe. To je 

ponovio i nedavno na meĽunarodnoj matematiļkoj konferenciji povodom mog 

70-og roĽendana koja se odrģala u Zagrebu od 4.-8. srpnja kada je bio gost (uz 

Stanka Ġariĺa i Draģena Ģanka). Posebnost ove konferencije bila je i to ġto je ona 

blagoslovljena na samom otvaranju. A blagoslovio ju je i govorio o mom 

domoljubnom radu biskup dr. Vlado Koġiĺ.  

A zapravo sam samo prepoznao da Thompsona napadaju zbog toga ġto je svih 

ovih godina bio brana pred nasrtajima na hrvatske vrjednote. Isto kao i biskupa 

https://sibenski.slobodnadalmacija.hr/kolumne/govoreci-otvoreno/clanak/id/558869/tisnjanima-ne-treba-google-imaju-nacelnika
https://sibenski.slobodnadalmacija.hr/kolumne/govoreci-otvoreno/clanak/id/558869/tisnjanima-ne-treba-google-imaju-nacelnika


                                     JOSIP STJEPANDIĹ I THOMPSON                        217 

 
 

Koġiĺa. Zato je meni danas srce i svama ali i u Glini gdje na proslavi Dana pobjede 

i domovinske zahvalnosti i Dana hrvatskih branitelja sudjeluju i biskup Koġiĺ i 

Marko Perkoviĺ Thompson ï istinski branitelji hrvatskih vrjednota! 

 

Josip Peļariĺ 

 

http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2018/08/06/akademik-josip-pecaric-

branitelji-hrvatskih-vrjednota-govor-na-predstavljanju-u-kastel-sucurcu/ 
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AKADEMIK PEĻARIĹ: THOMPSON JE NAJAVIO 

óHRVATSKI GENOCIDô ï JASNO JE KOLIKO JE 

VELIK THOMPSONOV ZNAĻAJ 
 

ĂNe zaboravimo da je Thompson u svojim pjesmama predvidio kakav ĺe biti kraj 

Domovinskog rata. A to je razlog viġe za mrģnju prema njemu. O tom kraju rata 

sam i napisao knjigu: Hrvatski genocid ï Napravili zeļeve od Srbaò, naglasio je 

akademik Josip Peļariĺ tijekom predstavljanja svoje knjige ĂThompson ï 

Pjesmom za Hrvatskuñ u Tisnom. 

> Akademik Peļariĺ SDP-ovom naļelniku Klarinu: óNevjerojatno je da Vam 

smeta predstavljanje knjige o Thompsonu ï provodite li Memorandum 

SANU 2?ô 

Govor akademika Peļariĺa s predstavljanja knjige prenosimo u cijelosti: 

 

Dopustite mi da vas sve lijepo pozdravim i zahvalim se don Lazaru Ļibariĺu ġto 

je omoguĺio predstavljanje knjige ĂThompson ï Pjesmom za Hrvatskuñ u dvoriġtu 

ģupne kuĺe. Zahvaljujem se i predsjedniku HAZUDD-a dr. sc. Josipu Stjepandiĺu 

na izvrsnom predstavljanju. Koliko nas dvojica sliļno mislimo pokazalo se veĺ 

juļer na predstavljanju u Kaġtel Suĺurcu u svetiġtu Gospe na Hladi jer smo obojica 

govorili na temu Branitelji Hrvatskih Vrjednota. Moj govor se veĺ moģe naĺi na 

portalu Hrvatsko nebo: 

http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2018/08/06/akademik-josip-pecaric-

branitelji-hrvatskih-vrjednota-govor-na-predstavljanju-u-kastel-sucurcu/ 

> Na Thompsonovom koncertu 0,008% ljudi privedeno zbog nedozvoljenih 

simbola, a mediji prenose kao glavnu vijest 

Zapravo su prostori Crkve u Hrvata najbolja mjesta gdje se moģe predstaviti 

knjiga o Thompsonu, jer Thompson pjeva o onim vrjednotama o kojima nas uļi 

Crkva: Ljubav prema Bogu, Domovini, Braniteljima, Obitelji, Ponosué Zapravo 

moģemo shvatiti ovdaġnjeg naļelnika da je nadoknaĽujuĺi nedostatke u svom 

obrazovanju kroz ļitanje naġih tekstova to i razumio pa je zato ópreporuļioô da se 

ovo predstavljanje odrģi ovdje. U svom komentaru poslanom i njemu izrazio sam 

svoje zadovoljstvo ġto se on tako dodatno óvaspitavaô i ózamjerioô kolumnisti 

Zdravku Piliĺu ġto mu se zbog toga narugao u kolumni Tiġnjanima ne treba 

Google. Imaju naļelnika! 

https://sibenski.slobodnadalmacija.hr/kolumne/govoreci-

otvoreno/clanak/id/558869/tisnjanima-ne-treba-google-imaju-nacelnika 

Sjetimo se samo proġlogodiġnjeg obrazloģenja naġeg Naļelnika kada je jednom 

naveo kao razlog antifaġizam, a drugi put popravak kino dvorane i tako uveo u 

politiļki govor sjajnu definiciju antifaġizma u RH: Antifaġizam je isto ġto i 

popravak kino dvorane! Sjajno, zar ne? 

Danas sam odluļio da naglasak mog govora bude THOMPSON JE NAJAVIO 

óHRVATSKI GENOCIDô. I o tome sam govorio u Svetiġtu Gospe na Hladi: 

https://narod.hr/hrvatska/akademik-pecaric-sdp-ovom-nacelniku-klarinu-nevjerojatno-je-da-vam-smeta-predstavljanje-knjige-o-thompsonu-provodite-li-memorandum-sanu-2
https://narod.hr/hrvatska/akademik-pecaric-sdp-ovom-nacelniku-klarinu-nevjerojatno-je-da-vam-smeta-predstavljanje-knjige-o-thompsonu-provodite-li-memorandum-sanu-2
https://narod.hr/hrvatska/akademik-pecaric-sdp-ovom-nacelniku-klarinu-nevjerojatno-je-da-vam-smeta-predstavljanje-knjige-o-thompsonu-provodite-li-memorandum-sanu-2
http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2018/08/06/akademik-josip-pecaric-branitelji-hrvatskih-vrjednota-govor-na-predstavljanju-u-kastel-sucurcu/
http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2018/08/06/akademik-josip-pecaric-branitelji-hrvatskih-vrjednota-govor-na-predstavljanju-u-kastel-sucurcu/
https://narod.hr/hrvatska/na-thompsonovom-koncertu-0-008-ljudi-privedeno-zbog-nedozvoljenih-simbola-a-mediji-prenose-kao-glavnu-vijest
https://narod.hr/hrvatska/na-thompsonovom-koncertu-0-008-ljudi-privedeno-zbog-nedozvoljenih-simbola-a-mediji-prenose-kao-glavnu-vijest
https://sibenski.slobodnadalmacija.hr/kolumne/govoreci-otvoreno/clanak/id/558869/tisnjanima-ne-treba-google-imaju-nacelnika
https://sibenski.slobodnadalmacija.hr/kolumne/govoreci-otvoreno/clanak/id/558869/tisnjanima-ne-treba-google-imaju-nacelnika
https://sibenski.slobodnadalmacija.hr/kolumne/govoreci-otvoreno/clanak/id/558869/tisnjanima-ne-treba-google-imaju-nacelnika
https://sibenski.slobodnadalmacija.hr/kolumne/govoreci-otvoreno/clanak/id/558869/tisnjanima-ne-treba-google-imaju-nacelnika
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ĂNe zaboravimo da je Thompson u svojim pjesmama predvidio kakav ĺe biti kraj 

Domovinskog rata. A to je razlog viġe za mrģnju prema njemu. O tome kraju rata 

sam i napisao knjigu: Hrvatski genocid ï Napravili zeļeve od Srba. Vidi i danas 

ļestitku na portalu dragovoljac.com: 

Sretan vam 5. kolovoza, dan kada smo od Srba napravili zeļeve 

Podsjeĺam vas da se radi o parafraziranju rijeļi Slobodana Miloġeviĺa izreļenih 

tjedan dana poslije ĂOlujeñ kada je za srpsku vojsku rekao da su pobjegli kao 

zeļevi. Glavni tajnik HAZU odbio je poslati pozive na predstavljanje te moje 

nepodobne knjige. Zar netko smije rugati se drugu Miloġeviĺu. A to je doista 

straġno, zar ne? Zato me je ļovjek prozivao i u Hrvatskom Saboru zbog Peticije 

ZDS kojom smo svojevremeno branili Thompsona i ĂBojnu Ļavoglaveñ. 

> Thompson pravomoĺno osloboĽen za izvoĽenje ñBojne Ļavoglaveò s 

pozdravom ñZa dom spremniò 

Moģda je malo nezgodno da na ovom mjestu govorim o tome kako se nekome 

treba rugati. Ali Bog nije bez razloga stvorio glupane, zar ne? 

Knjiga koju danas predstavljamo treĺa je moja knjiga o Thompsonu. Sam 

Thompson kaģe da sam ga branio viġe nego ġto je on branio samoga sebe. To je 

ponovio i nedavno na meĽunarodnoj matematiļkoj konferenciji povodom mog 

70-og roĽendana koja se odrģala u Zagrebu od 4.-8. srpnja kada je bio gost (uz 

Stanka Ġariĺa i Draģena Ģanka). Posebnost ove konferencije bila je i to ġto je ona 

blagoslovljena na samom otvaranju. A blagoslovio ju je i govorio o mom 

domoljubnom radu biskup dr. Vlado Koġiĺ. 

> Biskup Koġiĺ blagoslovio konferenciju u ļast akademika Peļariĺa: óUpoznao 

sam ga kao hrabrog domoljuba, zaljubljenika u Hrvatskuô 

A zapravo sam samo prepoznao da Thompsona napadaju zbog toga ġto je svih 

ovih godina bio brana pred nasrtajima na hrvatske vrjednote. Isto kao i biskupa 

Koġiĺa. Zato je meni danas srce i svima ali i u Glini gdje na proslavi Dana pobjede 

i domovinske zahvalnosti i Dana hrvatskih branitelja sudjeluju i biskup Koġiĺ i 

Marko Perkoviĺ Thompson ï istinski branitelji hrvatskih vrjednota!ñ 

Da, mogli ste sinoĺ pratiti prijenos iz Gline: 

ĂOko 23,15 Thompson je izaġao na pozornicu i otvorio koncert izvedbom 

Ļavoglava. Tijekom izvoĽenja óMaranatheô na pozornici mu se pridruģio i sisaļki 

biskup msgr. Vlado Koġiĺ dobivġi ovacije publike.ñ 

https://narod.hr/kultura/pratite-uzivo-proslava-dana-domovinske-zahvalnosti-u-

glini-nastup-m-p-thompsona  

> (VIDEO, FOTO) Thompson pred tisuĺama ljudi zapjevao Bojnu Ļavoglave : 

óOdavde ġaljemo poruke ljubavi, zajedniġtvaô 

S pravom je moje srce bilo i tamo, zar ne? 

A Thompson je sudjelovao u oslobaĽanju Knina: 

https://narod.hr/hrvatska/thompson-porucio-iz-gline-na-danasnji-dan-sam-usao-

u-knin-kao-pripadnik-242-brigade-hv-bilo-je-to-casno  

> Thompson poruļio iz Gline: óNa danaġnji dan sam uġao u Knin kao pripadnik 

142. brigade HV, bilo je to ļasnoô 

A o Thompsonu, Miloġeviĺevih rijeļi o zeļevima i óhrvatskom genociduô pisao je 

danas u svojoj kolumni sjajni hrvatski kolumnist Zvonimir Hodak u 7Dnevno: 

https://narod.hr/hrvatska/thompson-pravomocno-osloboden-izvodenje-bojne-cavoglave-s-pozdravom-dom-spremni
https://narod.hr/hrvatska/thompson-pravomocno-osloboden-izvodenje-bojne-cavoglave-s-pozdravom-dom-spremni
https://narod.hr/kultura/biskup-kosic-blagoslovio-konferenciju-u-cast-akademika-pecarica-upoznao-sam-ga-kao-hrabrog-domoljuba-zaljubljenika-u-hrvatsku
https://narod.hr/kultura/biskup-kosic-blagoslovio-konferenciju-u-cast-akademika-pecarica-upoznao-sam-ga-kao-hrabrog-domoljuba-zaljubljenika-u-hrvatsku
https://narod.hr/kultura/pratite-uzivo-proslava-dana-domovinske-zahvalnosti-u-glini-nastup-m-p-thompsona
https://narod.hr/kultura/pratite-uzivo-proslava-dana-domovinske-zahvalnosti-u-glini-nastup-m-p-thompsona
https://narod.hr/kultura/pratite-uzivo-proslava-dana-domovinske-zahvalnosti-u-glini-nastup-m-p-thompsona
https://narod.hr/kultura/pratite-uzivo-proslava-dana-domovinske-zahvalnosti-u-glini-nastup-m-p-thompsona
https://narod.hr/hrvatska/thompson-porucio-iz-gline-na-danasnji-dan-sam-usao-u-knin-kao-pripadnik-242-brigade-hv-bilo-je-to-casno
https://narod.hr/hrvatska/thompson-porucio-iz-gline-na-danasnji-dan-sam-usao-u-knin-kao-pripadnik-242-brigade-hv-bilo-je-to-casno
https://narod.hr/hrvatska/thompson-porucio-iz-gline-na-danasnji-dan-sam-usao-u-knin-kao-pripadnik-242-brigade-hv-bilo-je-to-casno
https://narod.hr/hrvatska/thompson-porucio-iz-gline-na-danasnji-dan-sam-usao-u-knin-kao-pripadnik-242-brigade-hv-bilo-je-to-casno
http://7dnevno.hr/kolumnisti/nije-u-soldima-sve-psi-laju-a-hrvatska-karavana-prolazi/
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Nakon srebra iz Moskve i masovnog veselja, smrĺu Olivera nastupila je masovna 

tuga. Napisao sam na fejsu ñpjevaļ, pjesnik i Hrvatñ. 

Ima li uopĺe potrebe objaġnjavati lijevim gnjidama koliko je velik bio pjevaļ, 

pjesnik i Hrvaté oni to itekako znaju. Tko je od Tomislava Klauġkog pa do Ante 

Tomiĺa spomenuo njegovo obeĺanje da nikada neĺe pjevati agresoru? No, nije ni 

trebao. Mi ga pamtimo i po toj patriotskoj gesti. Njima je oļekivani odlazak dobro 

doġao kako bi se joġ jednom obraļunali s Thompsonom. 

é 

> Kolumnist 24sata Tomislav Klauġki zlorabio smrt Olivera Dragojeviĺa za 

obraļun s Markom Perkoviĺem Thompsonom 

Ali joġ uvijek mnogima nije jasan mutni lik Tomislava Klauġkog. On kao piġe za 

24 sata odnosno 24 ļasa. Neki moģda imaju dojam kako je naġ Tomislav samo 

jedan u plejadi lijeve medijske falange. Pogreġno! Tomica je specijalac koji veĺ 

30 godina koliko ģivi u Hrvatskoj odraĽuje specijalne zadatke. é Kaģe naġ bivġi 

Titov pionir: ñSam ton Daliĺevih izjava, iskljuļivih i konfliktnih, kojima je branio 

kontraverznog pjevaļa na tragu su Thompsonovog opusaò. Zaġto je MPT 

kontraverzan zna samo progresivac i jugonostalgiļar iz 24 sata. Njegov baziļni 

cilj je uvijek isti: ñBez Olivera je teġko mogla proĺi i najmanja feġta. 

Thompson je uspio pokvariti najveĺu feġtu zadnjih dvadeset godinañ. 

Tu je Klauġki prvi puta u pravu. MPT je stvarno uspio pokvariti veselje likovima 

iz mraļne jugo-proġlosti i svojim pjesmama te svojim ļvrstim i hrvatskim 

nabojem. Thompson u autobusu!!? Koja panika i bijes Klauġkog, Denisa Latina, 

a mrak je pao na oļi i seljaku Beljaku, ljeviļarskim novinarima Anti Tomiĺu, 

Jurici Paviļiĺu, Pofuku, Borisu Vlaġiĺu, Vedrani Rudan, Anki partizanki kao i 

Oliveru Frljiĺu, Ģonji, Radi, Terġeliļki, Dolenļiĺué njima je feġta pokvarena. A 

manjina nas od oko 95% veselit ĺe se joġ godinama. Kao i ġto ĺemo se uvijek 

sjeĺati Olivera, krhkog i pomalo tuģnog i melankoliļnog, ali kao ļelik ļvrstog u 

odluci da agresorima nikada viġe neĺe pjevati. Nije u ġoldima sveé Psi laju, a 

Hrvatska karavana prolazié. 

Abraham Lincoln je jednom rekao: ñBolje je ġutjeti i biti smatran budalom nego 

progovoriti i odstraniti svaku sumnju.ñ 

é 

Ļinjenica je kako je samo tijekom Oluje bilo ubijeno samo 44 osoba i to tijekom 

ratnih operacija! Viġe ih danas gine u ġumskim poģarima. Jedan kanadski ļasnik, 

neki Lewis MacKenzie, obraĽen od HHO, Puhovskog i ekipe izjavio je kako su 

Hrvati tijekom Oluje likvidirali oko 30.000 Srba. 

> Kako je Denis Kuljiġ pisao o Oliveru Dragojeviĺu i Marku Perkoviĺu 

Thompsonu 

No, Haġki se sud zadrģao na samo onih 44 ubijena odbivġi opservacije naġih 

ljeviļara kao suprotne utvrĽenim ļinjenicama tijekom postupka. Tako mali broj 

ģrtava tijekom najznaļajnije hrvatske vojne operacije u povijesti objasnio je nitko 

drugi nego Slobodan Miloġeviĺ na sjednici Vrhovnog savjeta obrane Jugoslavije, 

14. kolovoza 1995.g.: ñMolim vas, ġest tisuĺa Hrvata branilo je Vukovar pola 

godine (Sloba se malo zanio, 1.500 Hrvata je branilo Vukovar tri mjeseca), 

napadala je cijela Prva armija, avijacija, ļudo, sva sila koju je imala JNA, a oni 

https://narod.hr/hrvatska/kolumnist-24sata-tomislav-klauski-zloupotrijebio-smrt-olivera-dragojevica-za-obracun-s-markom-perkovicem-thompsonom
https://narod.hr/hrvatska/kolumnist-24sata-tomislav-klauski-zloupotrijebio-smrt-olivera-dragojevica-za-obracun-s-markom-perkovicem-thompsonom
https://narod.hr/hrvatska/kako-je-denis-kuljis-pisao-o-oliveru-dragojevicu-i-marku-perkovicu-thompsonu
https://narod.hr/hrvatska/kako-je-denis-kuljis-pisao-o-oliveru-dragojevicu-i-marku-perkovicu-thompsonu
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nisu obranili Knin, kojemu se moģe priĺi samo iz tri pravca; nisu ga mogli braniti 

ni 12 satiéTamo je palo nareĽenje da svi izaĽu iz Krajine istog dana, ļak bez 

ostvarenog kontakta s hrvatskom vojskométakva je odluka, kad su imali sve 

uvjete za obranu izazvala egzodus. Sada to treba biti razlogom da Jugoslavija 

jurne tamo braniti te teritorije, s kojih su oni utekli kao zeļeviñ. Evo odgovora 

zaġto je u Oluji poginulo tako malo okupatora. Jer su se okupatori preko noĺi 

pretvorili u zeļeve! 10. sijeļnja 2014.g. ovu izjavu Slobe komentirao je u 7 Dnevno 

akademik Josip Peļariĺ: ñDrugim rijeļima, Miloġeviĺ doista govori o neļemu 

straviļnom: HV je u Oluji od Srba napravila zeļeve. Zar je ikada i igdje u povijesti 

napravljen veĺi i gori genocid od toga? Napraviti od ljudi zeļeve! Straġno, zar 

ne? A kako je tek naġim srpskim slugama. Od srpskih slugu odjednom postaġe 

sluge zeļevimaé Moģda je i dobro ġto se dr. TuĽman nije vodio biblijskim 

naļelom ñOko za okoéñ 

Mahatma Gandhi je lijepo rekao: ñOko za oko i na kraju ĺe cijeli svijet ostati 

slijep.ñ 

Po tko zna koji put oduġevila me Francuska. Joġ od mitske revolucije 1789.g. i 

pada Bastille kad su hrabri ustanici osvojili zloglasni zatvor i oslobodili zatoļeni 

narodé pa sve do Marseljeze i predivnih stihova.. òna oruģje graĽaniò, 

òFormirajte svoje bataljoneò, òKoraļajmoò, òNeka neļista krv natopi naġe 

brazde!ò Kad proļitaġ ove predivne stihove Claude Josepha onda je svakom 

progresivnom Hrvatu jasno da treba ġto prije zabraniti i Thompsona i njegovu 

huġkaļku ñLijepa li siéñ 

> Filip Hrgoviĺ: óThompsonu su razglas ugasili unutarnji neprijatelji koji ne ģele 

da Hrvatska diġe punim pluĺimaô 

Da ne zaboravim predivnu epopeju o Bastilli. Kad su se ludo hrabri revolucionari, 

njih oko osam tisuĺa, probili u nebranjenu tvrĽavu i od zatoļenog i zvjerski 

muļenog naroda tamo zatekli samo sedmoricu ñnapaĺenihñ koji su tog trena uġli 

u povijest, a da toga nisu ni bili svjesni. Ļetvorica su bili krivotvoritelji novca, 

dvojica mentalno poremeĺenih ubojica, a jedan je bio kontrarevolucionarno 

raspoloģeni grof koji je bio zatvoren zbog pedofilije. Nigdje ni jednog politiļkog 

zatvorenika tipa Moġa Pijade, Josipa Broza ili Mike Ġpiljka. Kada nisu pronaġli 

ñnapaĺeni i muļeniñ narod revolucionari su se hrabro obraļunali s upraviteljem 

Bastille markizom de Launaya odrezavġi mu glavu te uġli u hrvatsku povijest koja 

sa zaviġĺu gleda na slavne dane 14. srpnja 1789.g. koji je danas opjevani drģavni 

praznik u Francuskoj. 

é 

Dana 11.kolovoza u pulskoj Areni oļekuje se spektakl. Desniļarski krkani odmah 

bi pomislili na Thompsona. Eô neĺeġ razbojniļe! Ne trpi Miletiĺ ustaġtvo. òLijepa 

li siòé malo sutra. Samo zdrava narodna poezija. Na primjer: ñKreĺe armija, 

najjaļa na svetu, kreĺe armija u osvetu i jednom zauvek armija srpska, i jednom 

zauvek sve ĺe da vas smrska!ñ Ti prekrasni Bajagini stihovi, kao nekim 

svemirskim GPS, doveli su ga u Arenu. Dok se Thompson oko rijeke Ļikole bavio 

Slobinim zeļevima, Bajaga je stvarao poeziju buduĺnosti. 

é 

https://narod.hr/sport/filip-hrgovic-thompsonu-su-razglas-ugasili-unutarnji-neprijatelji-koji-ne-zele-da-hrvatska-dise-punim-plucima
https://narod.hr/sport/filip-hrgovic-thompsonu-su-razglas-ugasili-unutarnji-neprijatelji-koji-ne-zele-da-hrvatska-dise-punim-plucima
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http://7dnevno.hr/kolumnisti/nije-u-soldima-sve-psi-laju-a-hrvatska-karavana-

prolazi/  

 

Kada tako veliki kolumnist kakav je Hodak posveti veliki dio svoje kolumne 

Thompsonu, a ovih dana su svi vrhunski hrvatski kolumnisti pisali o njemu, onda 

je jasno koliki je velik Thompsonov znaļaj. S druge strane Hodak ļesto piġe o 

Miloġeviĺevim zeļevima, pa je i meni opravdanje zaġto sam u dva navrata uputio 

zahtjev Hrvatskom saboru da se 5. kolovoz proglasi i ódanom ģalosti zbog 

pravljena zeļeva od Srbaô i tako na drģavnoj razini prizna ótaj straviļan óhrvatski 

genocidô o ļemu piġe i Hodak. Odgovor nisam dobio! 

Josip Peļariĺ 

* Hrvatski matematiļar i publicist, akademik Josip Peļariĺ roĽen je u Kotoru, 2. 

rujna 1948. 

Diplomirao je 1972., magistrirao 1975. (oboje elektrotehniku), doktorirao je 

1982. matematiļke znanosti disertacijom ñJensenove i povezane nejednakostiò 

(Jensenôs and related inequalities). Redoviti je profesor na Tekstilno-tehnoloġkom 

fakultetu Sveuļiliġta u Zagrebu, voditelj seminara ñNejednakosti i primjeneò na 

Matematiļkom odjelu PMF-a i glavni istraģivaļ istoimenog projekta Republike 

Hrvatske. Osim ġto je redoviti ļlan HAZU, izvanjski ļlan MANU, aktivni je ļlan 

The New York Academy of Science. Jedan je od vodeĺih svjetskih struļnjaka u 

podruļju teorije nejednakosti, pa u svjetskim referativnim ģurnalima (SAD i 

Njemaļka) za njega kaģu da je ñveliko ime u teoriji nejednakostiò. Jedan je od 

deset svjetskih matematiļara ļiji broj radova danih na MathSciNet-u prelazi 

brojku 500. Najplodniji je hrvatski znanstvenik s blizu 1200 znanstvenih radova 

iz podruļja matematike, te preko 40-ak publicistiļkih knjiga, u kojima se bavi 

temama kljuļnim za razumijevanje stvaranja hrvatske drģave. 

** Miġljenja iznesena u kolumnama i komentarima osobna su miġljenja njihovih 

autora i ne odraģavaju nuģno stavove redakcije portala Narod.hr 

 

Izvor: narod.hr 

 

https://narod.hr/hrvatska/akademik-pecaric-thompson-je-najavio-hrvatski-

genocid-jasno-je-koliki -je-velik-thompsonov-znacaj 

https://kamenjar.com/akademik-pecaric-thompson-je-najavio-hrvatski-genocid/  

 

KOMENTAR. O hrvatskim vrjednotama govore i Daliĺeve rijeļi dane u samom 

naslovu teksta s kamenjar.com: 

https://kamenjar.com/zlatko-dalic-netko-je-sustavno-zatomio-sve-sto-je-bilo-

hrvatsko-i-dodu-22-decka-i-u-mjesec-dana-sve-to-poniste/ 

  

http://7dnevno.hr/kolumnisti/nije-u-soldima-sve-psi-laju-a-hrvatska-karavana-prolazi/
http://7dnevno.hr/kolumnisti/nije-u-soldima-sve-psi-laju-a-hrvatska-karavana-prolazi/
https://narod.hr/hrvatska/akademik-pecaric-thompson-je-najavio-hrvatski-genocid-jasno-je-koliki-je-velik-thompsonov-znacaj
https://narod.hr/hrvatska/akademik-pecaric-thompson-je-najavio-hrvatski-genocid-jasno-je-koliki-je-velik-thompsonov-znacaj
https://kamenjar.com/akademik-pecaric-thompson-je-najavio-hrvatski-genocid/
https://kamenjar.com/zlatko-dalic-netko-je-sustavno-zatomio-sve-sto-je-bilo-hrvatsko-i-dodu-22-decka-i-u-mjesec-dana-sve-to-poniste/
https://kamenjar.com/zlatko-dalic-netko-je-sustavno-zatomio-sve-sto-je-bilo-hrvatsko-i-dodu-22-decka-i-u-mjesec-dana-sve-to-poniste/
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PREDSTAVLJANJE LJUBIĹEVE KNJIGE U TISNOM 
 

Dopustite mi da vas na poļetku sve lijepo pozdravim i zahvalim autoru g. Marku 

Ljubiĺu i naġem ģupniku don Lazaru Ļibariĺu ġto su mi omoguĺili govoriti na 

veļeraġnjem predstavljanju knjige RASUDBE HRVATSKE DRĢAVNOSTI. 

Na koricama svoje knjige g. Ljubiĺ je izdvojio, uz sjajne komentare biskupa 

Koġiĺa i prof. dr. sc. Matka Maruġiĺa, i moje rijeĺi: 

"Kolumnist Marko Ljubiĺ u svojim tekstovima, ali i u javnim nastupima, na 

jedinstveni naļin pokazuje kako se politoloġka znanost moģe koristiti u 

objaġnjavanju hrvatske zbilje, uoļavanju bitnih u odnosu na umjetno i 

manipulativno ponuĽene nebitne dvojbe i probleme.  On zna tu zbilju predoļiti 

ġirokom krugu ļitatelja na naļin koji je svima razumljiv i blizak. S druge strane 

kako su te raġļlambe doista sveobuhvatne i precizne, uvijek sam se pitao zaġto on 

nije savjetnik bilo Predsjednice RH bilo u Vladi RH. Njegovi tekstovi i analize 

ļine radost i ohrabrenje njegovim ļitateljima, mnogim drģavotvornim Hrvatima, 

pa je nedvojbeno Ljubiĺ jedan od najpopularnijih hrvatskih kolumnista". 

Zapravo organiziranje ovog predstavljanja bila je i obaveza prema Tiġļanima i 

zbog tih mojih rijeļi ali joġ i viġe jer je g. Ljubiĺ nedavno spomenut u odgovoru 

g. Naļelnika naġem ģupniku: 

ĂAnalizirajuĺi tekstove navedenih autora i onih koji bi predstavljali navedenu 

knjigu...ñ 

Naime g. Ljubiĺ je trebao sudjelovati u predstavljanju moje knjige THOMPSON 

- PJESMOM ZA HRVATSKU, ali nije mogao tada doĺi u Tisno. S obzirom da je 

g. Naļelnik jasno stavio do znanja da prouļava i Ljubiĺeve tekstove, dakle 

tekstove zbog kojih sam ja zakljuļio da bi trebao biti savjetnik Predsjednice RH, 

bilo je prirodno da omoguĺimo i drugim Tiġnjanima da se upoznaju s Ljubiĺevim 

tekstovima.  

Ja sam osobno pozvao i g. Ģupana i g. Naļelnika: 

Poġtovani g. Ģupane, 

Poġtovani g. Naļelniļe,   

Ġaljem vam, poziv na predstavljanje knjige poznatog hrvatskog kolumnista Marka 

Ljubiĺa: RASUDBE HRVATSKE DRĢAVNOSTI. 

Naġ Ģupnik don Lazar Ļibariĺ je poġtivajuĺi ģelju g. Naļelnika zakazao to 

predstavljanje u dvoriġtu ģupne kuĺe, kao i u sluļaju nedavnog predstavljanja 

moje knjige o hrvatskom branitelju i autoru najpoznatijih budnica iz 

Domovinskog rata Marku Perkoviĺu Thompsnonu.  

http://www.rudinapress.hr/index.php/2018/07/24/dobili-smo-rat-kad-cemo-

dobiti-mir-nacelnik-jos-jednom-odbio-zupnika-i-knjigu-matematicara-pecarica/  

Knjiga o Thompsonu je veĺ predstavljena i u drugim mjestima pa i u organizaciji 

i u prostorijama braniteljskih udruga.  

Doista je nevjerojatna sliļnost stavova koja o Domovinskom ratu i o Thompsonu 

imaju naġ Naļelnik i Predsjednik Srbije.  

MeĽutim, u sluļaju naġeg Naļelnika puno se moģe zakljuļiti iz teksta kolumniste 

Zorana Piliĺa: 

http://www.rudinapress.hr/index.php/2018/07/24/dobili-smo-rat-kad-cemo-dobiti-mir-nacelnik-jos-jednom-odbio-zupnika-i-knjigu-matematicara-pecarica/
http://www.rudinapress.hr/index.php/2018/07/24/dobili-smo-rat-kad-cemo-dobiti-mir-nacelnik-jos-jednom-odbio-zupnika-i-knjigu-matematicara-pecarica/
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https://sibenski.slobodnadalmacija.hr/kolumne/govoreci-

otvoreno/clanak/id/558869/tisnjanima-ne-treba-google-imaju-nacelnika 

Naime, g. Piliĺ u tom tekstu upozorava na nedovoljno obrazovanje g. Naļelnika, 

pa je lako moguĺe da g. Naļelnik zbog toga kao i Predsjednik Srbije izjednaļava 

Domovinski rat i Drugi svjetski rat. 

Kako je u svom odgovoru g. Naļelnik spomenuo kako je prouļavao ne samo moje 

tekstove veĺ i tekstove g. Ljubiĺa, lako je moguĺe da njega veĺ sam naslov knjige 

g. Ljubiĺa u kojem on spominje 'hrvatsku drģavnost' asocira na ustaġtvo (sjetimo 

se samo da su promjenili takav naziv Sabora). 

Zato bi itekako bilo vaģno da i Vi g. Ģupane budete nazoļni na tom predstavljanju 

i pomognete g. Naļelniku u razlikovanju Domovinskog rata i Drugog svjetskog 

rata, jer sigurno nije ni u interesu vaġe ģupanije da neko od ļelnih ljudi u Ģupaniji 

ima istovjetne poglede na Domovinski rat onima koje je ovih dana izrekao 

Predsjednik Srbije.   

S poġtovanjem, 

Akademik Josip Peļariĺ  

P.S. Ġaljem vam i link na novi ģupni list u kome imate i tekstove s nedavne 

meĽunarodne konferencije povodom moga 70-og roĽendana: 

http://www.zupatisno.hbk.hr/ZupniList/ZupniListVelikaGospa2018.pdf 

Pozvao sam i ovdaġnjeg biskupa. Odgovorio je: 

Poġtovani gospodine Peļariĺ, 

hvala na poslanom e-mailu i pozivu. Nisam u moguĺnosti nazoļiti predstavljanju 

knjige. 

Pozdravljam s poġtovanjem, 

+ Tomislav Rogiĺ, ġibenski biskup 

Ni g. Ģupan ni g. Naļelnik nisu odgovorili na poziv. Nisu ni poslali nekoga u 

njihovo ime. Osim moģda nekoga kojemu je biti nazoļan na ovakvim 

predstavljanjima u opisu radnog mjesta. 

Meni je bilo itekako vaģan tekst g. Piliĺa i spoznaja kako naġ naļelnik nije baġ bio 

dobar student. Vidimo da kada piġe o meni kao autoru knjige on govori u mnoģini 

o Ănavedenim autorimañ. Treba li uopĺe spomenuti da je don Lazar toļno naveo 

samo jednog autora? TakoĽer, iako je hvale vrijedno ġto g. naļelnik analizira i 

moje i Ljubiĺeve i Stjepandiĺeve tekstove, ne treba nas iznenaditi ï kad znamo 

kakav je bio student ï ġto ih nije razumio, pa je to dovelo do toga da ga je 

kolumnist Piliĺ ismijao u svojoj kolumni. 

Ili g. Naļelnik pripada onim ljudima u RH o kojima piġe Zvonimir Hodak u svojoj 

juļeraġnjoj kolumni na dnevno.hr. Smeta im, vjerovali ili ne, izjava hrvatskog 

ministra obrane Krstiĺeviĺa: 

ñDomovinski rat neġto najbolje ġto se Hrvatskoj dogodilo.ñ  

Hodak komentira: 

Odmah ga je doļekao uvijek budni Marko Bioļina iz Jutarnjeg koji je kratkom 

psihoanalizom obrisao pod nesretnim ministrom navodeĺi: ñteġko se oteti dojmu 

da je rijeļ o institucionaliziranoj formi fanatizmañ. Marko se blago ļudi kako 

netko moģe krvavi ratni sukob glorificirati. Slaģem se. Sve je moglo proĺi bez rata. 

Komġije su nam nudile da mirno predamo Vukovar. Da se tamo nismo junaļili i 

https://sibenski.slobodnadalmacija.hr/kolumne/govoreci-otvoreno/clanak/id/558869/tisnjanima-ne-treba-google-imaju-nacelnika
https://sibenski.slobodnadalmacija.hr/kolumne/govoreci-otvoreno/clanak/id/558869/tisnjanima-ne-treba-google-imaju-nacelnika
http://www.zupatisno.hbk.hr/ZupniList/ZupniListVelikaGospa2018.pdf
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tvrdoglavili ne bi ni doġlo do Ovļare. Mogli smo biti strpljiviji i ostati ģivjeti pod 

Slobom, AĽiĺem i Kadijeviĺem te ļekati da prihvate Z4 i danas imati tri drģave u 

Lijepoj naġoj ili Lepoj njihovoj. Ne znam ġto bi Bioļina pisao o ñumjetno 

konstruiranim mitovima devedesetihñ da je ministar Krstiļeviĺ i izrekao ono ġto 

je u stvari i mislio. Pobjeda u Domovinskom ratu je neġto najbolje ġto se Hrvatskoj 

dogodiloNe znam ġto, ali bi naġ Marko veĺ smislio modus o ñintelektualnom i 

empatijskom nedostatkuñ Damira Krstiļeviĺa. .(Ne daj Boģe da je Ministar 

odgovorio Vuļiĺu tvrdeĺi, a pozivajuĺi se na Slobu, kako je Franjo bio gori od 

Hitlera jer je napravio najveĺi genocid u povijesti ï naļinio je zeļeve od Srba, JP)   

Uostalom, da stvar ogolimo do koģe, da nije bilo Domovinskog rata ne bi bilo ni 

Bljeska ni Oluje, pa se ni Vuļiĺ, Vulin i kompanija ne bi mogli ļuditi proslavi 

Oluje kao pura dreku. Kao ni Marko Bioļina, uostalom. Marku diģu njegov 

progresivni tlak ognjiġtarski slogani kao ñDani ponosa i slave, vrijeme kad smo 

bili sloģni, herojsko dobañ i sl. Psiholog Veļernjaka zna da te slogane psiholozi i 

psihijatri nazivaju ñoptimizmom pamĺenjañ. Marko je siguran da su to ñumjetno 

konstruirani mitovi devedesetihñ. Tu Bioļina naglo doģivljava jaki napad 

empatije prema ñonima koji su devedesetih bili izloģeni represiji zbog svoje 

nacionalnostiéñ Naravno, ne misli naġ Markan na one koji su znatno gore stvari 

doģivljavali u SAO Krajinama, Vukovaru, Petrinji, Kninu, Plitvicama, Slunjué 

Kad su Japanci 7. prosinca 1941.g. izveli zraļni napad na Pearl Harbor, SAD su 

u roku od dva mjeseca ġirom SAD-a formirali logore u koje su transferirali 

120.000 Japanaca. Jednostavno, Japan je napao USA. Kao i 15 milijuna 

protjeranih ljudi njemaļke nacionalnosti 1945.g. To je uvijek sudbina onih ļije 

drģave izvrġe agresiju ļineĺi pritom zloļine. Takvu òbrutalnuò sudbinu doģivjeli 

su i naġi Srbi. Mijenjali su imena, bilo im je malo neugodno kad je raketiran 

Zagreb, kad nam je Martiĺ poslao ñzvonļiĺeñ jedva su dobili termin u Mimari, 

kad su doġli iz slobodarskog Beograda da zajedno sa Vesnom Pusiĺ zatraģe 

odlazak TuĽmana sa vlasti. Kad tvrdoglavi TuĽman nije na to pristao doģivjeli su 

civilizacijski ġok koji ih ne puġta do dandanas. Dokaz ï Vesna Terġeliļ, Rada, 

Anka partizankaé koje prosto ne mogu da veruju da ustaġa Thompson joġ nije u 

Remetincu. Bez obzira ġto ne postoji osuĽujuĺa pravomoĺna presuda. Nego samo 

oslobaĽajuĺe. One, kao i Bioļina, predstavljaju naġu lijevu intelektualnu elitu te 

znaju ili su ļule na placu kako je Marko Porcije Katon prije svakog govora u 

Senatu rekao: ñCeterum censeo Karthaginam esse delendamñ ï uostalom, 

smatram da Kartagu treba razoriti. Uostalom, Thompsona treba zatvoriti. I u 

pravu je Markan kad duboko suosjeĺa s patnjama onih koji su sanjali slobodu 

koju ĺe im na tenkovima donijeti Kadijeviĺ, AdĽiĺ i Ġljivanļanin. Naravno, 

hrvatski CK veĺ radi na tome da Bajaga nije autor niti je pjevao lirsku pjesmicu 

ñArmija srpska ĺe da vaséñ Ni MPT ne priznaje da je pjevao ñJasenovac i 

Gradiġka staraéñ, ali on nema logistiku i simpatiju Ivana Jakovļiĺa i Marka 

Bioļine. Priznao, ne priznao, pjevao je! Jednog dana ĺe i propjevati. Pojavila se 

na You Tube jedna druga zgodna domoljubna.. Bajaga, Bora Ļorba i Dejan Ļukiĺ 

u pjesmi upuĺenoj protivnicima Srbije, a to su Hrvati i Albanci. Krasan pjesniļki 

uradak: ñPogledati ih u oļi i pucati bez oklevanja e, pomozi nam, Boģe!ñ Na 

nedostatak ognjiġtarskog oduġevljenja za Bajaginu jugo-sintezu osvrnuo se na 
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Net.hr i suvremeni Duġan Bilandģiĺ u liku Hrvoja Klasiĺa. Hrvojica je 1991.g. bio 

krajnje nehumano mobiliziran (nije se izjasnio u koju vojskué?). Nije sluġao 

krkana MPT nego Bajagu. On mu je bio simbol one druge antimiloġeviĺevske 

Srbije koja se sublimirala u progresivnim stihovima ñpogledati ih u oļi i pucati 

bez oklevanja eô, pomozi nam Boģe.ñ Klasni primjerak rigidnog Jugoslavena 

pada u euforiju balkaniku: ñU to vrijeme rata sluġajuĺi ga htio sam sam sebi 

dokazati da ne ratujem protiv Srba nego protiv zlih ljudiñ. Nagradno pitanje: 

protiv koga je to ratovao bliski roĽak Mike Ġpiljka 1991.g? Pobjednik dobiva 

ñpozitivnu energijuñ Momļila Bajage na kojoj je ñodrastaoñ òistoriļarò Hrvoje 

Klasiĺ kako se sam hvali u jugo-pamfletu na Net.hr. No, da se svi zajedno skinemo 

s ñliļne tragedijeñ Momļila Bajage. Neka ojkaju Klasiĺ, Ļehok, Jakovļiĺ, 

Bioļina, Mara Vilus, Gerovac, Pofuk, Pilsel, Bojana Hribljan, Miletiĺ i svi 

orijunaġi i jugo nostalgiļari. To je njihov mentalni problem. Onih 500.000 ljudi s 

doļeka srebrenih iz Moskve ģele i sluġati ĺe Ļavoglave i Thompsona. A to je samo 

mali dio onih koji ļvrsto vjeruju da su im u ratu neprijatelji bili Srbija i Crna 

Gora, a ne imaginarni ñzliñ ljudi. Pa ako opet doĽe do ñstani, paniñ onda 

intelektualna, salonska, kriptokomunistiļka i anacionalna peta kolona moģe 

pokupiti svoje crvene prnje i u novi egzodus na novim traktorima. 

http://www.7dnevno.hr/kolumnisti/svoj-glas-digose-bedni-gladni-i-zedni/  

Ļitajuĺi Ljubiĺevu knjigu moĺi ĺete vidjeti sve to o ļemu na svoj duhoviti naļin 

piġe Hodak u politoloġkim analizama Marka Ljubiĺa, tj. moĺi ĺete sami otkriti 

kako se politoloġka znanost moģe koristiti u objaġnjavanju hrvatske zbilje, tj. zaġto 

su te moje rijeļi i izdvojene na koricama ove knjige. 

Zapravo, Ljubiĺevu knjigu doģivljavam, kako sam naglasio na predstavljanju u 

Zsagrebu, kao udģbenik iz koga mogu mnogo viġe nauļiti od onoga ġto uļe na 

fakultetima na kojima imamo razne joviĺe, jakovine, markovine  i sliļne. To nam 

je sjajno pokazao g. Naļelnik pokazujuĺi da Ljubiĺeva knjiga nije baġ lagan 

udģbenik i da se itekako treba pomuļiti razumjeti ga.  

Prvo poglavlje ovog udģbenika je: 

HRVATSKA DRĢAVNOST IZMEņU NACIONALNOG IDENTITETA I 

DRUĠTVENIH PODJELA   

Ljubiĺeva osnova misao vezana uz 9 studija u ovom poglavlju je: 

Drģavna politika mora stvoriti pretpostavke ujedinjenja hrvatskog naroda na 

poziciji pobjednika, a ne na uspomeni na ģrtvu komemoriranu tijekom nekoliko 

prigodnih dana. Istinu o naġim kljuļnim dogaĽajima mora pisati pobjedniļki 

narod, a ne poraģeni zloļinac. 

A sam naslov prve studije puno govori: 

Temeljni razdor: Hrvatski suverenizam ili neojugoslavenski regionalizam 

I tako redom imamo poglavlja: 

NEGATORI HRVATSKE DRĢAVNOSTI s 9 studija; 

ILUZIJA HRVATSKE DRĢAVNOSTI S POLITIĻKIM SRPSTVOM sa 6 

studija; 

KOST U GRLU ï HRVATI BOSNE I HERCEGOVINE sa 7 studija; i 

POLITIĻKA KULTURA I KULTURA DRĢAVNOSTI s 8 studija, a zavrġna 

studija je Kako Hrvatsku izvesti na staze nacionalnoga uspjeha? 

http://www.7dnevno.hr/kolumnisti/svoj-glas-digose-bedni-gladni-i-zedni/
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Zavrġit ĺu ovo izlaganje s rijeļima autora koje je sam izdvojio iz ovog posljednjeg 

poglavlja: 

U svim fazama razvitka svake, baġ svake drģavnosti, izborni sustav i 

zakonodavstvo kljuļni su instrumenti upravljanja razvitkom drģavnoga poretka. 

Nema vaģnijega od toga, niti postoji alternativa. Drugim rijeļima, dok je na snazi 

trenutni ustavni i pravni poredak drģave, baġ nitko ni pod kakvim okolnostima ne 

moģe ostvariti stabilnost druġtva i drģave, niti moģe postiĺi svrhu te stabilnosti ï 

razvoj svih druġtvenih i nacionalnih potencijala. Stabilnost sama sebi ne moģe biti 

svrhom, niti nosi pozitivno obiljeģje, ako se svodi na odrģavanje i reprodukciju 

vladajuĺega poretka. Takvu stabilnost ima, primjerice, Sjeverna Koreja. 

 

Akademik Josip Peļariĺ 

 

http://dragovoljac.com/index.php/razno/12338-predstavljanje-ljubiceve-knjige-

u-tisnom 

 

  

http://dragovoljac.com/index.php/razno/12338-predstavljanje-ljubiceve-knjige-u-tisnom
http://dragovoljac.com/index.php/razno/12338-predstavljanje-ljubiceve-knjige-u-tisnom
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IZJAVA HAZUDD -A 

 
Bilo je zanimljivo s vaġim ļestitkama za moj 70-i roĽendan Stizale veĺ su kada 

sam najavio meĽunarodnu konferenciju povodom te moje obljetnice, za vrijeme 

same konferencije i evo i sada kada sam doista napunio tih 70 godina ģivota. 

Obradovalo me je ġto je meĽu vama bilo i veleposlanika. Oļito ima i meĽu njima 

ljudi kojima je Hrvatska vaģnija od osobnih koristi. 

Svima vam zahvaljujem na tim ļestitkama. 

Juļer je meni bilo posebno zanimljivo s Izjavom HAZUDD-a. Naime, za nju 

sam doznao posredno iz ļestitke dragog prijatelja biskupa Koġiĺa: 

 

Datum:  Sun, 2 Sep 2018 07:05:56 +0200 

Ġalje:  Vlado Koġiĺ  

Prima:  'Josip Pecaric' <pecaric@element.hr> 

 

Dragi moj Akademiļe, 

Upravo sam proļitao tekst dr. Josipa Stjepandiĺa Vama u ļast, a povodom 

sutraġnjeg Vaġeg 70. roĽendana. Htio bih se pridruģiti pohvalama i lijepim 

ģeljama pa Vam izraģavam svoju blizinu u molitvi, molitvi za Vas, za Vaġu obitelj 

i za naġu domovinu Hrvatsku. Neka Vas Gospodin poģivi i uzdrģi u dobroj volji 

da i dalje moģete radosno i argumentirano svjedoļiti o svojoj ljubavi prema Bogu, 

ļovjeku i Domovini! 

Srdaļno 

+Vlado Koġiĺ 

 

Tek kasnije se IZJAVA U POVODU 70. ROņENDANA AKADEMIKA JOSIPA 

PEĻARIĹA pojavila na portalu Hrvatske udruge Benedikt:  

 
IZJAVA U POVODU 70. ROņENDANA AKADEMIKA JOSIPA 

PEĻARIĹA 

 
Profesor doktor znanosti Josip Peļariĺ navrġava u ponedjeljak, 3. rujna 2018. 70 

godina ģivota te ĺe koncem mjeseca rujna po sili zakona okonļati svoju karijeru 

sveuļiliġnog profesora u Hrvatskoj. To je izvrstan povod osvrnuti se na ovog u 

svakom pogledu nesvakidaġnjeg zanstvenika, spisatelja i mislioca. 

Josip Peļariĺ rodio se u Kotoru, gdje je zavrġio osnovnu ġkolu i gimnaziju. 

Studirao je i magistrirao  nuklearnu fiziku na Elektrotehniļkom fakultetu u 

Beogradu. Tijekom studija njegov je matematiļki talent doġao do izraģaja, pa se 

od tada potpuno posvetio matematiļkim nejednakostima. Tu je postigao stupanj 

doktora matematiļkih znanosti. Izloģen stalnom zlostavljanju zbog svog 

hrvatskog podrijetla u neprijateljskome okruģenju, koje se izrazilo u 

nemoguĺnosti napredovanja na znanstvenoj ljestvici usprkos neporecivim 

rezultatima, godine 1987. seli s obitelji u Zagreb, gdje na temelju veĺ objavljenih 
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znanstvenih radova istog trenutka biva biran u izvanrednog, a ubrzo i u redovitog 

profesora matematike. Godine 2000. Josip Peļariĺ je izabran za redovitog ļlana 

Hrvatske akademije znanosti i umjetnosti, a godine 2016. dopisnog ļlana 

Dukljanske akademije nauka i umjetnosti. Predsjednik TuĽman odlikovao ga je 

Redom Danice hrvatske s likom RuĽera Boġkoviĺa. 

U proteklih 30 godina Peļariĺ je ostvario jedinstven znanstveni opus, koji ga 

svrstava u najproduktivnije znanstvenike danaġnjice u svijetu. Iako se u medijima 

moģe naĺi podatak od oko 1100 objavljenih radova, meĽunarodna baza podataka 

researchgate (https://www.researchgate.net/profile/Josip_Pecaric) vodi ga s 

ukupno 1.792 objavljena rada, a baza Scopus s ukupno 647 radova. Osnivaļ je i 

glavni urednik 3 matematiļka ļasopisa, koji se po opĺoj meĽunarodnoj 

klasifikaciji nalaze meĽu 6 najboljih ļasopisa u sveukupnoj hrvatskoj znanosti. 

Sam popis njegovih radova ima obujam znanstvenog rada s preko 60 stranica. 

Popis koautora, na kojem je 231 ime iz cijelog svijeta, isto tako je impozantan. Ne 

samo da je ģivuĺi putokaz mladim znanstvenicima, nego je bio mentor blizu 60 

doktoranada, ġto ga i u toj disciplini postavlja u sam svjetski vrh. 

U svojoj karijeri Josip Peļariĺ ostvario je suradnju s mnogim znanstvenicima 

ġirom svijeta (Australija, Pakistan, Rusija, SAD, Ġvedska), koji se posljednjih 

godina redovito susreĺu na godiġnjoj znanstvenoj konferenciji. Na ovogodiġnjoj 

konferenciji u Zagrebu,  Lars-Erik Persson, jedan od sudionika iz Ġvedske, iznio 

je svoj vrlo osobni pogled na opus Josipa Peļariĺa te izjavio: ĂNe samo ja nego i 

mnogi drugi promatramo ga kao KRALJA NEJEDNAKOSTI te smo ponosni da 

moģemo raditi u njegovu kraljevstvuñ. Profesor Neven Elezoviĺ, njegov hrvatski 

kolega, jednom je rekao: Ăéa zli duh koji nikome ne da mira i tjera sve naprijed 

nalazi se ovdje meĽu nama, akademik Josip Peļariĺ. Viġe od polovine matematike 

na tehniļkim fakultetima u Hrvatskoj opstoji samo zato ġto se taj zli duh probudio. 

To pokazuje da jedan pojedinac moģe napraviti viġe nego ļitava  organizirana ili 

neorganizirana institucija.ñ 

Pored privatne, kao muģ, otac i djed, te znanstvene misije, akademik Josip Peļariĺ 

ima i treĺu, vrlo znaļajnu misiju kao domoljub i spisatelj, u kojoj je povremeno 

pokazao proroġka svojstva. Na velikosrpsku agresiju odgovorio je 

raskrinkavanjem velikosrpskih mitova o Hrvatskoj. Svoja promiġljanja iznosi u 

gotovo svakodnevnim objavama, koje prenose hrvatski portali. Ti su radovi 

objavljeni u ukupno 43 knjige u vlastitoj nakladi izvan podruļja matematike, ġto 

je vrlo opseģan opus za svakog spisatelja. Naslovi knjiga dotiļu se aktualnih tema 

poput Domovinskog rata, suda u Haagu, Jasenovca, Marka Perkoviĺa Thompsona 

ili crvenog plemstva. 

U godinama nakon smrti predsjednika TuĽmana Josip Peļariĺ prepoznao je 

sluganski, protuhrvatski karakter nove vlasti, koji je ne samo prokazao u 

objavljenim tekstovima i knjigama, nego i potaknuo viġe peticija s proroļanskim 

porukama. Prisjeĺamo se Peticije Ujedinjenim narodima o generalu Gotovini, 

Peticije za spas Branimira Glavaġa do Peticije o zaġtiti slobode znanstvenih 

istraģivanja te Peticije o uvoĽenju pozdrava za Dom spremni u sluģbenu uporabu. 

Zajedniļko svim tim akcijama bilo je ukazivanje na goruĺe druġtvene probleme u 

Hrvatskoj, koje su kontrolirani mediji ignorirali ili gurali pod tepih. 
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Josip Peļariĺ bio je meĽu prvima koji su ukazali na oļiglednu nelogiļnost tzv. 

jasenovaļkog mita te je u svojim polemiļkim tekstovima raskrinkao mnoge 

krivotvoritelje povijesti u Hrvatskoj kao bijedne srpske sluge, a jednog od njih 

sprijeļio u nastojanju da nezasluģeno postane ļlanom Hrvatske akademije 

znanosti i umjetnosti (HAZU). Sliļno tome, svojom opaskom o pomirbi djece 

komunista u svim strankama, joġ prije izbora 2016. godine kirurġki precizno 

prorekao je smjer aktualne hrvatske politike. 

Iako je vjerojatno njezin najistaknutiji ļlan u novijoj povijesti, Josip Peļariĺ nije 

od HAZU dobio ono poġtovanje i potporu, koju po sveopĺem miġljenju zasluģuje. 

Dapaļe, kad je zapoļela njegova diskriminacija, pa i progon zbog njegovih 

politiļkih stavova, vodstvo HAZU ne samo da nije ustalo u njegovu zaġtitu, nego 

se pridruģilo napadima, ġto je kulminiralo potpuno neprimjerenim nastupom 

Glavnog tajnika HAZU na sjednici Hrvatskog sabora 14.12.2016. godine. Sliļno 

postupanje doģivio je od akademske zajednice u Hrvatskoj, a pogotovo Rektorata 

matiļnog Sveuļiliġta, ġto ĺe dovesti do toga, da ĺe, iako je joġ uvijek intelektualno 

vrlo aktivan, iz prosvjeda prema neļuvenom postupanju zagrebaļkog Sveuļiliġta 

prema njemu i ļlanu njegove obitelji koncem rujna prekinuti svaku vezu s ovim 

Sveuļiliġtem, ġto ĺe biti sluļaj bez presedana, ne samo u Hrvatskoj. 

Stoga, podsjeĺajuĺi na roĽendan najistaknutijeg hrvatskog znanstvenika, moramo 

upozoriti na ignoranciju na svim razinama vlasti, koja traje veĺ skoro dva 

desetljeĺa. Tako je nedavna konferencija u povodu njegova roĽendana proġla bez 

ikakvog sudjelovanja drģavne i sveuļiliġne vlasti. Ne znajuĺi ġto smjeraju vrhovi 

vlasti, slobodni smo prepostaviti da ĺe ne samo vlast, nego i kontrolirani mediji 

potpuno ignorirati ovaj jubilej, te ovaj znaļajni nadnevak pokuġati potisnuti u 

zaborav, stvarajuĺi od akademika Josipa Peļariĺa modernog disidenta. 

U isto vrijeme broj ġtovatelja Josipa Peļariĺa stalno raste, pogotovo u hrvatskoj 

dijaspori, ġto se vidi po broju sudionika na predstavljanjima njegovih knjiga. 

Poznata je anekdota iz Pakistana, kad ga je njegov doktorand doļekao u zraļnoj 

luci te automobilom povezao do krajnjeg odrediġta. U ļast visokog gosta iz 

Hrvatske u automobilu se iz zvuļnika zaorila pjesma ĂBojna Ļavoglaveñ. 

Ponosni da je hrvatska loza dala ovako vrijedan plod i cijeneĺi njegov neizmjerljiv 

doprinos razvoju Hrvatske, mi, Uprava i ļlanovi Hrvatske akademije znanosti i 

umjetnosti u dijaspori i domovini, izraģavamo najdublju zahvalnost akademiku 

Josipu Peļariĺu za njegovo ģivotno djelo te mu ģelimo puno sreĺe i zdravlja u 

nadolazeĺem razdoblju. 

 

Dr. Josip Stjepandiĺ, predsjednik Hrvatske akademije znanosti i umjetnosti u 

dijaspori i domovini (HAZUDD) 

 
http://hu-benedikt.hr/?p=112175  

Zahvaljujemo akademiku Peļariĺu na dosadaġnjoj i buduĺoj suradnji i koristimo 

ovu prigodu te mu ļestitamo 70-ti roĽendan! Sve najbolje! Uredniġtvo portala 

Kamenjar.com 

https://kamenjar.com/u-povodu-70-rodendana-akademika-josipa-pecarica/  

http://hu-benedikt.hr/?p=112175
https://kamenjar.com/u-povodu-70-rodendana-akademika-josipa-pecarica/
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http://dragovoljac.com/index.php/razno/12495-izjava-u-povodu-70-rodendana-

akademika-josipa-pecarica  

http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2018/09/03/dr-josip-stjepandic-hazudd-

izjava-u-povodu-70-rodendana-akademika-josipa-pecarica/  

http://7dnevno.hr/izdvajanja/top-2/akademik-josip-pecaric-znanstvenik-spisatelj-

i-mislioc/  

http://glasbrotnja.net/hazudd-izjava-povodu-70-rodendana-akademika-josipa-

pecarica/  

https://narod.hr/kultura/hazudd-u-povodu-70-rodendana-akademika-pecarica-

nakon-smrti-predsjednika-tudmana-prepoznao-je-sluganski-protuhrvatski-

karakter-nove-vlasti  

 

O pismu HAZUDD-a vidjeti tekst: 

Dr. Josip Stjepandiĺ: Vlast i nadzirani mediji stvaraju od akademika Peļariĺa 

modernoga disidenta. Hrvatski tjednik, 13. rujna 2018. 

  

http://dragovoljac.com/index.php/razno/12495-izjava-u-povodu-70-rodendana-akademika-josipa-pecarica
http://dragovoljac.com/index.php/razno/12495-izjava-u-povodu-70-rodendana-akademika-josipa-pecarica
http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2018/09/03/dr-josip-stjepandic-hazudd-izjava-u-povodu-70-rodendana-akademika-josipa-pecarica/
http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2018/09/03/dr-josip-stjepandic-hazudd-izjava-u-povodu-70-rodendana-akademika-josipa-pecarica/
http://7dnevno.hr/izdvajanja/top-2/akademik-josip-pecaric-znanstvenik-spisatelj-i-mislioc/
http://7dnevno.hr/izdvajanja/top-2/akademik-josip-pecaric-znanstvenik-spisatelj-i-mislioc/
http://glasbrotnja.net/hazudd-izjava-povodu-70-rodendana-akademika-josipa-pecarica/
http://glasbrotnja.net/hazudd-izjava-povodu-70-rodendana-akademika-josipa-pecarica/
https://narod.hr/kultura/hazudd-u-povodu-70-rodendana-akademika-pecarica-nakon-smrti-predsjednika-tudmana-prepoznao-je-sluganski-protuhrvatski-karakter-nove-vlasti
https://narod.hr/kultura/hazudd-u-povodu-70-rodendana-akademika-pecarica-nakon-smrti-predsjednika-tudmana-prepoznao-je-sluganski-protuhrvatski-karakter-nove-vlasti
https://narod.hr/kultura/hazudd-u-povodu-70-rodendana-akademika-pecarica-nakon-smrti-predsjednika-tudmana-prepoznao-je-sluganski-protuhrvatski-karakter-nove-vlasti
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PREDSJEDNICA I óZA DOM SPREMNIô, ZAGREB, 

2019. 
 

HRVATI AMERIĻKOM VELEPOSLANIKU 

 
Javljanja g. Banoviĺa su uvijek izuzetna. Baġ sam se spremao komentirati 

najnovije poruke gĽe Predsjednice i naslovio tekst  PREDSJEDNICA: ZA DOM 

SPREMNI TREBA RAZLIKOVATI OD ZA DOM SPREMNI, kad sam dobio 

njegov e-mail o reagiranju naġih ljudi na podrġku ameriļkog veleposlanika prvoj 

izjavi Predsjednice RH. Ļini mi se da ĺe vam biti zanimljiv taj tekst g. Banoviĺa 

pa vam ga ġaljem: 

Ameriļki veleposlanik g. Robert Kohorst na svom Twitteru izrazio je podrġku 

Kolindi Grabar Kitaroviĺ. Istaknuo je da svaka zemlja mora ġtititi slobodu govora, 

ali da nekim frazama u modernom druġtvu nema mjesta. 

No, Hrvati k'o Hrvati, reagirali su isto onako kako su reagirali i krajem 80-ih, kada 

su diljem svijeta pritiskali razne diplomate. Zasuli su ga zanimljivim komentarima 

i ļinjenicama. 

Za poļetak, postavili su mu fotografiju medalje ameriļkog kongresa iz 1814. na 

kojoj na latinskom piġe "Pro patria paratus aut vincere aut mori". To doslovno 

znaļi "Za domovinu spremni ili pobijediti ili umrijeti". Postavili su i montaģu sa 

Donaldom Trumpom koji drģi natpis "Pro patria paratus means ZA DOM 

SPREMNI". Pitali su ga zaġto krġi ustav vlastite drģave, jer ovakve fraze su u 

SAD-u potpuno legalne ļak i kad bi neļime bile kompromitirane. Postavili su mu 

logo Ameriļke nacistiļke stranke koja ima i svoju mreģnu stranicu. Podsjetili su 

ga da je u Americi legalno vikati "Heil Hitler" ili "f*** Trump" (j**** Trumpa). 

Javio se i Thompsonov odvjetnik i ļlan Nezavisnih za Hrvatsku, g. Davor Karaļiĺ, 

koji je kratko poruļio: "In your country it is normal and perfectly allowed by law, 

to walk dressed in nazi uniforms. So please stop palamoode." (hrvatski prijevod: 

"U vaġoj zemlji normalno je i savrġeno u skladu sa zakonom hodati obuļen u 

nacistiļku uniformu. Stoga molim prestanite palamuditi.") 

Hrvati koji su se javljali u komentare izrazili su ģelju da g. Kohorst podupre 

slobodu izraģavanja i iznoġenja miġljenja umjesto da staje na stranu osobe koja je 

protiv te slobode. Rekli su da viġe od 75 godina ļekamo na tu slobodu, na ġto su 

neki rekli da ju ļekamo viġe od 900 godina. Podsjetili su ga da su ļetnici posljednji 

faġisti u Europi. Uz to su postavili sliku Jean-Michel Nicoliera i HOS-ovu 

iskaznicu Thomasa Crowleya na kojoj je njegova fotografija, HOS-ov logo i "Za 

Dom spremni". Javili su se i neki Hrvati u Americi. Jedna Hrvatica tako kaģe da 

je roĽena u SAD-u, ali ima hrvatsko nasljeĽe. Otac ju je nauļio rijeļi "za dom 

spremni". Ona je veleposlaniku poruļila da su ovi ljudi na fotografijama imali 

"muda veliļine kitova" i da on ne govori u njeno ime. 
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Postavljena je i fotografija dokumenta iz organizacije Hrvatski Domobran, iz 

1936., a dokument je potpisan, citiram, "uz izraz poġtovanja s domobranskim 

pozdravom ZA DOM SPREMNI". Sjetili su se uz to Hrvati i lista Virovitiļan 

iz 1921. i stiha "za rod i dom spremni ģivot dati" kojeg je u sklopu neke 

domoljubne pjesmice izrecitiralo neko dijete na ġkolskoj priredbi u Virovitici. 

 

Od g. Kohorsta je zatraģeno da SAD i UN, nakon izjave izraelskog povjesniļara 

Gideona Greifa o 800 tisuĺa pobijenih u Jasenovcu zatraģe masovno prekapanje 

cijelog podruļja jer je potrebno hitno pronaĺi i identificirati ģrtve, i da cijelo 

iskapanje nadgledaju upravo predstavnici SAD-a i UN-a. Potrebno je i rijeġiti broj 

ģrtava. 

Tom Suniĺ takoĽer je ostavio poruku. Kaģe da bi amerikanci trebali istraģiti 

pedigre i proġlost onih koji su pohodili nedavno okupljanje u Mimari (proslava 

dana drģavnosti Srbije, i dana srpske vojske). Josip Stjepandiĺ uputio je 

veleposlanika na presudu meĽunarodnog suda u pogledu onoga ġto je Srbija ļinila 

Hrvatskoj, i podsjetio ga da su Hrvati koristili upravo "Pro patria paratus" tj. "Za 

Dom spremni" u obrani svoje domovine. 

Netko mu je postavio i sliku Orwella uz citat "Ako sloboda uopĺe ima ikakvo 

znaļenje, onda znaļi pravo ljudima reĺi ono ġto ti ljudi ne ģele ļuti". 

S obzirom da je veleposlanik rekao da "neke fraze nemaju mjesta" u danaġnje 

vrijeme u modernom druġtvu, neki su ga pitali je li mislio na frazu "velikosrpska 

agresija", ili moģda na frazu "sagraditi zid" pritom misleĺi na aktualno stanje na 

juģnoj granici SAD-a. 

 

Lijepo je vidjeti da Hrvati i dalje ne dopuġtaju tek tako da se blati Hrvatska. 

 

P.S. Ovo je poveznica na Kohorstov tweet i komentare:  

https://twitter.com/USAmbCroatia/status/1097857505412173825 

 

Vidjeti: 

https://narod.hr/hrvatska/veleposlanik-sad-a-kohorst-podrzao-predsjednicu-oko-

pozdrava-za-dom-spremni-evo-kako-su-mu-odgovorili-na-twitteru  

 

  

https://twitter.com/USAmbCroatia/status/1097857505412173825
https://narod.hr/hrvatska/veleposlanik-sad-a-kohorst-podrzao-predsjednicu-oko-pozdrava-za-dom-spremni-evo-kako-su-mu-odgovorili-na-twitteru
https://narod.hr/hrvatska/veleposlanik-sad-a-kohorst-podrzao-predsjednicu-oko-pozdrava-za-dom-spremni-evo-kako-su-mu-odgovorili-na-twitteru
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KOMENTAR DAMIRA BOROVĻAKA 
 

Zanimljiv komentar mog odgovora prof. Vidmaroviĺu dao je naġ poznati publicist 

Damir Borovļak: 

Inaļe, ļesto sjajni IVICA ĠOLA ovaj puta je promaġio metu. 

A ġto ĺemo, ponekad i sjajni olimpijci u disciplini biation sjajno skijaju i pucaju, 

no pred samim ciljem promaġe metu. 

Sada kada je jasno vidljiv dokument da su u demokratskoj Americi Hrvatski 

domobrani 1936.g. pozdravljali sa ñZaDdom spremniò nema viġe nikakve sumnje 

kakav je taj hrvatski pozdrav ili slogan. Za to nam nisu potrebni veleuļeni kvazi 

antifa-povijesniļari iz pupavih mrziteljskih laboratorija, kako bi nam njihov 

mentor sa saborske govornice ukazivao tko je krġĺanin a tko vrli katolik. 

To bi trebalo biti svakom jasno, pa i ameriļkom veleposlaniku pouka, neka ne 

presuĽuje hrvatsku povijest koju ne poznaje. Nije li konaļno jasno tko je spreman 

braniti svoj Dom, a tko mrzi Hrvatsku u kojoj je roĽen? 

Naprosto je nevjerojatno, koliko nas puta samo jedan notorni profi-laģac treba 

ugristi iz iste rupe? 

Potrebno je napomenuti da se to razobliļavanje laģi o povijesnom slijedu 

pozdrava/slogana ñZa Dom spremniò ne bi ni sluļajno rasvijetlilo da nije bilo 

rovovske bitke akademika Josipa Peļariĺa i pridruģenog mu dr. Josipa 

Stjepandiĺa. Njih dvojica su najzasluģniji da su profi-laģi o pozdravu ñZa Dom 

spremniò razobliļene. Ġto govori samo da ponekad nisu nuģni strukovni 

povjesniļari da bi se razotkrile povijesne podvale i neistine. 

Borovļakov komentar Ġolinog teksta je stvarno duhovit. Pun pogodak. Recimo 

sam naslov Ġolinog teksta (Da, (anti)faġizam je zadnje utoļiġte hulja. Za Dom 

spremni!) bio bi mi bolji bez zagrada u (anti)faġizam. Antifaġisti danas izmiġljaju 

faġiste u Hrvatskoj samo da ih nebi vidjeli u faġistiļkom agresoru na Hrvatsku, 

kao ġto je to vidio nedavno i Marcel Holjevac u svom tekstu. Jasno je da bi u 

takvom tekstu, u kojem se ne bi promaġila meta, dio o Srbiji bio sliļan 

Holjevļevom komentaru. 

S hrvatskim povjesniļarima jesam polemizirao kada bih primijetio neku 

nelogiĺnost ili nepotpunost u iskazima. Kada je rijeļ o tvrdnji o Ăstarom 

hrvatskom pozdravuñ nisam ulazio u negiranju njihovih podataka veļ o prirodi ġto 

bi to trebalo znaļiti. 

Joġ u vrijeme Peticije ZDS, tj. napada na ĂBojnu Ļavoglaveñ i Thompsona od 

strane vlasti, kada su nam iz Ureda Predsjednice poruļili da je to pozdrava Ăna 

razini provokacijeñ, odgovorio sam im da oni Ăļitaju hrvatsku povijest srpskim 

oļimañ i poslao tekst Eve Kirchmayer.Biliĺ ĂGlazbom i rijeļju za dom kroz 

povijestñ iz koga je jasna neraskidivost ĂZa Dom spremniñ od ĂZa Domñ. 

Nedavno sam u jednom komentaru ponovo dao moj tekt o polemici 

Predsjednica-Hasanbegoviĺ. 

Hasanbegoviĺu sam zamjerio nedoreļenost kada je govorio o Ăustaġkom 

pozdravuñ. U nedavnom tekstu sam i napomenuo kako je on mislio o tome sliļno 

meni i vidimo da je ovih dana on doista to i potvrdio. U prilozima dajem i o tome 
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kako je on to pojasnio u Bujici. Spomenuo je i pozdrav ĂZa Domñ (vidjeti snimak), 

ali je inzistirao na samoj formulaciji ĂZa Dom spremniñ i o tome kako se ona 

pojavila. S druge strane oni kojima je to stari hrvatski pozdrav imaju pravo to 

tvrditi jer su u biti znaļenja ista, a u mom spomenutom tekstu ili joġ kod napada 

na Josipa Ġimuniĺa govorio o prirodnom razvoju pozdrava ï dakle isto ono ġto su 

srpski povjesniļari koristili kod njihovog pozdrava s tri prsta ï pozdrava nastalog 

u njihovoj faġistiļkoj agresiji. 

Ali itekako mi je prihvatljiv i Hasanbegoviĺev pristup jer sam se i sam pozivao na 

autorstvo izreke ĂU Boki kotorskoj svaki kamen govori Hrvatskiñ koja se ponekad 

pripisuje Stepincu. Ali ja itekako naglasim da je u biti ono ġto je doista rekao naġ 

svetac istovjetno s onim ġto sam ja rekao. 

Da je Predsjednica doista mislila na istovjetnosti znaļenja tih pozdrava neizravno 

je potvrdila u svom drugom obraĺanju javnosti. Sada je popriliļno jasno da je 

potpora HDZ-a uvjetovana podrġci stavovima Plenkoviĺevog povjerenstva o ZDS 

ġto je jasno pokazao Jandrokoviĺ, ali nam je ameriļki veleposlanik pokazao da su 

interesi bili mnogo ġiri. MeĽutim i tada je spomenula ĂZa Domò kao jednu od 

povijesnih varijanti hrvatskog pozdrava i pokliļa. Da nije prastari pozdrav ZDS 

ali jest varijanta tj. pozdrav s istim znaļenjem ĂZa Domñ. Vjerojatno otud i 

potreba za Jandrokoviĺevo Ăobjaġnjenjeñ ġto je Predsjednica rekla. Da nije bilo i 

drugih primjedbi na raļun Predsjednice kao ġto su one o izbjegavanju u govorima 

Ăvelikosrpske agresijeñ, Ăsrpskog genociga u Srebreniciñ, generala Praljka i 

Brodarca joġ bi mogli povjervati da je Predsjednica namjerno spomenula ĂZa 

Domñ. S druge strane u Prilozima dajem i miġljenje naġeg poznatog povjesniļara 

prof. dr. sc. Josipa Jurļeviĺa. Vidjet ĺete kako u njegovom tekstu podjednak 

prostor je dan i pozdravima ĂZa Domñ i ĂZa Dom spremniñ. Obratite paģnju na 

sam zavrġetak njegovog teksta koji daje jedan od moguĺih razloga zaġto je 

Plenkoviĺ zabranio svom povjerenstvu da razmatra vrijeme prije NDH, kao i to 

da ne smiju razmatrati i povijesne laģi o NDH. Taj zavrġetak je: 

Na koncu, navedimo neġto ġto sluģi kao mali odmak od naġih predrasuda i naġeg 

vremena u koje smo utopljeni, te koliko je u ovom problemu, a i inaļe, pouļno 

gledati i iz ġireg konteksta. Naime, 1932. godine (u vrijeme ustaġkog Velebitskog 

ustanka), list ĂProleterò, glavno glasilo CK KPJ, ultimativno je zahtijevalo da svi 

komunisti moraju pruģiti svekoliku pomoĺ ï ustaġama. 

S druge strane u komentarima u svezi s Predsjedniļinim izjavam pojavila se 

tvrdnja o ZDS kao Ădomobranskom pozdravuñ. Uputio sam upit nekim hrvatskim 

povjesniļarima. Nadam se da ĺe nekome od njih to biti zanimljivo i da ĺemo i o 

tome doznati ġto misle naġi povjesniļari. 

 

Josip Peļariĺ  
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JE LI POLITIĻARIMA KRIVA MATEMATIKA? 

ZAGREB, 2019. 
 

AKADEMIK JOSIP PEĻARIĹ : ñNIJE LAKO BITI 

HRVAT U HRVATSKOJ.ò 

 

Veliki razgovor Mladena Pavkoviĺa s akademikom 

Josipom Peļariĺem, inaļe Ăpersonom non gratañ u 

hrvatskoj kulturi  

 
U hrvatskoj kulturi malo je ljudi poput akademika Josipa Peļariĺa (r. 1948, u 

Kotoru, Boka Kotorska). Ili ga vole ili ga mrze. Iz dna duġe. Za razliku od onih 

koji ga ne ģele razumjeti, jednom je napisao dr. Milan Vukoviĺ, vrlo dobro 

poznaje svoju proġlost. Upravo zato iz te proġlosti izvlaļi poruke i prijedloge, nudi 

perspektivu boljitka buduĺnosti  Hrvatske, suprotno od svojih napadaļa. On se 

nikada ne predaje. Piġe i objavljuje knjigu za knjigom, a u znanstvenom dijelu 

odmaknuo je od mnogih, koji su danas Ăna cijeniñ. O njegovu radu i ģivoti objavio 

sam i knjigu ĂRazgovori s Josipom Peļariĺemñ (2006.), s predgovorom 

akademika Dubravka Jelļiĺa, ali kao da i Ănisamñ, jer je marginalizirana i 

preġuĺena, poglavito od tzv. yugokritiļara, koji i nikada nisu siġli s hrvatske 

medijske scene. No, za razgovor s ovim iznimno  poznatim akademikom uvijek 

ima povodaé 

 

Vaġa dva matematiļka ļasopisa izazvala su veliku, svjetsku paģnju, a kod nas 

nisu ni Ăzamijeĺenañ, poglavito u medijima i tzv. znanstvenim krugovima.. 

Zaġto? 

Moģda ĺe Vam biti zanimljivo pismo koje sam napisao o tome: 

Poġtovana gĽo  Predsjednice RH, 

Poġtovani Predsjednici Hrvatskog sabora i Vlade RH, 

(pismo je dano u prethodnom tekstu) 

 

Kako tumaļite da ne nailazite u svom radu ni na potporu HAZU, ļiji ste 

redovni ļlan? 

U vrijeme prethodne uprave nisam baġ bio omiljen. Poļelo je zbog moje uloge u 

neizboru prof. dr. sc. Iva Goldsteina za redovitog ļlana u vrijeme kada mu je otac 

bio posebni savjetnik predsjednika Vlade RH. Spomenut ĺu samo da me je 

tadaġnji Glavni tajnik prozivao u Hrvatskom saboru zbog Peticije ZDS. A radilo 

se o izvjeġĺu o radu HAZU. Pri tome nije bilo vaģno ġto ja imam najviġe 
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znanstvenih radova meĽu znanstvenicima u RH pa je povodom mojih 1000 radova 

odrģana i konferencija, ili ġto imam ļak tri znanstvena ļasopisa s impact faktorom, 

ili ġto je iz moje znanstvene ġkole izaġlo 40-ak doktora znanosti, veĺ je vaģno ġto 

sam branio Thompsona i legendarnu pjesmu ĂBojna Ļavoglaveñ s tom peticijom. 

 

Je li potrebna takva Akademija (HAZU) kakva je danas? 

Sada imamo novu upravu. Dajmo joj ġansu da se dokaģe. 

 

Objavljujete knjigu za knjigom. MeĽutim, medijska i ina potpora ne prati 

Vaġ rad... 

Kada ste u nemilosti i kod vladajuĺih i onih u oporbi ï ne oļekujte ni da ĺe Vas 

glavni mediji pratiti. Ļak nisu smjeli izvijestiti o tri meĽunarodne konferencije 

meni u ļast. Na nedavnoj konferenciji povodom mog 70-og roĽendana iz emisije 

Dobro jutro Hrvatska su nas zvali, pa odustali i samo su razgovarali s nama. Ali 

to nikada nije prikazano! A sugovornici su uz mene bili profesor Lars Erik Persson 

koji je bio i predsjednik Ġvedskog matematiļkog druġtva i jedini je matematiļar 

dobitnik drģavne nagrade u svojoj zemlji i profesor Neven Elezoviĺ. Istina 

nezgodno je ġto je profesor Persson na toj konferenciji o meni govorio kao o 

Ăkralju nejednakostiñ, a to moje podruļje u matematici (nejednakosti) nazvao 

mojim kraljevstvom. 

 

Zbog ļega ste imali sukob s biskupom Koġiĺem oko jedne Vaġe knjige, a u 

kojoj je on jedan od stupova, kako ste rekli, hrvatske drģave? 

Ma i nije neki sukob. Biskup uvijek prigovara ako ga se hvali, a ja sam smislio 

originalnu ļestitku za njegov 60. roĽendan ï knjigu iznenaĽenja. Njemu je bilo 

neugodno i zbog onog pljeska koji nije prestajao na Stepinļevo u Zagrebaļkoj 

katedrali. Ali s druge strane on itekako zna javno pohvaliti one za koje misli da to 

zasluģuju. O meni je govorio ļak i u homilijama. 

MeĽutim, ta moja knjiga je bila neġto ġto se moralo napraviti, Naime, Profesor 

knjiģevnosti na Sveuļiliġtu u Mostaru dr. sc. Marko Tokiĺ je naglasio   na 

Fakultetu Prirodoslovno-matematiļkih i odgojnih znanosti u Mostaru, kako piġe 

Glas Brotnja, 05. 12. 2014., da svi koji poznaju akademika Peļariĺa znaju da je 

Hercegovac iz Boke Kotorske, ali i ļovjek kojemu ļetiri stupa njegove Hrvatske 

ļine: Franjo TuĽman, Dario Kordiĺ, Marko Perkoviĺ-Thompson i biskup Vlado 

Koġiĺ.  

Zapravo, ļetiri osobe koje su neprijatelji hrvatske drģave i hrvatskog naroda 

najviġe napadali, a predstavljaju najzasluģnije dijelove hrvatskog naroda u 

stvaranju hrvatske drģave. Dakle biskup Koġiĺ tu predstavlja Crkvu u Hrvata, a 

ļinjenica je da je Crkva u Hrvata stalno na udaru svih koji ne vole hrvatsku drģavu, 

a biskup Koġiĺ je i najnapadaniji meĽu hrvatskim biskupima. 

 

Jeste li za Dan drģavnosti bili pozvani meĽu elitu na Pantovļak, na prijem 

predsjednice Republike? Jel' Vas uopĺe zovu na ovakve i sliļne sveļanosti? 

Ne. 
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A da li Vam Ministarstvo kulture ili HAZU otkupljuju neke od Vaġih knjiga?  

HAZU ne otkupljuje knjige, a Ministarstvo kulture mi je otkupilo 50 primjeraka 

knjige  Kako su ruġili HAZU?, joġ daleke 2006. godine. A bilo ih je viġe od 50 

koje su oni mogli otkupiti.  

 

Ļesto se ģalite da Vam je kĺi bez posla. Ġto se dogodilo da ga ne moģe naĺi?  

Zbog ļega, ġto mislite, hrvatski intelektualci ġute? 

Ona nije izabrana za docenta na Filozofskom fakultetu. Veĺ iz ļetvrtog 

ministarstva znanosti i obrazovanja govore da je to protuzakonito. Zbog 

autonomije sveuļiliġta pisali su prigovore i rektoru Zagrebaļkog sveuļiliġta 

Borasu i Rektorskom zboru. I vjerovali ili ne ï ni Ministarstvo nije dobilo godinu 

dvije odgovore. Prljave uloge u tome imali su profesori Mateljan, Mikeliĺ 

Preradoviĺ i Boras. Njen mentor profesor Miroslav TuĽman je tvrdio da je ona 

kolateralna ģrtva napada na njega, ali sigurno je tu problem i njeno prezime ġto je 

nedavno komentirao i naġ poznati kolumnist Marko Ljubiĺ. Pri tome je sigurno i 

dr. TuĽman u pravu jer je Borasu trebalo za doktorat 15 godina kod  prof. 

TuĽmana i doktorirao je u 48. godini ģivota. A uz to kao rektor bio je predsjednik 

povjerenstva na novom natjeļaju na kojem je primljena njegova doktorandica i 

kĺerka jednog poznatog direktora velike zagrebaļke firme. Pri tome se pozivao na 

ono ġto Ministarstvo tvrdi da je protuzakonito i na ġto im nije htio odgovoriti. 

Mojoj kĺerki je, naravno, trebalo mnogo manje vremena da doktorira kod prof. 

TuĽmana i bude izabrana za znanstvenog suradnika i viġeg znanstvenog suradnika 

(u to zvanje je izabrana istog dana kada i prof. Mikeliĺ Preradoviĺ). 

A hrvatski intelektualci su ġutjeli i na Filozofskom fakultetu kada su na udaru bili 

prof. TuĽman i moja kĺerka. A poslije su, kao ġto znamo, doġli i oni na red. 

 

Smatrate li se Vi na neki naļin u Hrvatskoj ñpersona non gratañ? 

To je oļiti i iz dosadaġnjih odgovora, zar ne? Ali meni je zgodna i konstatacija dr. 

sc, Josipa Stjepandiĺa, predsjednika HAZUDD-a o meni kao svojevrsnom 

disidentu. Naime, ja sam odlaskom u mirovinu odbio biti profesor emeritus 

Zagrebaļkog sveuļiliġta ġto kao akademik trebam biti, sve dokle je na ļelu takva 

osoba kao ġto je rektor Boras. TakoĽer, na mojim znanstvenim radovima ne mogu 

sudjelovati kolege koji stavljaju to sveuļiliġte u svojoj adresi.  

Ja danas potpisujem samo sveuļiliġte RUDN iz Moskve.  

Zapravo traģio sam da me se pri kraju radnog vijeka premjesti na neko drugo 

sveuļiliġte u RH tako da bih tamo bio emeritus i potpisivao i hrvatsko sveuļiliġte 

na svojim radovima. Nisu mi ni odgovorili. 

 

Pa, kako je biti Hrvat u Hrvatskoj?  

Kada mi je u JNA jedan 'oficir' savjetovao da je bolje ne misliti dok sam tamo 

upitao sam ga;  

- Kako da ja ovako star ne mislim? 

- Da u pravu ste, ali onda ne trebate govoriti to ġto mislite, odgovorio je. 

Tako nekako Vam je u Hrvatskoj, ja govorim i piġem ono ġto mislim, a rezultat 

je: Nije lako biti Hrvat u Hrvatskoj. 



                                     JOSIP STJEPANDIĹ I THOMPSON                        239 

 
 

Inaļe pitanje asocira na knjigu Zdravka Tomca ĂĠto to znaļi biti Hrvatñ. Na 

predstavljanju je biskup Koġiĺ rekao o meni: 

ĂMislim da bi se ļitava nacija tu trebala povesti za primjerom genijalnog 

akademika Josipa Peļariĺa koji je, poput pisama bivġem premijeru kojemu je 

predlagao da se tada zatoļeni general Ante Gotovina kandidira za Nobelovu 

nagradu za mir, to isto sada pokrenuo za generala Slobodana Praljka, piġuĺi 

pisma predsjednici Republike, predsjedniku Vlade i predsjedniku Hrvatskog 

sabora. Hrvati se nemaju zaġto ispriļavati i neprestano udarati u prsa, dok se 

istovremeno oni koji su nad Hrvatim poļinili neizmjerno veĺa i brojnija zlodjela 

razmeĺu nekim svojim tjeranjem pravde, a da nisu niġta uļinili da se distanciraju 

od tih zala. Zato mi se sviĽa akademik Peļariĺ koji ima hrabrosti 'okrenuti pilu 

naopako', kako se to jednostavnim rijeļima kaģe.ñ 

I to je jedan zgodan primjer za ono pitanje o biskupu.  

 

Nekad su progonili Vice Vukova, a danas M.P. Thompsona. Ima li tu neke 

sliļnosti? 

Sliļnosti ima. Razlika je u tome ġto se Vukova progonilo kao hrvatskog 

nacionalistu u Jugoslaviji, a Thompsona kao hrvatskog branitelja i autora 

legendarnih pjesama iz Domovinskog rata u Hrvatskoj. 

Zbog tih napada on i jest treĺi stup Ămojeñ Hrvatske po prof. Tokiĺu, kao 

najnapadaniji meĽu Hrvatima koji koriste svoje talente za dobrobit Hrvatske. Tu 

smatram npr. i sebe i Vatrene. A Vatreni su pokazali to na doļeku u Zagrebu i 

diljem Hrvatske. O tome govori i moja knjiga Matematika, pjesme i nogomet, 

Zagreb, 2018.  

Inaļe o Thompsonu i tim napadima na njega puno sam pisao, pa su i tri knjige s 

njegovim imenom u naslovima: 

M. Kovaļeviĺ i J. Peļariĺ, Thompson u oļima hrvatskih intelektualaca ï Bilo je i 

to jednom u Hrvatskoj, Fortuna ,Zagreb, 2008.  

J. Peļariĺ, Hajka na Thompsona, Zagreb, 2012. 

J. Peļariĺ, Thompson ï pjesmom za Hrvatsku, Zagreb, 2017. 

Uostalom i biskup Koġiĺ i ja smo govorili kada je, gospodine Pavkoviĺu, Vaġa 

braniteljska udruga, dodijelila priznanje Thompsonu. 

Ali interesi vladajuĺih se mijenjaju. Na doļeku Vatrenih su mu iskljuļili 

mikrofon, a danas idu u izbore s njegovim pjesmama i ģele osigurati njegovu 

podrġku. Vjerovali ili ne? 

 

Zaġto Vas ne zovu u neke od emisija HRT-a? 

Kad Te vlast ignorira, ignoriraju Te i oni! 

 

Tko ĺe pobijediti na predstojeĺim izborima za predsjednika drģave? 

Oļito je kako se boje Ġkore jer on nije politiļar, a politiļari su u RH po pravilu 

neļije sluge. To naġi ljudi sve viġe prepoznaju. A teġko je prognozirati kada nisi 

siguran ni u regularnost samih izbora. 

 

Jeste li se i Vi moģebitno razoļarali u hrvatsku drģavu? 
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Joġ kada je Raļan postao Predsjednik Vlade napisao sam kako je meni bolje nego 

njima jer ja ģivim u drģavi ļije ime volim, a oni vladaju drģavom ļije ime ne vole. 

Tada sam mislio na Raļanovu koaliciju, a danas vidimo da im se pridruģio HDZ. 

Zapravo na vlasti su politiļari iz Ministarstva vanjskih poslova.  

Dva moja doģivljaja u kojima je vaģnu ulogu igralo to ministarstvo govore o tome. 

Prvi je bio kada je moj Kotoranin predstavljao Crnu Goru u Veleposlanstvu 

tadaġnje drģavne zajednice Srbije i Crne Gore. U MVP su mu dodijelili visokog 

duģnosnika za pomoĺ. I tako vidi mene moj Kotoranin i kaģe gosponu iz MNV-a: 

- Eno profesora Peļariĺa. 

- Pa znate li Vi da je on Ustaġa, odgovori mu gospon iz MVP-a. 

- Ako su Ustaġe kao prof. Peļariĺ ï ne bojim se ja njih. 

Druga zgoda je bila kada je Papa govorio u HNH-u, pa su iz MVP-a dodijelili 

hrvatskim Crnogorcima nekoliko mjesta. Veliki redatelj Veljko Bulajiĺ je htio da 

i ja idem s njima, ali u MVP nije bilo viġe tog obeĺanog mjesta. 

Zato sam to ispriļao biskupu Pozaiĺu pa me je pozvala HBK. 

 

Zbog Vaġih stavova neki bi Vas rado vidjeli i u Remetincu. No, akademike 

kod nas Ăne zatvarajuñ... 

Zapravo je zgodno da im moj 86.-godiġnji mentor za moj magistarski rad prof. dr. 

sc. Dobrilo Toġiĺ iz Beograda da preporuku za to. Naime, javio mi se 11.7.2018.: 

Dragi Peļariĺu, 

Ģiv sam. Trenutno sam najstariji ģivi ļlan Katedre za Matematiku ETF-a. 

Pratim sve tvoje uspehe u nauci i njima se radujem. 

Nadam se da ĺeġ mi kratko odgovoriti. Proļitao sam tvoju priļu o 

ġkolovanju, dolasku u Beograd, studiranju Elektrotehnike, zaposlenju, 

doktoratu, itd. 

Sve sto si tu napisao je potpuno taļno!!! 

(...) 

uvek tvoj prof. Dobrilo Tosic 

 

I joġ samo: kakva je razlika izmeĽu pozdrava iz Domovinskog rata ñZa dom 

spremniñ i pozdrava iz NOB-a ï ĂSmrt faġizmu-sloboda naroduñ? 

Za slobodnu Hrvatsku borilo sa s pozdravom ZDS. S tim drugim za Jugoslaviju. 

Spomenut ĺu i najnoviju moju knjigu o ZDS i Thompsonu:  Predsjednica i óZa 

Dom spremniô, Zagreb, 2019. Zapravo je zabavno gledati kako se s jedne strane 

zbog izbora vlast bori za Thompsonovu podrġku, a s druge strane drģavnu nagradu 

ĂVladimir Nazorñ dodjeljuje onome koji mu je u Zagrebu iskljuļio mikrofon. O 

tim Ăantihrvatskim orgijamañ  imate tekst u najnovijem Hrvatskom tjedniku- 

naglasio je akademik Josip Peļariĺ. 
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STJEPAN RAZUM: LIEPI DOMOVINSKI POZDRAV  
 

Predstavljanje knjige: PEĻARIĹ, Josip. Predsjednica i óZa Dom 

spremniô. Vlastita naklada. Zagreb, 2019., 214 stranica.4 

 
 Od dviju knjiga, koje veļeras predstavljamo, meni je zapala ļast 

predstaviti drugu ï ñPredsjednica i óZa Dom spremniôò. Podsjeĺam poġtovano 

sluġateljstvo, koliko je meni poznato, to je treĺa knjiga s ļastnim i junaļkim 

hrvatskim pozdravom u naslovu, objavljena u drģavi Hrvatskoj u posljednjih 

nekoliko godina. Najprije je Elvis Duspara u svibnju godine 2016. objavio knjigu 

ñZa Dom spremniò, s podnaslovom ñInat knjigaò (Zagreb, 2016.), zatim je 

akademik Josip Peļariĺ godine 2017. objavio svoju prvu knjigu s hrvatskim 

pozdravom ñDnevnik u znaku óZa Dom spremniôò (Zagreb, 2017.), da bismo sada 

pred sobom imali njegovu drugu knjigu s tim pozdravom ñPredsjednica i óZa Dom 

spremniôò (Zagreb, 2019.). 

 Na samom poļetku knjige u svom predgovoru dr. zn. Josip Stjepandiĺ 

daje ocjenu (diagnozu) danaġnjega politiļkoga i druģtvenoga stanja u drģavi 

Hrvatskoj (str. 9-14). Piġe o bolestnoj druģtvenoj zbilji, u kojoj politiļka elita vodi 

protuhrvatsku politiku ili toļnije veleizdajniļku politiku na ġtetu Hrvatske, a 

javnosti se nameĺe razprava o pozdravu, koji bi trebao biti samorazumljiv za 

predsjednicu i svakoga, tko obnaġa politiļku vlast u drģavi Hrvatskoj. Vrh tzv. 

hrvatske vlasti radi protiv svoje drģave i svoga naroda, a posljedica toga je teģko 

bolestno druģtvo. Odriļuĺi se pozdrava ñZa Dom spremniò, s kojim su se hrvatski 

branitelji stoljeĺima odupirali tuĽinskim osvajaļima, podaniļki i poltronski 

hrvatski politiļari idu zacrtanim smjerom, koji ĺe dovesti, predmnieva dr. 

Stjepandiĺ, do diskreditacije hrvatskih branitelja i Hrvatskog obranbeno-

osloboditeljskoga rata obĺenito. Stoga odbacivanje pozdrava ñZa Dom spremniò 

moģe se protumaļiti jednino zamiġljenim pozdravom ñza izdaju spremniò. 

 Za zakljuļno ġtivo ove knjige sroļitelj je odabrao ļlanak dr. zn. Sanje 

Bilaļ, koja daje sliļnu ocjenu (str. 210-214). I ona piġe o ñizdajniļkoj politiļkoj 

eliti na vlastiò, koja ima zadatak ñtrajno paralizirati hrvatsko nacionalno biĺe, 

uguġiti njegov razvoj, oduzeti pravo na stvorenu nacionalnu drģavu i u konaļnici 

Hrvatsku staviti pod tuĽu kontroluò (str. 211). Stoga dr. Bilaļ poziva hrvatske 

umnike, branitelje i domoljube, da pokaģu nacionalnu zrelost i preuzmu 

odgovornost. A osnovno je pitanje: jesmo li spremni? 

 Akademik Josip Peļariĺ, ovom, kao i mnogim svojim dosadaġnjim 

knjigama, pokazuje da je spreman razodkrivati laģi, spreman je boriti se za istinu, 

za svoju i naġu Hrvatsku. 

 Sroļitelj Peļariĺ zapoļinje knjigu svojim pismom predsjednici Republike 

Hrvatske Kolindi Grabar-Kitaroviĺ (str. 15-16), koje joj je uputio, nakon ġto je 

 
4 hǾƻ ƧŜ ǑǘƛǾƻ ǇǊƻőƛǘŀƴƻ ƴŀ ǇǊŜŘǎǘŀǾƭƧŀƴƧǳ ƪƴƧƛƎŜ ǳ ½ŀƎǊŜōǳΣ Slovenska 21, u Domu 
branitelja HVIDRA, 4. travnja 2019. 
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ona objasnila javnosti, da je pozdrav ñZa Dom spremniò kompromitiran i 

neprihvatljiv, nakon ļega ju akademik Peļariĺ pita: ñĢelite li Vi reĺi da je ZDS 

kompromitirao Domovinski rat?ò. Nadnevak pisma nije naveden, ali ga nije teģko 

odrediti, ako se potraģi njegova objava na raznim portalima. 

 Pozdrav ñZa Dom spremniò ili njegovu inaļicu koristila je hrvatska 

vojska u doba Drugoga svjetskoga rata, a koristili su ga i hrvatski branitelji u doba 

Hrvatskog obranbeno-osloboditeljskoga rata. Buduĺi da je Predsjednici i drugim 

politiļarima vaģnije, ġto je bilo prije, a ne poslije, sroļitelj zakljuļuje, da im je 

vaģniji Drugi svjetski rat od Hrvatskog obranbeno-osloboditeljskoga rata. To nije 

miġljenje samo akademika Peļariĺa, nego je to obĺi dojam u hrvatskom 

politiļkom prostoru. To je tako, jer su gubitnici u Hrvatskom obranbeno-

osloboditeljskom ratu, velikosrbski napadaļi i njihovi hrvatski pomagaļi zauzeli 

odluļujuĺe politiļke poloģaje u drģavi Hrvatskoj, pa nastoje izbjeĺi svaki govor o 

Hrvatskom obranbeno-osloboditeljskom ratu, koji bi ih nuģdno podsjeĺao na 

njihovu loġu ulogu i izdaju vlastite domovine, tako da su hrvatskoj javnosti 

nametnuli govor o Drugom svjetskom ratu, odnosno o Nezavisnoj Drģavi 

Hrvatskoj, o kojoj joġ uviek na tragu komunistiļke i velikosrbske politike govore 

kao o oliļenju svega zla na ovome Svietu. Na to su naģalost pristali hrvatska 

Predsjednica, predsjednik Vlade Andrej Plenkoviĺ i drugi politiļari, pa svima 

nama nameĺu sliku vlastite proġlosti i sadaġnjosti prema ģelji i ukusu naġih 

neprijatelja. Nevjerojatno, ali istinito! Na ģalost! 

 Veĺ viġe puta izreļena istina iz usta akademika Josipa Peļariĺa, dolazi na 

vidjelo i u svezi s ovim pozdravom, a to je, da se meĽusobno pomiruju djeca 

partizana i komunista iz svih stranaka, a na ġtetu hrvatskoga ponosa i hrvatskih 

vriednosti. 

 U ovom predstavljanju svakako je potrebno iztaknuti pismo, koje je 

akademik Peļariĺ poslao veleposlaniku Sjedinjenih Ameriļkih Drģava Robertu 

Kohorstu, koji je bio izrazio zadovoljstvo, ġto je predsjednica Grabar-Kitaroviĺ 

promienila svoje miġljenje glede pozdrava ñZa Dom spremniò (str. 42-43). Nije 

uobĺe bitno, je li to stari ili novi, ustaġki ili braniteljski, hrvatski ili bilo kakav 

drugi pozdrav, nego je bitno to, da su s tim pozdravom hrvatski branitelji, meĽu 

kojima osobito hosovci, ginuli za svoju drģavu Hrvatsku u doba Hrvatskog 

obranbeno-osloboditeljskoga rata, upravo onako kako su hrvatski branitelji ginuli 

za svoju drģavu Hrvatsku u doba Drugoga svjetskoga rata. Dovoljno se sjetiti 

branitelja Odģaka iz svibnja godine 1945.! A ginuli su u ovom novom ratu, meĽu 

inim, i stoga ġto su Sjedinjene Ameriļke Drģave dale zeleno svjetlo za 

velikosrbski faġistiļki napad na Hrvatsku. Sada sjedinjeno-ameriļko-drģavni 

veleposlanik nas poduļava, kako ñpostoje izrazi kojima nema mjesta u modernom 

druģtvuò i pod tim izrazom misli upravo na domoljubni pozdrav ñZa Dom 

spremniò. Takva izopaļenost i ĺudoredna nakaradnost moģe proĺi samo kod ljudi 

bez obraza i ļasti! Osvajaļke sile inaļe ne drģe niġta do ļasti i do meĽunarodnoga 

pravnoga poredka. 

 Vriedno je iztaknuti i otvoreno pismo predsjednika HSP-a Karla 

Starļeviĺa i predsjednika Glavnoga stana HSP-a Nikice Augustinoviĺa, koji piġu 

predsjednici: ñVi ste 16. II. 2019. pljunuli na veliki dio onih koje predstavljate. 
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Prije svih, na sve ģrtve Domovinskog rata, kako na poginule branitelje ï 

pripadnike HOS-a ï koji su poloģili svoje ģivote ZA DOM SPREMNI, tako i na 

civilne ģrtve srboļetniļke agresije. Pljunuli ste na ģrtve mladiĺa, koji su poginuli 

za hrvatsku Drģavu s oznakom ZA DOM SPREMNI. Pljunuli ste na sve roditelje, 

koji su ostali bez sinova i kĺeri, koji su bili ZA DOM SPREMNI. Pljunuli ste u 

lice veĺini hrvatskog naroda.ò (str. 44). 

 Divnu pouku dao je svojim pismom veleposlaniku Kohorstu Anto ņapiĺ 

(str. 46-49), o suverenosti, o vriednostima hrvatskoga naroda i o uljudnom 

ponaġanju stranih veleposlanika, pa bili oni predstavnici vodeĺih svjetskih sila. 

Vriedno ga je proļitati! 

 Dakle, knjiga koja je pred nama jest zbirka raznih ļlanaka ponajprije 

njezinoga sroļitelja akademika Peļariĺa, a onda i mnogih sudobnika, koji su 

reagirali na prestrojavanje predsjednice Grabar-Kitaroviĺ iz domoljubnog tabora 

u bezliļni globalistiļki tabor, odriļuĺi se pozdrava ñZa Dom spremniò, kao i na 

izjavu sjedinjeno-ameriļko-drģavnog veleposlanika Kohorsta glede toga 

prestrojavanja, a na kraju je i reakcija na smuġeno vrludanje glede toga pozdrava 

hrvatskoga povjestniļara dr. zn. Marija Jareba. 

 Svejedno je, je li ñZa Dom spremniò stari ili jako stari pozdrav, ili uobĺe  

nije stari, vaģno je da je on naġ, sadaġnji ï sudobni pozdrav, da je to pozdrav iz 

Hrvatskog obranbeno-oslobodilaļkoga rata. Poviestnost ostaje u poviesti, u 

proġlosti, a sudobnost ģivi u sadaġnjosti! 

 Osvajaļki narodi ili njihovi politiļari ne vole narode i pojedince koji su 

spremni braniti svoj dom i svoju domovinu i pod cienu ģivota, jer im time 

onemoguĺuju njihov prodor u tuĽe dvoriġte, u tuĽi dom. Stoga je razumljivo da 

veleposlaniku svjetske slile nije simpatiļan taj domovinski pozdrav u hrvatskom 

narodu, premda ga u svom narodu vjerojatno podrģava. No, nije razumljivo da se 

tog pozdrava odriļu vodeĺi ljudi u vlastitom narodu. Zapravo, razumljivo je, kad 

znamo zbog ļega to ļine; razumljivo je, ali je biedno i izdajniļki. 

 U samom hrvatskom narodu postoje pojedinci, koji sluģe tuĽim 

probitcima ili pak zbog ideoloģkih razloga mrze vlastiti narod, kojemu nepotrebno 

nameĺu okostnice, da se njima mjesecima i godinama bavimo, kako bi zamraļili 

neku svoju neļastnu i sebiļnu djelatnost. U ovoj knjizi navedeno je nekoliko 

osoba, koje pokazujuĺi svoju odbojnost prema pozdravu ñZa Dom spremniò, 

nieļu patriotizam iliti domoljublje. Buduĺi da nije normalno biti protivnik 

vlastitoga naroda, potrebno je iztraģiti pozadinu tih ljudi, potrebno je odkriti 

uzroke toj izvrnutosti. Ova nam knjiga daje u tom smislu barem neke naznake. 

Tako za saborskoga zastupnika dr. zn. Milorada Pupovca saznajemo da je 

predsjednik stranke, koju je osnovao ratni zloļinac; predsjednik Vlade RH mr. zn. 

Andrej Plenkoviĺ protivno volji hrvatskoga naroda, oļitovanoj na izborima, 

sastavio je Hrvatsku Vladu; predsjednica Kolinda Grabar-Kitaroviĺ oblikovala je 

svoj vriednostni sustav na sustavu svojih partizanskih ónoneô i ónoniceô; puļka 

pravobraniteljica Lora Vidoviĺ nezakonitim je putom doġla na tu javnu sluģbu; 

filmaġ Hrvoje Hribar financira filmove u sluģbi velikosrbske pomiļbe; 

gradonaļelnik Boris Miletiĺ podpuno se izgubio u narodnostnom vriednostnom 

sustavu do razine mazohizma; dr. zn. Ognjen Kraus, premda genetiļki potomak 
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meni dragoga ģidovskog naroda, po svom je opredjeljenju politiļki velikosrbin, 

ġto mu je namro otac, koji je bio komunistiļki progonitelj; dr. zn. Hrvoje Klasiĺ, 

sveuļiliġtni predavaļ, koji se sramoti svakim svojim javnim nastupom, pokazujuĺi 

nerazumievanje hrvatske stvarnosti u proġlosti i sadaġnjosti. Dakle, svi navedeni 

ljudi, protivnici pozdrava ñZa Dom spremniò, imaju, kako to narod kaģe, nekog 

putra na glavi, koji ih ograniļava u zdravorazumskom promiġljanju i djelovanju. 

 Unatoļ njima i nasuprot njima u hrvatskom narodu ima mnoģtvo 

domoljuba, koji su na primjeru pozdrava ñZa Dom spremniò pokazali izpravno 

opredjeljenje i spremnost, da se bore za istinu i za svoj hrvatski narod. U ovoj 

knjizi, uz samoga sroļitelja Peļariĺa, prepoznao sam ļetrdeset i tri hrvatska 

uglednika, znanstvenika i domoljuba, koji su stali u obranu tog pozdrava i slobode 

njegove upotrebe. To su (navedimo ih iz poġtovanja i zahvalnosti): Miro Banoviĺ, 

dr. zn. Sanja Bilaļ, Damir Borovļak, Velimir Bujanec, Joġko Buljan, dr. zn. Jure 

Buriĺ, Anto ņapiĺ, Vlado Glavaġ, dr. zn. Zlatko Hasanbegoviĺ, dr. zn. Andrija 

Hebrang, Hrvoje Hitrec, Zvonimir Hodak, Marcel Holjevac, Barbara Jonjiĺ, dr. 

zn. Marko Jukiĺ, dr. zn. Josip Jurļeviĺ, Damir Kalafatiĺ, Davor Karaļiĺ, Tomislav 

Karamarko, Kreġimir Kartel, Eva Kirchmayer-Biliĺ, Mate Knezoviĺ, mons. dr. 

zn. Vlado Koġiĺ, Pero Kovaļeviĺ, Vjekoslav Krsnik, Ivica Marijaļiĺ, Stijepo 

Mioviĺ Koļan, Marko Perkoviĺ Thompson, Gordana Sarkotiĺ, dr. zn. Slobodan 

Lang, Marko Markoviĺ, dr. zn. Matko Maruġiĺ, PeĽa Miġiĺ, dr. zn. Ante Nazor, 

Mirela Paviĺ, dr. zn. Damir Peġorda, Mate Radeljiĺ, dr. zn. Ivo Rendiĺ-Mioļeviĺ, 

Karlo Starļeviĺ, dr. zn. Josip Stjepandiĺ, dr. zn. Ivica Ġola, Rudi Tomiĺ i ņuro 

Vidmaroviĺ. 

 Dok postoji jedan svjestan Hrvat, nema bojazni za zatiranjem hrvatstva, a 

ovdje ih je navedeno puno viġe. Pozdrav ñZa Dom spremniò pokazatelj je, poput 

lakmus-papira, naġega domoljublja. Svatko od nas prema tom pozdravu, odnosno 

prema domoljublju mora zauzeti svoje stajaliġte. Ja sam ga osobno izrekao veĺ 

godine 2012., kada me je novinarka Andrea Ļernivec pitala: ñSmatrate li da je óZa 

Dom, spremniô neprihvatljiv pozdrav i jesu li opravdane intervencije policije? 

Svjedoci smo tomu gotovo svake godine u Ļavoglavama, a bilo je sluļajeva i u 

drugim hrvatskim gradovima, gdje su pojedinci uhiĺeni zbog ustaġkih 

ikonografija ili zbog pozdrava.ò Na to sam joj odgovorio: 

 ñNaġ se hrvatski narod sluģi razliļitim liepim pozdravima, krġĺanskim i 

domoljubnim. Pozdrav óZa dom spremniô je jedan od ljepġih pozdrava. Kao i drugi 

narodi, i mi Hrvati rieļju ódomô izraģavamo cjelokupni sadrģaj obiteljskog ģivota, 

ali i svenarodnog, domovinskog ģivota. Biti spreman za dom i domovinu ģrtvovati 

se, boriti se, pa i poginuti, to je ono, ġto se ovim pozdravom izraģava. Ako taj 

pozdrav nekomu smeta, onda mu smeta obitelj kao takva, kao i domovina 

hrvatskoga naroda. Takvi bi oļito ģeljeli, da nestane hrvatska obitelj i hrvatska 

domovina. No, to ġto neki politiļki krugovi u tom pozdravu vide prisjeĺanje na 

Nezavisnu Drģavu Hrvatsku, to je njihov problem, ali kojega bi se morali 

osloboditi. Zapravo radi se o tome, da nam je komunistiļka ideologija nametnula, 

da svu stvarnost moramo gledati s njezinih stajaliġta i njezinim naoļalama, a to 

znaļi, da sve ono ġto nije komunistiļko, mora nestati, jer navodno je zloļinaļko, 

ustaġko, nazadno é To je najoļitiji primjer komunistiļke indoktrinacije. Zatiranje 
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tog pozdrava u novije se vrieme nastoji provoditi i sa stajaliġta svjetskoga 

globalizma i multinacionalnih poduzeĺa i trgovina, kojima nije u interesu, da 

postoje svjestni i rodoljubni narodi i da postoje obitelji, koje su ġtit i obrana od 

njihovih manipulacija. O kad bi svaki Hrvat i Hrvatica rado upotrebljavao taj 

pozdrav, ili barem po njegovoj poruci ģivio, tada bi i naġe hrvatsko gospodarstvo 

procvjetalo, jer bismo kupovali i troġili domaĺe, a ne uvozne proizvode. Ovaj bi 

pozdrav trebali koristiti nadasve naġi hrvatski politiļari, koji po svojoj politiļkoj 

duģnosti moraju promicati dobro hrvatskoga doma i domovine. U tom bi sluļaju 

gledali, ġto je bolje za Hrvatsku, a ne za Europsku Uniju, tada bi u dvostranim 

odnosima s recimo Srbijom i Slovenijom gledali, ġto je bolje za Hrvatsku, a ne 

kako se njima svidjeti. Oļito je, da ģivimo u vremenu nenarodnih vlasti, pa se ovaj 

pozdrav nikako ne uklapa u tu hrvatsku jadnu politiļku klimu, pa ga se nastoji 

ukloniti, pozivajuĺi se opet na proġlost.ò (Hrvatski list, br. 411, od 9.VIII.2012., 

str. 33). 

 Budimo ustrajni, pa ĺemo nenarodnih vlasti doļekati opet narodnu vlast! 

Hvala na pozornosti! 

 
http://dragovoljac.com/index.php/razno/15725-liepi-domovinski-pozdrav 

 

 

  

http://dragovoljac.com/index.php/razno/15725-liepi-domovinski-pozdrav
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PREDSJEDNICA I 'LIAM SHI!'  
 

(Govor na predstavljanju Smeta im Thompson, HOS, ZDS,...) 

 

Dragoj Mireli Paviĺ, 

Njen pridragi akademik 

 
Zahvaljujem se svima ġto ste doġli na prvo predstavljanje knjige 

PREDSJEDNICA I 'ZA DOM SPREMNI' i ponovljeno predstavljanje knjige 

MATEMATIKA, PJESME I NOGOMET, kao i HVIDRI Zagreb ġto je omoguĺila 

predstavljanje. Posebna zahvalnost i predstavljaļima Stjepanu Razumu, Marku 

Ljubiĺu i Davorinu Karaļiĺu, kao i Branku Hrkaļu koji je napravio korice i za ove 

'nepodobne' knjige.  

Dvije su knjige pa sam predstavljanje nazvao Krivi su im Thompson, HOS, ZDS,... 

Ali nije ni to pomoglo. Ono o ļemu se piġe u tim knjigama, vjerojatno i sam autor, 

nisu odavno podobni pa predstavljanje ne najavljuju ni domoljubni portali. Koliko 

znam ovo predstavljanje su najavili portali dragovoljac.com i hrvatskonebo.org. 

Poznato je da su neke srpske i ģidovske organizacije traģile zabranu predstavljanja 

knjige Razotkrivena Jasenovaļka laģ, ļiji smo autori dr. Razum i ja, ali izgleda da 

su neki hrvatski portali to shvatili kao poziv na zabranu predstavljanja svih mojih 

knjiga, pa se nisu proslavili ni s najavom nedavnog predstavljanja ļetvrte knjige 

o generalu Praljku. Ili samo nije dobro u predizbornim vremenima podsjeĺati na 

povezanost napada na Thompsona i Predsjedniļinih izjava o ZDS.  

Sreĺom samocenzure nema u ĂHrvatskom tjedniku, pa oni u danaġnjem broju 

donose najavu predstavljanja uz komentar: ñKnjiga Predsjednica i óza dom 

spremniô donijela je joġ jedan autorov polemiļki prikaz zloĺudnog tumora (ili 

moģda metastaze) u hrvatskoj druġtvenoj zbilji, koji bi se mogao podvesti pod 

jedan skupni pojam ñprotuhrvatska politikaò ili toļnije ñveleizdajniļka politika na 

ġtetu Hrvatskeò, stoji meĽu ostalim u predgovoru nove Peļariĺeve knjige koji 

potpisuje Josip Stjepandiĺ. 

A oļekivao sam reagiranje na moj naziv predstavljanja tipa:  

Ļemu takav naziv? Pa svima je jasno da njima smeta neovisna Hrvatska.  

Neovisna Hrvatska. Pa da, takva Hrvatska se uvijek nazivala i naziva se Ustaġka 

Hrvatska. Moģda je puno bolje ne davati prostor tako neļemu u vrijeme kada 

imamo Srpsku Hrvatsku na ļelu s Pupovcem i Plenkoviĺem ili kako su nam to 

lijepo prikazali u Kaġtelima: Plenkoviĺ pleġe kako Pupovac svira. 

Vjerovali smo da je Predsjednica RH bliģa ideji suverene hrvatske drģave. Jasno 

vam je da je nedavno odricanje Predsjednice od 'Za Dom spremni' zapravo bilo 

odricanje od suverenizma i priklanjanje Plenkoviĺu koji pleġe. Istina, po 

Plenkoviĺu je ĂHDZ glede suverenizma jaļi od bilo koje druge stranke u RHñ. 

Moģemo se i sloģiti s njim jer oļito ļovjek misli na srpsko-hrvatski suverenizam. 
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Bilo kako bilo, tj. je li se Predsjednica odrekla suverenizma ili se priklonila 

Plenkoviĺevom srpsko-hrvatskom suverenizmu u naslovu je moje knjige pa sam 

prvi poziv na ovo predstavljanje poslao njoj (26. 3. 2019.): 

Poġtovana gĽo Predsjednice RH,  

Pozivam Vas na predstavljanje mojih knjiga koje se odnose i na Vas. Naime prva 

je nastala povodom Vaġih novih istupa o pozdravu Za Dom spremni. U drugoj 

ima tekstova oko uspjeha naġih nogometaġa, ali i o meĽunarodnoj matematiļkoj 

konferenciji povodom mog 70.-og roĽendana (bili ste neuspjeġno pozvani biti 

pokroviteljem), kada su kolege iz svijeta o meni govorili kao o ñkralju 

nejednakostiò: 

KRIVI SU IM THOMPSON, HOS, ZDSé 

(...) 

S poġtovanjem, 

dr.sc. Josip Peļariĺ 

Redoviti ļlan HAZU 

izvanjski ļlan DANU 

Naravno, nisam ni oļekivao da ĺe se Predsjednica odazvati pozivu.  

Zapravo ovo predstavljanje je u ļast jedne druge dame. Vjerujem da ste svi vidjeli 

obavijest u Hrvatskom tjedniku prije dva tjedna: Potreseni smo i tuģni 

VJERUJEMO U BOGA, U LIJEĻNIKE I U NAĠU MIRELU, povodom teġke 

bolesti njihove omiljene kolumnistice Mirele Paviĺ koja je petnaest godina pisala 

tjednu satiriļnu kolumnu 'Plaġikracija' i nije preskoļila ni jedan jedini tjedan.  

Poslije Peticije ZDS ona je te svoje kolumne zavrġavala sa ZDS na kineskom: 

LIAM SHI! Zato sam i ovaj govor naslovio prema naslovu prve knjige koju 

predstavljamo, ali na Mirelin naļin; PREDSJEDNICA I 'LIAM SHI!'. A i 

posvetio sam joj ga kao njen pridragi akademik, kako me je znala nazivati u tim 

svojim kolumnama. Tako je i nedavno (14. veljaļe 2019.) povodom ponude 

hrvatskog iseljenika, mog Bokelja Marka Franoviĺa MILIJUN KUNA onome tko 

'opovrgne rezultate istraģivanja Leljaka, Vukiĺa, Peļariĺa, Razuma, Jurļeviĺa i 

drugih' o radnom logoru Jasenovac, Mirela napisala:: 

Da se Irinej smiri i 'usredotoļi', mala bi mu ponudila i onizi milijun ustaġiĺa 

nagrade ġto ih je vrlo pametno ponudija naġ iseljenik onome ko konaļno iskopa 

kosti i dokaģe kakvo je stanje pod 'cvetkom zanovetkom'. Pitan se bi li ih u halju 

spremija, ih! Kad veĺ ne more proļitat g. Vukiĺ, ni prof. Razum, ni pridragi 

akademik. A ko ĺe t'lika slova ļitat, majketi. 

Danas mi javljaju iz Hrvatskog tjednika: 

Zadnja informacija je da ide nabolje... budna... bez cijevi u ustima... pod 

medikamentima... doktori su zadovoljni, ako se ovako nastavi mogla bi put 

zadarske bolnice pa na terapiju u Krapinske Toplice... 

mi zaista vjerujemo da ĺe sve biti dobro uz Boģju pomoĺ. 

Vjerujemo i svi mi! 

Na neki naļin ovo predstavljanje je najavio Zvonimir Hodak u ovotjednoj kolumni 

komentirajuĺi pisanje Jurice Paviļiĺa: 

Naslov njegovih "Vijesti iz Liliputa" je pomalo ofucan. Naslov ļlanka je 

"Sveuļiliġte za fake news". Kaģe drug komesar Jure: "U normalnim okolnostima, 
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sveuļiliġte bi trebalo biti institucija koja ĺe ljudima objasniti da zemlja ipak nije 

ravna, da je cijepljenje civilizacijska dobrobit, a da ZDS nije postojao do 1941.g.  

Po onoj poznatoj LAĢ JE NAJVIĠE POMOGLA SRBIMA U POVIJESTI eto 

doznajemo da ni ZDS nije postojao prije 1941. Zapravo dirljivo je vidjeti kako 

Paviļiĺ u praksi provodi naputak koji je Plenkoviĺ dao svojoj poznatoj komisiji: 

"Hrvatska mora traģiti konsenzus i odrediti se prema pitanju proġlosti, totalitarnih 

reģima 20. stoljeĺa, jasno osuditi reģim izmeĽu 1941. i 1945 godine, dakle ustaġki 

reģim tijekom kojeg su poļinjeni brojni zloļini, ali isto tako na trezven naļin 

analizirati sve ono ġto se dogodilo nakon 1945. godine". 

https://www.slobodnadalmacija.hr/novosti/hrvatska/clanak/id/465470/plenkovic-

povjerenstvo-za-suocavanje-s-prosloscu-krajem-veljace-trebamo-osuditi-ustaski-

rezim-i-analizirati-sto-se-dogaalo-nakon-1945 

Komisija je posluġala srpsko-hrvatsku vlast. Simbol s kojim je branjen Vukovar 

je nepodoban, a simboli pod koji je ruġen je podoban.   

U knjizi je dan i poļetak moje polemike oko ZDS iz 1932.godine. MeĽutim, vama 

ĺe sigurno biti zanimljivije vidjeti kako je to dalje komentirao Hodak: 

ĂNo, Sveuļiliġte u Zagrebu aktivno je sudjelovalo u fabrikaciji politiļke, 

strukovne, historiografske i meritokratske laģi. Poļasni doktorat Milanu Bandiĺu 

nastavak je tog smjera". Kad bi se naġem partizanu Juri barem jednom omaklo da 

napiġe neġto ġto nije tako izrazito obojeno kriļavom, dreļeĺom crvenom bojom. 

On naravno spada u prvi eġalon ofucanih, umornih i depresivnih boraca protiv 

ZDS. Moramo ga shvatiti, ali ne i ģaliti. Ļovjek se sizifovski bori protiv neļega 

ġto je u ovoj zemlji veĺ davno pobijedilo. Pozdrav je to kojim se grmjelo na 

Kninskoj tvrĽavi 5. kolovoza ljeta Gospodnjeg 1995.g. Jure ne moģe iz glave 

otjerati staru, ģilavu pticu KOS. Ona kljuca li kljuca. 

Pred par tjedana objavio sam faksimil dopisa dvojice domobrana koji ģive u SAD-

u. Da se ne ponavljam, pismo zavrġava sa ZDS, a pismo je s poļetka 1936.g. U 

vrijeme dok se tek spremao pakt izmeĽu Staljina i Hitlera (koji je potpisan 1939.g. 

u Moskvi). Tada su Paveliĺevi izgledi da ga Musolini instalira u Zagrebu bili isto 

tako realni koliko je realan progon ZDS iz memorije i vokabulara onih koji su ovu 

Hrvatsku izborili u Domovinskom ratu. Pet godina prije nego je Slavko Kvaternik 

proglasio NDH,  hrvatski domobrani su pozdravljali naġoj orijuni mrskim ZDS. U 

neļem se moram, iako teġka srca, sloģiti s komesarom Jurom: "Sveuļiliġte u 

Zagrebu aktivno je sudjelovalo u fabrikaciji politiļke, strukovne, historiografske 

i meritokratske laģi". Pa naravno Jure, to je sveuļiliġte dalo poļasni doktorat 

bravaru ili ġloseru Brozu, ratnom zloļincu sa 570.000 ubijenih na duġi. Sjetite se 

Milana Kangrge i njegovog prijatelja "filozofa" Vojislava Ġeġelja koji je devet 

godina bio ļlan Hrvatskog filozofskog druġtva zajedno s Gajom Petroviĺem, 

Ģarkom Puhovskim, Rudijem Supekomé 

Te historiografske laģi i danas se bez skrupula plasiraju. Ġto drugo rade 

"istoriļari" poput  Klasiĺa, Jakovine, Markovine, Perice, Goldsteina....ñ 

https://direktno.hr/kolumne/tko-ce-ove-godine-dobiti-nobelovu-nagradu-

mirotvorstvog-hrvatska-radnicka-klasa-151506/ 

 Sliļno Hodaku i Franoviĺu Josip Horvat piġe(ĂNeprihvatljiv je napad dr. Jareba 

na akademika Peļariĺañ, Hrvatski tjednik, 28. oģujka 2019.): 

https://www.slobodnadalmacija.hr/novosti/hrvatska/clanak/id/465470/plenkovic-povjerenstvo-za-suocavanje-s-prosloscu-krajem-veljace-trebamo-osuditi-ustaski-rezim-i-analizirati-sto-se-dogaalo-nakon-1945
https://www.slobodnadalmacija.hr/novosti/hrvatska/clanak/id/465470/plenkovic-povjerenstvo-za-suocavanje-s-prosloscu-krajem-veljace-trebamo-osuditi-ustaski-rezim-i-analizirati-sto-se-dogaalo-nakon-1945
https://www.slobodnadalmacija.hr/novosti/hrvatska/clanak/id/465470/plenkovic-povjerenstvo-za-suocavanje-s-prosloscu-krajem-veljace-trebamo-osuditi-ustaski-rezim-i-analizirati-sto-se-dogaalo-nakon-1945
https://direktno.hr/kolumne/tko-ce-ove-godine-dobiti-nobelovu-nagradu-mirotvorstvog-hrvatska-radnicka-klasa-151506/
https://direktno.hr/kolumne/tko-ce-ove-godine-dobiti-nobelovu-nagradu-mirotvorstvog-hrvatska-radnicka-klasa-151506/
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Dragi domoljubi, ne moģemo se osloniti samo na Ăpovjesniļare po struciñ. Nama 

Hrvatima potrebni su gospoda Peļariĺ, Razum, Vukiĺ, Leljak, Jurļeviĺ i drugi 

vrijedni ljudi. Ne dajmo se obeshrabriti, idemo dalje do istine. 

Ali zaboravimo i to da je ZDS bio poznat i kao domobranski pozdrav tridesetih 

godina proġlog stoljeĺa i da je nastao kao antifaġistiļki pozdrav. Neka su u pravu 

Plenkoviĺ, Pupovac, Paviļiĺ. Doista je ZDS bio ustaġki pozdrav prve godine 

uspostave NDH. Svo vrijeme je i tada bio domoljubni pozdrav prihvaĺen od 

naroda o ļemu piġe i 95.-o godiġnji Lojzo Buturac (ĂU pravu je matematiļar, a ne 

povjesniļar, budimo kao i do sada ï za dom spremniñ, Hrvatski tjednik, 28. oģujka 

2019.): 

A evo ponekih sjeĺanja i iz ratnih godina, iz vremena NDH. MeĽu nama 

ondaġnjim ratnim poģeġkim gimnazijalcima bio je uobiļajen naġ hrvatski 

rodoljubni pozdrav ĂZa dom spremniñ. Ali smo pravili veliku razliku izmeĽu 

vojnoga ili nekoga sluģbenog pozdrava ĂZa poglavnika i dom spremniñ. MeĽu 

nama gimnazijalcima bio je i pokoji pravoslavac, pa i jedan Ģidov, Branko 

Horvat, pa smo se svi pozdravljali naġim rodoljubnim pozdravom ZDS. Ġteta je 

ġto mi kolega Branko nije viġe ģiv pa da potvrdi ovu istinu. 

http://dragovoljac.com/index.php/razno/15665-u-pravu-je-matematicar-a-ne-

povjesnicar-budimo-kao-i-do-sada-za-dom-spremni 

Njihov 'dokaz' da se radi o ustaġkom pozdravu je to ġto se koristio i u drģavnim 

dokumentima ND Hrvatske. Koristila se i kuna, pjevala himna. Domoljubni 

Hrvati se takvim 'argumentima' obiļno rugaju. Pa i u navedenom tekstu naġa 

Mirela naziva njima omiljene kune ustaġicama. A zapravo ti njihovi 'argumenti' 

su zapravo samo potvrda da im je svaka neovisna hrvatska drģava ustaġka drģava, 

pa, umjesto da se u vrijeme ND Hrvatske bili protiv reģima, oni su bili protiv 

hrvatske drģave. Zato im je i ova danas bila ï ili joġ uvijek jest ï TuĽmanova 

ustaġka drģava. Svugdje vide ustaġe samo da drģava uistinu ne bi bila hrvatska 

drģava! 

Na kraju spomenimo i da su u obje knjige dani tekstovi o Vatrenima i Thompsonu. 

Vjerojatno nije zgodno podsjeĺati Hrvate koliko je Vatrenima znaļio Thompson 

i koliki je strah bio u Vlastima od njegovog ZDS u trenutcima kada se cijeli svijet 

divio hrvatskom narodu zbog njegova ponosa i ljubavi prema svojoj domovini 

(naslov u novoj knjizi je: JE LI THOMPSON ISKOMPLEKSIRAO 

PLENKOVIĹA?). 

HVALA!  

 

Josip Peļariĺ 

 

http://dragovoljac.com/index.php/razno/15727-predsjednica-i-liam-shi 

 

  

http://dragovoljac.com/index.php/razno/15665-u-pravu-je-matematicar-a-ne-povjesnicar-budimo-kao-i-do-sada-za-dom-spremni
http://dragovoljac.com/index.php/razno/15665-u-pravu-je-matematicar-a-ne-povjesnicar-budimo-kao-i-do-sada-za-dom-spremni
http://dragovoljac.com/index.php/razno/15727-predsjednica-i-liam-shi
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THOMPSON JE PROBLEM I U CRNOJ GORI  

 
Pita me jedna moja Kotorka znam li neġto o sukobu u Hrvatskoj graĽanskoj 

inicijativi. Baġ mi je prijatelj iz Boke poslao tekst iz crnogorskih novina ĂVijestiñ 

Ambasador Hrvatske podrģao smjenu predsjednice HGI?  

https://www.vijesti.me/vijesti/politika/ambasador-hrvatske-podrzao-smjenu-

predsjednice-hgi  

Kotorki sam prvo prepriļao prvi dio teksta:  

Sukob u vrhu Hrvatske graĽanske inicijative (HGI), koji je rezultirao 

izglasavanjem nepovjerenja predsjednici Mariji Vuļinoviĺ, tinja duģe vrijeme, a 

u njegovo rjeġavanje ukljuļio se i ambasador Hrvatske u Crnoj Gori Veselko 

Grubiġiĺ, saznaju ñVijestiò.  

Srediġnji odbor HGI izglasao je nepovjerenje Vuļinoviĺ, a ļlan predsjedniġtva 

Josip Grģetiĺ izabran je za vrġioca duģnosti predsjednika do vanrednog Sabora 

stranke.  

Sagovornik ñVijestiò, koji je ģelio da ostane anoniman, tvrdi da je Vuļinoviĺeva 

zahladila odnose sa hrvatskim diplomatom u Crnoj Gori. Grubiġiĺ slovi za bliskog 

poslaniku HGI Adrijanu Vuksanoviĺu i ļlanu Predsjedniġtva HGI i predsjedniku 

Hrvatskog nacionalnog vijeĺa Zvonimiru Dekoviĺu. Ambasador se ļesto moģe 

vidjeti sa njima u zvaniļnim i privatnim skupovima u Crnoj Gori i u Hrvatskoj.  

Kotorka ĺe meni:  

Pa kome ĺe se Veleposlanik biti blizak ako ne njima!  

I podsjetila me je kako me je ranije upozoravala na neke konzule iz Hrvatskog 

konzulata u Kotoru koji su se najmanje druģili s Hrvatima.  

Nisam htio dodavati ulje na vatru pa nisam ni spomenuo slijedeĺi dio tog teksta u 

kome se da iġļitati nerazuman odnos gĽe Vuļinoviĺ prema Crkvi:  

Sukob Vuļinoviĺke i njena dva najbliģa bio je primjetan po hladnom odnosu na 

sveļanosti povodom Tripundana u Kotoru, a tadaġnja predsjednica je odbila 

poziv za zajedniļki ruļak sa njima i drugim gostima vjerske proslave u 

organizaciji Kotorske biskupije.  

Meni je mnogo zanimljiviji dio zbog kojega sam i dobio taj tekst:  

Sagovornik ñVijestiò iz vrha HGI podsjeĺa i na to da su politiļki stavovi Dekoviĺa 

i Vuksanoviĺa mnogo radikalniji od onih koje je baġtinila Vuļinoviĺ. On tvrdi da 

je to igralo ulogu u dobijanju podrġke predstavnika zvaniļnog Zagreba u Crnoj 

Gori.  

ñPostoje indicije da je Dekoviĺu i Vuksanoviĺu smetala pretjerano graĽanska 

orijentacija Vuļinoviĺeve. Njih dvojica su mnogo desnije - poslanik je veliki 

ljubitelj lika i djela pjevaļa Marka Perkoviĺa Tomsona, a Dekoviĺ je 

svojevremeno dovodio u Tivat kontroverznog Josipa Peļariĺa koji kaģe da 

pozdrav ñZa dom spremniò nije problematiļan, kako bi dao javnu podrġku HGIò, 

navodi sagovornik ñVijestiò.  

Thompson uvijek i svuda. Zabavno zar ne? Mene povezuju sa ZDS zbog Peticije 

ZDS kojom smo svojevremeno branili Thompsona i ĂBojnu Ļavoglaveñ koja 

poļinje sa ZDS. Thompsona su vlasti u RH i tuģili zbog toga ï i izgubili spor!  
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O tome sam napisao tri knjige. Ovih dana sam dobio komentar jedne ļitateljice 

koja je proļitala knjigu ĂThompson: Pjesmom za Hrvatskuñ:  

Ġtovani gospodine akademiļe,  

Uistinu sam uģivala ovih mjesec dana ļitajuĺi Vaġu knjigu. Briljantan ste, 

izvanredan, a mogu slobodno reĺi i genijalan kroniļar vremena, koje nam na 

ģalost nikako ne ide u prilog. Ģeljela bih proļitati knjigu koju ste mi preporuļili u 

e-mailu od 2. sijeļnja 2019. godine, a to je MATEMATIKA, PJESME I 

NOGOMET.  

Vjerujem kako je u Hrvatskoj mnogima poznata moja tvrdnja kako Srbi dijele 

Hrvate na Ustaġe i Srpske sluge i kako ja ne volim biti sluga.  

O onima koji to vole piġe glavni urednik ñHrvatskog tjednikañ (7. veljaļe 2019.):  

Oni koji su u Hrvatskoj protiv pozdrava Za dom spremni u sluģbi su velikosrpske 

politike koja njegovom kletvom ģeli osporiti legalnost Domovinskog rata i obrane 

Vukovara.  

A i oni sami to priznaju kao dr. Ivica Maġtruko u Slobodnoj Dalmaciji:  

Nije toļno da naġu zemlju percepiraju kao ustaġku, veĺ ona to i jest, to je 

ļinjenica.  

Zapravo mi je posebno bilo drago to ġto ĂVijestiñ spominju ZDS jer to nije prvi 

put da ĂVijestiñ piġa o meni i ZDS. Raspisali su se i prije tri godine kada su me 

Dekoviĺ, Vuksanoviĺ i Vuļinoviĺ doļekali u Tivtu neposredno poslije mog izbora 

za Izvanjskog ļlana Dukljanske akademije nauka i umjetnosti. I prirodno je da 

sam dao potporu jedinoj hrvatskoj stranci tamo.  

Ali Vijestima to nije bilo prirodno, kao ġto im nije ni to da se hrvatski veleposlanik 

u Crnoj Gori druģi s najviġim predstavnicima Hrvata u toj zemlji.  

Optuģili su ih da su oni zbog toga ustaġe i Ăustaġeñ dobiġe mnogo manje glasova 

od oļekivanih.  

Vjerovali ili ne ï samo su potvrdili jednu moju ġaljivu priļu o mojim Hrvatima iz 

Boke. Naime u njoj ih usporeĽujem s Hercegovcima:  

Kada Hrvatu Boke kotorske netko kaģe da je Ustaġa, onda od njega prvo pobjegnu 

svi Hrvati! A kad Hercegovcu netko kaģe da je Ustaġa ï ima besplatno piĺe do 

kraja ģivota.  

U knjizi J. Peļariĺ, J. Stjepandiĺ, Niġta se joġ promijenilo nije, Zagreb, 2017. dan 

je moj odgovor koji ĂVijestiò nisu objavili (str. 87-92): ĂZa dom spremniò itekako 

smeta poraģenima u Domovinskom ratu i srpskim slugama u RH.  

I dok su Hrvati na izborima u Crnoj Gori bjeģali od Ăustaġañ, crnogorski 

predsjednik P.E.N-a mi je napisao (dano u mom pismu uredniku tih novina, u 

knjizi str. 150-156):  

Dragi Josipe,  

Ļitam jutros tvoj tekst kojeg si napisao kao reagovanje na brljotine objavljene u 

crnogorskom tabloidu. Ģao mi je ġto te toliko iritiraju ļarġijska ogovaranja, da ne 

kaģem neġto gore, u provincijskim novinama. Nekad su to bile prave novine, sa 

ozbiljnim novinarima i piscima. Kaģem nekadé Najviġe bi trebalo da se ja 

uzbuĽujem zbog gluposti kojima su popunili dvije strane svojih nesreĺnih novina. 

Ali mene to zabavlja, i nije mi ni na kraj pameti da se uvaljujem u njihov glibé 
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To nije trebalo ni tebi. Tvoje vrijeme je mnogo dragocjenijeé Dobro nam doġao 

u DANU.  

Ļujem da su ove prljavġtine diktirane sa drugog mjesta. . I od pisca, koji viġe 

nema niġta vrijedno u svojoj mrļenoj glavi. Ali o tome kad se vidimo.  

jadnu stvarnost, i da im reagovanjem poveĺavam tiraģé  

Ja iz svoje koģe ne mogu, pa sam im se u tom pismu Glavnom uredniku i narugao:  

Posebno je priglupo da i pored mog (kod Vas neobjavljenog) odgovora ponavljate 

tvrdnju o pozdravu ZA DOM SPREMNI.  

Naime, pozdrav je bio u zakonu o HOS-u koje su bile legitimne postrojbe Hrvatske 

vojske koje su zaustavile Srpsko-Crnogorsku agresiju na Hrvatsku i pobijedili u 

tom ratu. Zaustavili? Pa HOS-ovci su bili strah i trepet agresora, pa je doista 

smijeġno da neke novine u Crnoj Gori koja je bila agressor na Hrvatsku 

proglaġava njihov pozdrav ustaġkim. To postaje i smjeġno kada znamo da su i 

Crnogorci napadali Dubrovnik i drģali ga u okruģenju, a iz opkoljenog grada 

stigao je poziv za pomoĺ Glavnom stoģeru HV:  

ñMolimo vas, ako nam ne moģete poslati joġ HOS-ovaca, poġaljite nam 

njihove oznake jer se srpsko-crnogorski agresori paniļno boje kada vide 

znakove HOS-a na naġim braniteljima!ò  

Moģda se time ģelite narugati sami sebi, na naļin kako se tijekom rata crnogorski 

ñMonitorò rugao Srbima koji su slavili pobjedu i osvajanje Vukovara. Naime u 

ñMonitoruò su itekako znali kakav je bio odnos snaga u vrijeme kada su Srbi 

pokazali svoju veliku hrabrost i usudili se napasti razoruģanu Hrvatsku kojoj je 

VS UN-a zabranio i kupovinu oruģja da bi se obranila. Valjda su u UN-u znali da 

Srpsko-Crnogorski agressor moģe pobijediti samo kada smo mi bez oruģja. A ta 

priļa o pozdravu Za dom spremi i oznakama HOS-u u Dubrovniku sve kaģe, zar 

ne?  

https://kamenjar.com/pismo-glavnom-uredniku-vijesti-g-jovovicu/  

 

U ĂVijestimañ su tada spomenuli kako imam tridesetak publicistiļkih knjiga, a 

posebno im je smetalo, kao i danas Srpskim Novostima one o Jasenovcu, a 

povodom predstavljanja nove knjige o Jasenovcu RAZOTKRIVENA 

JASENOVAĻKA LAĢ (sa Stjepanom Razumom) u kojoj su dani tekstovi o toj 

temi iz prethodnih mojih knjiga, pa i o toj o kojoj Igor Vukiĺ piġe. Zato ĺu ovaj 

tekst zavrġiti s tim tekstom Igora Vukiĺa: 

Naslov:  Serijal KPK br.54 ï O knjizi ñOba su palaò akademika Josipa 

Peļariĺa  

Datum:  Thu, 7 Feb 2019 20:17:49 +0100  

Ġalje:  Stjepan Mazar  

 

Serijal KPK br.54 ï O knjizi ñOba su palaò akademika Josipa Peļariĺa  

Serijal KPK ï Korak Po Korak do istine o Jasenovcu  

IZVOR: Druġtvo za istraģivanje trostrukog logora Jasenovac  

AUTOR: : Igor Vukiĺ 

Stjepan Maģar ï Koordinator KPK projekta  

Lili Benļik ï Koordinatorica KPK projekta  
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O KNJIZI ñOBA SU PALAò AKADEMIKA JOSIPA PEĻARIĹA  

Objavio: Nada Landeka | Datum objave: 25/02/2016 |  

Datum objave: 25. veljaļe 2016./Piġe: Igor Vukiĺ 

 

Uzaludni pozivi na raspravu o povijesti  

Novu knjigu ĂOba su palañ akademika Josipa Peļariĺa moģe se opisati kao 

zbirku pisama, komentara, intervjua o razliļitim aktualnim temama i 

kontroverzama iz bliģe i dalje proġlosti. Ima tu njegovih ocjena o izjavama i 

prijedlozima drugih ljudi, kao i ocjena drugih o njegovim inicijativama.  

A zajedniļki nazivnik svim prilozima u knjizi jest jedan snaģan poziv na otvorenu 

raspravu o naġoj povijesti i sadaġnjosti. Poziv koji najļeġĺe ostaje uzaludan, bez 

odjeka od onih kojima je upuĺen.  

Ima dosta ljudi koji vole i cijene akademika Peļariĺa i rado mu piġu kako bi ga 

podrģali i pohvalili njegove tekstove. No rijetki su oni koji su spremni izaĺi mu na 

intelektualni megdan i staviti na procjenu svoje podatke i procjene. Valjda se boje 

njegova analitiļkog, matematiļkog uma.  

I to se viġe boje ovdje, u Hrvatskoj, gdje bi se o temama koje akademik otvara 

trebalo razgovarati, nego drugdje.  

Zato je paradoks da je najduģa dijaloġka forma u ovoj knjizi transkript razgovora 

s ļovjekom iz ï Beograda, Milanom Bulajiĺem, direktorom tzv. muzeja genocida. 

Transkript se proteģe na pedesetak stranica. Rijeļ je o Radio-mostu, emisiji koju 

je emitirala Slobodna Europa.  

Od naġih, vidjet ĺete u knjizi, dobilo se samo nekoliko redaka elektronske poruke 

Tvrtka Jakovine, kao odgovor na kritike za povrġnost koju su mu uputili akademik 

Peļariĺ i njegov prijatelj, Josip Stjepandiĺ.  

Uzgred, i to je od Jakovine puno. Sreo sam ga na jednom skupu, pristojno mu se 

predstavio i obratio prijedlogom da razgovaramo o logoru u Jasenovcu, o temi 

kojom se bavi naġe Druġtvo za istraģivanje trostrukog logora Jasenovac.  

Jakovina je prvo zbunjeno odgovorio da moģemo o svemu razgovarati ï samo ne 

o toj temi!  

Kad sam ga priupitao zaġto tako govori i nije li upravo on pozvan da razgovara 

o tome jer se nalazi, kao predstavnik Ministarstva kulture u Savjetu Spomen 

podruļja u Jasenovcu, Jakovina je ï doslovno ï otrļao! Pobjegao!  

Na tom skupu se inaļe javno pohvalio kako predaje povijest i na jednom 

talijanskom sveuļiliġtu, ļini mi se, u Milanu. Moģete misliti ġto njegovi studenti 

znaju i misle o Hrvatima i hrvatskoj povijesti.  

Iako, dakle, izbjegava izravan, kulturan razgovor, primjerice, u nekom 

akademskom ambijentu, na okruglom stolu ili u TV studiju, u Globusu od 19. 

veljaļe Tvrtko Jakovina osvrnuo se i na rad druġtva: ĂU Hrvatskoj óDruġtvo tri 

logora Jasenovacô tvrdi da su ustaġe ubile 15 ljudi. Takvi su danas na putu da uĽu 

u maticu historiografije. Konaļno, veĺ su u Vinkovcima drģali predavanje 

uļenicima srednje ġkoleñ. 

 



254                            JOSIP STJEPANDIĹ I THOMPSON  

 
 
Ovdje je, doduġe, pogrijeġio samo u brojci. Pokuġava biti ironiļan, umjesto da, 

kao ġto bi to uļinio ozbiljan znanstvenik, proļita knjigu ĂJasenovaļki logori-

istraģivanjañ i osvrne se na nju argumentiranom kritikom.  

Pitanje je moģe li to Jakovina uopĺe napraviti. Uģe struļno podruļje kojim se bavi 

nema veze s Drugim svjetskim ratom. Zaġto se onda opĺe javlja? Kako to da baġ 

njega hrvatske drģavne institucije imenuju u tijela kakvo je Savjet JUSP 

Jasenovac?  

Sliļno je bilo i s naġim nastojanjima da razgovaramo s organizacijom koja se zove 

Documenta i hvali se da je centar za suoļavanje s proġloġĺu.  

Ondje je ļak i postojala neka slabaġna volja za razgovorom. Razmijenili smo 

nekoliko elektronskih poruka pa nikako da dogovorimo sastanak. I opet je 

uslijedio osobni susret, ovaj put s Vesnom Terġeliļ, koja se ipak pokazala 

hrabrijom od Jakovine. Nije otrļala, samo je pocrvenjela kad smo joj rekli da 

odbijanjem razgovora gubi ionako tanku vjerodostojnost. Ali apel za razgovorom 

na kraju nije donio nikakva ploda.  

No da u hrvatskome druġtvu nije lako potaknuti ozbiljnu raspravu pokazao je i 

sluļaj ministra Zlatka Hasanbegoviĺa. Iako je rijeļ o zaista ozbiljnu znanstveniku 

i povjesniļaru, ġto prepoznaje svatko tko je proļitao neku njegovu knjigu, kritiļari 

su se na njega okomili hvatajuĺi se na podatke izvuļene iz konteksta, poigravajuĺi 

se sa simbolikom, i ne udubljujuĺi se u sadrģaj onoga ġto pisao i govorio ï i sada 

i ranije.  

Optimistima je izgledalo da nakon sastavljanja Vlade dolazi vrijeme kad ĺe se o 

stvarima o kojima ministar govori moĺi razgovarati u ozbiljnom tonu, i da ĺe one 

za koju godinu biti opĺeprihvaĺene u javnosti. Ali moģda ĺe prije biti u pravu oni 

koji su se pribojavali da ĺe rasprava biti stopirana i prije no ġto je poļela.  

Ovih se dana u naġim medijima piġe kako treba prestati s raspravama o 

ustaġama i partizanima, a da se treba okrenuti raspravama o ekonomiji.  

Eto kakvi smo, mi bismo radije raspravljali o ekonomiji, nego se njome bavili, 

odnosno, radili.  

Zapravo u hrvatskom druġtvu nema stvarne rasprave o ustaġama i partizanima. 

Jer da ima, ļeġĺe bi se ļulo o domobranima, jednoj ļasnoj vojsci ļiji je prikaz 

takoĽer joġ uvijek iskrivljen komunistiļkim povijesnim filtrom. O ustaġama i 

partizanima, o Nezavisnoj Drģavi Hrvatskoj i neposrednom poraĺu piġe se 

ozbiljnije tek u ļasopisu Vojna povijest te u knjigama koje izdaju primjerice 

povjesniļari s Hrvatskog instituta za povijest, s Instituta Ivo Pilar. I te knjige 

uglavnom prolaze dosta tiho u javnosti, bez prikaza u srediġnjim medijima. Tu su 

i pojedini slobodni strijelci, publicisti, novinarié Neke od najboljih knjiga upravo 

o najkontroverznijim temama iz Drugog svjetskog rata, napisali su odvjetnici 

poput Ivana Gabelice ili Tomislava Jonjiĺa, ili pak politolozi poput Ivana Kozlice.  

Stoga se ova knjiga akademika Peļariĺa moģe razumjeti kao pokuġaj da se ipak, 

uza sve teġkoĺe, otvoreno raspravlja o tim temama. Da im se pristupi bez straha i 

predrasuda. Bez diskvalifikacija odmah na poļetku razgovora.  

Ako samo ponekog ļitatelja zainteresira za teme o kojima piġe i potakne ga da 

ļita dalje, da istraģuje, da se informiraé  

*   
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Povodom najnovije knjige o Jasenovcu i srpskim portalima je zanimljivo moje 

publicistiļko stvaralaġtvo. Tako ļitam i ovo:  

Njegovo publicistiļko stvaralaġtvo saļinjeno je od niza nevjerovatnih djela, od 

kojih mnoge negiraju postojanje Holokausta i genocida kao takvog, a pisao je i 

nacionalistiļke pamflete sastavljene od otvorenih pisama ñZa ponosnu 

Hrvatskuò, koje je posvetio osuĽenim ratnim zloļincima Dariu Kordiĺu, 

Slobodanu Praljku, Tuti Naletiliĺu i drugima.  

https://leutar.net/2019/01/18/skandalozna-knjiga-predstavljena-u-zagrebu-u-

jasenovcu-su-logorasi-umirali-prirodnom-smrcu-zbog-bolesti-i-bili -su-

uglavnom-hrvati/  

https://www.telegraf.rs/vesti/jugosfera/3025147-promocija-knjige-razotkrivena-

jasenovacka-laz-u-jasenovcu-umrlo-nesto-vise-od-1000-ljudi-najbrojniji-

logorasi-bili -hrvati  

https://informer.rs/vesti/balkan/416875/promovisana-ustaska-knjiga-lazi-

jasenovcu-ubijeno-hiljadu-ljudi-zrtve-uglavnom-hrvati-autor-studirao-beogradu-

voli-hitlera-veruje-zemlja-ravna  

Zanimljivo mi je da joġ nisu primijetili da smo dr. MeĽimorec i ja upravo tiskali i 

ļetvrtu knjigu o generalu Praljku.  

 

Akademik Josip Peļariĺ  

http://glasbrotnja.net/josip-pecaric-thompson-problem-crnoj-gori/ 

 

  

http://glasbrotnja.net/josip-pecaric-thompson-problem-crnoj-gori/


256                            JOSIP STJEPANDIĹ I THOMPSON  

 
 

PISMO 'RUSKOG' ZNANSTVENIKA MINISTRICI 

ZNANOSTI RH  
 

Poġtovana Ministrice, 

Moram priznati da sam se iznenadio izostanku reagiranja na obavijest da su dva 

moja ļasopisa iz nejednakosti postali Q1 ļasopisi. Nisu reagirali ni Predsjednica 

RH, ni Predsjednik Vlade, ni Predsjednik Hrvatskog sabora, ali oni ï u odnosu na 

Vas ï i ne moraju znati ġto je to, mada bi im ļinjenica da je akademik Muiĺ 

napisao da se radi o velikom uspjehu hrvatske matematike ipak trebalo neġto 

znaļiti. Uostalom Predsjednica ģeli postati i doktor znanosti. 

MeĽutim, danas sam dobio slijedeĺu ļestitku od Predsjednika HAZUDD-a dr. sc. 

Josipa Stjepandiĺa koji je ili glavni urednik ili u uredniġtvu niza meĽunarodnih 

znanstvenih ļasopisa: 

 

Hrvatska akademija znanosti i umjetnosti u dijaspori i domovini 

U POVODU 71. ROņENDANA AKADEMIKA JOSIPA PEĻARIĹA 

Josip Peļariĺ, redoviti ļlan Hrvatske akademije znanosti i umjetnosti te dopisni 

ļlan Dukljanske akademije nauka i umjetnosti, navrġava 3. rujna 2018. 71 godinu 

ģivota. To je njegova prva umirovljeniļka godina, nakon dugogodiġnje, plodne 

profesorske karijere, tijekom koje je bio profesor matematike na Sveuļiliġtu u 

Zagrebu. 

U proteklih 30 godina Peļariĺ je ostvario jedinstven znanstveni opus, koji ga 

svrstava u najproduktivnije znanstvenike u svijetu. MeĽunarodna baza podataka 

researchgate (https://www.researchgate.net/profile/Josip_Pecaric) vodi ga s 

ukupno 1.829 objavljena rada, a baza Scopus s ukupno 679 radova. Osnivaļ je i 

glavni urednik 3 matematiļka ļasopisa, koji se po opĺoj meĽunarodnoj 

klasifikaciji nalaze meĽu 6 najboljih ļasopisa u sveukupnoj hrvatskoj znanosti. 

Dva od tih ļasopisa, za koja je u meĽuvremenu iz nerazumljivih razloga bila 

ukinuta potpora Republike Hrvatske, od ove se godine nalaze u najviġoj 

vrijednosnoj kategoriji (Q1). Njegov kolega Lars-Erik Persson nazvao ga je 

jednom zgodom kraljem nejednakosti. 

Akademik Peļariĺ takoĽer vrlo produktivan spisatelj polemiļkih ġtiva s 

domoljubnom tematikom, od kojih je nastalo preko 50 knjiga. Naslovi knjiga 

dotiļu se aktualnih tema poput Domovinskog rata, suda u Haagu, Jasenovca, 

Marka Perkoviĺa Thompsona ili crvenog plemstva. Aktualna i nepresuġna tema 

je pozdrav ĂZa Dom spremniñ. 

Stalno podmetanje, diskriminacija prema ļlanu obitelji, te svojevrsna 

jugokomunistiļka omerta dovelo je do toga da je akademik Peļariĺ umirovljenjem 

po sili zakona prekinuo svaku suradnju sa Sveuļiliġtem u Zagrebu, te odbio 

https://l.facebook.com/l.php?u=https%3A%2F%2Fwww.researchgate.net%2Fprofile%2FJosip_Pecaric&h=AT14gQW0_w5kB4mLYKy5lJwgY5qOSxhp9D8Ke6nqEl4fz-FBUckIZxiRDcUrHyJdteTbWbArOG0eCjQnhRWDVNWo4-7tgE2MnloPKP5U7IO9b38A2e397ogoZ5Lu_C02C2CLtcL-fxUxwpewT9XgCaiTsqaXSU_YZBULvR35RqamHbNAcQI8jfeXwtUOppp-OUPXgzsq7Yupfl7wsq5sc1tzdXQJ6swN8EMLGtdCp-GjVzzqcT9-tQivt466MHuoi8TkECZth6faNxCHM_v3oQUzIq1dCu6_OkP_RprdRfOE6TDIBHuDqjvJurYRpv1usBQfu0doEnUwvfU3m94rXLdbpoktoDG2m_K2zmvRNXYeAp2ZeWOdnMXR70jB5qRlmpExWzQ0MKWyfaHRNKGQfjBC6GckOEfa7Lc4v5hV4rTEKuUs71ZA_U9I6BMFMNjyUR1mFyB_OfvEaH8JWUqaleoin-YQyT5AGk_iQiv6S9KZg8joGegwwhw2i-uyZIY6wl8R12btMYWpW6j0dsBFVMTy853nUkQtAU1TXoRyiO_dS3AbY_v_oiRqTKogIuHQ2vc-5YxAZFoxAEZYHqWatIvO2MdtdQDpiRzyU59053UPFl37Yl5HWMQmDMCeJ1n0EfEqhum2-FHrpAUU
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ponuĽeno zvanje profesor emeritus. Zbog projekta na Sveuļiliġtu u Moskvi, 

vodeĺa znanstvena baza Scopus trenutaļno ga vodi kao ruskog znanstvenika. 

Tako je usred Europske unije postao moderni disident. 

U povodu roĽendana akademiku Josipu Peļariĺu ģelimo puno sreĺe i zdravlja u 

nadolazeĺem razdoblju. 

Dr. Josip Stjepandiĺ 

Predsjednik Hrvatske akademije znanosti i umjetnosti u dijaspori i domovini 

(HAZUDD) 

 

https://www.facebook.com/309610759965797/photos/a.322523735341166/3720

92783717594/?type=3&theater 

Tri portala su prenijeli ovu ļestitku, ali bez ove slike sa Scopusa o mojih 678 

radova, i h-indexu 28 za RUDN : 

https://hrvatskonebo.org/2019/09/03/u-povodu-71-rodendana-akademika-josipa-

pecarica/ 

http://dragovoljac.com/index.php/razno/17899-u-povodu-71-rodendana-

akademika-josipa-pecarica 

https://kamenjar.com/u-povodu-71-rodendana-akademika-josipa-pecarica/  

 

A zapravo je to najznaļajnije u svemu tome, jer pokazuje kako me doista na 

Scopusu svrstavaju u ruske znanstvenike. Sve ġto sam radio kao profesor i na 

Zagrebaļkom sveuļiliġtu sada se tamo pripisuje sveuļiliġtu u Moskvi RUDN. 

Oļito je to zato ġto se od umirovljenja ispod mojih radova, a morate priznati da ih 

i dalje nema malo, piġe samo adresa tog ruskog sveuļiliġta. 

Kao ġto znate traģio sam da mi se omoguĺi pred odlazak u mirovinu prelazak na 

neko drugo sveuļiliġte, jer nisam htio biti profesor emeritus na sveuļiliġtu na 

kome za rektora biraju takvog ļovjeka kao ġto je sadaġnji rektor, bez obzira hoĺe 

li on od oca Predsjednika Vlade napraviti profesora emeritusa  ili ne. Odgovor od 

https://www.facebook.com/309610759965797/photos/a.322523735341166/372092783717594/?type=3&theater
https://www.facebook.com/309610759965797/photos/a.322523735341166/372092783717594/?type=3&theater
https://hrvatskonebo.org/2019/09/03/u-povodu-71-rodendana-akademika-josipa-pecarica/
https://hrvatskonebo.org/2019/09/03/u-povodu-71-rodendana-akademika-josipa-pecarica/
https://www.facebook.com/309610759965797/photos/a.322523735341166/372092783717594/?type=3&eid=ARDErSPb7aZjx3cmsr6Rb2cxL-4azmfOrmXzcGCijWQ1tLIUbi5cD8sWb304GCPj7aUjZm1xkNlw_qpV&__xts__%5B0%5D=68.ARDlIo8gP-w0dCF5qPsWJL4_YeR8hMWFgfdxrXOpmnq-pMVAYKxlh1k2x36RAaxogALuSfd8v6ipFfgeUVnUuFbj3vJ5IviDofkQATw8ggNfNcIODC0SEuBcKFREVmsahTsZXzQB1TbNtw5lzb7xVZL5nQV26Sz9O1Bdx15cVHzgF1sxvIAUtMgtHd2FgQ3RBX94MuYWZ3edn_p9JQOumBqqnXztssFqbk5gpaGjmI7lWmlen0IIPZABvywsvTIMnfDnv6mjpi_JapaGB-Vu4_riAZS0Ber7tzfwdyuKQOC99lIyXdo5GNEb81QjxOUC5APYeEjYcYyfNtCkp3PDX6s&__tn__=EHH-R
http://dragovoljac.com/index.php/razno/17899-u-povodu-71-rodendana-akademika-josipa-pecarica
http://dragovoljac.com/index.php/razno/17899-u-povodu-71-rodendana-akademika-josipa-pecarica
https://kamenjar.com/u-povodu-71-rodendana-akademika-josipa-pecarica/
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Vas nisam dobio! Pri tome sam mislio samo na radove koje bih imao kao 

umirovljenik, a nije mi padalo na pamet ovo kako Scopus automatski pripisuje sve 

ġto je netko u ģivotu radio sveuļiliġtu i drģavi koju imaġ sada. 

Ne znam jeste li Vi to znali ili ne, ali ne komentiranje ļinjenice da su dva moja 

ļasopisa iz nejednakosti postala Q1 ļasopisi sugerira da Vi to veĺ znate, pa 

ruskom znanstveniku nema potrebe niġta odgovoriti na tu informaciju. 

Ipak, u pismu akademika Muiĺa spominje se Profesor Elezoviĺ i izdavaļka kuĺa 

ĂElementñ. Nemam obavijesti da su oni dobili bilo ġto od Vas, ili od Predsjednice 

RH, Predsjednika Vlade ili Predsjednika Sabora. 

 

S poġtovanjem, 

Akademik Josip Peļariĺ 
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ZAHVALA BISKUPU KOĠIĹU I MNOGIMA OD VAS 

 
Dragi Oļe Biskupe, 

 

Zahvaljujem Vam se na ļestitki povodom moga roĽendana: 

 

Dragi Akademiļe, 

Sretan Vam roĽendan! Ģelim dobro zdravlje i Boģji blagoslov u svemu! 

S poġtovanjem 

+Vlado Koġiĺ 

PS. Na portalu narod.hr jutros vidim ļlanak o Vama, drago mi je. no, jedan 

komentira da je Vaġ roĽendan danas, tj. 3.9., a ne juļer, kako oni piġué Pozdrav! 

https://narod.hr/kultura/2-rujna-1948-prof-dr-josip-pecaric-akademik-i-

najplodonosniji-znastvenik-koji-je-nepozeljan-politicko-kulturnom-lobiju-zbog-

domoljublja 

 

Zapravo nije nitko pogrijeġio oko moga roĽendana. Sluģbeno je to 2.9. i tako piġe 

u mojim dokumentima. MeĽutim roĽen sam 3.9. i u mojoj obitelji se oduvijek taj 

datum slavi kao moj roĽendan. Ima mojih prijatelja koji to znaju i vjerojatno je 

tak kojega spominjete jedan od njih. 

Uostalom u ļestitki dr. sc. Josipa Stjepandiĺa, koji je napisao sjajni tekst o mom 

radu, i piġe da je to 3.9. Zapravo zahvaljujuĺi toj ļestitci, koja je dana u tekstu  

PISMO 'RUSKOG' ZNANSTVENIKA MINISTRICI ZNANOSTI RH, doznao 

sam da sam po Scopusu ruski znanstvenik. Je li to ostvarenje ģelje hrvatskih 

politiļara? Naravno zahvaljujem i dr. Stjepandiĺu i portalima koji su prenijeli 

njegovu ļestitku (kamenjar, hrvatsko nebo, dragovoljac). 

Portal narod.hr itekako zasluģuje moju zahvalnost za tekst ļiji ste mi link Vi 

poslali. Veĺ sam naslov puno kaģe: 

2. RUJNA 1948. PROF. DR. JOSIP PEĻARIĹ ï AKADEMIK I 

NAJPLODONOSNIJI ZNASTVENIK KOJI JE NEPOĢELJAN POLITIĻKO-

KULTURNOM LOBIJU ZBOG DOMOLJUBLJA! 

Veĺ na poļetku izdvajaju slijedeĺe: 

Ono ġto je vrlo interesantno, osim ġto je najplodonosniji hrvatski znanstvenik sa 

1100 znanstvenih radova, dr. Josip Peļariĺ je vrlo plodonosan domoljubni pisac 

tema s povijesnim i politiļkim znaļenjem. Zbog svog izrazitog i intelektualnog 

domoljublja, dr. Peļariĺ postao je nepoģeljan reģimskim medijima i 

postkomunistiļkoj paraintelektualnoj zajednici koja je zadominirala hrvatskim 

kulturno-znanstvenim prostorom. 

Potom daju neke osnovne podatke iz mog ģivotopisa, a na kraju navode skoro sve 

moje knjige, kako kaģu Ăsamo neka, u sluģbenoj Hrvatskoj nepoģeljna, politiļko-

povijesna djela dr. Peļariĺa. Tekst zavrġava s lijepom ļestitkom: 

Sretan roĽendan, profesore, i hvala za sav rad, trud i ljubav za Hrvatsku! 

Hvala Uredniġtvu portala narod.hr. 

https://narod.hr/kultura/2-rujna-1948-prof-dr-josip-pecaric-akademik-i-najplodonosniji-znastvenik-koji-je-nepozeljan-politicko-kulturnom-lobiju-zbog-domoljublja
https://narod.hr/kultura/2-rujna-1948-prof-dr-josip-pecaric-akademik-i-najplodonosniji-znastvenik-koji-je-nepozeljan-politicko-kulturnom-lobiju-zbog-domoljublja
https://narod.hr/kultura/2-rujna-1948-prof-dr-josip-pecaric-akademik-i-najplodonosniji-znastvenik-koji-je-nepozeljan-politicko-kulturnom-lobiju-zbog-domoljublja
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Zapravo je istog dana objavljena kolumna Zvonimira Hodaka, koji na neki naļin 

objaġnjava njihov naslov. 

Naime veliki hrvatski kolumnist Hodak piġe:  

ĂDr. Davor Pavuna, hrvatski fiziļar svjetskog glasa, nazvao je to PPP ili prvi 

Peļariĺev pouļak. Naime, akademik je onako poprijeko, bez trulih kompromisa, 

podijelio Hrvate na òustaġeò i òsrpske slugeò. Radikalno jer su tu upali mnogi koji 

to nisu zasluģili. Ali formula je provokativna i zasluģuje ñbrutalnuñ paģnju naġe 

lijeve medijske falange. Sliļno je bilo i 1941. godine i 1991. godine. Joġ jedan 

dokaz da se povijest ļesto pretvara u farsu.ñ 

https://direktno.hr/kolumne/nekada-su-ovce-sluzile-platezno-sredstvo-danas-

sluze-ko-jamci-kredite-ili -glasaci-izborima-165849/ 

Spominje Hodak i Thompsona, zahvaljujem se i njemu i njegovoj obitelji na 

ļestitki, i Vas.  

 

Zanimljivo je da i sam dr, Pavuna spominje PPP u svojoj ļestitki: 

 

Sretan Ti I Blagoslovljen roĽendan, dragi Joġko! 

Ļini se da $oro$ mediji pomalo óupijaju poruku PPP-a ! ... 

Tvoj 'Bokeljaninô,  

Davor Pavuna 

 

(Vjerojatno ĺe Vas zanimati i intervju profesora Pavune: 

http://glasbrotnja.net/davor-pavuna-zagrmio-me-hrvatskoj-pitaju-dokaz-koliko-

smo-izmanipulirani/) 

 

Na portalu narod.hr spominju i moja povijesna djela. 

Zato ĺe Vas zanimati i ļestitka jednog od znaļajnijih hrvatskih povjesniļara: 

 

Dragi Josipe, 

vjerojatno sam meĽu posljednjima koji Ti ļestitaju roĽendan. Ali, vjerujem da 

sam meĽu onima koji to ļine najiskrenije. Neka Te Bog ļuva jer si ovom narodu 

veliki Njegov dar.  

Mir i dobro Tebi i svakom ļlanu drage obitelji Peļariĺ 

Mato Artukoviĺ 

Brod, 2. rujna 2019. 

 

A o povijesti govori i Mladen Pavkoviĺ: 

...ipak nas brine neġto drugo, a to je ï hrvatska ġutnja, osobito tzv. hrvatskih 

intelektualaca. Stjeļe se dojam kao da se svaki puta kod tih i takvih Ăekscesa i 

incidenatañ sakriju u miġje rupe, pa ġute oļekujuĺi da ĺe ih zbog toga netko i 

nagraditi, kao u vrijeme komunizma. 

Ġto se ne javljaju recimo ļlanovi Hrvatske akademije znanosti i umjetnosti 

(HAZU)? Kraj njih (svaka ļast iznimkama poput akademika Peļariĺa) suvremena 

hrvatska povijest prolazi kao voda ispod mosta. Ġute i ļuvaju svoje pozicije. 

https://direktno.hr/kolumne/nekada-su-ovce-sluzile-platezno-sredstvo-danas-sluze-ko-jamci-kredite-ili-glasaci-izborima-165849/
https://direktno.hr/kolumne/nekada-su-ovce-sluzile-platezno-sredstvo-danas-sluze-ko-jamci-kredite-ili-glasaci-izborima-165849/
http://glasbrotnja.net/davor-pavuna-zagrmio-me-hrvatskoj-pitaju-dokaz-koliko-smo-izmanipulirani/
http://glasbrotnja.net/davor-pavuna-zagrmio-me-hrvatskoj-pitaju-dokaz-koliko-smo-izmanipulirani/
https://www.facebook.com/Hrvatska-akademija-znanosti-i-umjetnosti-u-dijaspori-i-domovini-309610759965797/?ref=nf&hc_ref=ARQbHVsZQ5KqJ2RgYcyX0xpAJkLPqX73FIDNIy7EQndahDxil2M8NKEjvPG46CrwP7c&__xts__%5B0%5D=68.ARDlIo8gP-w0dCF5qPsWJL4_YeR8hMWFgfdxrXOpmnq-pMVAYKxlh1k2x36RAaxogALuSfd8v6ipFfgeUVnUuFbj3vJ5IviDofkQATw8ggNfNcIODC0SEuBcKFREVmsahTsZXzQB1TbNtw5lzb7xVZL5nQV26Sz9O1Bdx15cVHzgF1sxvIAUtMgtHd2FgQ3RBX94MuYWZ3edn_p9JQOumBqqnXztssFqbk5gpaGjmI7lWmlen0IIPZABvywsvTIMnfDnv6mjpi_JapaGB-Vu4_riAZS0Ber7tzfwdyuKQOC99lIyXdo5GNEb81QjxOUC5APYeEjYcYyfNtCkp3PDX6s&__tn__=%3C-R
https://www.facebook.com/Hrvatska-akademija-znanosti-i-umjetnosti-u-dijaspori-i-domovini-309610759965797/?ref=nf&hc_ref=ARQbHVsZQ5KqJ2RgYcyX0xpAJkLPqX73FIDNIy7EQndahDxil2M8NKEjvPG46CrwP7c&__xts__%5B0%5D=68.ARDlIo8gP-w0dCF5qPsWJL4_YeR8hMWFgfdxrXOpmnq-pMVAYKxlh1k2x36RAaxogALuSfd8v6ipFfgeUVnUuFbj3vJ5IviDofkQATw8ggNfNcIODC0SEuBcKFREVmsahTsZXzQB1TbNtw5lzb7xVZL5nQV26Sz9O1Bdx15cVHzgF1sxvIAUtMgtHd2FgQ3RBX94MuYWZ3edn_p9JQOumBqqnXztssFqbk5gpaGjmI7lWmlen0IIPZABvywsvTIMnfDnv6mjpi_JapaGB-Vu4_riAZS0Ber7tzfwdyuKQOC99lIyXdo5GNEb81QjxOUC5APYeEjYcYyfNtCkp3PDX6s&__tn__=%3C-R
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https://www.braniteljski-portal.com/pavkovic-sute-i-paze-da-se-nikom-ne-

zamjere-tzv-postena-inteligencija-kao-da-ima-flaster-na-ustima-i-strah-od-

govorenja-istine  

O ulozi moje Akademije u onome o ļemu piġe narod.hr pisao sam ļesto. Napadali 

su me i zbog moje obrane Thompsona u kojoj ste i Vi sudjelovali. A ĂBojnuñ 

danas moģemo sluġati i na Talijanskom: 

https://narod.hr/kultura/video-ovo-morate-cuti-bojna-cavoglave-ima-svoju-

talijansku-hard-rock-inacicu 

Zato se joġ jednom zahvaljujem svima koji su mi uputili svoje ļestitke, navodeĺi 

ļestitku naġeg pjesnika Ivana Bradvice: 

 

Poġtovani Josipe! 

Povodom Vaġeg 71.roĽendana ġaljem Vam svoju osmislicu. Ivan 

  

Duh (akademiku Peļariĺu) 

Stvarateljski duh pojedinca ljepoti tajne prilazi, novo stvara kad ima 

inspirativnog dara u prostoru i vremenu unatoļ druġtvenom nevremenu, njegov 

trag buduĺem ģivotu je drag, jedino je ġto vrijedno ostaje po ļemu se ģivot 

nadahnuĺa pamti dok za nj istinska ljubav plamti. 

 

Joġ jednom HVALA svima! 

Vaġ, 

Josip Peļariĺ 

 

http://dragovoljac.com/index.php/razno/17923-zahvala-biskupu-kosicu-i-

mnogima-od-vas 
  

https://www.braniteljski-portal.com/pavkovic-sute-i-paze-da-se-nikom-ne-zamjere-tzv-postena-inteligencija-kao-da-ima-flaster-na-ustima-i-strah-od-govorenja-istine
https://www.braniteljski-portal.com/pavkovic-sute-i-paze-da-se-nikom-ne-zamjere-tzv-postena-inteligencija-kao-da-ima-flaster-na-ustima-i-strah-od-govorenja-istine
https://www.braniteljski-portal.com/pavkovic-sute-i-paze-da-se-nikom-ne-zamjere-tzv-postena-inteligencija-kao-da-ima-flaster-na-ustima-i-strah-od-govorenja-istine
https://narod.hr/kultura/video-ovo-morate-cuti-bojna-cavoglave-ima-svoju-talijansku-hard-rock-inacicu
https://narod.hr/kultura/video-ovo-morate-cuti-bojna-cavoglave-ima-svoju-talijansku-hard-rock-inacicu
http://dragovoljac.com/index.php/razno/17923-zahvala-biskupu-kosicu-i-mnogima-od-vas
http://dragovoljac.com/index.php/razno/17923-zahvala-biskupu-kosicu-i-mnogima-od-vas
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VELIKI RAZGOVOR MLADENA PAVKOVIĹA S 

AKADEMIKOM JOSIPOM PEĻARIĹEM U POVODU 

IZLASKA NJEGOVE NOVE KNJIGE  

 
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/18258-veliki-

razgovor-mladena-pavkovica-s-akademikom-josipom-pecaricem-u-povodu-

izlaska-njegove-nove-knjige 

  
Hrvatski akademik Josip Peļariĺ ļesto je na udaru, baġ kao i veĺina onih 

koji se i dalje bore za boljitak Lijepe naġe, tj. hrvatske Domovine. 

Ali, ako je suditi po njegovim brojnim aktivnostima, poglavito na 

domoljubnom planu, ne odustaje. Ne povlaļi se ni milimetar. 

Ovih dana objavio je novu knjigu u kojoj ponovno komentira, polemizira i 

istiļe toliko prozivani pozdrav ĂZa dom spremniñ. No, ovdje je u prvom 

planu bivġi hrvatski reprezentativac Josip Ġimuniĺ. 

 
Ġto donosi vaġa nova knjiga Josip Ġimuniĺ i ĂZa dom spremniñ, koja je 

posveĺena hrvatskom nogometnom reprezentativcu? 

Najveĺi dio knjige daje tekstove iz mojih prethodnih knjiga o poznatom sluļaju 

naġeg proslavljenog reprezentativca i velikog domoljuba. Evo ġto o tome piġe na 

poleĽini knjige dr. sc. Josip Stjepandiĺ: 

ñNakon ġto je kao nogometni internacionalac, roĽen u Australiji od hrvatskih 

roditelja, uspjeġno igrao 13 sezona u prestiģnoj njemaļkoj Bundesligi, gdje je 

dogurao do kapetana te najpopularnijeg i najboljeg igraļa tradicionalnog kluba 

Hertha iz Berlina, nogometaġ Josip Ġimuniĺ u samo dvije godine u neovisnoj 

Hrvatskoj preġao put od svjetske slave do stuba srama. Presretan zbog pobjede 

protiv Islanda 14. studenog 2013. godine, koja je Hrvatsku joġ jednom izvela na 

svjetsku nogometnu pozornicu, uzeo je mikrofon u ruke te doviknuo navijaļima: 

ĂU boj, u bojñ, te ĂZa Domñ. Navijaļi u trenutku velikoga slavlja naravno nisu 

bili nimalo nespremni. Potom se na njega sruļila prava hajka, kao da je poļinio 

najgore nedjelo. Nisu pomogle nikakve obrane. Ġimuniĺ ĺe zbog slijepe 

pristranosti FIFA-e ostati ģigosan kao rasist. On, koji je godinama predvodio 

suigraļe svih boja! Danas, punih 6 godina nakon toga beningnog dogaĽaja, 

pokazuje se da je Ġimuniĺev postupak bio samo okidaļ za veĺ pripremljenu, 

bjesomuļnu hajku, koju je prije njega bio doģivio i pjevaļ Marko Perkoviĺ 

Thompson. Njihovim progoniteljima ne smeta zapravo taj pozdrav, koji je poznat 

u gotovo svim svjetskim jezicima, nego javno iskazana spremnost braĺe da stanu 

u obranu svojih domova, ako bi se netko opet latio tenka, zbog kojeg je jednom 

veĺ bio utekao kao zec na traktoru. Tako je uzoriti, dobroĺudni nogometaġ, koje 

je godinama bio izvrsni ambasador svoje domovine u kojoj dotad uopĺe nije ģivio, 

postao simbolom stradanja i medijskog linļa zbog toga istog domoljublja.ò 

https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/18258-veliki-razgovor-mladena-pavkovica-s-akademikom-josipom-pecaricem-u-povodu-izlaska-njegove-nove-knjige
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/18258-veliki-razgovor-mladena-pavkovica-s-akademikom-josipom-pecaricem-u-povodu-izlaska-njegove-nove-knjige
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/18258-veliki-razgovor-mladena-pavkovica-s-akademikom-josipom-pecaricem-u-povodu-izlaska-njegove-nove-knjige
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Veĺ tada je bilo oļito sluganstvo hrvatskih vlasti. Naime, u jednom  tom tekstu iz 

iste godine se usporeĽuje slavljenje pobjeda Novaka ņokoviĺa podizanjem ruke s 

raġirena tri prsta sa Ġimuniĺevim pozdravom). Naime, radi se o pozdravu 

pripadnika velikosrpske soldateske i tzv. JNA tijekom ratova 1990-tih u 

Hrvatskoj, BiH i na Kosovu. S tri uzdignuta prsta proslavljali su masovna 

zvjerstva, ubojstva, silovanja, terorizam i razbojstva ġto se po meĽunarodnom 

pravu smatra elementima genocida, kulturocida i urbocida. Zapravo prije Drugoga 

svjetskog rata Srbi su polagali prisegu s tri podignuta prsta, ali spojena. To ste 

nedavno mogli vidjeti mislim na Vinkovaļkoj TV gdje su pokazali dvoje djece 

koji s pravoslavnim popovima ï valjda u RH ï pjevaju ļetniļku pjesmu i zavrġe 

je s tim pozdravom, MeĽutim, tri raġirena prsta kakva danas podiģu u pozdravu 

pojavio se tek 1988., u vrijeme kada je veĺ poļela vladavina Slobodana 

Miloġeviĺa. Naveli su i srpskog povjesniļara Dragana Petroviĺa koji smatra da 

bilo koji nacionalni pozdrav moģe biti njegovanje tradicije, ali moģe i 

napredovati. 

Odmah sam upozorio na potpunu analogiju ZA DOM i ZA DOM SPREMNI. S 

tom razlikom da se srpski pozdrav koristio u faġistiļkoj agresiji na Hrvatsku, a sa 

ZDS se branila Hrvatska. Dakle, oļito sluģenje vlasti velikosrpskoj politici. 

Zapravo i nedavna presuda Visokog prekrġajnog suda gdje se jednako tretiraju i 

ZA DOM i ZA DOM SPREMNI pokazuje to isto.  

I zato je prirodno bilo odgovoriti ovakvom knjigom o Ġimuniĺu, mada je u toj 

presudi glavni  cilj napada bila ĂBojna Ļavoglaveñ. Jasno i zaġto. Pa baġ je tih 

dana tu pjesmu napao Predsjednik Srbije Aleksandar Vuļiĺ. 

 

Zbog ļega i kako je doġlo do toga da se Ăsviñ bavimo pozdravom ĂZa dom 

spremniñ, a ne recimo mnogo vaģnijim pitanjima iz Domovinskoga rata, kao 

ġto su primjerice 150 masovnih grobnica, koje su ostale nakon velikosrpske 

agresije? 

Vjerojatno ste primijetili da godinama poslije zavrġetka Domovinskog rata ZDS 

nije nikome smetao. Ni Srbima ni domaĺim srpskim slugama. Tada se Ădogodioñ 

Memorandum SANU 2. tj. poslije vojnog poraza Srbi  su njime pokrenuli sve da 

se ciljevi koje nisu ostvarili u ratu ï ostvare u miru. Davno sam veĺ napisao kako 

im je izuzetno veliko dostignuĺe ġto u tome imaju podrġku vlasti, glavnih medija 

u RH. Otud progoni i Thompsona i Ġimuniĺa i HOS-ovaca i mnogih drugih. 

Vlastima i drugima koji su u toj velikosrpskoj igri itekako odgovara da se Ăvrtiñ 

priļa oko ZDS, a ne hrvatske ģrtve o kojima govorite. Pa cilj Memoranduma 

SANU 2 je Ădokazatiñ krivicu hrvatske strane, a ne faġistiļkog agresora. Pa nije 

vlast u RH toliko luda da rjeġava pitanja hrvatskih stradanja. Pa to bi bilo oļito 

suprotno ostvarenju Memoranduma SANU 2, zar ne? Sjetite se kada je 

Predsjednik Vlade jedino reagirao kao ļovjek u Hrvatskom saboru: kada su mu 

rekli da je izdajnik. Istina boli, zar ne? 

Zapravo to tako oļito slijedi i iz odnosa vlasti prema ploļi naġim poginulim HOS-

ovcima u Jasenovcu. Ploļi na kojoj je legalni znak HOS-a. U nedavnoj presudi u 

Sisku doslovno stoji: 
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ĂPozdrav Za dom spremni, kao znak HOS-a, sluģbeni je i legalni znak, stoga 

majice s legalnim znakovljem HOS-a nisu  zabranjene. Majica HOS-a jednaka je 

kao i svaka druga majica bilo koje druge brigade Hrvatske vojske ili neke druge 

ratne postrojbe iz Domovinskog rata. Znakovlje HOS-a formalno je verificirano i 

u Ministarstvu obrane proġlo je odgovarajuĺu pravnu proceduru te kao takvo 

predstavlja obiljeģje sastavnoga dijela Hrvatske vojske, a koji znak je sluģbeno 

registriran i predstavlja  izraz volje i legaliteta vlasti Republike Hrvatske...ñ 

To sve znaju i vlasti i oni koji su traģili da se ploļa ukloni, pa im je udovoljeno. 

Da bi pokazali kako su im interesi agresora vaģniji od hrvatskih pokazalo se tada 

kada se govorilo i o kokardama, pa je Pupovac objasnio vladajuĺima, kako 

kokarda nije zabranjena. 

Dakle, poġtuje se znak kojim se napadalo na Hrvatsku jer nije zakonski zabranjen, 

a napada znak koji je sluģbeno registriran i predstavlja  izraz volje i legaliteta 

vlasti Republike Hrvatske... Valjda je oļito zaġto se Predsjednik Vlade htio tuĺi 

kada su mu u Saboru rekli ġto to znaļi, zar ne? 

 

S obzirom da ste ļlan HAZU, je li u redu da se joġ uvijek meĽu poļasnim 

ļlanovima nalazi ime Josipa Broza Tita? 

Ovo je pitanje koje mi dozvoljava i malo ġale. Znate da u nacionalne akademije 

biraju pojedince koji su postigli izuzetne rezultate u pojedinim podruļjima. Kada 

mene pitate ovako neġto, mene viġe zanima kako je J.B. Tito samo poļasni ļlan 

HAZU, a ne kao i ja redoviti ļlan. Naime, ja sam po svjetskim izvorima po broju 

objavljenih radova u znanstvenim ļasopisima iz matematike vjerojatno meĽu 

prvih PET u cijeloj povijesti, ali da budemo sigurni recimo meĽu prvih deset. A 

J.B. Tito je, opet po svjetskim izvorima, meĽu DESET najveĺih ubojica. Moģda 

je on Ăsamoñ poļasni ļlan zato ġto je biti ubojica mnogo veĺe dostignuĺe od 

pisanja znanstvenih radova iz matematike. 

 

A zbog ļega HAZU nema ni jednog ģivog poļasnog ļlana? 

Ne znam. Moģda se odgovor moģe naĺi u mojem svojevremenom komentaru kako 

mi je ģao danaġnjih toboģnjih antifaġista, a zapravo crvenih faġista. 

Zaġto? 

Pa njihovi oļevi su nas mogli ubijati, a oni ne mogu. Doista ih ļovjek mora ģaliti, 

zar ne? 

 

Je li vam ļlanovi HAZU daju podrġku u vaġem radu, osobito u svezi 

objavljivanja domoljubnih knjiga?  

Samo neki pojedinci. U HAZU su joġ 2014. prestali ļak slati obavijesti o 

predstavljanjima takvih knjiga i to kada sam najavio predstavljanje knjige gdje se 

veĺ u naslovu parafrazira izjava Slobodana Miloġeviĺa o Srbima koji su u Oluji 

bjeģali kao zeļevi /ñHrvatski genocid, Napravili zeļeve od Srbañ. Vjerojatno se 

sjeĺate i moje uloge u sprjeļavanju izbora Iva Goldsteina u HAZU. Cilj je imati 

takve u Akademiji, a ne pomaganje tiskanja ovakvih knjiga. Pa i zbog Peticije 

ZDS kojom smo branili Thompsona i ĂBojnu Ļavoglaveñ smo prozivani od 

Glavnog tajnika HAZU u Hrvatskom saboru. 
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Treba li u Hrvatskoj barem joġ jedna institucija, poput HAZU? 

Radi se o nacionalnoj akademiji, pa je vaģnije postiĺi da ona doista ġtiti hrvatske 

nacionalne interese. Zato je glavna bitka unutar HAZU kako birati doista hrvatske 

znanstvenike i umjetnike, jer je na primjeru Goldsteina oļito da se hoĺe postiĺi 

neġto sasvim suprotno. Evo jedne moje ļestitke mom kolegi koju sam poslao i 

drugim akademicima (spominjem Iva Drobilicu ï vjerojatno znate da se radi o Ivu 

Goldsteinu), a zapravo pokazuje koliko je jadno stanje i na hrvatskim 

sveuļiliġtima, a ne samo u HAZU:  

 

ĂPoġtovani i dragi kolega Muiĺu, 

Ļestitam Ti na izboru za Predsjednika Odbora za suradnju s hrvatskim 

sveuļiliġtima i znanstvenim institutima 

http://info.hazu.hr/hr/o-

akademiji/znanstvena_vijeca/odbor_za_suradnju_s_hr_sveucilistima_i_zn_instit

utima/. 

Ispriļavam se ġto Ti nisam ļestitao na samoj sjednici naġeg razreda kada sam i 

doznao za taj izbor. Zapravo sam dvojio trebam li Ti uopĺe ļestitati jer je moje 

iskustvo sa sveuļiliġtima i znanstvenim ustanovama u RH doista jako loġe. 

Npr. Rektor Zagrebaļkog sveuļiliġta je tako pokazao svoj prezir prema HAZU 

svojim odnosom prema pismu koje mu je uputio predsjednik Znanstvenoga vijeĺa 

za mir i ljudska prava HAZU-a: 

 

Akademik Davorin Rudolf, 

predsjednik Znanstvenoga vijeĺa za mir i ljudska prava 

HAZU-a 

Zagreb, 5. listopada 2016. 

 

Gospodinu 

Prof. dr. sc. Damiru Borasu, rektoru Zagrebaļkog sveuļiliġta 

Z a g r e b 

 

Poġtovani gospodine rektore, 

Akademik Josip Peļariĺ uputio mi je pismo u kojemu je ustvrdio da se prema 

njemu tijekom zadnjih godinu dana sustavno primjenjuju postupci i ļini osobne 

diskriminacije kojima se grubo krġe njegova prava i slobode ļovjeka i 

znanstvenika. 

Oteģava se, onemoguĺuje i diskvalificira njegov znanstveni rad, ostvarivanje 

znanstvenih projekata, pripremanje i objavljivanje znanstvenih ļasopisa koje 

ureĽuje, premda su visoko rangirani prema objektivnim mjerilima. 

Netrpeljivost i diskriminacija prelijevaju se na njegove suradnike, pa ļak i na 

ļlanove njegove uģe obitelji. Naveo je primjer svoje kĺerke na Filozofskome 

fakultetu u Zagrebu, Katedri za organizaciju znanja, Odsjeku za informacijske i 

komunikacijske znanosti. 

http://info.hazu.hr/hr/o-akademiji/znanstvena_vijeca/odbor_za_suradnju_s_hr_sveucilistima_i_zn_institutima/
http://info.hazu.hr/hr/o-akademiji/znanstvena_vijeca/odbor_za_suradnju_s_hr_sveucilistima_i_zn_institutima/
http://info.hazu.hr/hr/o-akademiji/znanstvena_vijeca/odbor_za_suradnju_s_hr_sveucilistima_i_zn_institutima/
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Strahujem da su civilizacijski  nedopustiva i osvetniļka vrela diskriminacije i 

difamiranja  akademika Josipa Peļariĺa vezana uz njegove javne politiļke 

djelatnosti. To je, dakako, nedopustivo, usuprot je zajamļenim ljudskim 

slobodama.  

Duģnosti predsjednika Znanstvenoga vijeĺa za mir i ljudska prava HAZU-a 

nalaģu mi zaustaviti i suprotstaviti se napadajima na akademika Peļariĺa, jednog 

od najuglednijih hrvatskih znanstvenika u podruļju matematike, u svijetu 

priznatog struļnjaka teorije nejednakosti, autora 1100 napisanih ili autoriziranih 

djela. Smatram da su to istodobno i duģnosti vaġe institucije  pa Vas molim, 

gospodine rektore, da pozovete, primite i sasluġate akademika dugogodiġnjeg 

profesora Zagrebaļkog sveuļiliġta Josipa Peļariĺa i da ga Rektorat Sveuļiliġta 

zaġtiti od krġenja i nasrtaja na njegova ljudska prava i slobode graĽanina i 

znanstvenika.  

S poġtovanjem, 

akademik Davorin Rudolf 

 

Naime, Rektor je s prezirom odbio odgovoriti na pismo Predsjednika jednog 

odbora HAZU. 

Za razliku od onog studenta koji se odbio rukovati s rektorom Borasom zato ġto 

mu Sveuļiliġte nije odgovorilo na pismo, HAZU snishodljivo poziva Rektora  na 

svoje proslave. Zapravo, to je i sramotan odnos Akademije prema predsjedniku 

akademijina odbora. 

Istina Rektor nije odgovorio ni na sliļno pismo iz Ministarstva znanosti, pa bi 

izgledalo da time poniģava i Vladu. Ali valjda je Vladi bitnije ġto on predlaģe oca 

Predsjednika Vlade za profesora emeritusa.  

Tko bi tu znao ġto je po srijedi kada znamo da je Rektoru Borasu trebalo 15 godina 

da doktorira, a u narednih 15 je postao docent,  izvanredni profesor, redoviti 

profesor, dekan i rektor. 

Priļa se ovih dana kako se Rektor veĺ silno angaģirao i za svoj izbor za akademika. 

Bit ĺe to zapravo sjajna moguĺnost da doznamo koliko u HAZU imamo istinskih 

akademika, dakle onih koji su to postali zbog svog rada i rezultata koji su postigli 

(takvi sigurno ne ģele da im je kolega u Akademiji netko takav kao Boras) i onih 

koji su sliļni Borasu. 

Ne treba podcijeniti veze kojima sadaġnji rektor ne samo da je ponizio i 

Ministarstvo znanosti odbivġi odgovoriti na njihov upit. To isto je uļinio i 

Rektorski zbor. Naime veĺ su ta ministarstva u nekoliko vlada konstatirali kako je 

prekrġen pravilnik Rektorskog zbora. A danaġnja ministrica kao naġa kolegica 

matematiļarka mi zna i odgovoriti na moje upite. Tako mi je u veljaļi ove godine 

napisala: 

ĂAli mi i dalje ģelimo rijeġiti sluļaj pa ĺemo ponoviti zahtjeve i prema Sveuļiliġtu, 

Filozofskom fakultetu i prema Rektorskom zboru. Naġe je jedino oruĽe pismo. 

Naģalost, takav je zakon. Ali doĺi ĺe i tamo netko razuman ili ĺe se promijeniti 

zakon ili ĺe nam Ustavni sud dati tumaļenje... Ģao mi je zbog toga.ñ 

Naglasak je na rijeļi Ăponovitiñ. I Fakultet na kome je tada bio Boras, ni 

Sveuļiliġte na kome je on rektor, ni Rektorski zbor gdje je ļlan ne misle da je 
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Vlada u RH neġto bitno da bi im oni trebali odgovoriti kada je Boras upleten u 

krġenje pravilnika, pa Ministrici ostaje samo nada da ĺe se pojaviti Ănetko 

razumanñ. A i Vlada se ne usudi natjerati Rektora da odgovori Ministarstvu jer je 

sve bilo upereno i prema itekako vaģnom ļlanu HDZ-a dr. sc. Miroslavu TuĽmanu 

koji je bio mentor Borasu, a postoji i TuĽmanovo pismo u kojemu daje niz 

primjera kako su na Borasovom zavodu na FF-u koristili neistine protiv njega. 

Meni je, kada su veĺ uspjeli od mene napraviti (po Scopusu) ruskog znanstvenika, 

to zabavno, pa navijam za Borasa. Mislim da je to u redu s obzirom da sam itekako 

pomogao da i Ivo Drobilica ne postane akademik. Pitam se danas kakve koristi od 

toga?  

MeĽutim, ne zavidim Ti na tome izboru s obzirom da je Boras od onog 

podrugljivog komentara na njegovoj obrani doktorata (Pet minuta sramote, a onda 

si doktor znanosti cijeli ģivot.) uspio postiĺi sve ovo o ļemu Ti piġem. 

Zato, drģi se i oprosti mi ġto navijam za nasljednika Ive Drobilice. 

Pozz 

Joġkoñ 

Dakle, vidjet ĺete po tome tko bude biran u Akademiju  idu li stvari u Akademiji 

na bolje ili ne. 

 

Nego, o vama, kao akademiku, ļitamo i ļujemo samo u svezi domoljubne 

literature i intervjua. A ġto je s matematikom? 

Veĺ sam spomenuo da imam puno znanstvenih radova. Zapravo viġe ih je od 1200. 

Prije nekoliko godina je bila u Trogiru i meĽunarodna konferencija povodom 1000 

mojih radova. Toliko nema nijedan znanstvenik u RH. Broj suradnika iz cijelog 

svijeta mi je veĺi od 230. Broj doktora koji su izaġli iz moje ġkole u RH je oko 40, 

a joġ 20-ak u drugim zemljama. Niz monografija su tiskale viġe izdavaļkih kuĺa 

u svijetu a u Elementu (Zagreb) imam i seriju monografija iz nejednakosti. Uskoro 

izlazi br. 16, a u tisku je i br. 17 u toj seriji. Posebno znaļajni su znanstveni 

ļasopisi koje takoĽer tiska Element. Ove godine su dva iz nejednakosti postala Q1 

ļasopisi, ġto znaļi da su meĽu najboljim matematiļkim ļasopisima u svijetu, a i 

treĺi je uvrġten u ļasopise koje imaju impact faktor. A u HRZZ-u su za te ļasopise 

tvrdili da nisu dobri iako su po Scopusu i tada ta tri moja ļasopisa bili meĽu 5 

najboljih znanstvenih ļasopisa u RH (ima ih viġe od 150). Ġokantno je u svemu 

tome koliko je znaļajna uloga kolega iz HAZU u takvom sramotnom ponaġanju. 

Naravno, svi su oni nagraĽeni pozicijama savjetnika Predsjednika Vlade, Glavnog 

tajnika HAZU, predsjednika i ļlana upravnog odbora HRZZ-a. Meni je ostalo 

samo zadovoljstvo da me kolege iz svijeta nazivaju Ăkraljem nejednakostiñ i tu 

oblast matematike mojim kraljevstvom. 

 

Kako to da se Ăsvimañ prijeti ovim ili onim kaznama (klevete, uvrede i sl.), a 

joġ nismo ļuli ni ļitali da se neġto takvoga zaprijetilo i nekom akademiku, 

osim vas? 

Naravno kazne su oļite ali ne i izravne. Zbog toga sam i odbio biti profesor 

emeritus na Zagrebaļkom sveuļiliġtu i zbog uloge danaġnjeg rektora u svemu 

tome, ali i zbog ļinjenice da ni mnogim koji ga biraju niġta ne znaļi da se radi o 
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loġem znanstveniku koji je doktorirao u 48 godini ģivota. Trebalo mu je 15 godina 

za doktorat, a potom je munjevito u narednih 15 protrļao kroz sva zvanja, postao 

dekan i rektor. Vjerovali ili ne. Bit ĺe nova sramota HAZU ako u tom munjevitom 

nizu doda i Akademiju. Nisam htio da se na mojim radovima poslije umirovljena 

uopĺe pojavljuje ime sveuļiliġta na ļijem je ļelu rektor koji je po meni sramota 

tog sveuļiliġta. Pokuġao sam preĺi na neko drugo hrvatsko sveuļiliġte, ali nikome 

uopĺe nisam bio zanimljiv. Valjda im trebaju takvi kakav je Boras. Interes je 

pokazalo sveuļiliġte RUDN iz Moskve, pa se danas po Scopusu vodim kao ruski 

znanstvenik, i praktiļno svi moji radovi, iako je oko 1100 napisano dok sam bio 

ļlan Zagrebaļkog sveuļiliġta, vode kao radovi tog ruskog sveuļiliġta. Nisam htio 

na radovima potpisivati ni HAZU, pa otud i moje pismo akademiku Dujelli: 

 

ĂPoġtovani i dragi kolega Dujella, 

U svezi s pitanjem da svoje radove potpisujem s HAZU, kada veĺ ne potpisujem 

Zagrebaļko sveuļiliġte niti ģelim biti profesor emeritus na tom sveuļiliġtu, pa sam 

eto po Scopusu postao ruski znanstvenik i svi moji radovi tamo (678) se vode na 

moskovsko sveuļiliġte RUDN moram Ti odgovoriti negativno. 

Naime, na sveuļiliġtu ne ģelim biti zbog sadaġnjeg rektora koji je za mene 

nevjerojatan primjer nemoralnog ļovjeka. To sam mogao vidjeti po njegovoj ulozi 

oko izbacivanja moje kĺerke sa Filozofskog fakulteta, ali o tome sam veĺ ļesto 

pisao pa ne bih trebao ponavljati. Zapravo se priļa i o njegovoj kandidaturi za 

ļlana HAZU-a, pa ĺe biti prigode joġ o tomeJ. 

O uloga HAZU u napadu na mene, moje suradnike, projekt, ļasopise itd. sam 

takoĽer ļesto pisao. Nadam se da ĺe uskoro biti tiskana i moja knjiga  

REVIZIONIST U HAZU / JE LI POLITIĻARIMA KRIVA 

MATEMATIKA?  
koja je posveĺena mojim ļasopisima od kojih dva nisu dobri hrvatskim 

politiļarima (tu ubrajam i ove koji vode HAZU, Ministarstvo znanosti, HRZZ). 

Ġto se tiļe HAZU, pa o takvoj ulozi Akademije sam veĺ napisao knjigu: 

PIĠEM PISMA ODGOVORA NEMA! 2. / JE LI AKADEMIJI VAĢNA 

ZNANOST, Zagreb, 2017. str. 212. 

Uostalom vidio si i juļer na sastanku naġeg razreda da sam smatrao da mi u 

Razredu ne trebaju ļestitati za informaciju kako su dva ļasopisa koja sam ja 

osnovao postala Q1 ļasopisi. Naime i Razred se ukljuļio u nemoralnu politiku 

prethodne uprave HAZU, koja nikada nije ni odgovorila na pismo Predsjedniku 

HAZU koje mu je uputio Predsjednik Odbora za ljudska prava HAZU-a akademik 

Davorin Rudolf u kome je traģio zaġtitu mojih ljudskih prava spominjuĺi napade 

i na ļasopise, ļlana obitelji itd.  

Joġ jednom Tebi zahvaljujem ġto si uļinio ono ġto je duģnost svakog tajnika, tj. 

traģio si potporu od naġeg Razreda za to pismo. Znamo da je Razred odluļio da 

ļasopisi, projekt iz matematike, pa i ja nisu neġto o ļemu bi se Razred trebao 

izjasniti.  
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Zato je bilo normalno ġto sam traģio da mi se ne ļestita ni za ļinjenicu ġto su DVA 

moja ļasopisa postali Q1, jer matematiļki ļasopisi nisu stvar Razreda za 

Matematiku, fiziku i kemiju, zar ne? 

Istina, na jednoj od prethodnih sjednica je reļeno kako je to bila pogrjeġka. 

MeĽutim, ja to ne mislim. Ļlanovi razreda su tada oļekivali da ĺe buduĺi 

predsjednik Akademije biti tadaġnje Glavni tajnik HAZU, pa je njihovo miġljenje 

da matematiļki ļasopisi nisu u nadleģnosti Razreda za Matematiku, Fiziku i 

Kemiju bili duboko promiġljeni. 

Uostalom znaġ i sam kakvim si neugodnostima bio izloģen zbog toga ġto si mislio 

da matematiļki ļasopisi jesu stvar tog Razreda pa si Pismo akademika Rudolfa 

stavio na dnevni red. 

Naravno, poznato Ti je da nije mnogo drugaļiji stav u Akademiji opĺenito, i ja se 

iskreno nadam da ĺe takva Akademija uskoro izabrati i Borasa za svoga redovitog 

ļlana. 

Da zakljuļim, prihvatiti potpisivanje pod mojim radovima HAZU bilo bi 

nemoralno kada veĺ iz sliļnih razloga ne potpisujem ni Sveuļiliġte, kada sam 

odbio biti u redakciji ļasopisa koje izdaje Sveuļiliġte i kada ne ģelim da na mojim 

radovima bilo koji suradnik potpisuje Sveuļiliġte. 

Naravno, jasno mi je da je Tvoje pitanje motivirano Tvojim osjeĺajem da meni 

nije pravo ġto sam sada ruski znanstvenik. Ja sam istina pokuġao joġ dok nisam 

bio u mirovini da promijenim sveuļiliġte (tako bih i dalje bio hrvatski znanstvenik. 

MeĽutim, na takav zahtjev nije bilo nikakvog odgovora. Zaġto bi mi onda bio 

problem ġto sam ruski, a ne hrvatski znanstvenik, kada tako odgovara svima koji 

su zaduģeni da brinu o hrvatskoj znanosti.  

Srdaļan pozdrav, 

Tvoj, 

Joġkoñ 

 

Mogu li predsjedniļki izbori neġto promijeniti u hrvatskoj politici? 

Samo ako na vlast doĽe hrvatska opcija umjesto sadaġnje srpsko-hrvatske 

koalicije, tj. ako u RH odluļuju i oni koji ne sprovode Memorandum SANU 2. 

 

U zadnje vrijeme relativno mnogi odlaze iz Hrvatske Ătrbuhom za kruhomñ, 

ali ne i politiļari, a joġ manje akademici. Zaġto? 

Kao ġto sam rekao ja nisam otiġao, ali sam na veliko zadovoljstvo sadaġnje srpsko-

hrvatske vlasti postao ruski znanstvenik! 
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VRATITI HRVATSKU NARODU: PORTAL 

DRAGOVOLJAC.COM . 

 

DR. SC. JOSIP STJEPANDIĹ 

 

ZAĠTO JE DOBRO BIRATI MIROSLAVA ĠKORU 
 

Javljaju mi se mnogi poznati i nepoznati ljudi te me pitaju zaġto sam ja odjednom 

protiv Kolinde Grabar Kitaroviĺ. 

U nemoguĺnosti da odgovorim svakome pojedinaļno htio bih kratko razloģiti 

zaġto podupirem Miroslava Ġkoru, a ne Kolindu Grabar Kitaroviĺ. 

U jednome druġtvu u jesen 2013. godine predloģio sam nazoļnim politiļarima da 

se rano pobrinu za predsjedniļkog kandidata domoljubnog svjetonazora, jer je bilo 

jasno da tadaġnji predsjednik Yugosipoviĺ potpuno kontrolira medije te stoga ima 

velike izglede za drugi mandat. Ļak sam na stol bacio jedno poznato, ali potpuno 

atipiļno ime. Uzvratio mi je jedan bivġi potpredsjednik Vlade svojim 

karakteristiļnim plaļnim glasom da samo Andrej Plenkoviĺ te Kolinda Grabar 

Kitaroviĺ imaju izglede na pobjedu. Nekoliko mjeseci kasnije Yutarnji list otkrio 

je tajnu da ĺe Kolinda Grabar Kitaroviĺ na prijedlog Budisava Lonļara biti 

kandidatkinja HDZ-a. 

U predizbornoj kampanji godine 2014. svojim skromnim sredstvima podupirao 

sam Kolindu Grabar Kitaroviĺ te se razgaljeno veselio njezinoj pobjedi. 

Prvi potezi koje je uļinila nisu se samo meni svidjeli, pogotovo vanjskopolitiļka 

orijentaciju na Srednju Europu. Prijatelji su me upozoravali da iza privlaļne 

vanjġtine stoji skriveno neko drugo, prevrtljivo i licemjerno lice. 

Bilo kako bilo, moja, u meĽuvremenu preminula majka drģala je dugo u svojoj 

sobi sliku nas dvoje, snimljenu na jednoj dobrotvornoj priredbi. 

Prvi crv sumnje javio se kad se nije pojavila na Thompsonovu koncertu u povodu 

Dana pobjede 2015. godine, iako je bila najavljena, te preko nekog sluģbenika iz 

svog ureda grubo odbila naġu peticiju za uvoĽenje pozdrava ĂZa Dom spremniñ, 

kojom smo reagirali na medijsku hajku na Thompsona. 

Nakon toga doġla je tzv. kurikularna reforma, u kojoj je drģala stranu onome 

ļupavom ġarlatanu, koji se usprkos toboģnjoj izvrsnosti morao vratiti tamo od 

kamo je doġao. Na moje pismo dobio sam uopĺeni odgovor da ĺe sve biti dobro. 

Kao ġto dobro znamo, stvari su u meĽuvremenu potpuno izmakle kontroli. Koristi 

su imali samo dobavljaļi tableta. 

Nakon toga obraĺao sam se Predsjednici u viġe navrata s konkretnim, 

konstruktivnim prijedlozima. Nikad nisam dobio niti potvrdu primitka, a kamoli 

odgovor. 
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Inaļe, kome god u Njemaļkoj piġem, dobijem odgovor najkasnije za dva tjedna, 

ġto je polovica zakonskog roka. 

Najviġe me zasmetala Predsjedniļina ġutnja u sluļaju teġkih povrjeda zakona, 

Ustava te opĺih ljudskih prava na ġtetu akademika Josipa Peļariĺa i njegove 

obitelji. O tome su napisane cijele knjige, koje su joj uruļene. 

Moj skromni doprinos obrani prava i digniteta moga dragog prijatelja sastojao se 

u viġe peticija, koje su potpisali znanstvenici i struļnjaci ġirom svijeta. Peticije su 

bile upuĺene Predsjednici Republike te Predsjedniku Vlade ï bez odgovora i 

reakcije. Uobiļajena svjetska praksa, koju bi bivġa pomoĺnica Glavnog tajnika 

NATO morala znati, sastoji se u tome da se sadrģaj peticije razmotri te podnositelji 

izvijeste o moguĺem rjeġenju. 

Istodobno je Predsjednica lila krokodilske suze nad mladim ljudima, koji u 

velikom broju napuġtaju Hrvatsku. Oļigledno si nikad nije postavila pitanje kako 

npr. jedan mladi matematiļar moģe vjerovati da ĺe ikad ostvariti sigurnu 

egzistenciju u Hrvatskoj kad vidi kako vlast postupa prema jednom od najveĺih 

hrvatskih znanstvenika danaġnjice. 

Bilo je joġ nekih drugih tema (Istanbulska konvencija, Marakeġki sporazum, 

referendumi), kod kojih sam oļekivao da ĺe Predsjednica ļvrsto stati uz one koji 

su je birali, ali nije. 

Onda se dogodio posjet onog ļetnika te izjava Predsjednice o MARGINALCIMA. 

Presjeklo me! 

Buduĺi da neke od tih MARGINALACA osobno poznajem, tu sam kletvu primio 

osobno te se od tada smatram MARGINALCEM. Ako ĺemo pravo, za svaku vlast 

nakon predsjednika TuĽmana to sam bio i ostao. Sad mi je to samo bilo 

nedvosmisleno reļeno. 

Priģeljkivao sam da ĺe se hrvatski domoljubi konaļno uspjeti dogovoriti oko 

jednog zajedniļkog predsjedniļkog kandidata. Iako to nije skroz uspjelo, pojavio 

se jedan kandidat, koji je u mnogim svojstvima ispred Kolinde Grabar Kitaroviĺ. 

S motriġta biraļa situacija je vrlo jednostavna kod ovih izbora, jer se moģemo 

posluģiti jednostavnom eliminacijom. 

Duģnost predsjednika Republike Hrvatske vrlo je zahtjevna te iziskuje niz 

sposobnosti, poglavito upravljaļkih. Stoga, tko nije vodio niti selo niti vlastitu 

uspjeġnu tvrtku, nije dostojan kandidature za PRH. Ne sporeĺi plemenite nakane 

i dobre planove veĺine kandidata, ovaj uvjet ispunjavaju samo Kolinda Grabar 

Kitaroviĺ te dvojica protukandidata. 

Znaļi preostaju samo tri (3) realna kandidata. 

Tko bira jednog bivġeg visokog duģnosnika, kojem nerado spominjem ime a zbog 

velike ġtete koju je veĺ uļinio Republici Hrvatskoj zasluģuje da ga se nazove 

"LUPEĢ S KARAKTEROM", bira PROPAST. Takvom se kandidatu ne smije 

dati NITI JEDAN GLAS! 

Tako preostaju joġ dvoje kandidata. 

U ļemu je Kolinda Grabar Kitaroviĺ bolja od Miroslava Ġkore? 

Koliko god o tome razmiġljao, ne vidim niti jednu prednost. 

Kolinda Grabar Kitaroviĺ imala je svoju priliku, koju je oļigledno olako 

propustila. 
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Nije da predsjednica nema nikakve ovlasti. Njezin potpis potreban je za 

imenovanje veleposlanika, pa se dogodila teġka afera u Ministarstvu vanjskih i 

europskih poslova, za veleposlanika u Brislu imenovan je ļovjek za kojim se vuku 

afere, cestar je umalo postao konzulom itd. 

Druga stvar koja odmah bode u oļi su pomilovanja. Dok se prema bivġim 

pripadnicima ļetniļkih postrojbi postupa vrlo blago, jer tamo nema zapovjedne 

odgovornosti, svjedoci smo da su hrvatski branitelji izloģeni strogom progonu 

upravo po zapovjednoj odgovornosti, pa se oļekuje da bi Tomislav Merļep mogao 

umrijeti u zatvoru, a da mu nije dokazan niti jedan neposredan zloļin. 

Zadaĺa Predsjednice Republike bila bi iskoristiti instrument pomilovanja te na taj 

naļin makar ublaģiti njegovu teġku sudbinu. Bojim se da takav postupak Kolinde 

Grabar Kitaroviĺ ne ĺemo doļekati, pa makar dobila joġ deset mandata. Za nju 

Tomislav Merļep izgleda ne postoji kao predmet djelovanja. 

Njezin najveĺi problem je da nije SPREMNA, a niġta ne ļini da to promijeni! 

Dok bi Zoran Milanoviĺ Hrvatsku rado poveo u PROPAST, Kolinda Grabar 

Kitaroviĺ rado bi zadrģala postojeĺe stanje stagnacije i laganog pada. 

Nasuprot tome, Hrvatska nasuġno treba promjene! 

Stoga mi MARGINALCI glasamo za Ġkoru, jer je najbolji od ponuĽenih 

kandidata. 

Oni drugi, koji se osjeĺaju kao ELITA, neka glasuju kako im je pravo. 

Pozivam sve ļasne hrvatske biraļe, pogotovo one koji su prije 5 godina svoj glas 

dali Kolindi Grabar Kitaroviĺ, da pristupe predsjedniļkim izborima te svoj glas 

daju Miroslavu Ġkori, kandidatu hrvatskog naroda. 

Izbor Predsjednika Republike nije pitanje za ili protiv jedne osobe, nego koji ĺe 

kandidat najbolje obavljati tu duģnost. 

Stoga:  

SAD ILó NIKAD! 

Ļim Ġkoro preuzme duģnost, odmah ĺemo zahtijevati promjene, ako bude 

oklijevao. 

 

Dr. Josip Stjepandiĺ, 30.11.19 

http://glasbrotnja.net/dr-josip-stjepandic-zasto-dobro-birati-miroslava-skoru/  

 

 

 

  

http://glasbrotnja.net/dr-josip-stjepandic-zasto-dobro-birati-miroslava-skoru/
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REVIZIONISTI U HAZU, ZAGREB, 2020.  
 

 

ĢELITE LI I DALJE VLAST KOJA RATUJE ĻAK I S 

MATEMATIĻKIM ĻASOPISIMA? 

 
GOVOR NA POĻETKU PREDSTAVLJANJA 
Dopustite mi da vas sve lijepo pozdravim i zahvalim se ġto ste doġli na 

predstavljanje knjige koja u naslovu ima rijeļ MATEMATIKA. Da je problem s 

tom rijeļi u naslovu vidio sam s knjigom koja joj je prethodila MATEMATIKA, 

PJESME I NOGOMET, Zagreb, 2018. pp. 347. Da sam umjesto rijeļi ópjesmeô 

stavio THOMPSON, a umjesto ónogometô VATRENI sigurno bi ljudima bila 

zanimljivija. 

Istina, sada postoji i rijeļ POLITIĻARI, a kada se pogledaju i korice koje je opet 

izradio Branko Hrkaļ, nekako sve to asocira na MAJMUNSKA POSLA. 

Naravno pozvao sam i politiļare i to tako ġto sam npr. Predsjednici RH i 

predsjednicima Vlade i Sabora uz naslov ZBOG ĂBOJNE ĻAVOGLAVEñ I ZDS 

SUKOB POLITIĻARA I MATEMATIĻKIH ĻASOPISA napisao: 

S obzirom da sam vam svojevremeno (uzaludno) poslao moje knjige:  

Piġem pisma odgovora nema! 1. / Navodna Hrvatska zaklada za znanost, Zagreb, 

2017. str. 245. i  

Piġem pisma odgovora nema! 2. / Je li Akademiji vaģna znanost, Zagreb, 2017. 

str. 212., a sada vam ġaljem nastavak na njih i poziv na predstavljanje. 

Kao ġto sam oļekivao, a u skladu s naslovima knjiga koje sam im poslao, nije bilo 

odgovora ni sada. 

Iz naslova pod kojim sam im poslao poziv jasno je da je ova knjiga povezana s 

prethodnim knjigama o onima koji su stradali zbog pozdrava ZA DOM 

SPREMNI. To su i Thompson i Ġimuniĺ. O nedavnom predstavljanju knjige 

JOSIP ĠIMUNIĹ I 'ZA DOM SPREMNI', Zagreb, 2019. str. 362 veliku reportaģu 

dao je tjednik ĂNacionalñ. Piġu o HVIDRI i slavljenu ustaġkog pozdrava. Naravno 

srpskim slugama je uvijek drago sve podsjetiti na ļinjenicu da su hrvatske 

branitelje tijekom Domovinskog rata i sve do danas Srbi i njihove sluge u 

Hrvatskoj nazivali ustaġama. Zato je i ovo predstavljanje u dvorani Udruge 

specijalne policije iz Domovinskog rata RH, a organizirala ga je Udruga udovica 

hrvatskih branitelja iz Domovinskog rata RH Grada Zagreba i Zagrebaļke 

ģupanije. Zahvaljujem im na tome. 

Poslao sam isti poziv HRT-u s naslovom TREBAM LI SE ZAHVALITI HTV-U? 

(PISMO RAVNATELJU HRT-A), kada sam vidio da ĺe biti veliki razgovor s 

jednim od glavnih likova u ovoj knjizi ï onog politiļara koji nam dolazi sa 

Zagrebaļkog sveuļiliġta ï rektora tog sveuļiliġta. U novom pismu sam 
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komentirao taj nastup tj. ļinjenicu da nisu ni pokuġali osporiti navode o Rektoru 

iz ove knjige. Time su samo potvrdili vrijednost same knjige. 

Posebna zahvalnost predstavljaļima. To su Prof. ņuro Vidmaroviĺ, predsjednik 

DHK-a, koji je napisao Predgovor, prof. dr. sc. Neven Elezoviĺ koji je i krivac ġto 

ļasopisi o kojima je rijeļ uopĺe postoje, a koga se vjerojatno sjeĺate s HTV-a kao 

zvijezde u kvizu ñBrojke i slovaò, i akademik Andrej Dujella o kome ĺete i ļitati 

u samoj knjizi. Tim redom ĺe i oni govoriti o knjizi.  

Politolog i kolumnist Jure Vujiĺ je bolestan. Tekst njegovog govora ĺu dobiti I 

nadam se da ĺe ga netko objaviti. Kako je I ovo predstavljanje najavilo samo dva 

portala, ako ga nitko ne objavi sigurno ĺe biti u drugom dijelu ove knjige. Naime, 

kako je ova knjiga posveĺena mojim Q1 ļasopisima u njoj su samo tekstovi 

povezani s poļetkom napada na te ļasopise 

 

GOVOR NA KRAJU PREDSTAVLJANJA  
Joġ jednom veliko hvala predstavljaļima. 

Prije neki dan dr. Stjepandiĺ mi je poslao link teksta iz Nacionala: 

https://www.nacional.hr/u-srcu-hvidra-e-slavili-ustaski-pozdrav-za-dom-

spremni-i-rusili-plenkovica/ 

Poslao sam ga jednom prijatelju. Odgovorio mi je: 

Ma te budale iz tog portala...kako su predstavljanje prenijeli kao ustaġki dernek 

(é) takav vid pisanja o Hrvatima i naġoj istini (misli na moju knjigu, JP) i 

povijesti oļito bi trebao biti zabranjen pa njima, ali NEĹE IĹI.. samo to. 

Moj odgovor bio je: 

Zapravo su zgodni za komentiranje. 

Prvo ġto se vidi je kako o onome ġto smo govorili Jurļeviĺ i ja nije, u inaļe velikom 

tekstu, bilo ni rijeļi. 

Podsjeĺam na presudu Bojni u kojoj je jednako osuĽeno ZA DOM i ZDS :) 

A Jurļeviĺ je jedini povjesniļar, kako sam i naglasio na Predstavljanju, koji je 

uvijek govorio o oba pozdrava!!! 

A ja sam usporedio sa ņokoviĺeva TRI prsta! 

Zloļest si prema novinarima - oļito im je jasno da je glupo poslije toga pisati o 

USTAĠKOM pozdravu, a oni moraju. 

Zakljuļili smo njegovim odgovorom: 

Ah, za mene to "viġa matematika". Hehehe... 

Moraju, jadni.. a i mi s njima... 

Ali zar nije sjajno kako ĂNacionalñ brani Plenkoviĺa? Spominju ipak i mene jer 

sam u najavi admirala Davora Domazeta Loġu rekao kako je ñpravi Plenkoviĺev 

kandidat Milanoviĺò i da ñmoramo pobijediti Plenkoviĺaò. 

Zapravo ja sam tvrdio da na izborima imamo dvoboj izmeĽu Plenkoviĺa i Ġkore, 

jer su i Kolinda Grabar Kitaroviĺ i Milanoviĺ Plenkoviĺevi kandidati. A sliļno 

naġem Admiralu vjerujem da je glavni Plenkoviĺev kandidat doista Milanoviĺ. 

A meni je i neprirodno da Ġkoro nije kandidat ljudi koji su ono ġto su postigli u 

ģivotu postigli radeĺi svoj posao, a ne zato ġto si bio u Ministarstvu vanjskih 

poslova pa si dobro nauļio tko su gazde u svijetu i koga trebaġ sluġati. 

https://www.nacional.hr/u-srcu-hvidra-e-slavili-ustaski-pozdrav-za-dom-spremni-i-rusili-plenkovica/
https://www.nacional.hr/u-srcu-hvidra-e-slavili-ustaski-pozdrav-za-dom-spremni-i-rusili-plenkovica/
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A i obeĺao sam da ĺu glasovati za Ġkoru. Svjedok mi je upravo akademik Dujella. 

Poslije jednog sastanka u Akademiji izaġli smo zajedno s joġ jednim kolegom Na 

ulici me uhvatio za lakat jedan prolaznik: 

- Josip Peļariĺ? 

- Da! 

- Hercegovac iz Boke? Nazvao me po naslovu jedne moje knjige. 

- Da, taj sam. 

- Jesmo li za Ġkoru? 

- Jesmo! - Obeĺah mu.  

Tko zna naslov te moje knjige sigurno je pravi, zar ne? 

Da, izbori su pred nama i sve je u znaku tih izbora. 

Svojevremeno je Luka Podrug u Bujici citirao moju izjavu u svezi s izborima: 

Iskljuļite televizor, a ukljuļite mozak. 

Baġ juļer ļitam jednog poznatog hrvatskog kolumnistu i vidim da sam jako 

pogrijeġio s tom izjavom. Ļini mi se da mnogi, za koje vjerujem da itekako koriste 

svoj mozak, kada doĽu izbori ï ISKLJUĻE GA! 

Prof. Vidmaroviĺ u svom Predgovoru za mene tvrdi: 

On je intelektualac suverenistiļkog opredjeljenja koji ģeli slobodno i samobitno 

razmiġljati i ostvarivati slobodu javnog govora. 

A u juļeraġnjem tekstu ļitam kako smo mi 'suverenisti opsjednuti Aleksandrom 

Vuļiĺem i Srbima, tako da smo isti kao oni, jer su Srbi isto tako u svojim medijima 

opsjednuti Kolindom i Hrvatima': 

Tako njihov medijski promotor Velimir Bujanac Kolindino ugoġĺavanje Vuļiĺa 

stalno koristi kao bazuku protiv nje. A isti taj Bujanac zaboravlja da je on u Bujici 

dao ogroman medijski prostor Vuļiĺevu uļitelju, ļetniļkom vojvodi i ratnom 

zloļincu, Vojislavu Ġeġelju, tepajuĺi mu Vojo. 

Moģete li vjerovati da je netko usporedio dovoĽenje predsjednika drģave koja je 

izvrġila faġistiļku agresiju na Hrvatsku, a Predsjednica Hrvatske poziva u 

trenutcima kada su ponovo Srbi koristili laģi o Jasenovcu na izloģbi u SAD-u u 

dokazivanju genocidnosti hrvatskog naroda s ļinom dovoĽenja bilo koga sa strane 

nekog novinara u svoj show? A zapravo im je tim ļinom samo pruģila potporu 

Srbima u njihovim laģima, ġto je Vuļiĺ i pokazao tijekom posjete. Kad iskljuļiġ 

mozak, to je moguĺe zar ne? 

Ļitam dalje: 

K tome, Zekanoviĺu i suverenistima, koji ne daju Vuļiĺu u Sabor na skup 

europskih Puļana, uzor je Orban, a isti taj Orban bio je najjaļi Vuļiĺev lobist da 

ga se primi meĽu europske Puļane!? Dakle, Orban, Vuļiĺev lobist je Bujancima 

i Zekanoviĺima prihvatljiv, a njegov pulen Vuļiĺ nije? Protestira li Zekanoviĺ 

onda i protiv Orbana? Zna li Zekanoviĺ uopĺe iġta o odnosima Budimpeġte i 

Beograda? Oļito-ne. 

Kad iskljuļiġ mozak doista moģeġ svima pokazati da ne znaġ da Plenkoviĺ sluġa 

Pupovca. To znaju i na karnevalima gdje Plenkoviĺ pleġe kako Pupovac svira, zar 

ne? A da Pupovac javno ide u Beograd po Vuļiĺeve instrukcije, to vide i mala 

djeca. Samo to ne vidiġ kada iskljuļiġ mozak pa se ļudiġ ġto to zna i Orban koji je 

suverenist. Za razliku od hrvatskog kolumniste koji je iskljuļio mozak Orban zna 
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da je njegova razina Vuļiĺ u Srbiji i Plenkoviĺ u Hrvatskoj. A znamo i to da se 

divio TuĽmanovoj Hrvatskoj, a jasno je da mu se gadi posluġniļka Plenkoviĺeva 

Hrvatska. Orbanovu zemlju nije napala Vuļiĺeva Srbija veĺ Hrvatska. Zato je 

logiļno da se Zekanoviĺ i hrvatski suverenisti drukļije ponaġaju prema Srbiji od 

Orbana. Zajedno im je samo gaĽenje prema onima koji vjerno sluģe Srbe od ļije 

su vojske hrvatski branitelji napravili zeļeve. 

Joġ neġto od naġeg kolumniste : 

 Kampanja postaje cirkus, pogotovo kada na istoj strani vidite Ġkorine Bujance 

zajedno s Mesiĺem i sliļnima u koaliciji protiv Kolinde. Ali ne ļudite se. Prije 

nego ġto je pobjegao od rata, Ġkoro je svoj put zapoļeo 1990. u Savkinoj Koaliciji 

narodnog sporazuma, pa je prirodno da ga zavrġi u Koaliciji narodnog 

nesporazuma, 

Da, kada iskljuļiġ mozak doista Ti je vaģnije to ġto je Ġkoro 90-ih bio za Ăhrvatsku 

ruģuñ Savku, nego ġto je Kolinda sudjelovala u progonu i hapġenju hrvatskih 

generala, ili o njenom ļlanstvu u nekakvim loģama i sl. A odavno sam napisao 

kako ĺe biti lijepo sluġati Kolindu pred izbore. Govorit ĺe sve ġto i ja piġem 

godinama. Ali tko je toliko glup da joj vjeruje? 

Jasno je da ĺe mnogi iskljuļiti mozak pa otud i pitanje iz naslova ovog govora: 

ĢELITE LI I DALJE VLAST KOJA RATUJE ĻAK I S MATEMATIĻKIM 

ĻASOPISIMA? 

Da u vrijeme izbora sve postaje cirkus, zar ne? 

 

HVALA? 

 
http://dragovoljac.com/index.php/razno/18857-zelite-li -i-dalje-valst-koja-ratuje-

cak-i-s-matematickim-casopisima 

 

Poġtovana gĽo ministrice, 

 

Piġuĺi Vam povodom projekta na HRZZ-u kolege Krniĺa spomenuo sam i 

prethodne projekte i probleme koje su imali ļlanovi seminara Nejednakosti i 

primjene. Vjerojatno Vaġe ministarstvo i nije dovoljno upoznato s njima iako sam 

viġe knjiga napisao o tome. MeĽutim u knjizi ĂMatematika, pjesme i nogometñ 

imate i pismo hrvatskog znanstvenika iz Njemaļke dr. sc. Josipa Stjepandiĺa koje 

je on uputio Predsjednici RH, Predsjedniku sabora, Predsjedniku vlade i Ministru 

znanosti i obrazovanja RH. Dr. Stjepandiĺ je glavni urednik ili ļlan uredniġtava 

niza znanstvenih ļasopisa, a danas je i Predsjednik HAZUDD-a. 

U istoj knjizi imate i moje reagiranje na to njegovo pismo, koje sam poslao na iste 

adrese. Dajem Vam ga u Prilogu zato ġto je veĺi dio tog pisma posveĺen upravo 

prvom projektu kolege Krniĺa koji na HRZZ-u nije prihvaĺen. 

Naime, kada se gleda samo neprihvaĺanje njegovog drugog projekta moglo bi se 

doista pomisliti da je po srijedi samo zavist i zloba kolega matematiļara iz Panela 

HRZZ-a. MeĽutim, usporedbom s razlozima odbijanja prethodnog projekta lako 

se moģe zakljuļiti da se ne radi samo o tome. 

http://dragovoljac.com/index.php/razno/18857-zelite-li-i-dalje-valst-koja-ratuje-cak-i-s-matematickim-casopisima
http://dragovoljac.com/index.php/razno/18857-zelite-li-i-dalje-valst-koja-ratuje-cak-i-s-matematickim-casopisima
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S poġtovanjem, 

Akademik Josip Peļariĺ 

 

PRILOG: 

 

PISMO DR. STJEPANDIĹU 

 

Dragi imenjaļe, 

Zahvaljujem Ti na lijepim rijeļima o meni koje si uputio Predsjednici RH, 

Predsjednicima Sabora i Vlade i Ministru znanosti. 

Ļlanovi mog seminara su komentirali da to neĺe imati nikakvog utjecaja jer 

znanstvenici su naġim politiļarima zadnja rupa na svirali. 

Zapravo to pokazuju i moje dvije knjige s ogromnim brojem nepotrebnih pisama 

iz kojih su oni mogli doznati puno toga o ļemu im Ti piġeġ.  

Istina, zaġto ne bi i Ti pisao takva pisma, zar ne? 

Ipak mi je drago ġto si spomenuo Ăpredmetni projekt, koji je HRZZ najprije 

odobrila, a onda de facto zaustavilañ. 

Evo kakvu sam prepisku na tu temu imao s Prodekanicom za znanost TTF-a 18. 

04. 2017. 

Prodekanica za znanost: Popunjavam tablice o istraģivaļkoj djelatnosti za 

2014/2015 i 2015/2016 prema naputku Sveuļiliġta u Zagrebu, te vas molim da mi 

javite koliki je broj istraģivaļa ukljuļen iz sastavnice (TTF) u HRZZ projekt koji 

koordinirate 

JP: Valjda se ovo ne odnosi na moj projekt. 

Prodekanica za znanost: 

Poġtovani i dragi akademiļe, Znam za probleme s HRZZ-om. Jednu godinu su 

financirali, pa me zanima koliko je istraģivaļa s TTF-a u 2014/2015? 

Zapravo je toļno da je HRZZ zvaniļno dala novce i za polovinu druge godine 

umanjenu za novce koje smo po odobrenom planu realizirali, ali se HRZZ 

ponaġala kao djeļica iz vrtiĺa, pa su prvo trģili da ih vratimo, a onda oduzeli. 

Zanimljiv mi je i Tvoj upit: ĂJeste li se ikad pokuġali staviti u koģu znanstvenih 

novaka, koji su u napredovanju usko vezani za predmetni projekt, pa se moraju 

bojati da toliko ģeljeni doktorat nikad neĺe dostiĺi?ñ 

U utorak je obrana disertacije jedne moje novakinje, tako da nisu uspjeli u 

zaustavljanju doktorata naġih novaka. Naravno vjerojatnije je ciljano na buduĺe 

doktorande, jer je malo vjerojatno da ĺu ih prihvaĺati. 

Tu je, zapravo napad na cijelu grupu koja se u svijetu naziva ĂHrvatska ġkola u 

Teoriji nejednakostiñ ili ĂPeļariĺeva ġkola u Teoriji nejednakostiñ. 

To je postalo oļito kada je jedna grupa mlaĽih suradnika (neki su veĺ redoviti 

profesori) pokuġalo dobiti svoj projekt kada je veĺ stopiran moj projekt. 

HRZZ im se narugala . nisu proġli ni u drugi krug jer se sliļne stvari kojima se oni 

bave veĺ na tom mom zaustavljanom projektu. A kao ġto si vidio u mom pismu u 

prilogu je dan naġ rad u drugoj godini projekta a HRZZ nije ni odgovorilo na to. 

Zato ĺe Ti biti zanimljivo vidjeti kako su oni ocijenili projekt mojih suradnika: 
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Zakljuļeno je da je predlagatelj izuzetno aktivan autor u posljednjih 5 godina, sa 

znaļajnim mentorskim iskustvom. MeĽutim, primijeĺeno je da su svi ļlanovi 

predloģenog projekta ujedno i ļlanovi projekta IP-2013-11, ġifra 5435 

ñNejednakosti i primjeneò ļiji je voditelj akad. Josip Peļariĺ. Usporedbom 

saģetka projekta 5435 i prijedloga projekta izv. prof. dr. sc. Maria Krniĺa, Panel 

je doġao do zakljuļka da se sve predloģene teme istraģivanja (generalizacije 

raznih realnih nejednakosti, raznih tipova konveksnosti i operatorskih 

nejednakosti) veĺ nalaze u projektu 5435. 

Usporedbom s projektom 5435 akademika Peļariĺa, konstatirano je da 

predloģeni projekt nije u potpunosti kompetitivan u odnosu na veĺ postojeĺa 

istraģivanja unutar iste tematike (Kriteriji za vrednovanje, O-725-2016), jer 

projekt 5435 tu problematiku sagledava u znatno ġirem kontekstu. Primijeĺeno je 

da predlagatelj projekta izv. prof. dr. sc. Krniĺ nije iskoristio priliku da svoj 

projektni prijedlog diferencira od veĺ postojeĺeg projekta akad. Peļariĺa s ciljem 

isticanja novih znanstvenih tema i ciljeva istraģivanja. 

Panel stoga zakljuļuje da su istraģivanja predloģena od strane izv. prof. dr. sc. 

Maria Krniĺa, ñKonveksnost, generalizacije i primjeneò, veĺ financirana od 

strane HRZZ-a u sklopu projekta IP-2013-11, ġifra 5435 ñNejednakosti i 

primjeneò ļiji je voditelj akad. Josip Peļariĺ, pa prijedlog ne zadovoljava toļku 

4 "Uvjeta prijave projektnih prijedloga" (str. 4 u tekstu natjeļaja), te mu daje 

ocjenu B ļime ga ne upuĺuje na istorazinsko vrednovanje. 

Pojaġnjenje: Ovdje iznosimo nekoliko usporedbi projektnog prijedloga izv. prof. 

dr. sc. Maria Krniĺa i akad. Josipa Peļariĺa kako bismo potkrijepili naġ 

zakljuļak. 

1. U projektnom prijedlogu izv. prof. dr. sc. Maria Krniĺa se predlaģe ñbetter 

understanding of various types of convexities (usual convexity, operator 

convexity, higher convexities and exponential convexity)ò. U saģetku projekta 

akad. Josipa Peļariĺa se spominje "better understanding of different kinds of 

convexities" te se navodi "higher convexities, s-convexity and h-convexity, 

exponential convexity, local convexities, Schur-convexity, superquadracity etc.". 

2. U projektnom prijedlogu izv. prof. dr. sc. Maria Krniĺa se predlaģe 

ñresearching various methods for improving, refining and generalizing some real 

inequalities (Jensen, Steffensen, Jensen-Steffensen, Hölder, Hilbert, Hardy, 

Levinson, Ostrowski, Opial, Chebyshev etc.)ò. U saģetku projekta akad. Josipa 

Peļariĺa se spominje ñto improve, refine, interpolate, generalize Jensenôs type 

inequalities and related inequalities such as Jensen-Steffensen, Hermite-

Hadamard, Jensen-Mercer etc.ò, te ñto prove some generalizations, 

improvements and refinements of some classical inequalities (Holder, Minkowski, 

Hilbert, Hardy, Ostrowski, Gruss, Opial, Chebyshev etc.) in various settingsò. 

3. U projektnom prijedlogu izv. prof. dr. sc. Maria Krniĺa se predlaģe ñstudy of 

matrix and operator interpretations of real inequalities (Jensen, Young, Heinz, 

Hölder, Lah-Ribariļ, Levinson) in various settings including operator 

inequalities, norm inequalities, eigenvalue and singular value inequalities, the 

corresponding refinements and reverses as well as the applications in functional 
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analysis.ò U saģetku projekta akad. Josipa Peļariĺa se spominje ñto give further 

extensions and applications of the Mond-Peļariĺ method in operator theory, 

especially in obtaining reverse type operator inequalitiesò. Dodajmo joġ da u 

projektnom prijedlogu izv. prof. dr. sc. Mario Krniĺ kaģe: ñApplications of 

methods of general inequality theory to operator inequalities are one of the 

specific features of the proposed project. Unavoidable topic in this theory is the 

Mond-Peļariĺ method that provides a modern overview of inequalities for 

bounded self-adjoint operators on a Hilbert space." 

 

Zanimljivo je da su o voditelju rekli samo jednu reļenicu (Zakljuļeno je da je 

predlagatelj izuzetno aktivan autor u posljednjih 5 godina, sa znaļajnim 

mentorskim iskustvom.) Dr. sc. Mario Krniĺ, sada veĺ redoviti profesor na FER-

u, ima u tih 5 godina ok 40 radova na Web of Science, i vjerojatno viġe takovih 

radova od bilo kojega drugog voditelja odobrenih projekata ili bilo kojega 

znanstvenika iz odbora koji su odluļivali o njegovo projektu. On ima i najviġe 

takvih radova od svih nastavnika na njegovom fakultetu, a radi se o FER-u dakle 

najuglednijem fakultetu Zagrebaļkog sveuļiliġta.   

Oļito, iako znaju da su zaustavili moj projekt i sve planirane naġe konferencije, 

tiskanje monografija i radove, sudjelovanje na drugim konferencijama, 

kaģnjavanjem ļak i takvih znanstvenika kakav je prof. Krniĺ jasno su poruļili da 

ne ģele financirati ono ġto sam sa svojim suradnicima stvorio u RH, a naġi 

politiļari ih u tome podrģavaju (napominjem nije u pitanju samo ovaj ministar veĺ 

ni dva prethodna nisu htjela uļiniti niġta po tom pitanju). Ļak im smetaju i moja 

tri ļasopisa koja su na svjetskim listama.  

Zapravo mnogi od njih idu linijom manjeg otpora jer je u mojim knjigama 

pokazano kakva je u svemu tome uloga HAZU i HRZZ-a. Zato moramo biti i 

pravedni prema tim politiļarima. Ipak se njima teġko suprotstaviti znanstvenim 

institucijama kakve su HAZU-a i HRZZ-a u toj prljavoj igri. 

Bez obzira na to ponavljam reļenicu kojom sam zavrġio moje prvo pismo njima: 

ĂVi u svakom sluļaju moģete pomoĺi da se ispravi nepravda kojoj su izloģeni moji 

suradnici!ñ 

 

Puno pozdrava, 

Josip 
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ĢUPA TISNO,  

27. srpnja 2020. 

 

MIRA VRBANOVIĹ 

 

PREDSTAVLJANJE KNJIGA AKADEMIKA JOSIPA 

PEĻARIĹA: JOSIP ĠIMUNIĹ I 'ZA DOM SPREMNI' I 

JE  LI POLITIĻARIMA KRIVA MATEMATIKA? 
 

JOSIP ĠIMUNIĹ I 'ZA DOM- SPREMNI!' Zagreb, 2019. 

 

Knjiga je zbirka pisama, prepisaka, komentara i otvorenih pisama akademika  

Peļariĺa  poznatim osobama iz politiļkog, akademskog, kulturnog i javnog ģivota 

u Hrvatskoj. 

Na samom poļetku uvrġteno je pismo akademika Peļariĺa Stijepi Mioviĺu 

Koļanu, u kojem je ispisana pjesma Maxa Kriģaniĺa: 

 Za Dom ï spremni! Na melodiju pjesme M.P.Thompsona, Bojna Ļavoglave, 

pjevaju je i sviraju braĺa Kumerle, ġto je zapravo, odgovor mladih na zabranu 

Bojne Ļavoglave. Sluġajuĺi je na videu, u srcu se javlja neko slatko ganuĺe da ima 

smisla sve ovo ġto mukotrpno raĽa kod mladeģi ljubav za dom i Domovinu. 

 

        ZA DOM ï SPREMNI!  

U Zagori na izvoru rijeke Ļikole 

Na bojiġtu spjevana Bojna Ļavoglaveé 

Branili su domovinu hrabri ratnici 

Uz tu pjesmu slavili su, a i ginulié 

Na frontu od Vukovara do Dubrovnika 

Slavna pjesma ratnicima moral dizalaé 

A danas nam oni ģele zabraniti nju 

Pjesmu koja najavljuje naġu pobjedué 

Glave diģu oni ġto su tadô se skrivali 

Dok su hrabri branitelji uz nju ginulié 

I govore da je zloļin danas pjevat ju 

Pjesmu s kojom branili smo naġu Hrvatsku 

I neka nas sve zatvore, alô neĺe uspjeti 

Sa usana slavnu pjesmu nikad sklonitié 

Hvala za sve naġem Marku iz Ļavoglava, 

Hrvatska ti zaboravit neĺe nikadaé 

 

S.M.Koļan se prisjeĺa kako je krajem 80-ih proġloga stoljeĺa za Antologiju 

hrvatskog narodnog preporoda koja se emitirala radijski, ukazao na bratimljenje 

naġih iliraca s Vukom i odricanje naġe kajkavġtine i ļakavġtine u korist Vukove 
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ġtokavġtine, no  naġi ilirci i u toj svojoj dobroduġnosti i naivnosti, a podvali Vuka 

i Beļa, pjevaju budnicu Za slobodu i dom/ hrvatski dom! 

Tako je i Josipu Ġimuniĺu, u trenutku uspjeha na stadionu, njegovo dobroduġno, 

zaneseno i za domovinu puno ljubavi srce spontano kliknulo ono ġto je u bitku 

hrvatskog ļovjeka oduvijek ï Za dom! Ġto je znaļilo: sve ġto ļinim, ġto postiģemo, 

za ġto ģivimo jest ï za Domovinu, konaļno slobodnu. Naravno da je stadion 

uzvratio ïSpremni! Tako zapoļinje knjiga.  

I Ă bombañ je eksplodirala.  

Pojam ustaġtva svako malo izroni kao neki prijeteĺi demonski vampir, ġto se ļeġĺe 

i viġe u javnom prostoru javlja slobodno misleĺih i obrazovanih mladih ljudi, a 

oni prkose poklicima, nose majice s tim sloganom ili piġu ZDS.  

Taj poklik danas postaje gotovo biblijski kamen hrvatstva. 

Ako je u Hrvatski sabor moglo uĺi toliko jugonostalgiļara i ljubitelja petokrake 

zvijezde, onda moģemo oļekivati da ĺe taj vampir sve ļiniti da nestane ovaj 

biblijski kamen. 

Kaģe akademik Ăda im je borba protiv hrvatske drģave uzaludan posaoñ, mislim 

da ĺe tako i biti. 

Akademik pomno prati sve dogaĽaje na politiļkom, kulturnom, znanstvenom, 

akademskom i druġtvenom planu. Hitro i ustrajno reagira ļesto duhovito, ironiļno 

ili pikantnim ġtiklecima. 

Kroz suvremena dogaĽanja naĽe se mjesta i naļina da se osvjeģi naġa patniļka i 

slavna proġlost, da se ne zaboravi. Ļesto to bude poticaj mnogima da se pozabave 

i primjereno ovom naraġtaju objasne vaģne pojmove, dogaĽaje i osobe koji su 

ostali u magli neke krivo nametnute proġlosti. 

Ipak, akademik daje vaģnost vremenu stvaranja samostalne i suverene hrvatske 

drģave i njezine obrane. Tako dobivamo podatke iz prve ruke ġto piġu: Marijaļiĺ, 

Dujmoviĺ, Hitrec, Hodak, Sedlar, Stjepandiĺ i dr.  

Spomenula bih jednu reļenicu I. Marijaļiĺa iz Hrvatskog tjednika (26.12. 

2013.)ñZa razliku od njih, Ġimuniĺ je tip hrvatskog ļovjeka koji trpi, ali koji 

nadģivljuje sve nehrvatske i neljudske sustave koje stvaraju beskiļmenjaci u 

Hrvatskoj.  U tomu je tragedija svih tih likova, od Josipoviĺa i Milanoviĺa do  

Nike Kranjļara i Davora Ġukera. A Ġimuniĺu nisu naġtetili jer su od njega  

napravili simbol hrvatstva. é O Ġimuniĺu veĺ pjesme pjevaju.ñ 

Akademik Peļariĺ nas podsjeĺa na kastore u naġem ġportu i izdajnike u politici i 

da u svijeta gdje god se naĽe, uvijek iznova otkriva mrzitelje Hrvatske  koji je 

ocrnjuju i laģu /SAD, Njemaļka itd. 

Sudbine Ġimuniĺa i M.P.Thompsona na prvi pogled veģe ZDS ï prozivani, 

privoĽeni, oznaļeni, poniģeni, onemoguĺeni u egzistenciji, omraģeni, ali  oni 

ostaju odluļni, dostojanstveni i ponosni u svojoj savjesti. Njihovo domoljublje, 

vjera  i ļista savjest, te duhovne vrline, daju im snagu da izdrģe. 

   

 Nameĺe mi se slika Noe i gradnje korablje. U njegovom vremenu nitko se nije 

spasio osim njega i njegove obitelji. O ļemu su razmiġljali Noa i njegovi dok su 

gledali kroz jedini prozorļiĺ arke i vidjeli samo beskrajne vode po kojima su 

plutali nabubreni leġevi utopljenika? Noa je svoju obitelj hrabrio NADOM, a  
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njega je hranila Boģja rijeļ  i odrģala da ne padne u depresiju, kako ļitamo u 

Svetom Pismu, Post 7,24. Stotinu i pedeset dana vladahu vode zemljom, a oni se 

skrivahu u arci. Ljudi Noina doba vladali su se nasilno i razvratno ġto je vodilo 

degenerirajuĺem moralnom padu. Prema Bogu su se odnosili bahato i prijezirno. 

Biblija nam opisuje Nou s tri vrline njegovoga duha. 

ĂOvo je povijest Noina: Noa je bio pravedan i neporoļan u svom vremenu. S 

Bogom je hodio Noa. éñ(Post 6,9-10) 

 Koliko  se veĺ dana  nalaze Ġimuniĺ i Thompson, i mnogi njima sliļnih sudbina 

( naġi branitelji, haġki zatoļenici, naġi domoljubi), u   arci   doma  i   ġkrinji Crkve 

ļekajuĺi da proĽe potop zla i zlih ljudi?! Prisjetimo se ġto su prolazili Vatreni jer 

su sluġali Thompsonove pjesme i uģivali u njegovoj nazoļnosti. Oni su se povukli 

u tiġinu, ļekali i nadali se, a plod njihove vjere i domoljubnosti raste baġ u 

mladima za koje se bore razliļiti moĺnici. 

Tijekom ovih tridesetak godina tipiļno naġe narodske pustinje, okupio se lijep broj 

vrsnih ljudi oko akademika Peļariĺa koji na poseban naļin gradi baġ naġu, 

hrvatsku arku. 

   Mnogima ĺe biti poznati neki tekstovi, ali na ovaj naļin povezani otvaraju novu 

sliku  muka, stanja uma i duha u naġem razjedinjenom druġtvu. 

O ovome joġ nismo razgovarali. Kad je Joe Ġimuniĺ uzviknuo: Za dom! Zaġto mu 

je masa navijaļa u glas odvratila  - Spremni! Zato ġto u njima gori gen hrvatstva, 

spremnosti da uļine ono ġto su naġi pradjedovi uvijek ļinili ï bili spremni za 

odbranu. 

U ļlanku o drugoj osudi koju je izreklo Hrvatsko nacionalno etiļko sudiġte nad 

Josipoviĺem - Mesiĺem ï Milanoviĺem ï Pusiĺkom ï Lonļarom ï Terġeliļkom i 

Bildom, koji su uļinili nenadoknadivu ġtetu hrvatskim nacionalnim i drģavnim 

interesima, priloģeno je i otvoreno pismo Josipa Ġimuniĺa u kojem dolazi do 

izraģaja njegova zrelost i poznavanje ļinjenica, ali i bol ġto mu je na Bleiburgu 

nestao pradjed. 

   U razgovoru s Brankom Borkoviĺem vidim da ima joġ velikana odbrane jer on 

ide korak dalje i predlaģe da se u naġim oruģanim snagama uvede pozdrav ZDS. 

Bar su se tada mogle suļeliti snage za i protiv i mogla su se barem rasvijetliti 

stajaliġta. Bivġa je predsjednica to oznaļila kao provokaciju. I opet niġta.  

    U prilogu  o zbirci Glazbom i rijeļju ZDS kroz povijest, a posveĺeno naġim 

braniteljima, saznajemo da se skrivanje i prikrivanje istine provodi u politici, 

medijima i obrazovanju. Drģavni simboli i Himna RH  obraĽuju se tek u petom 

razred OĠ, himna tek kao glazbeni oblik i nema spomena o znaļaju, mjestu i 

dostojanstvu koje uļenici trebaju upiti.  

 

I na kraju bih proļitala meni dopadljivu reļenicu iz pisma Mire Banoviĺa 

akademiku Peļariĺu: Ă Je li konaļno doġlo vrijeme da i svijetu i nogometnim 

organizacijama, i raznim mamlazima napokon objasnimo ZNAĻENJE Ăza dom 

spremniñ, umjesto da razgovaramo tko ga je izmislio? Tko je uopĺe izmislio 

domoljublje?ñ 
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      U prilogu s komentarima i reagiranju ļitatelja na ovu tematiku ġto ih je dobio 

akademik, izdvajam ovaj: Ubojica je uġao u moj dom i ģeli mi pobiti obitelj, spaliti 

ga, preorati grobove mojih predaka i ģeli zatrti povijest moga naroda. 

E, pa neĺeġ, razbojniļe, jer sam ja ZDS. (I.Buljan) 

 

Akademik J. Peļariĺ:  JE LI POLITIĻARIMA KRIVA MATEMATIKA?                        

Zagreb, 2019. 

    U opġirnom Predgovoru ove knjige ņ. Vidmaroviĺ, predsjednik DHK-a, kaģe 

za akademika Peļariĺa: intelektualac britka jezika i snaģnog domoljublja, 

samosvojan je, gotovo unikatna intelektualna figura u naġem druġtvenom, 

znanstvenom i politiļkom (publicistiļkom) ģivotu. U HAZU je primljen kao jedan 

od najmlaĽih ļlanova 2000. g. Zasluge je stekao u grani matematike koja se zove 

NEJEDNAKOSTI. 

To matematiļko znanje obznanjuje u mnogim matematiļkim ļasopisima, drģi 

predavanja i odgaja nove matematiļare, a kao mentor djeluje u domovini i 

inozemstvu. 

Knjigu moģemo ugrubo podijeliti na tri skupine priloga koje povezuje matematika 

i akademikovo  pronicljivo oko   - sve je umreģeno politikom. 

Koliko god da je znanost danas uzdignuta i hvaljena, u znanstveno- akademskom 

i politiļkom okruģju kod nas,  nije preporuļljivo da znadeġ viġe od drugih, da si 

radiġniji, hrabriji i priznatiji, a moģda i popularniji, jer kad jednom padneġ u 

nemilost, preostaje ti bavljenje matematikom i ostajeġ nepoĺudan matematiļar. 

Moģeġ Ă proizvoditiñ vrsne matematiļare, doktorande, napisati preko tisuĺu vrsnih 

znanstvenih radova iz matematike, fizike, geofizike, geologije, graĽevinarstva, 

moģeġ biti cijenjen i priznat izvan domovine, ali to niġta ne znaļi predsjednicima 

u drģavnoj vlasti, ministru/ministrici, rektoru Sveuļiliġta i nekim drugima. 

Najbolja 3 matematiļka ļasopisa ne dobivaju zasluģenu potporu jer je akademik 

branio Thompsona i pjesmu naġih branitelja u domovinskom obrambenom ratu 

Bojna Ļavoglave.     

 U ovu skupinu stavljam sve tekstove vezane uz akademikov sedamdeseti 

roĽendan koji je vezan  uz konferenciju matematiļara organiziranu njemu u ļast, 

i raznovrsnih drugih oblika ļestitanja iz svijeta. Razvidno je da je voljen kao 

profesor, znanstvenik i ļovjek. Zaġto nije barem poġtovan tako i u Zagrebu?! 

Vicko Goluģa 

 

          

 ZAĠTO? 

Zaġto Peļariĺ smeta, 

zaġto se ljubavi boje, 

hrvatski mediji javni 

ġto laģnu povijest kroje? 

 

Zaġto ne mogu glasno 

bijednici glasila javnih 

slaviti velika djela 
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Hrvatskih sinova slavnih? 

Zaġto ih mora mori 

kada se domoljub javi, 

zaġto ih tisuĺu radova 

znanstvenika sjajnog davi? 

 

Zaġto "antifaġisti" grakĺu, 

I na hrvatsku zastavu reģe, 

zaġto od Peļariĺeve Hrvatske 

petokolonaġi bjeģe? 

 

Zaġto u HAZU ġute, 

zaġto se Peļariĺa boje, 

zaġto se i u druġtvu takvom 

bezglavi akademici roje? 

 

Upravo zato, zna se, 

ġto Hrvatsku u srcu nosi, 

i granatama ljubavi ļiste ï 

mrzitelje domoljublja kosi! 

 

3. U ovu skupinu stavljam tekstove nostalgiļno obojene Bokom kotorskom, 

pjesniļkim izriļajima prijatelja koji su u akademiku prepoznali iskrenog branitelja 

hrvatskoga identiteta i domoljuba te ga hvale, piġu pjesme i tako mu zahvaljuju. 

Ima u tim tekstovima i sjeĺanja na naġe zasluģne vrsne profesore, knjiģevnike, 

pjesnike (Dubravka Raffaelli, akademik Dubravko Jelļiĺ).  

Strogi znanstvenik svjetskog ugleda ne zadrģava se samo na svojoj darovitosti i 

matematiļkoj logiļnosti. On snaģno reagira na ļeste pokuġaje nacionalne, 

historiografske, kulturoloġke i politiļke ugroze. 

Ova knjiga je na odreĽeni naļin,  nastavak knjige Matematika, pjesme i nogomet. 

Zavrġavan odgovorom na pitanje o promjenama u ġkolstvu u Hrvatskoj, o ļemu 

je govorio  u Fokusu 2008. g. 

Pedagogija za bolju ekonomiju 

Akademik Peļariĺ: 

ĂZalaģem se za promjene u cijelom druġtvu prema ġkolstvu. 

Na primjer u J. Koreji vam je najcjenjenije zanimanje uļitelj, tj. profesor. Zato na 

pedagoġke fakultete idu najbolji studenti. I moje kolege sa znanstvenih prelaze na 

pedagoġke fakultete. I ġto se time postiglo? Djecu im uļe najbolji, a kao rezultat 

imaju najbrģi ekonomski rast na svijetu! Ali tko to moģe ostvariti kod nas? To nije 

projekt za jednu vladu.ñ 

Vicko Goluģa 

 

           BOJNA  PEĻARIĹ 

I NAKON RATA STOJI UZ BRATA 

PEĻARIĹ BOJNA, PISMA MU BROJNA, 
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PISMA I KNJIGE, ZBOG LJUDSKE BRIGE, 

MATEMATIĻKI JASNO, GOVORI GLASNO, 

IZDAJICE GANJA HRVATSKU SANJA 

BRANITELJIMA ISTU I VJERNU KRISTU. 

PEĻARIĹ PUCA SRCEM ĠTO KUCA, 

U KOJEM SIJEVA LJUBAV ĠTO PJEVA, 

ISTINOM GAņA SVE ĠTO SE RAņA 

U GNIJEZDU LAĢI SOTONE ĠTO TRAĢI 

DA UMRU RIJEĻI DOK HRVAT JEĻI 

U RUKAMA ODRPANCA MATOĠEVA STRANCA. 

AKADEMIK SLAVNI GLAS JE JAVNI  

LJUBAVI ĻISTE, BOGU ISTE, 

U KOJOJ SIJEVA, HRVAT ĠTO PJEVA 

ODU SLOBODI DA HRVATSKA BRODI 

PREMA VLASTI ĠTO NEĹE KRASTI, 

VLASTI ĠTO VOLI, NAROD ĠTO MOLI 

ZA BESMRTNE HEROJE ZEMLJE SVOJE, 

U SNU I JAVI ĠTO BOGA SLAVI. 

 

PEĻARIĹEVA BOJNA, VOJSKA BROJNA, 

DANONOĹNO NA STRAĢI GAņA LAĢI 

I ONE U HAZU ĠTO SLIJEDE STAZU 

ĠUTNJE I LAĢI JER SU IM DRAĢI 

KOMUNISTI I ZVIJEZDA IZ NJIHOVOG GNIJEZDA. 

PEĻARIĹ BOJNA, SVA MJESTA GNOJNA 

ISTINOM GAņA ĠTO PRAVDU RAņA. 

PODAJ MU BOĢE, SNAGU DA MOĢE 

NASTAVIT BITKU ZA PRAVDU BRITKU  

DA LAĢI DAVI GDJE GOD SE JAVI, 

PODAJ MU ZDRAVLJE I VJERU U SLAVLJE 

KADA ĹE MOĹI NA EKRANE DOĹI 

I REĹI GLASNO:  ĢIVJET JE ĻASNO! 

IMAMO HRVATSKU SLOĢNU I BRATSKU 

I PRAVDU DO NEBA KOJA NAM TREBA! 

JER: 

ĂNAVIK ON ĢIVI KI ZGINE POĠTENO!ñ 

 

http://bezcenzure.hr/toptema/predstavljanje-knjiga-akademika-josipa-pecarica-

josip-simunic-i-za-dom-spremni-i-je-li -politicarima-kriva-matematika/ 

http://dragovoljac.com/index.php/razno/22491-predstavljanje-knjiga-akademika-

josipa-pecarica-josip-simunic-i-za-dom-spremni-i-je-li -politicarima-kriva-

matematika 

 

http://bezcenzure.hr/toptema/predstavljanje-knjiga-akademika-josipa-pecarica-josip-simunic-i-za-dom-spremni-i-je-li-politicarima-kriva-matematika/
http://bezcenzure.hr/toptema/predstavljanje-knjiga-akademika-josipa-pecarica-josip-simunic-i-za-dom-spremni-i-je-li-politicarima-kriva-matematika/
http://dragovoljac.com/index.php/razno/22491-predstavljanje-knjiga-akademika-josipa-pecarica-josip-simunic-i-za-dom-spremni-i-je-li-politicarima-kriva-matematika
http://dragovoljac.com/index.php/razno/22491-predstavljanje-knjiga-akademika-josipa-pecarica-josip-simunic-i-za-dom-spremni-i-je-li-politicarima-kriva-matematika
http://dragovoljac.com/index.php/razno/22491-predstavljanje-knjiga-akademika-josipa-pecarica-josip-simunic-i-za-dom-spremni-i-je-li-politicarima-kriva-matematika
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LJETA U TISNOM / DON LAZAR ĻIBARIĹ, ZAGREB, 

2021. 

 

UVOD 
 

Jedan tiġnjanin (ima oko 40 godina) mi je jednom rekao: "Od kako znam za sebe, 

a priļali su mi i moji roditelji, u Tisnome se uvijek pisalo protiv popa." 

Zato je i logiļno bilo da su moja ljeta u Tisnom u znaku druģenja s tiġnjanskim 

ģupnikom don Lazarom Ļibariĺem. To druģenje je dovelo do toga da je veĺ 

postala tradicija promoviranje mojih novih knjiga i u Tisnom. I tamoġnji naļelnik 

je zasluģan za to jer je jedne godine odbio ustupiti ģupniku dvoranu tamoġnjeg 

kina. Ļak je i glavni dnevnik HTV javio kako je to uļinio jer je trebala biti 
predstavljena knjiga o Thompsonu, da bi u dopisu ģupniku obrazloģio to radovima 

u kinu. Ista zabrana je uslijedila i slijedeĺe godine, ali sada je u obrazloģenju 

naļelnik dao tumaļenje Ustava RH, ġto su iskoristili i u lokalnim novinama 

narugavġi se naļelniku ï ustavnom struļnjaku nesvrġenom studentu pravnog 

fakulteta. Evo jednog poziva (plakate po Tisnom znaju i skidati): 

¿UPA TISNO 

Pozivamo Vas na predstavljanje novih knjiga 

akademika JOSIPA PEĻARIĹA o 'stupovima Peļariĺeve Hrvatske': 

DARIO KORDIĹi 

ĻETVRTI STUP MOJE HRVATSKE ï 

BISKUP DR. VLADO KOĠIĹ 

U predstavljanju ĺe sudjelovati: 

domaĺin DON LAZAR ĻIBARIĹ 

ROKO ANTIĹ, donaļelnik Opĺine Kistanje iz reda pripadnika hrvatskog 

naroda 

Dr. sc. JOSIP STJEPANDIĹ, predsjednik HAZUDD-a 

i autor 

TISNO, UTORAK,  

6. KOLOVOZA 2019. U 20 SATI. 

DVORIĠTE ĢUPNE KUĹE 

  

Nisam sluļajno stavio baġ taj poziv. 

Zaġto? 

Nisam zbog hrvatskoj javnosti dobro poznatog hrvatskog znanstvenika i urednika 

mnogih meĽunarodnih ļasopisa dr. sc. Josipa Stjepandiĺa koji je ļest predstavljaļ 

u Tisnom i ne jednom je don Lazar ta predstavljanja organizirao kada bi on dolazio 

iz Njemaļke. 
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Pa zaġto onda? 

Don Lazar je Janjevac, a to je i predstavljaļ knjiga Roko Antiĺ sjajni mladi 

hrvatski politiļar i komentator o kome sam i pisao u mojim knjigama pa u 

Prilozima ovom Uvodu dajem i taj tekst. 

Tekstove s tih predstavljanja don Lazar tiska u ģupnom listu KARAVAJ tako da 

ih moģe ļitati mnogo viġe Tiġnjana nego ġto ih moģe stati u dvoriġtu ģupne kuĺe. 

U Prilozima ovog Uvoda dajemo iz broja za Veliku Gospu 2018. tekst o proslavi 

Gospe od Karavaja. 

O samim predstavljanjima u Tisnom najbolje govori ļinjenica da je don Lazar 

organizirao i predstavljanja u Omiġu i Kaġtel Suĺurcu. 

Knjiga je sastavljena od tekstova iz mojih knjiga u kojima se spominje i don Lazar 

ili su dani i govori s tih predstavljanja u Tisnom, Treba napomenuti kako je don 

Lazar organizirao u Tisnom i predstavljanja i knjiga drugih autora. Spomenut ĺu 

samo prof. dr. sc. Zdravka Tomca o kome takoĽer postoji jedna moja knjiga sliļna 

ovoj o don Lazaru. 

Don Lazar mi je nedavno poslao i slijedeĺi e-mail: 

 

Naslov:  Osvrt 

Datum:  Tue, 16 Feb 2021 11:55:29 +0100 

Ġalje:  Lazar Ļibariĺ <lazar.cibaric1@gmail.com> 

Prima:  Josip Pecaric <pecaric@element.hr> 

 
Poġtovani akademiļe Josipe! 

Potaknuti ovim objavljenim listama znanstvenika odluļih napisati Tebi nekoliko 

rijeļi ponosa, a i izraziti nezadovoljstvo zbog nepravdi koje Ti se dogaĽaju. 

Poznato mi je da je kod Tebe (nadam se da se mogu obraĺati na Ti - ne ġaljem 

ovaj mail u javnost) doktoriralo 40 profesora u Hrvatskoj, a joġ oko tridesetak u 

svijetu. Poznato je i da imaġ oko 200 suradnika iz cijelog svijeta. 

TakoĽer mi je poznato i to da ste kralj u svom podruļju nejednakosti u 

matematici, poznat i priznat u cijelome svijetu. To se moģe vidjeti na mnogim 

listama s popisom znanstvenika opĺenito a posebno u matematici. I ove novije 

liste popisa znanstvenika i njihova rada to potvrĽuju. 

To je veliki uspjeh u znanosti i trebao bi biti na ponos svima, kao ġto i jest 

mnogima. 

Poznat mi je tvoj domoljubni rad, na ģalost, i nepravde koje ti je to donjelo, a ne 

bi smjelo biti tako... 

Drago mi je da smo se upoznali i da dobro suraĽujemo veĺ viġe godina. 

Velik broj ljudi prati i cijeni tvoj rad i doprinos Hrvatskoj drģavi. 

Neka dragi Bog nagradi i blagoslovi tebe, tvoju obitelj i tvoj rad. 

Pozdrav cijeloj tvojoj obitelji! 

A mi se vidimo, ako ne prije, onda na ljeto u Tisnome kao i do sada. 

Don Lazar Ļibariĺ 
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Da, don Lazar nije ovo poslao u javnost pa sam to samo spomenuo u mojoj knjizi 

Ruski znanstvenik u RH, dragovoljac.com: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/ruskiznanstvenik.pdf 

Ali u ovoj knjizi ipak ga moram dati, zar ne? 

 

Akademik Josip Peļariĺ 

 

 

  

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/ruskiznanstvenik.pdf
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HOS, PORTAL DRAGOVOLJAC.COM, 2021. 
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'BOJNA ĻAVOGLAVE' / THOMPSONOFOBIJA, 

ZAGREB, 2022 

 

ZNANSTVENA FANTASTIKA: óSSS NAĻELNIK 

TISNOG DIJELI LEKCIJE AKADEMIKUô 

 

DR. JOSIP STJEPANDIĹ, IZLAGANJE NA 

PREDSTAVLJANJU KNJIGE ĂTHOMPSON ï PJESMOM 

ZA HRVATSKUñ 
 

Kaġtel Suĺurac, na Dan pobjede i domovinske zahvalnosti, Dan hrvatskih 

branitelja, 5.8.2018 

Tisno, 6.8.2018 

 

Meni je osobita ļast i zadovoljstvo da veĺ ļetvrtu godinu zaredom njegujem 

posebnu tradiciju: predstavljanje knjige akademika Josipa Peļariĺa u sklopu 

mojega dopusta na Jadranu, u kojem dvije svetkovine, proslava Dan pobjede i 

domovinske zahvalnosti, Dan hrvatskih branitelja te sinjska Alka zauzimaju 

posebno mjesto. 

Ove godine je ovo ļak prvo predstavljanje, jer su nam se do danaġnjeg dana 

zajedniļki planovi oko predstavljanja bili nekako izjalovili. 

Za one koji ne znaju, Josip Peļariĺ, koji za manje od mjesec dana navrġava 70 

godina, je diplomirani inģenjer te magistar elektrotehnike, doktor matematiļkih 

znanosti, redoviti profesor matematike, redoviti ļlan Hrvatske akademije znanosti 

i umjetnosti te dopisni ļlan Dukljanske akademije nauka i umjetnosti. Zapravo, 

taj nepojmljivi znanstveni opus s najmanje 1.782 objavljena rada, ġto je red 

veliļine jednog manjeg sveuļiliġta (178 profesora s u prosjeku 10 radova), uļinio 

ga je poznatim u znanstvenim krugovima ġirom svijeta. Ako pak veleznanstvenike 

poput Ive Josipoviĺa, Vesne Pusiĺ ili Branka Grļiĺa uzmemo za mjerilo, onda bi 

opus naġeg akademika bio usporediv s opusom sveukupno oko 500 profesora na 

fruġkogorskom sveuļiliġtu srednje veliļine. 

Sav taj uļinak zagrebaļko Sveuļiliġte te Republika Hrvatska dobiju za jednu 

profesorsku plaĺu, jedan ured te jedan sluģbeni kompjutor! 

Znanost je u meĽuvremenu postala roba, koja se prvenstveno mjeri u koliļini tj. 

broju objavljenih radova te kakvoĺi tj. citiranosti od koga i u kojem ļasopisu. U 

toj disciplini, akademik Peļariĺ je nenadmaġan, pogotovo za hrvatske pojmove. 

Inaļe sam popis radova naġeg akademika je sam za sebe gotovo znanstveni rad s 
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preko 60 stranica. Popis koautora, njih 231 iz cijelog svijeta, isto je impozantan, 

jer tko ne bi ģelio objavljivati s njim? 

Ja sam naravno ushiĺen da takav opus pripada jednome Hrvatu, a pogotovo 

mojemu prijatelju, pa ĺu ovo predstavljanje autora zavrġiti svjeģim citatom jednog 

njegovog kolege matematiļara, Lars-Erik Persson-a iz Ġvedske: ĂNe samo ja nego 

i mnogi drugi promatramo ga kao KRALJA NEJEDNAKOSTI te smo ponosni da 

moģemo raditi u njegovu kraljevstvuñ.  

Sa posebnim ģaljenjem moram ponoviti vrlo neugodnu ļinjenicu da je akademik 

Josip Peļariĺ, skupa s obitelji, veĺ dulje vrijeme, izloģen razliļitim oblicima 

diskriminacije i zlostavljanja, ġto nikako nije primjereno zemlji u srcu Europe, 

koju vodi samozvana ĂEuropska Dimenzijañ. O tome je veĺ bilo rijeļi i ja ĺu si 

uzeti za pravo sve te svinjarije iznositi na svjetlo dana, dokle god ne prestanu. Za 

mene je znakovito te ujedno neshvatljivo da se nitko iz hrvatske akademske 

zajednice nije pobunio protiv ovakvog postupanja prema njihovome istaknutome 

kolegi. 

MeĽutim, mi danas ne govorimo o najplodnijem svjetskom znanstveniku, nego o 

spisatelju domoljubnih politiļkih tema i njegovoj 43. knjizi izvan podruļja 

matematike, ġto je vrlo opseģan opus za svakog spisatelja. Naslov knjige 

ĂThompson ï pjesmom za Hrvatskuñ zvuļi nekako prigodno, jer se u Hrvatskoj 

zbog naļina kako je stekla neovisnost te Domovinskog rata niģu blagdani i 

spomendani, pogotovo od poļetka proljeĺa. 

Usprkos tomu, suoļeni smo s otvorenom opstrukcijom te neprijateljstvom na 

razliļitim razinama vlasti. Dok je za prva dva predstavljanja u Tisnom na 

raspolaganju stajala priliļno prostrana kino dvorana, koja se ionako rijetko koristi, 

od lanjske godine tome se usprotivio naļelnik Ivan Klarin, SDP. Drug naļelnik 

naime ima svrġenu samo srednju ġkolu, a na studiju prava, koji baġ ne spada meĽu 

najteģe studije, negdje je zapelo, ali mu to ne smeta da bi bio tuģitelj, sudac te 

sudski izvrġitelj u jednoj osobi. Bez ikakve svjedodģbe! Moģda jednog dana ipak 

zasluģi kakav fruġkogorski doktorat poput njegovih uzora.  

Citiram s lokalnog portala Rudinapress: 

Ăï Analizirajuĺi tekstove navedenih autora i onih koji bi predstavljali navedenu 

knjigu, naiġao sam na brojne teze koje nisu u skladu s preambulom Ustava RH te 

koji na opasan naļin revidiraju hrvatsku povijest ï napisao je u odgovoru ģupniku 

naļelnik Klarin, te je od njega zatraģio da se viġe ne obraĺa s ovakvim zahtjevima. 

ï Poġtovani gospodine ģupniļe, molim Vas da ubuduĺe izbjegnete slanje zahtjeva 

za predstavljanje knjiga istih ili sliļnih autora u prostorijama u vlasniġtvu Opĺine 

Tisno, jer iste neĺu odobriti. Otok Murter je podruļje snaģne antifaġistiļke 

povijesti koju navedeni autori relativiziraju ġto je za mene osobno, a vjerujem i za 

velik dio stanovnika naġeg otoka, nedopustivo ï napisao je Ivan Klarin u 

odbijenici ģupniku don Lazaru Ļibariĺu.ñ 

Intelektualno na razini druga Mirka Meĺave, a fanatizam na razini besmrtnog 

druga Moġe Pijade. Ne daj, Boģe, da taj dobije kakvo moĺno oruģje u svoje ruke! 

Dobro informirani izvori mi prenose informaciju, a ja ju navodim s ogradom, da 

se portal Rudinapress financira iz sredstava opĺine Tisno, a poneġto nadoda i 

Ģupanija. 
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To navodim iz razloga ġto je lani na tome portalu objavljen vrlo ruģan ļlanak o 

predstavljanju knjige akademika Peļariĺa ñDnevnik u znaku Za dom spremniò, 

nakon ġto je novinar tijekom predstavljanja postupao vrlo upadljivo, kao da je 

traģio neku inkriminirajuĺu iglu u plastu sijena. 

Moj ispravak naravno nije bio objavljen. Dapaļe, dobio sam porciju uvrjeda, koje 

svaki pristojan ļovjek ne ģeli niti citirati. 

Manipulacija, iskrivljivanje, blaĺenje, krive optuģbe ï svega toga smo svjedoci 

gotovo svakodnevno kad su u pitanju hrvatski branitelji, a pogotovo Marko 

Perkoviĺ Thompson. Neġto od toga blata moramo podnijeti i mi Thompsonovi 

zagovornici, zar ne? 

Ġto smo sve prije petnaest godina mogli proļitati o generalu Anti Gotovini: 

pljaļka draguljarnice, krijumļarenje ovoga ili onoga... Ġto je od tih optuģbi ostalo? 

Niġta! Je li se netko od tih piskarala u medijima ispriļao? Koliko znam, nije, nego 

su se samo prebacili na druge ģrtve. 

Jedna od stalnih meta je Marko Perkoviĺ Thompson, za kojeg u najboljem sluļaju 

kaģu da je kontroverzan. 

Smeta im poļetak ĂBojne Ļavoglaveñ! Ovih dana mogli smo sluġati, da je i Oliver 

Dragojeviĺ u isto vrijeme kad i Thompson pjevao pjesmu ĂTopnik sa Ġirokog 

Brijegañ sa stihom Ăspreman sam uvijek braniti Domñ. 

Zanima me hoĺe li i njega posthumno napasti? 

MeĽutim, dogaĽaji posljednjih tjedana, pogotovo vezani uz epohalni uspjeh 

nogometne reprezentacije, pokazuju da je Marko Perkoviĺ Thomson zamjenska, 

simboliļna meta, a da je cilj zapravo sve ġto hrvatski diġe i utjeļe na druge, 

pogotovo na hrvatsku mladeģ, da i oni ļine to isto. 

Prisjetimo se da je Domovinski rat simboliļki poļeo 13. svibnja 1990. godine na 

Maksimiru kada su navijaļi Crvene zvezde uz blagonaklono drģanje milicije kao 

ï ġto ĺemo kasnije doznati ï Ătampon zonañ divljali i sprijeļili odigravanje 

nogometne utakmice. Ono ġto je njihov voĽa Arkan na stadionu uļinio fiziļkom 

silom, godinu dana kasnije poduzeli su uz pomoĺ oruģja tzv. Jugoslavenske 

narodne armije.  

Bilo je i tada ne malo politiļara, koji su izjednaļavali krivnju tj. krivili hrvatski 

nacionalizam zbog povampirenog ļetniġtva koje ĺe u godinama ġto su slijedile 

milijune zaviti u crno. 

Eto, sada imamo ni manje ni viġe opĺinskog naļelnika, koji na temelju svoje 

ġkolske izobrazbe u opĺinskoj upravi ne bi smio raditi niġta kompliciranije od 

pisanja pisama te ispunjavanja formulara te niġta ne bi smio niti potpisivati osim 

primitka poġte. MeĽutim, on si uzima za pravo tumaļenje Ustava te poduzimanje 

mjera sa zakonskom snagom. Da bi situacija bila gora, nema izgleda nikoga, tko 

bi ga u tome htio sprijeļiti!? U Opĺinskom vijeĺu Tisnog navodno postoji i 

oporbeni blok, koji se ï kakva sluļajnost ï uopĺe ne javlja. Kao da ne postoji! 

Ģupan iz Ġibenika, pozvan u pomoĺ oko uporabe dvorane te na predstavljanje, isto 

tako se ne oglaġava. 

Je li se to meni samo priļinjava ĂIstanbulska koalicijañ HDZ-SDP pod vodstvom 

stranke koljaļa s Ovļare Gorana Hadģiĺa ili je ona veĺ odavno na vlasti? 
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Ne smijemo imati iluzije da je naļelnik Klarin pao s neba. Njega je netko izabrao, 

kao i njegovu krotku oporbu, ģupana u Ġibeniku i tako dalje. To je bila velika 

pogrjeġka! 

Na temelju iskustava s predstavljanjem ove knjige, mogu Vas pozvati da to sloģno 

Ăistanbulsko druġtvoñ, koaliciju manje-viġe otvorenih protivnika domovine, 

obitelji, vjere s karikaturalnim Ăļuvarom Kristova grobañ (ispriļavam se za 

moguĺe svetogrĽe, ali se ne mogu obuzdati!) te sliļnim licemjerima i ljigavcima, 

nikad, zbilja nikad viġe ne birate! Nikad! 

Ġto im prije to kaģete u lice, to bolje! Kako ono pjeva Thompson: 

Ă...Joġ govore da smo kontroverzni 

ali to su kuļine i trice 

argumenti podli i bezvezni 

istinu im kaģimo u lice...ñ 

 

Moģda se povuku prije redovitih izbora. 

Na logiļno pitanje koga onda birati, ne mogu Vam izravno odgovoriti. Ako u 

Hrvatskoj ima viġe od pola milijuna duġa, koje su u stanju na suncu provesti i 

slaviti cijeli dan bez najmanjeg izgreda, onda meĽu njima sigurno ima nekoliko 

stotina ļestitih, odanih i sposobnih ljudi, koji su u stanju voditi ovu zemlju, 

ģupaniju i opĺinu. Osvrnite se oko sebe te dobro pogledajte! 

Takvu preporuku ne ĺete dobiti u Ămainstreamñ medijima.  

Profesionalni laģovi postoje da bi lagali. 

Zato je ova knjiga tako znaļajna. 

Zapravo, sve ġto probija oļiglednu, koordiniranu medijsku blokadu, namijenjenu 

manipulaciji najġirih slojeva hrvatskog naroda, a pogotovo onih ġto posjeĺuju 

Thompsonove koncerte, jer je upravo ta mladeģ onako ushiĺeno, ali uredno i 

dostojanstveno doļekala nogometne viceprvake u Zagrebu. 

Ă...Oļitovala je da je, usprkos trajnomu medijskomu pranju mozga i politiļkomu 

zaglupljivanju i manipuliranju, naravna, svjesno hrvatska, domoljubna, bez 

ikakve nacionalne iskljuļivosti ili ġovinizma. Hrvatska mladost na tim je 

skupovima pokazala da se znade radovati, da znade slaviti, pjevati, biti razdragana 

u punini uvjerenja u snagu dobra i moguĺnost uspjeha. Takva hrvatska mladost 

jamac je opstanka hrvatskoga naroda usprkos svim neprijateljstvima, nedaĺama i 

negativnim politiļkim i ideoloġkim trendovima kojima je sustavno izloģena. 

Takva mladost izraz je tihe veĺine u hrvatskom druġtvu koju se neprestano 

preodgaja, koju se trajno obmanjuje i kojom se zajedno s hrvatskom drģavom 

gotovo katastrofalno upravlja. Tzv. politiļke elite davno su prezrele takvu sliku 

hrvatskoga naroda, od njega se odijelile, ġtoviġe uzdigle se iznad njega, a sada su 

doģivjele koliko je stvarnost drugaļija od njihovih priģeljkivanja i koliko je dubok 

jaz izmeĽu njih i zdrave jezgre hrvatskoga naroda...ñ 

Ovo je citat monsinjora Ivana Mikleniĺa u povodu doļeka, koji ĺe nam svima 

ostati u dubokome sjeĺanju. Tkogod je ikad bio na Thompsonovu koncertu, morao 

je dobiti sliļan dojam. 
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Kao ġto sportski uspjesi redovito ujedinjuju sve Hrvate oko njihove nacionalne 

izabrane vrste, tako i Thompson svojom glazbom i nastupima budi i podsjeĺa na 

temeljne vrijednosti hrvatskog naroda. 

A akademik Josip Peļariĺ tome nadoda desert u obliku njegove ubitaļne logike. 

Zato su njegove knjige tako vrijedne, a ja imam cijelu zbirku. 

Vama ģelim puno zabave i novih spoznaja pri ļitanju, a akademiku joġ puno 

ovakvih knjiga! 

 

https://kamenjar.com/znanstvena-fantastika-sss-nacelnik-tisnog-dijeli-lekcije-

akademiku/  

http://dragovoljac.com/index.php/razno/12379-dr-josip-stjepandic-izlaganje-na-

predstavljanju-knjige-thompson-pjesmom-za-hrvatsku 

https://narod.hr/hrvatska/predstavljanje-knjige-akademika-josipa-pecarica-

thompson-pjesmom-za-hrvatsku  

  

https://kamenjar.com/znanstvena-fantastika-sss-nacelnik-tisnog-dijeli-lekcije-akademiku/
https://kamenjar.com/znanstvena-fantastika-sss-nacelnik-tisnog-dijeli-lekcije-akademiku/
http://dragovoljac.com/index.php/razno/12379-dr-josip-stjepandic-izlaganje-na-predstavljanju-knjige-thompson-pjesmom-za-hrvatsku
http://dragovoljac.com/index.php/razno/12379-dr-josip-stjepandic-izlaganje-na-predstavljanju-knjige-thompson-pjesmom-za-hrvatsku
https://narod.hr/hrvatska/predstavljanje-knjige-akademika-josipa-pecarica-thompson-pjesmom-za-hrvatsku
https://narod.hr/hrvatska/predstavljanje-knjige-akademika-josipa-pecarica-thompson-pjesmom-za-hrvatsku
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DR STJEPANDIĹ: MARTENS JE PREKRĠIO 

DOGOVOR I OBJAVIO PRLJAVI, NEĻASNI I 

NEZAKONITI PAMFLET PROTIV M. P. THOMPSONA, 

A ONDA KUKAVIĻKI MENE OPTUĢIO ZA TO 

 

07 Kolovoz 2020  
 

Dr. Josip STJEPANDIĹ, predsjednik Hrvatske akademije znanosti i umjetnosti u 

dijaspori i domovini (HAZUDD) uz ļije posredovanje je novinar njemaļkoga 

FAZ-a napravio intervju s glazbenikom Markom Perkoviĺem Thompsonom 

N) OVO JE ISTINA: 

Martens je prekrġio dogovor i objavio prljavi, neļasni i nezakoniti pamflet protiv 

M. P. Thompsona, a onda kukaviļki mene optuģio za to 

...... 

Pod 0) U Martensa kao da je u posljednji trenutak uġao neki skojevski vrag i 

preokrenuo tijek njegovih misli za 180 stupnjeva. Na moje zaprepaġtenje, 

odgovorio mi je da su za sve krivi Ămojiñ Hrvati. Takvih nema, oļigledno misli 

na pripadnike Skojevske internacionale ili Titojugenda, s kojima je u kontaktu, 

koji su Hrvati samo onda kad treba zauzeti neko radno mjesto u hrvatskoj kvoti, a 

inaļe su militantni Jugoslaveni ili velikosrbi 

.... 

Pod 1) Martens je nakon intervjua u Ļavoglavama oduġevljeno rekao: ĂNadam se 

da ĺe nakon ovoga intervjua vaġa percepcija u Njemaļkoj biti mnogo bolja!ñ To 

je ponovio nakon mjesec dana u jednome zagrebaļkom druġtvu. Sa zadovoljstvom 

je prihvatio i Thompsonov poziv da sa suprugom bude gost njegova koncerta. 

Naglo je promijenio stav i sugerirao da mu koncerte u Njemaļkoj treba zabraniti 

.... 

pod 2) Martens se nije drģao dogovora: prvo je objavio autorski tekst s 

prepriļanim intervjuom bez najjaļih Thompsonovih izjava kako bi izveo 

zakljuļak da Thompson u Njemaļkoj zapravo nije poģeljan. Tako je ispalo da sam 

izruļio Thompsona na noģ neprijatelju, ali u konaļnici nije tako i ne ĺe biti 

..... 

Pod 3) Intervju je od 26. veljaļe, kad ga je Marko dobio nakon dugoga ļekanja i 

autorizirao, do 11. srpnja ļekao je da se Martens pokrene. Izlaģenje je bilo 

predviĽeno za prvi tjedan oģujka, ali se on nije pomicao. Sluļaj s Manuelom 

Neuerom oļigledno je ubrzao neke stvari 

.... 

pod 4) Martens se sluģi ne samo neļasnim nego i nezakonitim radnjama. Za svoje 

ļlanke u FAZ-u kao i ļlanak u Jutarnjem listu koristio se mojim intelektualnim 

vlasniġtvom ï prijevodom intervjua i fotografije ï za ġto nije imao dopuġtenje. 

Ponaġa se kao da mu je punac bio oficir u vojsci propale drģave. Tako ĺe uskoro 

ï i FAZ i Jutarnji list, dobiti poġtu od mojih odvjetnika 

.... 
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pod 5) Dana 27. 8. 2019. molio me da provjerim ima li kakav sluģbeni trag o 

"Ordenu Krune kralja Zvonimira" (3. Klasse), koji je dobio njegov djed kao oficir 

Wehrmachta. Martensov punac mu je bio oficir jugoslavenske vojske 

......... 

Tekst: 

Ima rijetkih dana, moģda jednom u pet godina, kada netko s kim imam posla 

kao racionalnom osobom nenadano poļne pokazivati neko posve drugo lice, 

poļne se ponaġati posve iracionalno, protiv temeljnih pravila pristojnosti, tjera 

neku svoju pravdu, hoĺe zaratiti s mnogima, ne da se dozvati niti razmisliti o ġteti 

koju ļini sebi i drugima. 

Onaj tko se naĽe usred takvoga incidenta te ne moģe pobjeĺi, ima dvije 

moguĺnosti: ili sjesti pa se isplakati, ili se izgredniku nasmijati u lice. 

Kako ģivot teļe, a ja sam duboko u 60. rundi, veĺ sam se dobro uvjeģbao u ovoj 

drugoj inaļici. 

U trenutku dok ovo piġem (subota), proġao je toļno jedan tjedan otkako se ne 

samo prema meni nego i prema jednoj meni vrlo dragoj osobi Michael Martens, 

dopisnik najuglednijih njemaļkih novina Frankfurt Allgemeine Zeitung (FAZ), 

ponaġa kao da je skojevski vrag uġao u njega. 

Da je o Marku Perkoviĺu Thompsonu objavio klevetniļki pamflet u kraĺoj 

(tiskano izdanje, nedjelja, 19.7.) i duljoj inaļici (mreģno izdanje, ponedjeljak, 

20.7.), samo je jedna strana medalje, toliko ruģna, da bi se morao skriti u miġju 

rupu. Nakon silnih prosvjeda, koji su doprli i do njega, a u kojima sam imao 

poneki sitniji udjel, gospodin Martens potom je nasrnuo na mene. 

Tako da mu se moram javno nasmijati u lice. Grohotom! 

Te ga javno upitati: ĂDragi gospodine Martens, ġto je to uġlo u Vas da Vas je tako 

razgoropadilo?ñ 

Michael Martens moju je reakciju na svoj sramotni ļlanak mogao predvidjeti. 

Takvoga me upoznao prije toļno dvije godine te postupno poļeo cijeniti. Veĺ u 

prvome okrġaju po mailu nauļio je da mi ne moģe parirati jer se prepiremo o 

njegovu tekstu, a ja sam autor, urednik, recenzent mnogo zahtjevnijih tekstova 

nego ġto je on ikad ļitao. Ģao mi je da je tu lekciju nekako zaboravio ili potisnuo 

tako da ĺe je morati ponoviti. 

Ja, pak, njegovu ģestoku reakciju na naġ prosvjed zbog klevetniļkoga ļlanka 

nisam mogao predvidjeti, a i da jesam, ona je potpuno neutemeljena te ġteti svima, 

a ponajviġe Martensu samome. 

MeĽ) Kako je krenula moja komunikacija s Martensom 

Prije dvije godine Hrvati ġirom svijeta slavili su svoje svjetske nogometne 

viceprvake. Iako sam tog ponedjeljka bio na poslu, moje srce bilo je medu 

mnoġtvom u Zagrebu te sam slavio. Ondje je bio i gospodin Martens te je poput 

mnogih kolega sutradan objavio ruģnu priļu koju im je netko gadno podmetnuo: 

Zaġto Vatreni slave s Ăbardom mrģnjeñ? Povrh toga, referendumske inicijative za 

promjenu izbornoga zakona nazvao je ï rasistiļkima. 

 Na uglavnom negativne komentare u njemaļkim novinama, koje su dijelom bili 

pisali i novinari srpskoga podrijetla, reagiralo je mnogo Hrvata, pa i ja. 
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FAZ je previġe ugledan da bi se utopio u nekakvu masu prosjeka. Upravo u 

jednoj takvoj situaciji, kad smrad hajke nezaustavljivo izbija iz zraka, oļekivao 

sam da profesionalni novinar priupita i drugu stranu. Po temeljnim pravilima 

struke. 

To sam Martensu u poduljem mailu podastro, na ġto mi je on odgovorio 

bezobraznim protupitanjem poznajem li pjesmu ĂJasenovac i Gradiġka Starañ te 

poļeo citirati. Nisam ju poznavao, niti htio nauļiti, upravo ġto mi je do uġiju doġao 

jedan odvratni stih. 

Na to sam mu uzvratio niģuĺi mnoge njegove propuste. Ali nije mi bila nakana 

tada, a niti u drugim sluļajevima, izvrijeĽati ili ga ļak poniziti. 

Nakon tog ribanja, jednostavno sam mu ponudio suradnju: posredovanje kod 

intervjua s Thompsonom te korisne informacije za njegov dopisniļki rad, koje on 

iz svojih dotadaġnjih izvora nije mogao dobiti. 

Da budem iskren i posve precizan: fenomen Thompson zaintrigirao me prije 

viġe godina. S protokom vremena doġao sam do ļvrstoga zakljuļka: Thompsonu 

se nema ġto bitno staviti na teret. Ako bi on pak imao kakvih moralnih propusta, 

onda oni leģe tako daleko u proġlosti, da su za sadaġnju ocjenu njegove osobe te 

moguĺega negativnog utjecaja na mlade potpuno nevaģni. Moju motivaciju za 

razgovor, a i za moje posredovanje, Martensu sam otvoreno iznio, Thompsonu 

sam poģelio moguĺnost da iznese svoje stavove kako bi njemaļka javnost mogla 

stvoriti svoj sud, a ne na temelju podmetanja ili ļak hajke. 

Gospodin Martens moju je pruģenu ruku prihvatio. Pristao je napraviti 

intervju s Thompsonom u Ļavoglavama, ali se od poļetka ogradio da ĺe za to 

vremena imati tek u 2019. godini, kad se iz Atene preseli u Beļ te dovrġi i objavi 

svoju novu knjigu o Ivi Andriĺu. Kao dopisnik, on pokriva osam zemalja te sam 

odmah doznao da mu Hrvatska nije prioritet. 

Po tome, moglo je samo biti bolje. 

Naġa je suradnja ubrzo zapoļela. Veĺ u jednome od prvih mailova Martens me 

zamolio za neke informacije o Andriĺu, ġto je od mene promptno dobio. 

U naļelu, ili sam ja Martensu slao poveznice na vaģne objave ili je on mene pitao 

za neke informacije. Tako sam imao ļast viġe puta pruģiti pitanja za intervjue s 

drģavnicima ili ministrima (Vuļiĺ, Plenkoviĺ, itd.), dati svoju kratku ocjenu 

trenutaļne politiļke situacije, preporuļiti ili ne neko konkretno djelo koje mu je 

bilo ponuĽeno poput miġljenja o Slavku Goldsteinu i njegovoj knjizi 1941 ï 

godina koja se ponavlja, za ļiji je njemaļki prijevod trebao recenziju. Mislim da 

ĺe i manje pronicljiv ļitatelj sam zakljuļiti ġto sam mu preporuļio. Recenziju u 

FAZ-u nisam pronaġao. 

Najmanje ļetiri puta bio sam zamoljen postaviti i obrazloģiti svoju prognozu 

izbora. Svaki puta sam promaġio, manje ili viġe. 

Isto tako, Martens me upozorio na knjigu Alexandera Korba ĂU sjeni svjetskog 

rata: masovni teror ustaġa protiv Srba, Zidova i Roma u Hrvatskoj 1941.-ā45., jer 

vaģi za standardno djelo u njemaļkome Ministarstvu vanjskih poslova, koju sam 

smjesta nabavio te poļeo ļitati i pomalo recenzirati. 

U meĽuvremenu mi se javljao, npr. iz Skopja 5.10.18., te se pohvalio da su se 

njegovi hrvatski prijatelji ļudili kako je uspio doĺi do Thompsona. 
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MeĽ) Bio je na skupu puļana, kada i Angela Merkel, na kojemu se pjevala Lijepa 

li si 

Ļesto sam hvalio njegove ļlanke, pogotovo o Srbiji, Kosovu i Makedoniji, a 

nekoliko puta kritizirao, poput panegirika Slavenki Drakuliĺ, punoga objeda 

prema hrvatskim domoljubima. 

U povodu smrti Johanna Georga ReiÇm¿llera, bivġega izdavaļa FAZ-a, koji 

je Hrvatskoj pruģio veliku potporu u njezinu najteģem razdoblju, imali smo 

intenzivnu komunikaciju. G. Martens mogao je zakljuļiti da je Hrvatski tjednik 

bio medu rijetkim tiskovinama, koje su tome velikome ļovjeku odale posljednju 

poļast. 

U to doba doġao je od strane Efraima Zuroffa poziv za zabranu knjige o 

Jasenovcu autora Josipa Peļariĺa i Stjepana Razuma "Razotkrivena jasenovaļka 

laģ", o ļemu sam g. Martensa odmah informirao. Jasenovac ĺe postati ļesta tema 

naġe komunikacije. Na ģalost, iako ĺe marljivo skupljati informacije o njemu, 

Martens se do sada nije mogao odluļiti da o toj temi napiġe i jednu rijeļ. 

Na dan komemoracije za J.G. ReiÇm¿llera, Martensu se u ļlanku potkrala 

sitna pogrjeġka, koju je nakon moje obavijesti smjesta dao ispraviti u mreģnome 

izdanju. Takve su se stvari ponavljale viġe puta. U ġali sam mu viġe puta napisao 

da sam ja njegova Ăkontrola kvaliteteñ, kojom se on vrlo rado koristio, ali samo 

nakon objave ļlanka. 

Na samu Veliku subotu bivam poļaġĺen primanjem u klub pokusnih ļitatelja 

Martensove biografije Ive Andriĺa. Tekst od 35 kartica ļitam u jednome dahu i 

veĺ na Uskrs naveļer ļestitam g. Martensu tvrdnjom da ako je ostatak takav da ĺe 

to biti knjiga koju ĺe se ļesto citirati, pogotovo poglavlje 9. Samo nekoliko 

pogrjeġaka. Izraģavam olakġanje da je izostala poruga za hrvatske janjiļare poput 

Andriĺa. Raspravljamo o planovima za izdavanje knjige u Srbiji i Hrvatskoj. 

U nedjelju, 28. travnja, Martens postaje zvijezda nakon ġto je objavio ļlanak 

pod naslovom ĂSrbija ne spada u EUñ. Mnogi se prijatelji javljaju te pitaju tko je 

Martens. On uzvraĺa s nekoliko misli o stilskim pitanjima. 

Martens dolazi u Zagreb te, izmeĽu ostaloga i na moj nagovor, posjeĺuje J. 

Peļariĺa. 

Na predizbornom skupu europskih puļana pjeva se Thompsonova ĂLijepa li siñ. 

Martens mi priopĺuje da je bio protiv, ali to nije spomenuo u ļlanku. 

U mailu od 18.5. pita me kakav je to smijeġni portal index.hr te od mene dobija 

opġiran odgovor. 

Dana 27. svibnja dobija od meine informaciju da je Upravni sud Republike 

Slovenije poniġtio zabranu koncerta Marka Perkoviĺa Thompsona u Mariboru. 

Usput mu poruļujem: 

Vas ĺe se puno citirati u Bosni i Hercegovini, Kosovu i Hrvatskoj, to je posve 

razvidno. 

Dana 10. srpnja obavjeġĺujem ga da je Plenkoviĺ torpedirao Thompsonov 

koncert na Krbavskome polju, jedva nakon ġto su proġli izbori za EP. 

U subotu 6. srpnja 2019. najavljujem posjet Beļu. Martens uzvraĺa da ĺe za 

Thompsona rezervirati jednu cijelu stranicu. Od toga trenutka taj pojam Ăjedna 

stranicañ ili Ăformat Angela Merkelñ provlaļi se tijekom cijele prepiske. 
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Naġ prvi susret dogaĽa se u Beļu u blizini njegova stana, u subotu 20.7., na 

proputovanju. Donosim mu nekoliko knjiga. Ģivahan razgovor u kojemu sam mu 

iznio mnogo pojedinosti o Titovoj Jugoslaviji. S posebnim zanimanjem prati moje 

dogodovġtine iz jugovojske u koju sam morao pristupiti kao mladi doktor 

znanosti. Pripovijedam mu da sam imao veliku sreĺu da je bilo toliko mnogo 

Albanaca vojnika, tako da KOS-u oļigledno nisam bio zanimljiv, iako sam na 

temelju usporenih pisama mogao zakljuļiti da me temeljito prate. Od svega je 

najviġe zapamtio tu prispodobu kako sam zahvaljujuĺi progonu Albanaca ostao 

nedirnut. 

Dolazim na temu obavjeġtajnih sluģba te ga upozoravam kako u ruke dobijam 

svakojaki materijal, u ļiju vjerodostojnost primatelj ne moģe biti siguran. 

Naglaġavam kako se on sam mora pobrinuti za verifikaciju svake informacije koju 

dobije od mene. Kao dobre primjere navodim sluļajeve Darija Kordiĺa te Marka 

Perkoviĺa Thompsona koje su ukopali Hrvati, tj obavjeġtajne sluģbe. 

MeĽ) Put u Ļavoglave 

To je bilo prvi put da smo uopĺe konkretno razgovarali o Thompsonu. Kratko 

iznosim svoja iskustva i naglaġavam da, ako hoĺe provjeravati jesu li tzv. 

inkriminirajuĺe snimke za Thompsona autentiļne, mora zaposliti forenziļare. 

Izvjeġĺujem ga koliko je truda i posrednika bilo potrebno da se Marko Perkoviĺ 

Thompson uopĺe nagovori na intervju. 

Dogovaramo da termin za intervju bude nakon ljetne stanke. 

Dok sam bio na putu, poslao mi je uvrjedljiv mail koji je Martens dobio od 

g. Karla Kutniaka te sam izmeĽu redaka razumio da on misli kako je Kutniak u 

dosluhu sa mnom. Nije, jer ga uopĺe ne poznajem. Naprotiv, u svakoj prigodi prije 

i kasnije molio sam naġe hrvatske prijatelje da budu umjereni u kritikama. 

Dana 22. 7. dobijam njegov sluģbeni upit Marku Perkoviĺu Thompsonu za 

intervju u Ļavoglavama. Kratko pismo prevodim istoga dana te ġaljem natrag. 

Onda me 25. 7. pitao mogu li mu ġto reĺi o ĂSrpkinji koja je u 2. svjetskom 

ratu spasila 10.000 djeceñ. Uzvratio sam mu ļlankom Igora Vukiĺa o filmu Dane 

Budisavljeviĺ. Poslije ĺu doznati da je poticaj da se bavi tom temom dobio od 

jedne od Ăvjeġtice iz Rijañ, koju poodmakla starost u Ġvedskoj ne odvraĺa od 

podlosti i podmetanja. S poodmaklim godinama vjeġtica postaje stara vjeġtica! 

Naravno, pitao me za pomoĺ pri objavljivanju njegove knjige u Hrvatskoj pa 

sam ga posredstvom naġe vicekonzulice uputio na Ministarstvo kulture, gospoĽi 

Dubravki ņuriĺ-Nemec. 

Dana 21. 8. izlazi knjiga Im Brand der Welten. Poļinjem ļitati, a dan kasnije HT 

prvi put spominje knjigu, kao prvi medij u Hrvatskoj. 

Dana 27. 8. 2019. dobivam zamolbu da provjerim ima li kakav sluģbeni trag o 

"Ordenu Krune kralja Zvonimira" (3. Klasse), koji je dobio njegov djed kao oficir 

Wehrmachta. 

Dana 29. 8. poļinjemo planiranje putovanja u Ļavoglave, a 13. 9. dolazi 

pozivnica od Thompsona: ĂDobio sam informaciju, a i poziv da bi rado kroz jedan 

intervju razgovarali sa mnom vezano za razne druġtveno-glazbene dogaĽaje koji 

okruģuju mene i moju publiku u hrvatskom javnom prostoru. Rado ĺu i sa 
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zadovoljstvom razgovarati za Vaġe novine i slobodno s gospodinom Stjepandiĺem 

dogovorite detalje. 

Meni 5. 10. odgovara i stojim Vam na raspolaganju. 

Radujem se naġem susretu. 

Marko Perkoviĺñ 

Bila su dogovorena jednostavna, ali stroga pravila: sva su pitanja bila 

dopuġtena, a Thompson je traģio autorizaciju kompletnoga intervjua prije 

objavljivanja. 

Ja sam sa svoje strane traģio od obiju strana da ne sudjelujem u oblikovanju 

sadrģaja intervjua, nego samo kao posrednik i prevoditelj. 

Razgovor je bio voĽen u Ļavoglavama, u subotu 5. 10. ā19. u vrtu kuĺe M. 

Perkoviĺa. Usput smo posjetili novu crkvu te se fotografirali ispred kipa bl. 

Stepinca. Planirano je bilo da ostanemo najviġe tri sata, a ostali smo skoro 12 sati, 

od 10.30 do 22 sata. Gospodin Martens je dva puta ustajao te se opraġtao da bi se 

ipak bio predomislio. U meĽuvremenu su bili pristigli tamburaġi s kojima je 

Thompson snimio jednu pjesmu, ali su oni napustili druġtvo sredinom popodneva. 

Popodne smo u druġtvu prġutara Ante Reljanoviĺa skoknuli do Otavica te posjetili 

mauzolej i rodnu kuĺu Ivana Meġtroviĺa. Vrlo ugodan dan tijekom kojega je 

Martens viġe puta iznio svoje zadovoljstvo dojmovima. 

O najvaģnijoj toļki, samome razgovoru, Martens mi je pripovijedao da je 

provjerio cijelu pismohranu FAZ-a, a da je dva pitanja zatraģio od hrvatskih 

novinara, koji su navodno htjeli doĺi s njim na intervju. Nisu to Hrvati, nego 

Jugoslaveni ili velikosrbi. 

Razgovor je protekao priliļno mirno i harmoniļno, iako je Martens imao viġe 

provokativnih pitanja. Na najmanje tri mjesta ja bih da sam bio na mjestu Marka 

Perkoviĺa Thompsona kazao da mogu odgovoriti, ali da mu odgovor ne ĺe mnogo 

pomoĺi jer za takve teme treba povjesniļara. 

S druge strane, raļunao sam da ĺe nakon takvoga reġetanja i sam Martens 

uvidjeti da u optuģbama protiv Thompsona nema nikakvoga temelja. To je i 

Martens nakon intervjua, dok smo joġ bili utroje, iznio: ĂNadam se da ĺe nakon 

ovog intervjua Vaġa percepcija u Njemaļkoj biti mnogo bolja.ñ Tu ĺe izjavu 

ponoviti mjesec dana kasnije na jednoj veļeri u Zagrebu u druġtvu dvojice 

prijatelja. 

Martens je imao pristup svuda, Thompson ga je uveo u svoju dnevnu sobu, 

ondje je bilo desetak prijatelja. Lijepo muġko druġtvo u koje se Martens mnogo 

bolje uklapao od mene jer je on s njima pio, dok ja nisam okusio niti kapi alkohola. 

MeĽ) Deset mjeseci ļekanja na objavu 

Pri odlasku Thompson je Martensa pozvao da posjeti jedan koncert sa suprugom, 

na ġto je ovaj pristao. Dok sam ga vozio u svojemu automobilu natrag u Split, 

razgovarali smo. Martens je bio vidljivo impresioniran onime ġto je doģivio u 

Ļavoglavama, tako da je u mome automobilu zaboravio neke osobne stvari. 

Nakon intervjua, naġa se komunikacija okretala ponajprije oko njegove 

knjige te Nobelove nagrade za Petera Handkea, ġto je Martens odluļno kritizirao. 

Tako se 21.10. hvali brojem recenzija te tvrdi da se nitko nije javio od skojevske 

internacionale. Uzvraĺam da je takvima 450 stranica pretvrd zalogaj. 
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Opet traģi moj logiļki savjet za film na kojemu stoji ĂIstina o Srebreniciñ, a 

zapravo je o Ģepi. Na temelju nekoliko opaģanja dolazim do zakljuļka da je to 

gruba manipulacija, u kojoj se Ratko Mladiĺ pokazuje kao pomirljiv zapovjednik. 

Slutim da mu je netko to htio podmetnuti. 

Dok ja ļekam da konaļno dobijem intervju, prolaze tjedni za mene 

intenzivnoga rada. Razveselilo me da je predsjednica RH Kolinda Grabar 

Kitaroviĺ Odliļjem kneza Branimira posthumno odlikovala Johanna Georga 

Reißmüllera. Tu i tamo pitam za intervju, a on se izgovara obvezama. Nudim mu 

ļak i prijevod ako dobijem vrpcu. Konaļno 29. 11. piġe: 

ĂJedva da mogu doļekati taj dan kad ĺu na Twitteru objaviti sliku s Thompsonom 

te najaviti intervju.ñ 

Onda na scenu stupa Hrvatski tjednik, 30.11., poziv na boģiĺni domjenak HT-a u 

Zagrebu, hotel Dubrovnik, a 2. prosinca Hrvatski tjednik kao prvi politiļki medij 

objavljuje moju recenziju knjige Im Brand der Welten iz mojega pera. Prije toga 

jednu je recenziju objavio samo akademik Nemec u Vijencu. 

Dana 10. 12. pita me imam li informacija o skandaloznome postupanju hrvatske 

policije prema nigerijskim sportaġima. Nakon kratke provjere dajem informaciju 

da su to migranti koji su se prikazali sportaġima (bez reketa doġli na turnir) da bi 

dobili vizu. 

Dana 14. 12. konaļno mi dolazi intervju u obliku teksta. Moj prijevod s 

njemaļkoga na hrvatski gotov je za ļetiri dana jer mi Martens nije stavio na 

raspolaganje hrvatski transkript. Marko nije zadovoljan jer je Martens dosta toga 

krivo razumio te traģi vremena za autorizaciju, koju dovrġava 24. veljaļe, a ja za 

dva dana zavrġavam prijevod novoga dokumenta. 

Tako je intervju od 26. veljaļe do 11. srpnja ļekao da se Martens pokrene. 

Izlaģenje je bilo predviĽeno za prvi tjedan oģujka, ali se on nije pomicao, a onda 

je izbila kriza s COVID-19, koja do danas traje. 

Usprkos tome, u meĽuvremenu je moja prosudba bila zatraģena ï kako za izbore 

u HDZ-u tako i za parlamentarne izbore. 

Afera s Manuelom Neuerom oļigledno je ubrzala neke stvari. 

Gospodin Martens pristao je da Marko krati tekst na 30.000 znakova (print 

izdanje), odnosno 40.000 znakova (web izdanje), ġto smo dva-tri dana i uspjeli. 

Svaki je korak precizno dokumentiran u mailovima ï onako kako se to radi u 

inģenjerskom poslu. Zainteresiranoj javnosti slobodno priopĺavam da manuskript 

imam u ukupno 32 inaļice plus jedan dokument s referencama za web izdanje. Iz 

naġe prepiske slijedi nedvosmisleno da smo pripremali po jednu inaļicu za print 

izdanje velikoga formata ĂAngela Merkelñ te jednu dulju za mreģno izdanje. 

MeĽ) Ne ĺe Martens zabraniti M. P. Thompsona u Njemaļkoj 

Kao ġto je Hrvatski tjednik objavio u proġlome broju, gospodin Martens se 

na ģalost nije drģao dogovora, pa je umjesto intervjua u print izdanju objavio svoj 

podulji autorski tekst u kojemu je pomalo prepriļao dijelove intervjua s ponekim 

citatom, ali bez najjaļih izjava. Tako je na koncu doġao do zakljuļka da Thompson 

u Njemaļkoj zapravo nije poģeljan, ġto cijeli slijed dogaĽaja postavlja naglavce. 

Tako funkcionira cenzura u FAZ. Kao da je neka nevidljiva ruka u posljednji 

trenutak tijek njegovih misli okrenula za 180 stupnjeva. 
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U ponedjeljak je u mreģnome izdanju istina izaġao intervju, ali ispred njega 

Ăuvodñ od otprilike 30 stranica, koji je zapravo prepriļani intervju. Koji ĺe ļitatelj 

uopĺe ļitati intervju, kad je uvod toliko dug? 

Zaprepaġten ovim neļuvenim postupkom te mnogim pogrjeġkama, kojima 

zapravo vrvi cijeli ļlanak, pokuġao sam najprije kontaktirati s Martensom, koji mi 

je poslao poruku da su za sve krivi Ămojiñ Hrvati. Ja takve ne poznajem, jer je u 

posredovanju sudjelovao samo kolega Paviĺ iz Hrvatskoga svjetskog kongresa. 

Martens je oļigledno mislio na pripadnike Skojevske internacionale ili 

Titojugenda, koji su Hrvati samo onda kad treba zauzeti neko radno mjesto u 

hrvatskoj kvoti, a inaļe su militantni Jugoslaveni ili velikosrbi. 

Potom sam se obratio gospodinu Kohleru, suizdavaļu FAZ, koji mi je, istina, 

odmah odgovorio, ali zamolio da priļekam te da se uzdrģim od kritike. To sam 

dva dana (utorak i srijeda) uļinio, meĽutim u ļetvrtak je izaġao intervju s 

Martensom u Veļernjem listu, u kojem je on Thompsonu dao za pravo da je 

prevaren, a za prijevaru je optuģio ï mene. 

Vrlo nerazuman potez jer je naġa komunikacija, osim posljednjega tjedna, 

iġla gotovo iskljuļivo mailom, pa tako ima mnogo, mnogo dokaza da je Martens 

do posljednjega dana govorio o intervjuu upravo onako kako je bilo dogovoreno. 

Na ģalost, svome neļasnome postupanju postavio je krunu autorskome 

ļlankom u Jutarnjem listu, koji je formalno posvetio Thompsonu, a zapravo bljuje 

svoj otrov na mene. 

Kao ġto na poļetku napisah: neki je vrag uġao u Martensa, ponaġa se krajnje 

neprofesionalno, te sramoti sebe i svoju uglednu kuĺu. 

Kao i na poļetku naġe komunikacije, mogu potvrditi da su njegove tvrdnje 

nekonzistentne i proturjeļne. Ako me drģi tako neļasnim ļovjekom, kako me 

prikazuje, zaġto je u razdoblju od dvije godine do posljednjeg dana traģio i dobivao 

moje usluge za koje bi inaļe trebao ili pozamaġne honorare ili jako mnogo 

vremena? Mene svojim uvrjedama svakako ne ĺe posebno impresionirati niti 

uġutkati. Time najbolje pokazuje kakav je ļovjek. Da stvar bude grotesknija, kao 

znak moga zlog karaktera dokumentira u Jutarnjem listu time ġto piġem za 

Hrvatski tjednik. MeĽutim, ja sam u Hrvatskome tjedniku objavio vrlo 

afirmativnu recenziju njegove knjige (a ġto ĺu kad je toliko dobra?), dok je Jutarnji 

list, za koji se sada hvata, kao i njegov sijamski blizanac Veļernji, tu knjigu 

jednostavno ignorirao! 

Pritom se Martens sluģi ne samo neļasnim, nego i nezakonitim radnjama. On 

se, naime, za svoje ļlanke u FAZ-u kao i ļlanak u Jutarnjem listu koristio mojim 

intelektualnim vlasniġtvom: prijevodom intervjua i fotografijama, za ġto nije imao 

dopuġtenje. Ponaġa se gospodin Martens kao da mu je punac bio oficir u vojsci 

propale drģave. Tako ĺe uskoro, kako FAZ tako i Jutarnji list, dobiti poġtu od 

mojih odvjetnika. 

Proteklih dana dobio sam raznorazne reakcije: mnoge od njih bile su 

negativne u smislu da sam Thompsona izruļio na noģ neprijateljima. Situacija 

istina nije onako povoljna, kakvu sam ja htio imati nakon objave intervjua, ali nije 

ni tako loġa, kao da niġta nismo poduzeli. U mreģnom izdanju trajno ostaje podulji 

tekst od 60 stranica, s autorskim prilogom g. Martensa te intervjuom u punoj 
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duljini. Ako bi Thompson doġao u situaciju da neki sluģbenik odluļuje o neļemu, 

ovaj ĺe biti duģan pogledati sve raspoloģive dokumente. Ovaj podulji intervju daje 

odgovor na sva sporna pitanja. 

Ġto se mene tiļe, mogu reĺi da sam posljednjih godina Marka zavolio kao 

mlaĽega brata te sam ga branio i zastupao gdje je on to ļuo i nije ļuo. Tako kanim 

postupati i u buduĺnosti. Meni je ļast i ponos raditi za Hrvatsku, a Thompson je 

uz akademika Peļariĺa te biskupa Koġiĺa, najbolji primjer prahrvata, 

svojevrsnoga etalona za mjerenje hrvatske izvrsnosti. Onaj tko tako podlo napada 

njega, manje misli na njega osobno, nego na ponosnog hrvatskog branitelja. Zbog 

toga je vrijedan svakoga zauzimanja. Probleme koji pri tom nastaju, ja promatram 

ļisto inģenjerski: problem je tu da ga se rijeġi. Ili kako je kazao bl. Stepinac: Bog 

ne trpi one koji miruju, a predodreĽeni su za borbu. 

http://dragovoljac.com/index.php/razno/22580-dr-stjepandic-martens-je-

prekrsio-dogovor-i-objavio-prljavi-necasni-i-nezakoniti-pamflet-protiv-m-p-

thompsona-a-onda-kukavicki-mene-optuzio-za-to 

  

http://dragovoljac.com/index.php/razno/22580-dr-stjepandic-martens-je-prekrsio-dogovor-i-objavio-prljavi-necasni-i-nezakoniti-pamflet-protiv-m-p-thompsona-a-onda-kukavicki-mene-optuzio-za-to
http://dragovoljac.com/index.php/razno/22580-dr-stjepandic-martens-je-prekrsio-dogovor-i-objavio-prljavi-necasni-i-nezakoniti-pamflet-protiv-m-p-thompsona-a-onda-kukavicki-mene-optuzio-za-to
http://dragovoljac.com/index.php/razno/22580-dr-stjepandic-martens-je-prekrsio-dogovor-i-objavio-prljavi-necasni-i-nezakoniti-pamflet-protiv-m-p-thompsona-a-onda-kukavicki-mene-optuzio-za-to
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ODVJETNIĻKI URED KNEZOVIĹ PRAVNI 

ZASTUPNIK DR. JOSIPA STJEPANDIĹA: ZAHTJEV 

JUTARNJEM LISTU ZA OBJAVU ISPRAVKA BEZ 

PROMJENA I DOPUNA  
 
 

12. rujna 2020. 
 

 
  
Uredniġtvo Hrvatskog neba objavljuje u cijelosti dopis koji je odvjetniļki ured 

Knezoviĺ pravni zastupnik dr. Josipa Stjepandiĺa uputio na adresu Jutarnjeg lista 

vezano uz ļlanak u Jutarnjem listu od 25. srpnja 2020. pod naslovom ĂNije 

problem ġto Thompson voli Hrvatsku. Problem je ġto ne zna voljeti bez 

trivijalizacije ili ļak veliļanja mraļne NDHñ, autora Michaela Martensa. 

Najava ļlanka objavljena je na naslovnici s fotografijom navedenog novinara i 

Marka Perkoviĺa Thompsona (MPT), navedena fotografija i naslov kao glavna 

naslovnica u Tjednom prilogu Jutarnjeg lista Magazin (str. 13.), te sam ļlanak s 

navedenom fotografijom na str. 24. i 25. 

Ļlanak je objavljen i na internet stranicama Jutarnjeg lista 26. srpnja 2020. Istup 

Martensa moģete proļitati na linku 

https://www.jutarnji.hr/vijesti/hrvatska/novinar -faz-a-za-jutarnji -sto-se-

tocno-dogodilo-u-cavoglavama-tijekom-mog-intervjua -s-thompsonom-

15010278?fbclid=IwAR0qd3BjsLScxf9xYngOElH9w_ruPVEb5nXIXWzJH

OFEOk5km5QpwAI2rBY  

 

https://www.jutarnji.hr/vijesti/hrvatska/novinar-faz-a-za-jutarnji-sto-se-tocno-dogodilo-u-cavoglavama-tijekom-mog-intervjua-s-thompsonom-15010278?fbclid=IwAR0qd3BjsLScxf9xYngOElH9w_ruPVEb5nXIXWzJHOFEOk5km5QpwAI2rBY
https://www.jutarnji.hr/vijesti/hrvatska/novinar-faz-a-za-jutarnji-sto-se-tocno-dogodilo-u-cavoglavama-tijekom-mog-intervjua-s-thompsonom-15010278?fbclid=IwAR0qd3BjsLScxf9xYngOElH9w_ruPVEb5nXIXWzJHOFEOk5km5QpwAI2rBY
https://www.jutarnji.hr/vijesti/hrvatska/novinar-faz-a-za-jutarnji-sto-se-tocno-dogodilo-u-cavoglavama-tijekom-mog-intervjua-s-thompsonom-15010278?fbclid=IwAR0qd3BjsLScxf9xYngOElH9w_ruPVEb5nXIXWzJHOFEOk5km5QpwAI2rBY
https://www.jutarnji.hr/vijesti/hrvatska/novinar-faz-a-za-jutarnji-sto-se-tocno-dogodilo-u-cavoglavama-tijekom-mog-intervjua-s-thompsonom-15010278?fbclid=IwAR0qd3BjsLScxf9xYngOElH9w_ruPVEb5nXIXWzJHOFEOk5km5QpwAI2rBY
https://hrvatskonebo.org/wp-content/uploads/2020/09/Stjepandi%C4%87-e1599881261375.jpg
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Zahvaljujemo se dr. Josipu Stjepandiĺu na ustupljenom dopisu koji je objavljen 

na stranicama Magazin Jutarnjeg lista u rubrici reagiranje 

Glavni urednik Hrvatskog neba Daran Baġiĺ 

 
Broj: 43/20 

Zagreb, 19. kolovoza 2020. g. 

  

JUTARNJI LIST  

n. r. Glavnog urednika Gorana Ogurliĺa 

Koranska 2 

Zagreb 

  

Poġtovani, 

javljamo Vam se u svojstvu punomoĺnika dr. sc. Josipa Stjepandiĺa iz Bensheim-

a, Njemaļka, a vezano uz ļlanak u Jutarnjem listu od 25. srpnja 2020. pod 

naslovom ĂNije problem ġto Thompson voli Hrvatsku. Problem je ġto ne zna 

voljeti bez trivijalizacije ili ļak veliļanja mraļne NDHñ, autora Michaela 

Martensa. Najava ļlanka objavljena je na naslovnici s fotografijom navedenog 

novinara i Marka Perkoviĺa Thompsona (MPT), navedena fotografija i naslov kao 

glavna naslovnica u Tjednom prilogu Jutarnjeg lista Magazin (str. 13.), te sam 

ļlanak s navedenom fotografijom na str. 24. i 25.. 

  

Temeljem ļl. 40. st. 1. ï 3., te ļl. 41. st. 1. Zakona o medijima (Narodne novine 

br. 59/2004, 84/2011, 81/2013) ovim putem zahtijevamo da objavite ispravak bez 

promjena i dopuna u istom ili istovrijednom mjestu novinskog prostora i na isti ili 

istovrijedni naļin na koji je bila objavljena i informacija na koju se ispravak 

odnosi. 

  

Autor je iznio sljedeĺe ļinjeniļne tvrdnje: 

1. Intervju s Thompsonom inicirao je Josip Stjepandiĺ, politiļki vrlo 

angaģiran (i krajnje desno pozicioniran) ļlan hrvatske dijaspore u 

Njemaļkoj. Gospodin Stjepandiĺ se takoĽer pojavljuje kao autor u 

Hrvatskom tjedniku. U srģi njegova svjetonazora je da sve ġto mu se ne sviĽa 

ili ġto ne razumije etiketira kao djelo srpskih tajnih sluģbi ili 

https://www.iusinfo.hr/zakonodavstvo/zakon-o-medijima-2
https://www.iusinfo.hr/zakonodavstvo/zakon-o-izmjenama-i-dopunama-zakon-o-medijima
https://www.iusinfo.hr/zakonodavstvo/zakon-o-izmjenama-i-dopunama-zakona-o-medijima
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ñjugokomunistiļkog podzemljaò. Prednost takvog svjetonazora jest u tome 

ġto ļovjek uvijek moģe stvari i pojave vrlo brzo objasniti i klasificirati. 

2. U retrospektivi, ipak se sada pitam: kakve su se rijeļi koristile u toj 

ñpreporuciò? Ġto su toļno rekli Stjepandiĺ i ostali ñposredniciò Marku 

Perkoviĺu o meni i mojem radu? Je li mu bilo reļeno ñMartens je jedan od 

nas, on misli i osjeĺa se poput nas?ò Ili mu je moģda bilo reļeno: ñMartens 

je naivan, samo mu reci sve ġto ti padne na pamet, on neĺe niġta provjeravati 

i sve ĺe objaviti toļno kako mu ispriļaġ?ò Ja to ne mogu znati, ali iz njegovih 

izjava mogu zakljuļiti da mu je o meni napriļano sve moguĺe ï sve osim 

istine. A istina je (nadam se) da pomno provjeravam tvrdnje svojih 

sugovornika. Gospodin Perkoviĺ piġe da sam ñizrazio veliku ģelju da 

napravimo veliki intervju uz uvjeravanja da ĺe to obaviti profesionalno bez 

ubacivanja dodataka i bilo ļijeg miġljenja u taj intervjuò. Takvu reļenicu 

nikada nisam izrekao. Ako je to doista bilo reļeno gospodinu Perkoviĺu, onda 

je bio pogreġno informiran. Ili izravnije kazano: lagali su ga. 

3.Cjelokupni, neskraĺeni intervju dostupan je naġim pretplatnicima na 

internetu i naprosto nije istina, kako tvrdi Marko Perkoviĺ, da je 

ñzabranjenò. Tko bi nas to, uostalom, trebao ñzabranitiò? (Gospodin 

Stjepandiĺ moģda sumnja u srpske obavjeġtajne sluģbe, ali ovdje ne ģelimo 

dalje ulaziti u to). 

4. Joġ neġto o pozadini: gospodin Stjepandiĺ nekoliko mi je puta jasno rekao 

da je Marko Perkoviĺ iznimno zainteresiran za predstavljanje u FAZ-u. 

MeĽutim, nakon ġto je lani u kratkom roku otkazan prvi termin za sastanak 

u Splitu, poļeo sam sumnjati ima li doista Stjepandiĺ toliko dobar odnos s 

Perkoviĺem kako mi je to bio predstavio. Stoga sam postavio uvjet: doĺi ĺu u 

Hrvatsku jedino ako mi Perkoviĺ osobno kaģe da to ģeli. Kao moguĺi termin 

predloģio sam 5. listopada 2019. Nakon ġto sam iznio svoj zahtjev, uistinu je 

brzo, 13. rujna 2019. godine, stigao e-mail od gospodina Perkoviĺa: ñRado ĺu 

i sa zadovoljstvom razgovarati za vaġe novine i slobodno s gospodinom 

Stjepandiĺem dogovorite detalje. Meni 5. listopada odgovara i stojim vam na 

raspolaganju. Radujem se naġem susretu.ò Kada bih gospodinu Thompsonu 

morao dati jedan savjet, onda bi to bio ovaj: za svoje savjetnike angaģirajte 

struļnjake. Predstavnici ekstremno desnog krila hrvatske dijaspore u 

Njemaļkoj nisu profesionalci, upravo suprotno. Oni su ljudi koji se 

pretvaraju da sluģe interesima Hrvatske, ali im zapravo ġtete. 

  

1. Toļno je da je dr. sc. Josip Stjepandiĺ inicirao intervju s MPT za novine 

Frankfurter Allgemeine Zeitung (FAZ). To se dogodilo nakon ġto je gosp. Martens 

nakon proslave osvajanja 2. mjesta na Svjetskom nogometnom prvenstvu MPT u 

svome ļlanku u FAZ nazvao desnoradikalnom gnusobom (rechtsradikaler 

Widerling). Gosp. Martens ne samo da je priznao pogrjeġku da je iznio takve 

tvrdnje o osobi s kojom uopĺe nije razgovarao, nego je gosp. Stjepandiĺu viġe puta 

ponudio da u svome ļlanku spomene njegovu pozitivnu ulogu pri dogovaranju 

intervjua. Gosp. Stjepandiĺ uopĺe nije politiļki angaģiran, a svoje politiļko 

miġljenje opisuje kao (manje) nacionalno (viġe) konzervativan ili jednostavno, u 
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ģargonu propale drģave, neprijateljska emigracija. Gosp. Martens u protekle dvije 

godine viġe puta je gosp. Stjepandiĺa zamolio za provjeru informacija. Mnoge od 

njih pokazale su se kao oļigledno nevjerodostojne, a gosp. Martens je za takve 

usluge (na volonterskoj bazi) pismeno i usmeno g. Stjepandiĺu iskazivao 

zahvalnost, jer je tako bio spaġen od blamaģe i neugodnosti. Istina je da dr. sc. 

Josip Stjepandiĺ povremeno piġe za Hrvatski tjednik. IzmeĽu ostalog napisao je 

prvu recenziju u Hrvatskoj knjige gosp. Martensa ñU poģaru svjetovaò (Im Brand 

der Welten), nazvavġi je monumentalnom knjigom koju mora imati svaka 

hrvatska kuĺa. Gosp. Martens za tu besplatnu reklamu bio je takoĽer vrlo 

zahvalan. 

2. Gospodin Martens je nakon izlaska iz tiska svoje knjige ñU poģaru svjetovaò 

dana 22.7.19 pismeno zatraģio intervju od MPT. Evo citata zamolbe: ñOd g. Josipa 

Stjepandiĺa, s kojim imam intenzivnu raspravu u posljednjih godinu dana, saznao 

sam za moguĺnost da date intervju njemaļkom mediju. Ako je to doista sluļaj i 

ako je to i dalje u vaġem interesu da iznesete svoje motriġte u velikom njemaļkom 

listu, htio bih Vas ljubazno zamoliti da to uļinite u Frankfurter Allgemeine 

Zeitung (FAZ). Za to bismo mogli imati cijelu stranicu velikog formata. Stav koji 

je FAZ zastupao u Domovinskom ratu svakako Vam je poznat. Johann Georg 

ReiÇm¿ller, naġ bivġi suizdavaļ, dobio je poļasni doktorat Sveuļiliġta u Zagrebu 

na prijedlog predsjednika TuĽmana. Moje novine imaju veliki interes za sve ġto 

se tiļe Hrvatske. Intervju bih vodio u obliku razgovora s Vama. Naravno, poslao 

bih Vama ili nekom od vaġih ovlaġtenih osoba prijepis naġeg intervjua prije 

objavljivanja na odobrenje, tako da moģete biti sigurni da ĺe samo one izjave koje 

ste doista rekli biti objavljene. (Za FAZ je to naravno samo po sebi razumljivo, ali 

znam da se to naģalost ovih dana ne odnosi na sve novinare).ò MPT je nakon 

godiġnjih odmora sve trojice sudionika, dana 12.9.19, pristao dati intervju na 

jednoj stranici velikog formata. Iako je intervju bio temeljito odraĽen, autoriziran 

te skraĺen na granicu od 25.000 znakova, da bi stao na jednu stranicu velikog 

formata, do danas nije objavljen. To je srģ problema. Umjesto intervjua, objavljen 

je komentar gosp. Martensa, koji vrvi neistinama, a od autoriziranog intervjua 

sadrģi svega 295 rijeļi (1696 znakova) ili oko 6% od ukupnog teksta. Za ļitatelje 

Vaġeg lista sigurno ĺe biti zanimljivo da je gosp. Martens potpuno ignorirao 

aktualne informacije iz Vaġeg lista iz pera Slavice Lukiĺ, po kojoj MPT smije 

uzvikivati ZDS na poļetku svoje pjesme ñBojna Ļavoglaveò, iako je tu 

informaciju dobio viġe mjeseci prije objave svog komentara. 

3.Toļno je da je cjelokupni, neskraĺeni, intervju dostupan pretplatnicima FAZ na 

internetu. MeĽutim, gosp. Martens preġuĺuje da (a) intervju nije objavljen u 

tiskanom izdanju, kako je bilo dogovoreno (v. gornji citat) te (b) ispred intervjua 

na internetu stoji uvod od 30 stranica, poglavito o Drugome svjetskom ratu, o 

ļemu nije bilo govora niti u pripremi niti u samom intervjuu. Pored neistina, koje 

u njemu stoje, nedostaju kljuļne informacije neophodne za razumijevanje 

fenomena Thompson npr. zaġto Vatreni tako ģarko vole Thompsona. Jedinstven 

je primjer novinarske vjeġtine da ispred intervjua od 30 stranica stoji uvod jednake 

duljine. 



308                            JOSIP STJEPANDIĹ I THOMPSON  

 
 
4.Nikakav termin nije bio otkazan, nego je bio traģen prvi zajedniļki termin za 

trojicu vrlo zaposlenih sudionika (MPT, Martens, Stjepandiĺ), koji ģive u tri grada 

u tri drģave, a to je bio 5.10.19. Gosp. Martens je za posredniļku ulogu gosp. 

Stjepandiĺa uvijek imao samo pohvale (pismene i usmene, o ļemu posjedujemo 

dokaze) te ga je sve do objave njegova komentara o MPT 19.7.20 uvijek 

oslovljavao s ñvrlo poġtovani gospodineò (sehr geehrter Herr). U realizaciji 

intervjua s MPT dr. sc. Josip Stjepandiĺ nastupao je kao pomagaļ gosp. Martensa: 

organizator, prevoditelj, vozaļ, fotograf, lektor ï sve na volonterskoj bazi te ni u 

kojem obliku nije utjecao na njegov sadrģaj. Navodi iz predmetne objave u Vaġem 

listu netoļni su te su izneseni s ciljem naruġavanja ugleda i digniteta moje stranke. 

Suprotno svim postulatima novinarske profesije, autor predmetne tvrdnje nije 

kontaktirao moju stranku niti zatraģio njezinu izjavu, a oļigledno nije niti druge 

sudionike u posredovanju za predmetni intervju. To vrijedi tim viġe ġto je gosp. 

Martens s mojom strankom vodio opseģnu pismenu korespondenciju, te je mogao 

provjeriti toļnost svojih navoda. Buduĺi da predmetna objava sadrģi neistinite 

navode to je i objavljivanjem takvog ļlanka postupljeno protivno svim pravilima 

novinarske struke i na ġtetu ugleda moje stranke. 

  

O kakvom neprofesionalizmu se radi dovoljno je pogledati fotografije koje je 

objavio Jutarnji list kao opremu spornog ļlanka. Naime, iako je gosp. Stjepandiĺ 

autor i vlasnik objavljenih fotografija gosp. Martens iste je protupravno dao 

razliļitim medijima, a meĽu ostalim vjerojatno i vaġem listu. 

  

Stoga ovim putem zahtijevamo objavljivanje ovog ispravka netoļne informacije 

u cijelosti, na naļin propisan ļl. 41. st. 1. Zakona o medijima i u prvom iduĺem 

izdanju ñJutarnjeg listaò, subotom, s najavom na naslovnici, odgovarajuĺom 

najavom na naslovnici Tjednog priloga Magazin i odgovarajuĺom objavom u 

navedenom Magazinu. 

  

Prilog, punomoĺ za zastupanje 

  

p.p. 

dr. sc. Josip Stjepandiĺ  
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Hrvatsko nebo 
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Razgovor s M. Perkoviĺem Thompsonom: Novinar Martens 

zabio mi je noģ u leĽa 

 

Portal HKV-a,: 05. kolovoza 2020. 

 

RAZGOVOR S MARKOM PERKOVIĹEM 

THOMPSONOM  
 

Veĺ danima novinar Frankfurter Allgemeine Zeitunga Michael Martens 

zvijezda je mainstream medija u Hrvatskoj zbog teksta u kojemu Vas 

napada, ali i intervjua koji je u Ļavoglavama obavljen prije desetak mjeseci, 

a koji se, iako je trebao biti objavljen u tiskanim medijima, na kraju pojavio 

samo u internetskome izdanju? Kako je uopĺe doġlo do spomenutoga 

razgovora s njemaļkim novinarom? 

Intervju je bio poziv meni da u poznatim njemaļkim novinama, FAZ-u, na neki 

naļin ponuda novinskoga prostora za otvoreni razgovor proģet pitanjima koja su 

se njima nametnula kao vaģna, vaģna za njihove ļitatelje. Zanimanje za me 

dodatno je izazvano ģeljom Vatrenih na povratku iz Rusije da budem s njima u 

druġtvu, u voģnji od zraļne luke do Trga bana Jelaļiĺa, ali i cijelom zbrkom koju 

su proizveli Milan Bandiĺ i ljeviļarski mediji u Hrvatskoj na samome doļeku. 

Gospoda Stjepandiĺ i Paviĺ prenijeli su mi poruku toga novinara sa ģeljom da 

napravi intervju koji ĺe Frankfurter Allgemeine Zeitung (FAZ) objaviti u svome 

tiskanom izdanju. 

Posredstvom njih dvojice novinar Michael Martens poruļio mi je da ģeli 

razgovarati o svemu, pa tako i, kako je rekao, stigmi koja me prati. Htio je 

napraviti podulji intervju koji bi zatim objavio u tiskanome izdanju FAZ-a. 

Naravno da sam pristao i odgovorio da ne prezam ni od jednoga njegova pitanja. 

MeĽutim, sad se vidi da se ovdje radi o jednoj obiļnoj bjelosvjetskoj ljeviļarskoj 

klateģi. 

 

Martens veĺ danima govori da Vas nije prevario on nego 'vaġi prijatelji koji 

su razgovor dogovorili' i tvrdi kako ste 'Vi i Vaġi prijatelji mislili da je on 

naivan i da ne ĺe provjeravati svaku ļinjenicu koju mu kaģete'? 

Ponavljam, gospoda Stjepandiĺ i Paviĺ nisu imali loġu namjeru veĺ su ļista srca 

na krajnje pristojan, ljudski i otvoren naļin htjeli sve organizirati vjerujuĺi da ļine 

dobru stvar. Oni nisu mogli znati o Martensovu pokvarenom motivu. Nisu mogli 

pretpostaviti da je rijeļ o planskoj i podloj prijevari, vjerovali su da je rijeļ o 

ozbiljnom novinaru i ozbiljnim novinama. 

Ipak, Martens je zapravo prevario sebe. Ostao je u njihovim i mojim oļima, u 

oļima naġih iseljenika, kao i u oļima moje publike neļasna osoba i obiļni podlac. 

Nailazio sam na svakakve novinare i prevarante, ali ovaj je nadmaġio sve. 

Ne oļajavam ja. Nije me briga za Martensa, ali ipak sam mislio da se u Njemaļkoj 

ne mogu takve stvari dogoditi, posebno kada se radi o ozbiljnim novinama kao ġto 
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je FAZ. Martens je htio napraviti ġto veĺu ġtetu meni, naġemu iseljeniġtvu i 

Hrvatskoj, ali smatram da je najveĺu ġtetu napravio sam sebi. Vrijeme ĺe pokazati 

da je tako. 

 

Je li istina da je Martens viġe puta tijekom druģenja u Ļavoglavama ponovio 

kako ĺe 'Vaġa percepcija u Njemaļkoj nakon ovoga intervjua biti mnogo 

bolja' te je ļak prihvatio i poziv da sa suprugom doĽe na Vaġ koncert? 

Da, nakon razgovora izgledao je sasvim opuġteno i poģelio mi je mnogo uspjeha 

u mom daljnjem radu te rekao kako vjeruje da mi ovaj intervju moģe pomoĺi u 

razbijanju loġe percepcije koju su proizveli pojedini mediji i udruge, kao i to da 

ĺe sa suprugom rado doĺi na jedan moj koncert. 

Sad vidim da je sve to bila laģ i da je njegov motiv bio sasvim druge naravi. Zbog 

svoje skrivene motivacije iġao je iskrivljivati moje rijeļi i vaditi ih iz konteksta. 

 

Nalaze li se u intervjuu koji je objavljen na internetskim stranicama, uz 

popratne vrlo zanimljive fotografije, dijelovi koje Vi niste rekli, odnosno, 

stavlja li Vam njemaļki novinar u usta rijeļi koje niti u jednom trenutku 

niste ni izgovorili? 

U mojim odgovorima nigdje ne ĺete naĺi kako spominjem srpske tajne sluģbe. 

Spominjao sam jugoslavensku tajnu sluģbu Udbu koja nam je kao narodu 

podmetala na razne naļine. Martens je to namjerno iskrivio i mediji su to prenijeli. 

Nigdje u intervjuu ne ĺete naĺi kako napadam Ģidove kao narod, veĺ sam 

spominjao pojedine njihove zajednice koje su znale nasjesti na laģi ili na njihove 

laģi o meni, a koje su se ubacivale u javnost radi pritiska da mi se otkaģu dvorane. 

Martens je htio nahuġkati ģidovske organizacije na mene kako bi mi joġ jaļe i viġe 

zakomplicirao gostovanje po svijetu. 

Ima mnogih iskrivljenih ļinjenica, zapravo cijeli njegov autorski objavljeni tekst 

pun je laģi. Dovoljno je samo proļitati autorizirani intervju i usporediti ga s 

njegovim napisanim tekstom. Uostalom, svatko se moģe pitati zaġto je uopĺe radio 

intervju ako ga nije namjeravao objaviti?! Sada znamo i zaġto ï radio ga je planski 

da mi naġteti, a razgovor i slike bile su mu potrebne kako bi stvorio legalitet, 

ostavio jaļi dojam i uvjerljivost. 

 

Ġto mislite da je razlog ovome ponaġanju, odnosno ġto je toliko iģivciralo 

Martensa da se odluļio ovako podlo obraļunati s Vama? 

Vidim da mi ġalje poruke preko medija pa, evo, i ja ĺu njemu poslati poruku i reĺi 

kako je traģio da doĽe u moj dom i ja sam ga ljudski primio. Povjerovao sam u 

njegovu ļast, a on je doġao s noģem u rukavu i s nevinom priļom. Kada mi je taj 

noģ zabio u leĽa i ispljunuo svoj otrov, slavodobitno se poļeo hvaliti po medijima 

tim svojim pothvatom. 

Njegov noģ izvadio sam iz svojih leĽa, a na otrov stavio znak kriģa te sam ostao 

na nogama i nastavio dalje hodati uspravno po svojoj Domovini. Hoda li on 

uspravno, on koji se spustio na najniģu razinu ljudskoga dostojanstva? I dalje ĺu 

moĺi svakome pogledati u oļi, a on ĺe zbog svoje crne naravi i podmukle prijevare 
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saginjati glavu. A kada bih se kojim sluļajem naġi pogledi ponovno susreli, njegov 

ne bi mogao izdrģati ï jer laģ uvijek padne pred istinom. 

 

Svakako je zanimljivo kako u tekstu Martens ne napada samo Vas, nego i 

Hrvatsku, Domovinski rat, branitelje, ļak ne priznaje ni odluku Visokoga 

prekrġajnoga suda nego ima svoj stav o ZDS..., a nitko na to ne reagira. 

Kakav je Vaġ komentar na to? 

Podlo i uvrjedljivo spominjao je naġu borbu za samostalnost, a u tekstu, kad 

spominje Domovinski rat, stavlja ga u navodnike. Traģio je da mu se poġalje 

Rjeġenje Visokoga prekrġajnog suda oko presude za pjevanje pjesme Bojna 

Ļavoglave. Bez obzira na to ġto je dobio Rjeġenje, ignorira ga i u svome tekstu 

mene proziva za pjevanje te pjesme koja po njemu i dalje ġiri mrģnju i faġizam. 

Time se ponio kao bahati stranac koji ne poġtuje hrvatsko pravosuĽe. 

 

Andrea Ļernivec 

Hrvatski tjednik 
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ZA DOM SPREMNI I SLAVA UKRAJINI, 

DRAGOVOLJAC.COM, 2022. 

 

POZIVNICA: 'BOJNA ĻAVOGLAVE' / 

THOMPSONOFOBIJA  
 

Pozivamo vas na predstavljanje knjige akademika Josipa Peļariĺa 

'BOJNA ĻAVOGLAVE' 

THOMPSONOFOBIJA 

 

Legendarna Thompsonova pjesma iz Domovinskog rata je prihvaĺena i kod 

drugih naroda koji su izloģeni agresiji. Tako je ona pjesma i branitelja u 

Ukrajini: 

https://www.youtube.com/watch?v=WrFrLGcRioA  

https://www.youtube.com/watch?v=m2xrwF8SYxs 

  

 
 

Knjigu o - moģemo slobodno reĺi - meĽunarodnoj himni naroda izloģenih 

agresiji predstavit ĺe: 

Dr. sc. Josip Stjepandiĺ, predsjednik HAZUDD-a; 

https://www.youtube.com/watch?v=WrFrLGcRioA
https://www.youtube.com/watch?v=m2xrwF8SYxs
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Dr. sc. Josip Jurļeviĺ; 

Davorin Karaļiĺ, odvjetnik; 

i autor. 

Predstavljanje ĺe se odrģati u 17 sati u utorak 8. 3. 2022. u dvorani HVIDR-e 

grada Zagreba, Slovenska ul. 21, Zagreb 

 
https://hvidra-zagreb.hr/predstavljanje-knjige-akademika-josipa-pecarica-bojna-

cavoglave/ 

https://hvidra-zagreb.hr/predstavljanje-knjige-akademika-josipa-pecarica-bojna-cavoglave/
https://hvidra-zagreb.hr/predstavljanje-knjige-akademika-josipa-pecarica-bojna-cavoglave/
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THOMPSON POĻASNI GOST NA PREDSTAVLJANJU 

KNJIGE 'BOJNA ĻAVOGLAVE' / 

THOMPSONOFOBIJA  
  

Pozivnicu za predstavljanje knjige 'BOJNA ĻAVOGLAVE' / 

THOMPSONOFOBIJA treba dopuniti jer je poļasni gost Marko Perkoviĺ 

Thompson: 

Pozivamo vas na predstavljanje knjige akademika Josipa Peļariĺa 

 

'BOJNA ĻAVOGLAVE' / THOMPSONOFOBIJA 

 

Legendarna Thompsonova pjesma iz Domovinskog rata je prihvaĺena i kod 

drugih naroda koji su izloģeni agresiji. Tako je ona pjesma i branitelja u Ukrajini: 

https://www.youtube.com/watch?v=WrFrLGcRioA  

https://www.youtube.com/watch?v=m2xrwF8SYxs 

Knjigu o - moģemo slobodno reĺi - meĽunarodnoj himni naroda izloģenih agresiji 

predstavit ĺe: 

Dr. sc. Josip Stjepandiĺ, predsjednik HAZUDD-a; 

Dr. sc. Josip Jurļeviĺ; 

Davorin Karaļiĺ, odvjetnik; 

i autor. 

Poļasni gost: MARKO PERKOVIĹ THOMPSON 

Predstavljanje ĺe se odrģati u 17 sati u utorak 8. 3. 2022. u dvorani HVIDR-e grada 

Zagreba, Slovenska ul. 21, Zagreb. 

Hrvatskog branitelja kojega napadaju oni koji nisu ģeljeli hrvatsku drģavu branili 

smo i do sada knjigama: 

  

https://www.youtube.com/watch?v=WrFrLGcRioA
https://www.youtube.com/watch?v=m2xrwF8SYxs
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1. M. Kovaļeviĺ i J. Peļariĺ, Thompson u oļima hrvatskih intelektualaca ï Bilo 

je i to jednom u Hrvatskoj, Fortuna, Zagreb, 2008.  
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2. J. Peļariĺ, Hajka na Thompsona, Zagreb, 2012. 
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3. J. Peļariĺ, Thompson ï pjesmom za Hrvatsku, Zagreb, 2017. Str. 409. 

  

 
  

Sa predstavljanja ove treĺe takve knjige u Splitu imamo i fotografiju: 
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Godinu dana kasnije Thompson je bio poļasni gost na meĽunarodnoj konferenciji 

MATHEMATICAL INEQUALITIES AND APPLICATIONS, ZAGREB, 2018 

u povodu mog 70. roĽendana. Nedavno sam od Marka dobio ovu fotografiju s te 

konferencije: 
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Na toj konferenciji se moglo ļuti da se o meni govori kao o Ăkralju (matematiļkih) 

nejednakosti, ali je HTV odustala od gostovanja dva do tri sudionika u Dobro jutro 

Hrvatska. Samo su snimili razgovore s nas trojicom sudionika u otvaranju 

Konferencije, ali to nisu nikada prikazali, a kasnije se ispostavilo da su te snimke 

izgubili. 

Hrvatska je pobijedila faġistiļkog agresora na krilima pjesme ĂBojna Ļavoglaveñ 

da bi poslije 2000. doġlo do Thompsonofobije ġto je podnaslov ove knjige. 

Postoji i talijanska obrada ĂBojne Ļavoglaveñ. 

U Sarajevu je pjevana kao Hej Junaci branitelji 

https://www.youtube.com/watch?v=1-K45YabrhQ  

Poslije su Thompsonu okrenuli leĽa. 

Danas oni koji su najviġe proganjali Thompsona viļu SLAVA UKRAJINI.  

I u danaġnjem ĂHrvatskom tjednikuñ ih poduļavaju: 

ĂSlava Ukrajini, po svojoj povijesti i znaļenju istovjetan je starohrvatskom 

pozdravu Za dom spremni.ñ 

(U 'Hrvatskom tjedniku imate niz izvrsnih tekstova o ovoj agresiji. Npr. tekst 

sjajnog hrvatskog kolumniste i pisca Josipa Joviĺa: PUTINOV FAĠISTIĻKI 

BREVIJAR. Veĺ sam naslov nas podsjeĺa na faġistiļku agresiju Srbije na 

Hrvatsku.) 

Da, zaboravili su i jedni i drugi. I oni u RH i oni u BiH. 

Ukrajinci ï siguran sam ï neĺe:  

https://www.youtube.com/watch?v=WrFrLGcRioA  

https://www.youtube.com/watch?v=m2xrwF8SYxs 

U tri drģave izloģene agresiji su pjevali ĂBojnu Ļavoglaveñ. U knjizi dajem i kako 

su to isto radili Crnogorci.  

Zato mislim da sam u pravu kada kaģem kako je to meĽunarodna himna naroda 

izloģenih agresiji. 

  

Josip Peļariĺ  

 
https://bezcenzure.hr/toptema/thompson-pocasni-gost-na-predstavljanju-knjige-

bojna-cavoglave-thompsonofobija/  

  

https://www.youtube.com/watch?v=1-K45YabrhQ
https://www.youtube.com/watch?v=WrFrLGcRioA
https://www.youtube.com/watch?v=m2xrwF8SYxs
https://bezcenzure.hr/toptema/thompson-pocasni-gost-na-predstavljanju-knjige-bojna-cavoglave-thompsonofobija/
https://bezcenzure.hr/toptema/thompson-pocasni-gost-na-predstavljanju-knjige-bojna-cavoglave-thompsonofobija/
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VIDEO ï JESTE LI ZNALI DA POSTOJE UKRAJINSKE 

I TALIJANSKE OBRADE òBOJNA ĻAVOGLAVEò? 
 

6. oģujka 2022. 

 

Fotokreativa: Bjelovar.live 

 

Za dva dana, toļnije u utorak, odrģat ĺe se predstavljanje knjige akademika Josipa 

Peļariĺa òBojna Ļavoglaveò Thompsonofobija o, kako su je veĺ neki prozvali, ò 

meĽunarodnoj himni naroda izloģenih agresijiò. Knjiga ĺe predstavit ĺe Dr. sc. 

Josip Stjepandiĺ, predsjednik HAZUDD-a, Dr. sc. Josip Jurļeviĺ i Davorin 

Karaļiĺ, inaļe odvjetnik Marka Perkoviĺa u 17 sati u dvorani HVIDRïe Grada 

Zagreba. 

  

Kad smo veĺ kod òBojne Ļavoglaveò, inaļe prve i jedne od najpoznatijih pjesama 

pjevaļa Marka Perkoviĺa Thompsona snimljena 1991. godine, podsjetimo da je 

ista osim u Hrvatskoj senzacija i u inozemnim zemljama. 

Tako, primjerice, postoji talijanska i ukrajinska obrada. 

 

Talijanski dragovoljac poginuo za Hrvatsku 

U talijanskoj verziji je opjevan Miko Gino Mighero koji je bio dragovoljac u 

Domovinskom ratu na hrvatskoj strani i smrtno je stradao. 

Tri godine nakon Thompsona pjesmu je snimio bend Attaco Frontale (Frontalan 

napad), a izaġla je na njihovom albumu òNotti di Rivoltaò, koju su posvetili upravo 

poginulom dragovoljcu Domovinskog rata Migheru. 

 

Ukrajinska verzija ponovno je postala aktualna nakon ġto je nedavno Putinova 

Rusija odluļila izvrġiti agresiju na Ukrajinu. 

https://www.youtube.com/watch?v=82oBR8la6kk
https://www.youtube.com/watch?v=82oBR8la6kk
https://bjelovar.live/wp-content/uploads/2022/03/ukrajina.jpg
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Dok je talijanska verzija gotovo doslovan prijevod originala, Ukrajincima se 

ponajviġe svidjela glazba, a stihove su prilagodili svojoj situaciji. 

-Stoji Ukrajinac do Ukrajinca, mi smo braĺa svi, neĺete u Donbas dok smo ģivi 

mié ïkaģu Ukrajinci koji proteklih dana trpe strahovitu agresiju na svoju zemlju. 

Navodno se ova verzija itekako puno sluġa u Ukrajini. 

A naravno, evo i originala. (ika) 

 

 
 

https://bjelovar.live/video-jeste-li -znali-da-postoje-ukrajinske-i-talijanske-

obrade-bojna-cavoglave/  

  

https://bjelovar.live/video-jeste-li-znali-da-postoje-ukrajinske-i-talijanske-obrade-bojna-cavoglave/
https://bjelovar.live/video-jeste-li-znali-da-postoje-ukrajinske-i-talijanske-obrade-bojna-cavoglave/
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THOMPSON POĻASNI GOST NA PREDSTAVLJANJU 

KNJIGE 'BOJNA ĻAVOGLAVE' / 

THOMPSONOFOBIJA 2.  

Pozivamo vas na predstavljanje knjige akademika Josipa Peļariĺa 

'BOJNA ĻAVOGLAVE' / THOMPSONOFOBIJA  

  

Legendarna Thompsonova pjesma iz Domovinskog rata je prihvaĺena i kod 

drugih naroda koji su izloģeni agresiji. Tako je ona pjesma i branitelja u Ukrajini: 

https://www.youtube.com/watch?v=WrFrLGcRioA  

https://www.youtube.com/watch?v=m2xrwF8SYxs 

Knjigu o - moģemo slobodno reĺi - meĽunarodnoj himni naroda izloģenih agresiji 

predstavit ĺe: 

Dr. sc. Josip Stjepandiĺ, predsjednik HAZUDD-a; 

Dr. sc. Josip Jurļeviĺ; 

Davorin Karaļiĺ, odvjetnik; 

i autor. 

Poļasni gost: MARKO PERKOVIĹ THOMPSON 

Predstavljanje ĺe se odrģati u 17 sati u utorak 8. 3. 2022. u dvorani HVIDR-e grada 

Zagreba, Slovenska ul. 21, Zagreb. 

 

Bojna Ļavoglave (Ukr. ver) (English translation) 

Artist: Ukrainian Folk (ʋʢʨʘʾʥʩʴʢʘ ʥʘʨʦʜʥʘ ʧʽʩʥʷ i ʬʦʣʴʢʻʪʠ) ÅAlso performed 

by: Thompson 

Song: Bojna Ļavoglave (Ukr. ver) 

Translations: Chinese, Croatian, English 

+3 more 

Ukrainian/Romanization/Transliteration 

Bojna Ļavoglave (Ukr. ver) 

ʆʡ, ʥʘ ʩʭʦʜʽ ɹʘʪʴʢʽʚʱʠʥʠ ʩʪʘʥʝʤʦ ʜʨʫʞʥʦ ʚ ʙʽʡ - 

ɹʫʜʝʤ, ʙʨʘʪʪʷ, ʙʦʨʦʥʠʪʠ ʩʣʘʚʥʠʡ ʥʘʨʦʜ ʩʚʽʡ! 

ɹʫʜʝʤ, ʙʨʘʪʪʷ, ʙʦʨʦʥʠʪʠ ʩʣʘʚʥʠʡ ʥʘʨʦʜ ʩʚʽʡ! 

  

ʉʪʘʚ ʫʢʨʘʾʥʝʮʴ ʜʦ ʫʢʨʘʾʥʮʷ, ʚʦʾʥʠ ʤʫʞʥʽʾ - 

ʅʝ ʜʘʤʦ ɼʦʥʙʘʩ ʯʫʞʠʥʮʷʤ, ʜʦʢʠ ʤʠ ʞʠʚʽ! 

ʅʝ ʜʘʤʦ ɼʦʥʙʘʩ ʯʫʞʠʥʮʷʤ, ʜʦʢʠ ʤʠ ʞʠʚʽ! 

  

ʃʝʪʷʪʴ ʢʫʣʽ ʡ ʘʚʪʦʤʘʪʥʽ ʯʝʨʛʠ (ʽ)ʟʚʽʜʫʩʽʣʴ - 

ɺʩʠʧʤʦ ʙʘʥʜʽ ʢʦʣʦʨʘʜʽʚ -- ʭʘʡ ʪʨʝʤʪʷʪʴ ʫʩʽ! 

ɺʩʠʧʤʦ ʙʘʥʜʽ ʢʦʣʦʨʘʜʽʚ -- ʭʘʡ ʪʨʝʤʪʷʪʴ ʫʩʽ! 

  

ʉʝʧʘʨʘʪʠʩʪʘ ʙʠʡ ʱʦ ʻ ʩʠʣʠ ʽ ʫ ʧʦʣʦʥ ʙʝʨʠ - 

ɿʘ ʩʚʦʙʦʜʫ ʽ ʟʘ ʧʨʘʚʜʫ ʙʦʨʝʤʦʩʷ ʤʠ! 

ɿʘ ʩʚʦʙʦʜʫ ʽ ʟʘ ʧʨʘʚʜʫ ʙʦʨʝʤʦʩʷ ʤʠ! 

https://www.youtube.com/watch?v=WrFrLGcRioA
https://www.youtube.com/watch?v=m2xrwF8SYxs
https://lyricstranslate.com/en/ukranian-folk-song-lyrics.html
https://lyricstranslate.com/en/unknown-artist-ukrainian-bojna-%C4%8Davoglave-ukr-ver-lyrics.html
https://lyricstranslate.com/en/bojna-cavoglave-ukr-ver-cha-wo-ge-la-fu-de-ying-wu-ke-la.html
https://lyricstranslate.com/en/bojna-%C4%8Davoglave-ukr-ver-bojna-%C4%8Davoglave-ukr-ver.html
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ʏʫʡʪʝ, ʥʘʡʤʘʥʮʽ ʨʦʩʽʡʩʴʢʽ, ʚʝʨʥʽʪʴ ʋʢʨʘʾʥʽ ʂʨʠʤ - 

ɺʘʩ ʜʽʩʪʘʥʝ ʥʘʰʝ ʚʽʡʩʴʢʦ, ʜʝ ʙ ʚʠ ʥʝ ʙʫʣʠ! 

  

ʆʡ, ʧʦʩʧʽʻ ɹʦʞʘ ʧʨʘʚʜʘ ʪʘ ʡ ʥʘʩʪʘʥʝ ʯʘʩ - 

ɺʽʣʴʥʠʡ ʥʘʨʦʜ ʋʢʨʘʾʥʠ ʩʫʜʠʪʠʤʝ ʚʘʩ! 

  

ɻʝʡ, ʅʘʮʛʚʘʨʜʽʾ ʩʦʣʜʘʪʠ, ʚʜʘʨʪʝ, ʱʦʙ ʚʦʨʦʛ ʚʪʽʢ - 

ɹʘʪʴʢʽʚʱʠʥʘ ʧʘʤ'ʷʪʘʪʠ ʙʫʜʝ ʚʘʩ ʧʦʚʽʢ! 

ɹʘʪʴʢʽʚʱʠʥʘ ʧʘʤ'ʷʪʘʪʠ ʙʫʜʝ ʚʘʩ ʧʦʚʽʢ! 

War against Oppression 

Oh, out east on our Fatherland we stand together in battle - 

We will brothers, defend our glorious nation! 

We will brothers, defend our glorious nation! 

  

Stood a Ukrainian by a Ukrainian, in a courageous battle - 

Not giving up Donbas to a foreigner, while we shall live! 

Not giving up Donbas to a foreigner, while we shall live! 

  

The bullets and automatic fire does fly all around us - 

We'll give their troops a few more rounds -- let them all tremble! 

We'll give their troops a few more rounds -- let them all tremble! 

  

Hit the separatists, while there's strength and take prisoners -10 

For freedom, and for truth we all go into battle! 

For freedom, and for truth we all go into battle! 

  

Hear, Oh Russian mercenaries, return Crimea to Ukraine - 

Our army will get you where ever you may be! 

  

Oh, God's truth will hasten and in time will come to pass - 

The free people of Ukraine will pass judgement on you! 

  

Hey, national guardsmen soldiers, strike, so the enemy runs - 

The Fatherland will remember you all forever! 

The Fatherland will remember you all forever! 

 

https://lyricstranslate.com 

https://lyricstranslate.com/en/bojna-%C4%8Davoglave-ukr-ver-battle.html 

  

https://lyricstranslate.com/en/bojna-%C4%8Davoglave-ukr-ver-battle.html
https://lyricstranslate.com/en/bojna-%C4%8Davoglave-ukr-ver-battle.html
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KNJIGA O MEņUNARODNOJ HIMNI NARODA 

IZLOĢENIH AGRESIJI 
 

 
 

Sve vas lijepo pozdravljam i zahvaljujem se ġto ste doġli na predstavljanje knjige 

'Bojna Ļavoglave' / Thompsonofobija. Zahvaljujem se HVIDR-i grada Zagreba u 

ļijim prostorijama smo danas gosti i predstavljaļima koji su vam dobro poznati 

pa vam ih ne trebam posebno predstavljati. To su predsjednik HAZUDD-a dr. sc. 

Josip Stjepandiĺ, dr. sc. Josip Jurļeviĺ i odvjetnik Davorin Karaļiĺ. 

Posebna zahvalnost ide Croatii Records koja je pomogla u tiskanju knjige kao i 

Branku Hrkaļu koji je opet sjajno napravio korice knjige.  

Poļasni gost danaġnjeg predstavljanja trebao je biti Marko Perkoviĺ Thompson. 

MeĽutim on je danas na sprovodu legendarnom branitelju iz Bojne Ļavoglave, 

dakle jednom od onih na prvom spotu ĂBojneñ. To je Boģo (Boġkan) Matiĺ ļija je 

kuĺa na izvoru rijeke Ļikole i doista ima simbolike u tome da je sprovod 

legendarnog branitelja iz Bojne Ļavoglave istog dana kada je i predstavljanje 

knjige o legendarnoj Bojni Ļavoglave. 

*  
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Danaġnje predstavljanje se odvija u vrijeme brutalne ruske agresije na Ukrajinu 

pa u pozivu na ovo predstavljanje spominjem kako predstavljamo knjigu o 
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meĽunarodnoj himni naroda izloģenih agresiji. To je dano i u najavi na sluģbenom 

portalu Marka Perkoviĺa Thompsona: 

https://www.facebook.com/marko.perkovic.thompson  

Evo dva komentara: 

Marija Ģura 

Naģalost, opet je vrijeme za ovu tako nadahnutu, snaģnu, herojstvom proģetu, 

Markovu pjesmu...sada je i ukrajinski borci pjevaju kao svoju himnu! Kad to 

ļovjek ļuje, srce puca! 

Ruzsa Perick 

Napokon knjiga za Markovo djelo, za sva srca koja su ga doģivjela i saļuvala u 

sebi, za temeljno pravo obrane svog doma. Internacionalna himna, toļno!  

Zapravo ruska agresija je poļela 2014. godine i mediji u RH su u veljaļi 2015. 

pisali o tome kako su Ukrajinci prepjevali 'Bojnu Ļavoglave': 

Videospot je napravljen montaģom snimaka ukrajinskih snaga sigurnosti koje 

su emitirane na televiziji. 

https://narod.hr/svijet/video-ukrajinci-prepjevali-cavoglave  

Veĺ 13. 02. 2015. objavljen je tekst u kome se iz naslova moģe prepoznati da su 

Thompson i njegovi suradnici svjesni ļinjenice da 'Bojna Ļavoglave' nije samo u 

Domovinskom ratu bila pjesma koja je ledila krv u venama faġistiļkih agresora 

veĺ postaje himna svih naroda izloģenih agresiji: 

THOMPSON ODUĠEVLJEN ĠTO ñBOJNA ĻAVOGLAVEò GRMI I 

UKRAJINOM: NJENA SNAĢNA PORUKA JE UNIVERZALNA 

Evo poļetka tog teksta:  

Odu naġe Ļavoglave u svijet ï domoljubna poruka Marka Perkoviĺa Thompsona 

ispjevana u antologijskoj hrvatskoj budnici ñBojna Ļavoglaveò postala je himna i 

u ratom zahvaĺenoj Ukrajini. 

U vihoru Donbasa, istoļne regije koju domaĺi nazivaju srcem svoje zemlje, 

Thompsonova ñBojna Ļavoglaveò u prilagoĽenoj verziji ori se meĽu ukrajinskim 

vojnicima, diģuĺi im moral, jaļajuĺi snagu zajedniġtva, dajuĺi im poruku da 

izdrģe. U Ukrajini je dobila i svoj juriġni naslov ñMi smo najjaļiò; iza njezina 

prepjeva stoji bend ñKrivogradski glazbeni talentiò, i od samog pojavljivanja 

dobila je status hita! 

ñKako nas takvo ġto ne bi radovalo. Pa to je pokazalo snagu Markove skladbe, 

koja je i u Hrvatskoj, od prvog pojavljivanja u Domovinskom ratu, postala simbol 

borbe za slobodu hrvatskog naroda. Snaģna poruka koju nosi lako se moģe vezati 

uz svaki napaĺeni narod koji se, kao i mi 90-ih, borio za svoju slobodu. Drago 

nam je da se prenosi preko usta Ukrajinaca, njihovih ratnika, kao simbol vjere u 

bolje i slobodno sutra. Na kraju krajeva, na ñBojnu Ļavoglaveò, pjesmu s 

karakterom, i danas na svim Thompsonovim koncertima nastane neviĽena 

atmosfera. I to pokazuje njezinu svevremenostò, kaģe pjevaļev menadģer Zdravko 

Bariġiĺ za Slobodnu Dalmaciju. 

U daljem tekstu spominje se da se ĂBojna Ļavoglaveò pjeva i na Kosovu a u 

raznim verzijama izvodi i u Poljskoj, a prepjevao ju je i jedan njemaļki band.  

https://www.facebook.com/marko.perkovic.thompson
https://www.facebook.com/marija.zura.9?comment_id=Y29tbWVudDo0ODY5NjkyNjI5OTk0MDJfNDg3MTM3MzA5NjQ5MjY0&__cft__%5b0%5d=AZUbTjuXAnmWVCsXeZLeLvCHCPytBStSA3zfBS8jFIobxieBbipHjSS-Xu_VtiG-VMo1M8traP_36ml4qXAPzo04av6zf4VYH5jn3i4qYrQfCht_Efk-tsaO-rdhbFBZqw3b_jgTOZRcsl2RaJmqdamMDY2tv3Jb-MUoFTAdkwgDNw&__tn__=R%5d-R
https://narod.hr/svijet/video-ukrajinci-prepjevali-cavoglave
http://www.slobodnadalmacija.hr/Spektakli/tabid/79/articleType/ArticleView/articleId/274692/Default.aspx
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https://www.sloboda.hr/thompson-odusevljen-sto-bojna-cavoglave-grmi-i-

ukrajinom-njena-snazna-poruka-je-univerzalna/  

Spomenimo da su ĂBojnuñ u vrijeme Domovinskog rata prepjevali i branitelji iz 

Bjelovara i Imotskog, a posebno u Bosni i Hercegovini (Oraġje, Ġiroki Brijeg, 

Bihaĺ. Jajce, Sarajevo), pa ļak i u Italiji: 

 

 
https://www.youtube.com/watch?v=14XceuK-FUU  

Pitam se je li spoznaja da je ĂBojna Ļavoglaveñ postala veĺ tada himna naroda 

izloģenih agresiji utjecalo na odluku da se Thompsona pozove u Knin za dan 

pobjede i onda se napadne ĂBojnañ? Znakovito je da je HOS napadnut tek godinu 

dana kasnije. 

Znamo da su svjetski moĺnici podrģavali naci-faġistiļku srpsku agresiju na 

Hrvatsku koja se opravdavala tvrdnjama da su branitelji Ustaġe a drģava 

TuĽmanova ustaġka drģava. Hrvatske vlasti poslije smrti HRVATSKOG 

predsjednika akademika Franje TuĽmana posluġno izvrġava ģelje svjetskih 

moĺnika koji nisu ģeljeli hrvatsku drģavu pa je Thompson i ĂBojna Ļavoglaveñ 

na udaru sve do danaġnjih dana. 

Vidimo da na isti naļin Putin opravdava svoju zloļinaļku agresiju na Ukrajinu i 

traģi DENACIFIKACIJU Ukrajine. 

MeĽutim tu postoji i dodatna poruka jer je agresija na Ukrajinu izvrġena ï 

navodno - zbog ģelje Ukrajinaca da njihova zemlja uĽe u NATO i EU. 

Drugim rijeļima Putin tvrdi da je to nacizam pa su ï zapravo - i zapadne zemlje 

faġistiļke zemlje. Podrģavali su naci-faġistiļku agresiju na Hrvatsku i sada im se 

Putin ruga tvrdeĺi da su oni nacisti. 

https://www.sloboda.hr/thompson-odusevljen-sto-bojna-cavoglave-grmi-i-ukrajinom-njena-snazna-poruka-je-univerzalna/
https://www.sloboda.hr/thompson-odusevljen-sto-bojna-cavoglave-grmi-i-ukrajinom-njena-snazna-poruka-je-univerzalna/
https://www.youtube.com/watch?v=14XceuK-FUU
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A u toj igri velikih strada prijateljski ukrajinski narod. Poslije Gladomora i Staljina 

sada imaju Putina i razaranja svojih domova i domovine. 

A ĂBojna Ļavoglaveñ nosi u sebi univerzalnu poruku da se narodi moraju hrabro 

izboriti za svoju slobodu. Veliki ĺe se ponaġati u skladu s njihovim interesima. 

Josip Peļariĺ 

ZANIMLJIVOST S PREDSTAVLJANJA: Knjigu o ļlanu inicijalnog kruga 

TuĽman 100 napisao je drugi ļlan inicijalnog kruga, a predstavili su je tri ļlana 

istog kruga. U publici su bili osnivaļi inicijalnog kruga Stjepan TuĽman i Bosiljko 

Miġetiĺ kao i glasnogovornik Ģeljko Olujiĺ.  

Puno TuĽmanista - vjerojatno su to svi nazoļni na predstavljanju. Uskoro ĺe se 
svi koji ģele moĺi upisati sami u taj krug. Jer TuĽmanista ima puno. 
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